Минея. Февраль

Содержание

- Информация о первоисточнике

- 1 февраля: Предпразднество Сретения Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа. Святого мученика Трифона.

- 2 февраля: Сретение Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа.

- 3 февраля: Святого праведного Симеона Богоприимца и святой Анны пророчицы.

- 4 февраля: Преподобного Исидора Пилусиотского. Святого благоверного великого князя Георгия. Преподобного Кирилла, Новоезерского чудотворца.

- 5 февраля: Святой мученицы Агафии.

- 6 февраля: Преподобного Вукола, епископа Смирнского.

- 7 февраля: Преподобного Парфения, епископа Лампсакийского. Преподобного Луки Элладского.

- 8 февраля: Святого великомученика Феодора Стратилата. Святого пророка Захарии серповидца.

- 9 февраля: Святого мученика Никифора.

- 10 февраля: Святого мучения Харлампия.

- 11 февраля: Святого священномученика Власия. Преподобного Димитрия, Прилуцкого чудотворца. Святого благоверного великого князя Всеволода, во святом крещении Гавриила.

- 12 февраля: Святителя Мелетия, архиепископа Антиохии Великой. Святителя Алексия митрополита, всей России чудотворца.

- 13 февраля: Преподобного Мартиниана.

- 14 февраля: Преподобного Авксентия

- 15 февраля: Святого апостола Онисима.

- 16 февраля: Святого мученика Памфила и с ним пострадавших.

- 17 февраля: Святого великомученика Феодора Тирона.

- 18 февраля: Святителя Льва, папы Римского.

- 19 февраля: Святого апостола Архиппа.

- 20 февраля: Преподобного Льва, епископа Катанского.

- 21 февраля: Преподобного Тимофея, в Символех. Святителя Евстафия, архиепископа Антиохийского.

- 22 февраля: Обретение мощей святых мучеников, во Евгении.

- 23 февраля: Святого священномученика Поликарпа, епископа Смирнского.

- 24 февраля: Первое и второе обретение честной главы святого пророка, предтечи и крестителя Господня Иоанна.

- 25 февраля: Святителя Тарасия, архиепископа Константина-града.

- 26 февраля: Святителя Порфирия, архиепископа Газского.

- 27 февраля: Преподобного Прокопия Декаполита, исповедника.

- 28 февраля: Преподобного Василия исповедника

- 29 февраля: Преподобного Кассиана Римлянина.

- Приложение. 3 февраля: Святого равноапостольного Николая, архиепископа Японского.

- Приложение. 5 февраля: Служба Пресвятой Богородице ради иконы ее "Взыскание погибших".

- Приложение. 17 февраля: Святого священномученика Ермогена, патриарха Московского и всея Руси.

- Приложение. 20 февраля: Святого преподобномученика Корнилия, игумена Псково-Печерской обители.

Информация о первоисточнике

При использовании материалов библиотеки ссылка на источник обязательна.
При публикации материалов в сети интернет обязательна гиперссылка:

Библиотека святоотеческой литературы (http://www.orthlib.ru/).

Преобразование в форматы epub, mobi, fb2
"Православие и мир. Православная электронная библиотека" (lib.pravmir.ru).

1 февраля: Предпразднество Сретения Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа. Святого мученика Трифона.

МИНІ1А МЭ1СZЦЪ ФЕVРУА1РІЙ.

КІ1ЕВЪ. Въ тmпогрaфіи кіево-печeрской лavры.

¤аt§г г0да

Во слaву с™hz, є3диносyщныz, животворsщіz и3 нераздэли1мыz трbцы, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а: бlгословeніемъ с™ёйшагw патріaрха моск0вскагw и3 всеS руси2 ґлеxjz моск0вскагw срётенскагw монастырS свzщeнно-ґрхімандрjта напечaтасz кни1га сіS, минjа мёсzцъ феvруaрій во грaдэ москвЁ, въ лёто t ржcтвA по пл0ти бGа сл0ва ¤ац§ѕ

Московский Сретенский монастырь, издательство Правило веры, 1996

МЭ1СZЦЪ ФЕVРУА1РІЙ,

и3мёzй днeй к7и.

Ѓще ли вjсектосъ, тогдA и4мать к7f.

Въ № дeнь предпрaзднство срётеніz гDа бGа и3 сп7са нaшегw ї}са хrтA:

И# с™aгw мyченика трЂфwна.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры предпрaзднства G, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Честнaz гот0витсz цRковь * воспріsти въ себЁ гDа, * ћкw младeнца приходsща, * и3 благодaтію мhсленнw ўzснsюща * вёрнэйшій св0й и3 бGолюбeзный соб0ръ * сегw2 рaди вопіeтъ: * ты2 є3си2 слaва, и3 похвалA * и3 ўкрашeніе и3сполнeніz моегw2, сл0ве, * младeнствовавый пл0тію менє2 рaди.

Черт0гъ многосвётлый, * и3 сёнь пречестнaz, * и3 хрaмъ с™hй и3 прострaнный, * внyтрь черт0гwвъ вводsщій цRкве гDа, * пред8wбручaетъ себE честнёй цRкви є3гw2, * и3 м0литсz при1снw, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * и5же вои1стинну бцdу * сію2 непрестaннw слaвzщымъ.

Предпрaзднственную хвалY * хrтY нhнэ принесeмъ, * тогw2 слaвzще сошeствіе: * ћкw дв7и1ческими рукaми, * ћкw младeнецъ приноси1мь, * на рyки сmмеHна возлещи2 грzдeтъ, * воззвaніе содэвaz всBмъ человёкwмъ, * и3 њбожи1ти существо2, * ћкw благодётель и3 гDь.

И$ны стіхи6ры с™aгw, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи:

ТрЂфwне всехвaльне, * слaдости нетлённыz * причaстникъ на нб7сёхъ бhлъ є3си2 свэтлёйшій, * д0блественными пHдвиги * пострадaлъ є3си2, слaвне: * и3 свидётель и4стины бhвъ, * хrтA моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію млcть.

ТрЂфwне преслaвне, * свёта присносyщнагw сіsньми * свэтови1денъ вeсь бhлъ є3си2, * и3спровeргъ всю2 мрaчную прeлесть, и3 міродeржца тмы2 низложи1въ * бжcтвенною бlгодaтію. * тёмже моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

ТрЂфwне всебlжeнне, * рaдости и3 весeліz ѓгGльскагw * спод0билсz є3си2, * tвeрглсz крaсныхъ житіS, * и3 душeвною крёпостію * вс‰ въ ничт0же вмэни1въ, * терпэли1внэйше соверши1лъ є3си2 мучeніе, * и3 м0лишисz њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ в7. Кmпріaново:

Преwби1дэлъ є3си2 сyщыz на земли2, всеблажeнне трЂфwне честнhй, къ суди1щу мyжески потщaсz, и3 борeніz кр0вію ты2 худ0жнэ, м§ниче, г0рдаго низложи1въ, пріsлъ є3си2 побёды вэнeцъ: хrтA бGа нaшего молS њ нaсъ не њскудёй, страстотeрпче, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, глaсъ т0йже. Гeрманово:

Днeсь сmмеHнъ на рyки гDи слaвы пріeмлетъ, є3г0же подъ мрaкомъ пeрвэе мwmсeй ви1дэ, на горЁ сінaйстэй скриж†ли даю1ща є3мY. сeй є4сть и4же во прор0цэхъ гlг0лzй, и3 зак0на творeцъ: сeй є4сть, є3г0же дв7дъ возвэщaетъ, и4же всBмъ стрaшный, и3мёzй вeлію и3 богaтую млcть.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Воспріими2, q сmмеHне! * гDа слaвы, * ћкоже и3звэсти1лсz є3си2 * t д¦а с™aгw: * сe бо пріи1де.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Носsщи чcтаz * и3 пречcтаz дв7а * содётелz и3 вLку, * ћкw младeнца на рукaхъ, * въ цRковь вх0дитъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Вeліе и3 стрaшное тaинство, * и3 стрaнное смотрeніz: * и4же вс‰ њб8eмлz, * и3 младeнцы созидazй, * ћкw младeнецъ на рукaхъ н0ситсz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ:

Сщ7eннаго сщ7eннаz дв7а принесE во с™и1лище с™и1телю, простeръ же рyцэ сmмеHнъ пріsтъ сего2 рaдуzсz, и3 возопи2: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ, гDи.

Тропaрь, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, трЂфwнъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2, бGа нaшегw. и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ: тропaрь предпрaзднства, глaсъ №.

Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Нбcный ли1къ нбcныхъ ѓгGлъ прини1къ на зeмлю, пришeдша зри1тъ, ћкw младeнца носи1ма ко хрaму, перворождeнна всеS твaри, t м™ре неискусомyжныz: предпрaзднственную ќбw съ нaми пою1тъ пёснь рaдующесz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь предпрaзднства, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ двcтва:

T дв7ы тS воплощeнна, хrтE, рaдуzсz под8sтъ свzщeнный сmмеHнъ, нhнэ tпущaеши, вопіS, рабA твоего2, вLко: ѓнна же, непор0чнаz прор0чица и3 слaвнаz, нhнэ и3сповёданіе и3 пёніе прин0ситъ тебЁ. мh же, жизнодaвче, вопіeмъ ти2: слaва тaкw бlговоли1вшему.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ }. Поd: Свирёлей пaстырскихъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2 собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цRковь непостижи1мый: рaдуzсz же стaрецъ на рyки тS воспріsтъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2 по глаг0лу твоемY, бlгоизв0ливый спасти2, ћкw бGъ, р0дъ человёческій.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на }: и3 с™aгw на д7.

КанHнъ предпрaзднства.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

СердцA ћкоже рyцэ вси2 пред8угот0вльше, приходsща днeсь хrтA чи1стэ пріи1мемъ, и3 тогw2 д¦омъ бжcтвенныхъ даровaній наслади1мсz.

Двє1ри пред8tвeрзши днeсь, и4же въ зак0нэ хрaмъ, законодaвцу и3 содётелю ўстроsетъ вх0ды свBтлы, и3 гот0витъ честны6z дaры є3мY бжcтвенное хвалeніе.

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, младeнствовавшему пл0тію, и3 зак0ну повинyвшемусz, и3 спaсшему человёка, є3гHже рaди бhлъ є3си2 чlвёкъ.

БGор0диченъ:

Разумёвъ вeтхій, пречcтаz, хрaмъ тS, вLчце, вLцэ всёхъ и3 бGу жили1ще чи1сто, ли1къ проповёдаше величaz слaву твою2.

И$нъ канHнъ мyченика, є3гHже краегранeсіе:

Слaдости причасти1тисz спод0би мS, трЂфwне.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Вои1стинну б9eственныz на нб7сёхъ слaдости наслаждazсz, ћкw непобэди1мь страдaлецъ, твои1ми моли1твами дyшу мою2 и3збaви t страстeй смущeніz.

ГлагHлы бжcтвенными њгласи1всz, соверши1лъ є3си2 сі‰, преслaвне, дёzтельнw, с™hню возлюби1въ, и3 цэломyдріе њблобызaвъ.

Бhлъ є3си2 и4стиннw пaстырь, пасhй души2 твоеS въ мyдрости помышлє1ніz, дyшы њбращaz заблуждaющыz, и3 бGу приводS, слaвне.

БGор0диченъ:

Просвэщaеши мS сіsніемъ мhсленнымъ, њсіsніе слaвы р0ждшаz џ§ее, всенепор0чнаz nтрокови1це, и3 мрaкъ грэх0вный разори2.

Ѓще є4сть недёлz, катавaсіа: Сyшу глубороди1тельную зeмлю:

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Взыгрaшасz мhсленнw, и4же въ домY б9іи шє1ствіz, цRS хrтA хотsща пл0тію пріsти.

Ћкw честны6z, хrтY пред8угот0вльше днeсь, вёрніи, дaры прі‰тны, хвалY, сего2 съ рaдостію ўсрsщемъ.

Нhнэ прeйде сёнь, и3 пред8и1де и4стина, благодaти пришeдши: нhнэ под8ими2 хrтA, сmмеHне.

БGор0диченъ:

ПрестA є4же въ сёнехъ и3 nбрaзныхъ начертaніихъ вэщaніе: и4стина бо, чcтаz, тоб0ю kви1сz концє1мъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Притупи1лъ є3си2 си1лу г0рдагw, слaвный м§ниче хrт0въ, свhше њдёzвсz си1лою.

Пл0тію њбложeнъ, шат†ніz безпл0тнагw ўгаси1лъ є3си2 врагA, и3 воплощeннаго бGа сл0ва проповёдалъ є3си2.

Е#ди1нымъ т0кмw пришeствіемъ твои1мъ дyхи лукaвствіz tгонsютсz, д¦а с™aгw гони1ми бlгодaтію.

БGор0диченъ:

И#мёz тS п0мощь, не постыждyсz, пречи1стаz м™и б9іz: и3мёz тS предстaтельницу жи1зни моеS, спасyсz.

Кондaкъ мyченика, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Трbческою твeрдостію многоб0жіz разруши1лъ є3си2 t конє1цъ, всеслaвне, чeстенъ во хrтЁ бhвъ, и3 побэди1въ мучи1тели во хrтЁ сп7си1телэ, вэнeцъ пріsлъ є3си2 мyченичества твоегw2 и3 даров†ніz б9eственныхъ и3сцэлeній, ћкw непобэди1мь.

И# сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Болёзньми, бlжeнне, наслаждazсz плотски1ми, б9eственную и3 неболёзненную пи1щу дост0йнw воспріsлъ є3си2, вэнeцъ безсмeртіz t бGа пріeмъ. тёмже и3 и3сцэлeній рёки и3сточaеши люб0вію прибэгaющымъ, мyчениче, въ кр0въ тв0й.

Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Сокр0вище вёчное жи1зни всsческихъ, менє2 рaди подъ зак0номъ младeнствовавый дрeвле начертaвый на скрижaлэхъ зак0нъ на горЁ сінaйстэй, да вс‰ и3змэни1ши t зак0нныz дрeвніz раб0ты. слaва бlгоутр0бію твоемY, сп7се, слaва сошeствію твоемY, слaва смотрeнію твоемY, є3ди1не чlвэколю1бче.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

На џблацэ носи1мь свэтон0снэмъ, пл0тски ћкw сlнце прaвды, б9eствєнныz зари6 сво‰ предлагaетъ днeсь, и3 пред8wзарsетъ хрaмъ св0й.

Предпрaзднственную хвалY вLцэ цRковь днeсь привношaетъ, и3 сего2 ћкw женихA пріsти свётлw гот0витсz, и3 съ сmмеHномъ рaдуетсz: чи1ни ѓгGльстіи ўжас0шасz, зрsще на рукaхъ стaрческихъ со nц7eмъ и3 д¦омъ хвали1маго, ћкw сн7а и3 бGа нaшего.

БGор0диченъ:

Ћкw ски1нію тS, преслaвнаz бцdе, хотsщи пріsти зак0ннаz сёнь, зак0ну гDа, на рукaхъ носsщую, твоeю њсіsшесz бlгодaтію.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Зрsщихъ ўдиви1лъ є3си2 терпёніz, бlжeнне, твeрдостію: м{ки бо претерпёлъ є3си2, ћкw въ чуждeмъ страждA тэлеси2, мyдре трЂфwне.

Питaлсz є3си2, блажeнне, рaнами болёзней пріeмь, нhнэ же наслаждaешисz чи1стэе, присносyщныz слaвы насыщazсz.

Стрyжему тэлеси2 твоемY желёзныхъ ногтeй nстрот0ю, вжилsшесz, чyдне, твоеS души2 крёпость, б9eственною благодaтію.

БGор0диченъ:

На тS ўповaніе моE всE возлагaю, м™и дв7о: дyшу мою2 сохрани2, ћже бGа р0ждшаz, сп7са моего2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

ТS, гDи, пл0тію цRковь хотsщи пріsти, бжcтвенною твоeю и3 неизречeнною бжcтвA зарeю слaвнw просвэщaшесz.

ТS, гDи, рукaми душeвными спод0би пріsти хвaлzщыz твоE смотрeніе: и3 нaсъ вёрою пою1щихъ тS пріими2, ћкw чlвэколю1бецъ.

ТS, гDи, рaдостною душeю пріeмлющыz, пл0тію нaсъ рaди хотsща пріити2, спод0би съ сmмеHномъ благодари1ти тS.

БGор0диченъ:

И#збaвльшесz тебє2 рaди сэн0вныz слyжбы, чи1стаz, рaзумомъ и4стиннымъ и3 вёрою твeрдою дост0йнw тS слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Кумjры прелє1стныz ўпраздни1лъ є3си2, страстотeрпче: т0кмw бо возлюби1лъ є3си2 хrт0ву џбразу покланsтисz.

Разумёвъ пресвётлую, слaвне страстотeрпче, бlгодaть бGа нaшегw, є3sже рaди пострадaлъ є3си2.

Бжcтвенною њзари1всz бlгодaтію, ўсeрднw, страдaльче, хrтA рaди пострадaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Неизречeнно бhсть зачaтіе твоE, и3 рождество2 несказaнно: пребылa бо є3си2 чи1стаz приснодв7а.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди млcти t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

ПBсни, ћкоже цвёты, и3сплeтше днeсь, пред8угот0вимъ вёрою благодарeніz вэнeцъ бжcтвенъ вLцэ, мhсленнw пріити2 хотsщему.

Рyки душє1вныz бGу ўгот0вимъ, ћкоже сmмеHнъ стaрецъ, и3 въ хрaмъ бжcтвенныz слaвы є3гw2 приходsща, того2 съ весeліемъ воспріи1мемъ.

ТворцA вэкHвъ стaрецъ, ћкw младeнца, пріeмъ, бGа превёчнаго разумЁ, и3 свёта kзhкwвъ, во слaву ї}лz хrтA.

Пи1шуще бGови1днw тр0стію д¦0вною тS прbр0цы, дв7о, хрaмъ, и3 сёнь, и3 бжcтвенный д0мъ вLцэ всёхъ, њ тебЁ ўкрашaхусz.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

И#зсуши1въ мє1рзскіz жє1ртвы, и3 приношє1ніz сквє1рнаz и3 неи1стwвства јдwльскаz твои1ми кровьми2, слaвне, напои1лъ є3си2 вс‰ цRкHвнаz бlгорHднаz, трЂфwне, прозzбє1ніz.

Стрyпи мyченичестіи ћкw мЂро благоухaютъ, кр0вь страдaлєцъ и3сточaетъ и3сцэлє1ніz, њстaнцы же тёла дyшы њсвzщaютъ вёрою касaющихсz и5мъ.

БGор0диченъ:

Ћкw њдушевлeнъ ківHтъ пріsла є3си2 сл0во безначaльное, ћкw с™0е с™и1лище зижди1телz вмэсти1ла є3си2, ћкw пrт0лъ nгнезрaченъ н0сиши вLку, бGомaти, всеS твaри.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Со nц7eмъ сл0во сhй неви1димо, нhнэ ќбw ви1димь є4сть пл0тію, неизречeннw t дв7ы роди1сz, и3 на рукY ст†рчу даeтсz свzти1телю, поклони1мсz томY и4стинному бGу нaшему.

Јкосъ:

Сщ7eннаz трапeза предлагaетсz, празднолю1бныхъ соб0ръ днeсь предпрaзднствєннаz носsщи знaмєніz, гDа четыредесzтоднeвна, и3зъ дв7ы стрaшное ржcтво2, и3 стaрца честнaгw њб8sтіе, и3 чeстна страдaльца пaмzть, предпрaзднствєннаz хвалы6 припэвaюще и4стинному бGу нaшему.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

ЦRковь пред8укрaшшисz зарeю мhсленною, люб0вію вLки всёхъ и3 творцA, воспріsти є3го2 гот0витсz, и3 рaдwстнаz семY плетeтъ восхождє1ніz.

И$же въ нёдрэхъ неwпи1саннw сyща n§ескихъ сл0во, сн7а своего2 є3динор0днаго, м™рніи рyцэ носsщіи въ цRковь пл0тію, по зак0ну, ћкw младeнца вн0сzтъ.

Всели1выйсz бGъ во чрeво дв7ы, на рукaхъ сmмеHна, ћкw на пrт0лэ џгненнэмъ, днeсь сэди1тъ.

БGор0диченъ:

Ви1дэша слaву твою2 kзhцы вси2, є3ди1на чcтаz: тёмже твaрей всёхъ тS бlгочeстнw цRи1цу ўблажaютъ, и3 бGомaтерь пaче є3стествA непрестaннw слaвzтъ.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы, въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Вэнцен0сецъ ликyеши съ ли1ки мyчєникъ веселsсz: прeлесть бо побэди1въ сл0вомъ и4стиннымъ, воспэвaеши рaдуzсz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

ВLка всsческихъ свои1ми страдaньми вэнчaетъ мyченика, и3 сего2 водворsетъ въ сeлэхъ нбcныхъ зовyща, и3 глаг0люща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Млaда носsщи младeнца, прeжде всёхъ вBкъ бGа, всенепор0чнаz, и3зъ тебє2 воплощeнна, не престaй молsщи спасти2 пою1щыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Рyцэ распростeръ сmмеHнъ, и3 пред8wчи1щъ дyшу б9eственными дэsньми, младeнствовавшаго гDи т0кмw за блaгость пріsтъ, вопіS съ весeліемъ є3мY: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свётъ бlгодaти хrт0вы просіS нaмъ, хотS ввести2 въ хрaмъ св0й, всесэнHвнаz начерт†ніz претворsz ћкw њбнови1тель, вои1стинну вопію1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Предвёчнаго бGа, бlговоли1вшаго нaсъ рaди младeнствовати, и3 на рукaхъ пріeмлема бhти стaрца сmмеHна, бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

И$же за бlгостhню мн0гую вочеловёчсz хrт0съ, и3зъ тебє2, пречcтаz, нaсъ рaди прі‰тнаz днeсь nц7Y приношaетъ њчищє1ніz, є3ди1нъ сhй пречи1стъ и3 пренепор0ченъ, и3 тS є3ди1ну чистёйшую соблюдaz прес™yю.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Дaже до ўсэкновeніz и3 њпалeніz дaже до кровепроли1тіz, дaже и3 до смeртныz кончи1ны пострадaлъ є3си2, сопротивлszсz проти1ву грэхY, м§ниче хrт0въ: нhнэ же жи1знь во хrтЁ сокровeнную пріeмь, взывaеши: сщ7eнницы, бlгослови1те, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

На земли2 подвизaлсz є3си2, съ нечести1выми борsсz, проти1ву лeстнэй и3 бGоб0рнэй лeсти, г0рцэ нyдzщымъ: на нб7сёхъ же, трЂфwне, наслаждaешисz, вэнeцъ носS, и3 со ѓгGлы ликyеши поS: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

Мучи1тельское и3з8wбличи1лъ є3си2 безб0жіе, всемyдре, и3 дeмwнское бGоб0рство ўгаси1лъ є3си2 струsми кровeй твои1хъ: въ трbцэ є3ди1наго бGа достолёпнэ и3 чи1стэ возвэщaz, и3 чествyz взывaлъ є3си2: џтроцы, бlгослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те, во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ твои6мъ послёдующе, ўбlжaемъ, пречи1стаz, тS бlжeнную, пл0тію р0ждшую вои1стинну бlжeннаго, свёта живyщаго незаходи1маго, и3 свэтонастaвника, и3 свэтодaвца вLку: є3г0же џтроцы бlгословsтъ, сщ7eнницы воспэвaютъ и3 превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Душeвными тS рукaми спод0би мS, бlгодётелю, воспріsти, ћкоже дрeвле сmмеHнъ, и3 наслади1тисz твоеS бlгодaти: тh бо є3си2 є3ди1нъ желaніе и3 слaдость превозжелённый.

Мhсленнw вжeгше вси2 добродётелей свэщы2, люб0вію съ сmмеHномъ и3 ѓнною, свэщен0сцы пред8усрsщемъ, хrтY хотsщу пріити2 њс™и1ти пою1щыz є3го2.

Днeсь въ хрaмэ сmмеHнъ стaрецъ рукaми пріsтъ хrтA бGа нaшего, и3 возопи2 глаг0лz: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко.

БGор0диченъ:

Пaче сyщихъ воспріsтъ и3зъ тебє2 пл0ть сл0во вhшнzгw: чи1стъ сhй, приношaетъ безначaльному nц7Y њчищeніе, и3 њчищaетъ люб0вію тS, б9ію м™рь, величaющыz.

И$нъ. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную м™рь бGа вhшнzгw, тS пaче ўмA р0ждшую сл0вомъ вои1стинну бGа, вhшшую пречcтыхъ си1лъ, нем0лчными славословлє1ніи величaемъ.

Пaче ви1димыхъ мyченическое чazніе, п0лно безсмeртнагw наслаждeніz: ви1дитсz си1хъ надeжда полнA бlгоухaніz, и3 рaдости и3 свётлости неизречeнныz: тёмже дост0йнw ўблажaютсz.

Свётъ бhлъ є3си2 вторhй, къ свёту пeрвому прибли1живсz, зарeю є3гw2 просвэщaемь и3 воwбражaемь, трЂфwне мyдре, и3 тогw2 подaтельными свэтлостьми2 сіsz: тёмъ тS вси2 ўблажaемъ.

Kви1лсz є3си2 неужaсенъ въ п0двизэхъ, страстотeрпче, kви1лсz є3си2 и4стиннw тезоимени1тъ бжcтвеннэй и3 с™ёй пи1щи, є3sже нhнэ воспріeмлz, и3 ћснw наслаждazсz, спасeніе чтyщымъ тS нaмъ и3спроси2.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 мудровaніе, бGороди1тельнице, пл0ти моеS, и3 њживи2 душeвное ўмерщвлeніе, дёйствомъ и4стинныz жи1зни, и3зъ тебє2 р0ждшіzсz пл0тію, за неизречeнное бlгоутр0біе и3 спасeніе пою1щихъ тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Пи1щи наслаждazсz преслaвныz и3 бжcтвенныz, ѓгGлwмъ є3диножи1тель бhлъ є3си2, бlжeнне: гyси пасhй въ лузёхъ, t бGа пріsлъ є3си2 бlгодaть и3сцэлeній, трЂфwне великом§ниче, и3сцэлsти человёчєскіz нeмwщи и3 недyги.

Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства:

NтрочA принeсши всенепор0чнаz nтрокови1ца во с™и1лище, соверши1ти ±же по зак0ну, и3 сіE на рyки ћкw пріsтъ сmмеHнъ првdный, проти1ву и3зречE дв7и1цэ: сeй лежи1тъ на падeніе и3 на востaніе мнHгимъ, и3 во знaменіе въ мjрэ.

На стіх0внэ стіхи6ры, предпрaзднства, глaсъ в7. Поd: Д0ме є3vфрafовъ:

Сквeрны кромЁ, * хrт0съ раждaетсz t дв7ы, * ћкw t nц7A нетлённw, * сн7ъ прeжде денни1цы, ґдaма и3збавлszй.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Двє1ри нбcныz, tвeрзитесz, * хrт0съ бо въ цRковь, * ћкw мLнецъ, м™рію дв7ою * бGу и3 nц7Y прин0ситсz.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Воспріими2, q сmмеHне! * гDа слaвы, * ћкоже ти2 и3звэсти1сz * t д¦а с™aгw: * сe бо пріи1де.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ:

Зижди1тель нб7сE и3 земли2 на рукaхъ ношaшесz с™hмъ сmмеHномъ стaрцемъ днeсь. т0й бо д¦омъ с™hмъ глаг0лаше: нhнэ свободи1хсz, ви1дэхъ бо сп7са моего2.

На літургjи: Бlжє1нна t канHнwвъ, предпрaзднства пёснь G-z, и3 с™aгw пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й: Ґпcтолъ къ ри1млzнwмъ, зачaло §f. Ґллилyіа, глaсъ д7: Првdникъ, ћкw фjніxъ процвэтeтъ: Е#ђліе луки2, зачaло н7а, t полY. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

[Зри2] Ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ суббHту.

Въ пzт0къ вeчера, по стіхи1рахъ, Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ пeрвый, настоsщагw глaса.

МР&К Ѓще ли прилучи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ недёлю прeжде недёли мытарS и3 фарісeа:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны, и3 бцdэ, по nбhчаю: тропaрь воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ є3гw2.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ, и3 предпрaзднства G, и3 мyченика G. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ настоsщагw глaса. На літjи стіхи6ры хрaма, тaже стіхи6ры стіхHвныz предпрaзднства вечє1рніz. Слaва, предпрaзднства, и4же пи1санъ На ГDи, воззвaхъ: И# нhнэ, и4же пи1санъ на ќтрени на стіх0внэ. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь, Бцdе дв7о, двaжды: и3 предпрaзднства, є3ди1ножды: и3 чтeніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны и3 бGорHдичны и4хъ, и3 чтeніе во є3ђліи. Посeмъ поeмъ непорHчны, и3 v3пакои2, и3 чтeніе. Степє1нна глaса. Тaже прокjменъ, и3 Всsкое дыхaніе: и3 є3ђліе воскrно. Тaже, Воскrніе хrт0во: и3 pал0мъ н7, и3 стіхи1ра воскrна. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7, и3 бцdэ на двA: и3 предпрaзднства на д7, и3 мyченика на д7. Катавaсіа прaздника: Сyшу глубороди1тельную зeмлю: По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ предпрaзднства, и3 сэдaленъ с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ воскrнъ. На f7-й пёсни поeмъ: Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, м§еника: И# нhнэ, предпрaзднства. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 предпрaзднства G стіхHвныz, съ припёвы и4хъ. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. Тропaрь воскrнъ, и3 є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 њглашeніе, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На №-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, предпрaзднства. И# нhнэ, БGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ предпрaзднства: и3 конeчный tпyстъ.

На G-мъ часЁ тропaрь воскrнъ. Слaва, мyченика. И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ воскrнъ. Тaкоже и3 на пр0чихъ часёхъ глаг0лемъ прeжде тропaрь воскrнъ: ґ предпрaзднства, и3 мyченика, премэнsюще глаг0лемъ тропари2. Кондaкъ же глаг0лемъ воскrнъ, и3 предпрaзднства, премэнsюще. На літургjи: блажє1нна nктHиха на д7: и3 предпрaзднства пёснь G на д7: и3 с™aгw пёснь ѕ7 на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 предпрaзднства: Тaже хрaма с™aгw, и3 мyченика. Кондaкъ воскрeсенъ, и3 хрaма с™aгw: Слaва, мyченика: И# нhнэ, предпрaзднства. Прокjменъ, Ґпcтолъ, Ґллилyіа, и3 Е#ђліе, прeжде недёли, пот0мъ с™aгw.

МР&К Подобaетъ вёдати: ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ недёлю фарісeову, и3ли2 блyднагw, и3ли2 мzсопyстную:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры, воскrны, и3 бцdы, по nбhчаю. На вели1цэй вечeрни, стіхи6ры воскrны G: и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 тріHди G: и3 предпрaзднства G. Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz, стіхи6ры воскrны G: и3 тріHди д7: и3 предпрaзднства G. Слaва, тріHди: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. На літjи стіхи1ра хрaма, и3 предпрaзднства, стіх0вна вечeрнzz. Слaва, тріHди: И# нhнэ, предпрaзднства, стіхHвны ќтрєнніz. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, тріHди: И# нhнэ, предпрaзднства. На благословeніе хлёбwвъ, тропaрь, Бцdе дв7о, двaжды: и3 предпрaзднства и3 є3ди1ножды: и3 Бyди и4мz гDне, три1жды: и3 чтeніе. [Зри2] Ґ и3дёже нёсть всен0щнагw бдёніz, по Нhнэ tпущaеши: тропaрь воскrнъ. Слaва и3 нhнэ, предпрaзднства. На повечeріи, по Дост0йнэ и3 по Џ§е нaшъ, кондaкъ предпрaзднства. Слaва, и3 нhнэ, кондaкъ тріHди.

На ќтрени: на БGъ гDь, тропaрь воскрeсенъ двaжды. Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства, и3 пр0чее и3 до канHна воскрeсно. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdэ на двA: и3 предпрaзднства на д7: и3 тріHди на д7. Катавaсіа прaздника. [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: КанHнъ воскrнъ на д7: и3 предпрaзднства на д7: и3 тріHди на ѕ7. Катавaсіа тріHди. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ предпрaзднства, и3 сэдaленъ тріHди двaжды. Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ тріHди. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, тріHди: И# нhнэ, предпрaзднства. На хвали1техъ стіхи6ры воскрє1сны є7, и3 тріHди G, съ и3 припёвы и4хъ. [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: И# поeмъ стіхи6ры воскrны д7: и3 тріHди съ припёвы и4хъ д7. Слaва, тріHди: И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое, тропaрь воскrнъ, и3 є3ктєніи2, и3 tпyстъ. Тaже, Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz: и3 чaсъ №-й, въ притв0рэ. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, предпрaзднства: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По трис™0мъ кондaкъ предпрaзднства, и3 тріHди, премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи бlжє1нна глaса на д7: и3 тріHди пёснь G, на д7: и3 предпрaзднства пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь воскрeсенъ, и3 предпрaзднства: Слaва, кондaкъ тріHди: И# нhнэ, предпрaзднства. Прокjменъ глaса. Ґпcлъ, Е#ђліе, и3 причaстенъ днE. С™aгw же трЂфwна слyжба поeтсz, є3гдA настоsтель разсyдитъ.

[Зри2] Ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ суббHту мzсопyстную:

ТогдA поeмъ слyжбу предпрaзднства срётеніz гDнz, прeжде въ пzт0къ тоS недёли, со с™hми кЂромъ и3 їwaнномъ, и3 трЂфwномъ вкyпэ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры предпрaзднства G: и3 безмeздникwвъ G: Слaва, безмeздникwвъ: И# нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ стіхи6ры предпрaзднства: Слaва, безмeздникwвъ: И# нhнэ, предпрaзднства.

На ќтрени по каfjсмахъ сэдaльны предпрaзднства. КанHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™hхъ двA канHна на }: трЂфwна же стіхи6ры на хвали1техъ поeмъ на д7: Слaва, є3мyже, пи1сана на ГDи, воззвaхъ: И# нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ предпрaзднства, и3 пр0чее по nбhчаю. [Зри2] Слyжбу же ўмeршихъ поeмъ на рzдY по nбhчаю, въ суббHту мzсопyстную, ћкоже и3 всегдA.

МР&К Ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ понедёльникъ, и3ли2 во вт0рникъ, и3ли2 въ четверт0къ сhрныz недёли.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры предпрaзднства G, и3 с™aгw G: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. [Зри2] На повечeріи по Дост0йнэ, кондaкъ предпрaзднства.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь предпрaзднства двaжды: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. По №-й каfjсмэ є3ктеніA, и3 сэдaленъ предпрaзднства. По в7-й каfjсмэ сэдaленъ тріHди безъ є3ктеніи2. КанHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на }: и3 с™aгw на д7: Ґ и3дёже приспёетъ трипёснецъ, и3 поeмъ канHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на д7, и3 с™aгw G стіхA на двA, и3 тріHди на }. Катавaсіа тріHди. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ и3 сэдaленъ с™aгw: Слaва, и3 нhнэ предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ предпрaзднства. По f7-й пёсни свэти1ленъ с™aгw: Слaва и3 нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По Бlго є4сть, и3 по трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. На часёхъ тропaрь предпрaзднства: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По трис™0мъ кондaкъ глаг0лемъ предпрaзднства, непремённw.

На літургjи блажє1нна t канHна предпрaзднства, пёснь G: и3 с™aгw ѕ7-z. По вх0дэ тропaрь предпрaзднства, и3 хрaма с™aгw, и3 с™aгw, тaже кондaкъ хрaма с™aгw: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. Прокjменъ, Ґпcлъ, Е#ђліе, и3 причaстенъ днE, и3 с™aгw.

МР&К Подобaетъ вёдати: ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ срeду, и3ли2 въ пzт0къ сыропyстныz недёли.

Во вт0рникъ вeчера, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры предпрaзднства G, и3 с™aгw G: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ самоглaсенъ тріHди двaжды, и3 мyчениченъ съ припёвы nбhчными: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства: По трис™0мъ тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. Е#ктеніA, и3 покл0ны G вели6кіz, и3 tпyстъ. Повечeріе же поeмъ вели1кое, t ВнегдA призвaти ми2: на нeмже поeмъ трипёснецъ ќтренній тріHди пeрвый. по Дост0йнэ и3 по трис™0мъ кондaкъ предпрaзднства, и3 G покл0ны вели6кіz, и3 моли1тва, и3 nбhчный tпyстъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь предпрaзднства двaжды: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, предпрaзднства. По №-й каfjсмэ сэдaленъ предпрaзднства. По в7-й каfjсмэ сэдaленъ тріHди двaжды: Слaва, и3 нhнэ, кrтобGор0диченъ, безъ є3ктеніи2. КанHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw на д7: и3 тріHди на д7. [Зри2] Е#гдa же пріи1детъ трипёснецъ, и3 поeмъ канHнъ предпрaзднства со їрмос0мъ на д7: и3 с™aгw G стіхA на двA: и3 тріHди на }, настоsщагw канHна рzдовaz пёснь на д7: и3 вторaгw трипёснца на д7. Пeрвый же трипёснецъ предпётъ на повечeріи. По G-й пёсни, кондaкъ с™aгw, и3 сэдaленъ є3гw2: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни кондaкъ предпрaзднства и3 јкосъ. По f7-й пёсни, свэти1ленъ с™aгw. Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ двaжды, и3 мyчениченъ. Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства: є3ктеніA, и3 покл0ны G вели6кіz, без8 tпyста, и3 чaсъ №. На №-мъ часЁ тропaрь предпрaзднства. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ: и3 пр0чее всE по nбhчаю, и3 по к0емждо часЁ твори1мъ покл0ны G вели6кіz. На ѕ7-мъ часЁ тропaрь nбhчный, и3 чтeніе днE. Вечeрнz же прaздника бывaетъ во своE врeмz. Си1це поeмъ слyжбу предпрaзднства, ѓще случи1тсz и3 въ пzт0къ, вeчеръ и3 ќтрw неизмённw. На повечeріи трипёснецъ ќтренній пeрвый, глaса ѕ7-гw.

[Зри2] Ѓще случи1тсz предпрaзднство срётеніz гDнz въ суббHту сыропyстную.

Вeчеръ каfjсма рzдовaz. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7: предпрaзднства G: и3 nтцє1въ тріHди G. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й, глaса. Вх0дъ, прокjменъ днE, и3 чтeніе тріHди, и3 прокjменъ: Да ўповaетъ ї}ль на гDа. На стіх0внэ тріHди Самоглaсенъ двaжды, и3 мyчениченъ. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, предпрaзднства. По Нhнэ tпущaеши, и3 по трис™0мъ тропaрь nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства, є3ктеніA, и3 tпyстъ. [Зри2] На повечeріи по Дост0йнэ, и3 по трис™0мъ кондaкъ nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь предпрaзднства, двaжды: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, предпрaзднства. По каfjсмахъ сэдaльны џба nтцє1въ: И# нhнэ, предпрaзднства. КанHнъ предпрaзднства, со їрмос0мъ на ѕ7, їрм0съ по двaжды, и3 nтцє1въ на }. Катавaсіа, їрм0съ тріHди: вторhz же пёсни їрм0съ тріHди поeмъ є3ди1ножды: послэди1 же покрывaемъ тёмже їрмос0мъ. По G-й пёсни, кондaкъ и3 јкосъ предпрaзднства, и3 сэдaленъ nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. По ѕ7-й пёсни, кондaкъ и3 јкосъ nтцє1въ. Свэти1ленъ nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, предпрaзднства. На хвали1техъ стіхи6ры nтцє1въ, на д7: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, предпрaзднства. Славосл0віе вели1кое, и3 пр0чее ќтрени. На часёхъ тропaрь предпрaзднства: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. Кондаки1 же предпрaзднства, и3 nтцє1въ, глаг0лемъ премэнsюще.

На літургjи, блажє1нна предпрaзднства пёснь G, на д7, и3 nтцє1въ, пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь предпрaзднства, и3 nтцє1въ: Слaва, кондaкъ nтцє1въ: И# нhнэ, предпрaзднства: и3 пр0чаz всS слyжба днE и3 nтцє1въ. [Зри2] Мyченика же трЂфwна слyжба поeтсz на повечeріи: и3ли2 є3гдA настоsтель разсyдитъ.

2 февраля: Сретение Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа.

Мцcа тогHже во в7-й дeнь.

Срётеніе гDа бGа и3 сп7са нaшегw ї}са хrтA.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры, глaсъ №-й. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ.

Неwпи1санное сл0во и3 пресyщное, * нбcными прест0лы носи1мое со слaвою, * пріeмлетъ на рyки сmмеHнъ, вопіS: * нhнэ tпусти1 мz *, по глаг0лу твоемY, сп7се, * вёрныхъ спасeніе и3 наслаждeніе.

Двaжды.

МLнца ви1дэвъ тS, вопіsше чyдный сmмеHнъ, * превёчнаго сл0ва t nц7A рождeнна, * страшyсz и3 бою1сz, * рукaми мои1ми њб8sти, вLко: * но съ ми1ромъ рабA твоего2 и3щaй, * нhнэ tпусти2, ћкw милосeрдъ.

Нhнэ да tвeрзетсz двeрь нбcнаz: * и4же t nц7A безъ сёмене р0ждсz бGъ сл0во, * роди1сz t дв7ы, * пл0ть пріeмъ человёчу в0лею, * њбнови1ти є3стество2, ћкw бlгъ, * и3 посади1ти њдеснyю nц7A.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ д7. Самоглaсенъ. Ґндрeа кри1тскагw:

Днeсь сщ7eннаz м™и и3 с™и1лища вhшши, во с™и1лище пріи1де, ћвльшаz мjру законодaвца и3 зак0на творцA. є3г0же на рyки пріeмъ стaрецъ сmмеHнъ, рaдуzсz взывaше: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, ћкw ви1дэхъ тS, сп7са дyшъ нaшихъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Днeсь сп7си1тель, * ћкw мLнецъ принесeнъ бhсть * въ цeрковь гDню, * и3 рукaми престарёлыми * стaрецъ того2 под8eмлетъ.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Ќгль проzвлeйсz * б9eственному и3сaіи хrт0съ, * ћкw клещaми * рукaми бцdы, * нhнэ стaрцу даeтсz.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Стрaхомъ же и3 рaдостію, * на рукaхъ вLку * сmмеHнъ держS, * животA прошaше разрэшeніz, * поS бGом™рь.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Пріими2, q сmмеHне, * всечcтаz вопіsше, * во њб8‰тіz ћкw младeнца, * гDа слaвы, * и3 мjра спасeніе.

Тропaрь, глaсъ №:

Рaдуйсz, благодaтнаz бцdе дв7о, и3зъ тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

Тaже є3ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, поeмъ стіхи6ры на }, глaсъ №, самоглaсны. Гeрмана патріaрха:

Глаг0ли, сmмеHне, кого2 носS на рукY въ цeркви рaдуешисz; комY зовeши и3 вопіeши: нhнэ свободи1хсz, ви1дэхъ бо сп7са моего2; сeй є4сть t дв7ы рождeйсz: сeй є4сть t бGа бGъ сл0во, воплоти1выйсz нaсъ рaди и3 спасhй человёка, томY поклони1мсz.

Три1жды.

Пріми2, сmмеHне, є3г0же подъ мрaкомъ мwmсeй законополагaюща прови1дэ въ сінaи, младeнца бhвша, зак0ну повинyющасz. сeй є4сть зак0номъ глаг0лавый, сeй є4сть во прор0цэхъ речeнный, воплоти1выйсz нaсъ рaди и3 спасhй человёка, томY поклони1мсz.

Три1жды.

Пріи1демъ и3 мы2, пёсньми бжcтвенными хrтA ўсрsщемъ и3 пріи1мемъ є3го2, є3г0же спасeніе сmмеHнъ ви1дэ. сeй є4сть, є3г0же дв7дъ провозвэсти2, сeй є4сть во прbр0цэхъ глаг0лавый, воплоти1выйсz нaсъ рaди и3 зак0номъ вэщaвый, томY поклони1мсz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7. Їwaнна монaха:

Да tвeрзетсz двeрь нбcнаz днeсь: безначaльное бо сл0во џ§ее, начaло пріи1мъ подъ лёты, не tстyпль своегw2 бжcтвA, t дв7ы ћкw младeнецъ четыредесzтоднeвенъ, м™рію в0льнэ прин0ситсz въ цRковь зак0нную: и3 сего2 на рyки пріeмлетъ стaрецъ, tпусти2, зовhй, рабA, вLко, и4бо џчи мои2 ви1дэста спасeніе твоE. пришeдый въ мjръ спасти2 р0дъ человёчь, гDи, слaва тебЁ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE: и3 чтє1ніz G. И#сх0да чтeніе.

[Гла+ в7i] Глаг0ла гDь къ мwmсeю въ дeнь џнъ, въ џньже и3зведE сhны ї}лєвы t земли2 є3гЂпетскіz, глаг0лzй: [Гла+ Gi] њс™и2 мнЁ всsкаго пeрвенца перворождeннаго, разверзaющаго ложеснA въ сынёхъ ї}левыхъ. И# и4де мwmсeй, и3 собрA вс‰ лю1ди, и3 речE: п0мните дeнь сeй, въ џньже и3зыд0сте t земли2 є3гЂпетскіz, и3зъ д0му раб0ты: рук0ю бо крёпкою гDь и3зведE нaсъ tтyду: И# сохрани1те зак0нъ є3гw2. И# бyдетъ, ћкw ѓще введeтъ вaсъ гDь бGъ въ зeмлю хананeйску, и4мже џбразомъ клsтсz nц7є1мъ твои6мъ: и3 tлучи1ши всsкаго первор0днаго, разверзaющаго ложеснA, мyжескъ п0лъ гDу: и3 бyдетъ, ћкw ѓще вопр0ситъ тS по си1хъ сhнъ тв0й, глаг0лz: что2 сіE; и3 речeши є3мY: ћкw рук0ю крёпкою и3зведE нaсъ гDь t земли2 є3гЂпетскіz, и3зъ д0му раб0ты. є3гдa бо њжесточи2 фараHна не tпусти1ти нaсъ, поби2 гDь вс‰ перворHдныz въ земли2 є3гЂпетстэй, t первор0дныхъ человёческихъ, дaже до первор0дныхъ ск0тскихъ. Сегw2 рaди ѓзъ жeртву гDу приношY: всsкаго tверзaющаго ложеснA, мyжеска п0лу, и3 всsкаго первор0днаго сынHвъ мои1хъ и3збaвлю. И# бyдетъ въ знaменіе непоколеби1мо предъ nчи1ма твои1ма. Ћкw тaкw речE гDь бGъ вседержи1тель: ћкw перворождє1ннаz сынHвъ твои1хъ дaси мнЁ. И# бyдетъ, всsкъ, и4же ѓще роди1тъ nтрочA мyжескъ п0лъ, къ дeнь nсмhй њбрёжете є3мY пл0ть крaйнюю є3гw2. И# три1десzть и3 три2 дни6 не вни1детъ во с™и1лище б9іе ко свzщeннику, д0ндеже и3сп0лнzтсz днjе њчищeніz. И# по си1хъ принесeши гDу ѓгнz є3динолётно, непор0чно, во всесожжeніе, и3 птенцA голуби1на, и3ли2 г0рличищна, при двeрехъ ски1ніи свидёніz, ко с™и1телю. И#ли2 вмёстw си1хъ принесeши предъ гDемъ двA птенц† голуби6на, и3ли2 двA гHрличища, и3 пом0литсz њ нeмъ свzщeнникъ. Ћкw воздаsніе воздаю1щіи сjи мнЁ сyть t всёхъ сынHвъ ї}левыхъ, и3 пріsхъ и5хъ, и3 њс™и1хъ | мнЁ, вмёстw первор0дныхъ є3гЂпетскихъ: въ џньже дeнь порази1хъ всsкаго пeрвенца въ земли2 є3гЂпетстэй, t человёка до скотA: речE бGъ вhшній с™hй ї}левъ.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA ѕ7] Бhсть въ лёто, въ нeже ќмре nзjа цaрь, ви1дэхъ гDа сэдsща на пrт0лэ выс0цэ и3 превознесeннэ, и3 и3сп0лнь д0мъ слaвы є3гw2. И# серафjми стоsху џкрестъ є3гw2, шeсть кри1лъ є3ди1ному, и3 шeсть кри1лъ друг0му, и3 двэмA ќбw покрывaху ли1ца сво‰, двэмa же покрывaху н0ги сво‰, и3 двэмA летaху. И# взывaху дрyгъ ко дрyгу, и3 глаг0лаху: с™ъ, с™ъ, с™ъ гDь саваHfъ, и3сп0лнь всS землS слaвы є3гw2. И# взsтсz наддвeріе t глaса, и4мже вопіsху, и3 д0мъ и3сп0лнисz дhма. И# рёхъ: q nкаsнный ѓзъ! ћкw ўмили1хсz, ћкw человёкъ сhй, и3 нечи6сты ўстнЁ и3мёz, посредЁ людeй нечи6стаz ўстнA и3мyщихъ ѓзъ живY: и3 цRS гDа саваHfа ви1дэхъ nчи1ма мои1ма. И# п0сланъ бhсть ко мнЁ є3ди1нъ t серафjмwвъ, и3 въ руцЁ своeй и3мsше ќгль џгненный, є3г0же клещaми взsтъ t жeртвенника. И# прикоснyсz ўстHмъ мои6мъ, и3 речE: сE прикоснyсz сіE ўстнaмъ твои6мъ, и3 tи1метъ беззакHніz тво‰, и3 грэхи2 тво‰ њчи1ститъ. И# слhшахъ глaсъ гDа гlг0лющагw: кого2 послю2; и3 кто2 п0йдетъ къ лю1демъ си6мъ; и3 рек0хъ: сE ѓзъ є4смь: посли1 мz. И# речE: и3ди2, и3 рцы2 лю1демъ си6мъ: слyхомъ ўслhшите, и3 не ўразумёете, и3 ви1дzще ќзрите, и3 не ўви1дите. Њдебелё бо сeрдце людeй си1хъ, и3 ўши1ма свои1ма тsжкw слhшаша, и3 џчи свои2 смэжи1ша, да не кaкw ўви1дzтъ nчи1ма, и3 ўши1ма ўслhшатъ и3 сeрдцемъ ўразумёютъ, и3 њбратsтсz, и3 и3сцэлю2 |. И# рек0хъ: док0лэ, гDи; и3 речE д0ндеже ѓще запустёютъ грaди, t є4же не пожи1ти: и3 д0ми, t є4же не бhти человёкwмъ, и3 землS њстaвлена бyдетъ пустA. И# по си1хъ продолжи1тъ бGъ человёки, и3 ўмн0жатсz њстaвльшіисz на земли2.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA f7i] СE гDь сэди1тъ на џблацэ лeгцэ, и3 пріи1детъ въ є3гЂпетъ, и3 сотрzсyтсz рукотворє1ннаz є3гЂпєтскаz t лицA є3гw2: и3 сeрдце и4хъ ўмaлитсz въ ни1хъ. И# смzтeтсz дyхъ и4хъ въ ни1хъ, и3 совётъ и4хъ разори1тъ. И# предaстъ є3гЂпта въ рyки господeй, занE сі‰ гlг0летъ гDь вLка с™hй саваHfъ. И# и3спію1тъ є3гЂптzне в0ду, ћже при м0ри, рэкa же њскудёетъ и3 и4зсхнетъ. Сі‰ гlг0летъ гDь: гдЁ сyть нhнэ премyдріи твои2; да возвэстsтъ ти2, и3 да рекyтъ тебЁ, что2 совэщA гDь саваHfъ на є3гЂпта. Въ дeнь џнъ бyдутъ є3гЂптzне въ стрaсэ и3 трeпетэ t лицA руки2 гDа саваHfа, ю4же џнъ возложи1тъ на ни1хъ, и3 бyдетъ nлтaрь гDень въ странЁ є3гЂпетстэй, и3 ст0лпъ въ предёлэхъ є3гw2 гDеви. И# бyдетъ въ знaменіе въ вёки гDу саваHfу въ странЁ є3гЂпетстэй. Ћкw воззовyтъ ко гDу, и3 п0слетъ и5мъ гDь человёка, и4же спасeтъ и5хъ. И# вёдомъ бyдетъ гDь є3гЂптzнwмъ, и3 познaютъ є3гЂптzне гDа въ дeнь џнъ, и3 сотворsтъ жeртву и3 дaръ, и3 пом0лzтсz: и3 воздадsтъ њбёты сво‰ гDеви.

На літjи стіхи6ры самоглaсны, глaсъ №. Ґнат0ліа:

Вeтхій дeньми, и4же зак0нъ дрeвле въ сінaи дaвъ мwmсeю, днeсь младeнецъ ви1дитсz, и3 по зак0ну ћкw зак0на творeцъ, зак0нъ и3сполнsz, во хрaмъ прин0ситсz, и3 стaрцу даeтсz. Пріeмъ же сего2 сmмеHнъ прaведный, и3 њбэщaній сбытіE ви1дэвъ совершaемое, рaдостнw вопіsше: ви1дэша џчи мои2, є4же t вёка тaинство сокровeнное, напослёдокъ днjй си1хъ ћвльшеесz, свётъ, разорsz невёрныхъ kзhкwвъ њмрачeніе, и3 слaву даS новоизбрaнну ї}лю: тёмже tпусти2 рабA твоего2 t со{зъ сеS пл0ти къ нестарёемому и3 чyдному некончaемому животY, подаS мjрови вeлію ми1лость.

Їwaнна монaха:

Днeсь дрeвле мwmсeю въ сінaи зак0нъ подaвый, закHннымъ повинyетсz велёніємъ, нaсъ рaди ћкw милосeрдъ по нaмъ бhвъ. Нhнэ чи1стый бGъ, ћкw nтрочA с™о, ложеснA развeрзъ чи1стыz, себЁ самомY ћкw бGъ прин0ситсz, зак0нныz клsтвы свобождaz, и3 просвэщaz дyшы нaшz.

Глaсъ в7. Ґндрeа пи1рра:

Е#мyже вhшніи служи1теліе съ трeпетомъ м0лzтсz, д0лу нhнэ сmмеHнъ вeщными рукaми пріeмъ, бGа человёкwмъ соедини1тисz проповёда, и3 человёка нбcна бGа ви1дzй, tлучazсz сyщихъ на земли2 рaдостнw взывaше: и5же во тмЁ сyщымъ невечeрній свётъ tкрывazй, гDи, слaва тебЁ.

Гeрманово:

Днeсь сmмеHнъ на рyки гDа слaвы под8eмлетъ, є3г0же подъ мрaкомъ пeрвэе мwmсeй ви1дэ, на горЁ сінaйстэй скриж†ли даю1ща є3мY. сeй є4сть, и4же во прор0цэхъ гlг0лzй, и3 зак0на творeцъ. сeй є4сть, є3г0же дв7дъ возвэщaетъ, и4же всBмъ стрaшный, и3мёzй вeлію и3 богaтую ми1лость.

Сщ7eннаго сщ7eннаz дв7а принесE во с™и1лище с™и1телю, простeръ же рyцэ сmмеHнъ пріsтъ сего2 рaдуzсz, и3 возопи2: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ, гDи.

Зижди1тель нб7сE и3 земли2 на рукaхъ ношaшесz с™hмъ сmмеHномъ стaрцемъ днeсь. т0й бо д¦омъ с™hмъ глаг0лаше: нhнэ свободи1хсz, ви1дэхъ бо сп7са моего2.

Ґнат0ліа:

Днeсь сmмеHнъ стaрецъ во хрaмъ вх0дитъ, рaдуzсz д¦омъ, законодaвца мwmсeева и3 и3сп0лнителz зак0на на рyки воспріsти. џнъ ќбw мрaкомъ и3 глaсомъ неzвлeннымъ бGови1децъ спод0бисz бhти, покровeннымъ лицeмъ є3врeємъ невBрнаz сердцA и3з8wбличи2: сeй же первовёчное сл0во џ§ее воплощeнное понесE, и3 kзhкwмъ tкры2 свётъ, кrтъ и3 воскресeніе: и3 ѓнна прор0чица показaсz, сп7са и3збaвителz ї}лю проповёдающи. томY возопіи1мъ хrтY бGу нaшему: бцdы рaди поми1луй нaсъ.

Слaва, глaсъ є7. Ґндрeа кри1тскагw:

И#спытaйте пис†ніz, ћкоже речE, во є3ђліихъ хrт0съ бGъ нaшъ: въ ни1хъ бо њбрэтaемъ того2 раждaема, и3 пеленaми повивaема, въ ћслехъ полагaема, и3 млек0мъ питaема, њбрёзаніе пріeмлюща, и3 сmмеHномъ носи1ма, не мнёніемъ, ни привидёніемъ, но и4стиною мjрови ћвльшасz, къ немyже возопіи1мъ: превёчный б9е, слaва тебЁ.

И# нhнэ, глaсъ т0йже. Гeрманово:

Вeтхій дeньми младeнствовавъ пл0тію, м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, своегw2 зак0на и3сполнsz њбэщaніемъ, є3г0же сmмеHнъ пріи1мъ глаг0лаше: нhнэ tпущaеши съ ми1ромъ, по глаг0лу твоемY, рабA твоего2: ви1дэша бо џчи мои2 спасeніе твоE, с™hй.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ з7. Космы2 монaха:

Ўкраси2 тв0й черт0гъ, сіHне, и3 под8ими2 цRS хrтA, цэлyй мRjю, нбcную двeрь: тa бо прест0лъ херувjмскій kви1сz, тA н0ситъ цRS слaвы. џблакъ свёта є4сть дв7а, носsщи на рукaхъ сн7а прeжде денни1цы, є3г0же пріeмъ сmмеHнъ на рyки сво‰, проповёдаz лю1демъ вLку сего2 бhти животA и3 смeрти, и3 сп7са мjру.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Возсіsвшаго прeжде вBкъ t nц7A, напослёдокъ же t ложeснъ дв7и1ческихъ, носsщи въ цRковь неискусобрaчнаz м™и, въ сінaйстэй горЁ законоположи1вшаго, повелёнію зак0нному повинyющасz принесE с™и1телю стaрцу и3 прaведнику, хrтA гDа ви1дэти њбэщaнна: є3г0же пріeмъ сmмеHнъ на рyки сво‰, возрaдовасz, вопіS: бGъ є4сть сeй, nц7Y соприсносyщный и3 и3збaвитель дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Носи1маго на колесни1цэ херувjмстэй, и3 пэвaемаго въ пёснехъ серафjмскихъ, носsщи на рукY бцdа мRjа неискусобрaчнw и3зъ неS вопл0щшагосz, законодaвца, зак0на и3сполнsюща чи1нъ, подаsше рукaмъ стaрца їерeа: жив0тъ же носsй, животA прошaше разрэшeніz, глаг0лz: вLко, нhнэ tпусти1 мz возвэсти1ти ґдaму, ћкw ви1дэхъ непрел0жна nтрочA, бGа превёчнаго и3 сп7са мjра.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }. Ґндрeа кри1тскагw:

И$же на херувjмэхъ носи1мый и3 пэвaемый t сераф‡мъ, днeсь въ бжcтвенное с™и1лище по зак0ну приноси1мь, на стaрческихъ ћкw на пrт0лэ сэди1тъ рукaхъ: и3 t їHсифа пріeмлетъ дaры бGолёпнw, ћкw супрyгъ г0рличищъ, несквeрную цRковь, и3 t kзы6къ новоизбр†нныz лю1ди: голуби6на же двA птенц†, ћкw начaльникъ вeтхагw же и3 н0вагw. є4же къ немY њбэщaніz сmмеHнъ конeцъ пріeмъ, благосл0вz дв7у мRjю бцdу, страстeй џбразы и4же и3зъ неS провозгласи2, и3 t негw2 прошaше tпущeніz, вопіS: нhнэ tпусти1 мz, вLко, ћкоже прeжде возвэсти1 ми: ћкw ви1дэхъ тS первовёчнаго свёта, и3 сп7са гDа хrтоимени6тымъ лю1демъ.

Тaже, Нhнэ tпущaеши: Трис™0е, и3 по Џ§е нaшъ, на благословeніи хлёбwвъ, тропaрь прaздника три1жды, пи1санъ на мaлэй вечeрни, и3 чтeніе. [Зри2] Ѓще же нёсть бдёніz: По Нhнэ tпущaеши: тропaрь прaздника, и3 tпyстъ. На повечeріи по Дост0йнэ, кондaкъ прaздника. Полyнощницу поeмъ по nбhчаю съ каfjсмою. По №-мъ трис™0мъ, вмёстw, СE жени1хъ, глаг0лемъ тропaрь прaздника. По в7-мъ трис™0мъ, вмёстw, Помzни2, гDи, ћкw блaгъ, глаг0лемъ кондaкъ прaздника. Тaже, ГDи поми1луй, в7i: и3 tпyстъ. Моли1твы же, Помzни2, гDи, въ надeжди, не глаг0лемъ.

На ќтрени на БGъ гDь, тропaрь три1жды.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ глaсъ №. Самопод0бенъ:

Ли1къ ѓгGльскій да ўдиви1тсz чудеси2, земнjи же глaсы возопіeмъ пёніе, зрsще неизречeнное б9іе снисхождeніе: є3г0же бо трепeщутъ нбcныz си6лы, нhнэ ст†рчи њб8eмлютъ рyцэ є3ди1наго чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сhй со nц7eмъ на пrт0лэ с™ёмъ, пришeдъ на зeмлю t дв7ы роди1сz, и3 младeнецъ бhсть лёты сhй неwпи1санъ, є3г0же пріи1мъ сmмеHнъ на рyки, рaдуzсz глаг0лаше: нhнэ tпущaеши, щeдре, возвесели1въ рабA твоего2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Младeнствуеши менє2 рaди, вeтхій дeньми: чищeніємъ приwбщaешисz, чистёйшій б9е, да пл0ть ўвёриши мнЁ, ю4же t дв7ы. и3 си6мъ сmмеHнъ поучazсz, познa тz бGа ћвльшагосz пл0тію и3 ћкw жи1знь, лобзaше, и3 рaдуzсz стaрчески взывaше: tпусти2 менE, тебe бо ви1дэхъ, животA всsческихъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Тaже, степє1нна, № ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7:

ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Tрhгну сeрдце моE сл0во блaго. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло }.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Да tвeрзетсz двeрь нбcнаz днeсь: безначaльное бо сл0во џ§ее, начaло пріeмъ подъ лёты, не tстyпль своегw2 бжcтвA, t дв7ы, ћкw младeнецъ четыредесzтоднeвенъ, м™рію в0льнэ прин0ситсz въ цeрковь зак0нную: и3 сего2 на рyки пріeмлетъ стaрецъ, tпусти2, зовhй, рабA, вLко, и4бо џчи мои2 ви1дэста спасeніе твоE. Пришeдый въ мjръ спасти2 р0дъ человёчь, гDи, слaва тебЁ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: ХrтA рaдостнэ стaрецъ њб8eмлетъ. Творeніе господи1на космы2. Їрм0съ по двaжды: тропари2 на в7i.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшемореходsщымъ и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, сlнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть, на нетлBнную рукY, хrт0съ въ цeркви ћкw мLнцъ. тёмже, вёрніи, возопіи1мъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча правобыстрw2 дви1житасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простeртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE, и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™ерію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz мLнецъ, и4же прeжде всёхъ: слaвнw бо прослaвисz.

Катавaсіа, їрм0съ т0йже.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3зъ nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ мLнецъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлsй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, бжcтвA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ, младeнствовавъ kви2.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

На горЁ сінaйстэй дрeвле ви1дэ мwmсeй з†днzz б9іz, и3 т0нкій бжcтвенный глaсъ спод0бисz во мрaцэ же и3 ви1хрэ слhшати: нhнэ же сmмеHнъ воплощeннаго бGа непрел0жнэ нaсъ рaди на рyки пріsтъ, и3 рaдостнw тщaшесz и3ти2 t сyщихъ здЁ къ животY вёчному. тёмже вопіsше: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE. и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw младeнецъ руконоси1мь и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше, є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz б9eственнагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ дв7ою носи1маго, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на пrт0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ б9eственный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прbр0ку слaву, рукaми сл0во зрS мaтерними держи1мо, рaдуйсz, вопіsше, чcтаz: ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ б9eственнэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGомaтере, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz: младeнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа, t серафjма ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGомaтери, ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

Кондaкъ глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њсвzти1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ бlгослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz, ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ, и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не б9еств0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, бlгочeстнw пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 бlговёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: бlгословeнъ бGъ nц7ъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, бGочeстіz предстоsще ю4ноши, плaменемъ же неврeждени, бжcтвенную пёснь поsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе їзрaилєвы твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA: семY, вёрніи, возопіи1мъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во: ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Припёвы на f7-й пёсни:

Бцdе дв7о, ўповaніе хrтіaнwмъ, покрhй, соблюди2 и3 спаси2 на тS ўповaющихъ.

Бцdе дв7о, мjру бlгaz пом0щнице, покрhй и3 соблюди2 t всsкіz нyжды и3 печaли.

БGон0се сmмеHне, пріиди2 под8ими2 хrтA, є3г0же роди2 дв7а чcтаz мRjа.

Њб8eмлетъ рукaми стaрецъ сmмеHнъ содётелz зак0на, и3 вLку всsческихъ.

Не стaрецъ менE держи1тъ, но ѓзъ держY є3го2: т0й бо t менє2 tпущeніz пр0ситъ.

КлещE тaинственнаz, кaкw ќгль н0сиши, кaкw питaеши питaющаго вс‰;

Q дщи2 фанyилева! пріиди2, стaни съ нaми, и3 благодари2 хrтA сп7са, сн7а б9іz.

Ѓнна цэломyдреннаz провэщaетъ стр†шнаz, и3сповёдающи хrтA, творцA нeбу и3 земли2.

Непостижи1мо є4сть содёzнное њ тебЁ, ѓгGлwмъ и3 человёкwмъ, м™и дв7о чcтаz.

Чи1стаz голуби1ца, несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz прин0ситъ въ цeрковь.

Q хrтE всёхъ цRю2! побёды на враги2, вёрнымъ лю1демъ твои6мъ дaруй.

Q хrтE всёхъ цRю2! подaждь ми2 слeзы тє1плы, да плaчу мою2 дyшу, ю4же ѕлЁ погуби1хъ.

Вмёстw Слaвы:

Трісіsтельное и3 тріmпостaсное б9ество2 благочeстнw да похвaлимъ.

Вмёстw И# нhнэ:

Q дв7и1це мRjе! просвэти2 мою2 дyшу, помрачeнную лю1тэ житeйскими сластьми2.

Вёдомо да бyдетъ, ћкw двA сyщыz припёвы въ начaлэ припэвaемъ ко їрмосY. Тaже, къ коемyждо тропарю2 припэвaемъ по д7 припёвы. И# по совершeніи д7i припёвwвъ съ тропари2, къ катавaсіи поeмъ џба ли6ка вкyпэ.

Припёвъ №-й: Бцdе дв7о, ўповaніе хrтіaнwмъ:

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи, всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу, тёмъ перворождeнное сл0во, nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И$же дрeвнимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёсто бжcтвенный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прор0чица t дв7ы рождeнному и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му, слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе, воспріими2 твоего2 служи1телz, сёнію претруждeннаго, н0выz бlгодaти сщ7еннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Сщ7еннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz и3 стaрица вLцэ въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ, величaніе.

Свэти1ленъ, самопод0бенъ:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ и3 їзрaилю спасeніе.

Три1жды.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Зак0нъ и4же въ писaніи * и3сполнsz чlвэколю1бецъ, * въ цRковь нhнэ прин0ситсz: * и3 сего2 пріeмлетъ стaрыми рукaми сmмеHнъ стaрецъ, * нhнэ tпущaеши мS, вопіS, * ко џному блажeнству: * ви1дэхъ бо тS днeсь пл0тію мeртвенною њбложeннаго, живот0мъ госп0дствующа * и3 смeртію владhчествующа.

Двaжды.

Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, * kви1лсz є3си2, гDи, * на џблацэ сэдS лeгцэ, * с0лнце прaвды, * зак0на сэн0вное и3сполнsz, * и3 начaло и3з8zвлsz н0выz благодaти. * тёмъ тS ви1дэвъ сmмеHнъ взывaше: * и3зъ и3стлёніz мS разрэши2, * ћкw ви1дэхъ тS днeсь.

Нёдръ роди1телz не tлyчсz б9еств0мъ, * вопл0щсz, ћкоже и3зв0лилъ є3си2, * њб8sтіzми держи1мь приснодв7ы, * на рyки подaлсz є3си2 бGопріи1мца сmмеHна, * рук0ю твоeю держaй всsчєскаz: тёмже нhнэ tпущaеши мS, * рaдостнw взывaше, * въ ми1рэ рабA твоего2, * ћкw ви1дэхъ тS, вLко.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7. Гeрманово:

На рукaхъ стaрческихъ во днeшній дeнь, ћкw на колесни1цэ херувjмстэй, восклони1тисz бlгоизв0ливый, хrтE б9е: и3 нaсъ пою1щихъ тS, страстeй мучи1тельства призывaемый и3збaви и3 спаси2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь прaздника, є3ктєніи2 и3 tпyстъ: и3 чaсъ №-й. На №-мъ часЁ тропaрь прaздника. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника, пр0чее, и3 совершeнный tпyстъ.

Њ часё же втор0мъ днE и3сх0димъ съ літjею внЁ nби1тели, пою1ще стіхи6ры прaздника, и3 канHнъ по nбhчаю. И# возврaщшесz поeмъ часы2, и3 літургjю.

На літургjи блажє1нна, t канHна прaздника пёснь G-z, и3 ѕ7-z. Вх0дъ: СказA гDь спасeніе своE, предъ kзhки tкры2 прaвду свою2. Тaже тропaрь прaздника: Слaва, и3 нhнэ, кондaкъ. прокjменъ, пёснь бцdы, глaсъ G: Вели1читъ душA моS гDа, и3 возрaдовасz дyхъ м0й њ бз7э сп7сэ моeмъ. Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS: сe бо t нhнэ ўблажaтъ мS вси2 р0ди. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тѕ7i. Ґллилyіа, глaсъ }: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ. Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz. Е#ђліе луки2, зачaло з7. Причaстенъ: Чaшу спасeніz пріимY и3 и4мz гDне призовY.

МР&К Вёдомо бyди, ћкw ѓще случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ недёлю прeжде недёли мытарS и3 фарісeа, є3гдA поeтсz слyжба воскрeсна кромЁ тріHди.

Въ суббHту на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны глaса д7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на, и3 прaздника стіх0вна вели1кіz вечeрни, съ припёвы прaздника. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь воскрeсенъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ. На вели1цэй вечeрни: на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ, и3 прaздника ѕ7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Вх0дъ, прокjменъ днE: и3 чтє1ніz прaздника G. На літjи стіхи6ры, и3 Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь прaздника три1жды: и3 Бyди и4мz гDне: и3 чтeніе прaздника. [Зри2] (Ґ и3дёже нёсть бдёніz, по Нhнэ tпущaеши: и3 по трис™0мъ, тропaрь воскрeсенъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На повечeріи по Дост0йнэ, и3 по трис™0мъ, кондaкъ воскрeсенъ. Слaва, и3 нhнэ прaздника. Полyнощницу же поeмъ по nбhчаю съ канHномъ тр0ичнымъ.)

На ќтрени: На БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По nбhчныхъ каfjсмахъ сэдaльны воскrны, съ бGорHдичны и4хъ. И# чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Тaже полmелeй: и3 тропари2, ЃгGльскій соб0ръ: и3 сэдaльны прaздника џба по є3ди1ножды: Слaва, и3 нhнэ, сэдaленъ, и4же по полmелeи: и3 чтeніе прaздника. Степє1нна глaса. Прокjменъ, и3 є3ђліе прaздника. Тaже, Воскrніе хrт0во: и3 pал0мъ н7, и3 цэловaніе є3ђліа по nбhчаю, и3 стіхи1ра прaздника. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdэ на двA: и3 прaздника на }. Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ воскрeсенъ, и3 сэдaленъ прaздника є3ди1ножды: Слaва, и3 нhнэ, т0йже. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника: и3 чтeмъ пр0логъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 прaздника д7, со стіхи2 прaздничными: Слaва, прaздника: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Тaже, Славосл0віе вели1кое: тропaрь воскрeсенъ т0чію, є3ктєніи2, и3 tпyстъ. Тaже, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 њглашeніе, и3 nбhчное и3схождeніе, и3 чaсъ № въ притв0рэ. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, тропaрь прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ. На всёхъ часёхъ кондaкъ воскrнъ и3 прaздника глаг0лемъ премэнsюще.

На літургjи блажє1нна воскrна глaса, на ѕ7: и3 прaздника пёснь G-z, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника: Слaва, кондaкъ воскrнъ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcтолъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе чтeмъ прeжде недёли глaса, тaже прaздника. Причaстенъ: Хвали1те гDа: и3 прaздника.

МР&К Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ недёлю мытарS и3 фарісeа, и3ли2 блyднагw, и3ли2 мzсопyстную, и3ли2 сыропyстную.

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны глaса, на д7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на, и3 прaздника стіхHвны вели1кіz вечeрни, съ припёвы и4хъ: Слaва, и3 нhнэ прaздника. Тропaрь воскrнъ, Слaва, и3 нhнэ, прaздника: и3 tпyстъ. На вели1цэй вечeрни поeмъ, Блажeнъ мyжъ, каfjсму всю2. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны глaса, G: и3 тріHди G: и3 прaздника д7. Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: Воскrны G: и3 тріHди д7: и3 прaздника G: Слaва, тріHди: И# нhнэ, прaздника. Вх0дъ, и3 чтє1ніz прaздника G. На літjи стіхи6ры прaздника, глaсъ №: Вeтхій дeньми: и3 пр0чихъ двЁ. Тaже тріHди хвали6тны двA стіхA. Ѓще недёлz фарісeева: №-й стjхъ, глaсъ G: Фарісeа велехвaльный: Вторhй, глaсъ }: T дёлъ похвалeньми: [Зри2] Ѓще ли є4сть недёлz блyднагw: По стіхи1рахъ прaздника, поeмъ въ літjи тріHди G стіхA хвали6тны: №-й стjхъ, глaсъ в7: Блyднагw глaсъ: в7-й, глaсъ }: И#зжи1хъ блyднw: G-й, глaсъ ѕ7: Џ§е бlгjй: [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: И# по стіхи1рахъ прaздника, поeмъ в7 стіхA хвали6тны: №-й, глaсъ ѕ7: Помышлsю дeнь џнъ: в7-й: Q каковhй чaсъ тогдA: [Зри2] Ѓще ли недёлz сыропyстнаz. И# поeмъ въ літjи тріHди хвали1тныхъ в7 же стіхA. №-й, глaсъ є7: Ўвы2 мнЁ: в7: П0прище добродётелей: Слaву же поeмъ во вс‰ тhz недBли, фарісeеву, и3 блyднагw и3 мzсопyстную, и3 сыропyстную тріHди, ћже пи1сана на літjи: И# нhнэ, прaздника. [Зри2] (Тогw2 рaди вчини1сz пётисz тріHди хвали6тнымъ стіхaмъ въ літjи на вечeрни, за є4же не њстaвити тріHднагw стіхA ни є3ди1нагw, є4же є3мY не пётисz.) На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, тріHди. И# нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь прaздника, три1жды: и3 чтeніе въ послaніихъ ґпcтольскихъ. Ґ и3дёже не бyдетъ бдёніz: По Нhнэ tпущaеши, тропaрь воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На повечeріи по трис™0мъ кондaкъ тріHди. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Полyнощницу же поeмъ по nбhчаю съ канHномъ трbчнымъ.

На ќтрени: на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны съ бGорHдичны и4хъ, и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ, и3 полmелeй прaздника, и3 тропари2, ЃгGльскій соб0ръ: Ѓще ли недёлz блyднагw, и3ли2 мzсопyстнаz, и3ли2 сыропyстнаz: Припэвaемъ и3 G pал0мъ: На рэкaхъ вавmлHнскихъ: Тaже, величaніе прaздника: и3 сэдaльны прaздника, по є3ди1ножды, и3 чтeніе прaздника. Степє1нна глaса. Прокjменъ прaздника: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе прaздника. Воскrніе хrт0во: и3 pал0мъ н7: стіхи1ра прaздника. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 тріHди на д7: и3 прaздника на ѕ7. Катавaсіа прaздника, џба ли6ка вкyпэ. [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: КанHнъ воскrнъ на д7, и3 тріHди на ѕ7, и3 прaздника на д7. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ, и3 сэдaленъ тріHди: Слaва, и3 нhнэ прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ. И# чтeмъ сmнаxaрій. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, тріHди: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны, д7. и3 прaздника д7, съ припёвы прaздника. Слaва, прaздника: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 прaздника д7, со Слaвнымъ, съ припёвы прaздника. И# по скончaніи стіхи1ръ прaздника, глаг0лемъ стjхъ: Воскrни2, гDи б9е м0й: и3 поeмъ самоглaсну стіхи1ру тріHди, глaсъ }: Даніи1лъ прbр0къ: Слaва, глaсъ №: Пред8wчи1стимъ себE, брaтіе: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: [Зри2] Ѓще ли недёлz сыропyстнаz: На хвали1техъ поeмъ, ћкоже въ недёлю мzсопyстную, глаг0лемъ стjхъ тaкожде: Воскrни2, гDи б9е м0й: и3 поeмъ самоглaсну стіхи1ру тріHди, глaсъ ѕ7: Ґдaмъ и3зъ раS tг0нитсz: Слaва, глaсъ т0йже: ПриспЁ врeмz: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. тропaрь воскrнъ: и3 nбhчный tпyстъ. И# и3схождeніе въ притв0ръ: Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz: и3 чaсъ №-й. На №-мъ часЁ, и3 на пр0чихъ тропaрь воскrнъ: Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника и3 тріHди, премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи, блажeнна глaса на д7: и3 тріHди пёсни G, на д7: и3 прaздника ѕ7-z, на д7. Вх0дное прaздника, посeмъ тропaрь воскrнъ и3 прaздника. Слaва, кондaкъ тріHди: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ глaса, и3 прaздника. Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: Прокjменъ тріHди и3 прaздника. Ґпcтолъ, Ґллилyіа, є3ђліе, и3 причaстенъ прeжде днE, и3 прaздника.

[Зри2] Ѓще ли случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ суббHту мzсопyстную:

Слyжба ўмeршихъ поeтсz вeчеръ и3 ќтрw, въ суббHту мимошeдшую, и3ли2 въ четверт0къ мzсопyстный. Въ суббHту же слyжба всS прaздника є3ди1нагw поeтсz непремённw.

МР&К Ѓще ли случи1тсz срётеніе гDне въ понедёльникъ, и3ли2 во вт0рникъ, и3ли2 въ четверт0къ сыропyстныz недёли:

Вeчеръ, на мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, на д7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь прaздника: є3ктеніA, и3 tпyстъ. На вели1цэй вечeрни, и3 на ќтрени совершaетсz всS слyжба прaздника непремённw, ћкоже прeжде ўказaсz на рzдY: занE тріHдь съ прaздникомъ не поeтсz, къ кjй дeнь ни случи1тсz на сhрной недёли, кромЁ суббHты и3 недёли, рaзвэ самогл†сны стіхи6ры днE, ±же глаг0лютсz на мaлэй вечeрни, ћкоже ўказaсz. [Зри2] Ґ и3дёже не бывaетъ всен0щное, поeмъ на вели1цэй вечeрни по предпи1санному. На стіх0внэ, Слaва, тріHди самоглaсенъ днE: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ по стіхи1рахъ прaздника, Слaва, тріHди самоглaсенъ днE: И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. На часёхъ, и3 на літургjи, слyжба всS прaздника: днe же ґпcлъ и3 є3ђліе, вычитaемъ напреди2.

[Зри2] Ѓще ли случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ срeду сыропyстную, и3ли2 въ пzт0къ:

На мaлэй и3 на вели1цэй вечeрни, и3 на ќтрени совершaетсz слyжба всS, ћкоже ўказaсz въ понедёльникъ сhрный, непремённw, бывaетъ же на конeцъ вечeрни и3 ќтрени, и3 всsкагw часA по G покл0ны вели6кіz т0чію. На часёхъ глаг0лемъ тропaрь и3 кондaкъ прaздника. На ѕ7-мъ же часЁ, глаг0летсz тропaрь пареміи2, и3 чтeтсz пареміA. Літургjа же златоyста совершaетсz во своE врeмz. Вечeрню же поeмъ по nбhчаю во своE врeмz. По nбhчномъ pалмЁ каfjсма рzдовaz. [Зри2] Ґ и3дёже бhсть всен0щное: каfjсмы не глаг0лемъ: Но по nбhчномъ pалмЁ глаг0лемъ, ГDи, воззвaхъ. Тaже стіхи6ры прaздника, и3 с™aгw сmмеHна, G: Слaва, с™aгw. И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ днE, и3 пареміA. Тaже прокjменъ: Да ўповaетъ їзрaиль на гDа: На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь прaздника, и3 tпyстъ.

[Зри2] Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz срётеніе гDне въ понедёльникъ сhрный:

И# трипёснецъ ќтренній поeмъ на повечeріи въ недёлю. Ґ самоглaсенъ днE тріHди ќтренній поeмъ въ прaздникъ, на хвали1техъ Слaву.

Ѓще ли срётеніе гDне во вт0рникъ сhрный:

И# вт0рничный трипёснецъ поeмъ въ срeду сhрную на повечeріи: ґ самоглaсенъ днE ќтренній поeмъ въ прaздникъ, на хвали1техъ Слaву.

Ѓще ли срётеніе гDне въ срeду сhрную:

И# среднhй канHнъ поeмъ и3 трипёснецъ въ четверт0къ сhрный на повечeріи: ґ самоглaсенъ днE ќтренній поeмъ въ прaздникъ, на хвали1техъ Слaву.

Ѓще ли срётеніе гDне въ четверт0къ сhрный:

И# четверткA трипёснецъ поeмъ во вт0рникъ сhрный на повечeріи.

Ѓще ли срётеніе гDне въ пzт0къ сhрный:

И# поeмъ пzткA канHнъ и3 съ трипёснцемъ въ срeду сhрную на повечeріи.

МР&К Ѓще ли случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ суббHту сhрную:

Въ пzт0къ вeчера на мaлэй вечeрни, стіхи6ры прaздника на д7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Прокjменъ, и3 пареміA днE: и3 по нeй прокjменъ: Да ўповaетъ їзрaиль на гDа: На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь прaздника, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни поeмъ, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, поeмъ стіхи6ры прaздника на ѕ7: И# nтцє1въ на д7, Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ: прaздника. Вх0дъ, прокjменъ днE: и3 чтeніе прaздника. На літjи стіхи6ры, и3 Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры прaздника: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь прaздника, двaжды, и3 nтцє1въ, є3ди1ножды. И# чтeніе прaздника. [Зри2] Ґ и3дёже нёсть всен0щнагw бдёніz: поeмъ на вели1цэй вечeрни всE по предпи1санному. Прокjменъ и3 чтeніе днE, и3 прокjменъ: Да ўповaетъ їзрaиль на гDа. Тaже чтє1ніz прaздника: На стіх0внэ прaздника. Тaже nтцє1въ припёвъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. И# поeмъ самоглaсенъ и4хъ: Монaхwвъ мн0жества: Слaва, самоглaсенъ тріHди: И# нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника, и3 чтeніе прaздника. По полmелeи сэдaленъ прaздника. Степє1нна: №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе, и3 по н7-мъ pалмЁ стіхи1ра прaздника. КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на }: И# nтцє1въ на ѕ7. Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ nтцє1въ и3 јкосъ: и3 сэдaленъ nтцє1въ двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника, и3 јкосъ. И# чтeмъ сmнаxaрій. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ прaздника: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника G, и3 nтцє1въ G. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. Тропaрь nц7є1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь прaздника: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника.

На літургjи блажє1нна прaздника, пёснь G на д7: И# nтцє1въ ѕ7-z, на д7. Вх0дное прaздника, тропaрь прaздника, и3 nтцє1въ: Слaва, кондaкъ nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, Ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ, прeжде прaздника, и3 nтцє1въ.

МР&К Подобaетъ вёдати, ћкw ѓще случи1тсz прaздникъ срётеніz гDнz въ понедёльникъ пeрвыz недёли постA:

И# слyжбу прaздника пёти въ недёлю сыропyстную по предпи1санному.

МР&К Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz попрaзднство срётеніz гDнz въ недёлю прeжде недёли мытарS и3 фарісeа: ґ с™hй поeтсz на д7, и3ли2 на ѕ7:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны, и3 бцdэ по nбhчаю. Тропaрь воскрeсенъ. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ є3гw2.

На вели1цэй вечeрни по каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) №: прaздника тогw2 днE, Gi и3 с™aгw минeи, G. [Зри2] (Ѓще ли поeтсz с™hй на ѕ7, и3ли2 є3мyже и3 полmелeй: и3 поeмъ стіхи6ры воскrны G: и3 прaздника G: и3 с™aгw д7 Слaва, с™aгw: ѓще же ни2,) Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. На літjи стіхи6ры прaздника, тогw2 днE рzдовы6z стіхHвны: и3 с™aгw, ѓще полmелeй. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника: ѓще же ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, Бцdе дв7о, двaжды, и3 прaздника, є3ди1ножды: и3 чтeніе въ послaніихъ ґпcльскихъ.

На ќтрени, на БGъ гDь. тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: ѓще же ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, и3 бGорHдичны и4хъ, и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Посeмъ непорHчны, и3 v3пакои2, и3 чтeніе недёли, рsдъ. (Ѓще ли с™hй и4мать полmелeй, по каfjсмахъ поeмъ с™aгw полmелeй, и3 по полmелeи тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: и3 по є3ктеніи2 сэдaльны с™aгw по є3ди1ножды: Слaва, и4же по полmелeи сэдaленъ: И# нhнэ, бGор0диченъ є3гw2, и3 чтeніе.) Степє1нна, и3 прокjменъ глaса. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе воскrно, и3 Воскrніе хrт0во: КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdы на двA: и3 прaздника на д7: и3 с™aгw на д7. (Ѓще полmелeй, и3ли2 славосл0віе, и3 поeмъ канHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7, и3 прaздника на д7, и3 с™aгw на ѕ7.) Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ, и3 с™aгw, ѓще и4мать, и3 сэдaленъ є3гw2: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: и3 чтeніе. По ѕ7-й пёсни кондaкъ, и3 јкосъ воскrнъ: и3 чтeмъ пр0логъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскрeсенъ: Слaва, с™aгw, ѓще и4мать, И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7 и3 с™aгw, ѓще и4мать, подHбны G: и3 самоглaсенъ, и4же на Слaву, поeмъ съ припёвы є3гw2. Ѓще ли не и4мать с™hй хвали1тныхъ: и3 поeмъ воскrны д7, и3 прaздника д7 тогw2 днE стіхHвны ќтрєнніz съ припёвы и4хъ: Слaва. стіхи1ра є3ђльскаz: И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. тропaрь воскrнъ т0чію. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 њглашeніе, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На №-мъ часЁ тропaрь воскrнъ: Слaва, прaздника: с™aгw же, ѓще є4сть, тропaрь и3 кондaкъ глаг0лемъ премэнsюще: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника: и3 конeчный tпyстъ. Тaкожде и3 на пр0чихъ часёхъ глаг0лемъ воскрeсенъ тропaрь прeжде, ґ прaздника и3 с™aгw премэнsемъ. Кондaкъ воскрeсенъ и3 прaздника глаг0лемъ премэнsюще же: ѓще полmелeй, и3 с™aгw.

На літургjи блажє1нна nктHиха на ѕ7, и3 съ трbчнымъ: и3 прaздника пёснь на д7: (Ѓще ли и4мать с™hй пёснь, и3 блажє1нна воскрeсна на д7: и3 прaздника пёснь на д7: и3 с™aгw пёснь ѕ7-z, на д7.) По вх0дэ тропaрь воскрeсенъ, и3 прaздника: тaже хрaма: и3 с™aгw, ѓще и4мать. Кондaкъ воскрeсенъ, и3 хрaма: Слaва, с™aгw, ѓще и4мать: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, ґпcлъ, и3 є3ђліе прeжде недёли рsдъ. Тaже с™aгw, ѓще и4мать. Причaстенъ: Хвали1те гDа: и3 с™aгw, ѓще и4мать: ѓще же ни2, прaздника.

МР&К Ѓще случи1тсz попрaзднство срётеніz гDнz въ недёлю фарісeеву, и3ли2 блyднагw, и3ли2 мzсопyстную:

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, и3 на стіх0внэ стіхи6ры nктHиха, по nбhчаю.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны д7: и3 тріHди G и3 прaздника G. [Зри2] Ѓще ли недёлz мzсопyстнаz: Стіхи6ры воскrны G: и3 тріHди д7: и3 прaздника G: Слaва тріHди: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. На літjи стіхи6ры прaздника рzдовы6z тогw2 днE стіхHвныz, и3 тріHди хвали6тны: Слaва, тріHди: И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, тріHди: И# нhнэ, прaздника. На благословeніе хлёбwвъ тропaрь: Бцdе дв7о: двaжды, и3 прaздника є3ди1ножды: и3 чтeніе.

На БGъ гDь, тропaрь воскrнъ, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, съ бGорHдичны и4хъ: и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ. По непор0чныхъ тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: [Зри2] Ѓще же недёлz блyднагw, и3ли2 мzсопyстнаz: Поeмъ полmелeй, прилагaемъ же и3 G-й pал0мъ: На рэкaхъ вавmлHнскихъ: Степє1нна, и3 прокjменъ глaса. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе воскrное: Воскrніе хrт0во: и3 прHчаz. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7, и3 бцdы на двA, и3 тріHди на д7: и3 прaздника на д7: Катавaсіа прaздника. [Зри2] Ѓще ли въ недёлю мzсопyстную: КанHнъ воскrнъ на д7: и3 тріHди на ѕ7: и3 прaздника на д7. Катавaсіа тріHди. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника: Слaва, сэдaленъ тріHди: И# нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ тріHди, и3 јкосъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Тaже свэти1ленъ воскrнъ: Слaва тріHди: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 прaздника самоглaсны д7, съ припёвы є3гw2. [Зри2] Ѓще ли є4сть недёлz мzсопyстнаz: И# глаг0лемъ стjхъ: Воскrни2, гDи б9е м0й: и3 поeмъ стіхи1ру самоглaсну тріHди: Даніи1лъ прbр0къ: Слaва, тріHди же: Пред8wчи1стимъ себE: И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: Ѓще ли недёлz фарісeева, и3ли2 блyднагw: Не глаг0лемъ тріHди стіхA: но по стіхи1рахъ прaздника глаг0лемъ, Слaва, тріHди. И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь воскrнъ. Е#ктеніи6, и3 tпyстъ. И# и3схождeніе nбhчное въ притв0ръ. Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 чaсъ №. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ тріHди, и3 прaздника, премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи: Блажє1нна глaса на д7: и3 тріHди пёснь ѕ7-z на д7: и3 прaздника пёснь рzдовaz на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника. Слaва, кондaкъ тріHди: И# нhнэ прaздника. Прокjменъ, ґпcтолъ, Ґллилyіа, Е#ђліе, и3 причaстенъ днE. [Зри2] Ѓще ли бyдетъ попрaзднство срётеніz въ суббHту мzсопyстную, и3 слyжба попрaзднства њставлsетсz: и3 поeмъ рzдовyю слyжбу суббHты ўмeршихъ.

МР&К Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz попрaзднство срётеніz гDнz въ понедёльникъ, и3ли2 во вт0рникъ, и3ли2 въ четверт0къ сhрныz недёли.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника G, и3 с™aгw G: Слaва, с™aгw, ѓще и4мать: И# нhнэ прaздника: ѓще ли ни2, Слaва и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ прaздника: ѓще ли ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь с™aгw, ѓще є4сть: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Е#ктеніA, и3 tпyстъ.

На ќтрени: На БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть, И# нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника. КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на } и3 минeи на д7. Ґ и3дёже трипёснецъ, и3 поeмъ канHнъ прaздника со їрмос0мъ на д7, и3 минeи G стіхA на двA, и3 тріHди на }. Ѓще и4мать с™hй кондaкъ и3 јкосъ, глаг0лемъ по G-й пёсни: тaже сэдaленъ тріHди, пи1санъ по в7-й каfjсмэ. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника. По f7-й пёсни свэти1ленъ прaздника: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. ѓще ли нёсть, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника на д7, стіхHвныz тогw2 днE. Слaва, и3 нhнэ прaздника. На стіх0внэ самоглaсенъ тріHди двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника: ѓще ли ни2, Слaва и3 нhнэ, прaздника. По Џ§е нaшъ: тропaрь с™aгw: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: ѓще же ни2, прaздника т0чію, и3 по є3ктеніи2 чaсъ №. На часёхъ тропaрь прaздника: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По трис™0мъ глаг0лемъ кондaкъ прaздника непремённw.

МР&К Подобaетъ вёдати:

Ѓще случи1тсz попрaзднство срётеніz гDнz на сhрной недёли въ срeду, и3ли2 пzт0къ, покл0нwвъ нёсть, т0чію по концЁ коегHждо пёніz по G вели6кіz покл0ны. Вeчеръ, на ГDи, воззвaхъ: стіхи6ры прaздника G, и3 минeи с™aгw G: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника: ѓще ли ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ самоглaсенъ тріHди двaжды и3 мyчениченъ: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника: ѓще ли ни2, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь с™aгw, ѓще и4мать: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: ѓще ли ни2, прaздника. Е#ктеніA, и3 покл0ны G вели6кіz: и3 tпyстъ. Повечeріе же поeмъ вели1кое t ВнегдA призвaти ми2: на нeмже поeмъ трипёснецъ ќтренній тріHди, №. По Дост0йнэ, и3 по трис™0мъ кондaкъ прaздника. По Честнёйшую, G покл0ны вели6кіz, и3 на tпyстэ G покл0ны. Тaкожде и3 на полyнощницэ, на Честнёйшую, G покл0ны вели6кіz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника. Ѓще ли ни2: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника. КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 минeи на д7: и3 тріHди на д7. є3гдa же пріи1детъ трипёснецъ, и3 поeмъ канHнъ прaздника со їрмос0мъ на д7: и3 минeи на двA, пє1рвыz да стіхA за є3ди1нъ: и3 тріHди на }. настоsщагw канHна рzдовaz пёснь на д7, и3 вторaгw трипёснца на д7. пeрвый же трипёснецъ предпётъ на повечeріи. По G пёсни кондaкъ с™aгw, тaже сэдaленъ тріHди: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника. По ѕ7 пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника, и3 пр0логъ. По f7-й пёсни свэти1ленъ с™aгw, ѓще є4сть: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: ѓще ли ни2, прaздника, двaжды. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника, под0бенъ на д7, стіх0вна тогw2 днE: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, с™aгw, ѓще є4сть: И# нhнэ, прaздника. Ѓще же ни2: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По трис™0мъ тропaрь с™aгw, ѓще є4сть: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Ѓще ли ни2, т0чію прaздника. Е#ктеніA, и3 покл0ны G вели6кіz, и3 чaсъ №. На №-мъ часЁ тропaрь прaздника. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, бGор0диченъ, часHвъ. По трис™0мъ кондaкъ прaздника. На Честнёйшую, G покл0ны вели6кіz, и3 пр0чее, и3 совершeнный tпyстъ: и3 покл0ны G. Тaкожде и3 на пр0чихъ часёхъ глаг0лемъ тропaрь прaздника, и3 по трис™0мъ кондaкъ прaздника. По Честнёйшую по G покл0ны вели6кіz. На ѕ7-мъ часЁ тропaрь, пареміи6 и3 чтeніе. Тaже прокjменъ. По f7-мъ часЁ, поeмъ блажє1нны ск0рw безъ пёніz, и3 пр0чее. Въ срeду вeчера, стіхи6ры прaздника G, и3 минeи с™aгw под0бенъ, G: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тaже прокjменъ, и3 пареміA днE. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE, двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Посeмъ є3ктеніA: Поми1луй нaсъ, б9е: и3 покл0ны G вели6кіz, и3 моли1тва, Всес™az трbце: И# Бyди и4мz гDне: три1жды. и3 pал0мъ lг, и3 tпyстъ, и3 покл0ны G.

МР&К Ѓще попрaзднство срётеніz гDнz случи1тсz въ суббHту сыропyстную:

Въ пzт0къ вeчера по tпyстэ часHвъ, ѓбіе начинaемъ вечeрню. И# по nбhчнэй каfjсмэ стіхи6ры прaздника G: и3 nц7є1въ G: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, и3 пареміA днE. Тaже, Спод0би, гDи: На стіх0внэ самоглaсенъ тріHди, двaжды, и3 мyчениченъ: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Тропaрь nц7є1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: є3ктеніA, и3 tпyстъ. На повечeріи кондaкъ прaздника. На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, прaздника. По nб0ихъ каfjсмахъ сэдaльны nтцє1въ, по двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: и3 чтeніе прaздника, и3ли2 nтцє1въ. КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7, и3 nтцє1въ на }. Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника, и3 сэдaленъ nтцє1въ, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни, кондaкъ и3 јкосъ nц7є1въ. Свэти1ленъ nц7є1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника G, стіх0вна тогw2 днE: и3 nц7є1въ, G: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. Тропaрь nц7є1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника: Е#ктеніи6, и3 tпyстъ. И# nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №. На часёхъ тропaрь прaздника, и3 nтцє1въ. Кондaкъ прaздника, и3 nтцє1въ, премэнsюще глаг0лемъ. На літургjи блажє1нна прaздника, пёснь рzдовaz на д7: и3 nц7є1въ пёснь ѕ7-z. По вх0дэ тропaрь прaздника, и3 nц7є1въ, и3 хрaма с™aгw. Тaже кондaкъ хрaма с™aгw: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ, Ґллилyіа, и3 причaстенъ прaздника, и3 nц7є1въ. Ґпcлъ, и3 є3ђліе днE, и3 nц7є1въ.

3 февраля: Святого праведного Симеона Богоприимца и святой Анны пророчицы.

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

С™aгw и3 прaведнагw сmмеHна бGопріи1мца и3 ѓнны прор0чицы.

И# равноапcльнагw ніколaz ґрхіепjскопа токjйскагw, ґп0стола kп0ніи.

Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, G: и3 с™aгw, G.

Стіхи6ры прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Творeцъ всsческихъ и3 и3збaвитель нaшъ * м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz. * Тёмже стaрецъ сего2 пріeмъ, * съ рaдостію взывaше: * нhнэ tпущaеши рабA твоего2, блaже, съ ми1ромъ, * ћкоже и3зв0лилъ є3си2.

СmмеHнъ на рyки t дв7ы пріeмъ * прeжде всёхъ вBкъ рождeннаго, * сп7са ви1дэхъ, вопіsше, * просвэщeніе твоеS слaвы концє1мъ: * нhнэ tпущaеши рабA твоего2, блaже, съ ми1ромъ, * ћкw ви1дэхъ тS днeсь.

Напослёдокъ вэкHвъ рождeна на спасeніе человёкwвъ, * сmмеHнъ понесhй на рукaхъ сп7са, * рaдуzсz вопіsше: * ви1дэхъ свётъ kзhкwвъ и3 слaву ї}лz, * нhнэ tпущaеши ћкоже рeклъ є3си2 ћкw бGъ, * t сyщихъ здЁ велёніемъ твои1мъ.

И$ны стіхи6ры с™aгw, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Прaведенъ и3 совершeнъ, * и3 по всемY слaвенъ сhй, бGодохновeнне, * бGа є3ди1наго совершeнна, * во є4же њправдaти мjръ пришeдшаго, * под8sлъ є3си2 рукaми воплощeнна, * и3 tрэши1тисz тэлесE вопіS є3мY: * нhнэ tпущaеши рабA твоего2 * съ ми1ромъ, чlвэколю1бче, * ћкw ви1дэхъ тS днeсь.

Ю$ношствуz дyхомъ, * престарёвъ же тёломъ, сmмеHне, * њбэщaніе пріsлъ є3си2 не ви1дэти смeрти, * д0ндеже ўви1диши младeнца ю4на, * прeжде вBкъ сyщаго творцA и3 бGа всsческихъ, * пл0тію њбнищaвша: * ви1дэвъ же взыгрaлъ є3си2, * и3 пл0ти разрэшeніе проси1лъ є3си2, * къ бжcтвєннымъ селeніємъ прешeдъ рaдуzсz.

Ѓнна бGодохновeннаz * и3 сmмеHнъ пребогaтый, * прор0чествіемъ сіsющіи, * въ зак0нэ же непор0чни ћвльшіисz, * зак0на дaтелz, * младeнца ћвльшасz по нaмъ ви1дэвше, * томY нhнэ поклони1шасz. * тёхъ пaмzть днeсь рaдостнw прaзднуимъ, * по д0лгу слaвzще ї}са, чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7. Гeрманово:

Вeтхій дeньми мLнствовавъ пл0тію, м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, своегw2 зак0на и3сполнsz њбэщaніе, є3г0же сmмеHнъ пріи1мъ глаг0лаше: нhнэ tпущaеши съ ми1ромъ, по глаг0лу твоемY, рабA твоего2, ви1дэша бо џчи мои2 спасeніе твоE, с™hй.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGоzвлeніz неизречeннагw * нhнэ прaзднуемъ спаси1тельную благодaть: * t дв7ы бо nтрокови1цы непрел0жнw младeнствовавъ хrт0съ бGъ, * въ цeрковь бGу и3 nц7Y, * м™рію нhнэ прин0ситсz, * є3г0же пріeмъ сmмеHнъ рукaми њб8sтъ.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Во прbр0цэхъ ви1дэнъ бhлъ є3си2, * ћкоже м0щно бsше, ї}се, * тебE ви1дэти дрeвле, * но нhнэ, б9ій сл0ве, * пл0тію всемY мjру kви1лсz є3си2 в0лею, * t дв7ы мRjи, хrтE, * твоE спасeніе всBмъ * сyщымъ t ґдaма kви1лъ є3си2, * ћкw чlвэколю1бецъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ їзрaилz.

На сінaйстэй горЁ * зак0нъ ўчини1вый дрeвле, * нhнэ въ сіHнэ грaдэ и3сполнsz закHннаz, * рукaми бцdы, * мLнецъ, хrтE, со всесожжє1ніи, * на рукaхъ сmмеHна * во хрaмъ внести1сz восхотёлъ є3си2 пл0тію.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ №. Їwaнна монaха:

Днeсь дрeвле мwmсeю въ сінaи зак0нъ подaвый, закHннымъ повинyетсz велёніємъ, нaсъ рaди ћкw милосeрдъ по нaмъ бhвъ. Нhнэ чи1стый бGъ, ћкw nтрочA с™о, ложеснA развeрзъ чcтыz, себЁ самомY ћкw бGъ прин0ситсz, зак0нныz клsтвы свобождaz, и3 просвэщaz дyшы нaшz.

Тропaрь прaздника, глaсъ №:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3зъ тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, три1жды.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Поd: Кaмени запечaтану:

Въ цeрковь принeслсz є3си2, жи1знь всsческихъ, менє2 рaди младeнствовавъ, подъ зак0номъ бhлъ є3си2, дрeвле начертaвъ на скрижaлэхъ зак0нъ на горЁ сінaйстэй, да вс‰ и3змэни1ши t зак0нныz дрeвніz раб0ты: слaва бlгоутр0бію твоемY, сп7се, слaва цrтвію твоемY, слaва смотрeнію твоемY, є3ди1не чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

Во хрaмъ принeслсz є3си2, nбы6чнаz и3сполнsz, творeцъ и3 вLка и3 зак0на дaтель, сп7се: и3 на рукaхъ сmмеHна бlговолeніемъ твои1мъ носи1тисz пл0тію, и4же всBмъ стрaшный, и3 всю2 твaрь содержaй, восхотёлъ є3си2, є3ди1не щeдре, свётъ св0й всBмъ tкрhти нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™aгw на ѕ7. КанHнъ прaздника.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, сlнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть, на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви ћкw мLнецъ. тёмже, вёрніи, возопіи1мъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни, стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна стaрча прaвw быстрw2 дви1житасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простє1ртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz мLнецъ, и4же прeжде всёхъ: слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ с™aгw, є3гHже краегранeсіе:

Пріими2 пёніе, сmмеHне бGопріи1мче. ЇHсифъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Въ прaведныхъ селeніихъ рaдостнw водворszсz прaведнагw гDа, сmмеHне прaведный, и5же бжcтвенное твоE совершaющыz преставлeніе, њправдaти моли2, преблажeнне.

Въ зак0нэ бhвъ, сщ7еннодётель, сщ7eннэйше, є3г0же зак0нъ проповёда, мLнца ви1дэлъ є3си2: и3 є3стествA зак0номъ, бGопріи1мче, ќмеръ, къ безсмeртнэй рaдуzсz прешeлъ є3си2 жи1зни.

Рукaми держaщаго вселeнныz концы2, дв7и1ческими носи1ма рукaми ви1дэлъ є3си2, и3 честнhми твои1ми пріeмъ њб8‰тіи, мwmсeа вhшшій kви1лсz є3си2, пребогaте.

БGор0диченъ:

П0лный и3стощавaетсz, превёчный начинaетсz, сл0во њдебелэвaетъ, содётель зи1ждетсz, невмэсти1мый вмэщaетсz во чрeвэ твоeмъ воплощaемь, бGобlгодaтнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3зъ nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ мLнецъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, бжcтвA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ, младeнствовавъ kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw непл0ды роди2 t kзы6къ цRковь, и3 мн0гое въ чaдэхъ и3знем0же с0нмище, чyдному бGу нaшему возопіи1мъ: с™ъ є3си2, гDи.

Возвhсивсz дэsньми сщ7eнными, бGоглаг0ливе, ћкw свэтови1дэнъ ст0лпъ выс0къ всес™0му д¦у бhлъ є3си2, ўтверждazсz ћвэ: тёмже восхвалsемъ тS.

Зак0ну гDа, развeрзшаго ложеснA дв7и1ча, и3 мLнца плотон0сна, сmмеHне, бhвша ви1дэлъ є3си2, дaрующаго всBмъ и3збавлeніе.

Рукaми человёка создaвый, вопл0щсz, рукaми твои1ми держи1мь є4сть, њсвzщaz тS ћвэ, и3 къ жи1зни бyдущей проси1вшасz, блажeнне, tпущaетъ тS.

БGор0диченъ:

Мhсленную тS клещY, ќгль носsщу бжcтвенный, t твои1хъ кровeй воплощeнна пaче ўмA, сmмеHнъ ћкw ви1дэ, всенепор0чнаz, рaдуzсz ўблажaше.

Кондaкъ с™aгw сmмеHна, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Стaрецъ днeсь tрэши1тисz t ю4зъ молsшесz, сегw2 житіS тлённагw, хrтA воспріsтъ на рyки, зижди1телz и3 гDа.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ:

T дв7ы тS воплощeнна, хrтE, рaдуzсz под8sтъ сщ7eнный сmмеHнъ, нhнэ tпущaеши, вопіS, рабA твоего2, вLко: ѓнна же непор0чнаz прbр0чица и3 слaвнаz нhнэ и3сповёданіе и3 пёніе прин0ситъ тебЁ. мh же, жизнодaвче, вопіeмъ ти2: слaва тaкw бlговоли1вшему.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw младeнецъ руконоси1мь: и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше, є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ дв7ою носи1маго, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ, пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Престарёлсz є3си2 въ стaрости, вёрою же њбнови1лсz є3си2, н0ва младeнца хотS ви1дэти, сmмеHне, всесовершeннаго, њбновлsюща мjръ њбетшaвшій прил0гомъ вeтхагw борцA.

Ўблажи1мъ соглaснw сmмеHна блажeннаго, ћкw спод0бльшасz ви1дэти бGа блажeннаго, въ пл0ть њб0лкшасz, ћкw да сотвори1тъ блажє1нны, nка‰нны прeжде бhвшыz.

Законодaвца тS вёмъ, и3 зак0нныхъ є3стествA вопл0щшагосz кромЁ, зак0нъ же н0въ ввeдшаго, сmмеHнъ взывaше: є3ди1не гDи, нhнэ tпусти1 мz къ жи1зни нетлённэй.

БGор0диченъ:

И$же рук0ю вс‰ носsй, на рукaхъ носи1мый приснодв7ы, сію2 херув‡мъ содёла и3 сераф‡мъ вhшшу, ћкw роди1тельницу: ю4же воспои1мъ и3 благочeстнw ўблажи1мъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на пrт0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прор0ку слaву, рукaми сл0во зрS м™рними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz, ћкw прест0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGомaтере, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz: мLнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа t серафjма, ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGомaтери: ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

ЎмA чистот0ю бGу вседержи1телю ћкw ѓгGлъ послужи1въ, бlжeнне, кр0вными жeртвами њчи1стилъ є3си2 дрeвле лю1ди ї}лєвы, кр0вь спаси1тельную предзнaменавъ ћснw.

Самого2 себE сотвори1лъ є3си2 хрaмъ бGу всес™ъ, дёлы бжcтвенными, бGоглаг0ливе. тёмже ћкw мLнца во с™ёмъ хрaмэ ви1дэлъ є3си2 бGа съ пл0тію, тS преставлsюща къ бжcтвєннымъ селeніємъ.

Воспои1мъ днeсь д¦0внw ликyюще вси2, сmмеHна бGопріи1мца, и3 съ ни1мъ ѓнну цэломyдрую, прbр0ки сyщz б9іz, и3 сего2 ви1дэвшыz, нaсъ рaди мLнствовавшаго.

БGор0диченъ:

Не њпали1въ ложeснъ твои1хъ є3стеств0мъ неизмённый, є3ди1на херув‡мъ с™ёйши, чlвёкъ kви1сz и3зъ тебє2 раждaемь, и3 tриновє1нныz тлёніемъ, вс‰ совокупи2, бGомaти, рождеств0мъ твои1мъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшаго, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ, молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Возопи1лъ є3си2, внегдA ви1дэлъ є3си2 гDа, сmмеHне, ћкw њбэщaлсz є3си2 нhнэ рабA твоего2, сп7се, tпусти2, во ѓдэ сyщымъ всBмъ твоE бжcтвенное возвэщaюща воплощeніе.

Ўкраси1лсz є3си2, и3 мwmсeа свэтлёйшій бhлъ є3си2, на рyки добр0тою крaснаго пріи1мъ, сmмеHне стaрче, нaсъ рaди по нaмъ младeнца бhвша.

В0дъ тS и3сп0лнена б9eственныхъ сyща, и3 во ѓдwва дHльнаz мBста сшeдша, ви1дэвше тaмw сyщіи ќзницы, сmмеHне, б9eственныz росы2 и3сп0лнишасz.

БGор0диченъ:

Ўлови1ти мS всегдA и4щетъ вселукaвый: но тогH мz сётей и3схи1ти, вLчце, и3 б9eственнымъ кр0вомъ кри1лъ твои1хъ цёла соблюди2.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њсвzти1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ бlгослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz, ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ, и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не бжcтв0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, бlгочeстнw пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй, и3дY во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 бlговёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Зак0ннw гDу вседержи1телю ты2 послужи1лъ є3си2, прaведенъ ћкw и4стиннw, и3 въ зак0нэ непор0ченъ, бlжeнне ( Исправлена очевиднаz опечатка оригинала: б9eнне. Прим. ояthlіb), бhвъ. тёмже поeши: препётый nтцє1въ гDи и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Рaдость скорбsщихъ пріи1де, и3збавлeніе ї}лю вои1стинну kви1сz, ћкw младeнецъ въ хрaмэ своeмъ: tпусти1 мz къ жи1зни бyдущей, сmмеHнъ вопіsше рaдуzсz.

За милосeрдіе щедр0тъ твои1хъ, претруждeна мS зак0на пи1сменемъ, слsчена мS стaростію, tпусти2, сп7се, рабA твоего2: ћкw ви1дэхъ тS, сmмеHнъ взывaше, на земли2 носsща пл0ть.

БGор0диченъ:

Не и3стощи1въ п0лный пречcтыхъ нёдръ р0ждшагw nц7A, въ твои1хъ нёдрэхъ, чcтаz, ћкw мLнецъ сэди1тъ, ўгот0ваz, и5мже восхотЁ ўпод0битисz, пречcтаz ( Исправлена очевиднаz опечатка оригинала: пречcтaz. Прим. ояthlіb), свzщeнное ћвэ сэдaлище.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, бGочeстіz предстоsще ю4ноши, плaменемъ же неврeждени, бжcтвенную пёснь поsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе їзрaилєвы твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA. семY, вёрніи, возопіи1мъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во, ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Њвдовёвшій мjръ бжcтвенныz слaвы, пришeдшаго невэстоукраси1ти пребжcтвеннаго, вдовA сyщи ѓнна всехвaльнаz, и3 прbр0чества бlгодaтію њблистaемаz прослaви є3го2, и3 бyдущее всBмъ предстоsщымъ показaше бжcтвенное и3збавлeніе.

ЗакHнныz жє1ртвы приноси1лъ є3си2, ѓгнца за милосeрдіе несказaнное, кр0вь сп7си1тельную провозвэщaz и3здалeча, бlжeнне свzщeнниче: є3г0же воплощeнна пріeмъ, сmмеHне, прослaвилсz є3си2 пaче мwmсeа и3 всёхъ прbрHкъ.

Ви1дэвъ желaемаго, разрэшeніе пріsлъ є3си2 тэлeсное, бGодохновeнне, и3 ћкоже зрёлаz пшени1ца прешeлъ є3си2 ко nтцє1мъ, слaвне, воспитaнъ въ стaрости д0брэй. Тёмже твою2 всепрaзднственную пaмzть рaдостію душeвною совершaемъ.

БGор0диченъ:

Ћкw крjнъ, ћкw бlгов0ненъ шип0къ, ћкw бжcтвенное њбонsніе њбрётъ тS сл0во пребжcтвенное, пречcтаz бGоневёсто, и3 въ твою2 ўтр0бу всели1сz, благоухaz нaше є3стество2, ѕлосмрaдіz и3сп0лншеесz, є4же t грэхA, мRjе бцdе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи, всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И$же дрє1внимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёсто бжcтвенный стaрецъ и3 цэломyдреннаz ѓнна прbр0чица t дв7ы рождeнному и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му, слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz, сёнію претруждeннаго, н0выz благодaти сщ7еннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Свzщеннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz и3 стaрица вLцэ въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всёмъ сyщымъ, величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Чє1стны рyцэ твои2 вои1стинну прикоснyвшыzсz, бGопріи1мче, бжcтвєннымъ ўдесє1мъ прикасaющагwсz горaмъ, ћкоже поeтъ дв7дъ, и3 дымsтсz: бlжeнъ вои1стинну ты2 бhлъ є3си2. тёмже дост0йнw восхвалsемъ тS.

Рaка твоS и3сточaетъ вBрнымъ и3сцэлє1ніz, пaмzть же блажeннаz сіsющи пaче с0лнца, и3 всёхъ дyшы просвэщaющи, и3 мрaка мhсленнагw и3схищaющи, свzщеннотаи1нниче всечeстне.

Просвэщaютъ сіsніемъ мhсленнымъ ћкw с0лнце и3 лунA подс0лнечную, ѓнна цэломyдреннаz и3 прbр0чица, стaрецъ же сmмеHнъ слaвный: и4хже рaди нaсъ, чlвэколю1бче гDи, грэх0вныz тмы2 и3збaви.

БGор0диченъ:

Ћвльшуюсz тS м™рь б9ію ћкw ви1дэвъ, бцdе, стaрецъ речE, ћкоже прbр0къ: сE тв0й сн7ъ на востaніе и3 падeніе мн0гихъ лежи1тъ, вLчце, и3 въ знaменіе неудобосказyемое.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Непремённэ по v3постaси въ тебЁ, бGороди1тельнице, пл0тію соедини1сz безсёменнw, и3 младeнствова сл0во, є3г0же на рукaхъ носsщи, херувjмски ћкw пrт0лъ, нhнэ бGу nц7Y принеслA є3си2, и3 сmмеHнъ стaрецъ рaдуzсz пріsтъ того2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ, и3 їзрaилю спасeніе.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Воспріими2, речE, сmмеHне, зижди1телz всsческихъ рукaма. q стaрче! под8ими2 хrтA, є3г0же дв7а nтрокови1ца роди2 безъ сёмене, на рaдость р0ду нaшему.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Зак0ну творцA и3 бGа, є3г0же трепeщутъ ѓгGльскаz мнHжества, сошeдшесz воспои1мъ, лю1діе, є3ди1наго бlгодётелz и3 зак0ну законодaтелz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ tпущaеши, вLко, рабA твоего2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ћкw ви1дэхъ тS, хrтE, свёта первовёчнаго, со{зъ мS плотски1хъ, во tкровeніе kзhкwвъ и3 їзрaилю.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Сщ7eннаго сщ7eннаz дв7а принесE во с™и1лище с™и1телю, простeръ же рyцэ сmмеHнъ, пріsтъ сего2 рaдуzсz, и3 возопи2: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ, гDи.

На літургjи, Блажє1нна t канHна прaздника, пёснь №-z: с™aгw, пёснь ѕ7-z. Прокjменъ прaздника: и3 с™aгw, глaсъ з7: Возвесели1тсz првdникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й: Ґпcлъ во є3врeємъ, зачaло тк7а t полY. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Свётъ возсіS првdнику, и3 пр†вымъ сeрдцемъ весeліе. Е#ђліе луки2, зачaло }. Причaстенъ прaздника, и3 с™aгw: Въ пaмzть вёчную:

4 февраля: Преподобного Исидора Пилусиотского. Святого благоверного великого князя Георгия. Преподобного Кирилла, Новоезерского чудотворца.

Мёсzца тогHже въ д7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw їсjдwра пилусіHтскагw:

И# с™aгw бlговёрнагw вели1кагw кнsзz геHргіа:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw кmрjлла, новоезeрскагw чудотв0рца.

Слyжбы и4хъ пи1саны по сeй слyжбэ.

Ѓще нёсть постA, бывaетъ слyжба прaздника, и3 с™aгw їсjдwра. Ѓще ли є4сть п0стъ, т0чію с™aгw. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника G, и3 с™aгw G. Стіхи6ры прaздника глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Зак0нъ, и4же въ писaніи, * и3сполнsz чlвэколю1бецъ, * въ цeрковь нhнэ прин0ситсz, * и3 сего2 пріeмлетъ стaрыми рукaми сmмеHнъ стaрецъ: * нhнэ tпущaеши мS, вопіS, ко џному блажeнству: * ви1дэхъ бо тS днeсь пл0тію мeртвенною њбложeннаго, * живот0мъ гDствующа, * и3 смeртію вLчествующа.

Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ * kви1лсz є3си2, гDи, * на џблацэ сэдS лeгцэ, * с0лнце прaвды, * зак0на сэн0вное и3сполнsz, * и3 начaло и3з8zвлsz н0выz благодaти. * тёмъ тS ви1дэвъ сmмеHнъ, взывaше: * и3зъ и3стлёніz мS разрэши2, * ћкw ви1дэхъ тS днeсь.

Нёдръ роди1телz не tлyчсz бжcтв0мъ, * вопл0щсz, ћкоже и3зв0лилъ є3си2, * њб8sтіzми держи1мь приснодв7ы, * на рyки подaлсz є3си2 бGопріи1мца сmмеHна, * рук0ю твоeю держaй всsчєскаz: тёмже нhнэ tпущaеши мS, * рaдостнw взывaше, * въ ми1рэ рабA твоего2, * ћкw ви1дэхъ тS, вLко.

И$ны стіхи6ры с™aгw, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

ВидBніи и3 дэsньми * къ бGу возвышazсz, * житіE, всемyдре, соверши1лъ є3си2, * видёніz восхождeніе дэsніе водрузи1въ, * и3 мyдре, желaемыхъ * возлюби1лъ є3си2 послёднее: * є3гHже бhвъ желaніz внyтрь, * ўдост0илсz є3си2 блажeннагw нhнэ концA * и3 трис0лнечнагw сіsніz.

Наводнeніемъ благодaти, * и3 њдождeньми словeсъ твои1хъ, * напоsеши вс‰ бGом{дрыz, * въ г0рнэйшей мyдрости чaши ўстA тво‰ пол0жъ, * ћкw t и3ст0чника богaтнw ты2 почeрплъ є3си2, * и3 раздaлъ є3си2 всю1ду лучы2 ўчeній, * посылaz и3 ўчS, * и3 наказyz, досточyдне.

Воздержaніемъ мудровaніе плотск0е ўмертви1лъ є3си2, * въ живон0сную мeртвость њдёzвсz, * и3 душeвное ўстроeніе * разшири1въ, прпdбне, ћвэ, * вмэсти1тельное даровaній д¦а соверши1лъ є3си2, * и3 пріsтелище бhлъ є3си2 * бGодохновeнныхъ ўчeній, * и3 премyдрости сyщіz * пaче ўмA пребывaніе.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ в7. Гeрманово:

Днeсь сmмеHнъ на рyки гDа слaвы пріeмлетъ, є3г0же под8 мрaкомъ пeрвэе мwmсeй ви1дэ, на горЁ сінaйстэй скриж†ли даю1ща є3мY. сeй є4сть, и4же во прbр0цэхъ глаг0лzй, и3 зак0на творeцъ: сeй є4сть, є3г0же дв7дъ возвэщaетъ, и4же всBмъ стрaшный, и3мёzй вeлію и3 богaтую ми1лость.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще ли средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ: пи1санъ сегw2 мёсzца во в7i дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме Е#vфрafовъ:

Воспріими2, q сmмеHне, * гDи слaвы, * ћкоже ти2 и3звэсти1сz * t д¦а с™aгw: * сe бо пріи1де.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Носsщи чcтаz * и3 пречcтаz дв7а, содётелz и3 вLку * ћкw мLнца на рукaхъ, * въ цeрковь вх0дитъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Вeліе и3 стрaшное тaинство, * и3 стрaнное смотрeніz, * и4же вс‰ њб8eмлz, * и3 младeнцы созидazй, * ћкw мLнецъ на рукaхъ н0ситсz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже: Самоглaсенъ:

Сщ7eннаго сщ7eннаz дв7а принесE во с™и1лище с™и1телю, простeръ же рyцэ сmмеHнъ пріsтъ сего2 рaдуzсz, и3 возопи2: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ, гDи.

Тропaрь, глaсъ }:

Въ тебЁ, џ§е, и3звёстнw спасeсz є4же по џбразу: пріи1мъ бо кrтъ, послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 дёz ўчи1лъ є3си2, презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо, прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй: тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбне їсjдwре, дyхъ тв0й.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3зъ тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскrніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™aгw: И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сhй со nц7eмъ на пrт0лэ с™ёмъ, пришeдъ на зeмлю t дв7ы роди1сz, и3 младeнецъ бhсть лёты сhй неwпи1санъ, є3г0же пріи1мъ сmмеHнъ на рyки, рaдуzсz глаг0лаше: нhнэ tпущaеши, щeдре, возвесели1въ рабA твоего2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ск0рw предвари2:

Пл0тію младeнствовавша t неискусомyжныz м™ре рукaми стaрыми твои1ми њб8sлъ є3си2, сmмеHне, хrтA бGа нaшего, пріsлъ є3си2 и3сх0да tвётъ слaвнw, ўлучи1лъ є3си2 чудeсъ непрестaнную благодaть: тёмъ тS достод0лжнw вси2 слaвимъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на }, и3 с™aгw на д7.

КанHнъ прaздника, глaсъ G.

Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ, и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, с0лнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть, на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви ћкw младeнецъ. тёмже, вёрніи, возопіи1мъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тэсz, рyцэ сmмеHни стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча, прaвw бhстрw дви1житасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простє1ртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz, младeнецъ, и4же прeжде всёхъ, слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ с™aгw, є3гHже краегранeсіе:

ТS монaшествующихъ слaву пою2, џ§е.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мь, вопіsше.

Сокрушeннагw сeрдца стенaніе ўслhшавъ, вLко, души2 моеS лю1тое сокрушeніе и3сцэли2 моли1твами препод0бнагw твоегw2, хrтE, ћкw всеси1ленъ.

Вшeдъ ты2, бGон0се, въ дётельную добродётель, їсjдwре, видёніемъ чи1стымъ, и3 крaснымъ kвлeніемъ бGу бесёдуz всегдA, ћвэ њбогати1лсz є3си2.

Премyдрости чaши принeсъ тво‰ ўстA, премyдре, и4же toнyду даровaній и3ст0чникъ почeрплъ є3си2, бGу побёдную пёснь воспэвaz.

БGор0диченъ:

Ћкw на лeгцэмъ џблацэ содётель на тебЁ пріи1де, низложи1ти ћкw си1ленъ є3гЂпєтскіz, вLчце чcтаz, рукотворє1ннаz, хrт0съ ћкw всеси1льный.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3зъ nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ младeнецъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, б9ествA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ, младeнствовавъ kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть с™ъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

ЎмA nстрот0ю, мyдре, сyщихъ собрaвъ, преслaвне, є3стество2, и4мже начaльную винY, ћкw чи1стъ бGосл0въ, нелeстнw пости1глъ є3си2.

Поучeніе положи1въ ћснw смeрти житію2, бGон0се треблажeнне, страстeй вє1щныz вины6 ўмертви1лъ є3си2, безстрaстіz њб8sтъ бhвъ желaніемъ.

Въ слёдъ рaдуzсz хrтA кrтъ тв0й носи1въ послёдовалъ є3си2, џ§е, въ постЁ твeрдэмъ, и3 семY ћкw м0щно ўпод0билсz є3си2 житіS чистот0ю.

БGор0диченъ:

Зак0нныхъ є3стествA кромЁ вLку р0ждши, бцdе дв7о, дрeвнюю преслушaніz клsтву разори1ла є3си2, благословeніz и3ст0чникъ и3сточaющи.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Денни1цу другyю тS цRковь њбрётши, преслaвне, твои1хъ словeсъ м0лніzми њсвэщaема, взывaетъ ти2: рaдуйсz, всеблажeнне бGомyдре їсjдwре.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Б9eственныz вёры:

Кни1га рaзума ўчeніz богaтствомъ вёры сочиненA, прес™0му kви1лсz є3си2 д¦у, tкрывaz бжcтвєннаz трeбующымъ, и3 жи1знь сокр0вищствуz хотsщымъ: џ§е прпdбне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Воскрeсъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2 собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цeрковь непостижи1мый: рaдуzсz же стaрецъ на рyки тS воспріeмъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2, по глаг0лу твоемY, благоизв0ливый спасти2 ћкw бGъ р0дъ человёческій.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ѓще средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ. Пи6саны сегw2 мцcа къ ‹ дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw мLнецъ руконоси1мь: и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше, є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію ћкw на прест0лэ херувjмстэмъ дв7ою носи1мо, вин0внаго, є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Незави1стнw, прпdбне, хrтY повинyzсz, дaнное тебЁ богaтство, ћкw благопокори1въ рaбъ раздaлъ є3си2, и3 несказaнныz тS рaдости вLка спод0би.

Премyдрости пучи1ну преплhвъ, д0брый би1серъ ћкw д0бръ купeцъ пріwбрёлъ є3си2, и3 сeй т0кмw сокр0вище неwскyднw стzжaлъ є3си2.

Бжcтвеннымъ д¦омъ њсіsемь, лучы2 словeсъ с0лнечнw всBмъ и3спусти1лъ є3си2, спасeніz вBрнымъ, бGоzвлeнне, желaz.

БGор0диченъ:

Ћкw вои1стинну неизглагHланна и3 непости6жна твоегw2, бцdе, бGолёпнагw сyть ржcтвA, сyщымъ на земли2 и3 на нб7си2, приснодв7о, т†инства.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на прест0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прbр0ку слaву рукaми сл0во зрS мaтерними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz! ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGом™ре, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz: младeнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа, t серафjма ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGом™ри: ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Ўмерщвлeніемъ, всемyдре, страстeй, внЁ бhвъ пл0ти, люб0вію бGу прибли1жилсz є3си2, прес™0му и3 пресвётлому свёту, є3ди1ному и3стzзyющему чистотY.

Бжcтвеннымъ сіsніемъ твои1мъ, блaже, ќмъ бGон0сецъ њзари1въ, ст0лпъ всесвётелъ бhсть, всBмъ посылaz б9eственнагw свёта бжcтвєнныz зари6, и3 мрaкъ невёдэніz tгонS.

Хотsй всBмъ, ћкw блaгъ, всемyдре, спасти1сz, настaвника заблyждшымъ тS показA, мнHгіz њбращaти ко спасeніz пути2, їсjдwре треблажeнне, џ§е пребогaте.

БGор0диченъ:

Вои1стинну ўсты2 и3 душeю, вLчце мjра бlгaz, и3сповёдаю тS, всенепор0чнаz, воплощeнна бGа р0ждшую, чи1стаz, и3 житіS тS предстaтельницу вёрою предлагaю.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ, ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе, и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре, воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Словесы2 сyдными ўкрaшсz ћкw їерeй, словeснw разсуди1лъ є3си2, бGон0се, и3 тёломъ и3 душeю, и3 г0ршее лyчшему повинyвъ смhсленнw, досточyдне.

Благом0щнw є3гЂпта страстeй и3 пи1щи, ты2 монaшествующихъ похвало2, воздержaтельными, слaвне, ћзвами, и3стzзyz ўzзви1лъ є3си2, вBрнымъ ўглаждaz прехождeніе.

БGор0диченъ:

Носsй всsчєскаz си1лою бжcтвенною, и3 содержaй ћкw бlгоутр0бенъ твои1ми њб8‰тіи, пречcтаz, вопл0щсz, ћкw младeнецъ н0ситсz, и4же nц7Y по существY соприсносyщный.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ благослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство, и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не человэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый, н0ситсz ћкw младeнецъ: невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ: и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не бжcтв0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, благочeстнw пою1ще: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY, во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 бlговёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

На твeрди вёры постaви, џ§е, ћкоже с0лнце вLка тS, просвэщaти сіsніемъ мhсленнымъ дyшы вопію1щихъ прилёжнw: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Сквє1рны плотск‡z и3 духHвныz tмhлъ є3си2, блажeнне, слeзъ и3зліsньми, и3 бhвъ, бGон0сне, свётъ сyщымъ на земли2, вс‰ научи1лъ є3си2 вопи1ти: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

На недви1жимэмъ вёры стоsще њсновaніи, тS, бGом™рь чcтаz, и3сповёдуемъ бцdу: сл0во бо б9іе безъ сёмене родилA є3си2 нaмъ: благословeнъ, пречcтаz, пл0дъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, благочeстіz предстоsще ю4ноши, плaменемъ же невреждeни, бжcтвенную пёснь поsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе ї}лєвы твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте, благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA, семY, вёрніи, возопіeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во, ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Ћкw словeсну жeртву, џ§е, всE житіE твоE въ воню2 благов0ніz принeслъ є3си2, на кrтЁ тебє2 рaди повёшенному хrтY: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Мн0жиши богaтство и3 по смeрти, њдушевлє1на словесA тво‰, ћкоже многоцённо всBмъ вBрнымъ наслёдіе њстaвль, превозносsщымъ хrтA во вс‰ вёки.

Ўкраси1лсz є3си2, преблажeнне, добр0тою словeсъ твои1хъ: с™aгw бо д¦а kви1лсz є3си2 тр0сть, пишS благочeстнw рaзумъ б9eственъ, превозносsщымъ гDи во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Къ твоемY кр0ву прибэгaю, всенепор0чнаz, и3 предстaтельницу жи1зни моеS тS нhнэ предлагaю, тS пaче ўмA бGа сл0ва р0ждшую, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній, џбразъ ви1димъ, вёрніи: всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И$же дрeвнимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёсто бжcтвенный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прор0чица, t дв7ы рождeнному, и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му, слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz сёнію претруждeннаго, н0выz благодaти сщ7еннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Сщ7еннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz и3 стaрица, вLцэ, въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ, величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

Ћкоже зарS свёта њблистA въ твою2 дyшу благодaти сл0во, препод0бне, тоб0ю же всS землS и3сп0лнисz тогw2 сіsніz: є3мyже причащaющіисz, твоеS мyдрости сокр0вищу, џ§е, ўдивлsемсz.

Трeмъ ли1цамъ во є3ди1нствэ є3стествA, n§єскимъ послёдуz ўчeніємъ, бGомyдреннw покланsтисz научи1лъ є3си2, чти1ти бGосл0вzщыz несоздaнную безначaльную трbцу, всBмъ вBрнымъ просвэщeніе и3сточaющую.

Њбрётъ трудHвъ твои1хъ возда‰ніz на нб7сёхъ, жи1знь безконeчную пріeмъ, пою1щымъ, премyдре, пaмzть твою2, и3спроси2 спасeніе, блажeнне їсjдwре, прест0лу б9ію со ѓгGлы нhнэ предстоS.

БGор0диченъ:

Тлёненъ, сл0во б9іе нетлённое, џбразъ пріeмъ, человёки въ нетлёніе њблечE, благоволeніемъ џ§имъ всeльсz въ тS, њбрaдованнаz: тёмже, пречcтаz, съ нбcными вHи тS величaемъ.

Свэти1ленъ прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ и3 їзрaилю спасeніе.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На стіх0внэ стіхи6ры прaздника, глaсъ в7. Поd: Д0ме є3vфрafовъ:

Сквeрны кромЁ * хrт0съ раждaетсz t дв7ы, * ћкw t nц7A нетлённw, * сн7ъ прeжде денни1цы, * и4же ґдaма и3збавлszй.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Двє1ри нбcныz, tвeрзитесz: * хrт0съ бо въ цeрковь ( Исправлена очевиднаz опечатка оригинала: цeковь. Прим. ояthlіb) * ћкw младeнецъ, * м™рію дв7ою, * бGу и3 nц7Y прин0ситсz.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Ќгль проzвлeйсz * бжcтвенному и3сaіи хrт0съ, * ћкw клещaми, * рукaми бцdы, * нhнэ стaрцу даeтсz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ з7:

Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, пришeлъ є3си2 на зeмлю съ нб7сE, сп7се нaшъ, и3 произшeдъ и3з8 дв7ы, почи1лъ є3си2 на њб8sтіихъ прaведнагw сmмеHна: подобaше бо ти2, жизнодaвче всёхъ, t стaрца познaтисz, ћкw пріи1де tпусти1ти є3го2, по глаг0лу твоемY, и3мёzй вeлію ми1лость.

Слyжба с™aгw бlговёрнагw вели1кагw кнsзz геHргіа.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ чинHвъ слик0вника, и3 мyченикwвъ сострадaльца, * премyдраго в0ина благочeстіz, * и3 и4стиннаго проповёдника хrт0ва, геHргіа великоимени1таго * восхвaлимъ, вёрніи, рaдующесz.

Двaжды.

Хrтіaнwмъ забрaло крёпкое, * столпA непоколеби1маго * мучи1тельскими прещє1ніи, * купцA всеизрsднаго, * тлBннаz на нетлBннаz и3змэни1вшаго, * и3 нaсъ свhше назирaюща * вёрнw ўблажи1мъ.

И#зрsднаго страдaтелz вси2 геHргіа, * свётлаго храб0рника, * нhнэ нaмъ возсіsвшаго * и4стиннагw страдaніz лучaми, * воспоeмъ веселsщесz, * и3 тогw2 мощeмъ покланsемсz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Днeсь рwссjйскаz странA страстотeрпческими просвэщaетсz зарsми, и3 хrт0ва цeрковь цвёты ўкрашaема, геHргіе, вопіeтъ ти2: ўг0дниче хrт0въ и3 предстaтелю тeплый, не престaй молsсz њ рабёхъ твои1хъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

И$мамы тS мн0гихъ * дaтелz даровaній, * ўг0дниче гDень: * и3сполнsеши бо прошє1ніz, * ±же и4мамы всегдA.

Стjхъ: Прaведникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

ПBніz сл†дкаz, * страстeй похвалє1ніz, * благодaтемъ возда‰ніz, * предложeніе, блажeнне, * пріими2, геHргіе.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

Добр0та страдaльцємъ, * благолёпіе мyченикwмъ, * царє1мъ храни1телю, * пріими2 нhнэ похвалY * вёрою слaвzщихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Дёло благолёпно, * дв7а по ржcтвЁ, * рождeніе бGъ сл0во, * человёче є3стество2 и3мёzй, * и3 kвлsz бжcтвєннаz.

На вели1цэй вечeрни. Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи:

Їсмaильтескими кумaны * твоE мyжество не прел0жсz, * бlговёрный вели1кій кнsже геHргіе прехвaльне, * и3 бжcтвенною благодaтію * побэдон0сецъ kви1сz, * и3 ли1къ привeлъ є3си2 мyчєникъ, * хrтY в0инствуеши, * t всsкагw, слaвне, в0зраста совокуплsемь, * и3 t р0да всsкагw составлsемь.

ГеHргіе прехвaльне, * крaсный ли1къ состaвивъ * спострадaвшихъ съ тоб0ю: * съ ни1миже подвизaлсz є3си2 д0брымъ п0двигомъ, * течeніе соверши1въ твоегw2 мyжества страдaніе: тёмъ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

В0ини бGомyдріи, * хrт0вымъ рачeніемъ распалsеми, * нeмwщи є3стeствєнныz забhша, * и3 си1лою бжcтвенною * ћвэ ўкрэплsеми, * г0рдость безб0жныхъ попрaша, * не ўстраши1вшесz мучeніz болёзней, * и3 мeчнагw стремлeніz не ўбоsвшесz.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Пёсненнw пастыреначaльника днeсь, вёрніи, є3диномhсленнw почти1мъ, геHргіа слaвнаго со дружи1ною є3гw2, и5же кр0вь проліsша за правослaвную вёру: тёмъ и3 kзhческій ћростный џблакъ попалsше на лицы2 земли2, њбличaz нaшу триплетeнную ѕл0бу. тёмъ, хrтE б9е, и4же своего2 страстотeрпца ўкрэпи1въ, и3 нaсъ соблюди2, ћкw всёхъ вLка, t и3скушeній и3 скорбeй, моли1твами с™hхъ твои1хъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw гlг0летъ гDь: вси2 kзhцы собрaшасz вкyпэ, и3 соберyтсz кнsзи t ни1хъ, кто2 возвэсти1тъ сі‰ въ ни1хъ; и3ли2 ±же t начaла, кто2 слы6шана сотвори1тъ вaмъ; да приведyтъ свидётели сво‰, и3 њправдsтсz, и3 да ўслhшатъ, и3 да рекyтъ и4стину. бyдите ми2 свидётели, и3 ѓзъ свидётель, гlг0летъ гDь бGъ: и3 џтрокъ є3г0же и3збрaхъ, да познaете, и3 вёруете ми2, и3 разумёете, ћкw ѓзъ є4смь, прeжде менє2 не бhсть и4нъ б0гъ, и3 по мнЁ не бyдетъ. Ѓзъ є4смь бGъ, и3 нёсть рaзвэ менє2 спасazй. Ѓзъ возвэсти1хъ и3 спас0хъ, ўничижи1хъ, и3 не бЁ въ вaсъ чyждій. Вы2 мнЁ свидётели, и3 ѓзъ гDь бGъ, и3 є3щE t начaла ѓзъ є4смь, и3 нёсть t рyкъ мои1хъ и3збавлszй. сотворю2, и3 кто2 tврати1тъ то2; си1це гlг0летъ гDь бGъ, и3збавлszй вaсъ с™hй ї}левъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyши въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же њ нaсъ шeствіе сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено. И# вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь, разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz. Сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ д7:

Ћкw ѕвэздA пресвётлаz, мjръ просвэщaеши чудeсными блист†ніи, страстотeрпче вели1кій кнsже геHргіе, мрaкъ грэх0вный tгонsz: тёмъ восхвалsемъ рaдостнw торжествyюще твою2 пaмzть.

Кaплzми кр0ве твоеS њчервлени1въ ри6зы тво‰, страстотeрпче геHргіе: тёмъ весeлымъ сeрдцемъ пaмzть твою2 прaзднующе, м0лимсz непрестaннw, да м0лишисz ко гDу за дyшы нaшz.

Свэтозaрнаz и3 свzтaz настA пaмzть вели1кагw кнsзz и3 страстотeрпца геHргіа, ћже рwссjйскую зeмлю просвэщaющи, и3 мрaкъ грэх0вный tгонsющи, и3сцэлeній благодaть всBмъ и3сточaетъ.

Слaва, глaсъ в7:

Разyмнаго свэти1льника вёры геHргіа восхвaлимъ, д0брэ пострадaвшагw, и3 кр0вію мучeніz своегw2 цeрковь њбагри1вша: тёмъ и3 пріsтъ и3сцэлeніz дaръ nби1льный, и3сцэлsти недyги, вёрно приходsщымъ къ рaцэ мощeй є3гw2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Въ рwссjйстэй земли2, * ћкоже с0лнце возсіsлъ є3си2, * зарsми страдaніz, * всёхъ привлачA сердцA и3 помышлє1ніz * къ твои6мъ чудесє1мъ, преслaвне.

Стjхъ: Прaведникъ, ћкw фjніxъ, процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Рwсс‡йскаz племенA вс‰, є3ли6ка благочести6ваz, * д¦0внэ ликовствyйте пёсньми, * вели1каго кнsзz, * геHргіа пострадaвшаго.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

ПослBднимъ си6мъ временє1мъ * ты2 красотA показaлсz є3си2, * мyченикwмъ њбновлsz страд†ніz, * и3 до концA низлагaz * прeлесть, блажeнне, душегyбную.

Слaва, глaсъ }:

Лукaвое и3 невёрное ѕлосовётіе батhево проразумёвъ, благовёрный вели1кій кнsже геHргіе, дeрзостію дух0вною по хrтЁ подвизaлсz є3си2 съ дружи1ною: и3 кyпнw д0блественнэ мyжески терпёніемъ пострадaвше, главaмъ ўсэкaємымъ стрaшенъ въ мyченицэхъ показaлсz є3си2. дерзновeніе и3мёz къ бGу, моли2 t прегрэшeній лю1тыхъ и3збaвитисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ.

Тропaрь, глaсъ }:

На высотЁ вели1кагw кнzжeніz сэдS, kви1лсz є3си2 благочeстіемъ и3 вёрою сіsz nтeчеству своемY ћкw с0лнце: по с™ёй трbцэ рeвностію разжeгсz, и3 за вёру крёпкw пострадaвъ, кр0вь твою2 проліsлъ є3си2. тёмъ и3 tсёченнаz твоS за хrтA главA свидётельствуетъ ћвэ њ тебЁ, прилёпшаz по смeрти къ тэлеси2 твоемY: съ нeюже и3 до днeсь нетлBнны пребывaютъ м0щи тво‰, t ни1хже и3сточaеши и3сцэлє1ніz душaмъ и3 тэлесє1мъ нaшымъ. Но ћкw дерзновeніе и3мёz ко хrтY, страстотeрпче геHргіе, непрестaннw моли2, держaву твою2, и3 срHдникъ твои1хъ, безврeдну сохрани1ти моли1твами твои1ми.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ.

На ќтрени по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

ГеHргіа днeсь страстотeрпца прaздникъ сотворsемъ бGомyдреннw, ћкw хrтY непрестaннw молsщасz, всBмъ дaти ми1ръ и3 ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, нaшу пом0щницу и3 къ бGу премэнeніе, є3sже рaди тли2 и3збaвихомсz, бцdу, вёрніи, ўблажaемъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пaмzть твоS, слaвне мyчениче геHргіе, ўzсни2 днeсь цRковь хrт0ву, и3 вс‰ собрA пёсньми по достоsнію восхвали1ти тS, бGомyдре, ћкw вои1стинну в0ина, и3 врагHвъ потреби1телz: тёмже мольбaми твои1ми и3збaви нaсъ t и3скушeній.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Поeмъ тS, бGоневёсто, м™и хrтA бGа, слaвzще ржcтво2 твоE непостижи1мое, и4мже и3збaвихомсz t лeсти діaволи, и3 всsческихъ бёдъ, вLчце бцdе, и3 вёрнw взывaемъ: поми1луй стaдо твоE, є3ди1на всепётаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Сі‰ніи чудeсъ ћкw лучы2 њблистaеши, и3 вс‰ просвэщaеши мjра концы2 ћкw ѕвэздA пресвётлаz, и3 краснw2 благоухaеши ћкоже другjй рaй, и3 дyшы весели1ши, и3 ўставлsеши недyги: тёмже тS, всеблажeнне, по д0лгу поeмъ, и3 люб0вію почитaемъ честнyю пaмzть твою2, страстотeрпче вели1кій кнsже геHргіе: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw младeнца дои1ши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t матfeа, зачaло lѕ. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Днeсь цRковь торжествyетъ, страстотeрпца красsщисz пHдвиги, ћкw многоцённою nдeждею, и3 вопіeтъ хвaлzщисz: сицев† мо‰ рождє1ніz, таковы6 мои2 сhнове, и5хже пeрвэе породи1хъ крещeніемъ, воспитaхъ же стрaхомъ гDнимъ, и3 нhнэ мyченики ви1жу, и4стинэ вэнeчники и3збр†нны, да м0лzтсz њ вселeннэй ко гDу.

КанHнъ бцdы на ѕ7, глaсъ в7: Нетрeнну, неoбhчну: КанHнъ с™aгw на }, глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz, тоS чудесA.

Новоzвлeнъ м§никъ, блажeнне геHргіе, вселeннэй напослёдокъ kви1сz: тёмже ми2 подaждь сл0во твоE б9іею бlгодaтію, тво‰ п0двиги воспёти по достоsнію.

В0инствомъ досточyднымъ твоегw2 сопротивлeніz побBднаz пріsхомъ, на мучи1телz є3стествY: совершeннэ бо посрaмленъ бhвъ, не ктомY мучи1тєльскаz дерзaти начинaетъ.

Њдёzвсz во брwнS и3сповёданіемъ вёры, и3 шлeмъ возложи1въ благодaти свэтлёйшій, и3 љзhкомъ же, геHргіе, благовэщaннымъ, ћкоже мечeмъ, ссэчE nкаsннаго батhz.

БGор0диченъ:

ГорA превыс0каz, ю4же ви1дэ даніи1лъ, кaмень горы2 tсэчeсz, кромЁ рyкъ мyжескихъ, тебE проwбразовA, бцdе: безъ мyжа бо нaмъ пл0тію родилA є3си2 є3мманyила.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz д¦0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцeвъ слaвы спод0би.

Мyками ћкw злaто честн0е и3скуси1лсz є3си2, страдaльче слaвне, и3 цReви си1лъ принeслсz є3си2 всепл0діе словеси2 и4стинно, вмёстw nгнS nлтaрнагw мечeмъ и3стнёемо.

Съ вaрваромъ брaвсz, и3 сего2 побэди1лъ є3си2, t хrтA дерзновeніе пріи1мъ, мн0гу печaль бэсHмъ сотвори1лъ є3си2, свzты6мъ же ѓгGлwмъ весeліе и3 рaдость: съ ни1миже водворsешисz.

Мaслина плодови1таz въ цRкви живaгw бGа, твои1хъ мощeй рaка нhнэ kви1сz, t неsже пріeмлемъ разли6чнаz недyгwвъ и3сцэлє1ніz, и5же тоб0ю њбогaщшіисz, и3 чудесы2 твои1ми красsщіисz.

БGор0диченъ:

РечE б9eственный їезекjиль: и3 бyдетъ двeрь затворeна, и3 сіE на тебЁ и3сп0лнисz, вLчце: вни1де бо несказaннw въ тS џ§ее сл0во, и3 мjру kви1сz плотон0сецъ и3зъ тебє2, дв7о, сохрани1въ тS во nбои1хъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Премyдрости рачи1тель бhвъ, сокр0вище добродётелей, toнyдуже и3 почерпE бжcтвєннаz разумBніz: тёмже и3 врeмени пришeдшу, къ подвигHмъ ўсeрднw подви1гсz, пріeмлz мyченичєскіz р†ны, главЁ ўсэчeніе, и3 кр0ви и3стечeніе: и3 нhнэ живeши въ неизречeннэ свётэ съ мyчєники. тёмже вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою свzты6мъ мощeмъ твои6мъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлsю сyдъ, и3 и3спыт†ніz стр†шнаz, трепeщу и3 ўжасaюсz мyкъ, и3 nгнS болBзни, и3 тмy же и3 тaртаръ: ўвы2, что2 сотворю2, стyдъ кaкw претерплю2, є3гдA кни6ги разгнyтсz, и3 дэ‰ніz њбличaтсz; сегw2 рaди припaдаю ти2, бцdе пречcтаz, тогдA предстaни ми2, нyжды џныz и3з8имaющи: тебe бо и4мамъ прибёжище, вLчце.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ, пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Наступи1въ на вaрварское стремлeніе, и3 попрaвъ сего2, мyчениче, рос0ю съ нб7съ бжcтвеннw њбогати1сz, взывaz хrтY: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пaче смhсла страстотeрпца твоегw2 любы2 превосх0дитъ вс‰ помышлє1ніz, сл0ве, борє1ніz и3 мyжествєнныz п0двиги, и3 натрижнє1ніz, ±же п0далъ є3си2 зак0ннw є3мY пострадaти.

Ћкw д0бръ в0инъ, ћкw непобэди1мь мyченикъ, ћкw хrт0въ храб0рникъ, и3 ћкw бlгочeстіz поб0рникъ, нбcнаz селє1ніz наслёдовалъ, ликHмъ ѓгGльскимъ всегдA свеселsсz.

БGор0диченъ:

И#з8wбразовaше въ чермнёмъ прошeствіе дрeвле ї}лево безмyжное твоE ржcтво2, всецRи1це: ћкоже бо џнъ тогдA прeйде нем0креннw, тaкw и3 хrт0съ безсёменнw t твои1хъ пречcтыхъ кровeй произhде, дв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ бжcтвеннэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Рaнамъ тёло твоE, вели1кій кнsже геHргіе, примэси1сz, и3 ќзами многоoбрaзныхъ мyкъ, мЂро благов0нно: тёмъ и3сточaетъ нaмъ благоухaющи дyшы, вёрою несумнённою тS почитaющымъ всегдA.

Кроплeніемъ кр0ве твоеS, погаси1лъ є3си2 ќгліе суровствA батhева, страстотeрпче, бжcтвенныхъ чудeсъ nгнeмъ, премyдре, ти1ну страстнyю лю1тыхъ пожигaz, вели1кою благодaтію сп7совою, геHргіе.

К0ль стрaшно же и3 слaвно њ хrтЁ сопротивлeніе твоE, є3мyже почуди1шасz племенA њбрётшаzсz на п0двизэ, и3 похвали1ша терпёніе: вaрвари же посрами1шасz, студ0мъ њблeкшесz.

БGор0диченъ:

ГорЁ бsше соприсносyщенъ nц7Y и3 бGу бGъ сл0во, и3 съ нaми бGъ и3 чlвёкъ, бцdе, тоб0ю сшeдъ къ нaшему смирeнію, свобождaz t клsтвы прaдэдніz: тебe бо ви1дэ патріaрхъ їaкwвъ лёствицу нбcную.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGом™ре, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Никaкоже поколебA столпA бlгочeстіz свирёпство вaрварское, нижE прещeніе батhево, нижE мeчное ўсэчeніе, ни р†ны, ни смeрть нyжднэйшаz.

Взыгрaшасz свётлw мyченичестіи тогдA ли1кове, ви1дэвше твоE дерзновeніе, и3 прини1кше совокyпленнw со ѓгGлы неви1димw ўкрэплsху тS въ п0двизэ.

Тэлeсъ стр†сти неисцBльныz б9іею бlгодaтію и3сцэли1лъ є3си2, вели1кій кнsже геHргіе, мЂро бlгоухaющее и3сточaz ќбw, твои6мъ честны6мъ мощeмъ прикасaющымсz.

БGор0диченъ:

Nбрaзнэ руно2 гедеHнъ пріsтъ њрошeно, твоE предвозвэщaz чyдо: сни1де бо ћкw д0ждь на руно2, бцdе, є3ди1ный t трbцы во ўтр0бу твою2 воплощaемь.

Кондaкъ, глaсъ }:

Хrт0вэ смeрти под0бzсz, и3 тогw2 и3спи1ти чaшу возжелёвъ ћкw животA: за нег0же мyжески подвизaвсz, презрёвъ земн0е цaрство, t безб0жныхъ в†рваръ пострадaвъ до смeрти, геHргіе бGомyдре: тёмъ моли2, спасти1сz вBрнымъ лю1демъ моли1твами твои1ми.

Јкосъ:

Кто2 и3зглаг0летъ си6лы гDнz; и3ли2 кто2 и3сповёсть страд†ніz тво‰ и3 добродётєли, мyчениче; и3ли2 кjй љзhкъ воспёти возм0жетъ по дост0инству; тёмже и3 ѓзъ недост0йный покушaюсz хвали1ти же и3 слaвити вLку жизнодaвца, дaвшаго тебЁ на вaрвары дeрзость, ѕлочести1вагw батhz не ўбоsтисz, и3сповёдающу тебE и4стиннаго бGа. сегw2 рaди тS чти1мъ вёрою и3 люб0вію, страстотeрпче геHргіе: тёмъ моли2 спасти1сz вBрнымъ лю1демъ моли1твами твои1ми.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

На кaмени бжcтвеннагw рaзума ўтверди1въ сeрдца своегw2 стwпы2, слaвне, врагHвъ же ўхищрє1ніz не преврати1ша тS воспэвaюща: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Свётъ невечeрній страдaвшу кр0вію возсіS тебЁ, и3 весeліе ћвэ тебE пріsтъ, великомyчениче, воспэвaюща: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

И$стиненъ м§никъ, и4стиннагw хrтA бGа нaшегw страдaлецъ взывaше: мучє1ніz бо цвёты бlгов0ніz вмэнsю, и3 крHвныz струи6 бaнею кRщeніz.

БGор0диченъ:

Ри1торствующій љзhкъ безглaсенъ же и3 недви1жимь, њ тебЁ зри1мъ, бGорaдованнаz: не и4мать бо пости1гнути непостижи1магw зачaтіz неизречeнное рождeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки благочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Ўблажи1ша тS цaріе, благослови1ша с™и1теліе, слhшаще твоE мyжественное терпёніе, и3 ко хrтY ходaтаz стzжaвше тS: и3 нhнэ приходsще честны6мъ твои6мъ мощeмъ покланsютсz.

Бжcтвенный геHргій и3сточaетъ мЂро благодaти, повелэвaz вBрнымъ почерпaти на просвэщeніе и3 чистотY, взывaz: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Хвалsсz ћзвами хrт0выми, къ вBчнымъ nби1телемъ востeклъ є3си2, t кр0ве твоеS њбагри1въ пл0ть, и3 свётлw цReви си1лъ предстои1ши, съ мyченики ликyz.

БGор0диченъ:

И#сaіи ќгль дрeвле п0сланъ бhсть, клещaми носи1мь t серафjма, и3 касazсz томY, грэхи2 њставлsетъ: клещa же ты2 є3си2, дв7о, бжcтвенный ќгль носи1вшаz, во њставлeніе грэхHвъ человёчеству.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

В0инъ и4стинный хrт0ва проповёданіz бhлъ є3си2, геHргіе, и3 лeсти потреби1тель безб0жіz. тёмже и3 нhнэ моли1твами твои1ми потреби2 вaрварское востaніе, в0инству нaшему подъ н0зэ, слaвне, тёхъ низложи2.

Ѓще и3 tсёчена бhсть главA твоS, и3 кр0вь и3зліsсz, но прильпE вёрнw, и3 побэди1тєльнаz тоб0ю соверши1шасz. тёмже и3 на нaсъ востаю1щихъ си1лою твоeю посрами2, и3 kви2 нaсъ побэди1тели.

Лyкъ сокруши2 нечести1выхъ, страстотeрпче непобэди1ме, непрaведнw дви1жимый на твоE достоsніе, є4же себЁ и3збрaлъ є3си2 возлюби1въ, и3 в0инству нaшему си1лу ўтверди2: да и3 мы2 ти1хw препров0димъ жи1тельство.

БGор0диченъ:

Е#г0же прор0цы провозвэсти1ша вси2 многоoбрaзнэ, и3 вопл0щшасz нaсъ рaди t тебє2 ви1дэхомъ, бцdе, бGа и3 человёка совершeнна, и3збавлsюща человёки t клsтвы прaдэдніz, твои1ми мlтвами, и3 вёчныz мyки свобождaюща.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Пл0тію ўснyвъ:

Свёту невечeрнему предстоS, страстотeрпче, съ мyченическими ли1ки, воспэвaющыz тS въ пaмzти твоeй t и3скушeніz спасaй моли1твами твои1ми.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Незаходи1магw свёта носи1ло, приснодв7о, просвёщшагw сэдsщихъ во тмЁ невёдэніz прeлести, њзари2 и3 нaмъ грBшнымъ свётъ сн7а твоегw2.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

На нб7си2 препочи1лъ є3си2 веселsсz, * моли2 за ны2 прес™yю трbцу, * ми1лость подaти нaмъ * и3 житіE ми1рно и3 безгрёшно, * ћкw въ тY вёрующихъ при1снw скорбeй ўгонзaти, * и3 рaдованіе ўлучи1ти.

Двaжды.

Милосeрдіz рaди твоегw2, * и3ст0чникъ нaмъ дaруй благодaти, * вск0рэ рaдости и3сп0лнь, * и3сточaющь ўтэшeніе сyщымъ въ печaлэхъ, * молS хrтA, всеслaвне, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Ты2 въ весeліе вшeдъ нетлёемо, * весeліе нaмъ дaти моли2, * и3 спасти2 рабы6 тво‰: * м0жеши бо, геHргіе, * призывaющымъ тS бэды6 разгнaти, молS хrтA, и3 и3сцэли1ти болsщыz.

Слaва, глaсъ }:

T бlгочести1ва к0рене прозsбъ и3зрастE, ўсынeніz водaми напоeнъ ћснw, геHргіе страстотeрпче: и4бо хrт0вэ цRкви ћкw фjніxъ высоковeрхій процвёлъ є3си2 нaмъ, преуцвэтлэвaz вBрныz. тёмъ нhнэ съ м§ники предстоS хrтY, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: Блажє1нна с™0му, пёснь G-z и3 ѕ7- z. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ къ є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 њ всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь. Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ:

Въ т0йже дeнь слyжба препод0бнагw nц7A нaшегw кmрjлла, новоезeрскагw чудотв0рца.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Вёрою и3 люб0вію и4стинною, мjра t младeнства tрeксz, џ§е препод0бне кmрjлле, рaдуzсz послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 мн0гимъ п0двигомъ пл0ть твою2 ўмертви1лъ є3си2, и3 благодaть и3сцэлeній богaтнw воспріsлъ є3си2, ўставлsти недyги, и3 нeмwщи разли6чныz, и3 дyхи лук†выz вельми2 ўдави1лъ є3си2.

Ўкрашeніе и4нокwмъ бhвъ, собрaлъ є3си2 неизчeтно мн0жество, пёти гDа, прпdбне кmрjлле, и3 къ нб7си2 всёхъ настaвилъ є3си2 д0брэ, послёдующихъ бжcтвєннымъ твои6мъ ўчeніємъ, и3 под0бzщихсz твоемY житію2 добродётельному, џ§е кmрjлле: съ ни1миже тS почитaемъ, сщ7eннw въ преставлeніи твоeмъ рaдующесz.

Глaсъ №:

Препод0бне џ§е кmрjлле, любвE рaди ўчи1телz твоегw2, вс‰ ±же на земли2 преwби1дэлъ є3си2, и3 въ пустhню всели1всz, пл0ть твою2 воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2, и3 п0стническими труды2 твоE житіE ўzсни1лъ є3си2: toнyдуже и3 ўченики2 себЁ собрaвъ, ревнyющихъ твоемY житію2, си1хъ хrтY привeлъ є3си2, є3г0же моли2 спасти2 всёхъ нaсъ, тS почитaющихъ.

Џ§е бGомyдре кmрjлле, воздержaніемъ бGу соединszсz, непобэждeнъ пребhсть ков†рствіи бори1телz, и3 рaбъ kви1лсz є3си2 вседержи1телz: toнyдуже почитaемъ тS, и3 бжcтвенную твою2 пaмzть восхвалsюще рaдостнw вёрою прaзднуемъ.

Препод0бне џ§е кmрjлле, въ пустhнzхъ при1снw и3 въ пещeрахъ и3 въ горaхъ вёрою пребывaz, бGа взыскaлъ є3си2: и3 сегw2 рaди њбрёлъ є3си2, ћкоже возжелЁ: невозврaтною душeю восхождє1ніи д0брыми всегдA, и4нwкъ мн0жество привeлъ є3си2 хrтY спасaемыхъ.

Препод0бне џ§е премyдре кmрjлле, болsщымъ ты2 kви1лсz є3си2 и3сцэлeніе и3 хромы6мъ хождeніе ми1лостивнw сотворsеши, и3 всBмъ притекaющымъ съ вёрою къ цэльбон0сному гр0бу твоемY, просsщымъ п0мощи и3 заступлeніz. тh же моли1твами твои1ми и3сцэлeніе недyгующымъ неwскyднw подавaеши.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же по џбразу соблю1дъ невреди1мо, ќмъ вLку на стр†сти п†губныz п0стнически постaвивъ, во є4же по под0бію, ћкw м0щію возшeлъ є3си2: мyжески бо є3стество2 понyдивъ, потщaлсz є3си2 хyждшее покори1ти лyчшему, и3 пл0ть пораб0тити дyху. тёмже монaшествующихъ kви1лсz є3си2 вeрхъ, жи1тель пустhнный, благотекyщихъ њбучи1тель, прaвило добродётели и3звёстнэйшее: и3 нhнэ на нб7сёхъ, зерцaлwмъ разрёшшымсz, џ§е нaшъ кmрjлле, чи1стэ зри1ши с™yю трbцу, молsсz несрeдственнэ њ и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе бlголёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бр0нz прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ. Пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый препод0біе, поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz. П0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ: и3 t каменомeтныz ћрости и3сп0лнь падyтъ грaды. Вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz: рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ развёетъ и5хъ, и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе: и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. [ѕ7] Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те, держaщіи мн0жєства, и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ. Ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ, и3 є4же t нaсъ шeствіе сокрушeніе: nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено. И# вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна: нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz. Сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ, престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ }. Самогл†сны:

Прпdбне џ§е кmрjлле, дaръ б9ій и3збрaвъ сaмъ себE, и3 принeслъ є3си2, бдёніе всен0щное, и3 ўмилeніе стzжaвъ, поучeніе бжcтвенно, конeчное смирeніе, надeжду, вёру, люб0вь нерастворeну, трезвёніе, и3 милосeрдіе, и4стинное безстрaстіе, мlтву, ст0лпъ тS показaвше свэтови1днэйшій.

Глaсъ в7:

По ўспeніи твоeмъ, блажeнне, ўчи1тельница бывaетъ нaмъ твоS рaка: при1снw бо и3зливaющимисz чудесы2 вопіS, и3 возводS къ трудHмъ и3 подвигHмъ, глаг0лz: возлюби1те гDа, да њбрsщете благодaть вёчную, ничт0же пaче є3гw2 почти1те, да є3гдA пріи1детъ, и3 њбрsщете пок0й со и3збрaнными, є3г0же да и3 мы2 ўлучи1мъ твои1ми моли1твами.

Глaсъ д7:

ЖитіE несквeрно, терпёніе и3 кр0тость, и3 люб0вь нелицемёрну, воздержaніе и3 стоsніе всен0щное, и3 ўмилeніе бжcтвенное, вёру и3 надeжду и4стинную, и3 ми1лованіе, џ§е, стzжaвъ, ћкw ѓгGлъ пожи1лъ є3си2 на земли2 съ пл0тію, кmрjлле блажeнне, моли1твенниче, њ душaхъ нaшихъ.

Земнhй ѓгGле, нбcный человёче бhлъ є3си2, препод0бне, и3ст0чникъ ўмилeніz и3 ми1лованіz, струS пучи1ны, грёшникwмъ порyчникъ, мaслина вои1стинну б9іz плодови1та, и3 трудHвъ твои1хъ, ўтёши ли1ца, кmрjлле чyдне, вёрнw восхвалsющымъ тS.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Препод0бне џ§е кmрjлле, kвлeніемъ б9іz м™ре наставлsемь, и3 тогw2 сіsніемъ њзарsемь, и3 пустhню, на ню1же звaнъ бhсть, дости1глъ є3си2, и3 въ нeй трудолю1бнw подвизaвсz, вшeлъ є3си2 въ незаходи1мый свётъ рaзума, и3дёже мн0гихъ гDеви ревни1телей твоемY житію2 ўстр0илъ є3си2. тёмже и3 по смeрти t бGа даров†ніz пріsлъ є3си2, бёсы прогони1ти, и3 и3сцэлє1ніz разли1чныхъ недyгwвъ человёкwмъ даровaти, вёрою t души2 притекaющымъ ко хрaму твоемY всечестн0му: моли2 спасти2 почитaющихъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Прехвaльніи:

Џ§е прпdбне кmрjлле, * твоS крaснаz пaмzть * п0стникwмъ собрaніе и3 весeліе, * чудeсъ бо благодaтію * прослaвилсz є3си2 t бGа: * є3г0же моли2 * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

Џ§е кmрjлле препод0бне, твоегw2 ўстaва п0стнагw * проти1вніи ўбоsшасz, * и3 пр0клzти бhша * твои1ми непрестaнными моли1твами, всехвaльне: * и4бо сожи1тельствующа бGа стzжaвъ въ себЁ: є3г0же моли2 * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Џ§е прпdбне кmрjлле, * хrтA возлюби1въ всsкw, и3 тогw2 бжcтвєннымъ стопaмъ послёдовалъ є3си2, * крeстъ на рaмо взeмъ, неwслaбнw шeствовалъ є3си2, * и3 живeши, бGон0се, д¦омъ. * И# нhнэ моли2 * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію млcть.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Тезоимени1то звaніе пречcтыz ћкw ўслhшавъ, п0стническими труды2 себE њбложи1въ, мjрови и3 страстeмъ себE ўмертви1въ, и3 со хrт0мъ и3зв0лилъ є3си2 жи1ти: тёмъ и3 по смeрти и3сцэлє1ніz и3сточaетъ гр0бъ тв0й, препод0бне кmрjлле, вёрою притекaющымъ. но, ћкw и3мёz дерзновeніе къ прославлsемому ко с™hхъ хrтY, моли1сz њ и5же вёрою совершaющихъ пaмzть твою2, и3 чтyщихъ труды2 тво‰, ±же за него2 претерпёлъ є3си2, и3 нaмъ ўлучи1ти дерзновeніе въ дeнь судA, м0лимсz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Тропaрь, глaсъ }:

Б9іимъ д¦омъ подвизaемь, слeзъ твои1хъ тyчами и3зс0хшее напои1лъ є3си2, и3 безпл0тное въ пустhни житіE показaлъ є3си2, и3 є4же и3зъ глубины2 сeрдца б0дренными моли1твами и3 пост0мъ, благодэsніz труды2 ўплодоноси1лъ є3си2, и3 вселeнную всю2 просвэти1лъ є3си2 сіsніемъ чудeсъ твои1хъ, џ§е нaшъ кmрjлле, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: И$же нaсъ рaди рождeйсz t дв7ы:

На ќтрени по №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ G- й.

Под0бенъ: КрасотЁ двcтва:

Ћкw безпл0тенъ, џ§е, пожи1лъ є3си2 на земли2, превозносsщагосz врагA смири1лъ є3си2: тёмже нhнэ съ невещeственными ли1ки, блажeнне, водворszсz, тaмw блажeнства наслаждazсz, поминaй пaмzть твою2 днeсь прaзднующихъ, да вси2 рaдостными пёсньми воспэвaемъ хrтA бGа нaшего, таковyю тебЁ благодaть дaвшаго.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Страстeй тмY моли1твами твои1ми, џ§е, tгнaлъ є3си2, сeрдце твоE въ чyвствіи чи1сто бGу предстaвивъ: тёмже въ тS всели1сz благодaть д¦а прес™aгw, є4же вёдэти б{дущаz, ћкw бли1зъ с{щаz ты2 проzвлsz, и3 проси1вшымъ ў тебє2 съ вёрою, непл0дствіz соyзъ разрэши1лъ є3си2. тёмже и3 мы2 м0лимсz: проси2 нaмъ t хrтA ми1ра и3 вeліz ми1лости.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

T кровeй твои1хъ, чcтаz, воплощeннаго бGа р0ждшаz, и3змэнeна мS при1снw грэхaми, и3 прилHги лукaвагw, бGобlгодaтнаz, ўтверди2 сeрдце моE, бlгaz, твои1ми моли1твами, ћкw да и3 ѓзъ благодaрственнw зовy ти: бGороди1тельнице мRjе, поми1луй стaдо твоE, є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Въ пустhню, преблажeнне, всели1всz, и3 въ нeй пречестнhй хрaмъ б9іz м™ре воздви1глъ є3си2, и3 мн0жество и4ночествующихъ тaмw собрaлъ є3си2 гDеви, и3 съ тоб0ю раб0тающихъ, и5хже сохрани2 t всsкагw врeда лукaвагw, да вси2 благодaрственнw вопіeмъ ти2: преблажeнне кmрjлле, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS б9ествA, и3 ћкw младeнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е рождество2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Е#ђліе t матfeа, зачaло м7г. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7, пи1сана на стіх0внэ, Слaва. КанHнъ бцdэ со їрмос0мъ на ѕ7, и3 с™0му двA канHна, на }.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь: слaвнw бо прослaвисz.

СлугA б9ій бhвъ, џ§е кmрjлле, сохрани1лъ є3си2 ћкw свzщeнникъ спаси1тєльнаz повелBніz, мірск0е смущeніе њстaвилъ є3си2, и3 крeстъ св0й взeмъ, живонHснымъ стопaмъ, всеблажeнне, послёдовалъ є3си2.

Спасeнію ходaтаz свёдый рaзумъ бGодохновeнный, и3 всE писaніе благочeстнw прошeлъ є3си2, џ§е препод0бне кmрjлле, свzщeнства toнyду пріeмъ сан0вное.

T ю4ности твоеS, џ§е, ќмъ къ бGу впери1въ, тлёнными нетлBннаz, ћкw д0брый купeцъ и3скупи1лъ є3си2. тёмже нhнэ сошeдшесz, пaмzть твою2 почитaемъ.

БGор0диченъ:

Возсіsвъ, ћкw с0лнце и3зъ тебє2, м™и приснодв7о, и4же t nц7A прeжде вBкъ неви1димый: и4мже преслaвнw тёломъ њписyемь, благочeстіz зарeю человёки просвэти1лъ є4сть.

Другjй канHнъ.

Глaсъ в7. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Пэсносл0вити достохвaльную пaмzть твою2 ўсeрднw, прпdбне, благодaть подaждь, кmрjлле: моли2 њ нaсъ, и3 њ всёхъ согрэши1вшихъ њ њставлeніи.

И$ноческій св0й крeстъ взeмъ, препод0бне, послёдовалъ є3си2 хrтY вседержи1телю, и3 ўмертви1въ пл0ть, жи1зни вёчныz спод0билсz є3си2, препод0бне.

Зак0ну б9ію повинyzсz, досточyдне, страстн†z взыгр†ніz ўвzди1лъ є3си2 воздержaніz п0двигомъ, и3 безстрaстіz благодaтію њбогати1лсz є3си2.

БGор0диченъ:

И5же тебє2 рaди нетлёніемъ њбогaщшесz, бGороди1тельнице пречcтаz, рaдуйсz, њбрaдованнаz, вопіeмъ ти2, препод0бныхъ и3 прaведныхъ ўкрашeніе.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

T нaсъ нhнэ сл0во похвалeніz плет0мо пріeмлz, бGон0се, весели1сz твои1ми болёзньми наслаждazсz, зовhй, препод0бне: ты2 є3си2 бGъ нaшъ.

СловесA ўслhшавъ вLчнz, њстaвилъ є3си2 мjръ, и3 ±же въ нeмъ, и3 привeлъ є3си2 сёмz твоE гDеви, зовhй: ты2 є3си2 бGъ нaшъ.

Рaйскую жи1знь, и3 тaмw с™hхъ весeліе, всегдA во ўмЁ твоeмъ поминaz, прпdбне: тёмже и3 во слезaхъ и3 въ воздыхaніихъ всю2 свою2 жи1знь, џ§е кmрjлле, прошeлъ є3си2, и3 сегw2 рaди и3 по смeрти t хrтA чудесы2 прослaвилсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на пaче всёхъ ±же t вёка вели1кихъ спод0биласz є3си2, и3 вhше є3стествA: бGа бо невмэсти1маго всeю твaрію, во ўтр0бэ твоeй понеслA, и3 воплоти1ла є3си2. тёмъ тS бцdу вси2 величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ къ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвлeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

В0дъ жив0тныхъ и3сп0лншисz бжcтвеннагw д¦а, бGон0се, душA твоS рёки чудeсъ т0читъ, нед{жнымъ и3сцэлeніе подаS.

Къ широтЁ рaйстэй всели1лсz є3си2, всеблажeнне кmрjлле, тёсную шeствовавъ стезю2: и3 бэсHвъ ков†рствіz и3 шє1ствіz безчи1слєннаz ўтэсни1лъ є3си2.

Течeніемъ твои1хъ слeзъ напаsемь, ћкw дрeво плодон0сно, кmрjлле, благопл0днэ полє1зныz принeслъ є3си2 добродётєли, чудeсъ бжcтвенную бlгодaть пріeмь.

БGор0диченъ:

Е#ди1нъ бlгjй пр0йде ўтр0бу воплощaемь, и3 человёкъ ви1дэнъ бhсть совершeнъ, є3г0же моли2 спасти2 пою1щыz тS.

Сэдaленъ, глaсъ №:

Монaшествовавъ бGоуг0днэ, и3 добродётельнw пожи1въ, бlгодaть и3сцэлeніz пріsлъ є3си2, блажeнне кmрjлле, знaмєніz соверши1въ стр†шна: nби1тель же совокупи1въ сщ7eнную, привeлъ є3си2 мн0жество спасaемыхъ гDеви, пребогaте. Слaва бGу просвэти1вшему тS, слaва вэнчaвшему тS, слaва свzтyю твою2 пaмzть прослaвльшему.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рyцэ твои2 бжcтвенніи, и4маже создaтелz понеслA є3си2, дв7о пречcтаz, вопл0щшагосz бlгостhнею, простeрши, ўмоли2 є3го2 и3збaвити нaсъ t и3скушeній, и3 страстeй, и3 бёдъ, хвaлzщихъ тS люб0вію, и3 вопію1щихъ: слaва всeльшемусz въ тS, слaва прошeдшему и3зъ тебє2, слaва и3збaвльшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Tвeрзлъ є3си2 кmрjлле, двє1ри сво‰, ґвраaму ўпод0бльсz, всBмъ трeбующымъ, прпdбне кmрjлле: тёмъ хrт0съ tверзaетъ ти2 нбcнаz вратA, преблажeнне.

Во всечестнhй и3 во сщ7eнническій сaнъ ўкраси1лсz є3си2, кmрjлле блажeнне, и3 и4ноческому три1знищу рaдуzсz притeклъ є3си2, всёмъ д0момъ, пребlжeнне, приводи1мь.

Пост0мъ и3 моли1твами тёло твоE, џ§е кmрjлле, и3знури1лъ є3си2, и3 сегw2 рaди спод0билсz є3си2 ви1дэти неизречє1ннаz благ†z, ±же с™ы6мъ ўготHваннаz: съ ни1миже, џ§е кmрjлле, њ нaсъ моли2.

БGор0диченъ:

И#сцэлsz є4vино дрeвнее преступлeніе, въ тебE пренепор0чную и3 пречcтую всели1сz, и3 всег0 мz человёка воwбрази1въ пaдшаго, пребжcтвенный.

И$нъ. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz: до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyдшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многомлcтиве.

Распeнъ себE самого2 страстeмъ и3 мjрови, бGомyдре џ§е, на кrтЁ распростeршему дл†ни хrтY ўгоди1лъ є3си2, кmрjлле: є3г0же моли2 спасти2 дyшы нaшz.

П0двигомъ страдaніz плотск‡z ўмертви1лъ є3си2 ќды, мє1ртвыz же моли1твою возстaвилъ є3си2, и3 приходsщыz ўсeрднw вёрою чyднw њправдaлъ є3си2, и3 всsкъ недyгъ, џ§е, и3сцэли1лъ є3си2.

Д¦а с™aго присв0илъ є3си2 твоeй души2 и4скреннw, и5мже пaстырь и3збрaнъ показaлсz є3си2, џ§е бGомyдре, и3 и4нокующымъ ўкрашeніе прекрaсное.

БGор0диченъ:

Ћкw д0ждь на руно2, чcтаz, въ чcтн0е чрeво твоE сл0во сни1де воплощaемо, и3 погуби2 многоб0жіz њдождeніе, всенепор0чнаz, и3 г0рькую зи1му разори1лъ є4сть.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й: къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, б0га не знaю.

Хrтокрaсному њдержaлсz є3си2 житію2, кmрjлле бlжeнне, всBмъ чeстенъ kви1сz. вёсть бо вои1стинну добродётель, слaвне, совершaти сію2 и3мyщихъ: kви1лбосz є3си2 свzщeнникъ хrт0въ достопріsтенъ.

Си1лою бжcтвенною ўкрэплsемь, бlжeнне кmрjлле, мірскyю люб0вь крёпкw tвeрглъ є3си2, и3 вLцэ рaдуzсz пришeлъ є3си2 в0льнымъ твои1мъ прaвомъ, и3 сохрани1въ вёру невреди1му, и3 вэнeцъ слaвы, бGомyдре, пріsлъ є3си2.

Днeсь воспэвaема свzщeннаz пaмzть твоS, прпdбне кmрjлле, весели1тъ ўченики2 тво‰, и3 честн0е твоE ўспeніе слaвzще, глаг0лютъ: моли1твами твои1ми, џ§е, соблюди2 воспэвaющихъ тS.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну нaмъ во двою2 существ{ ви1диму v3постaсь, є3ди1на бlгословeннаz раждaеши неизречeннw, б9іе сл0во, воплоти1вшеесz за ми1лость неизречeнную: того2 моли2 сохрани1тисz пою1щымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

И$же въ ми1лость бGа молS, џ§е прпdбне кmрjлле, нап0лнилъ є3си2 ћкоже и3ліA чвaнецъ, є3лeа сосyдъ вели1къ, t зрsщихъ ўдивлsемь вёрнw.

Ћкw чи1стъ душeю ты2, во и3зступлeніи бhвъ, ви1дэлъ є3си2 всю2 зeмлю ћкw подъ зарeю сіsющу, є3ди1наго бGа почитaющу, всеблажeнне кmрjлле.

Чудодёйствуz њ хrтЁ, водЁ и3стещи2 моли1твою, прпdбне кmрjлле, м0лиши подвигопол0жника: ћже пребывaющи проповёдаетъ чудесA.

БGор0диченъ:

Живhй на нб7сёхъ восхотЁ всели1тисz въ ложеснA тво‰, чcтаz, ћкw да нaсъ хрaмы трbцэ сотвори1тъ, тS бцdу проповёдающихъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Житeйскихъ вещeй, џ§е кmрjлле, нестоsщее свёдый, сіE њстaвилъ є3си2, и3 къ воздаsнію потщaсz г0рнzгw жрeбіz, пребогaте.

Бlгочeстнw и4нwкъ мн0жество питaти не њстaвилъ є3си2, џ§е бlжeнне кmрjлле: тёмъ пи1щи б0льшіz во nби1телехъ нбcныхъ спод0билсz є3си2.

Мёсто, є4же спод0бисz пріsти честны6z м0щи тво‰ прпdбне, њсвzти1сz, и3 по мнHгимъ странaмъ прославлsемо є4сть, ћкw въ себЁ м0щи тво‰ и3мёетъ.

БGор0диченъ:

Неискусомyжнаz пречcтаz, родилA є3си2, и3 пребывaеши дв7ою, kвлsющи бжcтвA и4стиннагw сн7а и3 бGа твоегw2 џбразы.

И$нъ. Їрм0съ:

Во глубинЁ грэх0внэй содержи1мь є4смь, сп7се, и3 въ пучи1нэ житeйстэй њбуревaемь: но ћкоже їHну t ѕвёрz, и3 менE t страстeй возведи2, и3 спаси1 мz.

Свэтосі‰ніи просвэщaемь с™aгw д¦а, чудотв0рче кmрjлле, и4нокующымъ свэти1льникъ свётелъ kви1лсz є3си2.

Ћкw преслaвно житіE твоE, и4мже стaдо и4нwкъ привeлъ є3си2 къ рaзуму спаси1тельному.

Жи1тель бhвъ цrтва нбcнагw, бGомyдре кmрjлле, сегw2 ўлучи1ти моли2, вёрою тS при1снw ўблажaющымъ.

БGор0диченъ:

И#зъ ўтр0бы твоеS, чcтаz, возсіsвъ прaвды невечeрнее сlнце, и3 вёрныхъ просвэти2, бцdе дв7о всепётаz.

Кондaкъ, глaсъ }:

Взбрaнному и3 крёпкому ґдамaнту, прогони1телю бэсHвъ, н0вому чудотв0рцу, побэди1тєльнаz, страстeй ѕлhхъ свободи1вшесz, благодaрствєннаz восписyемъ ти2, џ§е нaшъ кmрjлле. Но ћкw и3мёz дерзновeніе ў пrт0ла хrт0ва, вёрою чтyщихъ тS, грaдъ же и3 лю1ди моли1твою твоeю сохранsй: тh бо є3си2 стaду твоемY похвалA и3 ўтвержeніе.

Јкосъ:

Ўслhшавъ хrт0въ глаг0лъ, и3 њстaвивъ плотск†z мудров†ніz, богaтство и3 слaву ћкw прaхъ вмэни1въ, и3 на стр†сти ћкw безпл0тенъ подвизaвсz, и3 безпл0тныхъ ликостоsнію чистот0ю ўпод0бисz: рaзума даров†ніz пріsлъ є3си2. тёмъ въ пёснехъ си1це ти2 вопіeмъ, рекyще: рaдуйсz, кmрjлле препод0бне и3 бGон0се, нбcный человёче, земнhй ѓгGле: рaдуйсz, кромЁ мjра сyетнагw пустhню содёлавый въ крaснэмъ џстровэ, и3 въ нeмъ nби1тель состaвивъ: рaдуйсz, въ нeй и4нwкъ мн0жество собрaлъ є3си2, и3 t ни1хъ слhшиши си1це рекyщихъ: рaдуйсz, и4нокующымъ њ спасeніи ходaтай: рaдуйсz, ўнывaющымъ џбразъ ўтэшeніz: рaдуйсz, и4нокwмъ t навBтъ врaжіихъ и3збaвителю: рaдуйсz, ск0рбемъ губи1телю нaшегw є3стествA, ћкw tгонsz п0мыслы ѕлHбныz: рaдуйсz, скорбsщымъ душeю слaдкое ўтэшeніе, и3 рaдости б9eственныz подaтелю: рaдуйсz, нaшъ предстaтелю и3 и3збaвителю: рaдуйсz, прпdбне џ§е кmрjлле, и4нокwмъ ўдобрeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй благословeнъ и3 препрослaвленъ.

И#збрaніемъ судA ўкраси1лсz є3си2, свzщeнникъ бhвъ, кmрjлле џ§е прпdбне, тёмъ вшeлъ є3си2 внyтрь вhшнzгw хрaма незаходи1мыz зари2, своегw2 свzщеннотворeніz плодHвъ наслаждazсz, поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Nтeчєскаz возлюби1лъ є3си2 ликосто‰ніz, и3 въ ли1цэхъ nтє1цъ рaдостнw прослaвилсz: и3 хrтY предстоS, всеблажeнне прпdбне кmрjлле, пріeмлеши своегw2 служeніz всегw2 возда‰ніz, воспэвaz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И#сточaетъ чудесA честнaz рaка твоS, прпdбне, преиз8wби1лующи благодaтію, и3 вёрою приходsщымъ здрaвіе подаeтъ, хrтY t души2 вопію1щымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#зъ ўтр0бы ты2, дв7о, прaвды сlнце породилA є3си2 хrтA, дебельств0мъ пл0ти приwбщи1вшасz человёкwмъ, и3 дв7ою пребылA є3си2. тёмъ воспэвaемъ: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

И$нъ. Їрм0съ:

Вэт‡и kви1шасz џтроцы любомyдрэйшіи дрeвле, t бGопріsтныz бо души2, бGосл0вzще ўстнaми, поsху: пребжcтвенный nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Мeртвость живон0сную стzжaвъ сластeй tложeніемъ: тёмже больны6z и3сцэлsти спод0билсz є3си2, кmрjлле, пребжcтвенный nтцє1въ, вопіS, б9е, бlгословeнъ є3си2.

Непщевaвше ўмори1ти безъ ўмA чародэsньми, џ§е, лукaвыми, тебE блюд0маго бжcтвенною всёхъ зижди1телz длaнію, несмhсленнw постыдёвшесz, њбличeни бhша сyщимъ въ тебЁ проразумёніемъ.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 души2 моеS стр†сти, безстрaстіz и3ст0чникъ р0ждшаz несказaннw, и3 ўмилeніz тyчу подaждь ми2, ходaтайствуz мнЁ ўтэшє1ніz, с™az бцdе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Совершeнною чистот0ю, и3 люб0вію хrтA возжелёлъ є3си2, свzщеннотаи1нниче џ§е, непрестaнными глaсы вопіS: п0йте гDа, вс‰ дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Мірскyю красотY њстaвивъ в0лею, хrтY, блажeнне, пришeлъ є3си2, благолёпіz тогw2 желaz зрёти, и3 во nби1тєли с™ы6z всели1лсz є3си2, п0йте гDа, вопіS, вс‰ дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Нhнэ пустhнz весeліемъ, џ§е, красyетсz, и3мёz м0щи тво‰, кmрjлле препод0бне, ўченицh же твоемY житію2 ревнyюще, и3 њ твоeй пaмzти рaдующесz, творцY вопію1тъ: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Сщ7eнными тS глaсы б9іи прbр0цы, чcтаz, бывaющу м™рь провозгласи1ша ћснw всёми владёющагw, пречcтаz: є3г0же превозн0симъ гDа во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дёйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ, халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Надъ страстьми2 тлетв0рными цaрствовавъ њ хrтЁ, бGомyдре џ§е, въ цrтвіи нбcнэмъ спод0билсz є3си2 жи1ти со всёми с™hми, д0брэ пожи1въ, и3 всеви1дца бGа возлюби1въ.

Тво‰ с™ы6z моли6твы пріeмлz бGъ, сyщымъ во њскудёніи съ тоб0ю подавaше, ±же къ животY вhну, вельми2 на земли2 прославлsz тS, чудодёйственный кmрjлле всеблажeнне.

Ўкрaшсz добр0тами бжcтвенными, ко кр†снымъ черт0гwмъ престaвилсz є3си2, съ бGомъ, џ§е, пребывaz: и3 сегw2 бжcтвенныz красоты2 въ непроходи6мыz вёки наслаждaешисz.

БGор0диченъ:

Живhй и3ст0чникъ, ћкw в0ду жи1зни пор0ждши, дyшу мою2 и3стazвшую грэх0внымъ плaменемъ, бцdе дв7о, нап0й, да тS слaвлю во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Д¦омъ, џ§е, њбнищaвъ, нбcное цrтво воспріsлъ є3си2 со всёми и3збрaнными, слaвы неизречeнныz и3сполнsемь, болёзней п0честь пріeмлz, блажeнне кmрjлле, возда‰ніz: сегw2 рaди тS вёрою и3 люб0вію ўблажaемъ.

Мощeй твои1хъ рaка вёрнw приступaющымъ и3сточaетъ и3сцэлeній рёки, стр†сти дyшъ потоплsющи, и3 тэлeсъ болBзни teмлющи, блажeнне кmрjлле, моли1твенниче вёрою при1снw блажaщихъ тS.

Совокуплszсz съ препод0бными свётлыми стaды, сіsніемъ невечeрнимъ мhсленнw, џ§е кmрjлле, њзарsемь, бжcтвенную твою2 пaмzть творsщыz просвэти2 вBрныz, и3 ўлучи1ти спасeніе моли1твами твои1ми спод0би.

БGор0диченъ:

Њблистaеши всёхъ чудeсъ зарsми твои1ми, бGоблагодaтнаz чcтаz, страстeй и3 скорбeй teмлющи мглY, и3 свётъ весeліz мhсленный простирaющи, м™рь бGу тS величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћже прeжде с0лнца, свэти1льника бGа возсіsвшаго, пл0тски къ нaмъ пришeдшаго, и3зъ бокY дв7и6чу, неизречeннw воплоти1вшаz, бlгословeннаz всечcтаz, тS, бцdе, величaемъ.

Ми1лостивнw вмэсти1лсz є3си2, џ§е, всsческихъ благодaтелю, неѕл0біz добр0тою ўкрашaемь, и3 кр0тостію и3 красот0ю добродётелей сіsz: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Пёснь бGу возсылaти съ безпл0тными спод0бисz, ћкw соблю1дъ џнэхъ житіS чистотY, терпёніемъ слaву воспріsлъ є3си2.

Пріими2 t нaсъ, бGон0се, приноси1мое ти2 молeніе t чи1ста сeрдца, и3 воздaждь мольбaми твои1ми согрэшeній њставлeніе и3 спасeніе, всечeстне.

БGор0диченъ:

Ћкw к0рень сyщымъ вои1стинну, нетлённаz дв7о, вси2 вёрніи надёющесz хвалaми почитaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

ЃгGльскагw житіS желaz, ўдали1лсz є3си2, кmрjлле, въ пустhню, и3 стр†сти плотск‡z покори1лъ є3си2, равноaгGеленъ kви1лсz є3си2, џ§е нaшъ кmрjлле бGон0се.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Держaва нaша, чcтаz, тво‰ рабы6 сохрани2 вс‰ неврє1дны: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище душaмъ нaшымъ.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Кmрjлле многонар0читый, * мірск0е ўкрашeніе њстaвль, мyдре, * болёзньми воздержaніz крёпкими, * стр†сти покори1лъ є3си2 плотск‡z низложи1въ, * и3 многок0зненнаго побэди1въ врагA, * вэнeцъ съ прaведными пріsлъ є3си2. * тогw2 моли1твами, гDи, * всBмъ нaмъ подaждь * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

Свhше даровaній чудeсъ * t бGа спод0билсz є3си2, * блажeнне кmрjлле, * t приходsщихъ съ вёрою человBкъ, * бёсы прогонsz, * и3 разли6чныz недyги и3сцэлsz, * моли1твами твои1ми, прпdбне: * тёмже вси2 пaмzть твою2, * сошeдшесz люб0вію почитaемъ.

Воздержaніе и3зрsдное, * стоsніе всен0щное, * бдённо џко, * ўсмотрsющо бжcтвєнныz добрHты, * и3мёлъ є3си2, блажeнне кmрjлле: * тёмже и3сцэлє1ніz благодaть пріsтъ, * стр†сти лю6тыz и3сцэлsти. * сегw2 рaди тS м0лимъ: * и3спроси2, џ§е, всBмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7:

Пустhнz прeжде бэсHвскаz жили6ща и3мёющь, нhнэ же, кmрjлле, ўчени6къ твои1хъ мн0жествомъ и3сп0лнена ўкрашaетсz, хрaмъ бо пречeстенъ б9іz м™ре въ себЁ и3мёющи, разли1чными добр0тами ўкрaшенъ. тёмже въ нeмъ сошeдшесz, и3 честнhй гр0бъ тв0й њбстоsще, любeзнw покланsемсz, и3 м0лимсz, цRкви є3диномhсліе даровaти, и3 правослaвному в0инству нaшему на враги2 спос0бствовати моли1твами твои1ми, и3 нaмъ и3спроси2 ми1ръ, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ. На літургjи слyжба прпdбническаz.

5 февраля: Святой мученицы Агафии.

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

С™hz мyченицы ґгafіи.

И# с™и1телz fеод0сіz черни1говскагw. Слyжба є3гw2 пи1сана септeмбріа f7 дни2.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ, въ чeсть їкHны є3S взыскaніе поги1бшихъ. Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника G, и3 мyченицы G.

Стіхи6ры прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGоzвлeніz неизречeннагw * нhнэ прaзднуемъ спаси1тельную бlгодaть: * t дв7ы бо nтрокови1цы непрел0жнw младeнствовавъ хrт0съ бGъ, * въ цRковь бGу и3 nц7Y * м™рію нhнэ прин0ситсz, * є3г0же пріи1мъ сmмеHнъ рукaми њб8sтъ.

Во прор0цэхъ ви1дэнъ бhлъ є3си2, * ћкоже м0щно бsше, ї}се, тебE ви1дэти дрeвле: * но нhнэ, б9ій сл0ве, пл0тію всемY мjру kви1лсz є3си2 в0лею, * t дв7ы мRjи, хrтE, твоE спасeніе всBмъ сyщымъ t ґдaма kви1лъ є3си2, * ћкw человэколю1бецъ.

На сінaйстэй горЁ зак0нъ ўчини1вый дрeвле, * нhнэ въ сіHнэ грaдэ и3сполнsz закHннаz, * рукaми бцdы, * младeнецъ, хrтE, со всесожжє1ніи, * на рукaхъ сmмеHна * во хрaмъ внести1сz восхотёлъ є3си2 пл0тію.

И$ны стіхи6ры с™hz, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Нетлённw соблюлA є3си2 тёло * хrтY женихY твоемY, * дёвства добр0тами, * ґгafіе бGоневёсто, ўкрaшена, * и3 просвэщeна мyченическими блистaньми, * и3 въ черт0гъ бжcтвенный вмэсти1ласz є3си2. * тёмже твоE всемjрное совершaемъ торжество2, * сп7са слaвzще, * при1снw тS слaвzщаго.

Сосцє1въ tрёзаніе, * и3 nгнS њпалeніе, * и3 строг†ніz тэлесE претерпёла є3си2, слaвнаz, * вBчнующаz nчи1ма сердeчныма смотрsz возда‰ніz, * и3 toнyдное блажeнство, * и3 вэнeцъ неувzдaемый, * є4же тебЁ хrт0съ нhнэ даровA, * за нег0же пострадaвши, * стrтотeрпице многострадaльнаz.

Стремлeніе неудeржное * nгнS свирёпагw ўстaвила є3си2, * моли1твами твои1ми, благоимени1таz, * и3 грaдъ спаслA є3си2, * честны6z тво‰, мyченице, м0щи чтyщій: * t ни1хже њб8eмлетъ рёки и3сцэлeній, * бжcтвеннымъ д¦омъ. * въ сeмъ бо пострадaвши, врагA смири1ла є3си2, * и3 побёды вэнeцъ пріsла є3си2, всехвaльнаz.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: пи6саны въ к7и дeнь. Ѓще ли нёсть постA, поeмъ самоглaсенъ с™hz.

Слaва глaсъ }. сmкеHта:

Преслaвно чyдо бhсть во страдaніи всеслaвныz ґгafіи, и3 мyченицы хrтA бGа, под0бно мwmсeови. џнъ бо лю1демъ законополагaz, на горЁ напи6сана на скрижaлехъ бGоначерт†ннаz пи1сьмєна пріsтъ: здё же ѓгGлъ съ нб7сE, на гр0бъ скрижaль принесE напи1сану, ќмъ препод0бенъ самоизв0ленъ, чeсть t бGа и3 nтeчеству и3збавлeніе.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже. Ґндрeа кри1тскагw:

И$же на херувjмэхъ носи1мый и3 пэвaемый t сераф‡мъ, днeсь въ бжcтвенное с™и1лище по зак0ну приноси1мь, на стaрческихъ, ћкw на прест0лэ, сэди1тъ рукaхъ, и3 t їHсифа пріeмлетъ дaры бGолёпнw, ћкw супрyгъ г0рличищъ, несквeрную цRковь, и3 t kзы6къ новоизбр†нныz лю1ди: голуби6на же двA птенц†, ћкw начaльникъ вeтхагw же и3 н0вагw, є4же къ немY њбэщaніz, сmмеHнъ конeцъ пріeмъ, благосл0вz дв7у мRjю бцdу, страстeй џбразы и4же и3зъ неS провозгласи2, и3 t негw2 прошaше tпущeніz, вопіS: нhнэ tпусти1 мz, вLко, ћкоже прeжде возвэсти1 ми: ћкw ви1дэхъ тS первовёчнаго свёта, и3 сп7са гDа, хrтоимени6тымъ лю1демъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Воспріими2, речE, сmмеHне, зижди1телz всsческихъ рукaми. q стaрче! под8ими2 хrтA, є3г0же дв7а nтрокови1ца роди2 безсёменнw, на рaдость р0да нaшегw.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Зак0ну творцA и3 бGа, є3гHже трепeщутъ ѓгGльскаz мн0жєства, сошeдшесz воспои1мъ, лю1діе, є3ди1наго бlгодётелz и3 зак0на законодaтелz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ tпущaеши, вLко, рабA твоего2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ, ћкw ви1дэхъ тS, хrтE, свёта первовёчнаго, со{зъ мS плотски1хъ, во tкровeніе kзhкwвъ и3 ї}лю.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7. ґндрeа пЂрра:

Е#мyже вhшніи служи1теліе съ трeпетомъ м0лzтсz, д0лу нhнэ сmмеHнъ вeщными рукaми пріeмъ, бGа человёкwмъ соедини1тисz проповёда, и3 чlвёка нбcна бGа ви1дzй, tлучazсz сyщихъ на земли2 рaдостнw взывaше: и4же во тмЁ сyщымъ невечeрній свётъ tкрывazй, гDи, слaва тебЁ.

Тропaрь с™hz, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, ґгafіа зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую, и3 сраспинaюсz, и3 спогребaюсz кRщeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цaрствую въ тебЁ. и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную, пріими1 мz съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ. тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №.

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3зъ тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Самопод0бенъ:

Ли1къ ѓгGльскій да ўдиви1тсz чудеси2: земнjи же глaсы возопіeмъ пёніе, зрsще неизречeнное б9іе снисхождeніе. є3г0же бо трепeщутъ нбcныz си6лы, нhнэ ст†рчи њб8eмлютъ рyцэ є3ди1наго чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }. Поd: Свирёлей пaстырскихъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2, собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цeрковь, непостижи1мый: рaдуzсz же стaрецъ на рyки тS воспріsтъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2, по глаг0лу твоемY, благоизв0ливый спасти2 ћкw бGъ р0дъ человёческій.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника, на }: и3 с™hz на д7. КанHнъ прaздника.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ, и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, с0лнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви, ћкw младeнецъ. тёмже, вёрніи, возопіeмъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни, стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча, прaвw быстрw2 движи1тасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простeртаz нб7сA весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz, младeнецъ, и4же прeжде всёхъ: слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ с™hz, є3гHже краегранeсіе:

Благyю благи1ми воспои1мъ пёсньми. Fеофaново:

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Благи1хъ пeрвую винY возжелaвши, благоимени1тагw звaніz, мyченице, спод0биласz є3си2, несказaннагw промышлeніz, нрaвwвъ твои1хъ проразумёвши благостhню.

Взzлaсz є3си2, чcтаz, къ житію2 пресвётлому, плотск0е мудровaніе презрёвши, и3 къ желaннэйшему женихY твоемY крёпкw взирaющи.

Невёста хrт0ва бжcтвенною блaгостію ўкраси1ласz є3си2, и3 дёвства добр0тами, и3 бжcтвенными кровьми2 честнaгw мучeніz сугyбыми вэнцы2 вэнчaема, слaвнаz.

БGор0диченъ:

БGолёпное селeніе, чcтаz, ты2 былA є3си2, нб7съ прострaннэйшее и3 чистёйшее, бцdе дв7о: и3 нhнэ њ тебЁ рaдуетсz дёвственный ли1къ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3зъ nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ младeнецъ и3з8 дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, б9ествA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ младeнствовавъ, kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ твои2 всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Ґгafіе, ћсный и3 краснёйшій бжcтвенныхъ мyчєникъ цвётъ и3 слaва, души2 моеS ты2 њѕлоблeніе и3сцэли1вши, мyченице, ўдобри2.

Р0дными добродётельми себE ўzсни1ла є3си2, ґгafіе, и3 мyченица пронареклaсz є3си2, њ приврeменныхъ небрeгши, и3 б9іе цrтво возлюби1вши.

Всёхъ крaсныхъ хrтA предпочлA є3си2, ґгafіе, привлеченA бжcтвеннымъ желaніемъ, и3 мучи1телей свирBпства бlгодeрзостнw и3 мyжески попрaла є3си2.

БGор0диченъ:

БGоневёсто чcтаz, бGа, є3г0же родилA є3си2, моли2 и3збaвити тS пою1щыz t и3скушeній и3 њбстоsній, и3 страстeй и3 бёдъ, всебlжeннаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Да ўкраси1тсz днeсь цeрковь порфЂрою слaвною, њмочeною t чи1стыхъ кровeй ґгafіи м§ницы, рaдуйсz, вопію1щи, катaнскаz похвало2.

Сэдaленъ с™hz, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Слaвою вёры, и3 благочeстіемъ, препод0бствомъ, и3 дёвствомъ, и3 ўсeрдіемъ ўкрaшена страдaніz, нареклaсz є3си2 ќмъ препод0бенъ, самоизв0ленъ, вои1стинну чeсть къ бGу, nтeчеству и3збавлeніе, хrтY ћкw невёста молsщисz даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже:

T дв7ы тS воплощeнна, хrтE, рaдуzсz под8sтъ свzщeнный сmмеHнъ, нhнэ tпущaеши, вопіS, рабA твоего2, вLко: ѓнна же непор0чнаz прbр0чица и3 слaвнаz, нhнэ и3сповёданіе и3 пёніе прин0ситъ тебЁ, мh же, жизнодaвче, вопіeмъ ти2: слaва тaкw благоволи1вшему.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, ѓще ли средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ: пи6саны сегw2 мёсzца во }i дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw мLнецъ руконоси1мь: и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше: є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва, хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію, ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ, дв7ою носи1мо, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ, и3 ўжас0хсz, до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многомлcтиве.

Посрами1сz льсти1вагw ѕмjz безyміе, и3 њбличи1сz: дв7ы бо сегw2 нhнэ свирёпство попирaютъ, хrтY t дв7ы возсіsвшу на земли2 и3 всёхъ њзари1вшу.

Зак0нно цэломyдріе несквeрно ўдержaвши, страстотeрпице, дyхи рaдующисz низложи1ла є3си2 лукaвствіz, хrт0вою воwружи1вшисz бlгодaтію, и3 кrтъ сегw2 на рaмэхъ взeмши.

Бyди ми2 предстaтельница всемyдраz, лю1тыхъ мS и3зимaющи и3 напaстей, бyри же и3 ск0рби, и3 наси1ліz и3збaви врaжіz, ћкw да и3збaвльсz, воспою1 тz, ћкw благyю предстaтельницу, благоимени1таz.

БGор0диченъ:

Неизмёрнw ѓгGльскаz, пречcтаz, свётлwсти превозшлA є3си2, мhсленнаго с0лнца р0ждши несказaннw хrтA, зарsми б9ествA вёрныхъ мы6сли њзарsющаго.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на прест0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прор0ку слaву, рукaми сл0во зрS мaтерними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz: ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGом™ре, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz: младeнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа, t серафjма ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGом™ри, ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Бжcтвенными велBніи прaвима, слaвнаz, nбрaзнw плотскaгw пристрaстіz разрэши1ласz є3си2 ю4зъ, ґгafіе, мaслина ћвльшисz плодови1та.

Всeю люб0вію хrт0вою свэтлёйшаz, блист†ніz зрsщи, ±же на земли2 д0лу влекyщыz презрёла є3си2 сл†сти, џнагw и3 є3ди1нагw желaющи красоты2.

Да неизречeнную спод0бишисz жи1знь, слaвнаz, и3збрaнныхъ ви1дэти, м{ки претерпёла є3си2 крёпкw, рaдующисz, ґгafіе всехвaльнаz.

БGор0диченъ:

ТебЁ р0ждшей хrтA всёхъ содётелz зовeмъ: рaдуйсz, чcтаz, рaдуйсz, свётъ возсіsвшаz нaмъ: рaдуйсz, вмэсти1вшаz бGа невмэсти1маго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ, ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе, и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Суемyдренъ сhй мучи1тель, тS д0брую дёву ўкрaсти надёzшесz: но безстyденъ њбличи1сz, прирази1всz твeрдому твоемY рaзуму.

И#зліsсz бlгодaть во ўстнaхъ твои1хъ, мyченице бlгоимени1таz: ћснw бо њбличи1ла є3си2 ћвэ безстyднаго, бGонаучeннымъ сл0вомъ њбогати1вшисz.

Кaмень всечeстенъ kви1ласz є3си2, всехвaльнаz, ќмъ самоизв0ленъ препод0бенъ и3мyщи, и3 nтeчеству и3збавлeніе твeрдо бhвши, ґгafіе честнaz.

БGор0диченъ:

Pал0мски восхвалsюще, вопіeмъ ти2: рaдуйсz, тyчнэйшаz горо2 хrтA бGа, въ ню1же всели1тисz благоволи2 за нaше спасeніе, бGоневёсто.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ благослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е. но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство, и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz, глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz, ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ: и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не б9еств0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, благочeстнw пою1ще: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY, во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 благовёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw ѕэлw2 свётлw вэщaющи, и3 ћвэ мучи1телz ўстраши1ла є3си2, сл0вомъ премyдрости и3 благодaти: терпёніемъ же мyкъ ќгліе џгненное неболёзненнw терпsщи, взывaла є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Неи1стовствомъ лю1тымъ содержи1мь ѕлосeрдый, недоумэвaше лю1тэ, твою2 ви1дz ю4ность, и3 сосцє1въ твои1хъ прозzбeніе: рaдующибосz, мyченице, вопіsла є3си2, твоемY женихY взывaющи: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ПредстA свётлw хrт0въ ў§ни1къ тебЁ стрег0мэй, тво‰ и3сцэлsz лю6тыz р†ны, ±же под8sла є3си2, непобэди1маz мyченице, сп7сова дэви1це, рaдующисz и3 глаг0лющи: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлsетсz ґдaмъ, преступи1въ зaповэдь вседержи1телz: тh же р0ждши вёчную жи1знь, дв7о всенепор0чнаz, сего2 и3збaвила є3си2 t смeрти, сн7у твоемY взывaюща: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, бGочeстіz предстоsще ю4ноши, плaменемъ же невреждeни, бжcтвенную пёснь поsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе ї}лєвы, твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA. семY, вёрніи, возопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во, ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Въ весeліи и3 рaдости превёчнэй жи1ти спод0бившисz, неизречeнною твоeю слaвою њзари1тисz чтyщымъ тS, ґгafіе, гDеви помоли1сz, и3 нетлённыz жи1зни наслади1тисz.

Ўм0мъ и3 сeрдцемъ, и3 душeю возлю1бльши хrтA пaче сл0ва, многорачи1тельнаго є3ди1наго, впери1ласz є3си2 томY вопію1щи: текY вслёдъ тебє2, и3 вселю1сz съ тоб0ю во вёки.

Преестeственными рsснами, и3 крaсною nдeждею ўкрaшена ћкw царeва дщи2, въ чeсти хrт0вэ предстои1ши, ґгafіе, взывaющи: тS превозн0симъ гDа во вёки.

БGор0диченъ:

МЂро и3зліsнное нaмъ, бцdе, хrтA во чрeвэ носsщи, њблагоухaла є3си2 мjръ бGодохновeнными вонsми. тёмже тебЁ, дв7о, взывaемъ: рaдуйсz, мmропол0жнице мmров0ннагw мЂра.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи, всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И5же дрє1внимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёсто бжcтвенный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прbр0чица, t дв7ы рождeнному, и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му, слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz сёнію претруждeннаго, н0выz благодaти свzщеннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Свzщеннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz, и3 стaрица вLцэ въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ: t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Побэди1тельными вэнцы2 ўкраси1вшисz, бGомyдраz ґгafіе, десни1цею живоначaльною, нhнэ и3збaвитисz помоли1сz, ћкоже nтeчеству твоемY, t бyри, ћкw пeрвэе nгнS ўстaвила є3си2 стремлeніе, да вси1 тz пёсньми непрестaннw величaемъ.

Бжcтвеннымъ пр0мысломъ снабдэвaz всsчєскаz хrт0съ, нhнэ воздаS твоeй, мyченице, д0блести, вселsетъ тS въ сeлэхъ нбcныхъ, ћкw невёсту всенепор0чную свою2, и3 рaдоватисz со ѓгGлы и3 съ мyченики спод0билъ є4сть.

Ми1лостивна, q страстотeрпице, судію2 всsческихъ хrтA сотвори2 мнЁ, честнaz, мольбaми твои1ми, преслaвнаz, и3 прегрэшeній мои1хъ мн0жество њчи1стити, благоутр0бнаго при1снw молsщи не престaй, мyченикwвъ ўдобрeніе.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz неизречeннw t чи1стыхъ твои1хъ кровeй, ћкw с0лнце kви1сz нaмъ, пречcтаz м™и безневёстнаz, прeжде вBкъ всёхъ nц7Y собезначaльный сн7ъ, и3 тмY tгнaвъ просвэти2 всsчєскаz.

Свэти1ленъ мyченицэ. Под0бенъ: Жены6 ўслhшите:

Сосцє1въ твои1хъ t‰тіz претерпёла є3си2, д0браz дэви1це, и3 вс‰кіz и3ны6z м{ки хrтA рaди, страстотeрпице: тёмъ и3 въ черт0гъ тS крaсный всели2 тв0й жени1хъ, слaвнаz, ликyющу со ѓгGлы, дёво мyченице ґгafіе.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ и3 їзрaилю спасeніе.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Стрaхомъ же и3 рaдостію * на рукaхъ вLку * сmмеHнъ держS, * животA прошaше разрэшeніz, * поS бGороди1тельницу.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Нhнэ мS къ жи1зни * tпусти2 и4стиннэй, * сmмеHнъ вопіsше, сп7се м0й: * ви1дэхъ бо тS, * свёта мjра, вLко.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Ѓнна прbр0чески, * цэломyдреннаz и3 препод0бнаz, * нhнэ и3сповёдашесz, * t дв7ы прозsбшему, * земнhхъ на и3збавлeніе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Рaдуйсz, ћже рaдость * мjру пріeмшаz, * хrтA жизнодaвца, * и3 ўстaвльшаz печaль, * дв7о, прамaтернюю.

6 февраля: Преподобного Вукола, епископа Смирнского.

Мёсzца тогHже въ ѕ7-й дeнь.

Препод0бнагw nц7A нaшегw вук0ла, є3пcкпа смЂрнскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Творeцъ всsческихъ и3 и3збaвитель нaшъ * м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, * тёмже стaрецъ сего2 пріeмъ, съ рaдостію взывaше: * нhнэ tпущaеши рабA твоего2, бlже, съ ми1ромъ, * ћкоже и3зв0лилъ є3си2.

СmмеHнъ на рyки t дв7ы пріeмъ * прeжде всёхъ вBкъ рождeннаго, * сп7са ви1дэхъ, вопіsше, * просвэщeніе твоеS слaвы концє1мъ: * нhнэ tпущaеши рабA твоего2, бlже, съ ми1ромъ, * ћкw ви1дэхъ тS днeсь.

Напослёдокъ вэкHвъ рождeна на спасeніе человёкwвъ, * сmмеHнъ понесhй на рукaхъ сп7са, * рaдуzсz вопіsше: * ви1дэхъ свётъ kзhкwвъ и3 слaву ї}лz, * нhнэ tпущaеши, * ћкоже рeклъ є3си2, ћкw бGъ, * t сyщихъ здЁ велёніемъ твои1мъ.

И$ны стіхи6ры препод0бнагw, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Свётомъ бlгодётельныхъ добродётелей блистazсz, свzщeннэйше, свётъ положи1лсz є3си2 на свёщницэ тaинственнw бжcтвенныz цRкве, ўzснsz сію2, џ§е, свzщeнными ўчє1ніи твои1ми.

Д¦ъ тS с™hй, вук0ле свzщeнне, њс™и1въ, тоб0ю с™hню вёрою приступaющымъ подаeтъ, бGон0се, и3 просвэщeніе и3 и3збавлeніе.

Крaйнюю блaгость проповёдаz бGа нaшегw, њѕл0блєнныz ўблажaеши лю1ди, мyдре, благодaтнw, приводS сп7су ћкw свzщeнникъ свzщeннэйшій.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ є7.

И#спытaйте пис†ніz, ћкоже речE во є3ђліихъ хrт0съ бGъ нaшъ, въ ни1хъ бо њбрэтaемъ того2 раждaема, и3 пеленaми повивaема, въ ћслехъ полагaема, и3 млек0мъ питaема, њбрёзаніе пріeмлюща, и3 сmмеHномъ носи1ма, не мнёніемъ, ни привидёніемъ, но и4стиною мjрови ћвльшасz. къ немyже возопіи1мъ: превёчный б9е, слaва тебЁ.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Ѓще ли средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ: пи1санъ сегw2 мцcа въ №i дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Носsщи чcтаz * и3 пречcтаz дв7а * содётелz и3 вLку, * ћкw младeнца на рукaхъ, * въ цeрковь вх0дитъ.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Пріими2, q сmмеHне, * гDа слaвы, * ћкоже и3звэсти1лсz є3си2 * t д¦а с™aгw: * сe бо пріи1де.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ ви1дэша, * бlгjй б9е, џчи мои2 * твоE њбэщaніе, * разрэши1 мz ск0рw, * рабA твоего2, чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7. Гeрманово:

Вeтхій дeньми младeнствовавъ пл0тію, м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, своегw2 зак0на и3сполнsz њбэщaніе, є3г0же сmмеHнъ пріи1мъ, глаг0лаше: нhнэ tпущaеши съ ми1ромъ, по глаг0лу твоемY, рабA твоего2: ви1дэша бо џчи мои2 спасeніе твоE, с™hй.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е вук0ле, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №.

Рaдуйсz, блгdтнаz бцdе дв7о, и3з8 тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Въ цeрковь принeслсz є3си2 жи1знь всsческихъ, менє2 рaди младeнствовавъ, подъ зак0номъ бhлъ є3си2, дрeвле начертaвъ на скрижaлэхъ зак0нъ на горЁ сінaйстэй, да вс‰ и3змэни1ши t зак0нныz дрeвніz раб0ты. слaва милосeрдію твоемY, сп7се, слaва цrтвію твоемY, слaва смотрeнію твоемY, є3ди1не чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

Въ цeрковь принeслсz є3си2, nбы6чнаz и3сполнsz, творeцъ и3 вLка и3 зак0на дaтель, сп7се: и3 на рукaхъ сmмеHна благоволeніемъ твои1мъ носи1тисz пл0тію, и4же всBмъ стрaшный, и3 всю2 твaрь содержaй, восхотёлъ є3си2, є3ди1не щeдре, свётъ тв0й всBмъ tкрhти нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на }, и3 с™aгw на д7. КанHнъ прaздника.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ, и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, с0лнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть, на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви ћкw младeнецъ. тёмже, вёрніи, возопіeмъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни, стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча, прaвw быстрw2 движи1тасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простє1ртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz, младeнецъ, и4же прeжде всёхъ: слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ с™aгw, є3гHже краегранeсіе:

Вук0ла вели1кагw воспою2 слaву. ЇHсифъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мь, вопіsше.

Бжcтвенными свэтлостьми2, и3 свzщeнными и3 свэтон0сными сіsньми просвэщaемь при1снw, мою2 њзари2 дyшу, свётлый тв0й прaздникъ, џ§е, чтyщагw.

Всесвётлу тS ѕвэздY мhсленное показaвъ с0лнце, свэтлостьми2 твои1хъ добродётелей ўzсни2 зeмлю, свzти1телю хrт0въ вук0ле всемyдре.

ЖитіE при1снw њсвzщeнно и3 чи1сто, и3 сквeрнамъ несмёсно показyz, хrт0въ свzщeнъ сосyдъ, мyдре, познaлсz є3си2 на земли2, вук0ле преслaвне.

БGор0диченъ:

И$же nц7Y сhй є3динор0денъ, пaче ўмA во чрeвэ твоeмъ вопл0щсz бGолёпнw, человёки њбожи2, чcтаz, за мн0жество щедр0тъ, пребlгjй.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 чcтн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3з8 nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ мLнецъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz, kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ, kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, бжcтвA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ младeнствовавъ, kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Сн7ъ днE и3 свёта бhвъ, с™и1телю, труды2 б9eственными, всели1лсz є3си2 ћвэ во свётлостехъ нhнэ с™hхъ, благодaтію сіsz.

Проповёдаz є3ди1но бlгочeстнw трbцы существо2, многоб0жную лeсть и3скорени1лъ є3си2 t земли2, ћкw свzти1тель чeстенъ, ћкw сл0ва и4стинный служи1тель.

Пyть показaлъ є3си2 жи1зни всBмъ прельщє1ннымъ t врагHвъ навёта, и3 привeлъ є3си2 тhz ћкw пaстырь словeсенъ спасє1ны, сл0ву первопaстырю.

БGор0диченъ:

Пристaнище бyди ми2 и3 стрaжъ, лю1тыми треволнє1ніи страстeй неwслaбнw њбуревaему при1снw, въ м0ри, чcтаz, житіS, є3ди1на приснодв7о.

Сэдaленъ с™aгw, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Свzщeнства свётомъ сіsz, просвэти1лъ є3си2 лю1ди, свzти1телю, и3 јдwльскую тмY потреби1лъ є3си2, зарeю же и3сцэлeній страстeй мглY разори1въ, прешeлъ є3си2 къ незаходи1мому сіsнію, њ нaсъ молS прилёжнw тS чтyщихъ, вук0ле блажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Младeнствуеши менє2 рaди, вeтхій дeньми, чищeніемъ приwбщaешисz, чистёйшій б9е, да пл0ть ўвёриши мнЁ, ю4же t дв7ы: и3 си6мъ сmмеHнъ поучazсz, познa тz бGа ћвльшагосz пл0тію, и3 ћкw жи1знь лобзaше и3 рaдуzсz стaрчески взывaше: tпусти2 менE, тебe бо ви1дэхъ животA всsческихъ.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ѓще средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ, пи6саны въ з7i дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ с™hни, твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw младeнецъ руконоси1мь, и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше: є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва, хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію, ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ, дв7ою носи1мо, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи, t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Предвёдаzй бGъ твоеS, бGоблажeнне, души2 красотY, и3 ўмA чистотY, свzщеннопроповёдника мyдра свzщeннw тS рукополагaетъ.

T д¦а просвэщaемь, сyщыz во тмЁ прeлести просвэщaеши: и3 кRщeніемъ сhны днE совершaеши, с™и1телю преслaвне.

Њбрётъ тS бlгодaтію сіsюща слaвный бGосл0въ, рyку возлагaетъ бжcтвенными вождeньми, и3 свzщeнника совершaетъ свzщeнна, вук0ле всемyдре.

БGор0диченъ:

Разyмнw въ купинё тz мwmсeй ўзрЁ сщ7енноoбразyему, nгнS хотsщаго бhти во ўтр0бэ, kвлsетъ тaинственнw, бцdе приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на пrт0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прор0ку слaву, рукaми сл0во зрS м™рними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz: ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGомaтере, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz: младeнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа t серафjма, ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGомaтери: ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Свzти1тельскую свzщeнную nдeжду носи1въ свzщeннw, нечести6выz просвэти1лъ є3си2, честнhй свzти1телю, є3ди1ницу несоздaнную въ тріeхъ ли1цэхъ, вук0ле, проповёдаz.

T ќстъ в0лка мhсленнагw и3схи1тилъ є3си2 лю1ди ўчeньми бGоглaсныхъ твои1хъ ќстъ: и3 є3ретjчєствующаz незатворє1ннаz ўстA твои1ми бGослHвіи загради1лъ є3си2, џ§е.

Мeрзскій побэди1сz твои1ми свzщeнными словесы2 маркі0нъ, и3 и3зри1несz всsкагw безмёстіz, и3зрыгazй ти1ну ѕлосмрaдну, вук0ле слaвне.

БGор0диченъ:

Зак0ны є3стествA ї}съ, пресyщественный бGъ, њбновлsетъ, всенепор0чнаz, и3з8 твоеS ўтр0бы раждazсz, є3ди1нъ њсуществовaвый вс‰ в0лею.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ, ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе, и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре, воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Возносsщее смирeніе, чистотY ўмA, люб0вь нелицемёрну, вёру и3 надeжду и3мёz чи1сту, вук0лъ слaвный трbцэ kви1сz жили1ще.

Вельми2 ўкраси1вша смЂрнzнwмъ сщ7eнное сэдaлище тS, прехвaльне, тайнов0ждствуетъ д¦ъ, сyщаго по тебЁ пaстырz полmкaрпа, рук0ю твоeю, вук0ле, совершaема.

Разумёвъ звaніе твоE д¦омъ, премyдре, сyщаго по тебЁ благодaтію словє1снымъ nвцaмъ настaвника прив0диши къ пrт0лу, добродётелей сіsніемъ блистaюща.

БGор0диченъ:

Двeрь благодaти, tвeрзшаz человёкwмъ двeрь нбcную, покаsніz двє1ри ми2 пресвётлw tвeрзи, вLчце, и3 t врaтъ смeртныхъ свободи2.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ бlгослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz, глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый, н0ситсz ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ: и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не бжcтв0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, благочeстнw пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY, во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 бlговёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вразумлsz нераз{мныz, и3справлsz же лeстію поп0лзшыzсz, џ§е, спaслъ є3си2, и3 бGу привeлъ є3си2 чи6сты томY пэснопою1щыz бlгочeстнw: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўкраси1шасz, всебlжeнне, лани6ты тво‰, воплощeніе проповёдающыz, за неизречeнное милосeрдіе возсіsвшагw нaмъ, къ немyже вопіsлъ є3си2 прилёжнw: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њбладaвъ воздержaніемъ тэлесE страстьми2, слaвне, неwбладaнъ льсти1вагw kви1лсz є3си2 прил0гами, и3 нhнэ воспэвaеши нелeстнw: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збaвльшесz дрeвнzгw њсуждeніz ржcтв0мъ твои1мъ, всенепор0чнаz, ћкw вLчцу воспэвaемъ тS спaсшіисz, дв7о, тебє2 рaди, вопію1ще и3 глаг0люще вёрнw: бlгословeна ћже бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, благочeстіz предстоsще ю4нwши, плaменемъ же невреждeни, бжcтвенную пёснь поsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе ї}лєвы, твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3з8 дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте, бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA, семY, вёрніи, возопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во: ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 првdнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти, тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Процвёлъ є3си2 ћкw фjніxъ во дв0рэхъ б9іихъ, д0лжнымъ прaведныхъ сн0мъ ўснyлъ є3си2: прин0ситъ же наслаждeніе бжcтвенный тв0й гр0бъ, чyдо зрsщымъ, вук0ле бGопроповёдниче.

Б9іе бGъ сл0во v3постaсное, сщ7eнна с™и1телz тS поставлsетъ, помазyюща лю1ди сщ7eннw, с™и1телю настaвниче смЂрнzнwмъ, свэти1льниче вселeнныz.

Вопл0щшагосz сл0ва бGосл0вилъ є3си2, и3 мнHги t безсловeсіz лю1ди спaслъ є3си2, бжcтвенъ бhвъ ўчени1къ возсіsвшагw въ бGосл0віи, вук0ле бGон0се.

БGор0диченъ:

Свzщeннw научaшесz твои1мъ тaинствомъ прор0кwвъ, бцdе, бжcтвенное сосл0віе, и3здалeча разумёвъ, и3 ћснw и3злагaz бGознaмєніz бжcтвеннагw ржcтвA твоегw2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи: всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И5же дрє1внимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёстw бжcтвенный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прbр0чица, t дв7ы рождeнному, и3 сн7у є3динор0дному џ§у въ цeрковь приноси1му слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz, сёнію претруждeннаго, н0выz бlгодaти сщ7еннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Сщ7еннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz, и3 стaрица вLцэ, въ цeркви ћвственнw, бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ, величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Ћкw свётъ, ћкw зарS, ћкw вели1кое сlнце, ћкw м0лніz хrт0ву цRковь њблистaлъ є3си2, и3 вёрныхъ мы6сли просвэти1лъ є3си2: и3 въ невечeрнихъ мёстэхъ всели1лсz є3си2, поS трис™hми глaсы трbцу несоздaнную.

Пл0ти и3 мjра внЁ бhвъ, сщ7еннодёйственне, ко прем‡рнымъ рaдуzсz прешeлъ є3си2 чинHмъ, њбожaемь положeніемъ свэтлёйшимъ: тёмже пaмzть твою2 вёрою совершaемъ на земли2, вук0ле всемyдре.

ЗемлS тёло твоE блажeнное покрывaетъ, ћвэ и3сцэлє1ніz точaщо и3 даров†ніz, нб7о же д¦ъ со и3збрaнными н0ситъ, и5же t вёка, бжcтвенными сіsньми ўкрaшенъ вои1стинну, вук0ле слaвне.

БGор0диченъ:

Глaсомъ ѓгGловымъ, вели1кагw совёта ѓгGла, чcтаz, хrтA є3мманyила породилA є3си2, ко ѓгGлwмъ дHльныz совокуплsюща є3ди1на бlгословeннаz, є3ди1на всепётаz, є3ди1на вин0вна нaшегw, дв7о, њбожeніz.

Свэти1ленъ прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ, и3 ї}лю спасeніе.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Днeсь сп7си1тель * ћкw младeнецъ принесeнъ бhсть * въ цeрковь гDню, * и3 рукaми престарёлыми * стaрецъ того2 под8eмлетъ.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

МLнцъ пл0тію, вeтхій дeньми, * ви1димь є4сть преслaвнw * во днeшній дeнь, * и3 въ цeрковь прин0ситсz.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Пріими2, q сmмеHне, * всечcтаz вопіsше, * во њб8‰тіz ћкw младeнца, * гDа слaвы, * и3 мjра спасeніе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Вeліе и3 стрaшное тaинство, * и3 стрaнное смотрeніz, * и4же вс‰ њб8eмлz, и3 младeнцы созидazй, * ћкw младeнецъ на рукaхъ н0ситсz.

7 февраля: Преподобного Парфения, епископа Лампсакийского. Преподобного Луки Элладского.

Мёсzца тогHже въ з7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw парfeніа, є3пcкопа ламpакjйскагw:

И# препод0бнагw nц7A нaшегw луки2, и4же во є3ллaдэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры с™и1телz G: и3 препод0бнагw G.

Стіхи6ры с™и1телz, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Дёвства тезоимени1тый, * ламpакjйскій свэти1льникъ, * чудодёйствъ свётлаz денни1ца, * парfeній вели1кій, * всёхъ нaсъ созывaетъ пaмzтію своeю, * торжество2 совершaти дух0вное, * воспэвaющихъ сп7са хrтA.

И#зъ млaда в0зраста бGа въ себЁ носS, * дє1мwнскіz полки2 * nгнeмъ моли1твъ твои1хъ попали1лъ є3си2, преблажeнне, * напрaвилъ є3си2, мyдре, ламpакjйское стaдо: * и4бо трє1бища јдwльскаz низложи1въ, * њбнови1лъ є3си2 себE бGу.

Проповёдуетъ твоE чyдо и3звeргшаzсz рhба, * њжи1вшаz недыхaющаz, * пл0дъ непл0дныz ни1вы и3 віногрaда, * д0ждь дов0льный, њмакaющихъ њбэщaніе. * чудє1сна тво‰ дэлA, свzщеннодёйственне: * тёмже моли2 спасти1сz нaмъ.

И$ны стіхи6ры препод0бнагw, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вeсь t ю4ности послёдовавъ гDеви, * роди1телей њстaвилъ є3си2, слaвне, * пристрaстіе, и3 люб0вь мірскyю, * и3 въ пустhнzхъ пожи1лъ є3си2, * п0стныхъ житіE держS во смирeніи, * є4же и3 скончaлъ є3си2, горS дyхомъ, препод0бне, * д0брэ кyплю содёлавъ, * расточи1въ тво‰ и3мBніz ни1щымъ, * и3 би1серъ честнhй купи1въ хrтA: * є3гHже и3 получи1въ желaніz, * почи1лъ є3си2, достослaвне.

Терпёлъ є3си2 біeмь, * ўкорsемь, џ§е, * ўранsемь t роди1телей за гDа, * є3гHже желaлъ є3си2, слaвне: * є3гHже рaди ўzзви1всz желaніемъ, кр†снаz въ ничт0же вмэни1лъ є3си2 * мaтере же лишeніе * и3 стрaнничество возлюби1лъ є3си2, * во џбразъ њблeксz є3си2 монaшескій, свzщeннэйше: * но kвлsетъ тS бGъ и3 не хотsща * моли1твамъ мaтєрнимъ, луко2 препод0бне, * прекл0нсz, ћкw человэколю1бецъ.

ЖитіE скончaвъ твоE свzщeнное, всесвzщeнне, * чудесA соверши1лъ є3си2, свzщeнне, * и3зр‰дна и3 пресл†вна, * и3 бGу тебЁ подaвшу зал0гъ бжcтвенъ, * и3 прeжде воздаsніz бжcтвенныхъ трудHвъ твои1хъ, * подаeтъ же и3 вэнeцъ нетлёненъ тебЁ, и3 слaву вёчнующую, * є3гдA ћкw судіS пріи1детъ. * того2 u5бо моли2, * и3збaвитисz пою1щымъ тS при1снw * t всsкагw њѕлоблeніz, * луко2 пречyдне.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ. Гeрманово:

На рукaхъ стaрческихъ во днeшній дeнь, ћкw на колесни1цэ херувjмстэй, восклони1тисz благоизв0ливый, хrтE б9е, и3 нaсъ пою1щихъ тS страстeй мучи1тельства призывaемый и3збaви, и3 спаси2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ѓще ли во вт0рникъ и3ли2 въ четверт0къ вeчера, кrтобGор0диченъ, пи1санъ въ ‹ дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Воспріими2, речE, сmмеHне, зижди1телz всsческихъ рукaми: q стaрче! под8ими2 хrтA, є3г0же дв7а nтрокови1ца роди2 безсёменнw, на рaдость р0да нaшегw.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Зак0ну творцA и3 бGа, є3гHже трепeщутъ ѓгGльскаz мн0жєства, сошeдшесz воспои1мъ, лю1діе, є3ди1наго благодётелz и3 зак0на законодaтелz, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ tпущaеши, вLко, рабA твоего2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ћкw ви1дэхъ тS, хrтE, свёта первовёчнаго, со{зъ мS плотски1хъ, во tкровeніе kзhкwвъ и3 ї}лю.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7: Їwaнна монaха:

Да tвeрзетсz двeрь нбcнаz днeсь, безначaльное бо сл0во џ§ее, начaло пріи1мъ подъ лёты, не tстyпль своегw2 б9ествA, t дв7ы ћкw младeнецъ четыредесzтоднeвенъ, м™рію в0льнэ прин0ситсz въ цeрковь зак0нную, и3 сего2 на рyки пріeмлетъ стaрецъ, tпусти2, зовhй, рабA, вLко: и4бо џчи мои2 ви1дэста спасeніе твоE, пришeдый въ мjръ спасти2 р0дъ человёчь, гDи, слaва тебЁ.

Тропaрь с™hхъ, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3з8 тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскrніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™hхъ: И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Ўдиви1сz їHсифъ:

Младeнствуеши менє2 рaди, вeтхій дeньми чищeніємъ приwбщaешисz, чистёйшій б9е, да пл0ть ўвёриши мнЁ, ю4же t дв7ы: и3 си6мъ сmмеHнъ поучazсz, познa тz бGа ћвльшагосz пл0тію, и3 ћкw жи1знь лобзaше, и3 рaдуzсz стaрчески взывaше: tпусти2 менE, тебe бо ви1дэхъ животA всsческихъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №-й. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сhй со nц7eмъ на пrт0лэ с™ёмъ, пришeдъ на зeмлю t дв7ы роди1сz, и3 младeнецъ бhсть лёты сhй неwпи1санъ, є3г0же пріи1мъ сmмеHнъ на рyки, рaдуzсz глаг0лаше: нhнэ tпущaеши, щeдре, возвесели1въ рабA твоего2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7, и3 с™hхъ на }. КанHнъ прaздника.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, сlнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви, ћкw младeнецъ. тёмже, вёрніи, возопіи1мъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни, стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча, прaвw быстрw2 движи1тасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простє1ртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz, младeнецъ, и4же прeжде всёхъ, слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ с™и1телz.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Ўzснsютъ добродётелей благодaтію днeсь всёхъ нaсъ, въ свётлое торжество2 мyдрагw с™и1телz, ћкоже зарю2 и3спущaz свэтонHснаz чудeсъ сі‰ніz.

На г0ру безстрaстіz, препод0бне, вознeслъ є3си2 ќмъ, и3 во мрaкъ писaній вшeдъ, невещeственнагw, парfeніе, свёта, препод0бне, и3сп0лненъ kви1лсz є3си2, слaвне.

Nрyжіе ћкw вои1стинну и3звлeкъ, и4же є4сть глаг0лъ б9ій, врaжію ўzзви1лъ є3си2 крёпость, с™и1телю парfeніе: тёмже побэди1тєльнаz на дeмwны ты2 пріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Роди1тель въ раи2 бhсть зaвисть смeрти человёкwмъ: є3г0же р0ждсz, дв7о, и3зъ тебє2 сн7ъ б9ій n§ь съ шyмомъ потреби2, безсмeртіе подaвъ р0ду нaшему.

И$нъ канHнъ препод0бнагw.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мь, вопіsше.

Сл0во ми2 дaждь, бGови1дче, предстоS пrт0лу вLки твоегw2, воспёти свётлое и3 свэтон0сное житіE твоE, луко2, разори1въ мглY ўмA моегw2.

Всекрёпкw тS возлюби1въ сщ7eнный, сп7се, къ п0стничеству приступи2 твeрдw, скHрби и3 труды2 и3 болBзни терпS, и4миже њбрёте слaдость некончaему.

Ўтруждaz тёло, џ§е луко2, воздержaніемъ всегдA, бдёніемъ чaстымъ, и3 њѕлоблeніемъ всsцэмъ, мyдре, стремлє1ніz страстeй лю1тыхъ ўстaвилъ є3си2.

БGор0диченъ:

ГDороди1тельнице дв7о, ћже бGа пл0тію р0ждши неразлyчнаго nц7Y, воплощeнна за милосeрдіе земнhхъ, томлeніz мS страстeй покажи2 превhшша.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3зъ nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ мLнцъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, б9ествA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ младeнствовавъ, kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ћкоже фjніxъ цвэтон0сенъ, добродBтели на земли2, препод0бне, безсмeртіz плоды2 на нб7сёхъ скрhлъ є3си2.

Хрaмъ тS всёхъ бGу, живyщаz въ тебЁ показA благодaть себЁ, препод0бне, є3sже рaди прослaвилсz є3си2, парfeніе.

Пречестнhмъ t бGа ґрхіерeйства ўкрaшсz, слaвне, њдэsніемъ, свzщеннодёйственникъ дост0инъ тогw2 kви1лсz є3си2 благостhни.

БGор0диченъ:

Разруши1сz клsтвы нaшеz средогрaдіе, чcтаz вLчце, пaче ўмA ржcтв0мъ твои1мъ, и3 бжcтвенному є3стествY совокупи1хомсz.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть с™ъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Воскрили1всz тeплымъ рачeніемъ сп7са, роди1телей люб0вь презрёлъ є3си2: є3гHже рaди и3 бhлъ є3си2, q луко2, стрaненъ всёхъ слaдкихъ, блажeнне.

Хрaмъ гDень себE содёлати хотS, въ пустhнzхъ всели1лсz є3си2, ћкоже дрeвле и3ліA, съ дeмwны борsсz: тёмже њбрёлъ є3си2 кончи1ну блажeнную.

Всsкой бжcтвеннэй зaповэди, ћкоже благопокори1въ рaбъ kви1лсz є3си2, всебlжeнне, д0брэ сі‰ совершaz, и3 смирsz себE: тёмже высотY пріsлъ є3си2 нбcную.

БGор0диченъ:

Дв7о м™и б9іz, р0ждшаz сл0во пaче сл0ва, ћвльшеесz нaсъ рaди, моли2 прилёжнw, безсловeсіz всsкагw мS и3збaвити.

Кондaкъ парfeніа, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Чудeсъ пріsлъ є3си2 бжcтвенную благодaть, бGомyдре сщ7eнне парfeніе, чудотв0рче бGон0се, вс‰ вёрныхъ стр†сти њчищaz, дyхи лукaвства, џ§е, и3згонsz: сегw2 рaди тS воспэвaемъ, ћкw вeліz таи1нника б9іz благодaти.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

И#сп0лнь д¦а бжcтвеннагw сhй, дёлы просіS благочeстіz, сщ7eнне чудотв0рче парfeніе, t лeсти человёки њбрати1лъ є3си2, болsщихъ стр†сти и3сцэлsz, џ§е препод0бне, хrтA бGа моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, сэдaленъ препод0бнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T младeнства возлюби1въ добродётель, слaдкихъ всёхъ њшazлсz є3си2, мyдре, пощeніе и3 воздержaніе и3звёстнw показyz, и3 мaтерне желaніе нивочт0же вмэни1въ, стрaнничеству себE тaй вдaлъ є3си2: пaки же возвэщaетъ тS бGъ м™ри твоeй, рыдaющей лишeніz твоегw2 прaведнw, всеизрsднэйше. Съ нeю же нhнэ живhй, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе подaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Свирёлей пaстырскихъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2, собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цeрковь непостижи1мый: рaдуzсz же стaрецъ на рyки тS воспріeмъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2, по глаг0лу твоемY, бlгоизв0ливый спасти2 ћкw бGъ р0дъ человёческій.

Ѓще є4сть п0стъ: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ѓще средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ: пи6саны сегw2 мёсzца въ №i дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw младeнецъ руконоси1мь: и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуйсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше, є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ дв7ою носи1мо, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Т†инъ неизглаг0ланныхъ наслaждсz б9іихъ, треблажeнне, научazсz бжcтвеннw тогw2 сокровє1ннымъ: тёмже и3 рaзума рёки, парfeніе, и3сточи1лъ є3си2.

Вeсь взeмсz, бGон0се, мhслію къ нб7си2 бжcтвеннэ, слaву ви1дэлъ є3си2 мhсленнw неизречeнную: тёмже и3 равноaгGленъ на земли2 kви1лсz є3си2, парfeніе.

Весели1тсz со ѓгGлы всS твaрь, ћже пaче ўмA зрsщи совершaєма, џ§е, тоб0ю знaмєніz: тёмже и3 вин0внаго си6мъ воспэвaетъ, ћкw бGа си1льна.

БGор0диченъ:

Ћкw пресл†вна и3 неизглагHланна, бцdе, н0вагw твоегw2 ржcтвA, и4стиннw сyть, чcтаz, т†инства стр†шна и3 ўж†сна, въ ни1хже мhсль и3 ќмъ побэждaетсz, пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Неѕл0бивъ, препод0бенъ, прaведенъ, и3 кр0токъ, и3 цёлъ kви1лсz є3си2, џ§е луко2: тёмже ўблажи1лсz є3си2 t всёхъ творцA и3 вLки, всеблажeнне.

Ви1дэвъ зави1дzй тS д0брэ проходsща житіE, разжжeсz, и3 напaстей мн0жество тебЁ воздви1же, но и3з8wбличи1сz т0щъ в0лкъ, всyе сл0вомъ зи1нувъ.

ЎмA прaвостію житіE ўпрaвилъ є3си2 къ лyчшымъ, всебlжeнне, желaній всёхъ крaйнэйшее желaz, џ§е, ви1дэти, є4же благополyчнw и3 получи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

КраснY добр0тою тS пaче всёхъ њбрётъ жeнъ, крaсный, дв7о чcтаz, въ твою2 ўтр0бу всели1сz, и3 ѕлоoбрaзіz мS страстeй и3 тмы2 и3збaви.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на пrт0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дорmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прbр0ку слaву, рукaми сл0во зрS мaтерними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz, ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGомaтере, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz, мLнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа t серафjма ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGомaтери: ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Помaзалсz є3си2 вои1стинну є3лeемъ д¦а, парfeніе, по достоsнію служи1ти гDу, слaвою тS ўкраси1вшему.

ГлубинY и3спытaz писaніz, преслaвне, многоцённый би1серъ хrтA и3збрaвъ, є3г0же стaду раздaлъ є3си2.

Ћкw и3мёz t бGа неистощи1му бlгодaть, мyдре, пресл†вна и3сточaеши чудесA всBмъ, чудотв0рче парfeніе.

БGор0диченъ:

Да кропи1тъ нб7о весeліе, и3 бlгодaть на земли2, воздадe бо є4й нhнэ весeліе въ высотY, є3ди1ну бGороди1тельницу.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

ТрудHвъ твои1хъ воздаsніе, t богатодaвца воспріeмъ, џ§е прпdбне, пучи1на чудeсъ всBмъ kви1лсz є3си2, недyги tгонsz приступaющымъ къ тебЁ.

Не поколебaлсz є3си2, џ§е, врагA премн0гими прилHги, не ўжасaлсz є3си2 возвышeніz є3гw2, стaлъ же є3си2 ћкw ст0лпъ твeрдъ непоколeбленъ, во смирeніе ћкw во брон‰ њдёzвсz.

Д0брэ соверши1въ свzщeнное житіE твоE, всеблажeнне, и3 пріeмъ t бGа вседержи1телz благодaть и3сцэлeній, слэпы6z просвэти1лъ є3си2, хромы6z и3 разслaблєнныz здр†вы содэвaz.

БGор0диченъ:

Лю1діе, п0йте, ю4же вои1стинну р0ждшую сл0во б9іе несказaннw, и3 пребhвшую пaки по ржcтвЁ дв7у нетлённу, ћкw всBмъ предстaтельство и3 спасeніе нaше.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ, ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа: хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе, и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земленhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Трyбитъ вселeннэй всeй, парfeніе, бGон0сное твоE житіE, крaсныхъ чудeсъ даров†ніи, преслaвне, вэщaніемъ д¦а.

Кропи1лъ є3си2 сыноположeніz в0ду стaду твоемY, нечeстіz сквeрну њмывaz ўчє1ніи твои1ми, парfeніе, и3 просвэщaz свётомъ бlгодaти.

БGор0диченъ:

Рaзума нетлённагw пл0дъ прозzблA є3си2, бGороди1тельнице, мjру, при1снw живhй ходaтай нетлёніz kвлsемь, вёрою и3 люб0вію чтyщымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

Разори1сz дрeвнzz твоS, льстивомyдре, ћже на ны2 крёпость, и3 безъ вёсти бhша мнHгаz тво‰ ков†рства, лукaвне: сe бо пр0стъ и3 неѕл0бивъ ю4ноша тS низложи2.

Не дaлъ є3си2, прпdбне, твои1ма nчи1ма дремaніz, ни вёждома пок0z, д0ндеже всю2 низложи1лъ є3си2 хи1трость лестцA, разли6чныz тебЁ нап†сти на всsкъ дeнь воздвизaющагw.

Цэломyдренно соверши1лъ є3си2 твоE житіE, и3 д0брэ стр†нныz пріeмлz всегдA, ми1луz же богaтнw и3 дов0льнw: тёмже и3 получи1лъ є3си2 нетлённую слaву и3 наслаждeніе.

БGор0диченъ:

T трbцы родилA є3си2 ты2 є3ди1наго пл0тски, бGороди1тельнице пречcтаz, пaче ўмa же и3 сл0ва, тёмже вопію2: трbцы бжcтвенныz мS мlтвами твои1ми покажи2 жили1ще.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №.

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ бlгослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz, глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ: и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не б9еств0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz бGа сл0ва пои1мъ, благочeстнw пою1ще: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY, во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 благовёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Д¦а въ тебЁ всeльшаzсz бжcтвеннаz бlгодaть, мyдре, хрaмъ и3 цeрковь тS слaвы ћкw вои1стинну ўстр0и, парfeніе: въ ню1же nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 сaмъ ўтёшитель всели1сz.

Nгнeмъ бжcтвеннымъ нечeстіz попали1лъ є3си2, препод0бне, всю2 терн0вную лeсть на земли2, и3 всёzлъ є3си2 стaду твоемY бжcтвєннаz ўчє1ніz, присножив0тны плоды2 принос‰щаz.

Ќдицею љзhка и3зъ глубины2 прeлести, парfeніе, дрeвле твоE стaдо и3звлeклъ є3си2 къ жи1зни: нhнэ же, џ§е, моли1твами твои1ми, ўловлsеши t всsкагw р0да рhбна, благодaтію.

БGор0диченъ:

Ви1дэша ѓгGли, бGороди1тельнице, стрaннw ржcтв0мъ твои1мъ є3стество2 тлённое р0да пeрстнагw къ нетлённому пaки притeкшее житію2 и3 слaвэ нбcнэй.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы въ вавmлHнэ пeщнагw плaмене не ўбоsшасz, но посредЁ плaмене ввeржени, њрошaеми поsху: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Рaка твои1хъ мощeй, луко2, и3ст0чникъ показaсz и3сцэлeній, къ нeйже всsкъ притекaz и3збавлsетсz всsческихъ страстeй, тS блажS, препод0бне, и3 поS вLку твоего2.

Знaмєніи величaйшими, џ§е, прослaви тS гDь, є3г0же прослaвилъ є3си2 ты2 болёзньми воздержaніz пeрвэе: благословeнъ бо, взывaлъ є3си2, бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Въ житіи2 пресвётелъ, и3 въ чудесёхъ величaйшъ, и3 во всёхъ д0брыхъ kви1лсz є3си2 непрел0женъ, препод0бне: тёмже трудHвъ њбрёлъ є3си2 воздаsніе, цrтвіе б9іе.

БGор0диченъ:

Лю1ди и3 грaдъ тв0й спасaй, бGороди1тельнице всенепор0чнаz, предстaтельство нaше, вёрою несомнённою вопію1щихъ ти2: благословeнъ, всечcтаz, пл0дъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, бGочeстіz предстоsще ю4нwши, плaменемъ же невреждeни, бжcтвенную пёснь поsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе ї}лєвы твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA, семY, вёрніи, возопіeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во, ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Жезл0мъ вёры, мyдре, є4ллинскіz хрaмы разори1лъ є3си2, и3 хрaмы воздви1глъ є3си2, препод0бне, сп7су и3 бGу нaшему, въ ни1хже жє1ртвы чи6сты принeслъ є3си2, поS є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Заколeніе благов0нно сaмъ себE принeслъ є3си2, мyдре, воздержaніz nгнeмъ ўхaніе воспослaлъ є3си2 непор0чно, въ бжcтвенный и3 непристyпный жeртвенникъ б9ій, поS, парfeніе: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И#мёz бжcтвенную благодaть t бGа, џ§е парfeніе, и3сточaеши и3сцэлє1ніz приступaющымъ къ тебЁ, препод0бне, њчищaz недyги, и3 tгонS крёпкw дeмwнwвъ полки2, вин0внаго си6мъ пёти, ћкw бGа, научaz при1снw.

БGор0диченъ:

И$же є3стеств0мъ непристyпный вездЁ, сн7ъ и3 сл0во б9іе въ тS всeльсz, чи1стаz, и3 њдёzвсz, прес™az, въ нaшъ џбразъ, ћкw милосeрдъ, kви1сz благопристyпенъ пл0тію, и3 поживE съ нaми: сегw2 рaди люб0вію мн0гою тS чтY, и3 пою2, и3 хвалю2.

И$нъ. Їрм0съ:

За зак0ны nтeчєскіz блажeнніи въ вавmлHнэ ю4нwши предбёдствующе, царю1ющагw њплевaша повелёніе безyмное, и3 совокyплени, и4мже не свари1шасz, nгнeмъ, держaвствующему дост0йную воспэвaху пёснь: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Врeдъ всsкій стрaсти, препод0бне, tгонsеши, џ§е луко2 блажeнне, прокажє1нныz њчищaz, ўкрэплsz немощны6z, и3 слsчєнныz разрэшaz содержи1мыz ќзы, и3 хромы6z вкyпэ и3 слэпы6z и3сцэлsz, гDа п0йте, зовhй, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Неболёзненну њбрёлъ є3си2 слaву, препод0бне, болBзни мнHги под8eмъ и3 п0двиги, бдёніе и3 и3змождaніе тэлесE, пощeніе и3 њѕлоблeніе и3 низулегaніе, и3 всsко и4но дручeніе пл0ти любвE рaди содётелz твоегw2, съ ни1мже нhнэ живhй весели1шисz. того2 u5бо моли2 спасти1сz всBмъ вёрою и3 люб0вію тS величaющымъ.

Разли1чныхъ рaди болёзней, прпdбне, и3 добродётелей вшeлъ є3си2 въ нбcное цrтво, веселsсz нhнэ вёчнw, и3 вLки всегдA наслаждazсz добр0тами, со ѓгGлы пёніе трис™0е поeши: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Не tстyпльша неразлyчнаго t nтeческагw нёдра, чcтаz, родилA є3си2 неискусомyжнw, несказaннw же человёка совершeнна сyща, є3г0же моли2 дaти ми2 крёпость, лукaвыхъ помышлeній прил0гъ всsкій низложи1ти до концA, и3 в0лю бжcтвенную тогw2 дёлати всегдA, да тS величaю.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи, всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И$же дрє1внимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёстw бжcтвенный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прор0чица t дв7ы рождeнному, и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му слyжатъ величaюще.

Воздaлъ ми2 є3си2, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz, сёнію претруждeннаго, н0выz бlгодaти сщ7еннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Сщ7еннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz и3 стaрица вLцэ, въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ, величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA, тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Тимёніе tтрsсъ и4стиннw плотски1хъ страстeй, треблажeнне, всего2 себE къ бжcтвеннэй пресели2 жи1зни, и3 наслаждeнію невещeственному, и3дёже ликyz назирaеши ны2.

Цвёты мhслєнныz, бGон0сне, ћкw въ наслаждeніи, нетлённе, во с™ёй твоeй пaмzти, чудeсъ добр0ту пожинaюще, разли1чнw и3сплетeнъ вэнeцъ, дёйствіz њбн0симъ.

Ты2 претeкъ ±же въ мjрэ, и3 съ нбcными, q бGон0сне! безпл0тными ли6ки ликyz, џ§е парfeніе, њ нaсъ моли1сz творsщихъ твою2 пaмzть вёрнw.

БGор0диченъ:

Пою2 твою2 бlгодaть, дв7о, и3 величaю твою2 слaву: тh бо просвэщeніе души2 моeй є3си2 вои1стинну и3 ўтэшeніе, ск0раz п0мощь, и3 спасeніе, и3 заступлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

Тво‰ бwлёзни, џ§е, и3 п0двиги кто2 и3зрещи2 возм0жетъ зeмленъ; и4хже рaди дост0йну мздY воспріsлъ є3си2 t бGа: бhлъ бо є3си2 пріsтелище б9eственнагw д¦а, препод0бенъ, прaвъ, и4стиненъ, прaведенъ и3 непор0ченъ.

Во nби1телехъ џныхъ ћкw водворszсz желaнныхъ, и3 добр0тъ б9eственныхъ насыщazсz: раs же бжcтвеннагw цвэтHвъ нhнэ наслаждazсz въ сhтость, и3 рaдуzсz, пaмzть къ бGу њ нaсъ сотвори2, всебlжeнне.

Трbченъ:

Е#ди1но є3стество2 тріmпостaсное, трисіsнное существо2, и3 неразлyчнаz си1ло, џ§е, сн7е и3 с™hй дш7е, є3ди1но б9ество2, спасaй вёрою тS є3ди1наго величaющыz бGа въ тріeхъ ли1цэхъ.

БGор0диченъ:

Разумёти не м0жетъ твоегw2 тaинства зeмленъ ќмъ, дв7о бцdе всепётаz. прeжде бо рождествA безмyжнw зачалA є3си2, пребылa же є3си2 дв7а и3 по ржcтвЁ, родилa же є3си2 сл0во, nц7Y соприсносyщное.

Свэти1ленъ прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ, и3 ї}лю спасeніе.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Носsщи чи1стаz * и3 пречcтаz дв7а * содётелz и3 вLку, * ћкw мLнца на рукaхъ, * въ цeрковь вх0дитъ.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Пріими2, q сmмеHне, * гDа слaвы, * ћкоже и3звэсти1лсz є3си2 * t д¦а с™aгw: * сe бо пріи1де.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ ви1дэша, * бlгjй б9е, џчи мои2 * твоE њбэщaніе: * разрэши1 мz ск0рw, * рабA твоего2, чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Рaдуйсz, ћже рaдость * мjра пріи1мшаz, * хrтA жизнодaвца, * и3 ўстaвльшаz печaль, * дв7о, премaтерню.

8 февраля: Святого великомученика Феодора Стратилата. Святого пророка Захарии серповидца.

Мёсzца тогHже во }-й дeнь.

С™aгw великомyченика fе0дwра стратилaта:

И# с™aгw прbр0ка захaріи серпови1дца.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры мyченика G, и3 прbр0ка G.

Стіхи6ры м§ника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Страдaлецъ д0блественный, * в0инъ непобэди1мь * д¦омъ с™hмъ показaлсz є3си2, * низложи1въ бори1телz, * мyдростію словeсъ твои1хъ, * и3 дёлъ твои1хъ, мyдре, терпэли1вными kвлeньми: * тёмже пріsлъ є3си2 вэнцы2 побBдныz, * и3 съ вhшними ли6ки сочетaлсz є3си2, * великомyчениче fе0дwре.

Бжcтвенный ст0лпъ бhлъ є3си2 * благочeстіz, пребогaте, * ѕлочести1выхъ кaпищъ возгнушaвсz, * и3 nвчA всесовершeно, * и3 заколeніе благопріsтно, * заклaвшемусz тебє2 рaди чи1стэ приводи1мь, * прослaвльшему свzтyю твою2 пaмzть, * и3 чудeсъ сокр0вище тS сyщымъ въ мjрэ * даровaвшему, fе0дwре.

На кrтъ воздви1женъ, * и3 пл0ти стрyжемэ, * и3 џстрыми стрэлaми ўzзвлsемь, * и3 на дрeвэ протzзaемь, * и3 мєчи2 ўсэкaемь, * и3 всsкими хитростьми2 болёзней њкружaемь, * непрекл0ненъ и3 непобэди1мь kви1лсz є3си2, * си1лою на кrтЁ пригвождeннагw, * слaва мyченикwвъ, fе0дwре.

И$ны стіхи6ры прbр0ка, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вaсъ наречeмъ:

И#мёz житіE равноaгGльно, * со ѓгGлы, бGоzвлeнне, бесёдуеши ћвэ, * тёми ќбw ±же пaче ўмA * просвэщaz ќмъ, * nбразHвъ чyдныхъ њчищeніе, * вели1кихъ т†инъ tкровeніе, * прbр0ческое провэщaніе, * д¦0вное возновлeніе, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

ЃгGлъ kви1лсz є3си2 зeмленъ, * на земли2 нбcныz собесёдники и3мёвъ, * зри1тель премjрныхъ видёній бhвъ, * свэти1льникъ мhсленный, * свётъ њблистaющъ, * мaслина, pал0мски рещи2, плодови1та, * бGодёйственнw и3скaпающи * благочести6вымъ є3лeй, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Надёемагw њбожeніz наслаждazсz, * ћкw прор0къ и4стиннэйшій б9ій, * и3 ћснw присносyщныz * насыщazсz слaдости, * и3 слaву неизглаг0ланную ви1дz, * и3 добр0ты вэнцы6 ўкрaшенъ, * њ нaсъ пою1щихъ тS моли2 * прилёжнw, бGопріsтне, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Ѓще є4сть п0стъ: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: пи6саны въ }i дeнь. Ѓще ли нёсть постA, поeмъ и3 самоглaсенъ с™aгw.

Слaва, глaсъ }:

Б9іихъ дарHвъ ћкw тезоимени1та, и3 тогw2 наслёдника блажeнства вси2 восхвaлимъ, вёрніи, и3 ўблажи1мъ по достоsнію, fе0дwра д0блzго великомyченика, вселeнныz поб0рника: м0литсz бо хrтY бGу њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже:

И$же на херувjмэхъ носи1мый, и3 пэвaемый t сераф‡мъ, днeсь въ бжcтвенное с™и1лище по зак0ну приноси1мь, на стaрческихъ ћкw на пrт0лэ сэди1тъ рукaхъ, и3 t їHсифа пріeмлетъ дaры бGолёпнw, ћкw супрyгъ г0рличищъ несквeрную цRковь, и3 t kзы6къ новоизбр†нныz лю1ди. голуби6на же двA птєнцA, ћкw начaльникъ вeтхагw же и3 н0вагw, є4же къ немY њбэщaніz, сmмеHнъ конeцъ пріeмъ, благосл0вz дв7у мRjю бцdу, страстeй џбразы и5же и3зъ неS провозгласи2, и3 t негw2 прошaше tпущeніz, вопіS: нhнэ tпусти1 мz, вLко, ћкоже прeжде возвэсти1 ми, ћкw ви1дэхъ тS первовёчнаго свёта, и3 сп7са гDа, хrтоимени6тымъ лю1демъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Двє1ри нбcныz, tвeрзитесz, * хrт0съ бо въ цeрковь, * ћкw мLнцъ, * м™рію дв7ою * бGу и3 nц7Y прин0ситсz.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Ќгль проzвлeйсz * бжcтвенному и3сaіи хrт0съ, ћкw клещaми, * рукaми бцdы, * нhнэ стaрцу даeтсz.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Стрaхомъ же и3 рaдостію, * на рукaхъ вLку * сmмеHнъ держS, * животA прошaше разрэшeніz, * поS бGом™рь.

Слaва, глaсъ є7:

Днeсь возсіS пaче денни1цы, честнaz пaмzть страстотeрпца хrт0ва, вёрныхъ сердцA неви1димw просвэщaющи, и3 џблаки дyшъ tгонsющи дёйствомъ и3 бlгодaтію д¦а, къ немyже, мучениколю1бцы, воззовeмъ: рaдуйсz, и4же вBрнымъ ћвльсz бGодаровaннаz бlгодaть, и3 чудeсъ мн0жєства простирaz къ тебЁ притекaющымъ, fе0дwре блажeнне, хrтA непрестaннw молS не њскудёй, вёчныхъ бл†гъ получи1ти вёрою совершaющымъ всечестнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже:

Вeтхій дeньми младeнствовавъ пл0тію, м™рію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, своегw2 зак0на и3сполнsz њбэщaніе, є3г0же сmмеHнъ пріи1мъ, глаг0лаше: нhнэ tпущaеши съ ми1ромъ, по глаг0лу твоемY, рабA твоего2: ви1дэша бо џчи мои2 спасeніе твоE, с™hй.

Тропaрь мyченика, глaсъ д7:

Воинствосл0віемъ и4стиннымъ, страстотeрпче, нбcнагw цRS воев0да пред0брый бhлъ є3си2, fе0дwре: nрyжіzми бо вёры њполчи1лсz є3си2 мyдреннw, и3 побэди1лъ є3си2 дeмwнwвъ полки2, и3 побэдон0сный kви1лсz є3си2 страдaлецъ. тёмже тS вёрою при1снw ўблажaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3з8 тебє1 бо возсіS сlнце прaвды хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тмЁ: весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8‰тіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды: Слaва, мyченика. И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G: Под0бенъ: КрасотЁ двcтва:

T дв7ы тS воплощeнна, хrтE, рaдуzсz под8sтъ свzщeнный сmмеHнъ, нhнэ tпущaеши, вопіS, рабA твоего2, вLко: ѓнна же непор0чнаz прbр0чица и3 слaвнаz, нhнэ и3сповёданіе и3 пёніе прин0ситъ тебЁ, мh же, жизнодaвче, вопіeмъ ти2: слaва тaкw благоволи1вшему.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }. Поd: Свирёлей пaстырскихъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2, собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цeрковь непостижи1мый: рaдуzсz же стaрецъ на рyки тS воспріsтъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2, по глаг0лу твоемY, бlгоизв0ливый спасти2 ћкw бGъ, р0дъ человёческій.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™hхъ двA, на }.

КанHнъ прaздника.

Глaсъ G. Пёснь №. Їрм0съ:

Сyшу глубороди1тельную зeмлю с0лнце нашeствова и3ногдA, ћкw стэнa бо њгустЁ nбап0лы водA, лю1демъ пэшомореходsщымъ и3 бGоуг0днw пою1щымъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Да кaплютъ в0ду џблацы, сlнце бо на џблацэ лeгцэ носи1мо настaло є4сть на нетлённую рукY, хrт0съ въ цeркви, ћкw младeнецъ. тёмже, вёрніи, возопіeмъ: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Крэпи1тесz, рyцэ сmмеHни, стaростію њслaбленніи, лhста же претруждє1нна ст†рча, прaвw быстрw2 движи1тасz хrтY на срётеніе, ли1къ со безпл0тными состaвльше: пои1мъ гDеви, слaвнw бо прослaвисz.

Рaзумомъ простє1ртаz нб7сA, весели1тесz, и3 рaдуйсz, землE: и3зъ пребжcтвенныхъ бо нёдръ хитрeцъ прошeдъ хrт0съ, м™рію дв7ою бGу nц7Y прин0ситсz, младeнецъ, и4же прeжде всёхъ: слaвнw бо прослaвисz.

КанHнъ мyченика.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре: ї}лz же бэглецA пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Бжcтвенными ћвэ свётлостьми ўдобрszсz, страдaльческимъ вэнцeмъ свzщенноукрашaемь и3 слaвою њблистaемь с™hz трbцы, хвaлzщыz тS поминaй, вели1кій въ мyченицэхъ fе0дwре.

И#сп0лнь свёта, и3сп0лнь бжcтвенныz благодaти нaмъ возсіS свzщeннаz пaмzть честнhхъ пHдвигъ твои1хъ, пресвётлыми свётлостьми њзарsющи всёхъ благочeстнw тS почитaющихъ, мyчениче страстотeрпче fе0дwре.

Јдwльстэй њдержaщи бyри человёчество, свzщeнный мyченикъ њкормлsемь кrтA б9eственною благодaтію, небyрнw преплhвъ, и3 въ прист†нища дости1же небє1снаz рaдуzсz.

БGор0диченъ:

Двeрь б9іz, покаsніz двє1ри ми2, дв7о, tвeрзи, помышлeньми бжcтвенными дyшу мою2 просвэти2, и3 страстeй tжени2 т‰жкіz џблаки, ћкw да почитaю рaдуzсz, и3 д0лжнw ўблажaю тS.

КанHнъ прbр0ка.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

И#мёz свэтодaвца, тво‰ послyшающа мwльбы2, просвэщeніе ми2 подaждь, захaріе прbр0че пречyдный.

Ўкрaшенъ добр0тами бжcтвенныz красоты2, ѓгGлwвъ добрHты зри1ши душeвною чистот0ю.

И#сп0лненъ с™hни ґгGлопод0бныz свётлости, ћкw сhй бGомyдре, соглаг0лющыz ѓгGлы и3 просвэщaющыz и3мёлъ є3си2, бGопости1жне.

БGор0диченъ:

Разрэши1сz клsтва є4vы прамaтере, всенепор0чнаz: хrтa бо р0ждши, благословeньми мjръ њбогати1ла є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeніе на тS надёющихсz, ўтверди2, гDи, цRковь, ю4же стzжaлъ є3си2 честн0ю твоeю кр0вію.

Перворождeнъ и3з8 nц7A прeжде вBкъ, перворождeнъ мLнцъ и3зъ дв7ы нетлённыz, ґдaму рyку простирaz kви1сz.

Младоyмна бhвша прeлестію первоздaннаго, пaки и3справлszй бGъ сл0во, младeнствовавъ kви1сz.

Земли2 и3счaдіе, пaки потeкшее въ ню2, б9ествA соoбрaзное є3стество2 зижди1тель, ћкw непрел0жнэ младeнствовавъ, kви2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть с™ъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ћкw лeвъ дерзнyвъ посреди2 суди1ща стaлъ є3си2, возвэщaz спаси1тельное сл0во, досаждaz ѕлочести6вымъ, проповёдаz и4стину, и3 њбличaz лжY безб0жіz, fе0дwре.

Мучи1тель ўди1вльсz твоемY мyжеству, мyдре, ск0тскою ћростію подви1гсz, жи1лами волyzми нещaднw ўранsетъ тS, fе0дwре, мє1рзскимъ и3стук†ннымъ сокрушeніе содёлавша.

Мyжескимъ п0мысломъ ћзвєнныz к†пли, ћкw в0лны морск‡z, бGомyдре, tри1нулъ є3си2, кrтA благодaтію ўкрэплsемь и3 вэнцен0сецъ бжcтвеннагw д¦а си1лою kвлszсz.

БGор0диченъ:

Сотвори2 вои1стинну тебЁ вели1чіе, и4же t тебє2 рождeйсz гDь: и3 р0ди вси2 тS, б9ію м™рь, слaвzтъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть с™ъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ, ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Вhшнzz благодaть тебE њсэни2, промышлeніz несказaннагw бжcтвенно њкормлeніе, с™hми ѓгGлы научaющи, премyдре блажeнне, и3 просвэщaющи.

Б9eственнэй бlгости наказyzсz, научи1лсz є3си2, пребогaте, ћкw пречи1стъ, плодови1тъ жи1ти бжcтвеннымъ свzщeніемъ, во грaдэ всеwсвzщeннэмъ.

СтэнA незhблема, ўтверждeніе лю1демъ бGом{дрымъ бhлъ є3си2, гDи, и3 душaмъ спасeніе, ћкоже дрeвле провозвэсти2 прbр0къ чyдный.

БGор0диченъ:

Ржcтво2 нетлённо и3 пречcто, бцdе, твоE чревоношeніе мjръ и3збaви t тли2 и3 смeрти: сп7са бо родилA є3си2, сл0во присносyщное.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый ржcтв0мъ твои1мъ, и3 рyцэ сmмеHнэ благослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ спaслъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е: но ўмири2 во бранёхъ жи1тельство и3 ўкрэпи2 лю1ди, и4хже возлюби1лъ є3си2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz, глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz: и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ: и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не бжcтв0мъ є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Сэдaленъ мyченика, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Бжcтвенное всеoрyжіе воспріи1мъ, и3 јдwльскую лeсть низложи1въ, ѓгGлы воздви1глъ є3си2 восхвали1ти п0двиги тво‰: бжcтвенною бо люб0вію ќмъ распали1въ, на џгненную смeрть д0блественнw дерзнyлъ є3си2. тёмже тезоимени1тнw просsщымъ тS даeши бжcтвєннаz даров†ніz, страстотeрпче fе0дwре. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію пaмzть твою2.

Слaва прbр0ка, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Впрzжены6 колесни6цы ви1дэлъ є3си2, пр†вимы рук0ю всёхъ бGа, безплHтныz слуги6, захaріе чyдне: съ ни1миже рaдуzсz ћкw прbр0къ приснопaмzтный, моли2 напрaвитисz къ пути2 бжcтвеннагw рaзума вёрою несомнённою совершaющымъ пaмzть твою2 всесвzщeнную.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сhй со nц7eмъ на пrт0лэ с™ёмъ, пришeдъ на зeмлю t дв7ы роди1сz, и3 младeнецъ бhсть лёты сhй неwпи1санъ, є3г0же пріи1мъ сmмеHнъ на рyки, рaдуzсz глаг0лаше: нhнэ tпущaеши, щeдре, возвесели1въ рабA твоего2.

Ѓще є4сть п0стъ, Слaва и3 нhнэ, бGор0диченъ: ѓще средA и3ли2 пzт0къ, кrтобGор0диченъ: пи6саны въ к7и дeнь.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Покрhла є4сть нб7сA добродётель твоS, хrтE: и3зъ ківHта бо прошeдъ, с™hни твоеS нетлённыz м™ре, въ хрaмэ слaвы твоеS kви1лсz є3си2, ћкw младeнецъ руконоси1мь: и3 и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Рaдуzсz, сmмеHне, неизречeнныхъ таи1нниче, бцdа вопіsше, є3г0же t с™aгw дрeвле и3звэсти1сz тебЁ д¦а, младeнствовавшаго сл0ва, хrтA на рyки пріими2, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

На нег0же ўповaлъ є3си2, сmмеHне, в0зрастъ дётищный, рaдуzсz под8ими2 хrтA, ї}лz бжcтвеннагw ўтэшeніе, зак0на творцA и3 вLку, и3сполнsющаго зак0на чи1нъ, зовhй є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

Ви1дz сmмеHнъ сл0во безначaльное, съ пл0тію ћкw на пrт0лэ херувjмстэмъ дв7ою носи1мо, вин0внаго є4же бhти всsческихъ, ћкw младeнцу дивsсz, вопіsше є3мY: и3сп0лнишасz вс‰ твоегw2 хвалeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

И#мёz хrтA внyтрь себє2, бlжeнне, вэщaюща, лікінjеву гордhню низложи1лъ є3си2 словесы2 мyдрыми. сE вои1стинну, м§ниче, њбличи1лъ є3си2 премн0гое безyміе, и3 дёлы преслaвными зрsщыz ўдиви1лъ є3си2, страдaльче доблемyдренне fе0дwре.

Повёшенъ бhвъ беззак0ніемъ мучи1телz, и3 ногтьми2 и3стерзaемь, и3 њбагрeнъ кaплzми, мyчениче, непрaведнw и3зливaемыхъ кровeй твои1хъ, ўмерщвлeніz дебельствA и3 тли2 совлeклъ є3си2 ри6зы, преблажeнне fе0дwре.

БGор0диченъ:

Лукaвое грэхHвъ мои1хъ рукописaніе б9eственнымъ копіeмъ, пречcтаz, раст0ргни, проб0дшимъ б9eствєннаz рeбра, вочlвёчитисz и3зъ тебє2, дв7о, восхотёвшаго, и3 въ кни1зэ мS написaти спасaемыхъ, моли1сz, безъ ўмA t бGа ўдaльшасz.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Е#ди1но ќбw просвэщaтельное существо2 чести2, въ с0лнцэхъ же трeхъ њпредэлsемо, въ с{щаz прошeствіzми мн0жимо, ћвэ научaеши, всебlжeнне.

Колесни1ца б9іz бhвъ, прbр0че, колесни6цы зрS разли6чны ѓгGльскіz, њбходи1ти вс‰ спод0билсz є3си2, со бlгочи1ніемъ и3дyщыz.

Сщ7еннолёпнw многосвётлый свёщникъ, џбразъ зри1ши б9eственнагw свэтозарeніz, смотрsеши же, всебlжeнне, всеви1дца, и4мже всsчєскаz спасaютсz.

БGор0диченъ:

Џбразъ твоегw2 чи1стагw ржcтвA бGови1дніи прbр0цы проначертaютъ, многови1днw проwбрази1вше, и3 разли1чнw гадaньми бGомyдріи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ћкw ви1дэ и3сaіа nбрaзнw на прест0лэ превознесeна бGа, t ѓгGлъ слaвы дwрmноси1ма, q nкаsнный, вопіsше, ѓзъ: прови1дэхъ бо воплощaема бGа, свёта невечeрнz и3 ми1ромъ владhчествующа.

Разумёвъ бжcтвенный стaрецъ проzвлeнную дрeвле прbр0ку слaву, рукaми сл0во зрS мaтерними держи1мо, q рaдуйсz, вопіsше, чcтаz, ћкw пrт0лъ бо держи1ши бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Покл0нсz стaрецъ, и3 стопaмъ бжcтвеннэ прикоснyвсz неискусобрaчныz и3 бGомaтере, џгнь, речE, н0сиши, чcтаz, мLнца бою1сz њб8sти бGа, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

Њчищaетсz и3сaіа, t серафjма ќгль пріeмъ, стaрецъ вопіsше бGом™ри, ты2 ћкоже клещaми рукaми просвэщaеши мS, подaвши, є3г0же н0сиши, свёта невечeрнzго, и3 ми1ромъ владhчествующа.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго; но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Просвэщaемь зарeю, мyчениче, бжcтвеннагw д¦а, и3 распалsемь хrт0вою люб0вію, њпалsемэ пл0ти неради1лъ є3си2, ни њщути1лъ є3си2 болёзни, ни вмэни1лъ є3си2 мyки, нбcными надeждами питaемь.

И$го вLки носS на вhи прелeгкое, џлова тzгот0ю, страстотeрпче преблажeнне, њтzгчeнъ, не преклони1лсz є3си2 tню1дъ, ни поколебaлсz є3си2, нижE побэди1лсz є3си2, в0ине д0блій fе0дwре.

Съ нб7сE пригласи1въ тS пребlг0е сл0во, дeрзостна сотвори2, є3гHже си1лою гHрькіz болBзни претерпёлъ є3си2 беззак0ннующихъ, мyчениче хrт0въ, и3 м{ки и3 нyждную, слaвне, смeрть.

БGор0диченъ:

Пребывaти мS цёла, непрел0жна стоsніz лyчшагw, но прaвэ шeствующа, и3 бGоугHднаz дёюща бlгaz ўмоли2, бlгaго р0ждши сл0ва, нaсъ безсловeсіz и3збaвльшаго.

И$нъ. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

Чи1стымъ сeрдцемъ, и3 ўмA прови1дz nстрот0ю стrть сп7сову, достолёпнw блажи1тсz.

Преестeственнw с™hй, рaдуйсz, сіHне, прор0къ предповелэвaетъ, грzдeтъ цRь тв0й прaведенъ, и3 спасazй кр0тостію.

Прbр0кwвъ слaва, бGоглаг0ливыхъ мужeй бlголёпіе, мjръ њзарsетъ прbр0чества свётлостію.

БGор0диченъ:

Дв7ы ржcтв0мъ њбнови1въ нaсъ, свободи2 пeрвыхъ согрэшeній, нaсъ рaди бhвъ чlвёкъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2 къ тебЁ, ви1дэвъ стaрецъ nчи1ма спасeніе, є4же лю1демъ пріи1де t бGа, хrтE, ты2 бGъ м0й.

СіHну ты2 кaмень возложи1лсz є3си2, непокори6вымъ претыкaніе, и3 соблaзна кaмень, неруши1мое вёрныхъ спасeніе.

И#звёстнэ носS начертaніе, и4же прeжде вBкъ тS и3зрасти1вшагw, земнhхъ за милосeрдіе нhнэ нeмощію њбложи1сz.

Сн7у вhшнzгw, сн7у дв7ы, бGу nтрочaти бhвшему, покл0ншасz тебЁ нhнэ tпусти2 съ ми1ромъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Стрaсть безстрaстнагw воwбражaz, распsлсz є3си2, слaвный мyчениче, пригвозди1всz на дрeвэ, преблажeнне, и3 под0бникъ вLцэ бhлъ є3си2, разрэши1вшагw кrт0мъ человёчєскіz стр†сти в0лею.

Повёшенъ ћкw ѓгнецъ на дрeвэ, и3 стрэлaми сострёлzнъ, блажeнне, и3 nчeсъ зBницы и3збодeнъ, и3 ўsзвленъ по всемY тэлеси2, ўzзви1лъ є3си2 врагHвъ сердцA копіeмъ болёзней твои1хъ.

Пот0цы безмёрныхъ мyкъ, ко хрaминэ припрёвшесz, мyчениче, твоеS души2, не поколебaша сеS: на недви1жимэмъ бо кaмени ўтверди1сz просіsвшагw t дв7ы и3 человёческій р0дъ просвёщшагw.

БGор0диченъ:

МRjе, всегw2 мjра гпcжE, ћкw гDа всёхъ р0ждши, врaжіz раб0ты мS и3збaви: и3 тогw2 мучeніz и3схи1ти и3 спаси1 мz, на тS несомнённw ўповaющаго.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Сhй прор0ческагw и3сп0лнь вдохновeніz, бyдущихъ рaзума пaче є3стествA научи1всz, п0сланъ бhлъ є3си2 проповёдати бlгодaть бyдущую, дeнь же кrтA вёдомый гDеви, бGопріsтне.

Рaзумомъ д¦0внымъ ўкрaшенъ, дарHвъ сyщихъ пaче ўмA спод0билсz є3си2, ѓгGльскаz kвлє1ніz и3 чи1ны, и3 вэщ†ніz и3 сл†вы ви1дэвъ, пребогaте, чyднымъ научaющыz и3 бжcтвєннымъ тaйнамъ.

СвэщY добродётелей стzжaвъ, просвэщeніемъ бGоразyміz сіsеши, тaинственную провозвэщaz свэщY, є4юже пaче словесE, сл0ва воплощeніе, kви1тсz бGолёпнэ t сіHна, захaріе, прор0че бGопріsтне.

БGор0диченъ:

Постaвивый нб7о, показa тz нб7о словeсное, бцdе, добр0ту їaкwвлю, возлюби1въ, и3 и3зъ чрeва твоегw2 бжcтвA сlнце возсіS пл0тски, и3 мjръ ўzсни1лъ є4сть бlгодaтію.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Мyжествомъ души2 въ вёру њболкjйсz, и3 глаг0лъ б9ій ѓки копіE въ рyку взeмъ, врагA побэди1лъ є3си2, мyченикwвъ, превeлій fе0дwре: съ ни1ми хrтY бGу молsсz, не престaй њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Страдaльцєвъ пресвётлую добр0ту, пріиди1те вси2, пёсненными вэнцы2, вёрніи, fе0дwра вэнчaемъ: дaръ бо б9ій вели1къ мjру kви1сz сіsньми чудeсъ, врагa бо побэди1въ веліaра страд†ніи честнhми, њдождsетъ вмёстw кр0вныхъ кaплей и3сцэлeній т0ки, съ си1ми ќбw всёми рaдуетсz хrтY, и3 даeтъ ми1ръ неwскyденъ. тёмъ вопіeмъ є3мY: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE во nгни2 њроси1вшаго џтроки бGосл0вившыz, и3 въ дв7у нетлённу всeльшагосz, бGа сл0ва пои1мъ, благочeстнw пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ґдaму и3звэсти1ти хотsй и3дY, во ѓдэ живyщу, и3 є4vэ принести2 благовёстіе, сmмеHнъ вопіsше, со прbрHки ликyz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Р0да зeмна и3збавлszй бGъ, дaже до ѓда пріи1детъ: плBннымъ же подaстъ всBмъ њставлeніе, и3 прозрёніе слэпы6мъ, ћкw и3 нэмы6мъ вопи1ти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И# твоE сeрдце, нетлённаz, nрyжіе пр0йдетъ, сmмеHнъ бцdэ провозгласи2, на кrтЁ зрsщи твоего2 сн7а, є3мyже вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снизхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Глаг0ланіе рaдуzсz вели6чіz вседержи1тєлева, тёмже ўди1вльшесz зрsщіи, прeлести њстaвиша мучи1тельство, и3 вёрою вопіsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Плени1цами премyдрыхъ твои1хъ словeсъ, преблажeнне, рaдуzсz ўлови1лъ є3си2 и3зъ глубины2 неразyміz приступaющыz, и3 бжcтвєнны мyченики содёлалъ є3си2, fе0дwре, пою1щыz: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Въ темни1цэ къ дрeву тS свsзана, ѓгGлъ свsтъ пришeдъ разрэши2, дерзновeніе даS и3 ўкрэплsz тS велеглaснw вопи1ти, fе0дwре: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

МенE жи1вша въ лёности, и3 презрёвша с™ы6z тво‰ зак0ны, и3 честны6z тво‰, хrтE, зaпwвэди, ўщeдри и3 спаси2 р0ждшіz тS рaди, ћкw бlгодётель бGъ и3 многоми1лостивъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

По всeй земли2 твоE, прbр0че, и3зhде вэщaніе бGодохновeнное, и3 глагHлъ твои1хъ си1ла, вопію1щихъ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Вeсь вhшними зарsми просвэщeнъ, б{дущаz ви1дэлъ є3си2 ћкw с{щаz: тёмже, пребогaте, вопіsлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Пёсньми почитaю тS, дв7о, почeтшую р0дъ человёческій, безчeстіемъ лю1тымъ пeрвэе њсуждeнный: бlгословeнъ, всечcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

Нестерпи1мому nгню2 соедини1вшесz, бlгочeстіz предстоsще ю4нwши, плaменемъ же невреждeни, бжcтвенную пёснь поsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1діе ї}лєвы, твою2 слaву є3мманyила, зрsще nтрочA и3зъ дв7ы, предъ лицeмъ бжcтвеннагw ковчeга нhнэ ликyйте: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СE, сmмеHнъ вопіsше, прерэкaемое знaменіе сeй бyдетъ, бGъ сhй и3 nтрочA. семY, вёрніи, возопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Жив0тъ сhй, сeй бyдетъ падeніе непокори6вымъ, младeнствовавъ бGъ сл0во, ћкw востaніе всBмъ вёрою пою1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свётлw подвизaвсz, врагA побэди1лъ є3си2, и3 потрeбль вHинства є3гw2 nрyжіи вёры: тёмже побёднымъ вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2, поS вLцэ: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

По распsтіи слaвнэ, по стрaсти блажeннэй, по безмёрныхъ рaнахъ, блажeнне, бGу вhю твою2 приклони1лъ є3си2, мyчениче мyдре, мечeмъ честнaz главA твоS ўсёчена бhсть, зовhй вLцэ: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzщeнное, fе0дwре, и3 многострадaльное тёло твоE, и3ст0чникъ и3сцэлeній вBрнымъ бhсть, и3зъ негHже почерпaютъ благочeстнw притекaющіи разрэшeніе страстeй, и3 дyшъ спасeніе, вопію1ще вLцэ: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeнную њживи2, пaдшую возстaви, ўsзвленную дyшу мою2 и3сцэли2, ќмъ м0й ўмири2, напaстей в0лны ўкроти2, дв7о, и3 вопію1ща мS спаси2: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

СіHне горо2, грaде с™hй, рaдуйсz ѕэлw2, б9eственный захaріа ѓгGлwвъ собесёдникъ повелэвaетъ: и3 ты2 весели1сz, їерусали1ме, во вс‰ вёки.

Захaріе прbр0че, красyйсz, и3спHлншаzсz ви1дz словесA, ±же предглаг0лалъ є3си2 д¦омъ просвэщaемь, гDа пою1щымъ и3 превозносsщымъ є3го2 во вёки.

Посреди2 г0ръ присённыхъ ви1дэлъ є3си2 стоsщыz ѓгGлы, и5же над8 всёми промышлeнію научaющыz тS, слaвный прbр0че, пэсносл0вzщыz хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, пrт0ле nгнезрaчный гDень, рaдуйсz, двeре невещeственнагw сіsніz, рaдуйсz, џблаче лeгкій, ћже сlнце прaвды возсіsвшаz мjру, чcтаz бGороди1тельнице.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Въ зак0нэ сёни и3 писaній џбразъ ви1димъ, вёрніи: всsкъ мyжескій п0лъ, ложеснA разверзaz, с™ъ бGу. тёмъ перворождeнное сл0во nц7A безначaльна, сн7а первородsщасz м™рію неискусомyжнw, величaемъ.

И5же дрє1внимъ новорождeнныхъ г0рличищъ супрyгъ, дв0ица же бsше птенцє1въ, въ ни1хже мёстw б9eственный стaрецъ, и3 цэломyдреннаz ѓнна прор0чица, t дв7ы рождeнному, и3 сн7у є3динор0дному џ§у, въ цeрковь приноси1му, слyжатъ величaюще.

Воздaлъ є3си2 мнЁ, вопіsше сmмеHнъ, спасeніz твоегw2, хrтE, рaдованіе: воспріими2 твоего2 служи1телz, сёнію претруждeннаго, н0выz благодaти свzщеннопроповёдника тaйнаго, во хвалeніи величaюща.

Свzщеннолёпнw и3сповёдашесz ѓнна прорицaющи, цэломyдреннаz и3 препод0бнаz, и3 стaрица вLцэ въ цeркви ћвственнw: бцdу же проповёдающи всBмъ сyщымъ, величaше.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее нб7съ. тёмъ тS бцdу ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Њсвzти1лъ є3си2, бGомyдре мyчениче, сaмъ себE, пожeршемусz ѓгнцу и3 бGу нaшему, возвhсивсz ћкw всесожжeніе благов0нно къ немY, и3 свzщeнно возложeніе, и3 совершeнна и3 чистA бlгопріsтна жeртва: тёмже тS восхвалsемъ, и3 по д0лгу ўблажaемъ.

Ћкw ќтро, ћкw дeнь свэтозaренъ kви1лсz є3си2, fе0дwре, с0лнце свётлыми твоегw2 страдaніz лучaми, и3 чудесы2, всеблажeнне, подс0лнечную благочeстнw просвэщaz, и3 tгонS тмY прeлестей и3 страстeй нaшихъ, fе0дwре.

Совокупи1лсz є3си2 со ѓгGлы пл0тію, безплHтныz враги2 побёждь, и3 со страдaльческими ли1ки весели1шисz всегдA: и3 съ ни1ми бжcтвенную пёснь трbцэ возглашaеши, fе0дwре треблажeнне, свэти1льниче цeркве, и3 страстотeрпцєвъ ўдобрeніе.

ЗемлS положeніемъ твоегw2 честнaгw, fе0дwре, тэлесE, нeбо же рaдуетсz, дyхъ тв0й сщ7eнный стzжaвъ: всегдA человёцы пaмzть твою2 честнyю творsще, молeбнw пр0симъ тS моли1твенника њ нaсъ, преблажeнне.

БGор0диченъ:

БGолюби1ваz дв7о, бlгaго моли2 спасти1 мz t сквeрнъ всёхъ, ћзвы сeрдца моегw2 њмhвши покаsніемъ чи1стымъ и3 плaчемъ слeзнымъ: да тS ўблажaю и3 величaю, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную м™рь бGа вhшнzгw, тS пaче ўмA р0ждшую сл0вомъ вои1стинну бGа, вhшшую пречcтыхъ си1лъ, нем0лчными славословлє1ніи величaемъ.

Всsко чyвство њстaвивъ, ўмY бжcтвенному и3 чистёйшему, всемyдре, свэтон0сенъ предстои1ши, њ мjрэ моли6твы творS. тёмже вси2 тS, захaріе, блажи1мъ.

Глаг0лwмъ послёдующе твои1хъ ўстeнъ, бGоzвлeнне, гDа призывaемъ: и4мже спасaеми, ћкw и4стины тS прор0ка и3 проповёдника, захaріе, благочeстнw блажи1мъ.

Ми1лостива содёлай твои1ми моли1твами вLку, свzщeнный и3 благознамени1тый прaздникъ тв0й, бGодохновeнне, вёрою совершaющымъ, и3 тS люб0вію чтyщымъ ћкw прbр0ка и3 бGоглаг0льника и4стиннэйша.

БGор0диченъ:

Бeздну чудeсъ тS, и3 даровaній, бцdе, пучи1ну, чcтаz, вёдуще, и3 ћвэ знaюще, въ твоE предстaтельство надёющесz притекaемъ, и3 спёшнw къ твоемY кр0ву прибэгaемъ.

Свэти1ленъ мyченика. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи:

Полки2 врагHвъ и3 дeмwнwвъ нaглwсти до концA низложи1лъ є3си2, и3 кончи1ну пріsлъ є3си2, fе0дwре блажeнне, вёры рaди зижди1телz твоегw2, ћкw свидётель и4стины спасaеши всёхъ t всsкихъ скорбeй, и3 врeда чуждaгw.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ со{зъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ: ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ, и3 ї}лю спасeніе.

На стіх0внэ стіхи6ры прaздника, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи:

Ћкw вои1стинну пресвётлый * б9ій ковчeгъ чcтаz, * њчищeніе днeсь хrтA принeсши, * въ цeрковь вн0ситъ, * и3 чeстнw полагaетъ * на рyки сmмеHна бGомyдрагw: * тёмже њсвzти1шасz * с™hхъ нhнэ с™†z, * и3 є3ди1ному свzт0му срaдуютсz.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY, съ ми1ромъ.

Прослaвисz днeсь, * хrтA сmмеHнъ ћкw ќгль * бGолёпнw пріeмь, * и3 њблобызaетъ њчи1щь ўстнЁ: * и3сповёдаетсz же и3 рaдуетсz, * и3 пр0ситъ tпущeніz. * того2 ќбw вси2 благочeстнw * нhнэ ўблажaюще, * нем0лчными пёсньми почитaемъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ, и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Двeрь њдушевлeна, чcтаz дв7а днeсь, * цRS и3 гDа, * є3г0же внyтрь и3мёzше, * въ цeрковь вн0ситъ, * двeрьми входsща, * дрeвле тaйнw затворeнными на земли2. * тёмже ликyюще предъ лицeмъ є3S вси2, * бжcтвенными пёсньми тY восхвaлимъ.

Слaва, с™aгw, глaсъ }:

Страдaльческій состaвивъ п0двигъ, на прeлесть мyжествовалъ є3си2, fе0дwре: nгневэщaннымъ љзhкомъ твои1мъ посрами1лъ є3си2 лmкінjево безчеловёчество. тёмже и3 со ѓгGлы рaдуzсz, блажeнне, моли2 хrтA бGа, ћкw да ми1лостивъ бyдетъ нaмъ въ дeнь сyдный.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ є7:

И#спытaйте пис†ніz, ћкоже речE во є3ђліихъ хrт0съ бGъ нaшъ: въ ни1хъ бо њбрэтaемъ того2 раждaема, и3 пеленaми повивaема, въ ћслехъ полагaема, и3 млек0мъ питaема, њбрёзаніе пріeмлюща, и3 сmмеHномъ носи1ма, не мнёніемъ, ни привидёніемъ, но и4стиною мjрови ћвльшасz. къ немyже возопіи1мъ: превёчный б9е, слaва тебЁ.

На літургjи. Бlжє1нна прaздника, пёснь }-z, и3 с™aгw пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Е#ђліе матfeа, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

9 февраля: Святого мученика Никифора.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

С™aгw мyченика ніки1фора.

С™и1телz їннокeнтіz, є3пjскопа и3ркyтскагw. Слyжба є3гw2 пи1сана ноeмбріа к7ѕ дни2.

Въ сjй дeнь tдаeтсz прaздникъ срётеніz гDнz. Ѓще же не случи1тсz въ сjй дeнь tдaніе прaздника, поeтсz си1це:

На ГDи, воззвaхъ стіхи6ры, глaсъ в7. Поd: Е#гдA t дрeва:

Зак0нwмъ повинyzсz нaсъ рaди пл0ть на земли2 пріeмшагw, и3 стрaсть честнyю, мyчениче, претерпёвшагw, бGоблажeнне, люб0вь соблю1лъ є3си2, ћже къ бли1жнему, зак0на глави1зну сyщу и3 прор0кwвъ. тёмже и3 блажeнную кончи1ну пріsлъ є3си2, и3ст0чнику любвE нhнэ, q ніки1форе! предстоS.

Прекланsеши вhю бGу, є3мyже вс‰ прекланsютсz колBна, мyчениче чyдне, во главY посэкaемь, и3 разлучaемь t д0блzгw твоегw2 тэлесE, хrтy же всёхъ главЁ соединsемь чистёйшимъ ўм0мъ: є3гHже нhнэ свёту приближazсz, и3спроси2 нaмъ, ніки1форе, всBмъ просвэщeніе хвaлzщымъ тS.

Струsми кровeй твои1хъ, мyдре, за хrтA и3зліsнными, зeмлю њсвzти1лъ є3си2, д¦омъ же дyхи возвесели1лъ є3си2 безпл0тныхъ си1лъ, и3 мyченикwвъ стадA вс‰ просвэти1лъ є3си2, съ си1ми соединszсz, блажeнне, ћкw д0бль nрyжникъ, ћкw непобэди1мый мyченикъ, и3 њ нaсъ бGу молsсz.

Слaва, глaсъ ѕ7. Їwaнна монaха:

Показaлъ є3си2 всBмъ ћвэ, страдaльче ніки1форе, ћкw бли1жнzгw не любsй, ни вLку возлюби1ти м0жетъ: тёмже ќбw самаго2 чи1стэ возлюби1лъ є3си2 сапрікjа бли1жнzго. tсю1ду и3 къ бжcтвенному впери1лсz є3си2 желaнію, и3 дyшу твою2 положи1лъ є3си2 по хrт0вэ и3сповёданіи и3 вёрэ. сапрікjй же ѕлоимени1тый неприми1рну къ тебЁ нeнависть стzжaвъ, tмeтникъ показaсz и3 вLки хrтA: є3мyже нhнэ ты2 предстоS, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшагw, * неизречeннымъ сл0вомъ, t беззак0нныхъ ћкw њсуждeна возноси1ма на кrтъ, * џцтомъ и3 жeлчію напоsемаго, * рeбра же прободaема, * и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaємы, * и3 рыдaющи восклицaла є3си2, * м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

Тропaрь мyченика, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, ніки1форъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ с™aгw, є3гHже краегранeсіе: Слaвнаго въ страстотeрпцэхъ ніки1фора пёсньми пою2. Творeніе fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA, мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Воздвизaема житeйскагw м0рz, волнyющсz лю1тэ душeвный корaбль напaстьми и3 страстьми2, ми1ра вин0вниче, къ тишинЁ глуб0цэй ћкw благодётель преложи2, мyченика, хrтE, мольбaми.

Разyмною мhслію, премyдре, мhсленнэй души2 гнёва стрaсть благочeстнw покори1лъ є3си2, и3 къ бли1жнему притeклъ є3си2 сапрікjю, тщaсz премэни1ти, чyдне, зак0нwмъ сп7сwвымъ повинyzсz.

Трbченъ:

Равном0щную, є3диноестeственную, и3 сопrт0льную, и3 є3диносyщную, трисіsнную зарю2 є3ди1нагw б9ествA и3сповёдающе, чти1мъ въ трeхъ ли1цэхъ, нераздёльнw проповёдающе сл0во со nц7eмъ и3 д¦омъ.

БGор0диченъ:

Ќмъ нбcный твоE тaинство непости1жное разумёти и4стиннw не м0жетъ, всепётаz, nц7y бо сопрест0льный во чрeво твоE всели1всz, и3зъ тебє2 роди1тисz благоволи2 во двою2 є3стеств{ познавaемь.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2, ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ніки1форъ прозвaнъ бhвъ, при дёлэхъ kви1сz побэдон0сецъ, прeлести бо мрaкъ благодaти свётомъ разори1въ tгнA, зовhй: нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ўмерщвлeнному тебє2 рaди вёровавъ вLцэ, самов0льнw къ смeрти притекaеши, в0льныz є3гw2 возжелaвъ мeртвости, ћкw побэдон0сецъ мyченикъ бжcтвенною си1лою ўкрэплsемь.

На земли2 подви1жникъ, на нб7сёхъ вэнeчникъ ўг0дникъ хrт0въ ніки1форъ показaсz ћвэ, съ безпл0тными чи1нми зовhй: нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Трbченъ:

T ўмA вели1кагw nц7A ўстрeмльшеесz сл0во, и3сходsща же и3 с™aгw д¦а, просвэщaеми вёрнw бGодохновeнными повелBніи, и3сповёдаемъ вси2 несоздaнное є3ди1но б9ество2.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw t nц7A прeжде вBкъ р0ждшагосz во чрeвэ твоeмъ зачeнши, дв7о, породи1ла є3си2 нaмъ бGа, вкyпэ и3 чlвёка, въ коeмждо є3стествЁ совершeнна, нераздёльна.

Кондaкъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

ЛюбвE сою1зомъ свzзaвсz, ніки1форе, разруши1лъ є3си2 ћвэ ѕл0бу нeнависти, и3 мечeмъ во главY твою2 ўсёченъ бhлъ є3си2, мyченикъ бжcтвенный вопл0щшагwсz сп7са, є3г0же њ нaсъ моли2, пою1щихъ слaвную пaмzть твою2.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Багрzни1цу твои1ми кровми2 њмочи1лъ є3си2, и3 сeю ћкw в0инъ њдёzвсz непобэди1мь, и3 ћкоже ски1птръ крeстъ держS, востeклъ є3си2 t земли2 къ небесє1мъ, ніки1форе блажeнне, цRю2 всsческихъ предстои1ши. слaва дaвшему ти2 крёпость: слaва вэнчaвшему тS: слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рyцэ твои2 бжcтвенніи, и4миже создaтелz понеслA є3си2, дв7о пречcтаz, вопл0щшагосz благостhнею, простeрши, ўмоли2 є3го2 и3збaвити нaсъ t и3скушeній, и3 страстeй, и3 бёдъ, хвaлzщихъ тS люб0вію, и3 вопію1щихъ: слaва всeльшемусz въ тS, слaва прошeдшему и3зъ тебє2, слaва и3збaвльшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречи1стыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Бжcтвенную жи1знь, q ніки1форе, получи1лъ є3си2, б9eственныz зари2, блажeнне, спод0бивсz, бжcтвеннымъ свётомъ свэтови1днw нhнэ њзарsеши творsщыz пaмzть твою2, бGомyдре, и3 вёрою вопію1щыz: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Сіsеши, хrтHвымъ мyченикwмъ совокyпльсz, разори1лъ бо є3си2 лeсть многоб0жную, мечeмъ ўсёченъ бhвъ во главY твою2, и3 кр0вными течє1ніи твои1ми всю2 потопи1лъ є3си2 јдwльскую прeлесть, вLцэ зовS: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

И$же зак0нwвъ твои1хъ не сохрани1въ сапрікjй, твоеS њбнажaетсz, сп7се, бжcтвенныz благодaти, и3 врагHмъ плещи2 подaвъ, твои1хъ мyчєникъ лишaетсz слaвы nкаsнный. тёмже, твоемY прaведному ўди1вльшесz промышлeнію, зовeмъ: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Трbченъ:

Свётъ nц7ъ безначaльный, и3 всёхъ вин0вный: свётъ сл0во: свётъ д¦ъ с™hй: t nц7A, ћкоже t и3ст0чника, прeжде всёхъ вBкъ неизречeннw сіsющее трис0лнечное б9ество2, во є3ди1номъ существЁ и3 си1лэ, и3 слaвэ познавaетсz.

БGор0диченъ:

Всего2 въ тебЁ њбновлsетъ человёка, вeсь всемY, пречcтаz, соединsемь, nтeческихъ нёдръ не њстaвль, и3 въ твою2 ўтр0бу всели1тисz и3зв0ливъ, и4же богaтствомъ милосeрдіz в0лею њбнищaвъ, и3 њбогати1въ мjръ бжcтв0мъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Течeньми твои1хъ кровeй церк0вный рaй напои1лъ є3си2 раздэлsемыми въ нач†ла четверочи1слєннаz, бlжeнне, добродётелей бжcтвенныхъ, t ни1хже душaмъ, q ніки1форе, почерпaемъ бжcтвєннаz даров†ніz.

Сёzтель ѕл0бы ѕлопомнёніемъ nкаsннаго восхити2: блaгости же и3 ми1ра вин0вникъ привлечE вмёстw џнагw, бжcтвеннымъ свэтовидёніемъ ўкрaшена, ніки1фора бGомyдраго мyченика.

Њсщ7aетсz, сп7се, твоeй в0льнэй стрaсти под0бzсz: и3зъ рeбръ бо твои1хъ, бGомyдрый, кaплzми њкроплeнъ, свои1хъ кровeй тебЁ т0ки приношaетъ мечeмъ посэкaемь, къ тебЁ грzдhй.

Трbченъ:

Спасeніz њсновaніе правослaвіе вёдуще, собезначaльна nц7Y сл0ва, и3 с™aго д¦а, проповёдуемъ въ трeхъ ли1цэхъ є3ди1но начaло, є3ди1но существо2, є3ди1ну в0лю, є3ди1но дёйство.

БGор0диченъ:

Мhсленнw научи1сz прbр0кwвъ соб0ръ твои6мъ тaйнамъ: нб7сe бо двeрь на земли2 вLка тS показA, и3 и3зъ тебє2, дв7о, вопл0щсz прaвды сlнце, сyщымъ во тмЁ возсіS.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бeздна грэхHвъ и3 прегрэшeній бyрz мS смущaетъ, и3 во глубинY нyжднагw рёетъ мS tчazніz. но твою2 крёпкую рyку мнЁ простри2, ћкw петр0ви, q ўпрaвителю, и3 спаси2.

И#сцэли2 сокрушeніе души2 моеS, ніки1форе бGомyдре, и3 страстeй мрaкъ разори1въ, tжени2 зарsми сyщіz въ тебЁ бжcтвенныz свётлости, молS и3збaвителz хrтA, блажeнне.

Бyрю јдwльскагw треволнeніz, страдaльче ніки1форе, кrтнымъ вётриломъ, и3 дых†ніи дух0вными ти1хw преплhвъ, мyчениче непобэди1ме, въ пристaнище ти1хое хrт0во дости1глъ є3си2.

Пострадaлъ є3си2 мyченически, и3 вои1стинну побэдон0сецъ бhлъ є3си2, ков†рствіz бlгом0щнw разори1въ ѕмjєва, и3 страстeмъ ћкw џбщникъ, блажeнне, бhвъ вLки, нhнэ по достоsнію спрослaвилсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ўжасaютсz мhсленніи ѓгGльстіи чи1ни дивsщесz, со nц7eмъ сyщаго прeжде вBкъ и3 д¦омъ, и3зъ чрeва твоегw2 пл0тски мLнца раждaема зрsще, бGороди1тельнице пречcтаz.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Впери1всz, слaвне, гDнею люб0вію, и3 сегw2 слaвный кrтъ на рaмо взeмъ, посрами1лъ є3си2 діaволи кHзни, пострадaлъ є3си2 дaже до смeрти, и3 и4стины kви1лсz є3си2 побэдон0сецъ, nрyжникъ и3 таи1нникъ б9іz благодaти.

Јкосъ:

Пavлово ћвэ ўчeніе возлюби1лъ є3си2, и3 въ пeрсэхъ твои1хъ, слaвне, насади1лъ є3си2, вопіS: люб0вь не безстyдствуетъ, сіS зижди1телz человёка совершeнна нaмъ даровA, любвE рaди вс‰ претерпЁ, гв0здіе и3 кrтъ, џцетъ и3 њплев†ніz, копіeмъ прободeнъ бhсть въ рeбра с™†z, и4миже и3сточи2 нaмъ кр0вь и3 в0ду бGодёльную. є3гHже возжелaвъ kви1лсz є3си2 побэдон0сецъ, и3 звaніемъ nрyжникъ, и3 таи1нникъ б9іz бlгодaти.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снизхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Смeрть бhсть тебЁ, ніки1форе, tшeствіе t сyщихъ здЁ, блажeнне, къ небеси1 же и3 на небє1снаz возшeлъ є3си2 нhнэ ликyz, со ѓгGлы поeши: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўкрэплsемь страстьми2 вседержи1телz, нeмощи превозвhшеное џко, и3 превзsтую бр0вь низвeрглъ є3си2 на зeмлю, бGомyдре, взывaz создaтелю твоемY: бlгословeнъ (Исправлена очевиднаz опечатка оригинала: бGословeнъ Прим. ояthlіb) є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пyть свидётельства твоегw2 ніки1форъ текjй соверши2, разшири1въ сeрдце дёйствомъ б9eственнагw д¦а, нhнэ ўсeрднw взывaетъ ти2, вLко: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Трbченъ:

ЎмA пeрваго и3 безначaльнаго, р0ждшаго сл0во собезначaльное, безстрaстнw и3 безлётнw, и3 произвeдша всес™aго д¦а, тS nц7A вёдуще взывaемъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

NбоS былA є3си2, дв7омaти, бGороди1тельнице чcтаz, во чрeвэ зачeнши бGа несказaннw, и3з8 тебє2 воплощaема во nбои1хъ зрaцэхъ познавaема, бGомyжнw на земли2 пожи1вшаго.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Знaменавсz бlгодaтію сп7са, самозвaнъ ты2 къ подвигHмъ мyжески tлучи1лсz є3си2, и3 побёду взeмъ на сопроти6вныz, мyчениче хrт0въ, побэди1тельными ўкраси1лсz є3си2 вэнцы2, бжcтвеннэ воспэвaz: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Њсвzти1всz вод0ю, ніки1форе, и3 д¦омъ, и3 мyченическими њбагрeнъ кровьми2, стzжaлъ є3си2 ћкw мyченикъ и4стинный хrтA бGа, свэтови1дную свётлость, всеблажeнне, въ нeйже нhнэ взывaеши: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Трbченъ:

Со безпл0тными чи1нми, въ тріeхъ v3постaсэхъ є3ди1нъ блaгости и3ст0чникъ приснотекyщій, нерождeно, безначaльно, и3 пресовершeнно бжcтво2, содётельное и3 цRS всёхъ, џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

С™ёйши ты2 былA є3си2, бцdе всепётаz, премjрнагw ѓгGльскагw чи1на: си1хъ бо родилA є3си2 содётелz и3 гDа t дёвственна неискусобрaчна чрeва, во двY существaхъ несліsннw, непреврaтнw, во є3ди1нэй же v3постaси бGа воплощeнна.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нeбо, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Престaвилсz є3си2 ћкw жени1хъ, ўкраси1всz nдeждами и3сткaнными t кр0ве мучeніz, бжcтвенныz свётлости ко причaстію, ўкраси1вшагw, слaвне, и3 ўдобри1вшагw на кrтЁ стрaстію честн0ю всёхъ благодётелz, q ніки1форе преблажeнне!

Привлeклсz є3си2 вLки добр0тами, и4хже ничт0же краснёйше, слaвне, и3 тогw2 тщaсz наслади1тисz непрестaнныz и3 благолёпныz свётлости, мечeмъ tсэщи2 твою2 главY поущaлъ є3си2 мучи1тели, разжигaемь люб0вію, q ніки1форе, гDа твоегw2.

Свётлw на лeсть, мyчениче хrт0въ, д0блествовавъ, и3 сію2 побэди1въ ћкw побэди1тель, вэнeцъ пріsлъ є3си2 твоeй главЁ даровaній, слaвне: и3 нhнэ ликyеши мyченически, съ мyченическими ли1ки, всеблажeнне ніки1форе, ў пrт0ла всёхъ цRS.

Трbченъ:

T нерождeнна nц7A, бGолёпнw сн7а рождeнна слaвzще, и3 д¦а прaваго прeжде вBкъ и3сх0днаго, три2 v3постaси чти1мъ пресyщныz и3 начaльныz трbцы, соединeнныz є3ди1нствомъ несліsннымъ, бGосл0вzще величaемъ.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2, q дв7о м™и б9іz, пaче є3стествA р0ждши пл0тію преблаг0е сл0во, є3г0же nц7ъ tрhгну t сeрдца своегw2 прeжде всёхъ вBкъ, ћкw блaгъ, є3г0же нhнэ и3 тэлeсъ превhшша разумэвaемъ, ѓще и3 въ пл0ть њблечeсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Тезоимени1тъ показaлсz є3си2 побёды, q ніки1форе, люб0вію и3 мучeніемъ побэди1въ мучи1тели: тёмже и3 побёды вэнeцъ пріsлъ є3си2 t гDа.

БGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ покр0вомъ t врагHвъ навёта нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6 сохранsй вс‰ невреди6мы: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ нyждахъ.

МР&К Ўкaзъ њ tдaніи прaздника срётеніz гDнz.

Подобaетъ вёдати, ѓще прилучи1тсz tдaніе срётеніz прeжде недёли мытарS и3 фарісeа въ седми1цэ, въ к0йлибо дeнь, кромЁ недёли.

Вeчеръ по nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника на ѕ7, поє1мыz на сaмый прaздникъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника, самоглaсенъ. Ѓще въ пzт0къ вeчера, Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ настоsщагw глaса. Прокjменъ днE, вх0да и3 чтeніz нёсть. На стіх0внэ стіхи6ры прaздника, со стіхи2 и4хъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По трис™0мъ тропaрь прaздника. Тaже, є3ктеніA и3 tпyстъ. На повечeріи по трис™0мъ кондaкъ прaздника. Полyнощницу поeмъ по nбhчаю, съ каfjсмою, и3 съ тропари2 nбhчными.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника три1жды. По nбои1хъ каfjсмахъ сэдaльны прaздника, и3 чтє1ніz. КанHнъ прaздника, со їрмос0мъ на д7i: їрм0съ по двaжды. Катавaсіа, т0йже їрм0съ. По G-й пёсни сэдaленъ прaздника, двaжды. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника: и3 чтeніе въ пр0логэ. На f7-й пёсни, Честнёйшую, не поeмъ: но поeмъ припёвы прaздника, ћкоже и3 на сaмый прaздникъ. Свэти1ленъ прaздника, двaжды. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника на д7: Слaва, и3 нhнэ, самоглaсенъ прaздника: Посeмъ славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь прaздника, є3ди1ножды. Тaже є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь и3 кондaкъ прaздника.

На літургjи, бlжє1нна пёснь f7 со їрмос0мъ, на ѕ7. По вх0дэ тропaрь прaздника. Слaва, и3 нhнэ, кондaкъ прaздника. Прокjменъ, ґллилyіа, и3 причaстенъ прaздника. Ґпcлъ, и3 є3ђліе днE. [Зри2] С™aгw же прилучи1вшагwсz поeмъ слyжбу на повечeріи, и3ли2 кaкw настоsтель и3зв0литъ.

МР&К Ѓще ли прилучи1тсz tдaніе прaздника срётеніz гDнz въ недёлю, прeжде недёли мытарS и3 фарісeа.

Въ суббHту вeчера на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны по nбhчаю. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на, и3 прaздника стіх0вна съ припёвы вели1кіz вечeрни: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь воскrнъ. Слaва и3 нhнэ, прaздника. На вели1цэй вечeрни по предначинaтельномъ pалмЁ поeмъ, Бlжeнъ мyжъ, каfjсму всю2. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны, G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 прaздника ѕ7, поє1мыz на сaмый прaздникъ. Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ № глaса. На літjи стіхи6ры прaздника, Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, Бцdе дв7о, двaжды. и3 прaздника, є3ди1ножды. и3 чтeніе въ послaніихъ ґпcльскихъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По nбои1хъ каfjсмахъ сэдaльны воскrны, съ бGорHдичны и4хъ, и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ, и3 полmелeй, и3 тропари2, ЃгGльскій соб0ръ: v3пакои2 глaса, и3 чтeніе. Степє1нна и3 прокjменъ глaса. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе воскrно: и3 пр0чее воскrно и3 до канHна. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7, и3 бцdэ на двA, и3 прaздника, на }. Катавaсіа прaздника: Сyшу глубороди1тельную зeмлю: По G-й пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ, и3 сэдaленъ прaздника, двaжды. По ѕ7-й пёсни кондaкъ воскrнъ и3 јкосъ: и3 чтeмъ пр0логъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7, и3 прaздника со слaвнымъ на д7, со стіхи2 прaздничными. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz. И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2, бцdе дв7о: и3 Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ тропaрь воскrнъ т0чію. є3ктєніи2, и3 tпyстъ, и3 њглашeніе студjтово, и3 и3схождeніе nбhчное въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По трис™0мъ кондaкъ прaздника, и3 конeчный tпyстъ: тaкожде и3 на пр0чихъ часёхъ глаг0лемъ тропари2 и3 кондаки2.

На літургjи, блажє1нна глaса на ѕ7, и3 прaздника пёснь f7, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника: Слaва, кондaкъ воскrнъ: И# нhнэ, кондaкъ прaздника. Прокjменъ глaса, и3 прaздника. Ґпcлъ, и3 є3ђліе недёли рsдъ, и3 прaздника. Причaстенъ: Хвали1те гDа съ нб7съ: Другjй прaздника. [Зри2] Прилучи1вшагwжесz с™aгw рzдовaгw въ сію2 недёлю слyжбу поeмъ на повечeріи, и3ли2 ћкw настоsтель и3зв0литъ.

МР&К Ўкaзъ њ прaздницэ срётеніz гDнz, ѓще въ к0й дeнь срётеніе бyдетъ, и3ли2 въ к0й дeнь прилучи1тсz tдaніе є3гw2.

Ѓще ли прaздникъ срётеніz прилучи1тсz въ недёлю блyднагw, и3ли2 въ понедёльникъ, и3ли2 во вт0рникъ мzсопyстныz недёли, и3 tдаeтсz прaздникъ въ пzт0къ тоsже недёли: понeже въ недёлю мzсопyстную tдaніz не бывaетъ. Ѓще ли прилучи1тсz срётеніе гDне въ срeду, и3ли2 въ четверт0къ, и3ли2 въ пzт0къ, и3ли2 въ суббHту мzсопyстныz недёли, и3 tдаeтсz во вт0рникъ сhрныz недёли. Ѓще ли случи1тсz въ недёлю мzсопyстную, и3ли2 въ понедёльникъ сhрныz недёли, и3 tдаeтсz въ четверт0къ тоsже недёли. Ѓще ли случи1тсz во вт0рникъ, и3ли2 въ срeду сыропyстныz недёли, и3 tдаeтсz въ суббHту тоsже недёли. Ѓще ли случи1тсz въ четверт0къ сhрный, и3ли2 въ пzт0къ, и3ли2 въ суббHту, и3 tдаeтсz въ недёлю сыропyстную. Ѓще ли срётеніе бyдетъ въ недёлю сыропyстную, тогдA прaзднуемъ є3ди1нъ дeнь.

Ѓще случи1тсz tдaніе срётеніz гDнz въ недёлю фарісeеву, и3ли2 блyднагw, и3ли2 сыропyстную:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны глaса, по nбhчаю. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна, и3 прaздника стіх0вна вели1кіz вечeрни. На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскрє1сны G: и3 тріHди G: и3 прaздника со Слaвнымъ д7. Слaва, тріHди. И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Ѓще ли хрaмъ срётеніz: И# нhнэ, прaздника. На літjи стіхи6ры прaздника, и3 тріHди хвали6тныz, кромЁ Слaвна: Слaва, тріHди. И# нhнэ, прaздника. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны. Слaва, тріHди. И# нhнэ, прaздника. На благословлeніи хлёбwвъ тропaрь, Бцdе дв7о: двaжды: и3 прaздника є3ди1ножды: На БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, и3 бGорHдичны и4хъ: и3 чтeніе. и3 поeмъ полmелeй, pал0мъ: Хвали1те и4мz гDне: и3 другjй pал0мъ: И#сповёдайтесz гDеви: [Зри2] Ѓще ли недёлz блyднагw, и3ли2 сыропyстнаz: Поeмъ и3 G-й pал0мъ: На рэкaхъ вавmлHнскихъ, со ґллилyіею: и3 пр0чее воскrно, и3 до канHна. КанHнъ воскrнъ на д7: и3 тріHди на д7: и3 прaздника на ѕ7. Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ и3 сэдaленъ тріHди: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, тріHди: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны, д7: и3 прaздника со Слaвнымъ д7. Слaва, тріHди: И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Ѓще ли недёлz сыропyстнаz: И# по стіхи1рахъ прaздника глаг0лемъ припёвы: Воскrни2, гDи б9е м0й: и3 поeмъ самоглaсну стіхи1ру тріHди днE: Слaва, и4ну стіхи1ру: И# нhнэ, Преблагословeнна є3си2: и3 по tпyстэ, Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 чaсъ пeрвый. На часёхъ тропaрь воскrнъ. Слaва, прaздника: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ прaздника, и3 тріHди, премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи, блажє1нна глaса на д7, и3 тріHди пёснь G-z на д7, и3 прaздника f7-z на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 прaздника: Слaва, кондaкъ тріHди. И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ днE, и3 прaздника.

[Зри2] Въ суббHту ќбw мzсопyстную tдaніе срётеніz не бывaетъ, тaкожде и3 въ недёлю мzсопyстную.

МР&К Ѓще ли tдaніе срётеніz гDнz случи1тсz во вт0рникъ, и3ли2 въ четверт0къ сhрныz недёли: и3 поeмъ си1це:

Вeчеръ на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника на ѕ7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды. и3 мyчениченъ съ припёвы nбhчными: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь прaздника, и3 tпyстъ. Рzдовaгw же с™aгw слyжбу поeмъ на повечeріи, и3ли2 кaкw настоsтель и3зв0литъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, три1жды. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника. КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на д7i. Ґ и3дёже трипёснецъ, поeмъ прaздника со їрмос0мъ на ѕ7. и3 тріHди на }. По G пёсни сэдaленъ тріHди пи1санъ по в7-й каfjсмэ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7 пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ. На f7 пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ прaздника, двaжды. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника на д7: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE, двaжды: и3 мyчениченъ. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Тропaрь прaздника. є3ктеніA, и3 tпyстъ.

На літургjи, блажє1нна прaздника, пёснь f7, на ѕ7. По вх0дэ тропaрь прaздника. Слaва, и3 нhнэ, кондaкъ прaздника. Прокjменъ, ґллилyіа, и3 причaстенъ прaздника. Ґпcтолъ и3 є3ђліе днE. Въ срeду же и3 въ пzт0къ tдaніе срётеніz не бывaетъ.

МР&К Ѓще ли tдaніе срётеніz въ суббHту сыропyстную:

Въ пzт0къ сhрный вeчера, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прaздника, G: и3 nтцє1въ, G. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Прокjменъ днE, и3 пареміA, и3 по нeй прокjменъ: Да ўповaетъ ї}ль на гDа. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE, двaжды, и3 мyчениченъ. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Тропaрь nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. По каfjсмахъ сэдaльны прaздника. КанHнъ прaздника со їрмос0мъ на }: и3 nтцє1въ на ѕ7: Катавaсіа прaздника. По G пёсни кондaкъ и3 јкосъ nтцє1въ, и3 сэдaленъ и4хъ, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По ѕ7-й пёсни кондaкъ прaздника и3 јкосъ. На f7-й пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ прaздника: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. На хвали1техъ стіхи6ры прaздника, G: и3 nтцє1въ, G: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. Тропaрь nтцє1въ: Слaва, и3 нhнэ, прaздника. и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ пeрвый, и3 конeчный tпyстъ.

На літургjи, блажeнна, прaздника пёснь f7 на д7: и3 nтцє1въ пёснь ѕ7-z, на д7. По вх0дэ тропaрь прaздника, и3 nтцє1въ: Слaва, кондaкъ nтцє1въ: И# нhнэ, кондaкъ прaздника. Прокjменъ прaздника, и3 nтцє1въ. Ґпcтолъ, и3 є3ђліе днE, и3 nтцє1въ: Ґллилyіа, прaздника, и3 nтцє1въ. Причaстенъ прaздника, и3 nтцє1въ.

10 февраля: Святого мучения Харлампия.

Мёсzца тогHже въ ‹-й дeнь.

С™aгw мyченика харалaмпіа.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вeсь t ю4ности * возложи1всz вLцэ, * сегw2 возжелaлъ є3си2, * и3 тогw2 стопaмъ послёдовалъ є3си2: * њчи1стивсz же всsкіz страстeй сквeрны, * бжcтвенною благодaтію њбогати1лсz є3си2 * твори1ти и3сцэлє1ніz, * и3 чудодёйствовати пресл†внаz: * и3 мyченикъ бhлъ є3си2, * всsкими прилHги мучeній непрекл0ненъ пребhвъ, * си1лою пожeршагwсz на кrтЁ. * є3г0же прилёжнw моли2 * њ душaхъ нaшихъ.

Гвоздьми2 пригвождaемо * твоE блажeнное тёло терпэли1вное, * страдaльче харалaмпіе, и3 непобэди1мое, * дyшу непрел0жну, и3 ќмъ некрaдомь, * соблю1дъ сокрушaемь: * бжcтвенное бо желaніе тS, слaвне, * богaтнw распалsше, * и3 терпёти мyкъ всsкій ви1дъ поущaше, * мyчениче страстотeрпче, * хrт0выхъ страдaній џбщниче. * є3г0же со дерзновeніемъ моли2 * њ душaхъ нaшихъ.

Рaдость пресвётлую, * и3 пречестнyю слaву * пострадaвъ наслёдовалъ є3си2, * и3 вёчнующее рaдованіе, * свzщeнниче препод0бне, страдaльче честнhй, * в0ине д0блественный, и4же вHинства и3 њполчє1ніz ѕміи1на * кровeй твои1хъ течeньми ћвэ потопи1лъ є3си2 благодaтію, * и3 бжcтвенною моли1твою * мє1ртвыz воздви1глъ є3си2 и4стиннw, * со дерзновeніемъ молsсz * њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Ўzзвлeннаго мS * разб0йническими дeмwнwвъ нахHды, * и3 лежaща всего2 недёйственна, всенепор0чнаz, * на пути2 всегдA нестоsннагw житіS, и3 ми1лости трeбующа, * вск0рэ посэти2, * віно2 возліsвши и3 є3лeй * на неисцBльныz р†ны, * и3 ко благоздрaвію возведи2: * ћкw да тS слaвлю, * и3 люб0вію по д0лгу воспою2 вели6чіz тво‰, * чcтаz є3ди1на м™и дв7о.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго, * неизречeннымъ сл0вомъ, * t беззак0нныхъ ћкw њсуждeна возноси1ма на кrтъ, * џцетъ и3 жeлчь вкушaюща, * въ рeбра же прободaема, * и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaємы, * и3 рыдaющи восклицaла є3си2, м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, харалaмпій во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

КанHнъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Съ ли6ки шeствуz вeселw въ мhсленныхъ нбcныхъ сeлэхъ, и3 сіsz свётомъ невечeрнимъ, и3збaви мS t страстeй моли1твами твои1ми, мyдре, ћкw да пою1 тz.

Свэтон0снаz твоS пaмzть с0лнечнаz њблистaетъ дарwвaніz, и3 просвэщaетъ вёрнw въ нeй чтyщыz тS, рaдости пресвётлыz вои1стинну, мyчениче тезоимени1те.

Кровeй твои1хъ кaплzми слaное невёріz м0ре потопи1лъ є3си2, рэкA бlгочeстіz бhлъ є3си2, хrт0ву напоsющи вои1стинну цRковь при1снw.

БGор0диченъ:

ГрэхHвъ бyрz, и3 помышлeній проти6вныz в0лны, и3 страстeй нашє1ствіz на мнЁ преид0ша: но твоeю, бцdе дв7о, держaвною моли1твою спаси1 мz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть с™ъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Нёсть tню1дъ и3зрещи2 чудeсъ мн0жества, ±же содёлалъ є3си2 є3щE въ жи1зни ходS, и3 къ бGу прешeдъ, страстотeрпче мyчениче досточyдне.

Си1лою бжcтвенною ўкрёпльсz, некрёпкую нaглость беззак0нныхъ низложи1лъ є3си2, ћкоже в0инъ крёпокъ, харалaмпіе страдaльче, ћкw nрyжникъ бжcтвеннагw њполчeніz.

Кровeй и3стeкшыz т0ки твоегw2 тэлесE вeсь нечeстіz плaмень и3 лю1тое запалeніе ўгаси1ша, слaдости же пот0къ тебЁ и3сходaтаиша.

БGор0диченъ:

С™hхъ с™aго бGа родилA є3си2, всес™az, свsтости хрaмъ ћвльшисz чи1стъ, и3 двeрь, є4юже є3ди1нъ хrт0съ пр0йде, спасaz человёчество.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Ст0лпъ незhбленъ цRкве, свэти1льникъ неугаси1мый вселeнныz, стrтотeрпче, kви1лсz є3си2, харалaмпіе: и3 просіsвъ с0лнца свэтлёе, јдwльскую tгонsеши тмY, мyчениче слaвне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz былA є3си2 ски1ніа сл0ва, є3ди1на всечcтаz дв7о м™и, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7о м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™ролёпнw рыдaющи вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи, t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Красeнъ бhлъ є3си2 помaзавсz кр0вію честнaгw мучeніz, и3 добр0тами сегw2 ўкраси1всz, харалaмпіе, страдaльцєвъ ўкрашeніе и3 ўтверждeніе.

Дeмwнскаz к†пища твои1мъ сокруши1лъ є3си2, страстотeрпче, мyжествомъ, хрaмъ тебE самaго с™aгw д¦а, и3 терпёніz нел0жнагw ст0лпъ показaлъ є3си2 и3 џбразъ.

На высотY вознeсше рyцэ, слaвне, тмы2 предстaтелє тво‰ рeбра строгaху ногтьми2, вёчное и4стиннw и3сходaтаивше тебЁ наслаждeніе.

БGор0диченъ:

Крёпость моS, и3 пёніе моE хrт0съ бGъ, и3зъ тебє2 возсіsвый, премн0жествомъ, чcтаz, блaгости и3збaви ны2 пeрвагw преступлeніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Бжcтвенную стрaсть, нaсъ рaди стрaсти претерпёвшагw, твeрдw, мyчениче хrт0въ, подражaвъ, терпи1ши во всeмъ тёлэ, слaвне, гвоздeй пригвождє1ніz д0блественнэ.

Безсловeсіе гони1телей, сл0во собезначaльное nц7Y, и3справлsz, премyдре, сл0во безсловє1снымъ ћвэ влагaетъ, разрэши1ти t ю4зъ тS повелэвaюща.

Рwжны2 пронзeнъ, ўzзви1лъ є3си2 сeрдце лю1тагw земнор0дныхъ бори1телz, копіeмъ мyжества и3 терпёніz твоегw2, бGомyдре страстотeрпче досточyдне.

БGор0диченъ:

Бжcтвеннымъ сіsніемъ твои1мъ, бlгaz, њмрачeнную мою2 дyшу сластьми2, просвэти2, и3 ко спасeніz стезsмъ настaви, ћже є3ди1на сп7са хrтA р0ждшаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре, воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Свэти1льникъ бhлъ є3си2, страдaній твои1хъ свётомъ просвэщaz концы2: и3сповёдуеши и4мz хrт0во предъ мучи1тєли, страстотeрпче хrт0въ преслaвне.

Бжcтвенныz распалsемь nгнeмъ любвE, рос0ю вёры ѕлочeствующихъ ўгаси1лъ є3си2 запалeніе, хrтHва чудесA невBрнымъ показyz, досточyдне.

Жи1зни желaz безсмeртныz, плотск†z, харалaмпіе, ўмертви1лъ є3си2 страстн†z движє1ніz: и3 моли1твою мє1ртвыz возстaвилъ є3си2, воспэвaющыz во всёхъ тS прослaвльшаго.

БGор0диченъ:

Страстeй мS колeблющасz сопроти1вными прилHги, м™и б9іz, ўтверди2, ћкw безстрaстіz р0ждши и3ст0чникъ: къ тебё бо прибэг0хъ, человёкwмъ вели1кому прибёжищу.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Под0бствовавъ бlгодaтію сщ7eнства, слaвне, цRковь свётлw ўкраси1лъ є3си2 бжcтвеннымъ страдaніемъ, є4же за хrтA пріsлъ є3си2 д0блественнw рaдуzсz, харалaмпіе, честнhй свэти1льниче всемjрный, њсіzвazй концы2, ћкw непобэди1мый.

Јкосъ:

Пaстырz хrтA бGа нaшего, ћкw ѓгнца на зeмлю бlговоли1вшаго пріити2, грэхи2 взeмлющаго, и3 недyги всёхъ понeсшаго равноwбразовaвъ, мyчениче свsте, дyшу за џвцы положи1лъ є3си2, возвэщaz є3гw2 стр†сти: тёмъ днeсь вси2 поeмъ тS пёсньми, ћкw непобэди1ма.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы въ вавmлHнэ пeщнагw плaмене не ўбоsшасz, но посредЁ плaмени ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Приwбщazсz мyкамъ, и3 nгнeмъ њпалsемь, страстотeрпче хrт0въ, ћкw злaто чи1сто бhвъ, и3 свzщeнно возложeніе хrт0во бhлъ є3си2.

Моли1твъ твои1хъ рос0ю пребеззак0ннующихъ пeщь ўгасE, мyдре, и3 и3збaвленъ бhлъ є3си2, пэснопоS сотв0ршему: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њполчeніемъ страдaній дрeво kви1лсz є3си2 высокорaслено, соwсэнsющо вBрныz t плaменнагw грэхA, зовyщыz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Рaдость пріeмшаz въ пречcтэмъ чрeвэ твоeмъ, бцdе чcтаz, весeліz сeрдце моE и3сп0лни, печaль tгонsщи страстeй, приснодв7о.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Течє1ніи кровeй накaпаемь, рaнъ добр0тою ўкрашaемь, побэди1тельнымъ бlголёпнw вэнцeмъ ўд0бренъ бGу предстaлъ є3си2, мyчениче.

Мyкъ џблацы не покрhша мyжества твоегw2, мyчениче, и3 д0блестей, гони1телей не њмрачи2 сопротивлeніе твоегw2 пресвётлагw, бGомyдре, терпёніz.

Свzщeнникъ же и3 мyченикъ непобэди1мь, в0инъ д0бль, и3 ст0лпъ непоколеби1мь, ўтверждeніе вёрныхъ, нечeстіz противоб0рецъ, вои1стинну kви1лсz є3си2, бGомyдре страстотeрпче.

БGор0диченъ:

Всsчєскаz сотвори1вый бжcтвеннымъ хотёніемъ, восхотёвъ во чрeвэ твоeмъ всели1сz, чcтаz, и3стлёвшыz ны2 њбнови1ти хотS: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно, є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

Ни џгнь, ни мeчь, но нижE смeрть, ни гонeніе, ни ск0рбь, ни глaдъ, нижE бэдA, ни мyкъ всsкихъ ўмышлeніе возм0же t любвE б9іz вои1стинну tлучи1ти тS сотв0ршагw, страдaльче досточyдне.

Строгaньми ногтeй ўмерщвлeніz совлeкъ ри6зы, nдeждами t кровeй тебE, страстотeрпче, ўкраси1лъ є3си2: тёмже со дерзновeніемъ, мyчениче непобэди1ме, всёхъ вLцэ и3 бGу рaдуzсz предстои1ши.

Рaдости полнA и3 б9eственныz свётлости подaтельна, харалaмпіе, пaмzть твоS мjру возсіS, страстeй зи1му tгонsщи, вс‰ просвэщaющи, ю4же прaзднующе њбрэтaемъ прегрэшeній њчищeніе моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Страстeй бyрz смущaетъ мS, и3 сластeй погружaетъ треволнeніе, всенепор0чнаz, к0рмчіz хrтA р0ждшаz, рyку ми2 п0мощи простри2, и3 спаси1 мz, є3ди1на спасeніе вёрнw блажaщихъ тS.

11 февраля: Святого священномученика Власия. Преподобного Димитрия, Прилуцкого чудотворца. Святого благоверного великого князя Всеволода, во святом крещении Гавриила.

Мёсzца тогHже въ №i-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика влaсіа:

И# прпdбнагw nц7A нaшегw дими1тріа, прилyцкагw чудотв0рца:

И# преставлeніе с™aгw благовёрнагw вели1кагw кнsзz всeволода, наречeннагw во с™0мъ крещeніи гавріи1ла, псковскaгw чудотв0рца.

Сл{жбы и4хъ пи6саны по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры nктHиха, G: И# с™aгw, G. Глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Добродётелей вeрхъ, * и3 вёрныхъ њсновaніе, * свzти1телей слaва, * и3 мyченикwвъ похвалA, * вс‰ призывaетъ свётлw вBрныz * въ пaмzть свою2 честнyю, * воспёти сего2 ћкw побэди1телz, * на земли2 бGа прослaвльшаго.

Востaвъ kвлeніемъ * собороначaльника хrтA, * собрaніе беззак0нныхъ ви1дэвъ, мyчениче, * ўсeрднw на суди1ще пришeлъ є3си2, мyдре, * слaвы взeмъ побэди1тєльнаz, * нhнэ на нб7сёхъ водворsешисz, преwсвzщeнне.

Кр0вными кaплzми твои1ми, мyчениче влaсіе, * nдeжда цeркви и3сткaсz краснw2, * благопом†заніи пeстрыми ўкрaшсz, * сугyбыми болёзней њбагрeньми: * є4юже њдэвaетсz ћкw красот0ю невёстною, * воспэвaющи женихA хrтA.

Слaва, глaсъ д7:

Ћкw д0бръ дэтонастaвникъ, и3 ўчи1тель благочeстіz, дёйственною си1лою бжcтвенныхъ словeсъ твои1хъ жєны2 бGолюбє1зны привeлъ є3си2 къ подвигHмъ мyченичєскимъ, нeмощь є3стествA тёмъ ўкрэплsz њ хrтЁ, съ ни1ми течeніе страдaній д0брэ скончaвъ въ черт0зэ нбcнэмъ свётлw рaдуешисz, сугyбымъ вэнцeмъ бжcтвенныz слaвы ўкрашazсz, и3 просS съ ни1ми ми1ръ нaмъ даровaти, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рє1бра и3скопавaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, твоемY в0льному распsтію.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Прозsбъ въ пощeніи бжcтвенныхъ добродётелей, тезоимeннw, влaсіе, процвёлъ є3си2 дв7дски ћкw фjніxъ во дв0рэхъ гDнихъ, и3 ћкw кeдръ ўмн0жилсz є3си2 и3справлeньми: ћкw віногрaдъ же плодови1тъ въ домY б9іи, во врeмz мучeніz ўрёзаемь мyкъ томлeньми, t плодA пHдвигъ твои1хъ и3сточи1лъ є3си2 нaмъ віно2 разyмное, t негHже пію1ще, весeліz бжcтвеннагw сердцA наполнsемъ, и3 соглaснw сошeдшесz къ честнёй пaмzти твоегw2 скончaніz, ўблажaюще восхвалsемъ тS, просsще пріsти тоб0ю ми1ръ, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Лю1діе беззак0ннэйшыz безъ прaвды пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

Тропaрь, глaсъ д7:

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 пrт0лwмъ намёстникъ ґпcтолwмъ бhвъ, дэsніz њбрёлъ є3си2, бGодохновeнне, въ видёніz восх0дъ: сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, сщ7енномyчениче влaсіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

КанHнъ.

Глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

ПохвалY соглaсну днeсь хrтY прин0симъ, слaвную влaсіа мyдрагw творsще пaмzть, мwmсeйски, празднолю1бцы, пою1ще пёснь бGу нaшему, ћкw прослaвисz.

Д0льнихъ презирaтель влaсій, и3 хrт0въ рачи1тель, ћкw с™и1тель и3 мyченикъ и3 пaстырь, є4же дёломъ показaніе, и3 предл0жь бжcтвенную трапeзу на снэдeніе созывaетъ нaсъ.

ЖитіE добродётельми њчи1стилъ є3си2, и3 сосyдъ kви1лсz є3си2 потрeбенъ, бжcтвеннагw мЂра на воспріsтіе честнaгw служeніz, мyдре: nдeжду же кровьми2 мучeніz и3спестри1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

ВостA t џтча падeніz, бGороди1тельнице чи1стаz, и3 t клsтвы и3збaвисz ћвэ прамaтерніz, прес™az, твои1мъ ржcтв0мъ, р0дъ вeсь человёческій.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ћкw вёдомъ бGу, сщ7eнствовати хrтY помaзалсz и3 научи1лсz д¦омъ, сaмъ сS кр0вію њс™и1лъ є3си2.

Ўчeньми вои1стинну сбhтіемъ мyдрыхъ дёлъ твои1хъ, цRкви бhлъ є3си2 мyченикъ и3 ўчи1тель, влaсіе.

Џбразъ бlгочeстіz цRкве хrт0вы бhлъ є3си2, свzщeнную nдeжду твою2 кровьми2 ўzсни1лъ є3си2 страдaній твои1хъ.

БGор0диченъ:

Р0ждши на земли2 пребогaтаго бGа, чи1стаz, человёческое падeніе на нб7сA возвелA є3си2.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Бжcтвенное прозzбeніе, цвётъ неувzдaемый, лозы2 хrт0вы розго2 многострадaльнаz, бGон0се влaсіе, вёрою чтyщыz пaмzть твою2 весeліz твоегw2 и3сп0лни, молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Благочeстіz сhй прозzбeніе чeстно, нечeстіz kви1лсz є3си2 потреби1тель, влaсіе прехвaльне, си1лою д¦0вною: на суди1щи бо јдwльскую лeсть њбличи1лъ є3си2, и3 бlгодерзновeннw пёти трbцу проповёдалъ є3си2. тёмже и3 беззакHннымъ предaвсz, стrтотeрпче, ѕвёрz ўмори1лъ є3си2 ѕлоначaльнагw ѕмjz: сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

С0лнца џблаче разyмнагw, б9eственнагw свёта свэти1льниче златоковaнный, несквeрнаz, неблaзнаz, всенепор0чнаz вLчце, њмрачeнную дyшу мою2 њслэплeніемъ страстeй безстрaстіz зарeю просвэти2, молю1сz, и3 њсквернeнное ми2 сeрдце њмhй потHки ўмилeніz, покаsніz же слезaми, и3 t тимёніz мS њчи1сти дёлъ мои1хъ, да люб0вію зовy ти: бцdе приснодв7о, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе подaти ми2: тебe бо и3мёю надeжду рaбъ тв0й.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе, вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўтверждaемь жезл0мъ и4стиннымъ, мwmсeйски низложи1лъ є3си2 прeлєсти ѕмjz, влaсіе ўг0дниче хrт0въ, њбличи1въ мучи1телz, и3 настaвль нHвыz лю1ди.

Словє1снымъ тS и3 безсловє1снымъ благодётелz, є4же къ бGу присвоeніе показA, блажeнне, и3справлeній твои1хъ: тёмже ќбw пріsлъ є3си2 и3сцэлeній даров†ніz.

Во ўд0лэ, и3дёже положи1сz болёзнь, сyщымъ њ хrтЁ твои6мъ nвцaмъ прaведнw, всE, џ§е, ўдави1лъ є3си2 сл0вомъ бlгодaти беззак0ніz тeрніе.

БGор0диченъ:

Ћкw рaй посредЁ цRкве насаждeнъ kви1сz, р0ждши дрeво жи1зни, препётаz: t негHже ќбw вкуси1вше, познaхомъ хrтA бGа нaшего.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

На пaжити бжcтвеннэй простeръ предёлы стaда твоегw2, с™и1телю, бGомyдреннw лeсть tгнaлъ є3си2 t всеS земли2.

Ўчeньми, мyдре с™и1телю, стaдо твоE ўтверди1лъ є3си2 въ вёрэ: сe бо и3 жєны2 лeсть попрaша.

Люб0вію хrт0вою ўтверждaємы жєны2, къ под0бію прих0дzтъ пHдвигъ твои1хъ, џ§е, закалaємы ўсeрднw хrт0ви.

БGор0диченъ:

Ўмертви1сz вои1стинну ржcтв0мъ твои1мъ, вLчце, наи1тіе смeртное: свётомъ бо тмA разорsема ви1дитсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Красот0ю разли1чныхъ рaнъ тэлeсныхъ, тaйныz nдeжды твоеS ўкраси1лъ є3си2 лёпоту: и3 nбою1ду, їерaрше, вэнчaлсz є3си2 бlгодaтію.

Вёрою хrт0вою ћкw стек0шасz жєны2 стрaждущыz съ тоб0ю, џ§е, ўсeрднw ўмeрша, влaсіе, люб0вію творsщихъ пaмzть твою2 сохрани2.

Рeвностію хrт0вою разжeгшесz мyчєницы, ласкaтельныz лeсти прeлесть tвeргше, мyкамъ томлeніz запали1ша кр0вію.

БGор0диченъ:

Крёпость моS вои1стинну ты2, и3 пёніе є3си2, бGороди1тельнице: на тs бо надeжду мою2 возложи1хъ, и3 возвhсихъ тоб0ю на враги2 мо‰ р0гъ м0й.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Свzщeніz помaзаніемъ, и3 мучeніz кр0вію ўкраси1лсz є3си2, слaвне влaсіе, и3 сіsеши всю1ду въ вhшнихъ ликyz, и3 нaсъ назирaz въ хрaмъ тв0й пришeдшыz, и3 въ нeмъ тебЁ непрестaннw зовyщыz: всёхъ нaсъ соблюди2.

Јкосъ:

Со тщaніемъ, брaтіе, собери1тесz, и3 хрaмъ мyченика дости1гните, ћкw да сего2 воспоeмъ днeсь, ћкw да бlгодaтію є3гw2 наслади1мсz: дyшы бо спасaетъ и3 тэлесA t страстeй многоразли1чныхъ, ћкw мyченикъ, ћкw препод0бенъ, ћкw вёренъ с™и1тель и3 поб0рникъ, вопію1щымъ є3мY t души2 чи1сты: всёхъ нaсъ соблюди2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Дв7дски тебЁ взывaемъ, q џ§е влaсіе, люб0вію, гDу kви1лсz є3си2 ты2 под0бникъ, и3 стопы6 тво‰ не познaшасz: и4бо стези6 тво‰ њ гDэ kви1шасz на водaхъ.

Сп7совою наслaждшесz, мyчєницы, бlгодaтію, вои1стинну рaдость вмэни1сте напaсти мучeніе: чyдо же ћкw превhше человёка, кровeмъ прел0жшымсz во млеко2 ўжaснw.

Мaтерне ќбw къ мучeнію дерзновeніе зрsще, вёрою хrт0вою дёти, и3 тогw2 бlголёпіz наслаждaютсz, ко вLцэ рaдующесz тщaхусz.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсщ7eнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz: тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, вопію1щымъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Рyцэ распростeръ pал0мски предъ лицeмъ б9іимъ, џ§е, принeслъ є3си2 сщ7еннодёйствуz, кр0вію твоeю моли6твы тво‰ хrтY. тёмже чaшу, мyдре, спаси1тельную и3спи1въ, вопіsлъ є3си2: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вдови1цэ ревнyюще бlгочeстнw, бжcтвенную пaмzть твою2 совершaемъ вёрнw, бGорaдованне влaсіе: и3 сaмъ ќбw њбэщaніе є4же сотвори1лъ є3си2 къ нeй, и3 съ нeю къ нaмъ даров†ніи благи1ми нaмъ бyди на п0мощь.

БGор0диченъ:

Бsше є3стество2 человёческое, є4же прeжде њсуждeнное падeніемъ преступлeніz, њбрёте же, бцdе, ржcтв0мъ твои1мъ благословeніе вои1стинну, и3 поeтъ рaдостнw, благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA, тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Ћкоже въ слaдости рaйстэй, и3 въ нeй цaрствіе, влaсіе мyдре с™и1телю, наслёдіе ўготовлsz, на заколeніе потeклъ є3си2, њ гDэ рaдуzсz.

Гордhню посёклъ є3си2 ты2, блажeнне, д¦0внымъ мечeмъ, возносsщихсz сyетнw на стaдо твоE безб0жныхъ, твои1ми кровьми2 ўкраси1въ благочeстіе.

Влaсіе мyдре с™и1телю, со стрaждущими съ тоб0ю женaми, вкyпэ и3 съ дэтьми2 бжcтвенными, благословeньми хвaлzщыz тS вэнчaти, помоли1сz: ћкw t начaла тебЁ сл0во воспёвшихъ.

БGор0диченъ:

Въ ржcтвЁ дв7а kви1ласz є3си2, ћкw прeжде ржcтвA, бцdе, и3 по рождествЁ тaкожде ўстaвлєнныz зак0ны є3стествA прешeдши, вLчце: тёмже тS вси2 величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

С™и1тель и3 мyченикъ, препод0бенъ, неѕл0бивъ ћвльсz, влaсіе, страстeй хrт0выхъ р†ны носS, дaвшагw ти2 благодaть и3сцэлsти вс‰ недyги.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ТS даніи1лъ преднаписyетъ несэк0мую г0ру, и3зъ неsже честнhй кaмень tсэчeсz, и3стнэвaетъ јдwльскіz хрaмы, бGороди1тельнице мRjе.

Слyжба препод0бнагw nц7A нaшегw дими1тріа, прилyцкагw чудотв0рца.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры на д7, глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Добродётелію б9eственною, * преблажeнне дими1тріе, * на нбcныz сл†вныz крyги возшeлъ є3си2: * не во мрaцэ зашeдъ невёдэніz, * но въ благодaти бжcтвеннэй kви1лсz є3си2, * пріeмлz неизречє1ннаz сі‰ніz.

Ўм0мъ просвэщeннымъ * дyшу твою2, џ§е, просвэти1въ њс™и1лсz, * и3 t земнhхъ престaвилсz є3си2 въ хrт0во цrтвіе *, дими1тріе преблажeнне, въ п0стницэхъ ты2 свётелъ kви1лсz є3си2, * пи1щи нестарёемыz нhнэ насыщazсz, * бжcтвенною слaвою њблистaемь.

Трbца безначaльнаz и3 є3диносyщнаz, * kви1 тz себЁ селeніе, * бGон0се дими1тріе, * и3 показa тz пресвётла свэти1льника, * t житeйскихъ мzтeжей ўклони1лсz є3си2 сeрдцемъ, * и3 житіE съ нбcными приwбрёлъ є3си2.

Слaва, глaсъ G.

Препод0бне џ§е дими1тріе, крёпкимъ пощeніемъ, и3 жест0кимъ воздержaніемъ, п0томъ и3 труды2 стезю2 сію2 соверши1лъ є3си2, ћкw въ слaдостехъ почивaеши рaдуzсz: є3ђльски же моли1твою и3 пост0мъ полки2 дє1мwнскіz прогонsеши. тёмже со ѓгGлы водворsешисz во цrтвіи нбcнэмъ: и3 нhнэ хrтA бGа моли2, њ вёрою хвaлzщихъ всечестнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Ћкw преходsщую жи1знь, * ћже на земли2, презрёлъ є3си2, блажeнне: * тёмъ спод0билсz є3си2 * ўлучи1ти жи1зни бжcтвенныz, * и3 тогw2 пріsлъ є3си2 сіsніе, бGон0се.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

ЛюбвE рaди хrт0вы, * препод0бне дими1тріе, * пл0ти рачи1тельное ўмертви1лъ є3си2 мудровaніе, * и3 дyшу t страстeй своб0дну * бGови предстaвилъ є3си2.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Б0дренными мlтвами, * и3 слeзными и3стHчники, цeркви вёрныхъ * њбогати1лъ є3си2 *, бGоблажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Вhшніи тS ли1цы, * бцdе дв7о, * пою1тъ съ ни1жними, * слaвzще непрестaннw * ржcтво2 твоE пречcтое.

Тропaрь пи1санъ на вели1цэй вечeрни.

На вели1цэй вечeрни, Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ }: и3 поeмъ стіхи6ры, глaсъ в7.

Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Свэти1ло вели1кое kви1сz нaмъ днeсь, мjръ вeсь просвэщaющо бGодаровaнными чудесы2, џ§е препод0бне. ћкоже и3ст0чникъ неисчерпaемый показaлсz є3си2, ћкw струи6 чудeсъ т0чиши и3сцэлє1ніz вёрою приходsщымъ ти2, блажeнне, и3 припaдающымъ ко гр0бу твоемY свzт0му, дaруеши же душaмъ и3 тэлесє1мъ здрaвіе неwскyдно, болsщымъ вели1кое врачевaніе, чудотв0рче џ§е нaшъ дими1тріе, и3 њ нaсъ нhнэ моли1сz ко сп7су хrтY, прaзднующихъ вёрою честнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaвы и3 чeсти нhнэшніz не восхотёвъ, тогw2 рaди њстaвилъ є3си2 твоE nтeчество, и3 њ бз7э всsчески въ мjрэ прослaвивсz, чудотв0рецъ kви1лсz є3си2: tтyду бо tбэжaвъ, въ пустhни при водaхъ прeбылъ є3си2, и3 пaки посреди2 мjра п0жилъ є3си2, ўедини1всz душeю, блажeнне, t мірски1хъ, и3 б9іею благодaтію nби1тель состaвивъ, въ нeйже потруди1всz престaвилсz є3си2, и3дёже лежaтъ честны6z м0щи тво‰, бGу бо тS пaче прославлsющу: тh же и3сцэлeніz t негw2 просS приходsщымъ ти2 съ вёрою, блажeнне, и3 нaсъ нhнэ не забyди въ моли1твахъ ко хrтY сп7си1телю нaшему.

На земли2 ћкw ѓгGлъ п0жилъ є3си2 въ тэлеси2, души2 пл0ть повинyлъ є3си2, пощeніемъ же и3 воздержaніемъ мн0гимъ свэтлоoбрaзенъ всегдA kвлszсz: ўкраси1босz душeю, блажeнне, с™ёй трbцэ nби1тель тебE содёлалъ є3си2. и3 даровaніz чудeсъ спод0бисz, больны6z и3 прокажє1нныz и3сцэлsz и3 стрaждущымъ t духHвъ нечи1стыхъ прощeніе подавaz, и3 нaсъ и3збaви t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ всегдA, прaзднующихъ с™yю пaмzть твою2.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Прпdбне џ§е дими1тріе, * ты2 є3ђльски гDа бGа возлюби1лъ є3си2, * бжcтвенное є3гw2 и4го * на рaмена сво‰ взsлъ є3си2, * и3 кrтъ гDень ћкw лeгкое є3гw2 брeмz понeслъ є3си2, * не возвращazсz на сл†сти врeмєнныz, * и3 бhлъ є3си2 ўпрaвленъ въ цrтвіе б9іе. * тёмже и3 нhнэ непрестaннw хrтA моли2, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Препод0бне џ§е дими1тріе, * твоемY вLцэ хrтY подражaтель бhлъ є3си2: * ћкw бо бlгодaть с™aгw д¦а пріsлъ є3си2, * тaкw и3 подаeши и3сцэлeніе недyгующымъ, * разслaблєнныz, моли1твами твои1ми къ бGу, * сотворsеши здр†вы. * и3 бhлъ є3си2 монaхwмъ похвалA и3 ўтверждeніе, * и3 молeбникъ ко сп7су, * њ всёхъ къ тебЁ притекaющихъ.

Прпdбне џ§е дими1тріе, * бyдущіz рaди жи1зни, * д0блественнэ моли1твою и3 пост0мъ * бGу ўгоди1лъ є3си2, * и3 неви1димыхъ вр†гъ шат†ніz и3 кHзни попрaлъ є3си2, * си1лою кrтA хrт0ва ўкрёпльсz: * тёмже и3 по смeрти нhнэ рaдуzсz живeши, * сегw2 рaди и3 мы2 днeсь вопіeмъ ти2, бlжeнне: * моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ }:

Ўкрaшенъ добродётельми д¦0вными, препод0бне џ§е нaшъ дими1тріе: прослaви бо тS гDь бGъ житіeмъ же и3 чудесы2, въ преставлeніи же твоeмъ, дyшы вёрныхъ њблагоухaлъ є3си2 и3 тэлесA. и3 нhнэ, блажeнне, и3 нaсъ моли1твами твои1ми њчи1сти t всsкихъ грэхопадeній, прaзднующихъ свzтyю пaмzть твою2, и3 со стрaхомъ и3 люб0вію припaдающихъ къ твоемY гр0бу чудотв0рному, џбразъ под0біz твоегw2 любeзнw цэлyюще, не престaй молsсz за твоE стaдо бGозвaнное, ћкw да ми1лостивый гDь спасeтъ дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ЦRь нбcный за человэколю1біе:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyши въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе: nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цaрствіе благолёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый, препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ. И# t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz: рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ разбёетъ и5хъ, и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. [ѕ7] Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те, держaщіи мн0жества, и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: Ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

На нб7о текyщею, џ§е, стезeю ходи1ти и3зв0лилъ є3си2, бyдущіz жи1зни желaz: тогw2 рaди во врeменнэй сeй жи1зни пyть ќзкій шeствуz, простр†ннаz же сладострaстіz tрэвaz, крaйнее же житіE воздержaніемъ препроводи1лъ є3си2, смиреномyдріемъ ни1жніz слaвы tбэжE, вhшнzгw грaда їеrли1ма смотрsz слaвы же и3 красоты2, и3 вBчнымъ благи6мъ наслёдникъ kви1лсz є3си2, и3 п0честь трудHвъ твои1хъ t хrтA пріsтъ, є3г0же, дими1тріе блажeнне, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

П0стникwмъ похвалY днeсь дими1тріа почти1мъ, на земли1 бо ћкw ѓгGла пожи1вшаго, ревни1телz же и3ліи2 fесвjтzнина, ўсугyбившаго є3ліссeю бlгодaть д¦0вную. сeй же своемY стaду њстaви суг{баz бlгоух†ніz, бжcтвенныхъ ґром†тъ въ преставлeніи своeмъ и3сп0лни: и3 по смeрти бо процвэтE чудесы2, ћкw дрeво бGосаждeнно при и3сх0дищихъ в0дъ, насыщaz днeсь вёрою творsщихъ пaмzть є3гw2 пи1щею д¦0вною, и3 сп7су хrтY служaщихъ препод0біемъ и3 прaвдою.

Лёствица бжcтвеннаz и3 честнaz, на высотY добродётели возводsщаz, всBмъ kви1сz бGопріsтное житіE твоE, тезоимени1тъ бhвъ селyнскому дими1трію, въ ми1лости же рачи1тель тогw2 милосeрдію бhлъ є3си2, препод0бне: џнъ ќбw св0й грaдъ t погaныхъ и3збaви, тh же, свsте, и3ногдA св0й грaдъ t междоус0бныz рaти сохрани1лъ є3си2: џнъ нёкогда t плэнeніz человёки и3зносS на прaздникъ св0й, тh же, блажeнне, всегдA свобождaz стрaждущыz t нечи1стыхъ бэсHвъ, и4мz твоE нарицaющыz т0кмw. тёмже и3 мы2 вопіeмъ ти2: џ§е нaшъ дими1тріе, со всёми с™hми моли2 њ нaсъ є3ди1наго чlвэколю1бца хrтA, спасaющаго дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Рaдуйсz и3 весели1сz, рwссjйскаz всесщ7eннаz цRковь б9іz, со свzщeнными и3 съ кнsзи благочести1выми, и4нwки же и3 просты6z блажeннагw дими1тріа днeсь пaмzть почитaюще, д¦0внэ сошeдшесz прaзднуемъ, и3 честнhй гр0бъ є3гw2 њбстоsще, любeзнw покланsющесz м0лимсz, рекyще: рaдуйсz, препод0бне дими1тріе, свэти1льниче пресвётлый, и3 врачY болsщымъ, моли1твенниче ко сп7су хrтY бGу нaшему, њ и5же вёрою и3 люб0вію притекaющихъ къ тебЁ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, свzщeннаz главо2, препод0бне џ§е нaшъ дими1тріе, ѓгGльскимъ ликHмъ собесёдниче въ вhшнихъ: на земли1 бо добродётельнw пожи1лъ є3си2, и3 kви1лсz пречи1сто и3 несквeрно зерцaло, д¦а с™aгw зарsми блистazсz, пребогaте, и3 њзарsемь зрёлъ є3си2 б{дущаz. тёмже хrтA бGа моли2, подaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

Рaдуйсz, свzщeннаz главо2, п0стникwвъ непоколеби1мый ст0лпе и3 непобэди1мый поб0рниче, страстeй посэкaz корє1ніz, бэсHвъ стремлє1ніz погуби1лъ є3си2, кrтнымъ nрyжіемъ вс‰ кознодBйства tгонsz, и3 по преставлeніи твоeмъ жи1въ с™ёй трbцэ предстои1ши за ны2 молsсz, даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Рaдуйсz, свzщeннаz главо2, преблажeнне дими1тріе, моли1твою враги2 ўстрашaz, и3 неи1стwвыz на с™hню суд0мъ б9іимъ смeрти предаsй, съ вёрою же приходsщымъ стр†стныz недyги tгонsz, и3 к0рчащыzсz рyцэ и3справлsz, и3 бёсы t человBкъ прогонsz, моли1твою же и3 свzщeнныz воды2 кроплeніемъ мнHгимъ и3сцэлє1ніz подаS: хrтY помоли1сz даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне џ§е нaшъ дими1тріе, тво‰ м0щи честны6z nби1льнw и3сточaютъ всегдA и3сцэлє1ніz, вёрою приходsщымъ къ твоемY гр0бу, благоухaніz всёхъ и3сполнsz д¦0внагw, и3 тмY бэс0вскую далeче tгонsz, свётомъ благочeстіz вёрныхъ сердцA њзарsz. тёмже м0лимъ тS раби2 твои2, всsкагw навёта врaжіz нaсъ и3збaвити, ћкw да рaдостною душeю свzт0е твоE ўспeніе дух0внw прaзднующе, прославлsемъ сп7са нaшего, тебE прослaвльшаго, є3ди1наго во с™hхъ свои1хъ бGа нaшего.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

Тропaрь, глaсъ №:

Свhше t бGа, препод0бне, бlгодaть пріsлъ є3си2 д¦0вную, и3 t негw2 ќбw познaлсz є3си2, бlжeнне, тогw2 рaди и3 ты2 дyхомъ познaлъ є3си2 л{чшаz є3гw2, бyдущагw вёка пребывaніе, и3 п0стнически и3спытaвсz во свои1хъ nби1телехъ. И# нhнэ со ѓгGлы ликовствyz, сп7су всёхъ за ны2 моли1сz, свsте дими1тріе, да вси2 вопіeмъ: слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Гавріи1лу вэщaвшу тебЁ, дв7о:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь с™0му, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ двcтва:

Ћкw безпл0тенъ на земли2, џ§е, пожи1лъ є3си2 и3 превозносsщагосz врагA смири1лъ є3си2: тёмже и3 нhнэ съ невещeственными в0инствы водворsешисz, блажeнне: и4же тaмw блажeнства наслаждazсz, и3 нaсъ поминaй прaзднующихъ пaмzть твою2 днeсь, да вси2 рaдостными глaсы воспэвaемъ сп7са нaшего ї}са хrтA, благодaть тебЁ даровaвшаго и3сцэлeній.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію млcть.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Поd: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw с0лнце возсіsвъ, зарsми блистaеши всемY мjру и3здалeча чудесы2 твои1ми, чудотв0рче дими1тріе, свэтон0сче блажeнне, преподHбнымъ похвалA.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ кр0въ тв0й, пречcтаz дв7о, прибэгaющихъ, мольбY принеси2 њ нaсъ къ чlвэколю1бцу бGу, спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

По полmелeи сэдaленъ глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Сладострaстіz н0щь пост0мъ, џ§е, ўтоли1въ, и3 бGу дyшу свою2 непор0чну соблю1лъ є3си2, и3 пріeмъ t сп7са бlгодaть с™aгw д¦а и3сцэлsти стрaждущихъ тэлесы2, и3 дyшы вёрныхъ просвэщaти. сегw2 рaди бlгодaрственнw вопіeмъ ти2: дими1тріе, џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа, согрэшeній прощeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Воплощeннаго бGа t твоеS ўтр0бы р0ждши, пречcтаz, менE растлённаго грэхи6 t прилHгъ лукaвагw ўкрэпи2, м™и б9іz, и3 сeрдце моE њчи1сти, бGобlгодaтнаz, м™рними твои1ми моли1твами, да и3 ѓзъ бlгодaрнw зовy ти: моли2 хrтA бGа, сн7а твоего2, мRjе бцdе, поми1ловати стaдо твоE, є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Е#ђліе t матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Возлю1бленъ бhсть бGомъ t чрeва мaтернz, ћкоже другjй сeргій прпdбный вели1кій, џ§е дими1тріе, и3 съ ни1мъ благодyшственнw сп7си1телю бGу ўгоди1лъ є3си2, и3 с™aгw д¦а сосyдъ kви1лсz є3си2 и3збрaнный, и4нокующымъ жeзлъ крёпости, и3 всBмъ трeбующымъ чудотв0рный подaтель, и3спроси2 нaмъ t хrтA сп7са чтyщымъ тS вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdэ, глaсъ в7: Нетрeну, неoбhчну: со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™aгw двA канHна на }: КанHнъ прпdбнагw дими1тріа.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь: слaвнw бо прослaвисz.

ТебЁ твоегw2, бlжeнне, ўчeніz д0лгъ приносsще, возд†ніz простирaемъ, вэнeцъ похвалaми плетyще: тh же ми1лостивъ kви1сz, пребогaте: твои1ми мольбaми бlгодaть нaмъ подaждь д¦0вную.

Всегуби1тельное стремлeніе страстeй, џ§е, ўвzди1лъ є3си2, словeснымъ њб8sтъ бGомyдріемъ: благопребhтенъ бо бhлъ є3си2 и3 благоглaсенъ, кр0токъ же и3 смирeнъ, сл0вомъ премyдрости, дими1тріе, и3 рaзума вэнчaнъ.

Сщ7енноукраси1лъ є3си2 себE, џ§е, рaзумомъ, и3 дётельнымъ видёніемъ благодaти, бGоглаг0ливе дими1тріе, желaz вэнцA слaвы хrт0вы, и3 твою2 надeжду и3зрsднw, преблажeнне, не погрэши1лъ є3си2.

Цэломyдріе ўдержaлъ є3си2 ћвэ, крaйнюю же кр0тость, и3 выс0кое, бGон0се, смирeніе, и4миже возвышaемь, трудHвъ твои1хъ дёйствомъ и3 видёніемъ рaдуzсz принесeсz, вэнeцъ неувzдaемый пріeмъ.

БGор0диченъ:

Твaрей kви1ласz є3си2, чcтаz, всёхъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ превhшши, всенепор0чнаz: зижди1телz бо родилA є3си2, ћкоже и3зв0ли воплоти1тисz во ўтр0бэ твоeй. є3г0же со дерзновeніемъ моли2 спасти2 пою1щыz тS.

Другjй канHнъ препод0бнагw.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Дaждь ми2, хrтE м0й сп7се, прощeніе мн0гихъ ми2 согрэшeній, ћкw да и3 мы2 почитaемъ пaмzть твоегw2 ўг0дника препод0бнагw дими1тріz: є3гHже моли1твами, б9е, спаси2 нaсъ.

Твои1ми моли1твами же и3 мольбaми ми1лостиваго ўмолsй бGа, препод0бне џ§е нaшъ дими1тріе, и3 грэх0вный мрaкъ печaли нaшеz разори2, и3 благодyшіz ўтэшeніz нaсъ дух0внагw и3сп0лни.

T младeнства ты2, блажeнне дими1тріе, познaнъ бhсть бGомъ, и3 на него2 надёzсz наставлsемь на спаси1тєльнаz є3гw2 повелBніz: є3мyже нhнэ предстоS со дерзновeніемъ њ нaсъ помоли1сz.

БGор0диченъ:

Е#ди1наго t с™hz трbцы, сл0ва и3 сн7а родилA є3си2, дв7о пречcтаz, є3г0же съ препод0бными и3 прaведными моли2 њ рабёхъ твои1хъ, вёрою просsщихъ грэхHвъ прощeніz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz, ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цeрковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Просіsлъ є3си2 въ житіи2 твоeмъ, бGон0се дими1тріе, ћкоже всесвётлое с0лнце въ мjрэ, и3 просвэти2 и5же къ тебЁ вёрою и3 люб0вію приходsщыz и3 пою1щыz тS.

Просвэщaютсz концы2 ўчє1ніи твои1ми, препод0бне: ћкоже бо свэти1льникъ просвэти1лъ є3си2, бGон0се, цRковь хrт0ву, њ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Непорабощeну соблю1лъ є3си2 дyшу твою2 страстьми2, и3 сластьми2 тэлeсными, бGон0се дими1тріе всечeстне: тёмже нhнэ по достоsнію восхвалsемъ тS.

БGор0диченъ:

СказA и3ногдA сокровeнное тaинство, nтрокови1це, тебЁ дрeвле гавріи1лъ зовsше: рaдуйсz, б9іz палaто, въ ню1же всели1сz, вс‰ человёки њбожи2, ћкw милосeрдъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ты2 є3си2, препод0бне џ§е дими1тріе, послyшатель є3ђльскихъ словeсъ, самагw2 гDа речeнію, вс‰ любы2 мjра сегw2 tвeргъ, и3 послёдовалъ є3си2 стопaмъ хrтHвымъ: є3мyже съ ли1ки ѓгGлъ нhнэ служS, и3 њ нaсъ моли1сz чтyщихъ тS.

Въ зак0нэхъ п0стныхъ поучazсz препод0бный, не њслaбисz въ начaльныхъ совершeнныхъ начaлэхъ, хотS ўгоди1ти своемY гDу: є3мyже желaтельнэ њбэщaсz ўсeрднw дaже и3 до кончи1ны, д0ндеже сhнъ цrтвіz є3гw2 показaсz.

Воздержaніемъ крaйнимъ пл0ть твою2 ўмертви1лъ є3си2, дими1тріе: сегw2 рaди д¦омъ бжcтвеннымъ њкрыли1всz, дости1глъ є3си2 свzщенноначaльныхъ служи1телей, и3дёже нбcныхъ б9іихъ слyгъ безпл0тныхъ рaдwваніz.

БGор0диченъ:

Бlгословeннаz, всенепор0чнаz бцdе дв7о мRjе, сл0во б9іе нaмъ р0ждшаz, свобождaющаго свои1хъ препод0бныхъ t тлённагw мjра, и4хже рaди нaсъ спасaющаго.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

И#справлeніz житіS твоегw2 всBмъ просвэщaетъ стопы6, дими1тріе џ§е, вои1стинну вёрою под0бzщымтисz: тёмже и5же люб0вію блажaтъ тS всегдA, спасaй моли1твами твои1ми t всsкіz тэсноты2, хrтA пребlгaго молS, препод0бне блажeнне досточyдне.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющъ нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, благодaтнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ты2, дими1тріе, и4нокующымъ бhсть вэнeцъ, не кaменіемъ многоцённымъ ўкрaшенъ, но добродётелію њбложeнъ, kви1лсz є3си2, бlжeнне, бGорaдованное вои1стинну ўкрашeніе.

Бжcтвенную, бGомyдре, почeлъ є3си2 премyдрость: тёмже даров†ніи тS сіS њдари2, слaву вёчную тебЁ ходaтайствовавшу, џ§е дими1тріе всечeстне.

Свётлостію нр†въ твои1хъ, и3 џбразы блaгости, препод0бне дими1тріе, под0бнэ пожи1лъ є3си2: тёмже пристyпенъ ты2 всBмъ бhсть, всебlжeнне, и3 пречyдне.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeніz пл0дъ нaмъ є4vа принесE, тh же жи1знь р0ждши v3постaсную, ѓбіе и3спрaвила є3си2 р0дъ нaшъ, бGоневёсто пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Рачи1тель сhй ми1лостивагw сп7си1телz хrтA твоегw2, є4же ми1лостивнw къ немY наказyz не ктомY согрэшaти, разслaбленную женY и3сцэли1лъ є3си2, ћкоже при купёли и3ногдA.

Ћкоже дрeво воздержaніz при водaхъ насаждeнъ бhлъ є3си2, џ§е бlжeнне, и3 благорaслена лозA kви1лсz є3си2, и3зносS бlгочeстіz гр0зды.

Не восхотЁ слaвы сеS тлённыz, пaче кнsзz всsчески благочести1вагw, цRю2 нбcному хотS ўгоди1ти, t негHже п0честь трудHвъ свои1хъ пріsтъ нетлённую.

БGор0диченъ:

Бhвшее подъ лётомъ сл0во, возсіsвшаго t nц7A безлётнw, бGомaти, нaмъ родилA є3си2: є3г0же моли2 спасти2 пою1щыz тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz приведeніе и4мамы.

Стремлeніе страстeй безстрaстіемъ ўдержaлъ є3си2, бGон0се дими1тріе: видBніи и3 дэ‰ніи просвэти1лъ є3си2, џ§е, душeвное ўстроeніе.

Ўм0мъ чи1стымъ и3 пис†ніи д¦0вными бесёдовалъ є3си2, бGоглаг0ливе дими1тріе, видёніz и3 дэsніz собрaвъ богaтство, џ§е препод0бне.

Премyдрости глубинY и3спытaвъ, дими1тріе, дости1глъ є3си2 њбрэсти2 є3ли1кw бlгопотрeбно, и3 би1серъ многоцённый болёзньми стzжaлъ є3си2, преблажeнне, рaзума.

БGор0диченъ:

СE во чрeвэ, бцdе пречcтаz, хrтA бGа пaче сл0ва и3мёла є3си2, ћкоже и3сaіа провозгласи2: вhше є3стествA сего2, бGороди1тельнице, родилA є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы.

Ѓще и3 земн0е nтeчество, бlжeнне дими1тріе, њстaвилъ є3си2, всsчески бGоимени1тну nби1тель совокупи1лъ є3си2: тёмже пeрвое n§ество нбcное пріsтъ, со дерзновeніемъ хrтY за ны2 моли1сz.

Бlгочeстіz пaки на стезю2, дими1тріе, настaвленъ бhлъ є3си2, џ§е, t бGа къ неги1блемому наслаждeнію, пост0мъ и3 моли1твою въ вы6шнzz привeдсz.

Ѕэлw2 ми1лостива и3 страннопріи1мца показa тz сп7съ нaшъ мjрови, џ§е, врачA болsщымъ, дими1тріе, си6рымъ и3 ўбHгимъ застyпника любeзна.

БGор0диченъ:

Вои1стинну тS м™рь б9ію и3сповёдуемъ и4стинную бцdу, твои1мъ ржcтв0мъ тлённагw њсуждeніz и3збaвльшіисz, милосeрдіz рaди чlвэколю1бца бGа, къ жи1зни нетлённэй п0звани бhхомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Вселeннэй свэти1ло пресвётлое, џ§е, kви1лсz є3си2, дими1тріе, словeсъ свётлостію просвэщaz вёрою и3 люб0вію къ тебЁ притекaющыz.

Бlжeнное житіE прошeлъ є3си2, наздaвъ ќбw ч{вства, внЁ бhлъ є3си2 мірскaгw мzтeжа, и3 бGу прибли1жилсz є3си2, дими1тріе.

Ћкw д0бръ, ћкw красeнъ вэнeцъ, и4мже нhнэ вэнчaлсz є3си2, премyдре дими1тріе, добродётельми вэнчaемь, и3 надъ страстьми2 цaрствовавъ, преизрsдне.

БGор0диченъ:

Вhше є3стествA родилA є3си2, дв7о, и3 вёчнуеши дв7а, ћвльши и4стиннагw бжcтвA сн7а и3 бGа твоегw2 џбразы.

И$нъ. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE, б9е нaшъ.

Въ души2 своeй бжcтвєннаz бог†тства д¦а с™aгw собрaвъ, непор0чну мlтву, и3 чистотY краснолёпну, бдёніе и3 воздержaніе: сегw2 рaди жили1ще с™ёй трbцэ kви1сz.

Ри1зную хyдость и3мёлъ є3си2, пребогaте, въ зимё же и3 лётэ не премэнsz, болёзненнw претерпёлъ є3си2 бGа рaди совершeннw: тёмже нбcнагw пріsтіz наслёдникъ бhти спод0билсz є3си2.

На земли2 ћкw ѓгGлъ бGу послужи1лъ є3си2 всsчески, и3 нhнэ ў негw2 со безпл0тными и3 съ препод0бными рaдостнw ликyеши, преблажeнне дими1тріе, бlгоух†ніz же чудeсъ нaмъ и3спусти1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Бжcтвенное сл0во въ ложеснaхъ твои1хъ пріsла є3си2, бцdе дв7о мRjе, и3 пaче є3стествA родилA є3си2: є3г0же моли2, t бёдъ всsкихъ нaсъ и3збaвити, рабы6 тво‰ пою1щыz тS.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

T ю4ности, прпdбне, кrтъ тв0й взeмъ, хrтY послёдовалъ є3си2, въ моли1твахъ и3 пощeніихъ, во бдёніихъ же и3 ѕлострадaніихъ пл0ть твою2 и3знурsz: тёмже и3 всеви1дzщее џко тво‰ труды2 ви1дэвъ, чудесh тz прославлsетъ, и3 всёхъ звaти тебЁ научaетъ: рaдуйсz, препод0бне џ§е дими1тріе, п0стникwвъ ўдобрeніе.

Јкосъ:

Бжcтвенными добродётельми твои1ми себE, мyдре, ўкраси1лъ є3си2, сп7су хrтY жили1ще содёлавъ, џ§е мyжественнэ: ћкоже злaто и3скуси1лсz є3си2 вёрою къ бGу, и3 надeждею и3 люб0вію nбёты полагaz, воздержaніемъ пости1всz ћкw безпл0тенъ, въ цэломyдріи и3 во смирeніи вознeслсz є3си2. тёмже и3 мы2 моли1твами твои1ми просвёщшесz, прпdбне дими1тріе, вопіeмъ ти2: рaдуйсz, ћкw и3зъ млaда бGу послужи1лъ є3си2: рaдуйсz, притекaющымъ къ тебЁ спасeніz ходaтаю: рaдуйсz, хrтоимени6тымъ лю1демъ похвалA и3 ўтверждeніе: рaдуйсz, ћкw твои1ми моли1твами сопроти1вніи побэждaютсz: рaдуйсz, ћкw всBмъ просsщымъ даeши дaръ, t гDа даровaнный ти2 и3сцэлeній: рaдуйсz, ћкw и3 чудесh тz бGъ прославлsетъ, и3 всёхъ звaти тебЁ научaетъ: рaдуйсz, прпdбне џ§е дими1тріе, п0стникwвъ ўдобрeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй благословeнъ и3 препрослaвленъ.

Бlгоухaютъ, прпdбне, твои1хъ ўчeній словесA, бlгодaтію д¦а сіsюще: бжcтв0 бо є3ди1но чтhй въ трeхъ ли1цэхъ, сл0ва же воплощeніе поS, бlгоухaеши нaсъ, пребогaте.

ЎмA чистот0ю и3 п0мысла, бGоразyміz свётлостію житіE прешeлъ є3си2, чистот0ю же тэлесE, и3 дёвства сіsніемъ и3зрsдно возложeніе ћвльсz всеви1дцу и3 вседержи1телю.

Сл0во твоE с0лію растворeно, и3 житіE твоE бlгодaтію, пребlжeнне, сіsz kви1сz, пречyдне: тёмже въ вhшніz nби1тєли рaдуzсz всели1лсz є3си2, хrтY со дерзновeніемъ нhнэ предстоS.

БGор0диченъ:

Ўправлsющи, пречcтаz, моE житіE, къ твоемY всети1хому пристaнищу напрaви, бGа р0ждши, бlги1хъ и3ст0чника, всBмъ подаю1ща вBрнымъ нетлёніz бlгод†ти.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И5же и3ногдA притекaющихъ, прпdбне дими1тріе, къ твоемY чудотв0рному гр0бу съ вёрою, кaющихсz къ бGу грэхHвъ свои1хъ, мольбaми твои1ми ск0рченыхъ человBкъ рyцэ и3спрaвилъ є3си2, бlжeнне.

И$же и3ногдA ѕлочести1ваго рaтника бжcтвенною си1лою tри1нулъ є3си2 t с™aгw твоегw2 гр0ба, и3 не ўлучи1вшъ поми1лованіz вск0рэ nбою2 животY лиши1сz таковhй.

И5же и3ногдA бlгочeстнw бlгоговёйніи лю1діе, твои1ми, свsте дими1тріе, моли1твами, и3ногдa же кроплeніемъ с™hz воды2 сщ7eнныz, разли6чныz и3сцэлє1ніz пріeмлютъ припaдающіи къ чудотв0рному твоемY гр0бу.

БGор0диченъ:

И#збaвихомсz вси2 t страстeй и3 бёдъ, и3 њбстоsній и3 недyгwвъ многоoбрaзныхъ, мольбaми твои1ми, пречcтаz бGомaти, сп7су хrтY зовyще: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ, халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вэнeцъ благолёпенъ хrт0съ живодaвецъ на вeрхъ тв0й положи2 тезоимени1те дими1тріе: и4бо дэsньми просіsлъ є3си2, и3 видBніи kви1лсz є3си2 зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ВсE прешeдъ чyвство, преблажeнне, ўмY пeрвому прибли1жилсz є3си2 души2 твоеS чистот0ю, житіs же свётлостію, вэнцен0сче дими1тріе, зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Желaніемъ ѕёльнымъ, преблажeнне, и3зслёдилъ є3си2 бGон0снагw сeргіа вели1кагw житіE бжcтвенное, жи1зни свётлостію поревновaлъ є3си2, прехвaльне, бhвъ ќбw и3 собесёдникъ сегw2 и3зрsденъ вои1стинну.

БGор0диченъ:

Ќмъ безстрaстенъ во ўтр0бэ твоeй соединsетсz человёческому ўмY, пречcтаz, пл0ти же дебельств0мъ подъ лётомъ бhвъ лётъ превhшшій. тёмъ тS, бцdе, вёрою и3 люб0вію слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ст0лпъ њдушевлeнный, џ§е дими1тріе, и3 и3ст0чникъ неwскyдный вои1стинну, слэпы6z просвэщaz, разслaблєнныz ўкрэплsz, и3 бёсы прогонsz, не т0кмw ў гр0ба, но и3 на мёстэхъ, и3дёже и4мz твоE нарицaютъ съ люб0вію.

Ћкоже другjй и3ліA kви1всz, сугyбу благодaть нaмъ дaлъ є3си2, тво‰ честны6z м0щи, точи1ти и3сцэлє1ніz трeбующымъ, kвлeніемъ же твои1мъ и3 по смeрти, препод0бне џ§е дими1тріе, и3нhхъ ѕлhхъ ўстрашaz, и3 пaче и3ны6мъ и3сцэлє1ніz творS вBрнымъ.

И#ногдA прbр0ческимъ дaромъ t бGа, блажeнне, почтeнъ бhлъ є3си2, всsчески же трeбующымъ ми1лостивъ покaзовалсz є3си2: и3 нhнэ, џ§е дими1тріе, ми1лостивому сп7су за ны2 моли1сz, воспэвaющыz и3 превозносsщыz є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, пrт0ле гDень nгнезрaчный, рaдуйсz, двeре невещeственнагw блистaніz: рaдуйсz, џблаче, сlнце возсіsвшій прaведное хrтA сп7са нaшего: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Пречестнhй дими1тріе, нhнэ чи1стw ўслаждazсz и3 пи1щу пріeмлz пaче ќмныz, и3дёже соб0ри с™hхъ џкрестъ гDа ликyютъ, блажeнне, и5же тS нhнэ чтyщыz ходaтайствуz къ себЁ привлецы2.

Прешeлъ є3си2 рaдуzсz желaніемъ въ рaй къ є3ди1ному вои1стинну блажeнству, къ преб0льшей добр0тэ, и3 къ жи1зни вои1стинну нестарёющейсz, и3 свёту невечeрнему, бGон0се џ§е дими1тріе.

Ћкw с0лнце просіsлъ є3си2 въ монaшескихъ соб0рэхъ, t младhхъ ногтeй њсвzщeнъ бhлъ є3си2, ћкоже зарю2 и3спущaz добродётєли твоегw2 житіS, преслaдкій дими1тріе, бGон0се џ§е прпdбне.

БGор0диченъ:

Разумёвше и3здалeча прозорли1выма nчи1ма прbр0цы, тS ћвэ провозвэсти1ша хотsщую м™рь бhти вседётелю вLцэ всёхъ: тёмъ тS, всепётаz, бцdу и3сповёдуемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Kвлeніемъ бжcтвеннымъ сіsеши, џ§е дими1тріе препод0бне, ћкоже њбэщaлсz є3си2, блажeнне, моли1твою грaдъ тв0й сохрани1лъ є3си2 t хотsщихъ воевaти безъ вины2 лю1ди тво‰, свsте.

T бGа показaлсz є3си2 нaмъ цэли1тель недyгующымъ въ падeніихъ, њчи1стникъ же, блажeнне, и3 прогони1тель лукaвыхъ духHвъ: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ѓще и3 престaвилсz є3си2 t нaсъ, џ§е дими1тріе, въ хрaмэхъ бжcтвенныхъ с™ёй трbцэ предстоS, хрaмъ д¦у с™0му бhлъ є3си2: моли1сz за вс‰ хрістіaны, и4ноки же и3 простцы2, тебE величaющыz.

БGор0диченъ:

Вои1стинну, бцdе, тоб0ю спaсшіисz и3сповёдуемъ тS, дв7о вLчце, ћкw родилA є3си2 нaмъ бGа сп7си1телz, є3ди1наго t трbцы сн7а и3 сл0ва, кrт0мъ раз0ршаго смeрть: є3г0же њ нaсъ съ препод0бнымъ дими1тріемъ моли2 тебE величaющихъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мірскaгw пристрaстіz ћкw t сквeрны ўклони1лсz є3си2, и3 ѓлчбою пл0ть ўвzди1лъ є3си2, џ§е, и3 нбcною слaвою со ѓгGлы њбогати1лсz є3си2: тёмже непрестaннw моли2 њ нaсъ хrтA бGа, препод0бне дими1тріе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ТS предстaтельницу и4мамы вси2 грёшніи q прес™az дв7о! ты2 благопремённа сотвори2 сн7а твоего2 мaтерними твои1ми моли1твами.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ є7. Под0бенъ: Препод0бне џ§е:

Препод0бне џ§е, дyшу твою2 съ тёломъ њчи1стивъ, и3 с™0му д¦у прекрaснаz nби1тель kви1сz, и3 слaвна тS концє1мъ, преблажeнне дими1тріе, содёла: въ чудесёхъ же вели1каго свэти1льника, просвэти1вшаго сyщихъ во мрaцэ, ћкw настaвника и4нокwмъ сошeдшесz велемyдреннw ўблажи1мъ.

Двaжды.

Kви1лсz є3си2, бGоблажeнне, мyдраz плени1ца, свzзyz мнHгаz вр†гъ њполчє1ніz: тёмже и3 вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2 неувzдaющимъ, весeліе и3 рaдость, и3 слaву вёчную воспріsлъ є3си2, бGомyдре дими1тріе, моли2 хrтA бGа, даровaти ми1ръ мjрови, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Препод0бне џ§е, тэлє1сныz стр†сти ѕёльнымъ воздержaніемъ, и3 п0стническими моли1твами же и3 труды2, слeзными пот0ки и3 п0ты, ќгліz слaдости погаси1лъ є3си2, и3 въ чудесёхъ слaвна тS показA гDь рwсс‡йскимъ лю1демъ, дими1тріе блажeнне. и3 ўкраси1 тz вhшними даров†ніи: є3мyже слyжиши съ нбcными си1лами, ї}су чlвэколю1бцу, и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те празднолю1бцы, и3 пHстникъ сосл0віе вёрою сошeдшесz, и4стиннаго п0стника днeсь почитaюще: рaдуйсz, шeствовавъ по стопaмъ вLки хrтA ќзкій пyть, и3 безстрaстно житіE, ћкоже дрeвле ґвраaмъ прaведный, џ§е дими1тріе, страннолю1біе притzжaвъ, пресели1лсz є3си2 t nтeчества твоегw2 до мёста, и3дёже нhнэ благоухaетъ и3сцэлє1ніz честн0е тёло твоE всBмъ притекaющымъ и3 вопію1щымъ: q всеблажeнне и3 препод0бне! п0стникwмъ похвало2 и3 собесёдниче безплHтнымъ, благочести1вому же їмперaтору нaшему на пог†ныz спос0бниче, и3 настaвниче и4нокwмъ, и3 њ нaсъ моли1сz хrтY бGу, спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи бlжє1нна, t канHна №-гw пёснь G- z, и3 в7-гw пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2: Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcтолъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2. Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе t луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

Слyжба на преставлeніе с™aгw благовёрнагw вели1кагw кнsзz всeволода, наречeннагw во с™ёмъ кRщeніи гавріи1ла.

Вeчеръ стіхосл0вимъ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Блажeнне бGомyдре кнsже всeволоде, * чи1стаz твоS душA, * правослaвною мyдростію сіsющи, * њблистA добродётелей свётлостію, * и3 њзарsетъ вёрныхъ и3сполнeніе, * бэсHвъ тмY tгонsщи: * тёмже ћкw причaстника * невечeрнэй бlгодaти, * тS благочeстнw почитaемъ, досточyдне.

Двaжды.

И#мёz дyшу ми1лостивну, * и3 чи1стъ п0мыслъ, и3 сeрдце бодрели1во, * вёру неблaзнену, * и3 люб0вь нелицемёрну, * t земли2 престaвилсz є3си2 къ нбcнымъ, * ликHмъ прaведныхъ причтeнъ: * тёмже чти1мъ тS свzщeнными пёсньми, * и3 бlгочeстнw вси2 ўблажaемъ, * блажeнне кнsже всeволоде.

Бжcтвенными поучє1ніи вжилsемь, * сл†сти стр†стныz t души2 tгнaлъ є3си2, * и3 трbцэ селeніе чи1сто бhлъ є3си2: * тёмже къ бжcтвенному наслаждeнію tшeлъ є3си2, * бGу соблюдaющу нhнэ * неруши1мо твоE честн0е тёло * бжcтвенными судьбaми, * и4миже сaмъ вёсть прославлszй тS * ћвэ, всeволоде.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

T бlгочести1вагw к0рене, * бlговёріz вётвь прозzбE, * по бжcтвенному пavлу ґпcлу: * ѓще бо к0рень свsтъ, то и3 вBтви, є4же речE, * тh же t ди1віz мaслины ўклони1лсz є3си2, * востечE на пaжить зак0на живон0снагw: * благочeстіемъ њсіsемь, * блажeнне кнsже гавріи1ле, * благодaтелю всёхъ бGу благоугоди1лъ є3си2.

Двaжды.

Бlгочести1въ и3 непор0ченъ, * правди1въ же и3 и4стиненъ по јwву, * поучazсz въ зaповэдехъ гDнихъ всегдA, * и3 ћкw дрeво насаждeно * при и3сх0дищихъ воды2 жив0тны, * бGу плоды2 приносS благочeстіz, * воздёлаz хрaмы свzты6z мнHги, * и3 написyz рук0ю твоeю, блажeнне, живHтнаz словесA * на ўтверждeніе цeрквамъ.

Бlгочeстіz столпA непоколеби1ма, * добродётелей ўкрашeніе, * благоутр0біz сокр0вище, * ми1лости пучи1ну неисчерпaему, * в0ина на невBрныz непобэди1ма, * всeволода кр0ткаго почти1мъ. * и3згнaніе претерпёвшаго, * и3 вэнцeмъ терпёніz * t цRS всёхъ бGа вёчнw вэнчaнна.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Начaльнику бlговёстіz б9іz сл0ва, и3 неизречeнныхъ т†инъ служи1телю, нбcному воев0дэ вhшнихъ си1лъ тезоимени1таго, благочести1ваго вели1каго страти1га всeволода, сошeдшесz, празднолю1бцы, хвалaми и3 пёсньми д¦0вными возвели1чимъ, и3 соглaснw возопіeмъ є3мY: q всеблажeнне и3 бGомyдре кнsже гавріи1ле! ћкw и3мёz дерзновeніе ко прес™ёй трbцэ, моли2 побёду дaти в0ємъ благочести6вымъ во брaнэхъ, и3 t супост†тъ нашeствіz грaдъ св0й пск0въ сохрани1ти, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ: Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz G, пи6саны сегw2 мёсzца во в7i дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

НастA нhнэ всечестнaz пaмzть вели1кагw кнsзz всeволода, наречeннагw по nсмоднeвному зак0ну гDню н0выz благодaти гавріи1ла, нaшегw застyпника и3 пом0щника въ ск0рбехъ, и3 болsщымъ врачA пред0бра, и3 на брaнэхъ пос0бника непобори1ма. сегw2 рaди пріиди1те, вси2 концы2 земнjи: пріиди1 же и3 ты2, вели1кій н0въграде, въ тебЁ пожи1вый сeй блажeнный с™ы6z цє1ркви мнHги создA. є3г0же дост0йнw да ўблажи1мъ, и3 свётлw пaмzть є3гw2 торжествyимъ: м0литсz бо гDеви спасти1сz душaмъ нaшымъ.

ЖитіE твоE по бз7э пожи1въ, блажeнне кнsже гавріи1ле, въ моли1твэ и3 постЁ по ґпcлу, въ зaповэдехъ гDнихъ пребhлъ є3си2, вдови6цы и3 њби6димыz заступaz, ми1ловалъ є3си2: тёмже моли1сz сп7су всёхъ за правосл†вныz лю1ди всерwсс‡йскіz, є4же њдолёти и4мъ и3новBрныz kзhки, и3 нaмъ и3спроси2 t гDа ми1лость въ дeнь сyдный.

Глaсъ в7:

Ћкоже ўслhша бGолюби1вый є3пcкпъ нjфwнтъ преставлeніе твоE честн0е, тогдA и3 нар0ди вели1кагw новaграда восхотёша м0щи тво‰ взsти къ себЁ: п0сланніи же t свzщeнныхъ дерзнyша взsти тS, и3 не возмог0ша: и3 тaкw пребhлъ є3си2, всеблажeнне гавріи1ле, неподви1жимь съ мёста своегw2, и3 сугyбо чудодёйствіе показaлъ є3си2, ћкоже дрeвле чyдный и3ліA є3ліссeеви ми1лwть свою2, ўсугyбити д¦а бlгодaть: тh же н0готь t честнhz руки2 своеS п0далъ є3си2 вели1кому новyграду на и3сцэлeніе и3 заступлeніе. и3 нhнэ моли1сz, свsте, за грaдъ и3 лю1ди тво‰, є4же и3збaвитисz нaмъ t kзhческагw нашeствіz, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ д7:

Пріиди1те, слaвнагw грaда пск0ва нар0ди мaліи и3 вели1цыи, нaшего застyпника, t вышегрaда къ нaмъ пришeдшаго, вели1каго кнsзz всeволода хвалaми и3 пёсньми ўблажи1мъ, ми1лостынею же и3 пост0мъ и3 всёми д0брыми дёлы бGу ўгоди1вша, и3 дyшу свою2 є3мY предaвша, и3 грaдъ пск0въ моли1твою и3збaвльша t kзhческагw нашeствіz: нaмъ же честны6z м0щи сво‰ њстaвльша въ пaмzть, точи1ти неwскyднw и3сцэлє1ніz приходsщымъ къ немY вёрою. тёмже и3 мы2 припaдающе м0лимсz: q всеблажeнне кнsже гавріи1ле! моли1сz с™ёй трbцэ њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2, цRю2 царє1мъ, * бlгочести1вому твоемY кнsзю всeволоду * давjдову кр0тость, * соломHню мyдрость, * є3зекjево рачeніе, * по влади1мірэ вёры храни1телz, * цeрквамъ строи1телz всеизрsдна, * ї}се всеси1льне, * и3 сп7се душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2.

ДадE знaменіе * ўг0дникwмъ свои6мъ гDь, * їисyсу наvjну, * стоsти с0лнечному течeнію * во врeмz брaни: * тaкоже и3 блажeнному кнsзю гавріи1лу, * є3гдA пріид0ша t новaграда м0щи є3гw2 взsти, * рaка же стA ћкw дрeвле с0лнце, * неподви1жима съ мёста своегw2.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Дaлъ є3си2 знaменіе * боsщымсz тебє2, гDи, * благочести1вому царю2 кwнстантjну * кrтъ тв0й честнhй, побэди1ти враги2: * тaкоже и3 нhнэ п0далъ є3си2 t честнhz руки2 н0готь * благочести1вагw кнsзz гавріи1ла, * на ўтверждeніе новyграду, * и3 всBмъ на и3сцэлeніе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Хrтолюби1выхъ людeй всерwссjйскихъ, ты2 вeлій ходaтай и3 во брaнэхъ пос0бствуzй на и3ноzзы6чныz, с™ёй трbцэ предстоS въ дерзновeніи мн0зэ. тёмже и3 мы2 ћкw жи1ву ти2 сyщу глаг0лемъ: преблажeнне кнsже гавріи1ле, и3 нhнэ моли1сz њ странЁ нaшей, є4же и3збaвитисz t нахождeніz и3новёрныхъ kзы6къ, и3 всBмъ хrтолюби6вымъ лю1демъ t навBтъ врaжіихъ, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, въ т0йже глaсъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

И#зъ млaда kви1лсz є3си2, бGомyдре кнsже гавріи1ле, б9eственный сосyдъ, и3збрaнъ бGови, благочeстіемъ воспитaнъ, вёру непор0чну соблю1дъ, и3 мнHги с™ы6z цє1ркви ўстр0ивъ, и3згнaніе претерпёлъ є3си2 t свои1хъ, ћкоже и3 цэломyдріи прароди1тели твои2 t брaта ўбіeніе: съ ни1миже предстоS с™ёй трbцэ, моли1сz, странЁ нaшей сохранє1нной бhти, и3 всBмъ нaмъ спасти1сz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Благонар0читую пaмzть прaзднуютъ вкyпэ вс‰ цє1ркви преставлeніz вели1кагw кнsзz всeволода, ўг0дника хrт0ва, и3 сегw2 прилёжнw молsща, и3сцэли1ти недyги и3 болBзни нaшz, и3 всsкихъ и3скушeній и3збaвити, вёрою восхвалsющихъ є3го2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чyдо чудeсъ бlгодaтнаz, въ тебЁ зрsщи твaрь рaдуетсz: зачалa бо є3си2 безсёменнw, и3 родилA є3си2 неизречeннw, є3г0же чинонач†ліz ѓгGлwвъ ви1дэти не м0гутъ: того2 моли2 њ душaхъ нaшихъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ є7. Под0бенъ: Собезначaльное:

Твeрдаго ґдамaнта, и3 столпA непоколеби1ма врaжіими прилHги, вели1каго кнsзz всeволода пёсньми почти1мъ, и4же въ вели1цэй слaвэ, и3 во и3з8oби1ліи жи1въ лBта сво‰, непоколеби1мь пребhсть: терпёніемъ бо во и3згнaніе за и4стину посрами2 врагA, и3 нhнэ м0литъ спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўжaсно чyдо зачaтіz, и3 несказaненъ џбразъ рождествA въ тебЁ познaсz, приснодв7о чcтаz, ўжасaетъ м0й ќмъ, и3 ўдивлsетъ помышлeніе, слaва твоS, бцdе, во всёхъ прострeсz, ко спасeнію дyшъ нaшихъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Њ тебЁ рaдуетсz:

Благочeстнw на земли2 въ зак0нэ гDни пожи1въ, вёру непор0чну соблю1лъ є3си2 въ сeрдцэ твоeмъ, скончaвъ д0брый п0двигъ, плоды2 добродётелей возрасти1въ, пожaлъ є3си2 клaсы рукоsти своеS, и3 вэнeцъ сугyбъ t вседержи1телz руки2 пріsлъ є3си2, блажeнне кнsже гавріи1ле, и3 тогw2 слaвы спод0билсz є3си2: пrт0лу предстоS с™hz трbцы, моли2 спасти2 грaдъ и3 лю1ди, чтyщыz люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њ тебЁ рaдуетсz, бlгодaтнаz, всsкаz твaрь, ѓгGльскій соб0ръ и3 человёческій р0дъ, њсщ7eнный хрaме, и3 раю2 словeсный, дёвственнаz похвало2, и3зъ неsже бGъ воплоти1сz, и3 младeнецъ бhсть, прeжде вBкъ сhй бGъ нaшъ: ложеснa бо тво‰ пrт0лъ сотвори2, и3 чрeво твоE прострaннэе нб7съ содёла. њ тебЁ рaдуетсz, благодaтнаz, всsкаz твaрь, слaва тебЁ.

Тaже, степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ: Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ. Тaже: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7-й:

Днeсь всечестнaz пaмzть возсіS вели1кагw кнsзz всeволода, вёрныхъ сердцA ўzсни2 пaче с0лнца добродётелей свои1хъ блистaньми, и3 ћкw лучA свэтлA мjръ њзарsz чудесы2 свои1ми: сlнце бо прaведное хrт0съ бGъ нaшъ, моли1твами є3гw2 просвэщaетъ дyшы нaшz.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw на }. КанHнъ с™aгw.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Высоко2 житіE и3мёz, и3 восхождє1ніи бжcтвенными вeсь свётелъ бhвъ, просвэщeніе ми2 и3спроси2, восхвалsющу честны6z тво‰ п0двиги, и4миже д0брэ пожи1въ, ўлучи1лъ є3си2, всeволоде, и4хже надёzлсz є3си2.

Мmроух†ннаz любS ўчє1ніz, и3 во чтeніи свzщeнныхъ писaній ўпражнszсz, сластeй ўклони1лсz є3си2, блажeнне, смрaдныхъ и3 безчeстныхъ, и3 њблагов0нилсz є3си2, б9eственными добр0тами ўкрашaемь.

Дремaніе џчію t души2, блажeнне, tгнaлъ є3си2, бдS и3 бGови пріединевazсz всен0щными сто‰ніи, непрекл0ненъ нyждами є3стествA: тёмже ко дню2 невечeрнему дости1глъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw черт0гъ њдушевлeнъ б9ій, и3 кади1льницу мhсленнагw и3 свэтон0снагw ќглz, приснобlгодaтную ўблажaемъ бцdу, зовyще: рaдуйсz, ходaтаице спаси1тельнагw воскrніz.

Другjй канHнъ с™aгw, глaсъ д7. И# ѓще в0лиши повели1телz ўвёдэти, въ начaлэхъ тропарeй канHна сегw2.

Пёснь №. Їрм0съ:

Нёсть тебЁ под0бенъ, препрослaвленный гDи: рук0ю во крёпкою и3збaвилъ є3си2 лю1ди, ±же стzжaлъ є3си2, чlвэколю1бче.

Нёсмь под0бенъ кaкw воспёти t чaсти, нбcному воев0дэ тезоимени1таго вели1каго кнsзz всeволода, возсіsвша въ словsнэхъ насeльшихсz, и3дёже первозвaнный во ґпcлэхъ жeзлъ водрузи2.

Въ лBта вели1кагw кн7зz влади1міра, цaрскою діади1мою t мономaха чeстнw почтeнъ возсіsвъ, пeрвому же вели1кому влади1міру подражaвъ, ћкw t к0рене и4хъ честнA вётвь и3зрaслъ є3си2.

ЦRS нбcнагw, слaвима въ трbцэ, и3зъ млaда kви1лсz є3си2 сосyдъ чи1стъ и3 непор0ченъ: є3мyже нhнэ предстоS дерзновeннw, њ нaсъ помоли1сz, блажeнне кнsже гавріи1ле.

БGор0диченъ:

Чтcую тS и3 непор0чную ґрхaгGлъ гавріи1лъ ћкw ўзрЁ, рaдуйсz, тебЁ, вLчце, свётлw возопи2, неискусобрaчнаz, человёкwмъ спасeніе, кнzзє1мъ и3 царє1мъ похвалA и3 честносл0віе.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Глаг0лwмъ животHчнымъ внимaz, и3спи1лъ є3си2 в0ду спасeніz, возгнушaвсz г0рькагw грэхA, и3 поS глаг0лалъ є3си2 бGови, всeволоде: ћкw нёсть с™а пaче тебє2, гDи.

Ми1лованіе стzжaлъ є3си2 хrтоподражaтельнw, раздaлъ є3си2 богaтство трeбующымъ, нбcное богaтство ходaтайствующее тебЁ, є4же и3 получи1лъ є3си2, поS, всeволоде: ћкw нёсть свsта пaче тебє2, гDи.

Присв0ивсz зижди1телю, люб0вію бжcтвенною пріsтъ нбcное наслёдіе, и3 дрeва жив0тнагw причaстникъ є3си2, nбщeніемъ њбожaемь, и3 поS, слaвне: ћкw нёсть с™а пaче тебє2, гDи.

БGор0диченъ:

Сyщи ѓгGлъ честнёйши, зижди1телz ѓгGлwвъ во ўтр0бэ носи1ла є3си2, и3 родилA є3си2 неизречeннw. є3мyже вси2 поeмъ: ты2 є3си2 бGъ нaшъ, нёсть с™а пaче тебє2, гDи.

И$нъ. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть во с™ъ пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Слaвнагw стrтотeрпца геHргіа хрaмъ и3 nби1тель пречeстну со блажeннымъ кmріaкомъ воздви1глъ є3си2, и3 въ нeй мн0жество и4нwкъ њ тебЁ, бGомyдре, хвaлzтсz, и3 мольбY бGови прин0сzтъ.

Бори1са цэломyдраго прароди1телz своего2 поревновaвъ, зак0нное сочетaніе, ћкоже вели1кій мwmсeй и3 и3сaіа и3мёста, бGовидёніz спод0бистасz, терпёніемъ до концA блажeнство и3 б9іе бlгословeніе получи1ша.

ВсеS рwссjи вели1каz кнzги1нz бGомyдраz џльга, ви1дэ трис0лнєчныz лучы2 сіsющz на ќсть плeсковы, назнaменуz грaдъ и3 хрaмъ прес™hz трbцы, въ нeмъ бо и3 ты2, досточyдне, чудесA содёz, съ нeюже њ нaсъ моли1сz.

БGор0диченъ:

Сказyz є4же дрeвле сокровeнное тaинство, nтрокови1це, тебЁ и3ногдA гавріи1лъ взывaz: рaдуйсz, б9іz палaто, въ ню1же всели1всz, вс‰ человёки њбожи1лъ є4сть, ћкw милосeрдъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Бlговоли1въ бlги1ми дэ‰ніи, и3скуси1лсz є3си2 ћкw злaто въ пещи2 напaстьми, всeволоде слaвне: тёмже и3 по смeрти и3сточaеши богaтнw чудесA ћкw в0ды, и3 недyги и3сцэлsеши њ нaсъ при1снw молsсz, ћкw да согрэшeній прощeніе пріи1мемъ.

И$нъ сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ:

И#мyщи д¦ъ и4стинный, премyдре, и4же въ тебЁ пожи1лъ є4сть, сосyдъ и3 жили1ще прес™ёй трbцэ содёла, стр0ити и3 соблюдaти цeрквамъ бlголёпіе и3 ўтверждeніе. сегw2 рaди и3 мы2, сошeдшесz, въ пaмzть твою2, бGомyдре кнsже гавріи1ле, м0лимъ тS: хrт0ви моли1сz даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КрасотЁ дёвства твоегw2, и3 пресвётлой чистотЁ твоeй гавріи1лъ ўдиви1всz, вопіsше ти2, бцdе: кyю ти2 похвалY принесY дост0йную; чт0 же воз8именyю тS; недоумэвaю и3 ўжасaюсz. тёмже ћкw повелёнъ бhхъ, вопію1 ти: рaдуйсz, бlгодaтнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўчє1ніz nтeчєскаz хранS невреди1мw, правослaвно мудровaніе ты2 t младeнства и3мёлъ є3си2, житіE несквeрно, и3 ми1лостивенъ нрaвъ, досточyдне.

Ни молвA мірскaz, ни влaсти держaніе, ни слaва тлённаz, твоE є4же къ бGу желaніе ўстaвиша, всeволоде: но бlговоли1лъ є3си2 вои1стинну бжcтвенными дэ‰ніи.

Возвышaемь бжcтвенными поучє1ніи всегдA, врагA смири1лъ є3си2, и3 и3сцэлeній дёйство пріsтъ, всeволоде, суд0мъ прaведнымъ вс‰ ўправлsющагw.

И#скaпающи слaдость рaка мощeй твои1хъ богaтыхъ и3сцэлeній, стр†сти tгонsетъ, всeволоде, вёрою чтyщихъ тS, и3 попалsетъ бэсHвъ вс‰ полки2.

БGор0диченъ:

Всепётаz, в0инствы г0рними пэвaемаго бGа породилA є3си2, чlвёка вои1стинну бhвша: є3г0же њ рабёхъ твои1хъ молsщи не престaй, приснодв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы, воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

По благословeнію ґрхіерeа, со nтцeмъ свои1мъ, бGомyдре, подви1гшесz, мн0гъ трyдъ показaша, вели1кій н0въградъ многомyдреннw содёласта, на ўтвержeніе вёрою зовyщымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Е#пjскопа вели1кагw новaграда сщ7eніемъ цeрковь многочyдну, вели1кому їwaнну п®тeчи, въ пaмzть сhну твоемY, премyдре гавріи1ле, воздви1глъ є3си2, съ ни1мже поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Геннaдіа патріaрха бGосл0вію послёдовалъ є3си2, бGомyдре гавріи1ле, тріmпостaснагw существA въ с0бствэхъ, nц7A и3 сн7а, и3 с™aго д¦а, во є3ди1номъ б9ествЁ покланsема бhти вёровавъ, є3мyже съ ни1мъ поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Всю1 тz д¦омъ гавріи1лъ њчиствовaнну, всенепор0чнаz, разумёвъ, вопіeтъ ти2 ћвственнw: q рaдуйсz, клsтвы и3збавлeніе, и3 прaoтцєвъ воззвaніе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE, сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ, и3н0гw бо рaзвэ тебє2 б0га не знaю.

Зарeю честн0ю с™hz трbцы просвэщeнъ, зак0номъ же сеS њграждeнъ, н0щь житіS непреткновeннw ты2 преминyлъ є3си2, видBніи бжcтвенными њкрилsемь, бlжeнне, и3 въ бжcтвенную жи1знь всели1лсz є3си2.

Нhнэ на тебЁ чyдо вeліе зри1тсz, и3 ќжаса и3сп0лнь: кaкw по погребeніи вои1стинну мн0гw лётъ соблюдeсz неруши1мо, бlжeнне, твоE тёло во гр0бэ лежaщее, судьбaми и4миже вёсть сaмъ прославлszй тS.

Бlгоже твоемY є4же къ бGу дерзновeнію, блaгоже желaнію, є4же въ сeрдцы къ немY и3мёлъ є3си2, блaгw пожи1въ, гавріи1ле, просіsлъ є3си2 преслaвнw б9eственными свэтлостьми2, и3 ўzсни1лъ є3си2 вёрныхъ совокуплє1ніz.

БGор0диченъ:

Њ нaсъ и3зъ тебє2 воплощeннаго, дв7о м™и, всегдA моли2, бlгочeстнw тS блажaщымъ, и3збaвитисz бёдъ, душетлённыхъ страстeй, и3 печaлей, и3 вёчнующагw плaмене мучeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Нhнэ востaну, прор0чески речE бGъ, нhнэ прослaвлюсz, нhнэ вознесyсz, пaдшаго пріeмъ t дв7ы, и3 къ свёту ќмному возносsй моегw2 б9ествA.

Пск0ва грaда и3 лaдожане и3збрaнніи лю1діе, при1звани новгор0дскими мyжи, ўмhслившими на и3згнaніе твоE, свsте, совётъ и4хъ разверг0ша, возврати1ша тS рaдостію, ми1ръ подаю1ща.

Рук0ю твоeю честн0ю написaвъ, премyдре гавріи1ле, твоегw2 строeніz вели1кагw їwaнна кrти1телz цeркви, пребогaтое твоегw2 прaведнагw даsніz законоположeніе вёчно, ми1ръ всBмъ дaруz.

Многоразсyдное вселeнскихъ ўчи1телей њ цRкви хrт0вэ разсмотри1въ, и3 твои1хъ с™олёпныхъ прароди1телей зак0нное завэщaніе, и3 ўстaвы суд0мъ n§ескимъ, предaвъ цRю2 слaвы, бGомyдре, ґрхіерewмъ непоколеби1мw соблюдaти.

БGор0диченъ:

Хрaмъ сyщи сщ7eніz, пренепор0чнаz, вэщaніемъ гавріи1ла ґрхaгGла, во с™hхъ почивaющаго родилA є3си2 прес™aго бGа, всёхъ њсщ7aющаго, и3 лю1тыхъ и3зимaюща.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Точє1ніz сл†дка и3скaпаху, бlжeнне, п0тове твои2 и3 рaдованіе, и3 и3сцэлeній сіsніе, въ хвалY хrтA бGа нaшегw.

Во дв0рэхъ б9іихъ процвёлъ є3си2, віногрaдъ многопл0денъ прозsбшій, добродётелей гр0здіе, дёлателю душaмъ nби1ліе подaвъ.

Цaрства б9іz возжелёлъ є3си2, и3 надъ страстьми2 цaрствовавъ, всeволоде, по благоволeнію лyчшему, рaдость прaведныхъ получи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збрaнна бGу бhвши ћкw прекрaсна, село2 прострaнно семY, дв7о, былA є3си2, и3 черт0гъ и3 свёщникъ и3 трапeза.

И$нъ. Їрм0съ:

Возопи1ша съ весeліемъ прaведныхъ дyси, нhнэ мjру завётъ н0вый завэщaетсz, и3 кроплeніемъ да њбновsтсz лю1діе б9іz кр0ве.

Бyzгw нар0да дeрзость на сyждаль, не послyшавша с™и1телz бGонаказaтельныхъ словeсъ, чуждaгw достоsніz не желaти: тh же, прaведниче, прaвду возлюби1въ, въ ми1ръ си1хъ преложи1лъ є3си2.

Ўм0мъ разсуди1тельнымъ њби1дzщыz достоsніе, премyдрости б9іz цRкве, и3новBрныz kзhки побэди1въ, и3 во грaдэ ю4ріевэ, прароди1телz твоегw2, вёру правослaвную пaки предложи1лъ є3си2.

Въ человёцэхъ бGолюбeзенъ, и3 вeлій властодeржецъ, и3 цeркве прес™hz трbцы строeнію спос0бникъ, и3 ћкw проувёдэвъ въ нeй положи1тисz: є4йже предстоS, слaвне гавріи1ле, њ нaсъ моли1сz.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ б9eствєннымъ послушли1ва гавріи1лwвымъ былA є3си2, безначaльнаго сл0ва пл0тію породилA є3си2, всёхъ њсщ7aющаго, и3 лю1тыхъ и3зимaюща.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Многомyдреннw пресели1всz во грaдъ пск0въ, бlжeнне кнsже гавріи1ле, пл0дъ благjй бGови въ жи1зни сeй бhлъ є3си2, присноцвэтyщь добродётельми, и3 ћкоже дв7дъ, неѕл0біемъ: тогw2 рaди получи1лъ є3си2 жи1знь вёчную на нб7сёхъ: всегдA зрS с™yю трbцу, моли2 и3збaвитисz нaмъ t всsкихъ бёдъ, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, ўтверждeніе грaду нaшему.

Јкосъ:

Всечестнyю пaмzть почти1мъ ўг0дника хrт0ва вели1кагw кнsзz всeволода, nтeческою діади1мою t ю4ности ўкрaшена, хрaбрагw в0ина на супостaты, и3 влaстелz благоути1шна, и3 рaдwстныz глаг0лы t сeрдца воззовeмъ къ немY си1це вопію1ще: рaдуйсz, ћкw и3зъ младhхъ ногтeй бGа возлюби1лъ: рaдуйсz, ћкw зaповэдей є3гw2 нел0жный храни1тель. рaдуйсz, земли2 словeнстэй ўкрашeніе: рaдуйсz, церк0вный строи1телю и3 њбогати1телю нескyдный. рaдуйсz, цeрквамъ ўкрашeніе, и3 и4стинный поб0рниче: рaдуйсz, нел0жный прави1телю nтeческихъ предaній. рaдуйсz, бlгочeстіz ст0лпъ, непоколеби1мь врaжіими прилHги: рaдуйсz, ћкw во врeмz вели1кагw глaда, преизоби1льный ни1щымъ и3 си6рымъ питaтелю. рaдуйсz, бBднымъ ўтэшeніе и3 застyпникъ: рaдуйсz и3 весели1сz, ћкw сугyбу мздY нбcную сугyба рaди и3згнaніz t бGа њбрёлъ є3си2. рaдуйсz, ћкw спод0билсz є3си2 воспріsти сугyбыz благодaти вэнeцъ пресвётелъ и3 и3ст0чникъ и3сцэлeніz: рaдуйсz, преслaвный кнsже гавріи1ле, кнzзє1мъ рwсс‡йскимъ похвалA: рaдуйсz, ўтверждeніе грaду нaшему.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй благословeнъ и3 препрослaвленъ.

Крёпостію вжили1всz живодaвца, пл0ти ўдержaлъ є3си2 жел†ніz, пребогaте, и3 ќмъ впери1лъ є3си2 къ нбcнымъ, поS въ крёпости: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Сaмъ сS бlгор0денъ сотвори1лъ є3си2, благорHдны џбразы стzжaвъ ўмA цёлостію: поучeніемъ же ўпражнszсz бGодохновeнныхъ писaній, всE твоE желaніе на бGа всеви1дца, блажeнне, возложи1лъ є3си2.

Вhшнzгw цrтва, вhшнzгw грaда б9іz раS, прaведныхъ наслаждeніz, пи1щи нетлённыz, богaтства некрaдомагw, свёта невечeрнzгw спод0билсz є3си2, блажeнне всeволоде.

БGор0диченъ:

Е#г0же родилA є3си2, вLчце, при1снw моли2, раб0ты и3збaвити мS страстeй, и3 њсуждeніz, и3 њдержaщагw мS лю1тагw tчazніz, и3 њскорблsющихъ мS ўдержaніz, чcтаz бGорaдованнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ начaлэ безначaльное сл0во, со nц7eмъ и3 д¦омъ, сн7ъ є3динор0дный, бlгословeнъ є3си2 и3 превозноси1мый б9е nтє1цъ нaшихъ.

Въ ск0рбехъ пaки пребывaz, бlжeнне гавріи1ле, t разсвирёпившихсz мужeй, совётующихъ на тS на конeчное и3згнaніе, но въ крёпости души2 благодaрнw поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пэсносл0вивша тS бGомyдреннw по хrт0вэ цRкви, б9eствєннаz пред†ніz и3 n§ескій ўстaвъ, пріeмъ вели1кій н0въградъ содержи1тъ, поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Гри1вну злaту њ твоeй вhи носS, и3 вэнeцъ терпёніz t вседержи1телz воспріeмлz, вhну зрS ќмныма nчи1ма, трbчнымъ свётомъ, гавріи1ле, просвэщaемь, въ весeліи поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Гавріи1лъ ґрхістрати1гъ п0сланъ бhсть, рaдость возвэщaетъ ти2, дв7о м™и чcтаz, є3sже рaди печaль престA, и3 клsтва непл0ды бhсть, бlгословeніе же вBрнымъ кнzзє1мъ процвэтE во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтрочестэй проwбрази1лъ є3си2 и3ногдA твою2 м™рь, гDи, џбразъ же сі‰ и3з8 nгнS и3з8имaше, неwпaльнw входsщыz, ю4же поeмъ ћвльшуюсz тоб0ю концє1мъ днeсь, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

Џгнь помышлsz стрaшный, предъ пrт0ломъ хrт0вымъ хотsщь пали1ти, ўмилeніемъ сeрдца теплы6 и3зливaеши к†пли слeзъ, погашaz тёми пeщь страстeй, всeволоде бGомyдре.

ВсE предложи1лъ є3си2 къ бGу, мyдре, душeвное џко, и3 томY прилэпи1лсz є3си2, вопіS pал0мски: хrтE м0й, кaла мS и3збaви смертон0сныхъ страстeй во вёки.

Терпёніемъ пождaтель, и3 сeрдцемъ смирeнъ, ты2 бhлъ є3си2 ми1лостивъ трeбующымъ, nбhчай приносS блaгъ, и3 џбразы добродётєльны, всечeстне, въ ни1хже д0брэ пожи1въ, чудeсъ т0чиши бlгодaть.

Рaзумъ и3мёz бжcтвенъ, и3сп0лнитель вLчнихъ kви1лсz є3си2 словeсъ, десны6z любS стєзи2, шyихъ же ћвэ ўклонszсz, ћкw бlгоyменъ и3 мyдръ: тёмже тS почитaемъ, бGомyдре, во вёки.

БGор0диченъ:

Ґдaмовъ содётель t кровeй твои1хъ чи1стыхъ зи1ждетсz, и3 млек0мъ питaетсz, питazй всsко дыхaніе, дв7о бцdе: тёмже ћкw б9ію тS слaвимъ м™рь.

И$нъ. Їрм0съ:

Вс‰ дэлA б9іz и3 всS твaрь, бlгослови1те гDа, препод0бніи и3 смирeнніи сeрдцемъ, п0йте є3го2, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Г0рнzгw їеrли1ма желaz наслёдовати, звaніемъ почитaемь благонар0читыхъ людeй, t вышегрaда пришeлъ є3си2 во грaдъ пск0въ, съ ни1ми поS, бlжeнне, и3 превозносS гDа во вёки.

Рачeніе неѕл0биво ко и3згнaвшымъ тS, бlжeнне, ћкоже дв7дъ ко ґвессалHму показaлъ є3си2, желaz въ вhшнихъ кр0ткихъ зeмлю наслёдити, вёчнагw селeніz, бGомyдре, во вёки.

Тоб0ю, бGоблажeнне кнsже гавріи1ле, грaдъ пск0въ вельми2 хвaлитсz: въ нeмъ бо бlгочeстнw пожи1въ, спасeніе содёлавъ, трbцу чти1ти научи1лъ є3си2 во є3ди1номъ бжcтвЁ, и3 покланsтисz т0й, и3 благослови1ти во вёки.

БGор0диченъ:

Предвозвэсти1тель вёчныz тaйны ґрхaгGлъ гавріи1лъ, є4же рaдуйсz тебЁ, бцdе, взывaz, тезоимени1тый же семY t земнhхъ кнsзь, твоегw2 ўспeніz хрaму, съ бGомyдрымъ нjфwнтомъ њсновaніе полагaютъ, благосл0вzще тS во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Ви1дэти желaz слaву бGа нaшегw, добродётелей бlгоoбрaзіемъ себE ўдобри1лъ є3си2: и3 свэщY носS вшeлъ є3си2 въ свётлый черт0гъ, со ѓгGлы живhй kснёе наслаждaешисz бGовидёніz.

Ћкw ќтро, ћкw с0лнце возсіS пaмzть твоS, с{щаz во мрaцэ сердцA просвэщaющи: тh бо свёта и3 днE ћкw вои1стинну сhнъ kви1лсz є3си2, бGомyдре всeволоде, сегw2 рaди тS почитaемъ.

Мyдростію ўкрaшенъ, и3 рaзумомъ просвэщeнъ, смирeніемъ сeрдца лёпотствуz, высот0ю житіS сіsz, къ мhслєннымъ прешeлъ є3си2 дворHмъ, и3дёже нaсъ поминaеши почитaющихъ тS, всeволоде.

Дeнь прaзднственный, и3 п0льзы ходaтайственный, честнhй тв0й совершaемъ t земли2 преставлeніz: тh бо гDень ўг0дникъ, и3 тогw2 зaповэдей дёлатель kви1лсz є3си2 непостhденъ, досточyдне всeволоде.

БGор0диченъ:

Свёта пріsтелище ўтр0ба твоS бhсть, просвёщшагw мjръ, бGорaдованнаz. тёмже молю1 тz nкаsнный: свётлу зарю2 подaждь ми2, бGоневёсто, мольбaми всeволода бGомyдрагw.

И$нъ. Їрм0съ:

Сотвори2 держaву мhшцею своeю, низложи1 бо си6льныz со престHлъ, и3 вознесE смирє1нныz бGъ ї}левъ: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Пи1щи безсмeртныz, тёла и3 кр0ве хrт0вы спод0билсz є3си2 причасти1тисz, бGомyдре, прощeніе и3 ми1ръ всBмъ дaвъ, дyшу твою2 нбcному цRю2 и3 вLцэ прeдалъ є3си2. є3мyже со всёми с™hми предстоS, всеблажeнне, њ нaсъ моли1сz.

Новaграда нар0ди ми6рнаz ўстр0ивше, и3 ск0рw шeдше въ плeсковъ, восхотёша взsти м0щи тво‰, свsте, но не возмог0ша, сугyбо чудодёйствіе показaвъ, стaша неподви1жими: и3 п0далъ є3си2 и5мъ t честнhz руки2 своеS н0готь на и3сцэлeніе и3 въ пaмzть вёчную.

Ск0рw предвари1вше сщ7eнное њполчeніе, вл†сти же и3 нар0читіи и3 всsкъ в0зрастъ, въ преслaвную цeрковь прес™hz трbцы, и3 пристyпльше къ чудотв0рной рaцэ вопіeмъ: q всеблажeнне кнsже гавріи1ле! моли2 цRS нбcнаго вBрнымъ лю1демъ здрaвіе подaти, и3 в0ємъ побёду на враги2, грaду же и3 нaмъ спасeніе и3 и3сцэлeніе.

БGор0диченъ:

ГDоначaльный цRю2, со nц7eмъ сэдsй, и3 серафjмы поeмый, при1зри на мольбY р†бъ твои1хъ: пречcтыz же твоеS м™ре, и3 ўг0дника твоегw2 кнsзz гавріи1ла, молeніемъ спаси2 грaдъ и3 лю1ди, и3 ўмн0жи плоды2 земны6z, подaждь їмперaтору здрaвіе, и3 на проти6вныz побBды, и3 њчи1сти грэхи2 нaшz и4мене твоегw2 рaди.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

Бжcтвенною бlгодaтію просвэти1всz, и3 по смeрти показaлъ є3си2 свётлость житіS твоегw2, и3сточaеши мjрови бlгодaть притекaющымъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, всеблажeнне гавріи1ле, и3 моли2 спасти1сz чтyщымъ тS.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ тS всели1сz, приснодв7о бцdе, ћвэ, содётель и3 гDь всёхъ, и3 є3ди1ну трисіsнну зрaку бжcтвA покланsтисz бlгочести1выми кнsзи въ рwссjи человёческій р0дъ научи2 и3 просвэти2.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

И#зъ млaда и3зв0ли храни1ти гDни зaпwвэди, * положи1лъ є3си2 сокр0вище неистощи1мое, во хрaмъ вели1кагw їwaнна кrти1телz, * и3 тёмъ и3збрaлъ є3си2 богaтство нбcное, * со ѓгGлы ликyеши въ нбcныхъ хрaмэхъ. * съ ни1миже моли1сz хrтY бGу, гавріи1ле премyдре, * њ творsщихъ пaмzть твою2.

Јwву прaведному поревновaвъ, * во и3скушeніи и3згнaніz непоколеби1мь прeбылъ є3си2, * ћкw ст0лпъ неподви1жимь, * цRк0вное воспитёніе, * бlгочeстіz поб0рникъ, * и3 ўтверждeніе nтeчєскимъ предaніємъ. * съ ни1миже моли1сz гDеви спасти1сz нaмъ.

П0жилъ є3си2 во грaдэ пск0вэ, бGомyдре кнsже гавріи1ле, * и3 дyшу твою2 въ нeмъ пред8wчи1стивъ, ћкw злaто въ горни1лэ, * вLцэ хrтY прeдалъ є3си2: * тёло же твоE честн0е положи1сz во хрaмэ слaвнагw страстотeрпца дими1тріа, * чудесє1мъ начaло показA. * съ ни1мже моли2, с™е, сохрани1ти грaдъ тв0й непоколеби1мь.

Во хрaмэ с™hz трbцы, * и3дёже лежи1тъ нhнэ чудотв0рное тёло твоE, * и3сцэлє1ніz подаю1тсz всBмъ человёкwмъ, * вёрою притекaющымъ къ бжcтвеннэй рaцэ твоeй, * всебlжeнне кнsже гавріи1ле. * тёмже и3 мы2 м0лимъ тS: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ }:

Рaдуйсz, пск0ву похвало2, рaдуйсz, цRкви б9іи ўкрашeніе, рaдуйсz, прави1телю вёры бlгочeстіz, рaдуйсz, си6рымъ прибёжище, рaдуйсz, свэти1льниче всесвётлый, рaдуйсz, слaво и3 застyпниче грaду нaшему, рaдуйсz, бGомyдре кнsже гавріи1ле, рaдуйсz, жи1телю раS, рaдуйсz, вBрнымъ забрaло: рaдуйсz, д0ме и3 жили1ще всес™hz трbцы: ю4же моли2 њ почитaющихъ всечестнyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 мlтву р†бъ твои1хъ:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи бlжє1нна, t пeрвагw канHна пёснь G-z и3 вторaгw ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcтолъ къ є3врeємъ, зачaло тк7є. Ґллилyіа: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ. Е#ђліе луки2, зачaло …з. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

12 февраля: Святителя Мелетия, архиепископа Антиохии Великой. Святителя Алексия митрополита, всей России чудотворца.

Мёсzца тогHже въ в7i-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw мелeтіа, ґрхіепcкпа ґнтіохjи вели1кіz:

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw ґлеxjа митрополjта, всеS рwссjи чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры nктHиха G: и3 мелeтіа G.

Глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Пл0ти по v3постaси соедини1вшасz безпл0тнаго, и3 nц7Y собезначaльнаго сл0ва, всемyдре, * кромЁ преложeніz, и3 сліsніz, * мyдрэ научи1лъ є3си2: * дёйствующа же сугyбw * nбои1ми є3стествы2, * и3зъ ни1хже слежи1тъ, и3 въ ни1хже зри1тсz, * є3ди1нъ сhй нераздёленъ существ0мъ, * въ сeмъ и3 џномъ разумэвaемый.

Поучи1всz, бlжeнне, * с™и1телю мелeтіе, въ зак0нэ гDни, * ћкоже писaсz, * дрeво kви1лсz є3си2 на водaхъ пощeніz стоsщее, * и3 плоды2 добродётелей предлагaющее бlгодaтію, * просвэти1вшагw с™yю дyшу твою2, * и3 всsческихъ пріsтельну * содёлавша д¦0вныхъ њсіsній.

Ўкраси1шасz, всемyдре, * писaтельнэ лани6ты тво‰, * ћкw гHрлицы, лю1бzщыz воздержaніе, * и3 пи1щу њплевaющыz желaніемъ, мелeтіе, * пи1щи разyмныz, ю4же тебЁ хrт0съ дaруетъ, * пріeмъ мнHгіz тво‰ труды2, * и3 рeвность разжжeнную, * ю4же и3мёлъ є3си2, предбёдствуz вёры рaди.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw моли1тву неусыпaющу * и3 мольбY пребывaющу, * и3мyщи, пречcтаz, ко гDу, * нап†сти ўспи2, * в0лны ўкроти2 nкаsнныz моеS души2, * и3 въ ск0рби сyщее сeрдце моE ўтёши, * nтрокови1це, молю1 тz, * и3 њблагодати2 ќмъ м0й, * ћкw да дост0йнw тS прослaвлю.

КrтобGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски тебЁ вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина: сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е мелeтіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Тво‰ похвалы6 и3з8zвлsю, всебlжeнне.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре: ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Свэтодaвцу предстоS вeсь свётелъ, свётомъ рaзума њмрачeнное џко души2 моеS просвэти2, и3 мглY tжени2 страстeй твои1ми моли1твами: ћкw с™и1тель бо, прпdбне, и4маши дерзновeніе, мелeтіе.

Въ нёдрэхъ nц7A сэдsй, сопrносyщное и3 соестeственное сл0во р0ждшему, проповёдника своегw2 б9ествA поставлsетъ є3ди1нъ, ћкw ґпcлwмъ є3динонрaвна тS нhнэ, q бGоzвлeнне мелeтіе!

Бжcтвеннымъ просвэти1всz сіsніемъ, t безначaльнагw nц7A, є3динор0дна сл0ва, несоздaнна, вёчна, бGосл0вилъ є3си2, прпdбне: ѓрієвы же поб0рники є3диномhслєнныz разгнaлъ є3си2, бжcтвеннымъ всеoрyжіемъ њграждaемь.

БGор0диченъ:

Воплощeннаго, прес™az, родилA є3си2, прeжде безпл0тнаго, бGоначaльнаго сл0ва: є3ди1на бо t вёка лучaми чистоты2, двcтва же добр0тою, и3 всенепор0чными даров†ніи, былA є3си2 дост0йна, всенепор0чнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Твердёйшу дyшу ґдамaнта и3мёz, гнил0е є3ресeй мнёніе, ты2 ўчeньми благочeстіz просвёщсz, всеблажeнне, њплевaлъ є3си2. тёмже вёрніи тS вси2 пёсньми, бGомyдре, почитaемъ.

Ўпод0бивсz добродётельми хrтHвымъ ґпcлwмъ, џнэхъ влaсть и3 прест0лъ наслёдовалъ є3си2 ћвственнw, мелeтіе всеслaвне, правослaвіz ст0лпъ, и3 бlгочeстіz поб0рниче бhвъ.

Всыновлeнъ бGу, и4же t бGа, бGа сл0ва, не низвeлъ є3си2 въ твaрь безyмнw: но прослaвилъ є3си2 nц7Y собезначaльна и3 сопrт0льна, содётелz и3 зижди1телz всёхъ вэкHвъ, бGопріsтне.

БGор0диченъ:

Въ твою2 с™yю бGъ ўтр0бу всели1всz, воплоти1сz, ћкоже вёсть, бGомaти, и3 спасE нaсъ живон0сными свои1ми стrтьми2: тёмже тS спасeніz двeрь, дв7о, знaемъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Поучи1всz дeнь же и3 н0щь въ зак0нэ гDни, џ§е мyдре, ћкw дрeво плодови1то на водaхъ д¦0вныхъ насаждeно kви1лсz є3си2: тёмже сщ7eнствовавъ бGу непор0чнw, ѓріева хулeніz и3 савeлліева ѕлослaвнагw нрaва ћвэ возгнушaвсz, правослaвною мhслію, с™и1телю мелeтіе: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Плотски6мъ недyгwмъ многови6днымъ и3 душє1внымъ страстє1мъ многоoбр†знымъ, и3сцэлeніе њбрётъ тоб0ю, пренепор0чнаz, печaлємъ же разрэшeніе, бэдaмъ и3 ск0рбемъ премэнeніе гот0во, и3 ск0ро и3збавлeніе вёрою несомнённою и3 тeплымъ сeрдцемъ и3сповёдаю тво‰ ми1лwсти, вLчце, сынHмъ же человёчєскимъ мнHгаz тво‰ чудесA: и3 молю1сz, кр0вомъ кри1лъ твои1хъ при1снw соблюсти2, и3 сохрани1ти мS всегдA.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ б9eствєнныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ћвственнw, сщ7еннотаи1нниче, преизsществовавъ, петрA пrт0лъ наслёдовалъ є3си2 верх0внагw, t хrтA рукоположeннагw, є3гHже и3 нрaву поревновaвъ, сн7а бGа живaгw сп7са прослaвилъ є3си2, ўчeніємъ џнагw послёдуz.

Всеразли1чными ўкрaшенъ даровaньми, є3диноначaліz проповёдникъ бhлъ є3си2, во nц7Ё и3 є3динор0днэмъ сл0вэ познавaемагw, и3 бжcтвеннэмъ д©э, всемyдре: є3ди1ницу ќбw существ0мъ, въ трeхъ ли1цэхъ сyщу, научи1лъ є3си2, препод0бне.

Воспитaвсz добр0тами, бGоучeнне, и3 зарeю тоS воwбражaемь, и3 просвэти1всz бжcтвенными блистaньми по причaстію, цRкви свётъ вторhй бhлъ є3си2, бGоzвлeнне, просвэщeніе бlгочeстіz kвлsz вёрою притекaющымъ.

БGор0диченъ:

Да џбразъ погребeнный страстьми2 взhщеши богaтствомъ блaгости, въ дв7и1ческую всели1лсz є3си2 ўтр0бу, и3зъ неsже ты2 премyдрость б9іz хрaмъ создaлъ є3си2, и4мже п0жилъ є3си2 съ человёки, щeдре, и3 спaслъ є3си2 мjра концы2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Жирyющей безмёстнw всsкой є4реси ѕлодeмwнстэй, превшeлъ є3си2, џ§е, бlгор0діемъ души2, и3 свётлостію, и3 всес™hмъ нрaвомъ, и3 твeрдымъ бlгочeстіемъ, бGоzвлeнне пребlжeнне мелeтіе.

Всsкимъ ўсeрдіемъ ѓрієвы є3диномyдренники tвращaz, правослaвною вёрою, бGон0се, держaву ўтверди1лъ є3си2, въ трbцэ є3ди1наго бGа нaмъ проповёдуz, всебlжeнне џ§е мелeтіе.

Пребжcтвенныz трbцы таи1нникъ бhлъ є3си2 всеи1стиннэйшій, nц7Y сл0во є3диносyщно чествyz и3 сопrт0льно, и3 бжcтвенный д¦ъ є3диноестeственъ nц7Y и3 сл0ву, всечестнhй џ§е мелeтіе.

БGор0диченъ:

ВHинства вhшнихъ, всечcтаz, си1лъ тS ўблажaютъ, р0дове же вси2 человёчестіи дост0йнw слaвzтъ: тебє1 бо рaди є3ди1ныz сyщи на земли2 съ нбcными совокyпльшесz, пою1тъ, дв7о, ржcтво2 твоE.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

И#зсуши1лъ є3си2 пот0ки, бGомyдре, є3ретjчєскіz, tвeрзлъ же є3си2 и3ст0чники догмaтwвъ прaвости, непобэди1мь поб0рникъ правослaвіz бhвъ, бGоблажeнне.

И#зсуши1въ мyтный ѓріевъ т0къ и3 безб0жный, напои1лъ є3си2 богaтнw бlгодaтными водaми вёрныхъ соб0ры, и3 цRк0вное бlголёпіе ўкраси1лъ є3си2.

Живhй под0бнw бжcтвенными начинaньми, бhлъ є3си2 пресвётелъ, џ§е, дёлатель, неукл0нно забрaло бGочeстіz, и3 пaстырей настaвникъ.

БGор0диченъ:

Просвэщaютъ дyшы правослaвнw пою1щихъ тS речє1ніz прbр0чєскаz, твоE провозвэщaюще пречcтое зачaтіе, и3 є4же вhше сл0ва, бGоневёсто, твоE ржcтво2.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Д¦0внагw твоегw2 дерзновeніz ўбоsвсz, tстyпникъ бёгаетъ макед0ній, моли1твенное же служeніе совершaюще твои2 раби2, люб0вію притекaемъ, ѓгGлwмъ собесёдниче мелeтіе, џгненный мечY хrтA бGа нaшегw, вс‰ безбHжныz закалazй: воспэвaемъ тS свэти1льника, просвэти1вшаго вс‰.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снизхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

С™hй тS соб0ръ, первостоsтелz и3мsше, бGопріsтное, є3г0же с™hй д¦ъ t конє1цъ во є3ди1но собрA, пэсносл0вzщыz тогw2 б9ество2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Равночeстно получи1лъ є3си2 предсэдaтельство ґпcлwвъ хrт0выхъ, и3 бжcтвенное си1хъ ўчeніе наслёдовалъ є3си2, и3 житію2 под0бzсz, пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ќмъ и3мёz nстрёйшъ, къ бGовидёнію простeртъ, є3ретjчествующихъ тупозрёнію поругaлсz є3си2, бlгочести6выz же ўчS взывaлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ћкw зерцaло чи1сто твоеS чистоты2 блистaющасz бlгодaтію, свэтороди1тельница, дв7о, и3 бцdа всечcтаz былA є3си2. тёмже соглaснw ржcтвY твоемY поeмъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Пресвётлw научи1лъ є3си2, є3ди1но чти1ти бжcтво2, є4же во nц7Ё, и3 сн7э, и3 д©э: и3 си1лу безмёрну, и3 цrтво є3ди1но ћвэ, св0йствwмъ крёпкw соблюдaємымъ, к0ейждо v3постaси. є3мyже и3 поS вопіsлъ є3си2: лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzтhни хрaмъ, свzти1телю, бhвъ, вс‰ њсвzщaеши, твоE и4мz нарицaти тщaщыzсz, и3 џбразъ, џтче, тв0й люб0вію, ±же къ тебЁ, написyющыz, блажeнне, и3 вёрою пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Тайнонаставлeньми и3зрsднэйшее твоE стaдо просвэти1лъ є3си2: нhнэ же первор0дныхъ цeрковь возрасти1лъ є3си2, приложeніе бhвъ t вёка просіsвшымъ, свzти1тельскими и3 тaйными слyжбами. съ ни1миже вопіeши непрестaннw: сщ7eнніи, п0йте, лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

БGор0диченъ:

Научaеми, всечcтаz, є4же на тебЁ тaинствомъ, и3 бhвшее тоб0ю пожинaюще душaмъ и3збавлeніе и3 спасeніе, зовeмъ со ґрхaгGломъ гавріи1ломъ тебЁ, рaдуйсz, вопію1ще, бцdе, и3 вёрнw пэснопою1ще тS, и3 превозносsще, чcтаz, во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее нб7съ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Невещeственнw невещeственному предстоS, є3г0же и3 зижди1телz всёхъ и3 гDа, и3 џ§ее сл0во, и3 мyдрость, сyщественнэ и3 соестeственнэ сyща ты2 бGосл0вилъ є3си2 свётлw, молS не престaй спасти2, и5же вёрою тS, бGоглаг0ливе, хвaлzщыz.

Труды2 потsщасz дух0вными, и3 ўсeрднw є3щE борю1щасz за него2 съ духоб0рцы, тS зрS благjй и3 с™hй д¦ъ вэнчaвъ, ћкw побэди1телz пріsтъ дост0йнw и3 съ вhшними, всеблажeнне, ликосто‰ніи счисли1 тz.

П0двигъ соверши1въ благочести1вый, и3 течeніе скончaвъ, добрёйшее, и3 прaвэй вёрэ научи1въ всеблагочeстнw, прaведный вэнeцъ t всёхъ содётелz пріsлъ є3си2, бGоглаг0ливе, соб0ра ўчи1телей пёснь t пёсней предпосылaz.

БGор0диченъ:

Ўд0бнw, бцdе, преити2 житіS подaждь ми2 бyрю, напaстей насто‰ніz и3 страстeй, ћкw бlга ўкротsщи, и3 наставлsющи къ добродётели и3 стези2 прaвости, да ћкw бlгодётельницу непрестaннw величaю тS.

Слyжба и4же во с™hхъ nц7A нaшегw ґлеxjа митрополjта, всеS рwссjи чудотв0рца.

Ѓще х0щетъ настоsтель, совершaемъ бдёніе.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdе, въ чeсть їкHны є3S јверскіz.

Слyжба сіS пи1сана nктHвріа Gi дни2.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры поeмъ на д7. Глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Бlжeнне с™и1телю ґлеxjе, * ты2 сл0ва глaсъ воспріeмъ, * њ тэлeсныхъ небрeглъ є3си2, * ўгHдіz и3 свHйства њстaвивъ житіS, * и3 мhсленное прешeдъ м0ре, * и3 бlгочeстіz ўчeніемъ, * и3 гремBніи премjрными, * хrтY послужи1лъ є3си2, * бGоблажeнне.

Двaжды.

Q чудотв0рче ґлеxjе премyдре, * ты2 монaшескимъ житіeмъ бGу ўгоди1лъ є3си2, * тs бо бGъ прeжде и3збрA t ю4ности, џ§е, * пaстырz nвцaмъ словє1снымъ и3 ўчи1телz вели1ка. * ты2 свzщeнникwмъ наказaтель kви1лсz є3си2, * и3 всeй странЁ рwссjйстэй ѕвэздA пресвётлаz, * њсіzвaющи чудесы2 всёхъ, * вёрою припaдающихъ къ рaцэ мощeй твои1хъ. * тёмже м0лимсz: * проси2 стaду твоемY грэхHвъ њставлeніz, * џ§е бGоблажeнне.

Прпdбне џ§е с™и1телю ґлеxjе, * ты2 с0ннымъ kвлeніемъ разслaбленнаго здрaва сотвори1лъ є3си2, * рyцэ и3 н0зэ ўкрэпи1въ, * њби1дzщему глаг0лz: * ѓще вск0рэ не tдaси сокр0вища и4скреннzгw, * не и4маши со nдрA востaти. * џнъ же вск0рэ съ покаsніемъ и3 со слезaми * къ честнёй твоeй рaцэ пришeдъ, * и3сцэлeніе получи2, * џ§е бGоблажeнне.

Слaва, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ:

Пріиди1те, рwссjйстіи соб0ри, въ честнyю пaмzть чудотв0рца ґлеxjа, во хрaмъ бжcтвенный, въ нeмже лежи1тъ честнaz є3гw2 рaка, ћже и4мать въ себЁ и3сцэлeній благодaть, честн0е тёло є3гw2. къ немyже возопіи1мъ: вели1кій свzти1телю ґлеxjе чудотв0рче, ты2 похвалA земли2 рwссjйстэй, ты2 и3 защищeніе, ты2 сокр0вище неиждивaемое даровaній дух0вныхъ, и3 и3ст0чникъ и3сцэлeній неизчерпaемый. тёмъ воспэвaюще глаг0лемъ: рaдуйсz, ст0лпе и3 ўтверждeніе цRкве: рaдуйсz, съ первосвzти1тели предстоsй пrт0лу хrт0ву: рaдуйсz, свэти1льниче всесвётлый, вBрныz њсіzвazй чудесы2: но u5бо, честнhй нaшъ свzти1телю, моли1сz хrтY бGу всёхъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

С™и1телю бGон0се, * ты2 kви1лсz є3си2, * t младhхъ ногтeй, * сосyдъ њсвzщeнъ, ґлеxjе, * и3 жили1ще прес™aгw д¦а.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 препод0бніи твои2 возрaдуютсz.

Свzти1телей похвало2, * свzщeнникwвъ слaво, * монaшествующихъ прaвило, * блажeнне ґлеxjе, * рaдуйсz, цRкве ўтверждeніе.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ, боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Ўслhши молeніе твои1хъ ч†дъ, * џ§е с™и1телю ґлеxjе, * и3 слeзъ не прeзри, * и3 сердє1чнаz прошє1ніz * подавaй лю1бzщымъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбрaдованнаz, рaдуйсz, * ћже рaдость мjру р0ждшаz, * хrтA жизнодaвца, * и3 прамaтернюю, дв7о, * печaль teмшаz.

Тропaрь, глaсъ }:

Ћкw ґпcлwмъ сопrт0льна, и3 врачA пред0бра, и3 служи1телz благопріsтна, къ рaцэ твоeй честнёй притекaюще, свzти1телю ґлеxjе, бGомyдре чудотв0рче, сошeдшесz люб0вію въ пaмzть твою2 свётлw прaзднуемъ, въ пёснехъ и3 пёніихъ рaдующесz, и3 хrтA слaвzще, таковyю благодaть тебЁ даровaвшаго и3сцэлeній, и3 грaду твоемY вели1кое ўтверждeніе.

И$нъ. глaсъ д7:

Ґпcльскихъ догм†тъ nпaсна храни1телz, цRкве рwссjйскіz пaстырz и3 ўчи1телz, преблажeннагw ґлеxjа с™и1телz пaмzть прaзднующе, славосл0вимъ хrтA бGа нaшего пёсньми достод0лжными, даровaвшаго нaмъ ўг0дника своего2, ћкw nби1льный и3ст0чникъ точaщъ врачев†ніz, грaду же москвЁ похвалY и3 ўтверждeніе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

На вели1цэй вечeрни: Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на }. Глaсъ в7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, пречcтнhй ґрхіерeю вели1кій, ґлеxjе пребlжeнне, цRк0вный краси1телю, с™и1телей честн0е ўдобрeніе, нар0ду правослaвному моли1твою помогaz, земли2 рwссjйскіz вели1кое ўтверждeніе, честнhй ўчи1телю нaшъ, безпомHщнымъ п0моще, печ†льнымъ ўтэшeніе рaдостное, молeбниче тeплый всBмъ скорбsщымъ, тмY неразyміz tгонsz, и3 ко хrтY въ прист†нища ти6хаz притeклъ є3си2, въ ли1цэ безпл0тныхъ предстоS, и3 крaсныz добр0ты вLчни наслаждaешисz, и3 сердцA благочести1выхъ на пёніе воздви1глъ є3си2. хrтY помоли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ, и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, свэти1ло всеS рwссjйскіz митроп0ліи: тh бо добродётелію свётлw процвёлъ є3си2, ћкw мaслина плодови1та въ домY б9іи, и3 разли6чныz плоды2 и3зносS, богaтнw раздавaеши стaду твоемY словeсному, и3 на пaжитехъ д¦0вныхъ тyчами твои1хъ моли1твъ напоsеши, и3сцэлє1ніz незави1стнw и3сточaеши вёрою притекaющымъ къ рaцэ мощeй твои1хъ, с™и1телю ґлеxjе. свэщY свэтлY себE ўгот0валъ є3си2, и3 во nби1телехъ нбcныхъ всели1всz, и3 трудHвъ твои1хъ воздаsніz вэнцы2 пріsлъ є3си2: не дaлъ бо є3си2 снA nчи1ма твои1ма, и3 вёждома дремaніz, д0ндеже сн0мъ џбщимъ ўснyлъ є3си2, прпdбне с™и1телю. хrтY помоли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz и3 весели1сz, ґлеxjе пресщ7eнный, бlгодaтный проповёдниче, твeрдый ќме, віногрaда жив0тнагw с™опрозsбшій гр0здъ, віно2 и3скaпающій, вёрныхъ сердцA веселsщее ўчє1ніи медот0чными, с™опомaзаннаz главо2, честнhй нaшъ ўчи1телю: пріиди2, посэти2 нaсъ њѕл0бленныхъ грэх0вными страстьми2, погaныхъ дeрзость низложи2, проти1вныхъ прожени2, ўсHбныz бр†ни ўкроти2, и3 болBзни и3 недyги вс‰кіz њблегчи2, хrтY молsсz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, преслaвный грaде москвA, красyйсz и3 весели1сz, сицевaго и3мёz бlгодaти и3ст0чника неисчерпaемаго, пребlжeннаго и3 чудоноси1ваго ґлеxjа с™и1телz вели1каго, и4же мyдростію с™aгw д¦а ўкрaшшасz, и3 t ю4ности добродётельнагw рaди є3гw2 житіS, сосyдъ с™0му д¦у бhвъ пощє1ніи и3 моли1твами, сщ7eнства мaстію помaзасz, и3сцэлeніz дaръ пріeмша t всёхъ цRS хrтA бGа, и3 по с™ёмъ є3гw2 преставлeніи, џтрока, є4ле жи1ва сyща, мaтерію принесeна къ честнёй є3гw2 рaцэ, здрaва сотвори2. и3 до нhнэ и3сточaетъ и3сцэлeніе неwскyднw съ вёрою приходsщымъ, и3 хrтY м0литсz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими пёсненными добр0тами воспоeмъ с™и1телz, хrтHва ўстA ти6хаz, и3 є3ђліа є3гw2 проповёдника свётла, церк0внаго храни1телz, и3 застyпника земли2 рwссjйстэй, вёрному в0инству нaшему поб0рника; є3гHже мlтвами шат†ніz врагHвъ хrт0съ низложи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими б0дренными ўстнaми похвaлимъ с™и1телz, хrт0вы цeркве краси1телz, петрY верх0вному ревни1телz, и3 пavлу наслёдника, нр†вы под0бzщасz кrти1телю, петрA чудотв0рца, рwссjйскагw сопрест0льника, и3 лучы2 чудeсъ и3спущaюща nби1льнw, и3сцэлє1ніz подавaюща незави1стнw всBмъ приходsщымъ съ вёрою, и3 пaмzть є3гw2 свётлw прaзднующымъ, вели1каго застyпника земли2 рwссjйстэй и3 ўчи1телz, ґлеxjа ди1внаго чудотв0рца, и3 правосл†внымъ лю1демъ нaшымъ тeплаго пос0бника; є3гHже рaди враги2 хrт0съ низложи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими ўкрашeнными глагHлы воспоeмъ свzти1телz, ди1внаго въ чудесёхъ ґлеxjа, безплHтнымъ сожи1телz, њсвzщeннаго t пелeнъ, столпA цeркве неподви1жима, весeліе земли2 рwссjйстэй, прaвды прaвило, њби6димымъ застyпника, немощны6мъ врачA безмeздна; є3гHже рaди даровA хrт0съ цRквамъ соединeніе, и3мёzй вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Свzти1телей ўдобрeніе, и3 nц7є1въ красотY, и3ст0чника чудeсъ, земли2 рwссjйстэй застyпника вели1ка, сошeдшесz, q празднолю1бцы, пёсненными похвалaми воспоeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, ґлеxjе, твeрдый ќме, бlгодaтію и4стинною њкроплeнъ. tню1дуже и3 пріsтелище бhвъ прес™aгw д¦а, чудeсъ дaръ воспріsлъ є3си2: и3 нhнэ съ первос™и1тєли предстоS прест0лу хrт0ву, моли1сz њ рабёхъ твои1хъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўбlжи1тъ:

Тaже Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G.

При1тчей чтeніе.

[Гла+ ‹] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 бlгословeніе гDне на главЁ є3гw2. [G] Блажeнъ человёкъ и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyйцэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. [}] Послyшайте u5бо менє2, q ч†да, честн†z бо рекY. И# блажeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ и3 рaзумъ и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менє2 њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте u5бо, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мeрзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0ли ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA првdнагw кaплютъ премyдрость, љзhкъ же непрвdнагw поги1бнетъ. ЎстнЁ мужeй првdныхъ кaплютъ бlгод†ти, ўстa же нечести1выхъ развращaютсz. [ГлавA №i] МBрила льсти6ваz, мeрзость предъ гDемъ, вёсъ же прaведный пріsтенъ є3мY. И#дёже ѓще вни1детъ досаждeніе, тaмw и3 безчeстіе: Ўстa же смирeнныхъ поучaютсz премyдрости. Совершeніе прaвыхъ настaвитъ и5хъ, и3 поползновeніе tрицaющихсz ўпасeтъ и5хъ. не п0льзуютъ и3мBніz въ дeнь ћрости, прaвда же и3збaвитъ t смeрти. Ќмеръ првdный, њстaви раскazніе: нарyчна же бывaетъ и3 посмэsтельна нечести1выхъ пaгуба. Прaвда непор0чнагw и3справлsетъ пути6, въ нечeстіе же пaдаетъ непрaвда. Прaвда мужeй прaвыхъ и3збaвитъ и5хъ: безсовётіемъ же плэнsютсz беззак0нніи. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда: похвалa же нечести1выхъ поги1бнетъ. Прaведникъ t л0ва ўбёгнетъ, въ негHже мёсто предаeтсz нечести1вый. Во ўстёхъ нечести1выхъ сёть грaжданwмъ, чyвство же прaведныхъ бlгоспёшное. Во благи1хъ прaведныхъ и3спрaвитсz грaдъ, и3 въ поги1бели нечести1выхъ рaдованіе. Во бlгословeніи прaвыхъ возвhситсz грaдъ, ўстh же нечести1выхъ раскопaетсz. Ругaетсz грaжданwмъ лишeнный рaзума, мyжъ же мyдрый безм0лвіе в0дитъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ, престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніемъ бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи1ра хрaма: и3 с™aгw самоглaсны. Глaсъ }:

Прпdбне џ§е с™и1телю ґлеxjе, ѓще кaz странA и3ли2 кjй грaдъ молчи1тъ: но вси2 и4же тоб0ю просвэщeнніи, чудeсъ твои1хъ мн0жество слhшаще и3 ви1дzще, и3 мы2 съ ни1ми похвaльными пёсньми вопіeмъ, и3 глаг0лемъ: бlгодaтію прес™aгw д¦а, хrтHвымъ ґпcлwмъ под0бникъ бhлъ є3си2, и3 вселeнную всю2 просвэщaеши: тёмже и3 до царS доид0ша словесA чудeсъ твои1хъ, ћкw лучA, и3 д†льнимъ ћкw бли1зъ сіsюща, и3 нaсъ t бёдъ и3 находsщихъ лю6тъ свободи2 твои1ми моли1твами.

Кто2 дов0ленъ є4сть д0блестей твои1хъ и3счести2, прпdбне џ§е, труды2; кт0 бо слhшz безмёрное твоE смирeніе, и3 терпёніе и3 чадолю1біе, не ўдиви1тсz; кaкw ќбw не ўсумнёвсz ни мaлw, є3гдA слhша прошeніе царS беззак0нна, да ми2 п0слеши, речE, џнаго, больны6мъ здрaвіе подавaющаго, и3 слэпы6мъ прозрёніе, и3 хромы6мъ течeніе, и3 бэсовHмъ прогони1телz; да ми2 сего2 п0слеши, да ўм0литъ своего2 бGа, и3 и3сцэли1тъ мою2 цари1цу, tженeтъ бёса, и3 џчи просвэти1тъ. qле прошeніz, превосходsща человёчєскіz рaзумы! q ди1вство, брaтіе! кто2 не ўдиви1тсz; и3ли2 кто2 не похвaлитъ крёпкаго сего2 хрaбреника, не т0кмw бо не ўсумнёсz, но и3 сyщихъ съ ни1мъ подкрэплsz, глаг0лаше: пожди1те, не скорби1те, но ўповaніе возложи1те на бGа, и3 на пречcтую є3гw2 м™рь, и3 ќзрите слaву б9ію.

Бlгaгw ўчи1телz хrтA благjй ўчени1къ, с™и1телю хrт0въ ґлеxjе, д0брому пaстырю хrтY поревновaлъ є3си2, дyшу твою2 полагaz за џвцы, и3 царeво свирёпство, ћкw льв0во зіsніе во џвчую кр0тость премэни1лъ є3си2, и3 цари1цу и3сцэли1лъ є3си2, и3 стaду твоемY ск0рбь на рaдость преложи1лъ є3си2, и3 цRкви ми1ръ ўстр0илъ є3си2, вели1каго же кнsзz возвесели1лъ є3си2. тёмъ м0лимсz тебЁ: моли2 њ нaсъ чlвэколю1бца вLку хrтA, да спасeтъ дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Е#гдA пришeлъ є3си2 t царS, ми1ръ церк0вный, џ§е, носS, тогдA свzти1теліе и3 церк0вніи соб0ри и3 нар0ди рaдостнw срэтaху тS, свободи1телz бlгодaрнw нарицaху. џвіи же ћкw побэди1телю дaры носsще, рaдостію покланsхусz. кнsзь же вели1кій дими1трій со слезaми вопіsше ти2: q вLко! чт0 ти воздaмы проти1ву трудY твоемY, и4мже нaмъ ми1ръ даровaлъ є3си2; но u5бо, свzти1телю ґлеxjе, моли1сz прилёжнw хrтY бGу нaшему, ћкw спасти1сz грaду твоемY невоевaну.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

П0сланъ бhсть съ нб7сE гавріи1лъ ґрхaгGлъ, бlговэсти1ти дв7э зачaтіе: и3 пришeдъ въ назарeтъ, помышлsше въ себЁ, чудеси2 ўдивлszсz: q кaкw, въ вhшнихъ непостижи1мь сhй, t дв7ы раждaетсz; и3мёzй пrт0лъ нб7о, и3 подн0жіе зeмлю, во ўтр0бу вмэщaетсz дв7и1чу; на нег0же шестокрилaтіи и3 многоoчи1тіи зрёти не м0гутъ, сл0вомъ є3ди1нэмъ t сеS воплоти1тисz бlгоизв0ли. б9іе є4сть сл0во настоsщее, что2 u5бо стою2, и3 не гlг0лю дв7э: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю, рaдуйсz, чcтаz дв7о, рaдуйсz, невёсто неневёстнаz: рaдуйсz, м™и животA, бlгословeнъ пл0дъ чрeва твоегw2.

На стіх0внэ стіхи6ры глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме Е#vфрafовъ:

Д0мъ с™aгw д¦а, * и3 вселeніе бlгодaти, * ґлеxjе, kви1сz. * и3 нhнэ въ пaмzть є3гw2 сошeдшесz, * того2 воспоeмъ.

Стjхъ: Восхвaлzтсz препод0бніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ.

Ты2 є3си2 с™и1телємъ похвалA, * сщ7eнникwмъ ўдобрeніе, * монaхwмъ прaвило. * и3 мы2 ти2 вопіeмъ, с™и1телю ґлеxjе: * рaдуйсz, цRкве ўтверждeніе.

Стjхъ: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Пріими2 нhнэ пёніе * ч†дъ твои1хъ, џ§е, * вёрою прaзднующихъ, * и3 лю1бzщымъ тS подавaй * ±же на п0льзу прошє1ніz.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Благjй рaбе, вёрный дёлателю віногрaда хrт0ва, ты2 и3 тzготY дневнyю понeслъ є3си2, ты2 и3 дaнный ти2 талaнтъ возрасти1лъ є3си2, и3 по тебЁ пришeдшымъ не зави1дэлъ є3си2. тёмже вратA нбcнаz tверз0шасz тебЁ: вни1ди въ рaдость гDа твоегw2, и3 моли2 њ нaсъ, свsте ґлеxjе.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ }:

Ћкw ґпcлwмъ сопrт0льна: Двaжды.

Пи1санъ на мaлэй вечeрни. И# Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь: тропaрь с™aгw, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }:

НастA свэтон0сный дeнь чудотв0рца ґрхіепcкпа ґлеxjа пaмzть. пріиди1те, сошeдшесz прaзднуемъ свётлw, и3 состaвимъ ли1ки, похвалaми почтeмъ є3го2, и3 рцeмъ є3мY: рaдуйсz, честнhй свэти1льниче рwссjйскіz земли2: и3сточaеши бо чудесA, и3 и3зливaеши и3сцэлє1ніz, и3 м0лишисz њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Да тв0й пaки сози1ждеши џбразъ, и3стлёвшій страстьми2, сп7се, нбcныхъ ўтаи1всz сущeствъ, воплоти1лсz є3си2 t дв7ы. є4йже соглaснw возопіeмъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Пріиди1те, торжествyемъ свётлw, прaзднующіи пaмzть їерaрха ґлеxjа чудотв0рца: престaвисz бо t земли2 къ невещeствєннымъ nби1телемъ, и3дёже зри1тъ добр0ту неизречeнную, ѓгGльскимъ в0инствwмъ собесёдникъ ћвльсz. тёмже со ґпcлы и3 мyчєники ликyz, џ§е нaшъ ґлеxjе препод0бне, прилёжнw моли1сz вLцэ хrтY њ чтyщихъ вёрою пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

СтэнA неwбори1маz нaмъ хrтіaнwмъ є3си2, бцdе дв7о: къ тебё бо прибэгaюще, невреди1ми пребывaемъ, и3 пaки согрэшaюще, и4мамы тS моли1твенницу, тёмъ благодарsще вопіeмъ ти2: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Проповёдуетъ, џ§е, тво‰ чудесA нhнэ рwссjйскаz митроп0ліа, и3 вс‰ nтeчєствіz и3 страны6 чудодBйствіz, и4миже вс‰ t болёзней ск0рбныхъ и3збавлsеши, бGоблажeнне ґлеxjе: питaтелю вдHвъ, и3 сир0тъ nтeцъ, пом0щникъ сyщымъ въ ск0рби всеизрsденъ, плaчущымъ ўтэшeніе, пaстырь и3 настaвникъ всBмъ заблуждaющымъ, ґлеxjе препод0бне. и3 нaсъ твои1ми моли1твами t бёдъ и3збaви, и3 моли1сz хrтY бGу, да грэхHвъ њставлeніе подaстъ вёрою и3 люб0вію чтyщымъ с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, ѓгGломъ рaдость мjра пріeмшаz: рaдуйсz, р0ждшаz творцA твоего2 и3 гDа. рaдуйсz, спод0бльшаzсz бhти м™и б9іz.

Тaже, степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ т0йже: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ. Тaже pал0мъ н7.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Неиздаeма є4сть бlгодaть с™и1телz ґлеxjа, ю4же пріsтъ t всёхъ хrтA бGа. тёмъ и3 честны6z є3гw2 м0щи б9іею си1лою вhну содэвaютъ чудесA, и3 всёхъ вёрою призывaющихъ и4мz є3гw2 t неисцёльныхъ нед{гъ и3змэнsютъ. є3гHже моли1твами, гDи, хrтолюби6вымъ лю1демъ пос0бствуй на враги2, и3 належaщихъ скорбeй душeвныхъ и3 тэлeсныхъ свободи2, ћкw чlвэколю1бецъ.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw на }.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2, чудотворsй и3ногдA, мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Колесни1цею бlгодaти твоеS, гDи, возвhси нaшz п0мыслы t д0льнихъ на гHрнzz, и3 спод0би восхвали1ти ўг0дника твоего2 с™и1телz ґлеxjа, пёснь тебЁ бGу воспэвaюща.

Колесни1цею ходaтайствъ твои1хъ, ќмъ нaшъ њтzгчeнный житeйскими печaльми возвhси t земнhхъ къ нбcнымъ, и3 настaви восхвали1ти тS дост0йнw, џ§е ґлеxjе, пёснь побёдную бGу воспэвaюща.

Колесни1цу г0рдости мjра сегw2 превозшeлъ є3си2 смирeніемъ, и3 взeмъ кrтъ тв0й. послёдовалъ є3си2 хrтY добр0тами, и3 во пристaнище г0рнzгw селeніz дости1гъ, пёснь бGу побёдную воспэвaеши.

Колесни1цею добродётелей, ћкw и3ліA џгненною возшeлъ є3си2 на нб7о: toнyдуже моли2 бGа, низпослaти, ћкw ми1лwть, бlгодaть д¦а, ўчaщую ны2 пёснь побёдную бGу воспэвaти.

БGор0диченъ:

Колесни1це nгнеoбрaзнаz, носи1вшаz бGа сл0ва во чрeвэ твоeмъ воплощeннаго, моли2 є3го2 прилёжнw, спасти1сz рабHмъ твои6мъ, къ тебЁ притекaющымъ, и3 побёдную пёснь бGу воспэвaющымъ.

И$нъ канHнъ, творeніе їеромонaха є3піфaніа славінjцкагw, fеол0га, жи1вша во nби1тели є3гw2.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ лю1діе ди1внw чудодёйствовавшему въ чермнёмъ м0ри, хrтY бGу: ћкw дрeвле ї}лz всевоwружeна стопaми, пэшешeствовати непрох0дную сотвори2, и3 ѕл0бы дэлодaтелz фараHна во глубинЁ потопи2.

БGосіsтельными тріmпостaснагw свёта зарsми бGови1днw њзарeнный, златозaрный свэти1льниче церк0вный, бGомyдре ґлеxjе, м0лимъ тS: свэтон0сными твои1хъ моли1твъ лучaми, въ достолёпую твою2 похвалY, просвэти2 ќмъ тS хвaлzщихъ.

Хrтоподражaтельный ѓгGле земнhй, бGомhсленный нбcнымъ ѓгGлwмъ собесёдниче, бGовэнчaнный ѓдскихъ ѓггєлъ побэди1телю, ўдост0ивыйсz зрёти вели1каго совёта ѓгGла бGа воплощeнна, треблажeнне ґлеxjе, м0лимъ тS: твои1ми бGовнушaемыми мольбaми и3збaви ны2 t душеврeдныхъ прилHгъ ѓдскихъ.

Горьков0дною душетлённыхъ прегрэшeній бyрею потоплsеми, къ тебЁ, ћкw досточyдну влaющагwсz м0рz ўтиши1телю прибэгaюще вопіeмъ: свsте ґлеxjе, твои1ми бGоуг0дными моли1твами ўти1ши волнyющеесz страстeй нaшихъ м0ре.

БGор0диченъ:

Свэтон0сный џблаче, њдожди1вый нaмъ д0ждь нбcный, воплощeнное сл0во б9іе, бGороди1тельнице дв7о, небот0чною твоегw2 бlгоутр0біz вод0ю погаси2 nгнепaльный вредон0сныхъ страстeй нaшихъ плaмень.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Нбcнагw крyга и3 всеS твaри гDь предвёдый тS, џ§е ґлеxjе, бyдуща пaстырz добрA, ввёри тебЁ пaству словeсную, ћкw є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Нбcнагw крyга возлюби1въ творцA, пост0мъ њблегчeнъ, страстeй м0ре прешeлъ є3си2, и3 на безстрaстіz вeрхъ добродётельми возшeдъ, бGа ўзрёлъ є3си2, є3ди1наго чlвэколю1бца.

Нбcнагw крyга на высотY возшeдъ бGоразyміемъ, ўви1дэлъ є3си2 ќмнw тaмw неизречє1ннаz, и3 пріsлъ є3си2 дaръ чудотворeніz t бGа чlвэколю1бца.

БGор0диченъ:

Нбcнагw крyга верхотв0рца, хотsща роди1тисz и3зъ тебє2, пречcтаz, возвэсти2 тебЁ гавріи1лъ: рaдуйсz, дв7о, гDь съ тоб0ю, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Да не хвaлитсz мyдръ хвалsйсz, но њ сeмъ, є4же разумэвaти, ћкw нёсть свsтъ, ћкw бGъ нaшъ, возносsй р0гъ нaшъ, даsй крёпость царє1мъ нaшымъ.

ТS бGомyдра к0рмчіz, нбcнымъ сл0ва б9іzгw корми1ломъ бGохрани1мый корaбль рwссjйскіz цRкве, къ благоти1шному вёчныz жи1зни пристaнищу прaвэ корми1льствовавша, блажaще м0лимъ: всечeстне ґлеxjе, къ благовeдрой покаsніz тишинЁ корми1льствуй дyшы нaшz.

Душеспаси1тельну всем0щнагw м0рz творцA зaповэдь благопоспёшнw сохрaнша, и3 бyрнаz влaющагwсz м0рz треволнє1ніz моли1твою ўтиши1вша, твои1мъ чудодэйстви1тельнымъ предстaтельствомъ ўтиши2 волнyющуюсz скорбeй нaшихъ бyрю.

Златот0чнаz рэко2 б9іz, нбcными є3ђльскагw ўчeніz водaми бGосаждeнный цRкве рwссjйскіz рaй наводни1вшаz nби1льнw, досточyдне ґлеxjе, небот0чною дух0вныz рaдости струeю напаsй скорбsщыz дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Въ бGоздaнномъ бGосл0вzще цRкве ґпcльскіz нeбэ, къ тебЁ свэтон0сному незаходи1магw сlнца нб7у прибэгaемъ, вопію1ще: всепётаz дв7о, твоeю нбcною п0мощію помози2 нaмъ, тS блажaщымъ, въ нбcнаz всели1тисz жили6ща.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Благов0нною сл0ва б9іzгw пaжитію, словeсную пaству хrт0ву бGоуг0днw воспитaнную, пaстырскимъ бGодух0внымъ и3справлeніz жезл0мъ, на прaвую спасeніz стезю2 путев0дствивъ ћкw д0брый пaстырь, ўдост0илсz є3си2 нетлённу вёчныz жи1зни мздY воспріsти въ г0рнэмъ сіHнэ t пастыреначaльника хrтA бGа. є3г0же моли2, досточyдне ґлеxjе, нaмъ твои6мъ nвцaмъ словє1снымъ сохрани1тисz t неви1димыхъ волкHвъ хи1щныхъ.

Слaва, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Д¦омъ бжcтвеннымъ помaзасz вeрхъ тв0й свzщeнный, ґрхіерeе ґлеxjе, и3 сни1де на тS бlгодaть богaтнw, и3 пребhсть ћкw мЂро на главЁ, сходsщее на брадY, брадY ґарHню, и3сходsщаz ћкw росA ґермHнскаz, и3 њрошaющаz кaплzми благодэsній твои1хъ притекaющыz къ рaцэ мощeй твои1хъ, и3 зовyщыz тебЁ ўсeрднw: џ§е препод0бне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти, чтyщымъ дост0йнw свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Повелённое тaйнw пріeмъ въ рaзумэ, въ кр0вэ їHсифовэ, тщaніемъ предстA безпл0тный, глаг0лz неискусобрaчнэй: приклони1вый схождeніемъ нб7сA вмэщaетсz неизмённw вeсь въ тS. є3г0же и3 ви1дz въ ложеснaхъ твои1хъ, пріeмша рaбій зрaкъ, ўжасaюсz звaти тебЁ: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ, тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, вопіS, џ§е ґлеxjе, пріsлъ є3си2 дaръ, тэлє1сныz недyги цэли1ти, и3 лук†выz дyхи tгонsти t зовyщихъ хrтY: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ты2 є3си2 свэти1ло рwссjйскіz земли2, и3 грaду москвЁ стэнA неруши1ма, на враги1 же побэди1тель, и3 хrтоимени6тымъ лю1демъ во бранёхъ пос0бникъ, зовyщымъ хrтY: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ты2 бGосл0вилъ є3си2 є3ди1ницу несоздaнную, въ тріeхъ ли1цэхъ сyщую, несливaему же и3 нераздёльну, воумлsz пaству твою2, џ§е ґлеxjе, непрестaннw звaти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

Ты2 моS крёпость є3си2 вои1стинну и3 спасeніе, бцdе, и3 на тS надeжду мою2 возложи1хъ, спаси1 мz, дв7о чcтаz, и3 ўкрэпи2 р0ждшемусz и3зъ тебє2 звaти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

И$нъ. Їрм0съ:

Глaсомъ благоглаг0ливымъ предразумёвъ, ґввакyмъ зрsше сл0ва воплощeніе, и3 взывaше ћвэ: слyхъ ўслhшахъ б9іz совёта, бGъ бо непрел0жнw человёкwмъ возбесёдуетъ, и3зъ горы2 грzдhй дёвственнагw чрeва, и3 мjръ и3збавлsz началор0дныz клsтвы.

БGосодёzнною смиреномyдрагw и3справлeніz мрeжею неисчeтное рhбъ словeсныхъ мн0жество бGопоспёшнw ўловлeй, бGомyдрый л0вче, досточyдный ґлеxjе, бGоковaнною предстaтельства твоегw2 ќдицею и3звлецh ны и3зъ глуб0кіz ѕHлъ мн0гихъ пучи1ны.

Нбcнымъ сл0ва б9іz врачевств0мъ, душетлBнныz ўврачевствовaвый людски1хъ грэхопадeній ћзи, и3 бGоустр0еннымъ кр0ткагw наказaніz плaстыремъ, ўмоврє1дныz и3сцэли1вый р†ны, безмeздный цэли1телю, досточyдный ґлеxjе, м0лимъ тS: и3сцэли2 душеврє1дныz грэхHвъ нaшихъ стрyпы.

Благоплодови1тое бGонасаждeннагw сaда дрeво, благовHнныz прозsбшее достохвaльныхъ и3справлeній плоды2, и3 плодонHсныz простeршее къ нб7у бGовнуши1мыхъ молeній вBтви, всечyдне ґлеxjе, м0лимъ тS: бGорaсленымъ твоегw2 покр0ва ли1ствіемъ њсэни1 ны t вредон0снагw лю1тыхъ бёдъ жeга.

БGор0диченъ:

Къ тебЁ златозaрнаz свёта невечeрнzгw зарE, бGороди1тельнице дв7о, прибэгaемъ вопію1ще: свэтозaрнымъ твоегw2 защищeніz сіsніемъ, разрэши2 темнозрaченъ џблакъ печaлей нaшихъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Вскyю проти1вніи њполчaютсz на ны2, и3мyщыz тS крёпка поб0рника; ты2, џ§е ґлеxjе, дeрзость и4хъ низложи2, и3 в0инство нaше моли1твою твоeю стрaшно и5мъ покажи2.

Вскyю ўнывaемъ согнэтaеміи мн0жествомъ печaлей, и3мyще ск0рбныхъ ўтёшителz с™и1телz ґлеxjа, и3збавлsюща ны2 t бёдъ и3 скорбeй нaшихъ, и3 t вр†гъ ви1димыхъ же и3 неви1димыхъ;

Вскyю, џ§е ґлеxjе, тэлє1сныz нeмwщи нах0дzтъ на ны2, и3 бэды6 њкружaютъ ны2, врачa тz и3мyщыz въ болёзнехъ, и3 ўтёшителz въ ск0рбехъ; и3зми2 ќбw ны2 t си1хъ моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Вскyю њбуревaютъ мS в0лны страстeй, к0рмчіz хrтA р0ждшаz, дв7о всенепор0чнаz; ты2 є3го2 моли2 си1хъ и3схи1тити мS, и3 къ стези2 зaповэдей є3гw2 пути6 мо‰ ўпрaвити, молю1сz.

И$нъ. Їрм0съ:

Нощебори1мыхъ страстeй тимёніемъ, къ тебЁ ќтренюю є3ди1ному бlгоутр0бному, души2 моеS мглY просвэти2, и3 ќзы пресэки2 долгHвъ мои1хъ, ћкw да твои1мъ соприсносyщнымъ д¦омъ просвэщaемь, прaвды пyть нетлённый њбрsщу повелёній твои1хъ.

Словeсную пaству хrт0ву бlгов0ннымъ є3ђльскагw ўчeніz ѕлaкомъ бGоуг0днw воспитaвый, и3 на прaвый хrтоподражaтельнагw житіS пyть бGолёпнw наставлeй, пaстырю д0брый, всебlжeнне ґлеxjе, м0лимъ тS, твои1ми моли1твами настaви ны2 на прaвую зaповэдей б9іихъ стезю2.

БGоздaнный д¦а с™aгw сосyде, чи1стымъ любвE б9іz злaтомъ бGолёпнw позлащeнный, бGомyдре џ§е ґлеxjе, раждежeнымъ сл0ва б9іz сребр0мъ ч†да тво‰ њбогащeй nби1льнw, м0лимъ тS, твои1ми моли1твами подaждь нaмъ нбcное б9іz бlгодaти богaтство.

БGоначaльному премjрныхъ ўмHвъ ли1ку соoбщeнный, и3 бGосіsтельными тріmпостaснагw свёта зарsми бGови1днw њзарeнный, ќме бGомyдрый, свzщенноначaльниче ґлеxjе, нбcною бGоtкровeнныz ти2 мyдрости лучeю, просвэщaй свhше мр†чныz ўмы2 нaшz.

БGор0диченъ:

БGорaсленный гр0здъ, воплощeнное сл0во б9іе прозsбшаz, бGосаждeннаz лозо2, всенепор0чнаz дв7о, м0лимъ тS, бlгов0ннымъ б9іz бlгодaти він0мъ напаsй жaждущыz дyшы нaшz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Њчи1сти ны2, сп7се, t мн0гихъ грэхHвъ нaшихъ, и3 болBзни tжени2 моли1твами с™и1телz твоегw2 ґлеxjа, и3 ми1ръ цRквамъ твои6мъ подaждь и3 соединeніе.

Њчи1сти сердцA н†ша и3 мы6сли ходaтайствы твои1ми, џ§е: и3 пріи1мъ t нaсъ приноси6мыz тебЁ моли6твы, и3спроси2 ў хrтA њбрэсти2 нaмъ вeлію ми1лость.

Њчи1стивъ сeрдце твоE, џ§е ґлеxjе, и3 тр0сть љзhка твоегw2 и3з8wстри1въ д¦омъ, написaлъ є3си2 въ сердцaхъ вёрныхъ сл0во бGоразyміz, ўчeньми твои1ми.

БGор0диченъ:

Њчищeнну тS д¦омъ, всенепор0чнаz, ґрхaгGлъ гавріи1лъ познaвъ, зовsше тебЁ: рaдуйсz, дв7о мRjе, пaдшихъ воззвaніе, и3 клsтвы разрэшeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ чрeва ѓдова в0плz моегw2 ўслhшалъ є3си2 глaсъ м0й, возвeлъ є3си2 t тли2 бyри прегрэшeній, њбдержи1тъ бо, сп7се, и3 погружaти и3скушaетъ, бlже: но ћкоже прeжде їHну возвeлъ є3си2 t тли2, и3 менE, молю1сz, гDи, предвари1въ, спаси2.

Златозaрнаz рwссjйскаz ѕвэздо2, свэтон0сными равноапcльскихъ и3справлeній зарsми, бGоздaнное цRкве б9іz нeбо њзари1вшаz свётлw, и3 темномрaчну вaрварскихъ навётwвъ мглY разрёшшаz бGопоспёшнw, всебlжeнне ґлеxjе, разрэши2 тeменъ напaстей врaжіихъ џблакъ.

Въ бGолёпную невещeственнагw бGа слaву, вещeствєнныz хрaмы б9іz бGотщaтельнw создaвый, мhсленный хрaме б9ій, бGон0се ґлеxjе, м0лимъ тS: бGоуг0дными твои1ми мольбaми, бGопріeмный хрaмъ б9ій сози1жди сердцA н†ша.

Пагубор0дное г0рдагw кичeніz тeрніе и3ст0ргнувый, и3 доброрaслєныz смиреномyдрагw бGомhсліz лётwрасли бGопоспёшнw возрасти1вый, бlгоплодови1тый нбcнагw сaда к0реню, всечyдне ґлеxjе, насади2 въ сердцaхъ нaшихъ бGорасти1тельный бGоуг0днагw смирeніz к0рень.

БGор0диченъ:

Всем0щнаго морски1хъ треволнeній ўтиши1телz, воплощeнное сл0во б9іе, р0ждшаz, бцdе дв7о, нбcною твоегw2 застyпничества тишин0ю, многобyрную ўтиши2 скорбeй нaшихъ молвY.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Бжcтвеннаго и3 пречестнaго с™и1телz хrт0ва, н0ваго чудотв0рца ґлеxjа, вёрнw вси2 пою1ще лю1діе, люб0вію да ўблажи1мъ, ћкw пaстырz вели1каго, служи1телz же и3 ўчи1телz премyдра земли2 рwссjйстэй. Днeсь въ пaмzть є3гw2 притeкше, рaдостнw возопіeмъ пёснь бGон0сному: ћкw и3мёz дерзновeніе къ бGу, многоoбрaзныхъ нaсъ и3збaви њбстоsній, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, ўтверждeніе грaду нaшему.

Јкосъ:

Ди1внагw и3 пречестнaгw чудотв0рца ви1дzще чудесA, и3сцэлє1ніz подавaюща всBмъ t души2 съ вёрою притекaющымъ, и3 хrтHвы лю1ди неви1димw посэщaюща, и3 зeмлю рwссjйскую просвэщaюща, рaдостнw t души2 вси2 вкyпэ сошeдшесz къ рaцэ мощeй є3гw2, слhшаще же и3 ви1дzще чудeсъ мн0жество, и3 и3ст0чникъ и3сцэлeній неисчерпaемь, чи1стыми сердцы2 и3 просвэщeнными рaзумы, ћкw бlгоухaнно кади1ло, плоды2 добродётєльны t души2 приносsще, и3 рaдующесz воззовeмъ є3мY, глаг0люще: рaдуйсz, џ§е честнhй, нaшъ ўчи1телю, ћкw пріsлъ є3си2 трудHвъ твои1хъ воздаsніе, и3 въ вhшнихъ водворsешисz, њ нaсъ молS чlвэколю1бца бGа: чудeсъ дaръ пріsлъ є3си2, земли2 рwссjйстэй nц7ъ и3 ўчи1тель, и3 с™и1телємъ и3зрsднаz похвалA и3 бlговёрному в0инству нaшему во бранёхъ пос0бникъ крёпокъ. Рaдуйсz, с™и1телю ґлеxjе, грaду нaшему ўтверждeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

T їудeи nтрокHмъ поревновaвъ, nгнеп†льныz стр†сти ўгаси1лъ є3си2, хrтY при1снw поS, бlжeнне ґлеxjе: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

T їудeи џтроки подражaлъ є3си2, живyщею бо въ тебЁ д¦а бlгодaтію просвёщсz, воспёлъ є3си2 хrтY: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

T їудeи nтрокHмъ ревнyемъ, ви1дzще м0щи тво‰ чудоточaщыz, люб0вію распалsеми хrтY зовeмъ: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

T їудeи џтроцы твоE проwбрази1ша ржcтво2, дв7о всечcтаz, џгнь бо въ пещи2 не њпали2 и4хъ пою1щихъ: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

ТS живописyющій ґссmрjйскій плaмень, ю4ношы три2 спасE, гDи, ћкоже и3 дв7у не њпали2 nтрокови1цу, въ бжcтвенномъ ржcтвЁ твоeмъ бжcтвеннаz и4скра: препётый nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

ТS ћкw t нбcнагw врачA, дaръ и3сцэлeніz тyне пріeмша, тaкw вредонHсныz къ тебЁ прибэгaющихъ ћзи тyне и3сцэли1вша, ўсeрднw м0лимъ, врачY безмeздный, ґрхіерeе ґлеxjе, нбcною твои1хъ м0льбъ цэльб0ю, и3сцэли2 лю6тыz недyги дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

БGоткaннаz правослaвнагw благочeстіz ри1зо, многоцёнными превели1кихъ добродётелей би1серми, бGолёпнw ўдобрeнаz, всехвaльне ґлеxjе, моли2 свётомъ њдэsющасz бGа, въ свётлую вёчныz жи1зни ри1зу њдёzтисz душaмъ нaшымъ.

Трудолю1бный бGосаждeннагw сaда дёлателю, бlгов0нную досточyдныхъ и3справлeній кассjю насади1вый, и3 бGорaсленную п0стническагw воздержaніz смЂрну, въ бGолюби1вомъ сeрдцэ твоeмъ вкорени1вый, свsте ґлеxjе, нб7от0чную защищeніz твоегw2 стaкту и3злeй на лю6бzщаz тS сердцA н†ша.

БGор0диченъ:

T бGосіsтельнагw прaвды сlнца, бGоtкровeннw пaче ўмHвъ премjрныхъ њзарsема, свэтозaрнаz луно2, всенепор0чнаz дв7о, свэтон0сною твоеS бlгодaти лучeю мр†чнаz просвэти2 сердцA н†ша.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ЦRS нбcнаго хвали1ти ўчи1лъ є3си2 пaству твою2, зовhй: п0йте и3 превозноси1те хrтA во вёки.

ЦRS нбcнаго ўмоли2 њ нaсъ чaдэхъ твои1хъ, рaдостнw пою1щихъ, и3 превозносsщихъ є3го2 во вёки.

ЦRю2 нбcному предстоS, пaству твою2 назирaй, пою1щую и3 превозносsщую хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

ЦRS нбcнаго родилA є3си2, дв7о, є3г0же ѓгGли пою1тъ, и3 превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Находsщыzсz въ плaмени, беззак0ннагw мучи1телz велёніемъ, џтроки подражaюще, нем0лчными ўстнaми въ вhшнихъ похвaльнw возопіи1мъ: бlже преестeственнw сhй прес™hй, пою1щыz тS свётомъ ќмнымъ твои1мъ њзари2.

Нбcною бGопріsтныz моли1твы цэльб0ю, тэлeсную вaрварскіz цари1цы слэпотY преестeственнw и3сцэли1вый, бGомyдрый душeвныхъ и3 тэлeсныхъ нед{гъ цэли1телю, всеблажeнне ґлеxjе, м0лимъ тS: душeвную и3сцэли2 слэпотY вредон0сныхъ прегрэшeній нaшихъ.

ЦRк0внаz красото2, преwсвzщeннаz главо2, непоколeбленный благочeстіz ст0лпе, бGоздaнный вёры степeню, неисчерпaемаz бжcтвенныхъ чудeсъ пучи1но, всечeстне ґлеxjе, златот0чными твои1хъ м0льбъ водaми вредон0сенъ погаси2 џгнь печaлей нaшихъ.

Пагубон0сное грэхопадeній ств0ліе, бжcтвеннымъ любвE б9іz nгнeмъ бGоуг0днw сожeгъ, и3 бGоздaннымъ вёры степeнемъ, къ невещeственну nгню2, преестeственну, въ живоначaльной трbцэ бGу приступи1въ бlгоговёйнw, прпdбне џ§е ґлеxjе, t геeнскагw nгнS и3збaви дyшы ч†дъ твои1хъ тS блажaщихъ.

БGор0диченъ:

Присносyщную жи1знь, воплощeнное сл0во б9іе, пaче сл0ва человёча, и4стиннw р0ждшаz, всепётаz бцdе дв7о, м0лимъ тS: и3збaви ны2 рабы6 тво‰ t вёчныz смeрти.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Вои1стинну свётъ мjру kви1лсz є3си2 свэтsщъ добродётельми, и3 пaстырь и3зрsденъ твоегw2 стaда бhлъ є3си2, хrтA величaюща.

Вои1стинну вёмы тS, џ§е, чудотв0рца вели1ка, точaща мнHга чудесA, вёрнw къ тебЁ приходsщымъ, и3 хrтA величaющымъ.

Вои1стинну свётлw пaмzть прaзднуютъ с™и1телz ґлеxjа, цaріе, и3 ґрхіерeи, и3 вси2 лю1діе, хrтA бGа величaюще.

БGор0диченъ:

Вои1стинну ты2 є3си2 хrтіaнwмъ спасeніе: хrтa бо родилA є3си2 спасaющаго ны2, дв7у чи1сту тS величaющыz.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ тебЁ, бцdе, нaше ўмалeніе престA, неви1димое бо сл0во во ўтр0бэ твоeй пріeмшаz, сугyба того2 родилA є3си2, бGа вкyпэ и3 чlвёка, на нег0же херувjми воззрёти не дерзaютъ: тёмже тS величaемъ, пречcтаz.

Благови1дною ґрхіерeйскихъ и3справлeній красот0ю, бGопостaвленный прест0лъ тв0й бGолёпнw ўкраси1вый, первопрест0льный їерaрше, всечeстне ґлеxjе, моли2 сэдsщаго на премjрныхъ пrт0лэхъ бGа, ўдост0итисz нaмъ тS блажaщымъ, въ цrтвіи нбcномъ, предстaти б9ію пrт0лу.

Къ чудотвHрнымъ твои6мъ мощeмъ притекaюще ўсeрднw, м0лимъ тS, чудот0чный и3ст0чниче, досточyдне ґлеxjе: бGот0чною бжcтвенныхъ чудeсъ твои1хъ струeю ўгаси2 раздежeнное бёдъ и3 печaлей нaшихъ горни1ло.

Съ цaрствуемымъ мjромъ правосл†вныz лю1ди нaша t всsкихъ бёдъ защити2, бGоздaнный правослaвіz щи1те: и3 цeркви рyсскіz, первопрест0льный їерaрше, всебlжeнне ґлеxjе, въ бGолёпое церквeй б9іихъ бlгостроeніе, дaждь свhше нбcную п0мощь.

БGор0диченъ:

БGови1дцемъ мwmсeемъ ви1дэннаz въ сінaи купино2 неwпaльнаz, џгнь бжcтвенный, воплощeнное сл0во б9іе р0ждшаz, всес™az дв7о, нбcнымъ любвE б9іz nгнeмъ разжзи2 њледBвшаz сердцA н†ша.

Свэти1ленъ:

Бlгодaть с™aгw д¦а, всeльшаzсz въ тS, с™и1телz тS показA: хrт0съ же ти2 вручи2 пaству свою2, пaствити на пaжитехъ д¦0вныхъ, є3гHже рaди потщaлсz є3си2 наставлsти лю1ди. и3 нhнэ на нб7сёхъ рaдуzсz, живeши.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По бз7э ўповaніе и3мyще на тS, пречcтаz бцdе, м0лимтисz, ко и4же и3зъ тебє2 р0ждшемусz мольбaми невреди6мы нaсъ до концA сохрани2.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }.

Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz наречeмъ, с™и1телю ґлеxjе; * ѕвэздY, њзарsющу поднбcнаz, * мjра красовaніе всечестн0е, * сего2 лучaми њзарsюща велBніи бlговёріz, * и3 є4реси тмY tгонsюща, * моли2, препод0бне, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою творsщымъ пaмzть твою2.

Двaжды.

Чт0 тz наречeмъ, прпdбне с™и1телю ґлеxjе; * рэкY, и3зливaющу и3сцэлє1ніz незави1стнw * всBмъ вёрою приходsщымъ: * и3ст0чникъ и3сточaющь ўчeній медот0чныхъ, * во вс‰ концы2 простирaющь, * и3 вBрныz просвэщaющь: * моли1сz, прпdбне, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ наречeмъ, * с™и1телю ґлеxjе, * преди1вный чудотв0рче; * врачA разyмна и3 безмeздна, * и3сцэлэвaюща всsку ћзю душeвную и3 тэлeсную, * безплHтнымъ равночeстна: * моли1сz, прпdбне, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Человёче б9ій, и3 вёрный рaбе, слуго2 гDень, мyжу желaній, сосyде и3збрaнный, ст0лпе и3 ўтвержeніе цRкве, цrтвіz наслёдниче, не премолчи2 вопіS за ны2 ко гDу.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи: блажє1нна t канHна, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тlє. Ґллилyіа: Воззвaша прaведніи: Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе t луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

13 февраля: Преподобного Мартиниана.

Мёсzца тогHже въ Gi-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw мартініaна.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Пріиди1те, ћкоже цвёты сeльными, и3 раS бжcтвеннагw бlгорaсленными цвёты, пёсньми вэнчaемъ страдaльца хrт0ва, правослaвныхъ nвчA: чистотh бо добр0та, вёры жeртва, слaва воздержaніz kви1сz ћвственнw мjру. Тёмже пріsтъ вэнeцъ цrтвіz непремёненъ.

И#мёz въ сeрдцы твоeмъ џгнь, мартініaне бGоблажeнне, бжcтвеннагw д¦а, си1мъ њпали1въ нечистоты2 џбразъ nтрокови1цы, њбрётесz ўzзви1въ сопротивоборцA мечeмъ є3гw2, tню1дуже прирази1всz тебЁ, kви1сz смёхъ предлежA и4стиннw, и3 посрaмленъ всесквeрненный.

Џгнь ќбw вжeглъ є3си2 чyвственнэ, проти1ву вр†жіимъ њполчeніzмъ, пребlжeнне, мhсль стzжaвъ вёчнагw nгнS, сластeй твои1хъ разжжeніе ўвzди1лъ є3си2 ѕэлw2: на кaмени же н0зэ твои2 постaвль, прпdбне, на сeмъ хрaмину создaлъ є3си2: по странaмъ њбходS, џ§е, терпёніемъ твои1мъ вэнчaлсz є3си2.

Слaва, глaсъ в7:

Рaдуйсz, честнaz и3 многочyднаz палестjнскаz похвало2: возсіs бо нaмъ ћкw пресвётло с0лнце, и3 врагA њпали1въ всю2 си1лу, ќды тво‰ сожeглъ є3си2 nгнeмъ, бlжeнне: въ горaхъ бо и3 пустhнzхъ и3 њстровёхъ, всsко и3скушeніе тебЁ принесE. Въ пустhни ќбw женY тебЁ предстaви, на кaмени же въ м0ри и3скуси1тель и3скуси1ти тS покушaшесz, мyдре. Но, q мартініaне треблажeнне! хrтA непрестaннw њ нaсъ молS не престaй, творsщихъ вёрою твою2 пaмzть.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Гр0здъ всезрёлый, чcтаz, є3г0же невоздёланнw во ўтр0бэ младоноси1ла є3си2, на дрeвэ ћкw ўзрёла є3си2 сего2 ви1сzща, рыдaющи восклицaла є3си2, взывaющи: чaдо, слaдость и3скaпай, є4юже піsнство всsкое страстeй teмлетсz, бlгодётелю, менє2 рaди тебE р0ждшіz, бжcтвенными ўтэшeньми, ћкw бlгоутр0бенъ.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

И#спещрeнъ nдeждею чистоты2, и3 просвэщeнъ моли1твою бжcтвенною, живyща же и3мёz хrтA въ себЁ, t дв7ы р0ждшагосz, жeнскимъ ўкрашeніемъ не восхи1тисz, ни слaсти плотскjz пріsтъ: но взhде ўсeрднw на тождераб0тный џгнь: бжcтвенный џгнь въ сeрдцы и3мёz, и3 чyвственнымъ и3 врeменнымъ nгнeмъ стрaстный џгнь попали1лъ є3си2, и3 геeнскій плaмень ўгаси1лъ є3си2. Тёмже моли1сz, мартініaне бlжeнне, и3 нaмъ всепaгубнагw и3 вёчнагw и3збaвитисz nгнS.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz, безъ прaвды пригвождaющыz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

Тропaрь, глaсъ }:

Плaмень и3скушeній слeзъ течeньми погаси1лъ є3си2, блажeнне, и3 морск†z волнє1ніz, и3 ѕвэрeй стремлє1ніz њбуздaвый, взывaлъ є3си2: препрослaвленъ є3си2, всеси1льне, nгнS и3 бyри спасhй мS.

КанHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь: слaвнw бо прослaвисz.

Тaйными пёсньми соглaснw, пріиди1те, восхвaлимъ п0стника благочeстіz днeсь мартініaна вёрнw, ћкw д0брэ и3 зак0ннw пости1вшасz: тёмже и3 побёды пріsтъ t хrтA вэнeцъ.

Неукл0ннw стрaхомъ хrт0вымъ, џ§е, њграждaемь, стрaха врaжіz ћкоже м0лніz tгнaлъ є3си2: стрaшенъ бо бhлъ є3си2 на ни1хъ терпёніемъ воздержaніz, и3 мечтaньми непоколеби1мь пребhлъ є3си2, прехвaльне.

Сп7си1тельною си1лою хrт0вою, и3скушeніе тебЁ дeмwнское нашeдшее, ўд0бь ми1мw течE, жены2 наи1тіе, прпdбне, ю4же спасhй, ўzзви1лъ є3си2 сеS рaди ѕлоначaльника.

БGор0диченъ:

Во чрeвэ поноси1вши безъ мyжа, чcтаz, и3 дв7а же м™и въ женaхъ є3си2 нетлённа, д¦омъ с™hмъ сн7а б9іz зачeнши во ўтр0бэ: є3г0же по благоволeнію nц7A родилA є3си2 безъ сёмене.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Пл0ти воздержaніемъ tмhлъ є3си2 мeрзости ѕл0бу ћкоже ти1ну, и3 њбрёлъ є3си2 чистот0ю ўмA стези6, препод0бне, прaведныхъ, глaдкихъ путeй tбёгъ грэх0вныхъ, мyдре.

Вжили1въ сeрдце твоE, и3 разжeгъ стрaхомъ и3 люб0вію гDнею, пл0ть твою2 њпали1лъ є3си2 в0лею nгнeмъ невещeственнымъ, мyдре, си1мъ прописyz нaмъ геeнны, препод0бне, негаси1мый џгнь.

Ўранsz твоE тёло nгнeмъ всеzдyщимъ, гони1тель kви1лсz є3си2 и3 вэнeчникъ, ўzзвлsz супостaта терпёніемъ, њчищaz же помышлeній сквeрну, прпdбне, и3 ўбэлsz дyхомъ, и3 дёвствуz пл0тію.

БGор0диченъ:

Зачaтіе неискусомyжно, бжcтвенное рождeніе несказaнно, пaче ўмa бо бGъ же раждaемый вhше є3стествA. q ржcтвA твоегw2! q чистоты2 твоеS! тоб0ю бо kви1сz мнЁ бGъ въ рaбіи џбразэ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Препод0бный тв0й, гDи, въ пощeніи своeмъ п0двиги показyz ўсeрдіемъ мн0гимъ, хrтE б9е нaшъ: и3мёz бо крёпость твою2 преwби1дzще бёсы, посэчE сл0вомъ некрёпкую гордhню. тёмже тS м0лимъ, спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

И#ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўмертви1сz томи1телz лeсти њбрётеніе, и3 побэждeніе пріsтъ: є3sже бо рaди побэди1ти надёzшесz, сeю низложи1сz, и3 попирaетсz д0блэ ногaми крёпкw.

Претерпёлъ є3си2 д0блественнымъ нрaвомъ гDа, стєзи2 ўпрaвилъ є3си2, и3 на кaмень всели1лсz є3си2, препод0бне, безъ покр0ва лежaщъ, ћкw на нб7о возшeдъ, въ мaлый џстровъ.

Д0блественнэи и3 крaсніи твои2 н0зэ, прехвaльне, къ течeнію простeрлъ є3си2, t страны2 въ странY преходS: бэжaлъ бо t грaда страстeй, и3 въ безстрaстіе дости1глъ є3си2.

БGор0диченъ:

ПребылA є3си2 по ржcтвЁ дв7а, препётаz, бGъ бо безначaльный kви1сz и3зъ тебє2 проходS: є3мyже вчlвёчшусz, под0біz џбразъ цэлyемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Двeрь њбрётъ добродётели, ковaрство врагA, препод0бне, kви1лсz є3си2 и3 жи1зни моeй предстaтель, души1 же настaвникъ погружeннэй лю1тэ бyрею.

Дaръ б9ій ћкw пріsтъ, моли1твъ твои1хъ крёпость, вс‰ совершaеши, мyдре, преслaвнw, и3 спасaеши t глубины2, и3 t бyри и3збавлsеши страстeй дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Во двою2 є3стєствY, и3 v3постaси є3ди1ной бhлъ є3си2, и3 совершeнъ сhй чlвёкъ: несмёшенъ џбразъ, и3ли2 зрaкъ не пострадA сл0ве, воплощazсz, гDи.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ко гDу t ки1та їHна возопи2: тh мz возведи2 и3зъ глубины2 ѓда, молю1сz, да ћкw и3збaвителю, во глaсэ хвалeніz, и4стины же дyхомъ пожрY тебЁ.

Си1лою б9іею ўкрёпль твою2 дyшу, прехвaльне, не ўжaслсz є3си2 надeждею њграждaемь, непреплaваему глубинY, мyдре, прейти2: но спасeсz, делфjнми носи1мь.

ЖитіE твоE ѓгGлы и4стиннw ўдиви2, дeмwны посрами2, и3 человёки просвэти2, и3 женY пaче спaслъ є3си2, и3 на стезю2 пощeніz привлeклъ є3си2.

Под0біе твои6мъ трудHмъ, и3 честны6мъ подвигHмъ, мyдре, твоE преи1тіе по достоsнію и4стиннw бhсть: и3 взsтъ на враги2 цэломyдріz побёду, воздержaніемъ ѕмjz ўби1въ.

БGор0диченъ:

Зак0ны њ тебЁ и3знемог0ша, вои1стинну є3стествA, дв7о чcтаz, дёвствуеши бо, р0ждши сопрест0льна nц7Y, и3 бжcтвенному д¦у, сл0во сyща, бGа же и3 чlвёка.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Ћкw подви1жника благочeстіz и3скyсна, и3 страдaльца произволeніемъ честнaго, и3 пустhни жи1телz и3 всeльника, въ пёснехъ дост0йнw восхвaлимъ мартініaна присночестнaго: т0й бо ѕмjz попрA.

Јкосъ:

T конє1цъ дaже до конє1цъ пр0йде вэщaніе крaсныхъ добродётелей, и3 бжcтвенныхъ пHдвигъ твои1хъ: млaдъ сhй в0зрастомъ, въ пустhнzхъ возжелaлъ є3си2 пожи1ти, пBніz хrтY, pалмы2 и3 моли6твы воспущaz при1снw: дeнь же и3 н0щь возрастaz въ болёзнехъ и3 слезaхъ, чи1стэ житіE твоE скончaлъ є3си2, и3 мyдрэ ѕлоначaльнаго посрами1лъ є3си2, тh бо ѕмjz попрaлъ є3си2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вeщнагw житіS ўстaвль себE, монaшествуй, бёгай крёпкw, грaды вс‰ и3 страны6 њбходи2, ћкw дост0йнw: мартініaнъ бо ўчи1тъ безъ печaли пёти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Твeрдымъ хождeніемъ пavлову бhлъ є3си2, мyдре, шeствію џбразъ, люб0вію гонS, є3г0же пости1глъ є3си2 воздержaніz течeніемъ твои1мъ: тёмже и3 ћкw стрaненъ мjра познaлсz є3си2, прехвaльне, цRю2 нбcному, и3 прослaвилсz є3си2 вёрнw.

Течeніе скончавaz пощeніz твоегw2, ўчени1къ хrт0въ д¦омъ бжcтвеннымъ проувёдэвъ tшeствіе є4же t тёла, поsше душeю несомнённою: ћкw въ рyцэ твои2, вLко, дyхъ м0й, и3 дyшу мою2 нhнэ предаю2.

БGор0диченъ:

В0ду жи1ву подаS t и3ст0чника хrт0съ и3сточи2, въ твою2 с™yю, преслaвнаz, ўтр0бу всели1сz, пребhвъ несліsненъ, всёхъ нетлёніz напои1въ вёрою зовyщихъ: бlгословeнна є3си2 бGа пл0тію р0ждши.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Совлeкшисz чyвственнэ плотскjz немощнhz ри1зы, и3 мyжества взeмши nдeжду и3 рaзумъ, nтрокови1ца вопіsше постsщисz: тS превозношaю, ї}се, во вёки вс‰.

Рaдуетсz ўсeрднw вои1стинну на кaмени хrт0вэ ўтверждeна, и3 пост0мъ и3 вёрою воwружи1вшисz крёпкw, nтрокови1ца вопіsше въ пёснехъ: тS превозношaю, ї}се, во вёки.

Ћкw преложeнъ t тлённыхъ, и3 вhшнzгw нетлёніz причaстникъ бhвъ, бGон0се, и3 бжcтвенное течeніе скончaвъ, вэнeцъ пріeмъ, вопіsлъ є3си2: тS превозношaю, ї}се во вёки.

БGор0диченъ:

Сшeдый съ нб7сE за милосeрдіе, щeдре, б9е всsческихъ, и3 р0ждсz t дв7ы, спаси2 пою1щыz: п0йте, вс‰ дэлA, гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Что2 њ тебЁ вeліz и3 преслaвнаz тaйна, ґдaмова дщи2 и3 вhшнzгw м™и, є3ди1ный къ бGу неблaзненный вёрныхъ м0стъ; тS нем0лчными пёсньми вёрніи бцdу величaемъ.

Зак0ны превозшeдъ, џ§е, пощeніz, просіsлъ є3си2 въ воздержaніи всsцэмъ, и3 моли1твэ бдS, пост0мъ же вкyпэ и3 чистот0ю и3 говёніемъ. тёмже тв0й вэнчaтель при кончи1нэ страдaній тS проповёдуетъ хrт0съ.

Дост0инъ бGу kви1всz, ћкw д0брэ подви1глсz є3си2: всsко бо брeмz tвeргъ, лeгкw преплhлъ є3си2, џ§е, вели1кую и3 тsжкую житіS сегw2 пучи1ну, и3 пришeлъ є3си2 въ пристaнище ти1хо, прешeдъ твоE течeніе, мyдре.

БGор0диченъ:

Ты2 є3си2 и4стиннw є3ди1на, бцdе приснодв7о, хrтіaнъ направлeніе, грёшникwвъ предстaтельница: и3зъ тебє1 бо благочeстнw возсіS и3збавлeніе. съ ни1мже тебЁ по д0лгу въ вёрэ пёснь скончавaю.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

ЃгGльскагw житіS желaz, ўдали1лъ є3си2 себE въ пустhнzхъ: и3 стр†сти покори1въ пл0ти, равноaгGленъ kви1лсz є3си2, мартініaне бGон0се.

БGор0диченъ: Под0бенъ:

ГорA, ю4же предви1дэ дрeвле бжcтвенный ґввакyмъ, присённа, частA, ты2 kви1ласz є3си2, дв7о, и3 тS дв7дъ и3менyетъ ўсырeну и3 тyчну.

14 февраля: Преподобного Авксентия

Мёсzца тогHже въ д7i-й дeнь.

Препод0бнагw nц7A нaшегw ґvxeнтіа.

И# равноапcльнагw кmрjлла. ўчи1телz словeнскагw. Слyжба є3гw2 пи1сана мaіа №i дни2.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры nктHиха G: И# с™aгw G, глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Возращeніе пощeніz показyz, ґvxeнтіе, * даровaній прозzбeніе * t бGа пріsлъ є3си2 лэчи1ти недyги, * дeмwны tгонsти, * призывaніемъ хrт0вымъ ввёренъ, * и3 д¦а, всеблажeнне, бжcтвенныz бlгодaти * и3сп0лнивсz и3 си1лы: * є3S рaди ћвэ њкормлsемь, * въ пристaнище дости1глъ є3си2.

Бlгодaтію и3сцэлeній и3 чудeсъ њбогати1лсz є3си2, * њчи1щсz ўм0мъ: * страстeй бо недyги и3 пл0ти мрaкъ * и3 треволнeніе tтрsслъ є3си2, * и3 свётло душeвное содёлалъ є3си2 ўстроeніе. * toнyдуже и3 возсіsлъ є3си2 * въ монaшескихъ ли1цэхъ, * молS чlвэколю1бца * њ восхвалsющихъ тS.

Возрасти1лъ є3си2 талaнтъ, * ввёренный тебЁ, премyдре, * богaтнw дёлавъ, * и3 сёzвъ со слезaми, * въ рaдости нhнэ, џ§е, жнeши, * многосугyбную рaдость и3 ўтэшeніе и4стинно пожинaz. * ћкw и3мёz дерзновeніе ќбw ко вLцэ, * моли1сz њ пою1щихъ тS, * бGон0се ґvxeнтіе.

Слaва, глaсъ }. Ґнат0ліа:

Чи1стаz д¦а с™aгw мyдрость, всeльшаzсz въ чи1стое сeрдце твоE, всеблажeнне ґvxeнтіе прпdбне џ§е, на дyхи лукaвствіz стрaшна тS гони1телz показA: и3 не т0кмw стрaшна, но и3 сокровeнныхъ недyгwвъ врачA. тёмже дерзновeніе стzжaвъ къ чlвэколю1бцу бGу, непрестaнною моли1твою твоeю, душeвныхъ страстeй нaсъ и3 тэлeсныхъ свободи2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ѓгница ѓгнца ћкw ви1дэ * на дрeвэ простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски, * болёзнующи съ плaчемъ: * сн7е м0й, * что2 стрaшное сіE видёніе; * всBмъ жив0тъ даsй ћкw гDь, * кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * земны6мъ подаS воскресeніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

Тропaрь, глaсъ №.

Пустhнный жи1тель, и3 въ тэлеси2 ѓгGлъ, и3 чудотв0рецъ kви1лсz є3си2, бGон0се џ§е нaшъ ґvxeнтіе, пост0мъ, бдёніемъ, моли1твою, нбcнаz даров†ніz пріи1мъ, и3сцэлsеши нед{жныz, и3 дyшы вёрою притекaющихъ ти2. слaва дaвшему тебЁ крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Ґvxeнтіа бжcтвеннаго пою2 премyдрэ. Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Возрасти1въ ю4же къ бGу люб0вь твою2, џ§е ґvxeнтіе, и3 мірскyю люб0вь њстaвивъ, бGон0се, сосyдъ вмэсти1теленъ д¦а даровaній показaлсz є3си2.

Подвшeлъ є3си2 твои1ми хотёньми, џ§е ґvxeнтіе, ты2 подъ и4го гDне благ0е: и3 зeмлю новодёлалъ є3си2, добродётелей слезaми ўмащaz, досточyдне.

Ўстрани1всz житeйскіz молвы2, твою2 дyшу и3 ќмъ къ бGу сочетaвъ ўсeрднw, крёпкими пощeньми на земли2 ћкw безпл0тенъ пожи1лъ є3си2, всеблажeнне.

БGор0диченъ:

Въ тебЁ нhнэ ви1дэсz, вLчце, непости1жное бGомyжное сошeствіе хrт0во, ћкw бGъ бо и3 чlвёкъ и3зъ тебє2, чcтаz, роди1сz, њбновлsz существо2 моE.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Вжилsемь кrтA си1лою, ўпраздни1лъ є3си2 дeмwнwвъ стремлє1ніz, и3 ков†рства разруши1лъ є3си2, пощeніемъ побэждaz си1хъ нашeствіе.

ЃгGльское житіE на земли2 подражaz, чи1стое въ моли1твахъ, во бдёніихъ благом0щное, ўсeрднw прошeлъ є3си2, џ§е ґvxeнтіе.

Ћдъ смeртный, душaмъ происходaтающъ, ґvxeнтіе, поразумёвъ слaдость, воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2 тоS движє1ніz, бGомyдре препод0бне.

БGор0диченъ:

Создaвый въ начaлэхъ t пeрсти мS человёка, зи1ждетсz менє2 рaди во чрeвэ твоeмъ, всенепор0чнаz, дрeвнее падeніе и3справлsz.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Земн†z вс‰ њстaвивъ, и3 въ мjрэ сhй тэлeснэ, дyхомъ бhлъ є3си2 ѓгGлwмъ собесёдникъ. сyщыz бо стр†сти ўмертви1въ тэлє1сныz, трbцы показaлсz є3си2 ўг0дникъ, блажeнне: тёмже недyгующихъ и3сцэлsеши стр†сти, и3 сл0вомъ дyхи tг0ниши бlгодaтію, бGон0се ґvxeнтіе, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ:

Сlнца џблаче разyмнагw, бжcтвеннагw свёта свэти1льниче златоковaнный, несквeрнаz, неблaзнаz, всенепор0чнаz вLчце, њмрачeнную дyшу мою2 њслэплeніемъ страстeй, безстрaстіz зарeю просвэти2, молю1сz: и3 њсквернeнное моE сeрдце њмhй потHки ўмилeніz, покаsніz же слезaми: и3 t тимёніz мS њчи1сти дёлъ мои1хъ, да люб0вію зовy ти: бцdе приснодв7о, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе подaти ми2: тебe бо и3мёю надeжду рaбъ тв0й.

И#ли2 кrтобGор0диченъ: Под0бенъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Побэди1тель на дyхи лукaвствіz, с™aгw д¦а, џ§е, содёйствомъ kви1лсz є3си2, и3 бlгодaтію, зовhй, ґvxeнтіе: слaва си1лэ твоeй, гDи.

T пот0кwвъ, бGон0се, беззак0ніz моли1твою, всеблажeнне, себE ўтверди1въ, ўбэжaлъ є3си2 смущeніz: слaдости же пот0ка напи1лсz є3си2 дост0йнw, всебlжeнне.

БGон0сецъ, вёру и3 люб0вь ю4же къ бGу возрасти1въ, къ г0рнэй высотЁ бжcтвеннагw присвоeніz возвhсилсz є3си2, зовhй: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

БGа сл0ва тS р0ждшую ћвэ знaюще тэлeснw, вои1стинну бцdу вёрніи вси2 и3менyемъ, звaніе по коемyждо є3стествY вещeй приносsще.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Бли1зъ сyщыz твоегw2 пути2, џ§е, соблaзны, џстрымъ ўм0мъ неврeднw прешeлъ є3си2, и3 душeвною чистот0ю.

ЖитіE твоE свётло, и3 вёра правослaвна, воздержaніе чyдно, растворeнно сл0во бlгодaтію, ґvxeнтіе.

Рeвностію мhслей жи1знь прешeлъ є3си2, приврeмєннаz претекaz, вBчнымъ же, џ§е, при1снw прилагazсz.

БGор0диченъ:

Ќмъ и3мyще прaвъ, ўчeній и3сп0лненъ, тS, пречcтаz, бцdу и3менyемъ вси2, и3 люб0вію ўблажaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Сhна тS свёта и3 днE показA житіE твоE, бlжeнне, бlгоoбрaзнw вои1стинну ходsща, и3 свэти1льника въ мjрэ жи1зни сл0во и3мyща.

Двaжды.

Поучeніе смeрти житіE твоE положи1въ, преизsщнw предёлъ мyдрости, џ§е, поразумёвъ, преложи1лсz є3си2 къ премyдрости v3постaснэй.

БGор0диченъ:

Хрaмъ тS б9ій и3 черт0гъ знaемъ, стaмну и3 свёщникъ, и3 скрижaль, и3мyщую внyтрь напи1сано, за милосeрдіе вопл0щшеесz сл0во, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Въ моли1твахъ:

Наслади1всz, бGомyдре, воздержaніz, и3 жел†ніz пл0ти твоеS њбуздaвъ, kви1лсz є3си2 вёрою сіsz, ћкоже сaдъ посреди2 раS процвёлъ є3си2, ґvxeнтіе, џ§е свzщeнне.

Јкосъ:

Кто2 п0двиги тво‰ нhнэ и3зречeтъ, и3ли2 болBзни тво‰, џ§е, и5хже под8sлъ є3си2 на земли2; за бжcтвенное наслаждeніе зак0нwмъ гDнимъ послёдовавъ, и3 повелёніємъ сегw2 послужи1въ, н0въ нaмъ показaлсz є3си2 јwвъ борeньми: мjрови kви1сz пришлeцъ, и3 земли2 всeй ћкw стрaненъ, пощeніемъ вёрою процвёлъ є3си2, бдёніе и3 чистотY и3з8wбучи1лъ є3си2, ґvxeнтіе, џ§е свzщeнне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ћкw ўsзвленъ вLчнею, џ§е, бжcтвенною люб0вію, всE къ немY неwслaбное желaніе сeрдца твоегw2 преложи1лъ є3си2, зовhй: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Двaжды.

Просвэщeнъ сп7совою зарeю, всемyдре, тмы2 предстaтелz њбличи1лъ є3си2 терпэли1внw: міродeржца же низложи1лъ є3си2, бlгословeнъ є3си2, зовhй, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

И#стлёвшее дрeвле, є4же къ лyчшему возведeнію, є3стество2 человёческое, пречcтаz, восхотёвъ њбнови1ти, всели1сz содётель бGъ во ўтр0бу твою2, є3ди1на всепётаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ, всеси1льне, посредЁ плaмене бlгочeствовавшыz, снизшeдъ, њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA, бlгослови1те, п0йте гDа.

Вeсь къ бGу преложeнъ, tтрsслъ є3си2 плотск0е ўдобострaстіе, и3 чудeсъ пріsлъ є3си2 дёйство, поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Двaжды.

Стрaшенъ kви1лсz є3си2 дeмwнwмъ, хrтA стzжaвъ пом0щника, є3г0же кrтъ взeмъ, послёдовалъ є3си2, поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Витjйствуетъ ћвльсz ґрхaгGлъ, и3 возвэщaетъ ржcтвA твоегw2, пречcтаz, є4же пaче сл0ва, зачaтіе, и3 спаси1тельное мjру: вс‰ дэлA, бlгослови1те, п0йте гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA, тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

ВсемY бжcтвY, џ§е, крещeніемъ твои1мъ њбэщaлсz є3си2: и3 соблю1лъ є3си2 чи1стэ џбраза, бlжeнне, дост0инство, къ трисіsннэй свётлости съ весeліемъ вмэсти1лсz є3си2.

Нhнэ не въ гадaніи, џ§е, нижE въ зерцaлэ зри1ши бGоначaліz просвэщeніе, лицeмъ же, всемyдре, къ лицY, пaче ўмA свётлости и3 бGовидёніz сподоблsемь.

Ћкw и3мёz мн0го дерзновeніе ко всёхъ цRю2, џ§е, и3збaвитисz моли1сz, твою2 пaмzть совершaющымъ нhнэ, t всsкагw њбстоsніz, да тS вси2 ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Плени6цы мои1хъ прегрэшeній разрэши2, дв7о бцdе, ћже бlгоутр0біz и3ст0чникъ р0ждши, є3ди1на бGоблажeннаz, и3 ўтэшeніz и3сп0лни: ћкw да дост0йнw тS величaю.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мірскaгw благострaстіz, ћкw t сквeрны ўклони1лсz є3си2, и3 неzдeніемъ пл0ть ўвzди1въ, њбнови1лъ є3си2 душeвную крёпость, прпdбне, и3 слaвою њбогати1лсz є3си2 нбcною, слaвне. тёмже молsсz не престaй њ всёхъ нaсъ гDеви.

БGор0диченъ: Под0бенъ:

Соединsетсz по v3постaси пл0тію, пресyщное сл0во души2 посредЁ, и3 мhсленнэ и3 совершeннэ, и3 є3ди1нъ t двою2 прох0дитъ и3зъ тебє2, несмёснw, пречcтаz, њбожи1въ, є4же пріsтъ, тёмже тS прославлsетъ вои1стинну бцdу.

15 февраля: Святого апостола Онисима.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

С™aгw ґпcла nни1сіма.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Всынsема бlгодaтію * вёры рaди бGу, * и3 рождeна пavловою вёрою, * бжcтвеннагw ґпcла nни1сіма бGомyченика, * днeсь свzщeнную є3гw2 пaмzть * пёсньми совершaюще, восхвалsемъ.

Соoбрaзнw раб0ты и3збэжaвъ, * мyдре, прелeстныz, * чaдо бGу бhлъ є3си2 по бlгодaти, * д¦омъ с™hмъ и3 вёрою хrт0вою, * пavлwвымъ бжcтвєннымъ и3 прехв†льнымъ примёшсz ўченикHмъ, * бlгопотрeбне nни1сіме.

Ћкw ўчени1къ бhвъ сл0ва, * проповёдникомъ и3 ґп0столомъ, * бжcтвеннымъ пavломъ всехвaльнымъ, * nни1сіме треблажeнне, * три1щи сугyбъ њ хrтЁ и3 вэнeцъ пріeмлеши, * ћкw свzщeнникъ, * и3 ћкw проповёдникъ, * и3 ћкw страдaлецъ ўкрашaемь, прехвaльне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Жезл0мъ твоегw2 предстaтельства, * бGороди1тельнице чcтаz, * ѕвэри6нныz стр†сти * nкаsнныz моеS души2 tжени2 ќбw, * ми1рнw къ жи1зни мS направлsющи, * и3 с™0му мS стaду * и3збрaнныхъ твои1хъ nвeцъ причти2.

Кrтобогор0диченъ. Под0бенъ:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, * непор0чнаz дв7а, плaчущи вопіsше: * слaдкое моE чaдо, * что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; * кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, * на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcле с™hй nни1сіме, моли2 млcтиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Страстeй мS рабA сyща и3збaви, бlжeнне. Fеофaнъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Просвэщeнъ бжcтвенною и3 свэтозaрною сп7са бlгодaтію, њмрачeнную дyшу мою2, молS, nни1сіме, хrтA чlвэколю1бца бGа, бlжeнне, просвэти2.

Свэтосіsнными пavла њзари1всz лучaми, слaвне, невёдэніz мглы2 ўд0бь и3збёглъ є3си2, хrтY благодaрственную пёснь вопіS, всебlжeнне.

Бжcтвенъ показaлсz є3си2, пребlжeнне, сщ7еннодёйственникъ, и3 бжcтвеннымъ д¦омъ сіsz свётлw, всю1ду протeклъ є3си2, хrтA возвэщaz бlгочeстнw, бGоблажeнне.

БGор0диченъ:

Ўкрaшена добр0тою добродётелей, бGомaти чcтаz, бGа и4стиннаго пaче ўмA зачалA є3си2, нaсъ бжcтвенными добродётельми ўzсни1вшаго.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

В0дъ бжcтвенныхъ и3ст0чнику прибли1жилъ є3си2 ўстA, и3 слaдости пот0къ t негw2 пріeмъ, лицE честнhz цRкве, слaвне, напои1лъ є3си2.

Причaстіемъ сіsніz мhсленнагw свэтлёйшій kви1лсz є3си2, бlгочeстіz свэщaми сердцA вёрныхъ просвэщaz свётлw, и3 свэтон0сною зарeю пр0повэди.

Разрэши1лсz є3си2 пavловыми ќзами t раб0тныz лeсти, и3 своб0дою бlгодaти почти1лсz є3си2: сн7ъ б9ій бhвъ, и3 наслёдникъ бжcтвенъ показaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Лeстнw ѕмjй мS пeрвэе ћкw плённика взsтъ, лeстію плэни1въ: тоб0ю же раб0ты є3гw2 и3змёнсz, бGомaти, пёсньми ўблажaю тS.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Врeменныz, nни1сіме, tрэши1всz и4стиннw раб0ты, бhлъ є3си2 рaбъ хrтA бGа, и3 сосyдъ бlгопотрeбенъ: тёмже порабощє1нныz враг0мъ, свобHдны показaлъ є3си2 бжcтвеннымъ сл0вомъ, и3 нбcныz грaжданы сотвори1въ: съ ни1миже свzщeнную твою2 пaмzть вёрнw слaвимъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz: тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw, жи1знь всёхъ, вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw млcрдъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Хотsй вс‰ спасти2 гDь t и4га тS раб0ты, сщ7еннодёйственника, бlжeнне, поставлsетъ, сщ7еннодёйствующа чcтн0е, бGоzвлeнне, є3ђліе.

Сhнъ ты2 бhлъ є3си2 б9ій бlгодaтію, тогw2 возвэщaz є3динор0дное сл0во присносyщное, съ пл0тію сyщымъ на земли2, преслaвнw прибли1жшасz.

Сл0вомъ судA, и3 бжcтвеннымъ помaзаніемъ сщ7eнства, ћкw с™и1тель, всемyдре, пожи1лъ є3си2, и3 терпёпіемъ лю1тыхъ, бжcтвенъ м§никъ бhлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е#стеств0мъ безначaльный сн7ъ и3 безлётный, врeменное t дв7ы nтрокови1цы начaло в0льнw пріeмлетъ, сyщыz подъ лётомъ t тли2 њбнови1ти промышлsz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

ЎмA nстрот0ю, и3 души2, бlжeнне, чистот0ю, вр†жіz прелетёвъ сBти, возвhсилсz є3си2 къ нбcнымъ селeніємъ, крилB бGоразyміz пріeмъ.

Тв0й ґпcтолъ, бlже, плотск0е твоE къ человёкwмъ пришeствіе проповёда, заблyждшыz къ познaнію наставлsz, и3 просвэщaz зарeю вёры.

Хрaмъ kви1лсz є3си2 всебlголёпенъ, внyтрь и3мёz ћкw свёщникъ, сіsніе бжcтвенныz бlгодaти, здaніемъ бжcтвеннагw д¦а њсновaнъ, бlжeнне nни1сіме.

БGор0диченъ:

ГрэхA моегw2 плени6цы твои1мъ ходaтайствомъ и3 предстaтельствомъ, дв7о, раст0ргни: тh бо tчazнныхъ є3си2 надeжда, вёрою притекaющихъ въ бжcтвенный кр0въ тв0й.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

Њблистaвъ ћкw с0лнце, съ нб7сE звaнный, просвэщeніемъ бlгодaти њстaви тебE зарю2, и3здалeча бlгом0щнw tгонsщу невёдэніz мрaкъ, всебlжeнне.

Двaжды.

Свётлw њбличи1лъ є3си2 беззак0нныхъ гнил†z и3 ѕлочести6ваz шат†ніz, бlгочeстіz вэщaz вои1стинну бжcтвєннаz ўчє1ніz, с™и1телю гDень всечeстне.

БGор0диченъ:

Сhй пови1ненъ грэхHмъ, и3 лю1тэ ўsзвленъ nкаsнный, къ тебЁ, бGомaти, ми1лостивэй, прибэгaю молsсz, стрyпы њчи1стити прегрэшeній мои1хъ.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw лучA возсіsлъ є3си2 вселeннэй, зарsми сіsz с0лнца, бlжeнне, всесвётлагw пavла, мjръ просвэти1вшагw: тёмже тS почитaемъ, nни1сіме слaвне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Бlжeнную пріsлъ є3си2, nни1сіме, кончи1ну, и3 неги1блемое безсмeртіе, надeждею, бlжeнне, чи1стою, и3 поeши рaдуzсz хrтY: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Двaжды.

Твeрдымъ твои1мъ мудровaніемъ, nни1сіме, прeлести ков†рства попрaлъ є3си2, бlгочeстіz сі‰ низложи1въ nрyдіzми, бGомyдре, вопіS: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ћкw сyщи всенепор0чнаz бGоневёсто, сл0во б9іе зачалA є3си2, неразлyчнw въ нёдрэхъ nц7A сyща, рукaми же держи1мо твои1ми, бlгословeнна бGомaти неискусобрaчнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Со ѓгGлы ликyz, бlжeнне nни1сіме, мучeніz вэнцeмъ ўкрашaемь, пrт0лу же свётлw вLчню предстои1ши: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Ґпcлу б9ію служS, бжcтвенне nни1сіме, неизречeнныхъ чудeсъ и3мёлъ є3си2 дёйство, проповёдникъ и4стиненъ хrт0въ, бlжeнне, бhвъ. є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

И#сцэлeній бlгодaтію t незави1стна и3ст0чника сп7сова њбогати1всz, всBмъ преподaлъ є3си2. сегw2 повинyzсz, бlжeнне, бжcтвєннымъ велёніємъ, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Научи1вшесz чудеси2 твоегw2 ржcтвA воспэвaемъ, ћкw бжcтвенно пaче смhсла, всес™az чcтаz бGомaти, пренепор0чнаz, тaинство, тS превозношaюще во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Свэти1льникъ пресвётелъ показaлсz є3си2, свётлыми зарsми сіsz дух0вными, мірск‡z концы2 њсвэщaz свётомъ бGоразyміz, бlжeнне nни1сіме. тёмже со ґпcльскими ли1ки тS величaемъ.

Плоды2 д¦0вными ты2 ўкрaшенъ, на нб7сA взsлсz є3си2, бGоzвлeнне, рaдуzсz, хrт0въ ґпcлъ kви1лсz є3си2 чeстенъ, премyдръ с™и1тель, м§никъ непобэди1мь, проповёдникъ и4стиненъ сyщихъ пaче ўмA, бGоблажeнне.

При1снw предстaни пою1щымъ тS всегдA, и3 твоE восхвалsющымъ торжество2, вLцэ предстоS, nни1сіме: вeсь просвэщeнъ, вeсь пресвётелъ, вeсь toнyдными блистazсz свэтлостьми2.

БGор0диченъ:

И#збaвленъ бhвъ ржcтв0мъ твои1мъ, неискусобрaчнаz м™и б9іz, дрeвнzгw к0жнагw ўмерщвлeніz и3 клsтвы, и3 тли2, и3 смeрти, ю4же t грэхA tтрsсъ, съ нбcными вHи при1снw слaвлю тS.

16 февраля: Святого мученика Памфила и с ним пострадавших.

Мёсzца тогHже въ ѕ7i-й дeнь.

С™aгw м§ника памфjла, и3 и5же съ ни1мъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Памфjлъ, селеvкjй вкyпэ, * со ўaлентомъ и3 съ пavломъ вёрою, * порфЂрій же и3 fеодyлъ, съ ни1ми їуліaнъ, * и3 пzточи1сленное собрaніе є3гЂптzнъ, * да поeтсz пёсненнw, * ћкоже цэвни1ца дванадесsтна.

Свётлw въ вёрэ хrт0вэ, памфjле, слaвне, * и3 бжcтвенною слaвою вознeссz, * кесарjи kви1лсz є3си2 благоукрашeніе, * с™и1тель въ нeй прелюбeзенъ тезоимени1тству бhвъ *, и3 страдaлецъ всечeстенъ, * и3 мyченикъ вёренъ.

П0лкъ собрaлъ є3си2, памфjле держaвне, * страдaлєцъ д0блихъ дванaдесzть числ0мъ, * бжcтвенно в0инство ћвльшесz. * и4мже враги2 побёждше, * взsти бhсте пестроoбрaзнw ко гDу, * мучeніемъ скончaвшесz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Жезл0мъ твоегw2 предстaтельства, * бGороди1тельнице чcтаz, * ѕвэри6нныz стр†сти * nкаsнныz моеS души2 tжени2 ќбw, * ми1рнw къ жи1зни мS направлsющи * и3 свzт0му мS стaду и3збрaнныхъ твои1хъ nвeцъ причти2.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, непор0чнаz дв7а плaчущи вопіsше: * слaдкое моE чaдо, * что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; * кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, * на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Соб0ръ дванадесzточи1сленный страстотeрпцєвъ воспою2. Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Си1лою всес™aгw д¦а дванадесzточи1сленный собрaвсz п0лкъ, крёпкw ѕлочести1выхъ безб0жное и3 лукaвое њполчeніе, ћкw побэдон0сецъ, побэди2.

Посрами1сz, страстотeрпцємъ м§никwмъ врaгъ прирази1всz: св0й бо тyлъ льсти1вый и3спраздни1въ горчaйше, низложи1ти не возм0же д0блэйшихъ крёпости.

Гнёвъ є4ллинскагw шатaніz попрaсте бжcтвеннымъ рaзумомъ, м§ницы хrтHвы, и3 мyдростію ўкрaшени, є4йже проти1витисz не возмог0ша благочeстію проти6вницы.

БGор0диченъ:

Џблакъ прaвды сlнце нaмъ возсіsвшую, џ§а сн7а є3динор0днаго, бцdе всепётаz, всеблагочeстнw слaвzще, вhну тS блажи1мъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Просіsлъ є3си2 благочeстнw дёломъ и3 сл0вомъ, и3 честнhмъ помaзаніемъ, м§ниче хrт0въ памфjле, свzщeнства, бGомyдре.

Ћкоже цэвни1ца всеблаголёпна, и3сповёданіемъ ўстр0ена, пою1щи вэщ†ніz, хrтHвы м§ницы с0брани бhсте.

Текyще къ рaзуму нбcнагw и3 честнaгw звaніz, ћкw побэди1теліе вэнeцъ t вLки пріsсте.

БGор0диченъ:

Всели1сz въ ны2 въ вhшнихъ живhй, пречcтаz, вhше є3стествA: пл0ть бо и3зъ тебє2 пріeмъ њблечeсz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Двонадесsтный ли1къ бжcтвенныхъ м§никъ, вои1стинну проти1ву мучи1телей врагHвъ њполчи1всz твeрдw, си1хъ nрyжіи вёры побэди2: и3 вэнцeмъ t бGа њдёzвсz, ѓгGльскимъ же ликHмъ причтeсz. съ ни1миже м0литъ всегдA, и3збaвитисz t напaстей же и3 скорбeй, и3 вёчныхъ мyкъ, того2 блажaщымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій. и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7а пребывaетъ.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а и3 ѓгница ви1дэвши на кrтЁ безъ сёмене и3зъ неS ѓгнца р0ждшагосz, и3 копіeмъ прободeна, печaли ўsзвена стрэлaми, вопіsше болёзненнw восклицaющи: что2 н0вое тaинство; кaкw ўмирaеши, и4же животA є3ди1нъ гDь; тёмже воскресни2, пaдшаго воздвизaz прaoтца.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўкрaшено бжcтвенными ґпcтwлъ и3 прbрHкъ даровaньми, ликостоsніе kви1сz м§никъ твои1хъ, си1хъ равночи1сленнw, вLко, ћвльшеесz промышлeніемъ твои1мъ.

T разли1чныхъ собрaвшесz жи1тельствъ, ћкw вмaлэ всецёлъ џбразъ цRкве, спасaти спод0бистесz, соглaснw зовyще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Направлsемь длaнію вLки, и4же тогw2 рaди в0льную смeрть под8sтъ, соб0ръ прехвaльный м§никwвъ, взывaюще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

БGоглаг0ланьми њглашaеми, бцdе, и5же њ тебЁ, и3 ви1дzще си1хъ сбы6тіz, рaдуйсz, тебЁ вопіeмъ, дв7о всенепор0чнаz, и3збaвленніи ржcтв0мъ твои1мъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Не терпS сyщымъ на земли2 послужи1ти, q памфjле, бжcтвенное житіE є4же t младeнства и3мёzше, страдaніемъ ўzсни1лъ є3си2.

Бжcтвенною сэди1ною, и3 мyдростію ўкрaшенъ, ко грaду с™0му ўстреми1всz ўaлъ, ћкw м§никъ вэнчaсz.

Ќмъ и3мёz хrт0въ, ћкw пavлу тезоимени1тъ, прехвaльне, м§ническимъ вэнцeмъ, зак0ннw пострадaвъ, ўкраси1лсz є3си2.

БGор0диченъ:

И#спрaвила є3си2, бцdе чcтаz, є4vино поползновeніе, р0ждши бGа сл0ва, низвeрженныхъ падeніе и3спрaвльшаго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Надeждами вёчныz жи1зни ўтверждaеми, тэлeсъ раздроблє1ніz, рaдующесz, терпsху д0бліи, бжcтвенныхъ прорHкъ твои1хъ, сп7се, купноимeнніи.

Смeртію жи1знь лyчшую купи1ша, самуи1лъ и3 и3ліA, даніи1лъ и3 бжcтвенный їеремjа, и3 къ си6мъ и3сaіа великоимени1тый.

Свэти1льники свBтлы бGу нhнэ є3гЂпетъ возсіzвaетъ, и4же дрeвле глуб0кою тм0ю покрывaемый невёдэніz, бGоразyміz свётомъ њбогати1всz.

БGор0диченъ:

Г0ру тS даніи1лъ зрsше, всенепор0чнаz, и3зъ неsже tсэчeсz кaмень, сокруши1вый всsкій прeлести џбразъ, и3 и3сп0лнивъ бGоразyміz вс‰ концы2.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Мучeніємъ стр†шнымъ предлежaщымъ, гDни страдaльцы д0бліи въ небоsзненномъ рaдующесz мудровaніи, си6мъ собесёдоваша, њ пл0ти неради1вше: тёмже наслёдствоваша вёчнующую слaву, њ нaсъ молsщесz при1снw, восхвалsющихъ и4хъ п0двиги.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Свётлымъ лицeмъ, и3 ўмA чистот0ю, м§ниче, предзрS бyдущую рaдость, м{ки преwби1дэлъ є3си2, стрyжемь неми1лостивнw, всеблажeнне порфЂріе.

Ю$ношы три2 въ пещи2 спасhй бGъ, сeй, страстотeрпче блажeнне, тS, є3гw2 рaди во nгни2 жег0ма, ћвэ пріeмлетъ благов0нну жeртву, порфЂріе.

Крёпостію души2 твоеS ўкрaшенъ и3 тэлесE, всю2 мучи1телz, селеvкjе, крёпость низложи1лъ є3си2, всехвaльне, бlгословeнъ є3си2, б9е м0й, зовhй, и3 гDи.

БGор0диченъ:

Ћкw бцdа краснёйшаго всеS твaри родилA є3си2, б9іе бо былA є3си2 и4стиннw nби1телище всес™0е: бlгословeна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зак0нwмъ ты2 повинyzсz хrтHвымъ, tвeрглъ є3си2 вс‰, всемyдре селеvкjе, ћкw в0инъ же бhлъ є3си2, и3 благочeстіz ўчи1тель, њ сиротaхъ и3 вдовaхъ попечeніе и3мёz, и3 взывaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зарeю сіsz мhсленною, стaрче слaвный и3 м§ниче fеодyле, и3 рaбъ и4скренній бhлъ є3си2, вLцэ под0бzсz, є3гHже кrтъ желaz, рaдуzсz, претерпёлъ є3си2: благослови1те, поS, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Хрaмъ kви1всz, їуліaне, бжcтвеннагw д¦а, нрaвwвъ блaгостію ўкраси1лсz є3си2: и3сп0лнь ќбw благоговёніz и3 свётлости, и3сп0лнь же вёры kви1всz сожигaемь вeсь, благослови1те, вопіS, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Безм™рне сл0во и3зъ nц7A сhй пeрвэе, без8o1тчее же бhсть и3зъ тебє2 втор0е, всечcтаz, вопл0щсz пeрвэе безпл0тный, за милосeрдіе восхотёвъ спасти2 пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Е#ди1ну нбcную и3мёти жи1знь желaюще, страстотeрпцы, приврeменную и3 тлённую велемyдреннw преwби1дэсте, и3 нhнэ слaдости лyчшіz и3 блажeнныz наслаждaетесz.

Внyтрь нhнэ бжcтвеннагw раS ликyете ўсeрднw, њзарeній и3ст0чнику предстоsще, м§ницы слaвніи: t негHже почерпaюще, зарsми просвэщaетесz.

Всёхъ вёрою творsщихъ пресвётлую твою2 пaмzть, дванадесsтный ли1че, нhнэ поминaz ко вLцэ хrтY, съ тоб0ю жили1ща спод0битисz помоли1сz.

БGор0диченъ:

Ћкw м™и є3ди1нагw вLки, всёхъ твaрей превhшши былA є3си2, дв7о марjе. тёмже вёрніи тS вси2, всенепор0чнаz, нhнэ рaдующесz и3 веселsщесz величaемъ.

17 февраля: Святого великомученика Феодора Тирона.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

С™aгw великом§ника fе0дwра тЂрwна.

И# сщ7енномyченика є3рмогeна патріaрха моск0вскагw.

Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Дaръ хrт0съ богатотв0ренъ тS вселeннэй подадE, ћкw благодётель бGъ, дaръ тв0й честнyю кр0вь, fе0дwре, тогw2 рaди и3зліsнную, и3 бGочeстіz рeвностію приноси1мую є3мY пріeмъ. є3мyже нhнэ благочeстнымъ дерзновeніемъ, м§ниче, предстоS, вс‰, и5же къ тебЁ притекaющыz, спасaй.

Ст0лпъ є3си2 твeрдъ, сопроти1вныхъ нашє1ствіz tрэвaz, поб0рникъ непобэди1мь хвaлzщымъ тS, скорёйшее заступлeніе, тeплое предстaтельство, тщaтельное и3збавлeніе, џбщаz п0мощь, моли1твенникъ си1льнэйшій, блажeнне, и3збaвитель гот0вэйшій всBмъ вёрнw молsщымъ тS, fе0дwре.

И#мёz пот0къ слaдости, и3 њставлeніz в0ду, хrтA бlгопремэни1телz, свидётель и4стиннэйшій тогw2 бhвъ, пот0кwвъ и3збaви мS грэх0вныхъ, в0ду ми2 ўти1ши непостоsнную, ўстaви напaстей б{ри, ўпрaви къ вhшнэй тишинЁ, достоблажeнне fе0дwре.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Рeвностію бжcтвенною дви1жимь, * и3 душeю распалsемь, * люб0вію, слaвне, сп7са хrтA, * съ хрaмомъ попали1лъ є3си2 * боги1ню лжеимeнную, * вLки и3 бGа возвэщaz и4мz, * и3 посрами1лъ є3си2 мучи1телей шат†ніz, страстотeрпче, * и3 рaдости вёчнэй * спод0билсz є3си2, fе0дwре.

На высотY, fе0дwре, * хrт0ва разумёніz возшeдъ, * претeклъ є3си2 ви6димаz, * и3 сегw2 т0кмw взыскaлъ є3си2, * и3 њбрётъ, возлюби1лъ є3си2, * и3 д0блественною душeю тогw2 рaди пострадaлъ є3си2. * є3г0же моли2, t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою творsщымъ * преслaвную пaмzть твою2.

БGодаровaнною си1лою, * страстотeрпче fе0дwре, * и3 подви1жными рaнами њбложeнъ, * цRю2 всеS твaри предстaлъ є3си2 хrтY бGу, * вэнцы2 t негw2 п0чести пріeмлz: * є3г0же моли2, * t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою творsщымъ * преслaвную пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Свzщeніz дaръ, и3 богaтство бжcтвенныz жи1зни kви1лсz є3си2 мjру, fе0дwре: хrт0съ бо твою2, мyдре, пaмzть прослaви, въ нeйже соглaснw вёрніи рaдующесz поeмъ п0двиги болёзней твои1хъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго, * неизречeннымъ сл0вомъ, t беззак0нныхъ ћкw њсуждeна возноси1ма на кrтъ, * џцтомъ и3 жeлчію напаsемаго, * рє1бра же прободaєма, * и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaємы, * и3 рыдaющи восклицaла є3си2, * м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, н0вое тaинство;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Страдaльческимъ мyжествомъ благочeстнw воwружи1всz, страстотeрпче хrт0въ, и3 словeснэй слyжбэ тaйнw споборaz си1лою є3гw2, јдwльское ѕлочeстіе, и3 мучи1тельское прещeніе нeмощно показaлъ є3си2, неради1въ њ мyкахъ и3 врeменнэмъ nгни2. но, q бжcтвенныхъ дарHвъ! и3 вeщь, и3 и4мz, t всsкагw њбстоsніz, моли1твою твоeю спасaй совершaющыz пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, люби1мэйшее чaдо, * чт0 ти с0нмъ воздадE * безблагодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне.

Тропaрь, глaсъ в7:

Вeліz вёры и3справлє1ніz, во и3ст0чницэ плaмене, ћкw на водЁ ўпокоeніz, с™hй м§никъ fе0дwръ рaдовашесz: nгнeмъ бо всесожжeгсz, ћкw хлёбъ слaдкій трbцэ принесeсz. тогw2 моли1твами, хrтE б9е, спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™aгw на ѕ7. КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Призывaющыz тS спасaй, всеблажeнне.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Бжcтвеннымъ п0двигомъ, м§ниче хrт0въ, подви1гсz, и3 течeніе скончaвъ, вёру соблю1лъ є3си2 бжcтвенную, прaвды њбрёлъ є3си2 вэнeцъ.

Преестeственну слaву t хrтA пріи1мъ, страстотeрпче, зeмлю всю2 њбх0диши, и3збавлsz вс‰, вёрою съ благоговёніемъ къ тебЁ притекaющыz.

Нбcный слaвне лик0вникъ, со безпл0тными сhй, на земли2 призывaющыz тS t бёдъ и3 напaстей и3збавлsй.

БGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во џ§ее несказaннw р0ждшаz, души2 моеS лю1тую и3сцэли2 ћзву, и3 сeрдца болёзнь ўкроти2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Џгнь мучeній тS не ўстраши2, тёмже џгнь напaстей, къ тебЁ прибэгaющымъ, ўтишaеши, fе0дwре.

И#збaви моли1твами твои1ми њдержaщіz мS печaли, мyчениче хrт0въ, всE ўглаждaz житeйское строп0тство.

ВсE сeрдце моE и3 помышлeніе простирaю къ тебЁ и3 дyшу, твоеS, страстотeрпче, п0мощи трeбуz.

БGор0диченъ:

Ўстaви непостоsнное помышлeній мои1хъ смущeніе, м™и б9іz, є4же къ сн7у твоемY направлsющи движeніе.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Мyченическими добр0тами ўкрaшенъ, цRю2 нбcному, мyчениче, рaдуzсz, вэнцен0сецъ предстои1ши, fе0дwре, на кrтъ бо воздви1женъ бhлъ є3си2 є3гw2 рaди, и3 гвоздeй пригвождeніе, и3 вол0выхъ жи1лъ, и3 ногтeй, и3 nчнhхъ зёницъ и3звертёніе претерпёлъ є3си2 твeрдw. тёмже тS вёрою почитaемъ, превели1кій.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ:

И$же на пrт0лэ херувjмстэмъ сэдsй, и3 въ нёдрэхъ џ§ихъ водворszсz, ћкw на пrт0лэ с™ёмъ сэди1тъ своeмъ, вLчце, въ нёдрэхъ твои1хъ, вопл0щсz бо бGъ вои1стинну, воцRи1сz надъ всёми kзhки, и3 разyмнw нhнэ пои1мъ є3мY. є3г0же ўмоли2 спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Прави1телz тS предлагaю, б9ій ўг0дниче, тh мz ўпрaви вётриломъ д¦а? и3 бжcтвенными вётры, преслaвне.

T всsкагw, м0лимсz, и3збaви прещeніz, всеблажeнне fе0дwре, тS вёрою блажaщыz, и3 бжcтвенную пaмzть твою2 почитaющыz.

Ни жив0тъ, ни смeрть, ни насто‰щаz, ни грzд{щаz, ни џгнь, ни р†ны, t хrтA, бGомyдре, tлучи1ша тебE.

БGор0диченъ:

Подъ лётомъ бhвша, t nц7A безлётнw возсіsвшаго, бGомaти, нaмъ родилA є3си2: є3г0же моли2 спасти2 пою1щыz тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы.

М§никwвъ бhвъ ўдобрeніе, м§ниче хrт0въ, вёрныхъ п0мощь бyди, и3 стэнA неруши1ма.

Е#динeніz наслaждсz лyчшагw, и5же пaче ўмA благи1хъ, fе0дwре, тS чтyщыz спаси2.

Побэждaемь люб0вію зижди1телz, житє1йскаz tтрsслъ є3си2 пристр†стіz, и3 бGу благоугоди1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е#г0же родилA є3си2, дв7о всенепор0чнаz, бGа сл0ва, прилёжнw моли2 њ нaсъ пою1щихъ тS.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Поб0рникъ сhй благочeстіz теплёйшій, и3 прeлести њбличи1тель јдwльскіz бhвъ, дeмwнwвъ мечт†ніz, и3 страстeй џбразы души2 моеS потреби2.

Ўтверждeніе ми2 бyди и3 стэнA, м§ниче, непобэди1ма, нeмощь и3 гни1лость ўмA моегw2 ўтверждaz, fе0дwре, твои1ми предстaтельствы, и3 сохранsz неврeднw.

В0инства тлетв0рнагw и3 тлённагw tрeклсz є3си2, в0инство же жи1зни, всеблажeнне fе0дwре, до концA возлюби1лъ є3си2, въ нeмже побэдон0сецъ показaлсz є3си2, досточyдне.

БGор0диченъ:

ВозсіS t сіHна вhшнzгw благолёпіе, пріsтіемъ пл0ти по соединeнію неизглаг0ланному, и3зъ тебє2, неискусобрaчнаz, њдёzвсz, и3 мjръ просвэти2.

Кондaкъ, глaсъ }:

Вёру хrт0ву, ћкw щи1тъ, внyтрь пріи1мъ въ сeрдцэ твоeмъ, проти6вныz си6лы попрaлъ є3си2, многострадaльче: и3 вэнцeмъ нбcнымъ вэнчaлсz є3си2 вёчнw, fе0дwре, ћкw непобэди1мый.

Јкосъ:

На прест0лэ свёта носи1маго, благодaрственнw вёрою воспэвaемъ тS: ћкw даровaніе бжcтвенное даровaлъ є3си2, д0блzго во страдaніи fе0дwра, въ житіи2 треблажeннаго, ћкw поб0рника сyщаго и4стины, благочести1вымъ п0мысломъ тS желaюща, хrтE, крёпка побэди1телz на льсти1ваго, ћкw непобэди1мый.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, благословeнъ є3си2.

ТS животA моегw2 предстaтелz, и3 застyпника и4мамъ спасeніz моегw2, и3 храни1телz, бGомyдре, ўтверждeніе даю1ща вёрою зовyщымъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw красно2 заколeніе, сaмъ себE гDеви, и3 свzщeннэйшее привeлъ є3си2, всеблажeнне: и3 nгнeмъ мучeній всесожeглсz є3си2, слaвне, вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Жив0тнагw вдохновeніz насыщazсz, блажeнне, бжcтвеннагw д¦а, дyхи tгонsеши, недyги и3сцэлsеши, и3 зовeши рaдуzсz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#зъ ўтр0бы твоеS пр0йде, вопл0щсz всsческихъ, дв7о, гDь. тёмъ тS бцdу мyдрствующе правослaвнw, сн7у твоемY взывaемъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Всsческими, прехвaльне, треволнє1ніи nкружaеми, и3 напaстьми житeйскими содержи1ми, предстaтелz скорёйша, и3 пом0щника, и3 споб0рника, вси2 вёрніи тS моли1твенника вLцэ прив0димъ, вопію1ще: не престaй моли1ти њ воспэвaющихъ всечестнyю твою2 пaмzть.

Грэх0вными вери1гами свsзанъ, пребогaте, и3 прегрэшeній мои1хъ плени1цами њк0ванъ, прибэгaю къ покр0ву твоемY, вэнцен0сче, разрэшeніе просS: но ћкw чyдно ко вLцэ всёхъ, бGомyдре, дерзновeніе и3мёz, моли2 спасти1сz хrтA пою1щымъ во вёки вс‰.

Мyченическими свэтлостьми2 просвэщeнъ, всехвaльне, ѓгGльскимъ счисли1лсz є3си2 чинHмъ: съ ни1миже рaдуzсz, и3 сликyz, м§ниче, при1снw, чудотв0рными и3сцэлє1ніи ўzснsеши, люб0вію тS чтyщыz, и3 вёрнw пою1щыz: лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки вс‰.

БGор0диченъ:

Пл0тію приwбщи1сz къ человёкwмъ, ћкw бlгоутр0бенъ, содётель и3 творeцъ твaри, и3зъ тебє2, неискусобрaчнаz бGороди1тельнице, сію2 пріeмъ: тёмже бцdу вёрніи тS и4стиннw слaвимъ, вопію1ще, и3 вёрнw пою1ще: лю1діе, превозноси1те хrтA во вёки вс‰.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную м™рь бGа вhшнzгw, тS пaче ўмA р0ждшую сл0вомъ вои1стинну бGа, вhшшую пречcтыхъ си1лъ, нем0лчными славословлє1ніи величaемъ.

Б0дра тS храни1телz, великомyчениче, стzжaвше, врагHвъ ѕлоyміе ўд0бь tгонsща, и3 цRквамъ подаю1ща ми1ръ, страстотeрпче, непрестaннw ўблажaемъ.

Крёпость тебЁ на дeмwны даровA вLка, стр†сти же души2 и3 тэлесE и3сцэлsти, бlжeнне, всеблагочести1вэйшимъ дерзновeніемъ, молsсz сп7су: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Зарю2 трис0лнечную и3 є3ди1нственную созерцazй, є3ди1но въ трeхъ б9ество2, и3 начaло преначaльное, и3 и3ст0чникъ блaгости, страстотeрпче, тS пою1щыz сохранsй.

БGор0диченъ:

И#зми1 мz, всенепор0чнаz, мhсленнагw плэнeніz, и3збавлeніе воздаю1щи, вLчце, сн7а твоегw2 распsтіе, є4же за всёхъ бhвшее и3збавлeніе, и3 ми1ръ, и3 спасeніе пою1щымъ тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

И#скуси1всz ћкоже злaто nгнeмъ и3 мyками, дост0инъ kви1лсz є3си2 дaръ бGа вhшнzгw, fе0дwре страстотeрпче, њ нaсъ нhнэ моли1сz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ покр0вомъ, t врагHвъ навёта нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6 сохрани2 вс‰ невреди6мы: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ нyждахъ.

На стіх0внэ стіхи6ры nктHиха. Слaва, глaсъ в7:

Бжcтвенныхъ дарHвъ тезоимени1та тS, треблажeнне, почитaю, fе0дwре: свёта бо бжcтвеннагw незаходи1мое свэти1ло ћвльсz, просвэти1лъ є3си2 страдaньми твои1ми всю2 твaрь: и3 nгнS крэпчaйшій kви1всz, плaмень погаси1лъ є3си2, и3 льсти1вагw ѕмjz главY сокруши1лъ є3си2. тёмже во страдaніихъ твои1хъ хrт0съ, приклони1всz, вэнчA бжcтвенную главY твою2, великом§ниче страдaльче, ћкw и3мёz дерзновeніе къ бGу, прилёжнw моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Гр0здъ всезрёлый, чcтаz, є3г0же невоздёланнw во ўтр0бэ носи1ла є3си2, на дрeвэ ћкw ўзрЁ сего2 повёшена, рыдaющи восклицaше и3 взывaше: чaдо, слaдость и3скaпай, є4юже tи1метсz піsнство всsкое страстeй, благодётелю, менє2 рaди тебE р0ждшіz, твои1мъ благоутр0біемъ ўмолsемь.

На літургjи блажє1нна, nктHиха на д7: и3 с™aгw пёснь G-z, на д7. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, и3 ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, въ дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ. Е#ђліе їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

18 февраля: Святителя Льва, папы Римского.

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw львA, пaпы ри1мскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz и3менyемъ, бGодохновeнне; * главy ли правослaвныz цRкве хrт0вы; * џко ли благочeстіz, * зрёти kвлeннw сeрдцемъ * рaзумъ дух0вный, * всBмъ и3сточaющій концє1мъ сл0во жи1зни, * бGоначертaнный сви1токъ вёры прaвыz; * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нhнэ пронарекY, чyдне; * проповёдника ли и4стины, * и3 њсновaніе твeрдо; * старёйшину верх0внагw соб0ра честнaго, * прaвило ўчeній и3звёстно, * и3 мёрило и3мyще и3справлeніе, * нест0ріево раздэлeніе * и3 є3vтЂхіево сліsніе tсэкaюща * бGоплетeнными kвлeньми.

Чт0 тz нhнэ нарекY, ди1вне; * начaльника ли * и3 царS тэлeсныхъ страстeй, * душeвное владhчество направлsюща свётлw; * бжcтвеннагw ми1лованіz сосyдъ, * любвE совершeнныz жили1ще, * человэколюбeзна согрэшaющымъ, * њбращeніz њжидaюща; * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Под0бенъ: т0йже:

КомY ўпод0биласz є3си2, nкаsннаz душE, * къ покаsнію никaкоже возни1чущи, * и3 nгнS не ўжасaющисz ѕлhхъ њжидaющагw; * востaни, и3 є3ди1ну къ заступлeнію ск0рую призови2, * и3 возопjй: * дв7о м™и, * моли2 твоего2 сн7а и3 бGа нaшего, * и3збaвити мS t сёти льсти1вагw.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ:

Ѓгница, ѓгнца ћкw ви1дэ * на дрeвэ простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски, и3 болёзнующи съ плaчемъ: * сн7е м0й, что2 стрaнное сіE видёніе; * всBмъ жив0тъ даsй ћкw гDь, * кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * земны6мъ подаS воскресeніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

Тропaрь, глaсъ }:

Правослaвіz настaвниче, благочeстіz ўчи1телю и3 чистоты2, вселeнныz свэти1льниче, ґрхіерeєвъ бGодухновeнное ўдобрeніе, львE премyдре, ўчeньми твои1ми вс‰ просвэти1лъ є3си2, цэвни1це дух0внаz, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Всемyдрому львY пBсни плетY. Творeніе fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Свzщeнства помaзаніемъ, всебlжeнне, ўдобрeнъ, ўкраси1лъ є3си2 сіE добродётельными ви1ды, пребогaте.

Ћкоже зрёлъ гр0здъ, џ§е, и3згнeлъ є3си2 рaзумъ, весeліz крати1ръ, треблажeнне, премyдрости твоеS всBмъ предложи1лъ є3си2.

ПетрA верх0внагw прест0ла наслёдникъ бhлъ є3си2, тогw2 и3мёz нрaвъ, и3 рeвность, бGомyдре, вёры.

БGор0диченъ:

Зак0на преступлeніемъ њсуждeна первоздaннаго, сп7са р0ждши, бGомaти чcтаz, свободи1ла є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ст0лпъ правослaвіz хrт0вы цRкве, всемyдре львE, ўсeрднw носS возстaвилъ є3си2: є3г0же держaщи, є3ретікHвъ безбHжныz разрушaетъ полки2 и3 собHрища.

Нбcныz и3 бжcтвенныz насhтивсz бlгодaти, церкHвныz догмaты, џ§е, предложи1лъ є3си2, со всёми б0рствуz є3ретjческими љзыкобHліи, благочeстіz поб0рниче, львE пребогaте.

Свётомъ пресвэтлёйшимъ њзари1всz, прпdбне, неизглаг0ланнагw и3 бжcтвеннагw вочlвёченіz сл0во ўzсни1лъ є3си2, сугyбо рeкъ существо2 и3 сугyбо дёйство вопл0щшагwсz бGа.

БGор0диченъ:

Ўкраси1ласz є3си2 ћкw невёста дёвственными добр0тами, њбрaдованнаz дв7о, м™и неневёстнаz: всsкіz бо твaри ты2 превознеслaсz є3си2 мн0жае, ћкw всёхъ вин0вное сл0во р0ждшаz.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Ўстaвилъ є3си2 дерзновє1ніz, дёлы ўвёрилъ є3си2 правосл†віz, ћкw ўповA, ћкw лeвъ, прaведный. и4стины проповёдаеши ўчє1ніz, и3 њбличaеши прeлести сокровє1ніz, џ§е препод0бне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по рождествЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде рождествA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Лeвъ ты2 ћкw и4стиннw, пребlжeнне, kви1лсz є3си2, смущaющыz ли1сы tгонS, цaрскимъ рыкaніемъ ўжасaz нечести1выхъ ўмышлє1ніz.

Скрhлъ є3си2 приложeніемъ твои1хъ догмaтwвъ, богомeрзскихъ є3ресeй слэды2, сокровeнную и4стину взыскaвъ, свzщеннотаи1нниче всечeстне.

Ќтро t зaпада возсіsлъ є3си2, треблажeнне, сви1токъ благочести1выхъ догмaтwвъ, ћкw лучы2 цRкве, бGомyдре, и3спущaz и3 њзарsz дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 стремлє1ніz, дв7о, страстeй мои1хъ, ўстaви, бlгaz, молвY прегрэшeній, грэх0вную бyрю твоeю тишин0ю, бGороди1тельнице, потреблsющи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Сугyбому дёйству проповёдникъ бhлъ є3си2 сп7са хrтA: дёйствовати бо, рeклъ є3си2, въ к0емждо є3стествЁ, ћкоже и3мsше, со nбои1мъ слежaщимъ nбщeніемъ, с™и1телю бGомyдре блажeнне.

Двaжды.

Равном0щно сyщо р0ждшему сл0во познaлъ є3си2, ћкоже пл0ть сего2 бhвша, треблажeнне, ўвёрилъ є3си2: прили1чно, рeклъ є3си2, плотск†z свHйства дёzти, несли1тнw непреврaтнw nбо‰.

БGор0диченъ:

Е$же прeжде всёхъ вBкъ є3ди1ному вёдомо бGу тaинство, человёка бhти всsческихъ вLку и3 гDа, и3 съ пл0тію смэси1тисz кромЁ преложeніz, и3зъ тебє2, дв7о, kви1сz, прехождeніе пріeмъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

ПетрA честнaгw преeмникъ, и3 сегw2 начaльствомъ њбогати1всz, и3 теплY стzжaвъ рeвность, бGодви1жимый сви1токъ написaлъ є3си2, є3ретjческое велёніе tметaz смущeнное, растворeніе несмёсно соединsz.

Сн7а є3ди1наго хrтA и3 гDа, прeжде вBкъ t nц7A рождeнна, и3 нaсъ рaди t дв7ы р0ждшагосz, и3 ћвльшасz нaмъ є3диносyщна проповёдалъ є3си2 преестeственнw, служи1телю неизглаг0ланныхъ, бGопріsтне.

БGор0диченъ:

ТS, всечcтаz, спасeніz ходaтаицу вёрніи и3сповёдающе, вопіeмъ: рaдуйсz, чcтаz: рaдуйсz, невёсто дв7о: рaдуйсz, горо2 б9іz присённаz: мjру бо ты2 рaдость присносyщную и3сточи1ла є3си2.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

На прест0лэ, слaвне, свzщeнства сёдъ, и3 львHвъ ўстA словeсныхъ загради1въ, догмaты бGодухновeнными чcтнhz трbцы, њзари1лъ є3си2 свётъ бGоразyміz твоемY стaду. сегw2 рaди прослaвилсz є3си2, ћкw бжcтвенный таи1нникъ б9іz бlгодaти.

Јкосъ:

Nц7A, и3 сн7а, и3 д¦а с™aго, трис0лнечный свётъ, трис™yю си1лу, бжcтво2 є3ди1но, и3 є3ди1но существо2 сію2 проповёдавъ, ўстA льсти6ваz до концA загради1лъ є3си2 є3ретjчествующихъ, львE бGомyдре. Тёмже чcтую бGороди1тельницу ћкw бцdу и3сповёдавъ, нест0ріево безyміе и3 буесл0віе низложи1лъ є3си2: сегw2 рaди познaлсz є3си2 въ мjрэ и3 въ ри1мэ, ћкw бжcтвенный таи1нникъ б9іz бlгодaти.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

СнA не дaлъ є3си2 вёждома, д0ндеже и3зъ к0рене и3ст0рглъ є3си2 лeсть є3vтЂха њбезyмившагwсz, зовhй: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Е#ди1ну v3постaсь во двою2 сущєствY, хrтA и3сповёдавъ, дёйствующа сугyбw и3 хотsща, нhнэ поeши: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Нhнэ къ тебЁ прибэгaю, бGомaти, прегрэшeній плени1цами стsгнутъ, за милосeрдіе ми1лости, и3збaви мS вопію1ща: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Всесвётелъ ћкw с0лнце t зaпада возсіsлъ є3си2, чyдо бGоглаг0ливе, ћвэ преслaвно, смэшeніе и3 сліsніе є3vтЂхіево и3зсуши1въ ћвэ, и3 нест0ріево раздэлeніе пресэкaz, ўчA є3ди1наго чествовaти хrтA во двою2 сущєствY нераздёльнw, непреврaтнw, несліsннw.

T бGа дви1жимь, бlгочeстіz ўчє1ніz, ћкw на бGоначертaнныхъ скрижaлэхъ воwбрази1лъ є3си2, ћкоже мwmсeй вторhй kви1всz бжcтвєннымъ лю1демъ, и3 соб0ру честнhхъ ўчи1телей, зовhй: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Воплощeннаго, прпdбне, прeжде безпл0тнаго познaлъ є3си2, сл0ва џ§а є3динор0днаго и3 собезначaльнаго, въ лёто безлётнаго, њпи1сана ќбw пл0тію, ћкw творцa же њписaніz не вёдуща, ўчи1ши взывaz: свzщeнніи, восп0йте, лю1діе, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Њбложeніемъ тэлесE њбложи1сz, пречcтаz, t твои1хъ кровeй, свэти6лъ добр0тами, с0лнцемъ и3 лун0ю нб7о просвэти1вый бGъ, њдушевлeнное тS друг0е нб7о показaвъ: є3г0же џтроцы бlгословsтъ, свzщeнницы воспэвaютъ, лю1діе превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. Тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Сіsеши нhнэ, таи1нниче хrт0въ, благолёпіz вэнцeмъ ўкрaшенъ: и3 ћкw вёренъ с™и1тель, прaвдою вои1стинну њдёzлсz є3си2, и3 въ раи2 слaдости ликyz, чyдне, њ пaствэ твоeй вLку прилёжнw ўмоли2.

И#дёже нhнэ патріaрхwвъ предсэд†ніz же и3 прест0ли и3 чи1ны, львE всебlжeнне, ты2 дост0йнw, џ§е, всели1лсz є3си2, ћкw патріaрхъ и4стиненъ, и3 вёрою и3 бlгодaтію њсіsемь: тёмже вси1 тz при1снw блажи1мъ.

T бyри житeйскіz tступи1въ, ко хrтY пришeлъ є3си2, львE всеизрsднэйше, на мёстэ ѕлaчнэмъ почивaz, и3дёже пот0къ слaдости и3 свётъ невечeрній, и3 несказaнное весeліе, и3 рaдость пребывaющаz.

БGор0диченъ:

Зрёлу пожинaю жи1знь, невреди1му дрeвомъ рaзума: тh бо, всенепор0чнаz, жи1зни дрeво хrтA процвэлA є3си2, вх0ды жи1зни всBмъ сказaвши. Тёмъ тS, всечcтаz, бцdу вёрніи величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

С™и1телей слaва, и3 вёрныхъ защи1тникъ, ты2 kви1лсz є3си2, бGомyдре џ§е, и3 ст0лпъ добродётелей. Тёмже поминaй всегдA воспэвaющыz тS люб0вію.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу вси2 и3мyще грёшніи, q прес™az дв7о! ты2 бlгопремэни1тельна нaмъ сотвори2 сн7а твоего2, м™рними твои1ми моли1твами.

19 февраля: Святого апостола Архиппа.

Мёсzца тогHже въ f7i-й дeнь.

С™aгw ґпcла ґрхjппа.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: М§ницы твои2, гDи:

Свётомъ словeсъ ґрхjппъ лю1ди просвэти2, и3 невёдэніz тмы2 и3збaви, и3 пострадaвъ, и3 попрaвъ врагA, къ сіsнію невечeрнему востечE, и3 со ѓгGлы нhнэ весели1тсz. тогw2 моли1твами, вLко, всBмъ подaждь вeлію ми1лость.

Влек0мь, бlжeнне, и3 прободaемь, и3 всёми и3нhми њкружaемь лю1тыхъ ви1ды, не tвeрглсz є3си2 хrтA, нижE и3стук†ннымъ чeсти tдaлъ є3си2. тёмже вэнeчникъ бhлъ є3си2, при1снw молsсz, всBмъ даровaти вeлію ми1лость.

Кровeй бжcтвенными струsми, м§ниче, њсвzти1лъ є3си2 зeмлю, бGомyдре, и3 ўzзви1лъ є3си2 ћзвами твои1ми мн0жество дeмwнwвъ лукaвое: и3сточaz же непрестaннw и3сцэлє1ніz, стр†сти и3сцэлsеши лютёйшыz. Тёмже твои1ми моли1твами и3спроси2 всBмъ, бlжeнне, вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И#схи1ти мS, вLчце, руки2 ѕмjевы человэкоубjйцы, хотsща мS лукaвствомъ поглоти1ти до концA, сокруши2 чє1люсти є3гw2, молю1 тz, и3 кHзни разори2: ћкw да и3збhвъ t ногтeй є3гw2, величaю заступлeніе твоE.

Кrтобогор0диченъ:

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS на дрeвэ ўснyвша, б0дрость всBмъ подаю1щаго: ћкw да дрeвле преступлeніz плод0мъ, сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, бжcтвенную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, дв7а гlг0лаше плaчущисz, ю4же величaемъ.

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcле с™hй ґрхjппе, моли2 млcтиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Ґрхjппа пою2 мyдраго бGоглаг0ливаго. Творeніе їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Њблистaвъ просвэщeніемъ бlгодaти, пavелъ премyдрый, ћкоже зарю2, бlжeнне, тS свётлу и3спусти2, tгонsщу многоб0жіz, ґрхjппе, тмY глубочaйшую д¦омъ.

ГлагHлъ бжcтвенными плени1цами ўловлeнъ бhлъ є3си2 пavла проповёдника: и3 и3зъ глубины2 ѕл0бы врaжіz лю1ди преслaвнw ўлови1лъ є3си2, и3 словeсно брaшно на бжcтвенную трапeзу принeслъ є3си2.

Въ ри1зу њдёzнъ, ґрхjппе, бжcтвенныz бlгодaти, њбнажи1вшыzсz слaвы бжcтвенныz въ нетлёніz ри1зу и3 спасeніz, слaвне, nдeжду бжcтвенную њдёzлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ви1дэвше прbр0ческими nчесы2 и3здалeча, всечcтаz, є4же пaче ўмA, твоегw2 бжcтвеннагw ржcтвA стрaшное тaинство бGоглаг0ливіи, пречcтаz, разли1чными џбразы ўzсни1ша.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Вёрна тS рабA хrт0ва пavелъ бжcтвенный свидётельствуетъ, ґрхjппе. и3 свzщeнна проповёдника, и3 св0ина, блажeнне.

Распалsемь мhсленнw ўтёшителz nгнeмъ, попали1лъ є3си2 вeщь г0рькую, ґрхjппе, їдwлонеи1стовства, всехвaльне.

ЖитіE твоE свэтозaрно добродётельными м0лніzми просіS, просвэщaz, ґрхjппе, благочeстнw тS почитaющыz.

БGор0диченъ:

Хрaмъ показaласz є3си2 б9ій вмэсти1теленъ преzвлeннw, всечcтаz, и3 чи1сто селeніе и3 бGопод0бно жили1ще.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Пavловъ ўчени1къ бhвъ, бGон0се, просвэти1лъ є3си2 лю1ди, воспэвaти трbцу, хрaмы же разори1лъ є3си2 п†губныz бlгодaтію, пострадaвъ же терпэли1внw, вэнцы2 рaдуzсz пріsлъ є3си2, њ нaсъ молsсz, блажeнне ґрхjппе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній всёхъ и3збaви, и5же на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщыz, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Повэствyюща бжcтвєннаz, и3 безбHжныz kвлeннэ њбличaюща, беззак0нный гони1тель біeніємъ предадe тz, и3 рaнамъ, ґрхjппе, и3 различноoбр†знымъ мyкамъ.

Д0брэ проходS житіE, бlжeнне, кончи1ну њбрэсти2 блажeнну вои1стинну спод0билсz є3си2: мyченикъ бо бhлъ є3си2 хrт0въ, д0блественнэйше болBзни претерпёвъ тэлє1сныz.

Жирyющую безб0жіz гни1лость, благочести1выхъ и3сполнeніе, ўстaвилъ є3си2 слaдкою с0лію словeсъ твои1хъ, и3 рaдуzсz взывaлъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Ћкw присённу прови1дz тS дрeвле г0ру ґввакyмъ, всенепор0чнаz, носsщу сл0во, вс‰ њсэнsющее t плaмене преступлeніz и3 грэхHвъ, nтрокови1це, жжeніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Бжcтвенными м0лніzми всемyдрагw проповёданіz, просвэти1лъ є3си2 невёдэніz н0щію њдержи6мыz, бGомyдре всеблажeнне.

Бжcтвеннаz рэкA прошeдши и3зъ сeрдца твоегw2, потопи2 пот0ки лє1стныz, и3 рaзумы вёрныхъ, преблажeнне, напои2.

Вжилsемь благи1ми надeждами, претерпёлъ є3си2 влек0мь четhрьми, и3 зeмлю њсвzщaz кровьми2, бGопріsтне.

БGор0диченъ:

ТS є3ди1ну t всёхъ родHвъ и3збрA гDь, бцdе? и3 и3зъ тебє2 воплоти1сz, њбожи1въ человёчество.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Никaкоже прельщeньми њслабёвша, льсти1вый неми1лостивнw тS ссэцaетъ рaнами, бGомyдре, смотрsюща къ слaвэ, ю4же ти2 хrт0съ подaстъ, прославлsz тS.

Полки2 врагHвъ неви1димыхъ ћзвами ўzзви1лъ є3си2, бlжeнне, пл0ти твоеS, ґрхjппе, и3 њбличaz сeрдце мучи1телево, терзaньми раст0рглъ є3си2.

И5же кaменію нечyвственнымъ сeрдцемъ служaщіи кaменіемъ побивaютъ тS, бlжeнне, животA кaмень и3сповёдающа, и3 прeлести ўтверждeніе, м§ниче, сокрушaюща.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeніz совлeксz, въ жи1знь њблечeсz въ раи2, дв7о, ґдaмъ, твои1мъ же њбезсмeртвисz живон0снымъ ржcтв0мъ, всес™az бGоневёсто.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw ѕвэздY вели1кую тS цRковь и3мyщи, ґрхjппе, чудeсъ твои1хъ лучaми просвэщaема, зовeтъ тебЁ: спаси2 вёрою почитaющыz пaмzть твою2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGоглаг0ланьми бGомyдрыми, всебlжeнне, свидётельствованъ, рaзумомъ и4стиннымъ, тмY невёдэніz t дyшъ tгнaлъ є3си2 мyдрости благодaтію честн0му сл0ву твоемY повинyвшыzсz.

Въ р0вэ тS, мyчениче, д0льнэйшемъ погребaютъ нар0ди ѕлочести1выхъ, и3 кaменіемъ неми1лостивнw ўмерщвлsютъ воспэвaющаго: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

ЗемлS тёло погребeнное, мyчениче, показyетъ, и3сточaz и3сцэлeній в0ды вBрнымъ: нб7о же, бlжeнный ґрхjппе, дyхъ тв0й страстотeрпчєскимъ душaмъ причитaетъ.

БGор0диченъ:

Зeмлю ќбw мгл0ю, нб7о же џблаки гDи, nтрокови1це, њдэвaz, в0лею въ пл0ть мeртвенную t кровeй твои1хъ њдэвaетсz, во nдeжду слaвы безсмeртныz њдэвaz человёка.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пavелъ похвалaми свzщeнными похвалsz тS, ґрхjппе слaвне, св0ина тS, свsте, написA, соверши1телz бжcтвенныхъ дэsній, служaща є3мY, и3 вёрою пою1ща: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Глаг0лы помaзасz честнhми къ мучeнію досточyднаz ґпфjа, лю1бzщи, премyдре, ћкw сhна тS и4скреннэйшаго, съ нeюже въ вhшнихъ живeши цaрствіихъ, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Младeнцы сyщіи рaзумомъ, тS и3мyщаго, смhслъ, младeнцємъ во и3грaніе предaша, ґрхjппе, стрaждуща терпэли1вэйше, и3 t ни1хъ неми1лостивнw прободaема, и3 вопію1ща: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Мeртвъ снёди рaди є3ди1ныz ґдaмъ бhсть, њб8eмь смeрть сaда разyмнагw, чcтаz: тебє1 же рaди њживлeнъ, и3 раS пи1щу пaки воспріsтъ, воспэвaz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Да вёчную слaву наслёдиши, страстотeрпче, слaву земнyю презрёлъ є3си2, непостоsнную же и3 преходsщую: и3 ко хrтY приступи1лъ є3си2, слaвою сегw2 ўкрашaемь.

Вэнцeмъ ўвzзeсz, бGомyдре, побёднымъ вeрхъ тв0й, и3 њдёzлсz є3си2 въ багрzни1цу, твои1ми кр0вьми њмочeную, ґрхjппе: и3 со хrт0мъ рaдуzсz цaрствуеши, пребlжeнне.

Ћкw верх0внагw, всеблажeнне, ґпcлwвъ, бhвъ ўчени1къ пavла мyдрагw бGоглаг0ливагw, съ тёмъ рaдуешисz, вёчнующее наслёдуеши наслаждeніе, колоссaєвъ ўдобрeніе.

Собрaшасz лю1діе въ пaмzти свэтон0снэй твоeй воспёти бlгодaвца сп7са, и3 дHбліz, ґрхjппе, болBзни тво‰, ±же мyжески претерпёлъ є3си2, низложи1въ многок0зненнаго.

БGор0диченъ:

Носsщи хrтA на њб8sтіихъ, мaніемъ носsщаго вс‰, сего2 ћкw сн7а твоего2 моли2, t рyкъ врагA мS, пречcтаz, и3збaвити, и3 за милосeрдіz бeздну, њб8sти и3 спасти1 мz.

20 февраля: Преподобного Льва, епископа Катанского.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw львA, є3пcкпа катaнскагw.

И# преподобномyченика корни1ліz и3гyмена пск0во- печeрскагw.

Слyжба є3гw2 пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }.

Под0бенъ: ГDи, ѓще и3 на суди1щи:

ГDи, * ты2 с™и1телz въ мjрэ, * ґпcлwвъ преeмника показaлъ є3си2, * дёлы и3 словесы2, * прaвыхъ ўчeній проповёдника: * и3 сегw2 рaди настaвника положи1лъ є3си2 с™и1телей, * и3 слaвы сопричaстника * нетлённыz твоеS.

Ст0лпъ тS, львE, * хrт0ва цRковь жи1въ, * и3 глаг0льника держaщи, * прaвыхъ ўчeній сл0ва, * сего2 зрsщи непоколеби1ма и4стины, * при1снw пребывaетъ, * слaвzщи вLку всёхъ и3 гDа, * тS прослaвльшаго.

ГDи, * ты2 с™и1телz сл0во * и3з8wщрeнъ показaлъ є3си2 мeчь * на ѕлочeствующихъ, * въ правослaвную вёру твою2: * и3 тёмъ посэкaz лHжнаz мудров†ніz, * бlгочeстіz въ мjрэ ўмн0жилъ є3си2 * ўчє1ніz, вLко.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Ви1ждь моегw2 * сокрушeннагw сeрдца * стєнaніz, бGоневёстнаz, * пріими2, дв7о мRjе, * и3 не tри1ни, всенепор0чнаz, * рyкъ мои1хъ, чcтаz, воздэsніе, * ћкw бlголюби1ва: * да пою2 и3 величaю возвели1чившую р0дъ нaшъ.

Кrтобогор0диченъ. Под0бенъ:

Ѓгнца тS * є3гдA ѓгница и3 дв7а къ заколeнію вед0ма ўзрЁ, * со слезaми, сл0ве, послёдоваше, * и3 взывaше: * гдЁ тщи1шисz, чaдо моE; * сшeствую тебЁ, сладчaйшій: * не терплю1 бо не зрёти тебє2, * ї}се м0й многомлcтиве.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. Сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е львE, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

ЛьвA и3ст0чникъ сyщь чудeсъ чтY. ЇHсифъ:

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Свэти1льника тS бжcтвенна хrт0ва свётла цRковь стzжaвши, львE мyдре, добродётелей твои1хъ сіsньми, и3 чудeсъ богaтнw просвэщaетсz.

T младeнства возложи1лъ є3си2 себE самaго всёхъ вLцэ, и3 ўмерщвлeніемъ сластeй живA сегw2 бhлъ є3си2 жeртва, закалaz себE безъ кр0ве, бlжeнне.

ЖитіE твоE сіsетъ добродётельми ўкрaшено, и3 чудeсъ блистaньми ўдобрeно, бGон0се, преzвлeна тS всBмъ содёла.

БGор0диченъ:

Хрaмъ ты2 былA є3си2 б9ій, несквeрнаz nтрокови1це, всeльшемусz пaче ўмA въ тS, бцdе, и3 лeсть t дyшъ человёческихъ tгнaвшему.

Пёснь G. Їрм0съ:

Небeснагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Спаси1тельна, џ§е, и3 бlгочє1стна ўчє1ніz правослaвіz хранS неврє1дна, стaдо ўпaслъ є3си2 на пaжитехъ живон0сныхъ, и3 въ нбcную њгрaду ввeлъ є3си2.

Возшeдъ на высотY добродётелей, прпdбне, помaзаніе свzщeнно пріsлъ є3си2, и3 превыс0каго, всемyдре, восхвали1лъ є3си2 высочaйшимъ сэдaлищемъ, послужи1въ бlгодaтію томY, ћкw ѓгGлъ.

Нап†сти претерпёвъ хrтA рaди, прпdбне, безсмeртію причасти1лсz є3си2 њбожeніz: мЂро же благов0нно непрестaннw и3сточaz, њсщ7aеши вёрою къ тебЁ притекaющыz.

БGор0диченъ:

Ќглz бжcтвеннагw и3 свэтозaрнагw клещE, купино2, nгнeмъ не њпали1вшисz бжcтвA, хвр†стныz мо‰ вс‰ попали2 стр†сти, и3 nгнS и3схити2 вёчнующагw.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Вели1кое с0лнце вселeннэй возсіsлъ є3си2 добродётелей твои1хъ сіsньми, и3 чудeсъ свётлостію просвэти1въ вёрныхъ соб0ры, и3 tгнaвъ страстeй њмрачeніе, львE прпdбне, хrтA бGа моли2 даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ во§лвёчивсz пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Кrтобогор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Земледёлавъ ни1ву твоегw2 рaзума, стокрaтный клaсъ принeслъ є3си2, пребогaте, добродётелей бжcтвенныхъ и3 и3сцэлeній.

С™az твоS, слaвне, рaка вhну є3лeй с™hй и3сточaетъ, њсщ7aющи дyшы вёрою къ тебЁ притекaющыz.

Недyгwвъ њчищeніе, лукaвыхъ дeмwнwвъ tгони1тель, с™и1телю, бhлъ є3си2, и3 вёрныхъ человёкwвъ прибёжище.

БGор0диченъ:

ВсBмъ невмэсти1мый, пречcтаz, вмэщaетсz во ўтр0бэ твоeй, спасaz мS бlгостію, погружeннаго мн0гими грэхи2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ўм0мъ чистёйшимъ, ўмA всёхъ вин0внаго смотрsz, t негw2 пріsлъ є3си2 даровaній зарю2, бGодохновeнне, и3сцэлeній сщ7є1ннаz свэтоли6тіz, и4миже разрэшaеши страстeй њмрачeніе.

Прeлестьми дeмwнскими вс‰ вёрующыz хrтY прельщaющаго, џгненному судY прeдалъ є3си2 прaведнw, блажeнне, и3 дyшы и3збaвилъ є3си2 всегуби1тельнагw сегw2 врeда, ћкw пaстырь и4стиненъ и3 спаси1теленъ.

Разгорёвшусz nгню2, посреди2 стaлъ є3си2, неwпали1мь, преслaвне: б9eственнаz бо росA с™aгw њкружи1 тz д¦а, ћкw сщ7еннотаи1нника, ћкw служи1телz бжcтвенныz слaвы, ћкw вhшніz свётлости причaстника.

БGор0диченъ:

Ви1дэвше дрeвле бжcтвеннэйше, бGорaдованнаz, честнjи прbр0цы тaинства глубинY неизречeнную чcтнaгw ржcтвA твоегw2, пречcтаz, разли1чными џбразы, ћкw вмэсти1ша, сего2 провозвэсти1ша.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Слэпjи моли1твами твои1ми, џ§е, пріsша прозрёніе, бGомyдре: хrтa бо содёйственника и3мёz, и3 къ немY души2 твоеS џчи стzжaвъ вhну, прошє1ніz богaтнw пріsлъ є3си2.

Бhлъ є3си2 царю2, чyдне, стрaшенъ, внегдA и3дhй во дворы2 є3гw2, носи1лъ є3си2 nдeждою ќгліе горsщее: прославлsше бо тS бGъ, є3г0же житіeмъ твои1мъ, львE, прослaвилъ є3си2.

Бlгоухaетъ рaка мощeй твои1хъ, и3 и3зливaетъ при1снw, всебlжeнне, ћкоже и3ст0чникъ чи1стъ и3 бlгов0нный, є3лeй бжcтвенный: и4мже tгонsютсz недyзи t вёрныхъ, и3 здрaвіе трeбующымъ дaруетсz.

БGор0диченъ:

Њсвzти2 дyшу мою2, дв7о, с™0е р0ждшаz сл0во, вои1стинну во с™hхъ ћкw пречи1стw почивaющаго, є3ди1наго бGа нaшего, и3 дaруй ми2, ћкw ми1лостива, ўмилeніz тyчу, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ћкоже свэти1льника превели1ка цRковь и4мать, всебlжeнне, тебE пaче с0лнца сіsюща, ю4же твои1ми моли1твами сохрани2, бlжeнне, непобэди1му и3 непоколеби1му t є4реси всsкіz, и3 несквeрну, ћкw приснопaмzтный.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

ЧинHмъ бжcтвєннымъ безплHтнымъ съ пл0тію под0бzсz, бGомyдре, служи1лъ є3си2 бGу непрестaннw воспэвaz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Ќши глух‡z, всебlжeнне, моли1твами твои1ми tвeрзлъ є3си2 бжcтвенными, и3 хромы6мъ ћвственнw подaлъ благотечeніе, бlгословeнъ є3си2, вопіS, гDи б9е, во вёки.

Мaніемъ бжcтвеннымъ вLки неwпалeнъ прeбылъ є3си2, вшeдъ посреди2 nгнS: непричaстный же сегw2, суд0мъ прaведнымъ њпалsетсz и3ліодHръ, моли1твою твоeю.

БGор0диченъ:

Твоегw2 чрeва не њпали2 бжcтвA џгнь, дв7о м™и, воплощaетсz и3зъ тебє2, концы2 њрошaz бжcтвенными свётлостьми: сегw2 рaди тS поeмъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене бlгодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И#зліsсz бlгодaть, џ§е, во ўстнaхъ твои1хъ, сщ7еннотаи1нниче, сегw2 рaди тS, львE, бGъ помaза с™и1телz, лю1демъ вопію1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ЦRю2, всебlжeнне, превёчнующему бlгоугоди1лъ є3си2, земн0му, львE, царю2 предстaлъ є3си2, ќгліе носS, и3 сегw2, џ§е, ўжасaz мhсль чудодёйствы ѕэлw2 преслaвными.

Ћкw мaслина, џ§е, насаждeна бhвъ плодови1та въ домY гDни, пл0дъ приношaеши по кончи1нэ, t бжcтвеннагw тёла твоегw2 є3лeй бжcтвенный, вёрныхъ всsкъ недyгъ њгонsz всегдA, къ тебЁ съ люб0вію, мyдре, притекaющихъ.

БGор0диченъ:

Хотёніемъ вс‰ совершazй, всенепор0чнаz бlгословeннаz, восхотёвъ во чрeво твоE всели1сz, и3 пл0тію kви1сz, и3 њбожи1 мz, и3стлёвша прeжде льсти1вагw ѕлhмъ совётомъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Да тS бжcтвенными глaсы блажи1мъ препод0бнw пожи1вша, и3 на нб7сA возшeдша и3 рaдующасz: t страстeй и3 скорбeй нaсъ моли1твами твои1ми спасaй и3 t њбстоsній, с™и1телю и3 пaстырю досточyдне.

Ћкw розгA віногрaда и4стиннагw бhвъ, џ§е, прозsблъ є3си2 добродётельны грeзны, чудeсъ слaдость и3скaпающыz: t ни1хже пію1ще вёрнw, здрaвіе пріeмлютъ и3 рaдость хвaлzщіи тS при1снw, львE всемyдре.

Тёло твоE бhсть хрaмъ с™aгw и3 чcтнaгw, џ§е, д¦а, и3 нhнэ лежи1тъ внyтрь бжcтвеннагw хрaма, є3г0же создaлъ є3си2 въ слaву, львE, и3 чeсть лукjи м§ницы, чудeсъ и3сточaz нaмъ рёки, благочeстнw тS почитaющымъ.

Ћкоже с0лнце свэтозaрнw, добродётельными свэщaми концы2 њзарsz при1снw, и3 нhнэ къ свёту преминyлъ є3си2 незаходи1мому. Тёмже свэтон0сную твою2 пaмzть прaзднующыz, львE пребогaте, њмрачeній вселю1тыхъ и3збaви.

БGор0диченъ:

Страшyсz твоегw2, є3ди1не цRю2, вторaгw пришeствіz, и3 ўбоsхсz, безмёрнw согрэши1въ тебЁ, и3 по рaзумэ не ўтвeрждсz: но ћкw сhй бlгъ, њбрати2 и3 спаси1 мz р0ждшіz тS бlгопріsтными, ї}се, моли1твами.

21 февраля: Преподобного Тимофея, в Символех. Святителя Евстафия, архиепископа Антиохийского.

Мёсzца тогHже въ к7а-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw тімоfeа, и4же въ сmмв0лэхъ:

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw є3vстafіа, ґрхіепcкопа ґнтіохjйскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е бGомyдре тімоfeе, * воздержaніемъ мн0гимъ, * и3 чaстыми моли1твами, * страстeй взыгр†ніz * до концA потреби1лъ є3си2, * и3 безстрaстіz бlгодaть пріeмъ, * пріsтелище kви1лсz є3си2 бжcтвеннагw д¦а. * тёмже дyхи tгонsеши всегдA лук†выz, * живhй и3 по смeрти, бGоблажeнне.

Џ§е бGомyдре тімоfeе, * ґвраaму под0бникъ нел0женъ бhлъ є3си2, * и3сцэлsz всю1ду * къ тебЁ прибэгaющыz. * јwвлеву стzжaлъ є3си2 въ болёзнехъ крёпость, * дв7дову кр0тость и3мёz, * житіE равноaгGльно на земли2 пожи1лъ є3си2, * желaніе получи1лъ є3си2 конeчное, * њ нaсъ молsсz.

Џ§е бGомyдре тімоfeе, * цэломyдріz џбразъ, * воздержaніz подписaтель, * благочeстіz зрaкъ, * и3 и3ст0чникъ ўмилeніz, * правослaвіz ўтверждeніе непоколеби1мо, * и3сцэлeній струS приснотeчна, * с0лнце незаходи1мо, * чaдо бжcтвенныz бlгодaти, * и3 монaшествующихъ kви1лсz є3си2 ўдобрeніе, пречeстне.

И$ны стіхи6ры с™и1телю, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

И#мёz житіE нбcно, * t бGа свzщeнствовати положeнъ бhлъ є3си2 вои1стинну: * и3 приноси1лъ є3си2 є3мY сл{жбы ўм0мъ чи1стымъ. * Бэды6 претерпёлъ є3си2, бlжeнне, и3 болBзни, * проповёданіz рaди бжcтвеннагw, * и3 твeрдыz и4стины, * ю4же твои1ми словесы2 ўтверди1лъ є3си2, * без{мныz њбличaz ћвственнw.

Сл0вомъ свzщeнныхъ твои1хъ течeній * запали1лъ є3си2 ћвэ хврaстіе * ѓріа ѕлочести1вагw хулє1ніz, * nц7Y невмэщaюща сн7у * є3стеств0мъ и3меновaтисz равночeстну, * всесвzщeнне є3vстafіе. * и3 сердцA просвэти1лъ є3си2, * и3 и4стиною ўдержaлъ є3си2, * вёрою творsщихъ пaмzть твою2.

Помавaz жезл0мъ словeсъ твои1хъ, * всесвzщeнный пaстырю, * стaдо б9іе словeсное соблю1лъ є3си2 тёмъ, * t вHлкъ всsкихъ невреди1мо. * тёмже тS д0брый пaстырь * введE во њгрaду нбcную, * и3дёже nтeчестіи и3збрaнніи прaведныхъ дyси, * є3vстafіе бGон0се преблажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

КомY ўпод0биласz є3си2, nкаsннаz душE, * къ покаsнію никaкоже возни1чущи, * и3 nгнS не ўжасaющисz * ѕлhхъ њжидaющагw; * востaни, и3 є3ди1ну къ заступлeнію ск0рую призови2, и3 возопjй: * дв7о м™и, моли2 твоего2 сн7а и3 бGа нaшего, * и3збaвити мS t сёти льсти1вагw.

Кrтобогор0диченъ. Под0бенъ т0йже:

Ѓгница, ѓгнца ћкw ви1дэ * на дрeвэ простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски, * и3 болёзнующи съ плaчемъ: * сн7е м0й, что2 стрaнное сіE видёніе; * всBмъ жив0тъ даsй ћкw гDь, * кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * земны6мъ подаS воскресeніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nц7ъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

КанHнъ прпdбнагw.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, вси2 лю1діе, въ м0ри чермнёмъ фараHна погрузи1вшему, побёдную пёснь пою1ще, ћкw прослaвисz.

ТS мhсленную ѕвэздY, на высотЁ, џ§е, воздержaніz просіsвшую свётлw, и3 вёрныхъ сердцA њзарsющу, бlжeнне тімоfeе, восхвалsемъ при1снw.

И#мёz къ бGу протzжeнно ўмA твоегw2 џко, ўнhніz с0нъ t души2 tтрsслъ є3си2, џ§е, и3 хрaмъ бhлъ є3си2 бжcтвеннагw д¦а, и3 мёсто свzщeніz, тімоfeе.

Лукaвагw кHзни, смирeніемъ њграждeнъ, џ§е, прешeлъ є3си2 неврeднw, и3 къ бGу возвhсилсz є3си2: и3 тогw2 слaвы вhну наслаждaешисz, блажeнне тімоfeе.

БGор0диченъ:

Несказaннw бGа творцA всsческихъ, во чрeвэ зачeншую безсёменнw, и3 пл0тію ћкw и4стиннw р0ждшую бцdу, nтрокови1цу, и3 дёвствующую, пёсньми почитaемъ.

И$нъ канHнъ с™и1телz.

Глaсъ з7. Пёснь №. Їрм0съ:

Поспёшествовавшему бGу во є3гЂптэ мwmсeови, и3звести2 ї}лz, томY є3ди1ному пои1мъ, ћкw прослaвисz.

И$же nтцє1въ вeрхъ, ћкw сл0ва благодaтію њдёzнна, вели1каго є3vстafіа пёсньми восхвалsемъ.

Поб0рникъ вёры ћвльсz, хrт0ву цRковь неплэнeну борeніемъ є4реси сохрани1лъ є3си2, препод0бне.

ЎстA словесE бhвъ, tрhгнулъ є3си2 ўчeніz пучи1ну, препод0бне, въ нeйже потопи1лъ є3си2 ѓріево ѕлочeстіе.

БGор0диченъ:

И$же сл0вомъ пл0тію, пaче сл0ва р0ждши начaльника жи1зни, непрестaннw моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтвержeніе моE, сп7се, є3си2, прибёжище моE и3 си1ла, поколебaвшеесz сeрдце моE ўтверди2 въ стрaсэ твоeмъ, ћкw нёсть свsтъ, ћкоже ты2 бGъ нaшъ.

Ўщедрsz всёхъ ми1лованіемъ, и4ный ґвраaмъ бhлъ є3си2, пріeмлz tвсю1ду приходsщыz, q тімоfeе, и3 тёми ўгождaz всёхъ бGу.

Ўмертви1лъ є3си2, џ§е, ±же на земли2 тво‰ ќды, ћкw глаг0летъ ґпcлъ: жи1зни нбcнэй причaстникъ показaлсz є3си2, въ нeйже чтyщыz тS при1снw поминaй.

Вост0ка твои1хъ дёлъ, џ§е, с0лнце бhлъ є3си2 незаходи1мо, лучaми пHдвигъ концы2 њзарsz при1снw, и3 дeмwнwвъ разорsz њмрачeніе.

БGор0диченъ:

С™az дв7о, цRS цaрствующихъ роди1тельнице, плени6цы прегрэшeній мои1хъ раст0ргни, и3 настaви къ покаsніz стезsмъ моли1твами твои1ми.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Ты2 nрyжіе и3звлeкъ и4стинное, kви1лсz є3си2 благочeстіz первоначaльникъ, сопроти6вныz вёрэ проб0дъ, є3vстafіе.

Ты2 любоболёзненнw воздёлавъ цRковь серп0мъ ўчeній твои1хъ, бlжeнне, и3зъ к0рене вс‰ посёклъ є3си2 тёмъ плeвелы.

Старёйшинствуz со слaвою и4стинному, сyщаго вои1стинну начaльника лжи2 ѓріа, бGоблажeнне, порази1лъ є3си2 кaменіемъ словeсъ твои1хъ.

БGор0диченъ:

Роди1лсz є3си2 несказaннw, kви1лсz є3си2 ћкоже благоволи1лъ є3си2, сп7се нaшъ: и3 мjръ њбнови1лъ є3си2, гDи.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Научи1всz сл0ву, нaсъ рaди t дв7ы р0ждшемусz безъ и3стлёніz, сегw2 б9ество2 безбHжнымъ проповёдалъ є3си2: и3 мнHги привeлъ є3си2 бGови вёрою, свzщeнныхъ чудeсъ мн0гими kвлeньми. тёмже, бGон0се, с™yю твою2 пaмzть творsще, бlгодaтію твоeю дyшы просвэщaемъ, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: бGон0се тімоfeе, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Е#диносyщнаго nц7Y и3 д¦у сл0ва проповёдалъ є3си2, џ§е є3vстafіе, и3 безyмнаго твeрдw жи1лами ўчeній твои1хъ ѓріа ўдави1лъ є3си2, хyлzщаго на прaвое ўчeніе. тёмже спричтeсz ликHмъ рaдуzсz, бжcтвенныхъ проповBдникъ nтє1цъ, съ ни1миже нaсъ поминaй.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющъ нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, бlгодaтнаz.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzщи тS мeртва ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи гlг0лаше: что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Ты2 моли1твами ўтверждazсz при1снw, мhсленныхъ врагHвъ лyки и3 стрёлы, ћкоже младeнєцъ стрэлsніz вмэни1лъ є3си2, џ§е преслaвне тімоfeе.

Е$же къ нaмъ хrт0ва смотрeніz, люб0вію покланszсz, бGомyдре, џбразу, и3скушeніе мyкъ претерпёлъ є3си2, t сегw2 tметaющихсz, q тімоfeе!

Ћкоже нёкій ст0лпъ непоколеби1мь бhлъ є3си2 при1снw къ бGу въ славосл0віи, никaкоже почивaz въ си1хъ пребhлъ є3си2 красотaхъ причaстникъ, q тімоfeе!

БGор0диченъ:

Н0во на земли2 родилA є3си2 nтрочA, є4же t nц7A прeжде всёхъ вBкъ рождeннаго, нетлённw м™и чcтаz, хrтіaнъ и3справлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Нб7сA покрhла є4сть добродётель твоS, гDи, и3 твоегw2 хвалeніz вс‰ и3сп0лнилъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, чlвэколю1бче.

Вёры собирaz побэди1тєльнаz, стрэлaми словeсными нечести1ваго бGомyдреннw низложи1лъ є3си2, џ§е, ѓріа.

Словeсъ твои1хъ свётлость ћкоже м0лніz и3зшeдши, ѓріево ѕлослaвіе попалsетъ, є3vстafіе премyдре.

Њграждeніе положи1въ словесы2 твои1ми, ћкоже віногрaду гDню, цRкви, прпdбне.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2 пл0тію, дв7о чcтаz, и4же прeжде тебє2 безначaльнаго сл0ва, и3 по тебЁ пaче сл0ва, и3зъ тебє2 вочlвёчшасz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Мрaкъ души2 моеS разжени2, свэтодaвче хrтE б9е, началор0дную тмY и3згнaвъ бeздны, и3 дaруй ми2 свётъ повелёній твои1хъ, сл0ве, да ќтренюz слaвлю тS.

Ўм0мъ њчищeннымъ предстоS трbцэ, бlжeнне, и3 toнyдными зарsми њсіsемь, џ§е, сyщыz ны2 во тмЁ бёдствующыz душeвными страстьми2 просвэщaеши всегдA.

Пл0ть воздержaніемъ, дyшу безстрaстіемъ ўкраси1въ, мyдре, цRS всsческихъ ўг0дникъ kви1лсz є3си2, и3 t негw2 ћвэ чудeсъ дaры пріsлъ є3си2, тімоfeе.

Не ўм0мъ льсти1внымъ, но простhмъ сeрдцемъ проси1вши приступи1вшаz непл0ды, вёрною моли1твою благочaдна kвлsетсz t непл0дства, пою1щи хrтA бGа нaшего.

БGор0диченъ:

Всели1всz во чрeво твоE живhй въ вhшнихъ, тS содёла нб7съ ши1ршую, марjе бцdе: є3г0же њ всёхъ нaсъ, ћкw бlгaz, не престaй молsщи, бGоневёсто.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренюетъ дyхъ м0й къ тебЁ, б9е, занE свётъ є3си2, и3 тво‰ повелBніz бhша и3сцэлє1ніz рабHмъ твои6мъ, чlвэколю1бче.

Мрaкъ разори1лъ є3си2 є3ресeй, и3 возсіsлъ є3си2 концє1мъ всBмъ зари6 ўчeній твои1хъ, є3vстafіе блажeнне.

Двaжды.

Њр{жіи њграждaеми, є3vстafіе, ўчeній твои1хъ, настоsщыz бжcтвеннэй вёрэ є4рєси побэждaемъ.

БGор0диченъ:

Дв7о, не престaй молsщи бGа, и3зъ тебє2 р0ждшагосz пл0тію, и3збaвитисz рабHмъ твои6мъ t всsкагw њбстоsніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Д0брэ твоE соблюдaz дёвства дост0инство во всeй твоeй жи1зни, женЁ никогдaже въ лицE зрёлъ є3си2, є4же t сегw2 врeдъ до концA tрази1въ.

Въ пристaнище мhсленное ўстреми1лсz є3си2, волнaми сластeй не њмочи1всz, всебlжeнне тімоfeе: но д¦а живон0сными вётры д0брэ преплhлъ є3си2, всеслaвне.

Ўдали1лсz є3си2 pал0мски, въ горaхъ живhй, въ пустhнzхъ при1снw, мyдре, водворszсz, д0ндеже вшeлъ є3си2 въ б9ій грaдъ нбcный, тімоfeе блажeнне.

БGор0диченъ:

На плещ{ херув‡мску неwпи1саннw сэдsй, њпи1саннw въ твоE чрeво всели1сz пл0тію, ґ не б9еств0мъ, и3 и3зъ тебє2 пр0йде, спасaz мS, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

ЇHна и3зъ чрeва ѓдова вопіsше: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й. мh же тебЁ вопіeмъ: всеси1льне сп7се, поми1луй нaсъ.

Словeсъ твои1хъ бGодохновeнныхъ вётромъ ўтиши1лъ є3си2 бyрю є3ретjчествующихъ, въ пристaнище благочeстіz цRковь направлsz, пребlжeнне.

Двaжды.

Въ добродётели непор0ченъ сhй, препод0бне, слaвенъ kви1лсz є3си2 сл0вомъ и3 житіeмъ, цRкве хrт0вы ўдобрeніе.

БGор0диченъ:

Е#г0же родилA є3си2, бцdе, несказaннw бGа нaшего, молsщи не престaй, и3збaвитисz t бёдъ, пою1щымъ тS, чcтаz приснодв7о.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw ѕвэздA многосвётлаz t вост0ка возсіsвъ, њзари1лъ є3си2 въ сердцaхъ вёрныхъ добродётєли чудeсъ твои1хъ, чудон0сче всебlжeнне тімоfeе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ЃгGломъ џтроки и3зъ nгнS спасhй, и3 гремsщую пeщь преложи1вый на р0су, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўгаси1въ страстeй плaмень слeзъ рос0ю, бlгодaть чудeсъ и3сточи1лъ є3си2: и4миже њчищaеши сквє1рны страстeй, тімоfeе.

Блажeнство бжcтвенное нел0жно получи1лъ є3си2, кр0ткихъ, препод0бне, наслёдовалъ є3си2 зeмлю, и3 рaдости и3збрaнныхъ насыщazсz.

Разрэшeніе грэхHвъ творsщымъ люб0вію свzщeнную пaмzть твоегw2 преставлeніz, ћкw дерзновeніе њбрётъ, блажeнне, и3спроси2.

БGор0диченъ:

И#збaвленніи вси2 t пeрвыz клsтвы, прес™hмъ рождеств0мъ твои1мъ, бlгословeннаz є3ди1на, тS благослови1мъ, бцdе несквeрнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 сyще халдeйстэй, ґвраaмстіи џтроцы ликовaху со ѓгGломъ, глаг0люще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Е#ретjчествующихъ брaнь nрyжіемъ д¦а, мyдре, побэди1въ, п0чєсти нетлBнныz пріsлъ є3си2 t хrтA вэнчaемь.

Мeчь nбоюдуo1стръ ўстA тво‰, на нечести1выхъ, џ§е, показaшасz, подъ рук0ю сл0ва покрывaема, ћкw си1хъ брaнь посёкъ.

Ўчeніz лопaтою развёzлъ є3си2 ѓріеву лeсть ћкw плeвы, во њдушевлeнную, џ§е, жи1тницу собирaz пшени1цу вёры.

БGор0диченъ:

Бцdу вси2 почти1мъ, ћкw сп7са родилA є4сть, вёрою взывaюще: рaдуйсz, рабо2 и3 м™и хrтA бGа нaшегw.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

Страстоубjйца бhлъ є3си2 воздержaніемъ мн0гимъ и3 ѕёльными болёзньми бдёніz, восхождeньми при1снw добродётелей, препод0бне, поучazсz въ сeрдцы, и3 t слaвы преходS въ слaву некончaемыz жи1зни и3 нетлёніz.

Ћкw жeртву, прпdбне, моли6твы тво‰ бGу пречcтому ты2 принeслъ є3си2 чи6сты t души2: бжcтвенно дёйство t негw2 пріsлъ є3си2 чудeсъ, дeмwны tгонsти, и3 человёчєскіz цэли1ти нeмwщи.

Ненавистоѕл0бенъ и3 неѕл0бивъ, ми1лостивъ и3 кр0токъ и3 прaвдою ўкрaшенъ, џ§е, бhлъ є3си2, прпdбенъ, непор0ченъ, њшazсz всsкіz непрaвды, ст0лпъ монaшествующихъ: тёмже тS почитaемъ вёрніи во вёки.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну тS и3збрA добр0ту їaкwвлю џ§ее сл0во, и3 во ўтр0бэ твоeй всели1сz, ћкоже благоволи2, пaче всёхъ краснёйшій человBкъ, всечcтаz, пр0йде, њмрачeнное нaше њчищaz є3стество2.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#ди1наго безначaльнаго цRS слaвы, є3г0же славосл0вzтъ нбcныz си6лы, и3 трепeщутъ чи1ны ѓгGльстіи, п0йте, свzщeнницы, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Жезл0мъ премyдрости твоеS писaній раздэли1въ б9eственную пучи1ну, хrт0въ с™и1телю, и3 преложи1лъ є3си2 къ земли2 правослaвіz н0ваго ї}лz: ґріани1ты же ћкw є3гЂптzны ўдави1лъ є3си2.

Нбcнагw ты2 сшeдъ видёніz, на ст0лпъ халaнскій, ѓріевъ, размэси1лъ є3си2 љзhки є3ретjчествующихъ, є3vстafіе мyдре, є3диноглaсную вёру проповёдуz во вёки.

И#сповёданьми твои1ми, и5же по и4стинэ, на зaпадэ жи1знь скончaлъ є3си2: возсіsлъ є3си2 пaки на вост0цэ стaду твоемY, мyдре, зарю2 бlгочeстіz и3спущaz во вёки.

БGор0диченъ:

Создaвшаго ґдaма по џбразу, и3 t смэшeніz є3гw2 прошeдша, и3 спaсша человёческій р0дъ, п0йте, свzщeнніи, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ, воздви1гнувый р0гъ спасeніz нaмъ въ домY дв7довэ џтрока своегw2: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Свzщeніz хрaмъ, ўмилeніz и3ст0чникъ, сострадaніz струS kви1лсz є3си2, мyдре, любвe же безмёрнаz пучи1на, гDень ўг0дникъ нел0женъ, и3 нбcный граждани1нъ, и3 ѓгGлwвъ є3динокр0вникъ, и3 чудeсъ точeніе.

Хвали1тисz ми1лости, џ§е, судA свёдый, не презрёлъ є3си2 стрaнна: но всBмъ блaгъ, милосeрдіz tвeрзлъ є3си2, препод0бне, nтeцъ бhвъ си1рыхъ, и3 вдови1цъ застyпникъ, и3 наги1хъ њдэsніе, и3 пи1ща ѓлчущихъ.

T земли2 tлучи1лсz є3си2 къ нб7си2, и3дёже и3мёлъ є3си2 є3щE ходS во пл0ти, д0брэ житіE, препод0бне, нaмъ њчищeніе согрэшeній молS даровaти, вёрнw чтyщымъ твою2 свzтyю пaмzть.

Струю2 нaмъ всегдA честнaz твоS рaка и3сцэлeніz и3сточaетъ, џ§е, страстeй и3злі‰ніz всsческихъ и3зсушaющи, и3 всsку напоsющи дyшу, къ благопл0дію бжcтвенному, свzщeнне тімоfeе, хrт0въ ўг0дниче.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ твои6мъ послёдующе, р0ди родHвъ, блажeннаz, тS бlжи1мъ при1снw, бGа бо и4стиннw бlжeннаго родилA є3си2, прес™az чcтаz, вс‰ блажє1нны томY раб0тающыz нел0жнw творsща.

И$нъ. Їрм0съ:

Пaче є3стествA м™рь, и3 по є3стествY дв7у, є3ди1ну въ женaхъ бlгословeнную, пёсньми, вёрніи, бцdу величaемъ.

И$же въ писaніихъ гр0здъ ўчи1тельнw и3згнeтъ, напои1лъ є3си2 вёрныхъ вінA, џ§е, и4стины хrт0вы, сердцA веселsща.

Nрyжіе nбоюдуoстро2 носS бGосл0вный тв0й љзhкъ, посёклъ є3си2 лукaвый ѓріа гнёвъ, непови1нную и3 душeвную кр0вь, бlжeнне, и3зливaющъ.

Нар0читый свzтhй дeнь всесвzтhz твоеS пaмzти творsще дух0внw, тS м0лимъ: моли2 прилёжнw, с™и1телю спасти1сz нaмъ.

БGор0диченъ:

Ю$же во чрeвэ зачeншую неwпи1санное сл0во, и3 двeрь бжcтвенныz жи1зни нaмъ ћвльшую, пречcтую вои1стинну бцdу величaемъ.

22 февраля: Обретение мощей святых мучеников, во Евгении.

Мёсzца тогHже въ к7в-й дeнь.

Њбрётеніе мощeй с™hхъ мyчєникъ, и5же во є3vгeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Многоoбрaзными ви1ды мучeній, * совлeкшесz ўмерщвлeніz ри1зъ, * м§ницы слaвніи, * въ нетлёніz бжcтвенную ри1зу њблек0стесz: * и3 нhнэ на нб7сёхъ живетE, * б9eственному пrт0лу * всегдA предстоsще, пресвётли бGоблажeнніи. * тёмже вёрою * всесвётлую пaмzть вaшу прaзднуемъ, * и3 мощeй рaку свzщeннw њблобызaемъ.

T нeмощи человёкwмъ, * си1лою бжcтвенною, * и3сцэлeніе подавaетсz приступaющымъ: * пeрсть мaла тэлeснаz страстотeрпцєвъ, * и3ст0чникъ чудeсъ и3сточaетъ бlгодaтію. * пристyпимъ, человёцы, * и3 почерпeмъ здрaвіе души2, * здрaвіе тэлесE, * взывaюще благод†рныz глaсы, и3 глаг0люще: * сп7се мjра, * є3гHже рaди пострадaша * честнjи страстотeрпцы терпэли1вэйше, * тёхъ моли1твами всsкагw врeда и3зми2 нaсъ.

И$же на лBта мнHга сокровeни, * добропобёдніи мyчєницы, * нhнэ kви1шасz, * ћкоже богaтство многоцённо, * цaрскій грaдъ њбогащaюще всёхъ градHвъ, * рукaми носи1ми ґрхіерeа мyдрагw, * и3 въ цeрковь приноси1ми чeстнэ бжcтвенную *, и3 просsщымъ раздавaеми * на всsко здрaвіе, въ п0льзу, * въ просвэщeніе, въ заступлeніе * вaсъ пріeмлющихъ, * ћкw вBрныz б9іи ўг0дники.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

И$же бlгочeстнw * покланsющыzсz твоемY ржcтвY, * t всsкагw спасaй навёта врaжіz, * бGороди1тельнице всенепор0чнаz, * ћкw предстaтельница всегw2 р0да нaшегw сyщи: * тs бо нhнэ п0мощь вси2 стzжaхомъ, * прибёжище же и3 ўтверждeніе, * и3 ходaтаицу ко вLцэ хrтY и3 гDу. * є3г0же моли2, * даровaти ми1ръ мjру, м0лимсz, * и3 грэхHвъ разрэшeніе * притекaющымъ въ кр0въ тв0й.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Не рыдaй менє2, м™и, * зрsщи на дрeвэ повёшена, * твоего2 сн7а и3 бGа *, на водaхъ повёсившаго зeмлю неwдержи1мw * и3 всю2 твaрь создaвшаго: * и4бо воскрeсну и3 прослaвлюсz, * и3 ѓдwва ц†рствіz сокрушY крёпостію, * и3 погублю2 тогw2 си1лу, * и3 св‰занныz и3збaвлю * t ѕлодёйства є3гw2, ћкw бlгоутр0бенъ, * и3 nц7Y моемY приведY, * ћкw чlвэколю1бецъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

М§ницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

М§ническими ўкрaшени даровaньми, и3 вели1кому свёту всесвётли люб0вію предстоsще м§ницы, џблаки дyшъ нaшихъ и3 страстeй зи1му разори1те, бlгодaтію всеси1льнагw бGа нaшегw.

Возложи1всz мyченическій соб0ръ всеви1дцу бGу, и3 тогw2 люб0вію дyшы привzзaвше, разрэши1ша сою1зъ ѕл0бы, и3 разрэшeніе грэхHвъ подавaютъ, вёрою тёхъ блажaщымъ.

Nгнeмъ бжcтвеннымъ страстотeрпцы м§ницы распалsеми, и3 мhсленною си1лою дyшы вжили1вше, ћкw ќгліе kви1стесz, попалsюще вeщь многоб0жіz, и3 просвэщaюще сіsніемъ бlгочeстіz концы2.

БGор0диченъ:

T ви1димыхъ и3 неви1димыхъ и3збaви мS, дв7о м™и, врагHвъ, ћже бGа сл0ва ви1димаго р0ждши, неви1дима сyща: и3 страстeй мои1хъ бyрю твоeю тишин0ю tжени2, є3ди1на человёкwвъ и3справлeніе.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Разжeгшесz люб0вію бжcтвенною м§ницы, џгнь безб0жіz кровeй струsми ўгаси1сте: и3 возсіsвше свэтови1днw ћкw ѕвёзды, всю2 подс0лнечную ўzсни1сте.

Блистaютъ мyченикwвъ свэтоз†рныz м0щы, свётъ и3сцэлeній вёрою къ си6мъ притекaющымъ: бlгодaть бо почерп0ша t и3ст0чникwвъ сп7совыхъ, тогw2 в0льнэй стrти поревновaвше.

Вёры столпи2, хrтHва закл†ніz, во врeмz ќбw мн0го въ водaхъ крhеми нhнэ kви1шасz: ґрхіерeйскими рукaми бlгочeстнw и3 препод0бнw преношaеми бhша.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, є3ди1на р0ждшаz всsческихъ гDа: рaдуйсz, рaдость человёкwмъ и3сходaтаивши: рaдуйсz, присённаz и3 несэк0маz горо2, вBрнымъ ўтверждeніе: рaдуйсz, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

T земли2 возсіsвше ћкw свэти6ла прaвды, нечeстіz всю2 tрази1сте мглY: и3 вёрныхъ просвэщaете, м§ницы бжcтвенніи, трbцы побHрницы.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Лeсть врaжію ћвственнw низложи1вше, на лBта мнHга зави1стнэ сокровeнніи, нaмъ kви1стесz, всеприснопaмzтніи м§ницы, врачyюще дyшъ нaшихъ стр†сти, и3 и3сцэлsюще тэлє1сныz болBзни, во слaву бGа нaшегw.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўпрaви, чcтаz, nкаsнную мою2 дyшу, и3 ўщeдри ю5, t мн0жества прегрэшeній во глубинY поп0лзшуюсz поги1бели, всенепор0чнаz, и3 въ чaсъ мS стрaшный смeрти ты2 и3схи1ти њглаг0лующихъ дeмwнwвъ, и3 всsкіz мyки.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 мо‰ крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ, тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

ТвоE заколeніе и3 в0льную смeрть, жизнодaвче, соб0ръ возжелЁ страдaлєцъ, и3 многови6дныz болBзни претерпёвъ, въ неболёзненное прeйде и3 бжcтвенное весeліе, пэснопоS бlгодaрственнw: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

КrтA њграждaеми бронsми, и3 люб0вію бжcтвенною ўтверждaеми, nрyжіе низложи1ша врагHвъ, и3 њполчє1ніz си1хъ вёрою потреби1ша м§ницы бжcтвенніи, пою1ще ўсeрднw: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Добр0тами добродётелей просвэщaеми, t кровeй багрzни1цею ўкраси1стесz њчервлeною, м§ницы: ћкоже ски1птръ кrтA побёду носsще, со хrт0мъ цrтвовати спод0бистесz вои1стинну, бlжє1нныz надє1жды пріsша.

БGор0диченъ:

М™и б9іz бlгословeннаz, всенепор0чнаz, страдaлєцъ бжcтвенное ўдобрeніе, њнебеси1вшаz нaше є3стество2, tри1нувшеесz совётомъ ѕміи1нымъ, спаси1 мz t всsкихъ житіS собл†знъ, и3 ўлучи1ти спасeніе спод0би.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

С™hхъ твои1хъ, сп7се, врeмz дов0льно сокровє1нныz кHсти сохрани1въ, kви1лъ є3си2 нhнэ, ћкw бlговоли1лъ є3си2, лю1демъ твои6мъ, сл0ве, на њсвzщeніе и3 спасeніе и3 въ стyдъ врагHмъ хyлzщымъ тS.

Стyдень прeлести, теплот0ю вёры разори1сте, слaвніи, мн0гихъ мyкъ прешeдше многоплетє1нныz сBти: къ вhшнему грaду вперsеми люб0вію, почи1ли є3стE, слaвою и3сполнsеми.

Терпёніемъ рaнъ всsкw низл0жше врaжіе шатaніе, твeрдіи nрyжницы, и3 терзaеми и3 повёшаеми, и3 nгню2 вещeственному приwбщи1вшесz, всsку вeщь безб0жіz запали1сте бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Превhшши былA є3си2 вhшнихъ си1лъ, бGорaдованнаz, зачeнши сл0во, вс‰ сл0вомъ сотв0ршаго, и3 р0ждши сего2, t nц7A прeжде вBкъ рождeнна, нетлённw пречcтаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ћкоже крjнъ въ мhсленныхъ ўд0ліихъ процвётше, бжcтвенныz вони2 вс‰ наполнsете, всехвaльніи: и3 t дyшъ tгонsете смрaдъ всsкъ, страстотeрпцы досточyдніи.

Ссэкaеми на ќды, и3 многоoбрaзнw мyчими, терпёніz и4стиннагw мечeмъ ссэк0ша враги2 невёдущыz тS, д0бліи, сл0ве, страстотeрпцы твои2 воспэвaюще тS.

Стрyпы м§ничестіи дyшъ и3сцэлsютъ ћзвы: си1ми бо врагA крёпкw ўzзви1вше, врачевaніе безмeздно тeплэ просsщымъ, бжcтвеннымъ д¦омъ бhша.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 бGъ смє1ртнымъ, плотски1мъ kви1сz пріsтіемъ, богaтъ сhй, мою2 нищетY, всенепор0чнаz, и3зъ тебє2 взsтъ, безсмeртіz вх0ды ми2 дaруz.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Крёпцыи вёры столпи2, добропобёдніи м§ницы, за хrтA под8eмше разли6чныz м{ки, и3 на лBта мнHга сокровeни бhсте: и3 нhнэ kви1стесz, ћкw многоцённое богaтство, и3 въ цeрковь б9ію чeстнw носи1ми ґрхіерeа б9іz длaньми, просsщымъ раздавaете є4же на п0льзу. тёмъ моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снизхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Вёдоми сотв0ршему, мучeніемъ дрeвле бhвше безъ вёсти сокровeни, нaмъ нhнэ познaни бhсте пэснопою1щымъ, всехвaльніи м§ницы: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Почерпи1те, человёцы, t и3ст0чника точaщагw в0ду спаси1тельную, t пот0кwвъ невещeственныхъ, мощeй рaди м§никъ днeсь, и3 пэсноп0йте сі‰ прослaвльшему: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Свёта жили1ща kви1вшесz, мyкъ рaди мн0гихъ, въ сокровeніи мрaчнэмъ лBта мнHга сокрывaеми, ћкw њ незаходи1мыхъ свэти1льницы возсіsша страдaльцы твои2, хrтE, просвэщaюще нaсъ.

БGор0диченъ:

Прbр0цы провозвэсти1ша глубинY, дв7о, тaинства твоегw2, t чcтыхъ бо кровeй бGа, nтрокови1це, чревоноси1ла є3си2, и3 въ существaхъ двою2 породилA є3си2, на спасeніе нaше и3 и3збавлeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже віногрaда л0зіе невещeственнагw сyще, гр0здіе нaмъ бGоразyміz процвэт0ша, и3 віно2 и3сточи1ша безсмeртіz всBмъ ћвэ, піsнства душeвнагw tражaюще врeдъ, мyчєницы вопію1ще: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Течє1ніи кр0вными рёки и3зсуши1ша їдwлонеи1стовства, и3 разжжeніе ўгаси1ша безб0жнагw велёніz страдaльцы слaвою хrт0вою: всsко же вёрнw вопію1щее сeрдце напои1ша богaтнw: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

С™и1телей пред8избрaнный свzщенноподви1женъ, пренесeніе свzщeнное сотвори2 вaше, всебlжeнніи, и3 лётнw сіE почитaетъ, поS со всёмъ свzщeннымъ сосл0віемъ: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Њсвsщшисz д¦омъ, бцdе всенепор0чнаz, во с™hхъ почивaющаго родилA є3си2 с™aго, и3 бlгодётелz є3ди1наго бGа, вс‰ вопію1щыz њсвzщaюща вёрою: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее нб7съ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Дрyгъ дрyга порэвaюще къ жи1зни, и3 дерзaти сaми себЁ повелэвaюще р†ны претерпёти, вопію1ще страдaльцы: сE врeмz бlгопріsтно, стaнемъ и3 побэди1мъ врагA. хrт0съ бо подвигопол0жникъ простирaетъ вэнцы2, и4же нaсъ рaди страдaти и3зв0ливый.

Возвhсилсz є3си2 на дрeво, сл0ве б9ій, и3 м§никwвъ стадA привлeклъ є3си2 къ себЁ, стrть воwбрази1вшихъ и3 заколeніе, є4же в0лею, вLко, пріsлъ є3си2 за милосeрдіе нaсъ рaди. Тёмже тS д0бліи возлюби1вше страдaльцы, ћкw nвчaта закалaютсz.

Со хrт0мъ цrтвовати всегдA страдaльцы всехвaльніи м§ницы, рaдостнw спод0бльшесz на нб7сёхъ, странЁ побэди1тєльнаz, и3 всBмъ душeвное и3спроси1те спасeніе, вёрою восхвалsющымъ вы2 днeсь.

БGор0диченъ:

Џблаче сlнца мhсленнагw, души2 моеS џблаки разжени2: двeре б9іz, tвeрзи мнЁ двє1ри, молю1 тz, прaвды, вLчце: и3 ко вх0дwмъ благи6мъ введи2, дв7о, t путeй многоoбрaзныхъ лукaвагw и3збавлsющи мS.

23 февраля: Святого священномученика Поликарпа, епископа Смирнского.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика полmкaрпа, є3пcкпа смЂрнскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Со безпл0тными совокупи1лсz є3си2, * на земли2 живhй, и3 съ ни1ми непрестaннw слyжиши трbцэ *, џ§е бGоблажeнне. тёмже при1снw * ћкw нбcный человёкъ живhй въ вhшнихъ, * тайнонаучaеши сyщыz на земли2 * бжcтвєннымъ тaйнамъ.

Хrт0ва дёланіz * розгA бGонасаждeннаz, * словє1сныz бжcтвєнныz * предлагaz грeзны, kви1лсz є3си2, бGоблажeнне: * t ни1хже честнyю почерпaемъ слaдость вёрнw, * и3 сeрдцемъ бо вселeнную поучє1ніz тво‰ прин0симъ.

Бжcтвеннымъ сіsніемъ њзарsемь, * nгнeмъ вещeственнымъ снэдaемо тёло, * къ невещeственнэй престaвилсz є3си2, џ§е, зари2: * и3 дaждь разрэшeніе моли1твами твои1ми, * страстeй мрaчную н0щь просвэщaz, * мyдре, дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Прегрэшeній пучи1ною њбуревaемь, * къ ти1хому пристaнищу прибёгъ, * пречcтэй моли1твэ твоeй, * бGороди1тельнице, взывaю ти2: спаси1 мz, * крёпкую твою2 десни1цу простeрши рабY твоемY, * всенепор0чнаz.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, * непор0чнаz дв7а плaчущи вопіsше: * слaдкое моE чaдо, * что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; * кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, * на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

Тропaрь, глaсъ д7:

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 прест0лwмъ намёстникъ ґпcлwмъ бhвъ, дэsніе њбрёлъ є3си2, бGодухновeнне, въ видёніz восх0дъ. сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, сщ7енномyчениче полmкaрпе: моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На ќтрени канHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Бжcтвеннагw полmкaрпа въ пёснехъ восхвалsю. Fеофaново.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3з8 раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Хrт0вымъ свэтоли1тіемъ сіsz, и3 тогw2 просвэщeніемъ, џ§е, наполнsемь, њмрачeнную дyшу мою2 њзари2, бGомyдре, моли1твами твои1ми.

Просвэщeніе спаси1тельнагw проповёданіz, чи1стое сeрдце твоE, ћкоже зерцaло несквeрно, џ§е, њблистaвъ зари6 всBмъ просіS.

Зак0на н0вагw столпописaніе ты2 бhлъ є3си2 напи1сано и3мёz, џ§е, не черни1ломъ, но д¦омъ бжcтвеннымъ, бlгодaти бжcтвенное є3ђліе.

БGор0диченъ:

БGа и3зъ тебє2 воплощeнна вёдуще, безъ хотёніz плотскaгw, сyща прeжде твaри, и3 прeжде всёхъ вBкъ, вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ твои2 всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Мaслина, pал0мски рещи2, плодови1та бhлъ є3си2, полmкaрпе бGоzвлeнне, въ домY гDа твоегw2 весeліе носS проповёданіz.

Напрaвилъ є3си2 ўсeрднw, бGоблажeнне, ќмъ тв0й повелёніемъ сп7совымъ, по дост0инству бhлъ є3си2 тогw2 цRкве пaстырь и3зрsденъ.

Всецёлую тебE самaго хrтY принeслъ є3си2, ћкw жи1ву жeртву мучeніемъ, с0вэсти свидётельствомъ предпострадaвъ, всебlжeнне, п0стничествомъ.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeніz нaшегw пeрсть tтрzслA є3си2, р0ждши и4стиннw безсмeртіе, и3 nдє1жды нaмъ и3сткaла є3си2 нетлёніz, дв7о, ржcтв0мъ твои1мъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Бlгодaтный гр0здъ въ души2 вои1стинну воздёлавъ, џ§е мyдре, ћкw віно2 и3сточи1лъ є3си2 вёры сл0во, веселsщее всёхъ вёрныхъ мы6сли, и3 чудeсъ kви1лсz є3си2 непреходи1ма пучи1на: тёмже и3 мyченикwвъ kви1лсz є3си2 ўдобрeніе, nгнeмъ скончавaемь, и3 свёта сподоблsемь присносyщнагw, полmкaрпе, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлeньми поползнyвсz лукaвыми, во глубинY впад0хъ грэх0вную, и3 стенS взывaю ти2 t сeрдца, пречcтаz: на мнЁ ўдиви2 богaтую ми1лость, и3 твоегw2 милосeрдіz неизмёрную пучи1ну, и3 щедр0тъ твои1хъ неизчeтное богaтство: и3 дaждь ми2 покаsніе, и3 прегрэшeній, прощeніе, да люб0вію взывaю тебЁ: моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти ми2, тs бо надeжду и3мёю рaбъ тв0й.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлzй тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй прегрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Многопл0дный добродётелей, добропл0дный сaдъ вLцэ kви1лсz є3си2, џ§е полmкaрпе.

Всесожжeніе совершeнно, и3 чи1ста жeртва принeслсz є3си2 сп7су всёхъ, џ§е полmкaрпе.

Пэсносл0вимъ, слaвне, души2 твоеS крёпкое терпёніе, и3 твои1хъ пHдвигъ д0блесть.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, њмрачeнную дyшу мою2 свётомъ твои1мъ, ћже свётъ р0ждшаz присносyщный.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Зарeю дух0вною просвэщaемь ќмъ, прпdбне, nбрaзнw nгнeмъ њпалsемь ћвэ научи1лсz є3си2, nгнeмъ, бGомyдре, твоегw2 скончaніz.

Струю2 пріsлъ є3си2 жи1зни, ћкw t пот0ка пи1щи, премyдре, ўченик0мъ возлю1бленнымъ научeнъ бhвъ, почeрпшимъ премyдрости бeздну.

Богaтство и3 слaву свётлу, и3 долготY житіS, и3 жи1знь нетлённу, и4стиннаz мyдрость хrт0съ, тебЁ даровA, џ§е, ћкw вельми2 того2 возлю1бльшему.

БGор0диченъ:

Вeтхій дeньми, ћкоже на руно2 д0ждь, пречcтаz, въ твоE чрeво сни1де њсвzщeнное, и3 н0въ kви1сz ґдaмъ чlвэколю1бецъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Ўмертви1всz, бGоглаг0ливе, мjру всемY, є3ди1ному же хrтY живhй пребывaz: и3 къ немY прешeлъ є3си2, жи1зненное нетлёніе пріeмлz.

Благоoбрaзнw ходS, бlжeнне, чaдо же свёта и3 ми1ра kвлszсz, нощнaго пeрвенца, и3 бори1телz познaлъ є3си2 маркіHна.

Научaеми, џ§е, словесы2 твои1ми, всsку побэждaемъ сквeрную є4ресь, и3 лук†ваz сHнмища, двA вводsщихъ нач†ла ѕлочести1выхъ.

БGор0диченъ:

Грёхъ мjра взeмлющаго, чcтаго ѓгнца зачeнши, всенепор0чнаz, согрэшeній прощeніе моли2 даровaти рабHмъ твои6мъ.

Кондaкъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Плоды2 словє1сныz гDеви приносS, полmкaрпе мyдре, добродётелей жє1ртвы, тёмже и3 t бGа дост0инъ їерaрхъ прослaвилсz є3си2. сегw2 рaди днeсь просвёщшесz твои1ми словесы2, воспэвaемъ твою2 достохвaльную пaмzть, слaвzще гDа.

Јкосъ:

Мyдрости благостhню почeрпъ, t тоS, џ§е, нап0лнилъ є3си2 бGоразyміz стaдо твоE: и3 всес™aгw и3 неизречeннагw бжcтвA трис0лнечное њблистaлъ є3си2, nц7A нерождeніе, сн7а же рождeніе, и3 и3схождeніе д¦а, є3ди1но бжcтво2, є3ди1ну слaву ћснw научи1лъ є3си2, и3 јдwльское безб0жіе и3зъ к0рене посёклъ є3си2: плодh же зрBлы дyшы вёрующихъ приводS къ нeй, слaвне, въ ню1же крести1хомсz, въ ню1же и3 вёруемъ, слaвzще гDа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Твeрдымъ п0мысломъ горsщій плaмень преминyлъ є3си2, слaвне, ћкw тріE џтроцы пeщь nгнeмъ невещeственнымъ њрошaеми, посреди1 же nгнS взывaz, неwпали1мь пребhлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Блажeнъ є3си2, и3 добро2 тебЁ є4сть, нhнэ всeльшемусz, и3дёже прaведныхъ селє1ніz, и3дёже мyчєникъ вHинства, и3дёже мyдрыхъ ґпcлwвъ ли1цы взывaютъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

НеплHдныz пeрвэе многоплHдны хrтY дyшы привeлъ є3си2, воздёланіемъ дух0внымъ ўравни1въ, и3 благоклaсно си6мъ предлагaz сёмz, и3 наказyz пою1щыz съ тоб0ю: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на бGу, всsчєскаz мyдрэ содёлавшему, м™и kви1ласz є3си2 неискусобрaчнаz, дв7о м™и всечcтаz. тёмже благочeстнw тебЁ, всенепор0чнаz, взывaюще, поeмъ: бlгословeна, ћже бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Сщ7еннодёйствовавъ, слaвне, хrт0ву тaйную слyжбу, словeсное nвчA себE привeлъ є3си2 бGу жeртву пріsтну и3 благоуг0дну, всепл0дну, полmкaрпе требlжeнне.

Ю$ношское въ сэди1нэ, и3 глубочaйшее мyжество показaлъ є3си2: кrтною си1лою воздви1глъ є3си2 себE къ б9eствєннымъ подвигHмъ, бGомyдре, свzщенномyченикwвъ хrт0выхъ слaва, препод0бне.

Ўтверждaемь кrт0мъ, и3 с™и1тельскою красот0ю дост0йнw њблечeнъ, џ§е, въ цRковь б9ію вшeлъ є3си2 твоeю кр0вію пастыреначaльнику хrтY kви1тисz.

За хrтA заклaвсz, ћкоже знамени1тъ nвeнъ, сщ7енноzвлeнне, под0бникъ kви1лсz є3си2 страдaніємъ є3гw2, и3 слaвы бhлъ є3си2 сопричaстникъ, и3 цrтвіz є3гw2 снаслёдникъ.

БGор0диченъ:

Свэтови1дэнъ ст0лпъ џгненъ, и3 џблакъ свётелъ, предводsщь къ нбcному наслёдію, бGороди1тельнице чcтаz, бyди ми2, дв7о всенепор0чнаz, въ пустhни житіS заблуждeнному.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Свэтон0снаz твоS, џ§е, возсіsвши пaмzть, просвэщaетъ дyшы благочeстнw сію2 совершaющихъ, чyдне: и3 причaстники бжcтвеннагw свэтоzвлeніz сі‰ совершaетъ: ю4же дост0йнw, бGомyдре, пёсньми ўблажaемъ.

Съ вhшними ли1ки с™hхъ ѓгGлъ пrт0лу вLчнему предстоS, сего2 моли2 дости1гнути нaмъ спаси1тельную стrть и3 тогw2 воскrніе, свётлw добродётелей многоoбр†зныz ви1ды совершaющыz.

Вэнцен0сца тS, џ§е, и3 п0чести побёду пріи1мша, бжcтвенныz десни1цы, и3 п0двиги скончaвша, и3 свёта и3сполнsема, вёрующе, полmкaрпе мyдре, моли1твенника хrтY тS ўсeрднw предлагaемъ.

БGор0диченъ:

Ћкw бцdу тS, дв7о, и3 м™рь сл0ва, и3 ходaтаицу сyщую нaмъ, присносyщныz и3 бжcтвенныz жи1зни, ћкw прaвды сlнце возсіsвшую нaмъ, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

БGосл0вному ў§никY ўчени1къ бhвъ, полmкaрпе, мн0гъ пл0дъ гDу вёрныхъ привeлъ є3си2: себe же самого2 всепл0діе принeслъ є3си2 њ твоeмъ стaдэ, и3 нhнэ моли1сz за вс‰ ны2.

БGор0диченъ:

ЩедрHты тво‰, б9е, на лю1ди и3 стaдо твоE низпосли2, моли1твами пречcтыz твоеS м™ре, и3 всёхъ с™hхъ твои1хъ, и3 нaмъ всBмъ дaруй вели1кую твою2 ми1лость.

24 февраля: Первое и второе обретение честной главы святого пророка, предтечи и крестителя Господня Иоанна.

Мёсzца тогHже въ к7д-й дeнь.

Пeрвое и3 втор0е њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы.

Ѓще не є4сть п0стъ: Вeчеръ поeмъ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7. Ѓще же п0стъ, стіхологисyемъ nбhчную каfjсму, и3 поeтсz слyжба п®тeчи съ тріHдію.

Глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, сщ7eннаz главо2, и3 свэтон0снаz, и3 ѓгGлwмъ говёйнаz, ћже мечeмъ tсёчена дрeвле, и3 џстрыми њбличeньми нечистоты2 стyдъ посёкшаz, и3ст0чникъ чудeсъ, вBрныz напаsюща, и3 ћже сп7сово спаси1тельное пришeствіе возвэсти1вшаz, и3 наи1тіе д¦а дрeвле ўви1дэвшаz, къ семY всeльшаzсz, вeтхой же и3 н0вой ходaтайствовавшаz бlгодaти: хrтA ўмоли2 душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Въ сосyдэ скудeльнэ сокровeннаz и3ногдA, п®тeчева главA kви1сz, t земнhхъ нёдръ и3здaвшаzсz ћвственнэ, и3 чудeсъ струи6 и3сточaющаz: и4бо въ водaхъ главY њмы2, превhспрєннzz нhнэ покрывaющагw водaми, и3 њдождsющагw человёкwмъ бжcтвенное њставлeніе. сію2 u5бо ўблажи1мъ и4стиннw преслaвну, и3 въ сеS њбрётеніи рaдостнw прaзднуемъ, хrтA молsще, даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

ГлавA, ћже ѓгнца б9іz проповёдавшаz пл0тію ћвльшагосz, и3 всBмъ покаsніz спасє1нныz пути6 бжcтвенными заповэдьми2 и3звэсти1вшаz, ћже прeжде и4рwдово законопреступлeніе њбличи1вшаz, и3 сегw2 рaди tсёчена t тэлесE, и3 на врeмz под8eмшаz сокровeніе, ћкоже свэтоzвлeнное нaмъ возсіS сlнце, покaйтесz, вопію1щаz, и3 ко хrтY нhнэ предложи1тесz во ўмилeніи душeвнэмъ, подаю1щему мjру вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Сокр0вище бжcтвенныхъ дарHвъ, бGохрани1маz главA твоS, п®тeче, t земнhхъ нёдръ возсіS, ю4же мы2 вёрнw пріeмлюще, и3 покланsющесz, слaвне, њбогащaемсz t тебє2, хrт0въ кrти1телю, чудесы2 преслaвными, и3 согрэшeній прощeніемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7] Тaкw гlг0летъ гDь: ўтэшaйте, ўтэшaйте лю1ди мо‰ гlг0летъ бGъ: свzщeнницы, глаг0лите въ сeрдце їерусали1му, ўмоли1те є3го2, ћкw ўмн0жисz смирeніе є3гw2, разрэши1сz бо грёхъ є3гw2, ћкw пріsтъ и3зъ руки2 гDни суг{ба согрэшє1ніz сво‰. Глaсъ вопію1щагw въ пустhни, ўгот0вайте пyть гDень, пр†вы твори1те стєзи2 бGу нaшему. На г0ру высокY взhди, бlговэствyй сіHну, возвышaй крёпостію глaсъ св0й, благовэствyzй їеrли1му: вознеси1те, не б0йтесz. Ѓзъ гDь бGъ, ѓзъ ўслhшу ўб0гихъ ї}левъ, и3 не њстaвлю тёхъ. Но tвeрзу t г0ръ рёки, и3 посредЁ п0лz и3ст0чники, сотворю2 пустhню въ лyгъ, и3 жaждущую зeмлю во и3ст0чники водны6z. Да возвесели1тсz нб7о свhше, и3 џблацы да кропsтъ прaвду, да возсіsетъ землS, и3 да прозsбнетъ ми1лость, и3 прaвда да возсіsетъ вкyпэ. Глaсъ весeліz возвэсти1те, и3 ўслhшано да бyдетъ. возвэсти1те дaже въ конeцъ земли2. глаг0лите: ћкw и3збaви гDь рабA своего2 їaкwва. И# ѓще вжaждутъ въ пустhни, и3сточи1тъ и5мъ в0ду и3зъ кaмене. Возвесели1сz, непл0ды нераждaющаz, раст0ргни и3 возопjй, неболёвшаz: ћкw мнHга ч†да пусты6z пaче, нeжели и3мyщіz мyжа.

Прbр0чества малахjина чтeніе:

[ГлавA G] Тaкw гlг0летъ гDь вседержи1тель: сE ѓзъ посылaю ѓгGла моего2 предъ лицeмъ твои1мъ, и4же ўгот0витъ пyть тв0й предъ тоб0ю, и3 пріи1детъ во хрaмъ св0й гDь, є3гHже вы2 и4щете. И# кто2 стерпи1тъ дeнь вх0да є3гw2; занeже томY пріити2 ћкw џгнь въ горни1лэ, и3 ћкоже бhліе перyщихъ. И# њчи1ститъ, поzдaz и3 њчищaz ћкw сребро2 и3 злaто. И# пріи1детъ къ вaмъ суд0мъ, и3 бyдетъ свидётель ск0ръ на лук†выz, и3 на прелюбодBйцы, и3 на кленyщыzсz и4менемъ мои1мъ во лжY, и3 на лишaющыz мзды2 наeмника, и3 на наси1льствующыz вдови6цы, и3 пхaющыz си6рыz, и3 на ўклонsющыz сyдъ пришeльца, и3 на небоsщыzсz є3гw2, гlг0летъ гDь вседержи1тель. ЗанE ѓзъ гDь бGъ вaшъ, и3 не и3змэню1сz. и3 вы2 сhнове їaкwвли, ўклони1стесz t зак0на, и3 не сохрани1сте. Сегw2 рaди њбрати1тесz ко мнЁ, и3 њбращyсz къ вaмъ, гlг0летъ гDь вседержи1тель, и3 ўблажaтъ вaсъ вси2 kзhцы. и3 разумёйте ћкw ѓзъ гDь, смотрszй посреди2 прaведнагw, и3 посреди2 беззак0нника въ дeнь џнъ, въ џньже сотворю2 снабдёніе лю1бzщымъ мS. Познaйте ќбw, и3 помzни1те зак0нъ мwmсeовъ рабA моегw2, ћкоже заповёда вaмъ въ хwри1вэ, ко всемY ї}лю повелёніе и3 њправдaніе. И# сE ѓзъ послю2 вaмъ и3лію2 fесвjтzнина, прeжде дaже не пріити2 дню2 гDню вели1кому и3 просвэщeнному, и4же напрaвитъ сeрдце nтцA къ сhну, и3 сeрдце человёка ко и4скреннему своемY, да не пришeдъ поражY зeмлю вск0рэ, гlг0летъ гDь вседержи1тель, бGъ с™hй ї}левъ.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Њсyдитъ же прaведникъ ўмирazй живyщыz нечести6выz. Ќзрzтъ бо кончи1ну прaведнагw, и3 не разумёютъ, что2 совэщaша њ нeмъ: ћкw повeржетъ гDь нечести6выz безгл†сны ни1цъ: и3 поколeблетъ и5хъ t њсновaній, и3 до послёднzгw и3счeзнутъ въ болёзни, и3 пaмzть и4хъ поги1бнетъ. Пріи1дутъ бо въ помышлeніе согрэшeній свои1хъ ўжaсни, и3 њбличи1тъ и5хъ сопроти1въ беззак0ніz и4хъ. [ГлавA є7] ТогдA стaнетъ въ дерзновeніи мн0зэ прaведникъ предъ лицeмъ њскорби1вшихъ є3го2, и3 tметaющихъ труды2 є3гw2. Ви1дэвше же є3го2 смzтyтсz стрaхомъ мн0гимъ, и3 ўжaснутсz њ преслaвномъ спасeніи є3гw2. Рекyтъ бо въ себЁ кaющесz, и3 въ тэснотЁ дyха возд0хнутъ, и3 рекyтъ: сeй бЁ, є3г0же и3мёхомъ нёкогда въ посмёхъ и3 въ при1тчу поношeніz, безyмніи. ЖитіE є3гw2 вмэни1хомъ неи1стово, и3 кончи1ну є3гw2 безчeстну. Кaкw вмэни1сz въ сынёхъ б9іихъ, и3 во с™hхъ жрeбій є3гw2 є4сть; U5бо заблуди1хомъ t пути2 и4стиннагw, и3 прaвды свётъ не њблистA нaмъ, и3 с0лнце не возсіS нaмъ. Беззак0нныхъ и3сп0лнихомсz стeзь, и3 поги1бели, и3 ходи1хомъ стєзи2 непрохHдны, пути1 же гDнz не разумёхомъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Пріиди1те, честнyю главY tсёченную мечeмъ кrти1телеву, вёрніи, днeсь почти1мъ, во њбрётеніи є3S срэтaюще пёсньми, чтyще t любвE, бlгодaть проливaющую и3сцэлeній нaмъ, ю4же прелюбодёй и4рwдъ дрeвле пред8tсэчE, неи1стовствомъ и3рwдіaдэ сплeтсz.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

Ћкоже t руды2 злaто, тaкw t земли2 п®тeчева главA просіzвaетъ, въ сосyдэ скудeльнэмъ свэтsщисz, и3 вэщaющи ћснw, и4рwдово њбличaющи прелюбодёйство и3 ўбjйство, зарю1 же просвэщaющую помышлє1ніz н†ша. ю4же њблобызaюще, вёрніи, днeсь почти1мъ пёсньми, ћкw њ нaсъ бGу молsщуюсz.

Стjхъ: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Дрeвле ћкоже бжcтвенное сокр0вище, въ сосyдэ сокровeннаz главA кrти1телева въ земли2, днeсь концє1мъ tкрывaетсz: ћкоже богaтство проливaющаz и3ст0чники и3сцэлeній, болBзни и3сцэлsющаz, дyшы просвэщaющаz. тёмже ўтэшeніz всsкагw бlгодaть воспріeмлюще, пёсньми сію2 бlгоговёйнw похвaлимъ.

Слaва, глaсъ в7:

Ћкоже бжcтвенныхъ ўмышлeній, всечестнaz рaка, неизречeннагw существA, ћснw прови1дэвшаz тaинство главA твоS, ћкw t ложeснъ мaтернихъ, t сокр0вищъ земнhхъ днeсь возсіS, їwaнне всехвaльне, и3 њблагов0ни всю2 подс0лнечную, њсвzщeніz проливaющаz мЂро, и3 мhсленнw проповёдающаz пyть покаsніz, и3 сп7су всёхъ молsщаzсz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Тропaрь, глaсъ д7:

T земли2 возсіsвши п®тeчева главA, лучы2 и3спущaетъ нетлёніz, вBрнымъ и3сцэлeній: свhше собирaетъ мн0жество ѓгGлъ, д0лэ же созывaетъ человёческій р0дъ, є3диноглaсную возсылaти слaву хrтY бGу.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, по глaсу тропарS.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ћкw бжcтвенное сокр0вище сокровeно въ земли2, хrт0съ tкры2 главY твою2 нaмъ, прbр0че и3 п®тeче: вси2 u5бо сошeдшесz въ сеS њбрётеніе, пёсньми бGоглaсными сп7са воспои1мъ, спасaющаго нaшу жи1знь моли1твами твои1ми.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Поeмъ тS, бGоневёсто м™и хrтA бGа: слaвzще ржcтво2 твоE непостижи1мое, и4мже и3збaвихомсz t лeсти діaволи, и3 всsкіz бэды2, бцdе вLчце, и3 вёрнw вопіeмъ: поми1луй стaдо твоE, є3ди1на всепётаz.

По в7-мъ стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

И#здaвшисz ћкw злaто t руды2, свzщeннаz твоS главA преслaвнw, t незаходи1мыхъ нёдръ земнhхъ, њбогати2 вёрныхъ вс‰ мы6сли разумёніемъ бжcтвеннымъ, нhнэ покaйтесz, вопію1ще nбhчнw: є4йже покланsющесz, п®тeче, хrтA велеглaснw вёрою слaвимъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Никогдaже премолчи1мъ, бцdе, бlгодaрнw пёти t души2 тво‰ ми1лwсти, вLчце, раби2 твои2, зовyще и3 глаг0люще: прес™az дв7о, предвари2, и3 и3збaви t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ и3 всsкагw прещeніz: тh бо є3си2 нaмъ заступлeніе.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Кrти1телева главA крhzшесz ћкw би1серъ въ земли2 влaжнэй, и3 ћкw свёщникъ бGосвётелъ ўкрaшена, њзарsетъ чудотворsщи мjръ вeсь: ћкw ќтро возсіS всебlголёпнw сlнцу п®тeча, и3 невечeрнимъ свётомъ возвэщaz пaки нaмъ, сE, взывaz, ѓгнецъ б9ій.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бlгодари1мъ тS при1снw, бцdе, и3 величaемъ, чcтаz, и3 покланsемсz, воспэвaюще ржcтво2 твоE, бlгодaтнаz, вопію1ще непрестaннw: спаси1 ны, дв7о всеми1лостиваz, ћкw бlгaz, и3 дeмwнwвъ и3схити2 словоположeніz стрaшнагw, въ чaсъ и3спытaніz, да не посрами1мсz раби2 твои2.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Тaмw возращY р0гъ дв7ду, ўгот0вахъ свэти1льникъ помaзанному моемY. Стjхъ: Помzни2, гDи, дв7да, и3 всю2 кр0тость є3гw2. Всsкое дыхaніе да хвaлитъ гDа. Е#ђліе луки2, зачaло lа.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

Ћже пeрвэе на блю1дэ, и4рwдову беззак0нную нечистотY њбличи1вшаz, покаsніе же всBмъ проповёдавшаz вBрнымъ, честнaz главA кrти1телz хrт0ва, t сокр0вищъ земнhхъ ћвльшаzсz предлежи1тъ, вёрнw притекaющымъ къ нeй, и3 прикасaющымсz со стрaхомъ, и3 покланsющымсz люб0вію душeвною, дaрующаz разрэшeніе прегрэшeній, прошeніємъ подаeтъ потрє1бнаz, и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 п®тeчи на }:

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Грzди1те, бlгохвaльнымъ љзhкомъ и3 всеси1льнымъ плeщуще дyхомъ и3зъ ўстeнъ нечи1стыхъ, глaсъ сл0ва п®тeчу пёсньми дух0вными, вёрніи, прослaвимъ.

Ми1рнымъ ўстроeніемъ ўтишaетсz, и3 безмёрными мн0жествы хrт0ва цRковь, бlгостоsтельнэ ўпасaетсz, тебЁ лётнюю пёснь вопію1щи, п®тeче.

Ю$же t бGа дaруемую ћкw сокр0вище нaмъ неteмлемо, бGон0сную главY п®тeчеву, вси2 пёсньми дост0йнw сошeдшесz, вёрніи, почти1мъ.

БGор0диченъ:

Твоего2 пріeмши содётелz, ћкw сaмъ восхотЁ и3зъ безсёменнагw твоегw2 чрeва, пaче ўмA воплощaема, чcтаz, твaрей вои1стинну kви1ласz є3си2 вLчца.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Ўтр0ба непл0дна прозzбeніе тS и3знесE бжcтвенно, ћже t kзы6къ цRковь, слaвна невэстов0дца, хrтY и4стинному бGу и3 женихY сію2 њбручaюща.

Твоегw2 бGовэщaннагw глaса, п®тeче їwaнне, нижE мечeмъ ўдержA nкаsннаz прелюбодёйца: бжcтвенную бо твою2 нaмъ kвлsеши главY t земли2.

Торжествyющій свётлw желaющь тS грaдъ, ўчреждaемь бывaетъ ћкw богaтство њбрётшь тaйное, и3 и3ст0чникъ неwскyденъ и3сцэлeній, п®тeче, главY твою2.

БGор0диченъ:

Бжcтвеннагw ржcтвA твоегw2, чcтаz, всsкій є3стествA чи1нъ прех0дитъ чyдо: бGа бо преестeственнw зачалA є3си2 во чрeвэ, и3 р0ждши пребывaеши при1снw дв7а.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Ћкw въ храни1лищи сокр0вище вложенA п®тeчева главA хранsшесz, въ водон0сэ крhющасz глaсъ сл0ва: ћкw пшени1ца покровeна во глубинЁ земли2 и3зцвэтE, плодоносsщи бжcтвенную жи1знь. ТоS вси2 почитaемъ њбрётеніе, хrтA слaвzще, подaвшаго т0й бlгодaть и3сточи1ти и3сцэлє1ніz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Повелённое тaйнw пріeмъ въ рaзумэ, въ кр0вэ їHсифовэ тщaніемъ предстA безпл0тный, глаг0лz неискусобрaчнэй: приклони1вый схождeніемъ нб7сA, вмэщaетсz неизмённw вeсь въ тS. є3г0же и3 ви1дz въ ложеснaхъ твои1хъ, пріeмша рaбій зрaкъ, ўжасaюсz звaти тебЁ: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ мо‰ си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Вeтхагw бhлъ є3си2 печaть, всебогaте, ћвэ завёта, и3 прbр0кwвъ конeцъ и3звэсти1лъ є3си2: и3 чертогокраси1тель же бжcтвенный, н0вагw kви1лсz є3си2, п®тeче.

Власzнhми рyбы, nбhчнw, п®тeче, честнyю претерпёлъ є3си2 и3 слaвную главY твою2 покрhти цaрскою багрzни1цею, ћкw ри1зою, рaдуzсz.

Бжcтвенную главY твою2, tбэжeніемъ ни1щій и3 скитazйсz, твои1ми бжcтвенными наставлeньми, ћкоже незави1стно богaтство, їwaнне, показyетъ.

Зарeю, п®тeче, бжcтвеннагw д¦а, чтyщій тS грaдъ всегдA, моли2 ўzсни1ти, и3 въ бжcтвеннэй пaмzти твоeй, безплHтнымъ срaдоватисz.

БGор0диченъ:

Мeртва мS показA сaда вкушeніе, жив0тное же дрeво, и3зъ тебє2 ћвльшеесz, пречcтаz, воздви1же, и3 рaйскіz пи1щи наслёдника мS сотвори2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Не бhлъ є3си2 тр0сть, кrти1телю, и3скуси1тельными ѕлополучeніz вBтры всегдA колeблемь, ст0лпъ же бжcтвенныхъ людeй непоколеби1мь: си1лою бо и3ліин0ю kви1лсz є3си2, и3 д¦а.

И$же бжcтво2 tметaz, и3 ўмалsz слaву, t тебє2 крeщшагwсz хrтA, и3 бжcтвенную бlгодaть твою2 ўтаевaz, прaведнw t њгрaдъ бжcтвенныхъ возбранsемь є4сть.

Tвeрзлъ є3си2 незави1стнагw бжcтвеннагw и3ст0чника двeрь, пою1щымъ тS люб0вію, слaвный п®тeче, бжcтвенныz бlгодaти и3сточaющіz в0ды, и3 струи6 и3сцэлeній всёхъ веселsщыz.

БGор0диченъ:

Носsщи добр0ту мhсленную краснёйшіz души2 твоеS, невёста б9іz былA є3си2, запечaтствована дёвствомъ, чcтаz, и3 зарeю чистоты2 мjръ просвэщaющи.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, въ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

Прbр0ка тS речE и4стина хrт0съ, и3 прbр0кwвъ превhшша, кrти1телz же и3 п®тeчу жи1зни: тог0 бо ўзрёлъ є3си2, є3г0же зак0нъ и3 прbр0цы провозвэсти1ша.

Не терпsше крhтисz чудeсъ и3ст0чникъ, сокр0вище бlгодaти, слaвнаz главA твоS, кrти1телю, прbр0че и3 п®тeче: но ћвльшисz проливaетъ и3сцэлeній и3ст0чники.

Всебогaтно похвалeніе, и3 ўкрашeніе свётло, и3 щи1тъ спаси1теленъ, хrтолю1бный сeй, и3 бlгослaвный предлагaетъ грaдъ тв0й, честнyю и3 бжcтвенную твою2 главY, п®тeче.

БGор0диченъ:

Вели1кій прописA во прbр0цэхъ мwmсeй тS ківHтъ, и3 трапeзу, и3 свёщникъ, и3 стaмну nбрaзнэ, назнaменуz воплощeніе, є4же и3зъ тебє2, вhшнzгw, м™и дв7о.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Прbр0че б9ій, и3 п®тeче бlгодaти, главY твою2 ћкw шип0къ свzщeннэйшій t земли2 њбрётше, и3сцэлє1ніz всегдA пріeмлемъ: и4бо пaки ћкоже прeжде въ мjрэ проповёдуеши покаsніе.

Јкосъ:

T гDа свидётельство пріeмъ, їwaнне, пaче всёхъ человBкъ вhшшій бhлъ є3си2: toнyдуже похвалы6 пёсней принести2 тебЁ ўжасaюсz, но люб0вію понуждeнъ, пёснь начaти дерзнyхъ. Тёмже да не ўнедост0иши споспёшникъ мнЁ бhти, всехвaльне, да возмогY вэнчaти тв0й вeрхъ с™hй, требогaте: и4бо ты2 въ мjрэ проповёдуеши покаsніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Дв7ы прозzбeніе, тS пaче всёхъ речE въ рождeнныхъ женaми: ћкw бо безпл0тенъ и3 равноaгGленъ на земли2 томY пожи1лъ є3си2, вопіS: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Во ўтр0бэ двcтвеннэй всeльшасz познaлъ є3си2 и3зъ непл0дна чрeва, и3 ўпотреби1въ м™рнz, п®тeче, глaса, и3грaz взывaлъ є3си2 є3мY: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

T пустhни прес™hмъ д¦омъ научeнъ kви1лсz є3си2, ћкоже ќтро свэтон0сно, ѓгGлъ свёта, нaсъ научaz вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўблажи1сz ћкw вои1стинну во грaдэхъ, сeй нhнэ, приснопaмzтне, стzжaвый тS грaдъ сокр0вище, п®тeче хrт0въ. тёмже прaзднуz вопіeтъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Тоб0ю, м™и дв7о, свётъ возсіS всeй вселeннэй свётлый, тh бо зижди1телz всёхъ родилA є3си2 бGа: ў негHже и3спроси2, пречcтаz, нaмъ низпослaти вBрнымъ вeлію ми1лость.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

П0сланъ бhсть вопію1щагw глaсъ п®тeча, запустёвшымъ сердцaмъ, сн7а б9іz, вёру бlгочести1вую водружazй сyщагw бGа, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Ўгот0вите, глаг0летъ и3 нhнэ п®тeча, гDню стезю2: сeй бо с™hни рaди пришeдъ, со nц7eмъ и3 д¦омъ, въ н†ша сердцA всели1тсz во вёки.

Слyхомъ ќбw глaсу роди1телеву, nчи1ма же бжcтвеннагw д¦а зрёнію: всsчески же њсzзaніемъ їwaннъ п®тeча на тебЁ рyку положи1вый, хrтE, бGон0сецъ бывaетъ.

И#зъ чрeва њс™и1сz бжcтвеннымъ д¦омъ, и3 прbр0къ kви1сz во чрeвэ носи1мь: нhнэ же наслаждeніе, и4же въ нёдрэхъ тS и3мyщему грaду показaсz, прbр0че.

БGор0диченъ:

Златозaрный тS свёщникъ пред8изwбрази2, пріeмшую неизречeннw свётъ непристyпный, познaніемъ тогw2 њзарsющь всsчєскаz: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Ћвэ и3сполнeніz десzти1цы, п®тeче, зaповэдей ты2 храни1тель крёпокъ бhвъ, прили1чнэ t хrтA почтeнъ бhлъ є3си2 даровaній десzти1цею. тёмже тS д¦а таи1нника, и3 дрyга сл0ву вёдуще, ўблажaемъ.

Хrт0въ прbр0къ же и3 ґпcлъ, ѓгGлъ же и3 п®тeча, бжcтвеннагw воплощeніz кrти1тель, и3 сщ7eнникъ, и3 м§никъ вёренъ: проповёдникъ же сyщымъ во ѓдэ ты2 бhлъ є3си2, и3 дёвствующымъ прaвило, и3 пустhни прозzбeніе.

Души2 невёріе њбличaетсz, сщ7еннодёйственныz руки2 ўмерщвлeнныz чудесeмъ: прозsбшей же пaки вёрэ, и3 твоeй ћвльшейсz главЁ, блажeнне, пожeртаz длaнь њбновлsетсz.

ТвоE kвлeніе провозвэщaюще зри1телю, возвэщaху ѓгGльстіи чи1ни нел0жнw, гавріи1ла под0бzщесz бжcтвенному бlговёщенію, є4же прeжде рождествA твоегw2, свzщeнный захaріа пріeмлетъ.

БGор0диченъ:

Страстeй и3сцэлє1ніz да почерпaемъ, въ слaвный хрaмъ п®тeчевъ притекaюще: въ т0й бо прих0дzтъ ѓгGльстіи ли1цы, дyси же прaведныхъ всёхъ, вLчца съ кrти1телемъ їwaнномъ, и3сцэлє1ніz подавaюще.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

Свэтоzвлeннаz возсіS честнaz твоS главA t незаходи1мыхъ нёдръ земнhхъ, п®тeче їwaнне, свэти1льниче свёта невещeственнагw: є3sже њбрётеніе люб0вію совершaюще м0лимъ тS, лю1тыхъ њбрэсти2 разрэшeніе, и3 врeмz ўд0бнэ соверши1ти воздержaніz, моли1твами твои1ми, всехвaльне кrти1телю сп7совъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўтэшaетсz, всечcтаz, вёрныхъ бGомyдрое собрaніе служaщее, и3 вёрнw воспэвaющее тS бцdу и4стиннw. тёмже моли1твами твои1ми постA течeніе дaждь нaмъ соверши1ти бGолёпнw, и3 кrтY честн0му поклони1тисz, и3 стrтeмъ спаси1тєльнымъ сн7а и3 бGа твоегw2.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Tвeрзе преддвє1ріz воздержaніz * всечcтнaz главA твоS, всехвaльне, * и3 пи1щу предложи2 сладчaйшую всBмъ * б9eственныхъ даровaній: * и5хже причащaющесz вёрнw, * постA тeрпкое ўслаждaемъ, * и3 вёрою восхвалsемъ тS, * и3 вопіeмъ хrтY бGу: ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

МЂра ћкоже в0ды, * главA и3скaпающи п®тeчева приснотекyщаz, * и3 на трапeзэ днeсь возл0жшисz * тaйнэй и3 бжcтвеннэй, * благоухaетъ мhсленнэ * и3 г0ресть tгонsетъ скорбeй, * и3 весeліz вс‰ и3сполнsетъ, * люб0вію зовyщыz: * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

ПосэчE главA твоS, * ћкоже мeчь nстрёйшій, * главы6 беззак0ннующихъ вр†гъ: * и3 и3сцэлeніz и3сточи2 въ благозак0ніи сyщымъ всBмъ, * бжcтвенныхъ даровaній. * и3 сегw2 рaди тS вёрнw восхвалsемъ, * дрyга и3 п®тeчу, їwaнне, зижди1телева, * и3 вопіeмъ є3мY прилёжнw: * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Всечестнyю главY кrти1телz твоегw2, гDи, ћвльшуюсz днeсь t земли2, со глaсомъ хвалeніz пріeмшіи вёрнw, въ моли1тву, чlвэколю1бче, грёшніи раби2 твои2 приводsще, м0лимсz, тоS рaди ўлучи1ти въ дeнь судA t тебє2 њчищeніе, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Бlголюби1вый б9е и3 сп7се, рабы6 тво‰ спасaй t всsкагw њбстоsніz лю1тагw, моли1твами п®тeчи твоегw2 и3 всёхъ с™hхъ, и3 м™ре твоеS мольбaми.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна t канHна, пёснь G и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рo7ѕ. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Стjхъ: И$стина t земли2 возсіS, и3 прaвда съ нб7сE прини1че. Е#ђліе матfeа, зачaло м7. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

[Зри2] Подобaетъ вёдати, ѓще случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ недёлю мzсопyстную, и3ли2 сыропyстную:

Начинaетсz бо съ среды2 мzсопyстныz недёли, и3 восх0дитъ до вт0рника д7-z недёли вели1кагw постA.

МР&К На мaлэй вечeрни въ суббHту, стіхи6ры воскrны д7: и3 бGор0диченъ глaса. На стіх0внэ стіхи1ра воскrна є3ди1на: и3 п®тeчи стіх0вна. По Нhнэ tпущaеши: тропaрь воскrнъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ. Е#ктеніA мaлаz, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны, G: и3 тріHди, д7: и3 п®тeчи, G. Слaва, тріHди: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Ѓще ли недёлz сыропyстнаz, и3 поeмъ стіхи6ры воскrны G: и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 тріHди G: и3 п®тeчи G. Слaва, тріHди. И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. На літjи стіхи1ра хрaма: и3 тріHди хвали6тны, двA стіх†. Ѓще недёлz мzсопyстнаz, №-й стjхъ, глaсъ ѕ7: Помышлsю дeнь џнъ: в7-й, глaсъ т0йже: Q каковhй чaсъ тогдA и3 дeнь: [Зри2] Ѓще ли недёлz сыропyстнаz: Глаг0лемъ тріHди тaкожде въ літjи двA стіх† хвали6тны: №-й стjхъ, глaсъ є7: Ўвы2 мнЁ, ґдaмъ рыдaніемъ возопи2: в7-й, глaсъ т0йже: П0прище добродётелей tвeрзесz: Слaва, п®тeчи, глaсъ ѕ7: Сокр0вище б9eственныхъ дарHвъ: И# нhнэ, тріHди, пи1санъ на літjи слaвникъ. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, п®тeчи, глaсъ в7: Ћкоже бжcтвенныхъ: И# нhнэ, тріHди. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, Бцdе дв7о: три1жды. И# чтeніе въ послaніихъ ґпcльскихъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ, двaжды: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й, въ т0йже глaсъ. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, съ бGорHдичны и4хъ: И# чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Тaже, Хвали1те и4мz гDне: и3, И#сповёдайтесz гDеви: Глаг0лемъ же и3 G-й pал0мъ: На рэкaхъ вавmлHнскихъ: со ґллилyіею. Тaже поeмъ pал0мъ и3збрaнный п®тeчи. И# тропари2: ЃгGльскій соб0ръ: И# сэдaльны џба по є3ди1ножды: Слaва, по полmелeи сэдaленъ: И# нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе п®тeчи. Степє1нна, и3 прокjменъ глaса. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе воскrно. Воскrніе хrт0во: КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 тріHди на ѕ7: и3 п®тeчи на д7. Катавaсіа тріHди. [Зри2] Ѓще недёлz сыропyстнаz: КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdы на в7: и3 тріHди на д7: и3 п®тeчи на д7. Катавaсіа тріHди. По G пёсни кондaкъ п®тeчи и3 јкосъ, и3 сэдaленъ є3гw2, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, тріHди. И# чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ тріHди и3 јкосъ, и3 сmнаxaрій. На f7 пёсни поeмъ, Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, тріHди. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны, д7: и3 с™aгw со Слaвнымъ, д7: съ припёвы є3гw2. И# по стіхи1рахъ с™aгw, глаг0лемъ: Воскrни2, гDи б9е м0й: И# поeмъ стіхи1ру самоглaсну тріHди, глaсъ }: Даніи1лъ прbр0къ: Слaва, глaсъ №: Пред8wчи1стимъ себE, брaтіе. И# нhнэ: Пребlгословeнна є3си2. [Зри2] Ѓще недёлz сыропyстнаz: Глаг0лемъ тaкожде припёвъ: Воскrни2, гDи б9е м0й: И# поeмъ стіхи1ру самоглaсну тріHди, глaсъ ѕ7: Ґдaмъ и3зъ раS: Слaва, глaсъ т0йже: ПриспЁ врeмz: И# нhнэ: Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. По Трис™0мъ, тропaрь воскrнъ, є3ктєніи2 и3 tпyстъ. И# и3схождeніе nбhчное въ притв0ръ. Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ тріHди и3 п®тeчи премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи бlжє1нна глaса, на д7: и3 тріHди пёснь G-z, на д7: и3 п®тeчи ѕ7-z на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ и3 п®тeчи. Слaва, кондaкъ є3гw2: И# нhнэ, тріHди. Прокjменъ, ґпcлъ и3 є3ђліе, и3 причaстенъ прeжде днE, и3 п®тeчи.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ суббHту мzсопyстную:

Поeтсz прaздникъ п®тeчевъ вeсь прeжде, въ пzт0къ мzсопyстный непремённw.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ понедёльникъ, и3ли2 во вт0рникъ, сhрныz недёли:

Въ вeчеръ поeмъ, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ. Въ пр0чыz же дни6 седми1цы сhрныz глаг0летсz каfjсма рzдовaz. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры п®тeчи, на ѕ7. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, въ т0йже глaсъ. Прокjменъ днE, и3 парєміи2 п®тeчи. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды: и3 мyчениченъ. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ, и3 є3ктеніA.

На ќтрени на БGъ гDь, тропaрь п®тeчи, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. И# nбы6чныz каf‡смы. По №-й каfjсмэ сэдaленъ тріHди: и3 чтeніе днE. По в7-й каfjсмэ сэдaльны п®тeчи џба: и3 чтeніе п®тeчи. Полmелeй и3 сэдaленъ п®тeчи, двaжды, и3 бGор0диченъ є3гw2, и3 чтeніе п®тeчи. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, п®тeчи. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе п®тeчи. Тaже pал0мъ н7. Стіхи1ра п®тeчи. КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 п®тeчи на }. Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰: Ґ и3дёже трипёснецъ, и3 поeмъ канHнъ п®тeчи со їрмос0мъ на ѕ7, и3 тріHди на }. По G-й пёсни сэдaленъ п®тeчи, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. И# чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ п®тeчи, и3 јкосъ, и3 пр0логъ. По f7-й пёсни свэти1ленъ п®тeчи, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ є3гw2. На хвали1техъ стіхи6ры п®тeчи на д7. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ. Слaва, п®тeчи: Ћже пeрвэе на блю1дэ: И# нhнэ, бGор0диченъ. И# прHчаz nбы6чнаz, и3 tпyстъ. И# чaсъ №. Тропaрь п®тeчи, и3 по трис™0мъ кондaкъ є3гw2. Тaкожде и3 на пр0чихъ часёхъ. На літургjи бlжє1нна, п®тeчи пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ днE, и3 п®тeчи.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ срeду сhрныz седми1цы: и3 поeмъ слyжбу всю2 п®тeчи вeчеръ и3 ќтрw во вт0рникъ сhрныz недёли.

МР&К Ѓще же въ пzт0къ, и3 поeмъ слyжбу є3гw2 въ четверт0къ.

Ѓще случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 въ четверт0къ сhрный:

И# въ срeду на часёхъ, по Њслaби, њстaви: и3 по покл0нэхъ бывaетъ зв0нъ по nбhчаю, и3 ѓбіе глаг0лемъ: Пріиди1те, поклони1мсz: три1жды, и3 pал0мъ nбhчный. и3 є3ктеніA. и3 стіхи6ры по предпи1санному. По вх0дэ, прокjменъ, парєміи2 днE. И# по си1хъ прокjменъ: Да ўповaетъ ї}ль на гDа: Тaже парєміи2 с™aгw G. посeмъ: Спод0би, гDи: На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды: и3 м§ниченъ. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ. По Нhнэ tпущaеши: трис™0е. По Џ§е нaшъ: тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ. и3 є3ктеніA: Поми1луй нaсъ, б9е: и3 G покл0ны вели6кіz. Посeмъ моли1тва: Всес™az трbце: и3 Бyди и4мz гDне, три1жды: съ покл0ны, и3 pал0мъ lг. Тaже, Дост0йно є4сть: и3 tпyстъ. и3 вх0димъ въ трапeзу, и3 разрэшaемъ на сhръ и3 ћица.

МР&К Ѓще случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2, їwaнна п®тeчи въ суббHту сыропyстную:

Въ пzт0къ вeчера поeмъ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры п®тeчи, подHбны G: и3 nц7є1въ, G. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 пареміA: и3 по нeй прокjменъ, глaсъ ѕ7: Да ўповaетъ ї}ль на гDа. Тaже парєміи2 п®тeчи. Спод0би, гDи, въ вeчеръ сeй: и3 є3ктеніA: И#сп0лнимъ вечeрнюю моли1тву: На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ. Тaже припёвъ: Возвесели1тсz прaведникъ: И# поeмъ стіхи1ру п®тeчи самоглaсну, глaсъ ѕ7: Ћже пeрвэе на блю1дэ: Слaва, nц7є1въ, глaсъ }: Монaхwвъ мн0жества: И# нhнэ, бGор0диченъ, въ т0йже глaсъ. Тропaрь п®тeчи: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное: посeмъ є3ктеніA, Поми1луй нaсъ, б9е: и3 G вели6кіz покл0ны. Тaже, Всес™az трbце: и3 Бyди и4мz гDне: три1жды. и3 pал0мъ lг: Бlгословлю2 гDа: и3 tпyстъ. и3 въ трапeзэ разрэшaемъ на сhръ и3 ћица.

[Зри2] На повечeріи поeмъ канHнъ ўс0пшихъ въ притв0рэ nктHиха, глaса, и3ли2 бGор0диченъ. По Дост0йнэ, и3 по трис™0мъ кондaкъ п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, тріHди nц7є1въ.

На ќтрени на БGъ гDь, тропaрь п®тeчи двaжды: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й. По каfjсмахъ сэдaленъ nц7є1въ, и3 бGорHдичны и4хъ, и3 чтє1ніz nц7є1въ. Полmелeй, и3 сэдaльны п®тeчи, вси2 по є3ди1ножды: Слaва, по полmелeи сэдaленъ: И# нhнэ, бGор0диченъ. И# чтeніе п®тeчи. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, Всsкое дыхaніе: и3 є3ђліе п®тeчи. pал0мъ н7. Стіхи1ра п®тeчи. КанHнъ п®тeчи со їрмос0мъ на ѕ7: и3 nц7є1въ на }. Катавaсіа, їрм0съ тріHди. Стіхосл0вимъ же и3 в7-ю пёснь тріHди: во pалти1ри же пёсни тоS не глаг0лемъ. По G-й пёсни кондaкъ п®тeчи и3 јкосъ, и3 сэдaленъ є3гw2. Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ: И# чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ nц7є1въ, и3 јкосъ, и3 сmнаxaрій. По f7-й пёсни свэти1ленъ п®тeчи: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ: На хвали1техъ стіхи6ры п®тeчи G, и3 nц7є1въ, G: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ. Славосл0віе вели1кое, тропaрь п®тeчи: Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ. И# и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь п®тeчи. Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: Кондaкъ п®тeчи и3 nтцє1въ премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи: бlжє1нна п®тeчи, пёснь G-z, на д7: и3 nц7є1въ ѕ7-z, на д7. По вх0дэ тропaрь хрaма, и3 п®тeчи, и3 nц7є1въ. Тaже кондaкъ хрaма, и3 п®тeчи. Слaва, nц7є1въ: И# нhнэ, хрaма бцdы, и3ли2 Предстaтельство хrтіaнъ: Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ, прeжде п®тeчи: и3 пот0мъ nц7є1въ. Рsдъ же, ґпcлъ и3 є3ђліе, чтeмъ подъ зачaло.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы въ понедёльникъ №-z недёли постHвъ.

Слyжба всS п®тeчи поeтсz въ недёлю сhрную.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы въ кjй ли1бо дeнь №-z недёли постHвъ:

И# поeтсz слyжба є3гw2 въ недёлю сыропyстную, и3ли2 въ суббHту №-z недёли постHвъ.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы въ суббHту №-z недёли постHвъ:

Въ пzт0къ вeчера каfjсма рzдовaz: На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ‹: и3 поeмъ самоглaсенъ днE двaжды: и3 п®тeчи стіхи6ры на д7: и3 fе0дwра на д7: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ. Прокjменъ: И# чтє1ніz днE и3 п®тeчи G. и3 по Да и3спрaвитсz моли1тва моS, G покл0ны вели6кіz: и3 пр0чее преждесщ7eнныхъ. По заамв0нной моли1твэ, поeмъ канHнъ с™aгw fе0дwра надъ к0ливомъ, ћкоже ўказaсz въ м7-цэ на рzдY: и3 tпyстъ.

[Зри2] Ґ и3дёже нёсть преждесщ7eнныхъ: Вeчера на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры п®тeчи, G: и3 fе0дwра, G. Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ №- й глaса прешeдшагw, безъ вх0да. Прокjменъ, и3 чтeніе днE, и3 п®тeчи. На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды. и3 м§ниченъ. Тaже припёвъ: Возвесели1тсz прaведникъ: и3 поeмъ стіхи1ру м§ника, глaсъ в7: Бжcтвенныхъ дарHвъ: пи1сана въ стіхи1рахъ. Слaва, п®тeчи, глaсъ ѕ7: Сокр0вище бжcтвенныхъ: И# нhнэ, Бцdе, ты2 є3си2 лозA: По Нhнэ tпущaеши: тропaрь п®тeчи: Слaва, м§ника: И# нhнэ, бGор0диченъ: Вс‰ пaче смhсла: є3ктеніA, и3 G покл0ны вели6кіz. и3 поeмъ канHнъ с™aгw fе0дwра надъ к0ливомъ, и3 tпyстъ по nбhчаю.

Повечeріе поeмъ вели1кое, на нeмже поeмъ канHнъ ўс0пшихъ минeи рzдовhй. Тропари1 же по №-мъ трис™0мъ глаг0лемъ nб0ихъ с™hхъ, ґ на послёднемъ трис™0мъ кондaкъ п®тeчи.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь п®тeчи двaжды: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ: Вс‰ пaче: По №-й каfjсмэ сэдaльны п®тeчи џба: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе п®тeчи. По в7-й каfjсмэ сэдaленъ fе0дwра. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе п®тeчи, и3ли2 fе0дwра. Полmелeй, и3 сэдaленъ п®тeчи двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе п®тeчи. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, Всsкое дыхaніе: Е#ђліе п®тeчи. pал0мъ н7. Стіхи1ра п®тeчи. КанHнъ п®тeчи со їрмос0мъ на ѕ7: и3 fе0дwра џба канHна на }. Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰: ПBсни же, седмyю и3 nсмyю, глаг0лемъ напреди2 въ пzт0къ. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ, и3 сэдaленъ п®тeчи: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе њ с™0мъ fе0дwрэ. По ѕ7-й пёсни кондaкъ fе0дwра и3 јкосъ. И# чтeмъ пр0логъ: и3 сmнаxaрій. По f7-й пёсни свэти1ленъ п®тeчи: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ. На хвали1техъ стіхи6ры п®тeчи, подHбны G: и3 fе0дwра, подHбны G. Тaже, припёвъ: Возвесели1тсz прaведникъ: и3 поeмъ самоглaсну стіхи1ру п®тeчи, глaсъ ѕ7: Всечестнyю главY: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, Бцdе, ты2 є3си2 лозA: Славосл0віе вели1кое: тропaрь п®тeчи: Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ. и3 nбhчное и3схождeніе въ притв0ръ, и3 чaсъ №-й. На часёхъ тропaрь п®тeчи. Слaва, fе0дwра: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. кондаки1 же глаг0лемъ премэнsюще.

На літургjи: бlжє1нна, п®тeчи пёснь G-z, на д7: и3 fе0дwра пёснь ѕ7-z, на д7. По вх0дэ тропaрь п®тeчи, и3 fе0дwра, и3 кондaкъ є3гw2: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бцdы хрaма, и3ли2 Предстaтельство хrтіaнъ: Прокjменъ, ґллилyіа и3 причaстенъ п®тeчи, и3 fе0дwра є3ди1нъ. Ґпcлъ же и3 є3ђліе прeжде суббHты, и3 fе0дwра подъ зачaло. Тaже п®тeчи.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ №-ю недёлю постHвъ:

И# поeтсz слyжба є3гw2, ћкоже ўкaзано въ недёлю G-ю постHвъ, кромЁ поклонeніz кrтA, т0чію на літjи. Слaва, п®тeчи, пи1сана на ГDи, воззвaхъ: И# нhнэ, тріHди. На стіх0внэ, Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, тріHди. На БGъ гDь: тропaрь воскrнъ, двaжды. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, И# Пречcтому твоемY џбразу: Катавaсіа тріHди.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчи въ понедёльникъ в7-z и3ли2 G-z и3ли2 д7- z недёли постHвъ:

Въ недёлю вeчера поeмъ Бlжeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ‹: тріHди днE на д7, повторsюще №-ю: и3 п®тeчи, на ѕ7: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й: Вх0дъ, прокjменъ вели1кій тріHди, и3 чтє1ніz п®тeчи G. Тaже, Спод0би, гDи, въ вeчеръ сeй: и3 И#сп0лнимъ вечeрнюю: На стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ по глaсу, воскrнъ. И# по Џ§е нaшъ, тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ. є3ктеніA, Поми1луй нaсъ, б9е: и3 покл0ны G вели6кіz, и3 tпyстъ. Полyнощницу же поeмъ по nбhчаю, съ каfjсмою и3 тропари2 nбhчными. По Честнёйшую, G покл0ны вели6кіz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь п®тeчи двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. По №-й, и3 по в7-й каfjсмахъ, глаг0лемъ сэдaльны тріHди: є3ктєніи1 же не глаг0лютсz. И# чтeніе во є3фрeмэ. По G-й каfjсмэ глаг0летъ їерeй є3ктенію2 мaлую, и3 сэдaльны п®тeчи џба: и3 чтeніе п®тeчи. Полmелeй, и3 сэдaленъ п®тeчи двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: и3 чтeніе п®тeчи. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, и3 є3ђліе п®тeчи. Тaже, pал0мъ н7. Стіхи1ра п®тeчи. КанHнъ п®тeчи со їрмос0мъ на }. Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰: Ґ и3дёже трипёснецъ: и3 поeмъ канHнъ п®тeчи со їрмос0мъ на ѕ7: и3 трипёснецъ на }. Катавaсіа тріHди. По G-й пёсни сэдaленъ п®тeчи двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. и3 чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ, и3 јкосъ, и3 пр0логъ. Свэти1ленъ п®тeчи, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. На хвали1техъ стіхи6ры п®тeчи на д7: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ є3гw2. Тaже настоsтель, и3ли2 чтeцъ глаг0летъ: Слaва тебЁ показaвшему нaмъ свётъ. Посeмъ є3ктеніA: И#сп0лнимъ ќтреннюю: Тaже, на стіх0внэ тріHди самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ. Посeмъ, Блaго є4сть: глаг0лемъ є3ди1ножды. По Џ§е нaшъ: тропaрь п®тeчи. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ. є3ктеніA, Поми1луй нaсъ, б9е: и3 G покл0ны вели6кіz, безъ tпyста: и3 чaсъ №. На часёхъ тропaрь глаг0лемъ п®тeчи: и3 по трис™0мъ кондaкъ є3гw2. И# наконeцъ G покл0ны вели6кіz. И# по покл0нэхъ, трис™aгw не глаг0лемъ, но глаг0лемъ, ХrтE свёте: и3 tпyстъ. Чaсъ же трeтій, шестhй и3 девsтый, поeмъ съ каfjсмами, въ под0бное и4хъ врeмz, со чтeніемъ. На ѕ7-мъ часЁ чтeтсz пареміA днE, по чи1ну є3S. [Зри2] Моли1твы же вели1кагw васjліа по часёхъ глаг0лемъ непремённw, є4же є4сть: ВLко б9е џ§е: и3 Б9е и3 гDи си1лъ: и3 ВLко гDи ї}се хrтE: Е#гдa же поeмъ полmелeй, на часёхъ въ кампaнъ не ўдарsемъ. По каfjсмэ ґллилyіа, три1жды. Тaже, ГDи, поми1луй, три1жды. И# чтeцъ глаг0летъ: Слaва, тропaрь п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ п®тeчи. По Честнёйшую, G покл0ны вели6кіz. По f7-мъ часЁ бlжє1нны глаг0лемъ поск0ру безъ пёніz. по Њслaби, њстaви, кондaкъ хрaма: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, хрaма бцdы. [Зри2] Ѓще ли нёсть хрaма бцdы, И# нhнэ, Предстaтельство хrтіaнъ: посeмъ, ГDи, поми1луй, м7. Слaва, и3 нhнэ, Честнёйшую херув‡мъ: и3 G покл0ны вели6кіz. Тaже, моли1тва: Всес™az трbце: и3 nбhчный tпyстъ. И# начинaемъ вечeрню по nбhчаю: Настоsтель и3ли2 чтeцъ глаг0летъ: Пріиди1те, поклони1мсz: три1жды. И# поeмъ вечeрню съ покл0ны, по чи1ну п0стному. По nбhчной каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ‹: тріHди самоглaсенъ днE двaжды: и3 м§ниченъ: и3 подHбны тріHди G: и3 п®тeчи д7. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ, по глaсу nбhчнw. [Зри2] Ѓще ли къ средЁ, и3ли2 пzткY, глаг0лемъ кrтобGор0диченъ, по глaсу Слaвника. Вх0дъ со є3ђліемъ. Свёте ти1хій: Прокjменъ, и3 чтeніе днE. Да и3спрaвитсz моли1тва моS: и3 G покл0ны вели6кіz. Е#ктеніи2 мaлыz не глаг0лемъ. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ п®тeчи. Літургjа преждесвzщeннаz по nбhчаю. На tпyстэ їерeй поминaетъ прeжде прaзднуемаго с™aго, пот0мъ настaвшаго.

[Зри2] С™aгw же прилучи1вшагwсz на рzдY канHнъ поeмъ на ќтрени по чи1ну: стіхи6ры же є3гw2, ±же пи6саны на вечeрни на ГDи, воззвaхъ, глаг0лемъ и5хъ на хвали1техъ. [Зри2] Ѓще ли к0еz вели1кіz рaди нyжды, въ пaмzть с™hхъ вели1кихъ и3мyщихъ полmелeй, не случи1тсz бhти преждесвzщeннэй літургjи, часы2 поeмъ, ћкоже вhше речeсz: По f7- мъ часЁ, и3 по моли1твэ: ВLко гDи ї}се хrтE: глаг0лемъ и3 pал0мъ: Бlгослови2, душE моS, гDа, и3 вс‰ внyтрєннzz: Слaва, Хвали2, душE моS, гDа: И# нhнэ, Е#динор0дный сн7е: И# Во цrтвіи твоeмъ: поск0ру безъ пёніz. На бlжeннахъ глаг0лемъ п®тeчи пёснь G-ю и3 ѕ7-ю. Тaже ґпcлъ и3 є3ђліе п®тeчи: Посeмъ, Помzни2 нaсъ, гDи: По Њслaби, њстaви: и3 по Џ§е нaшъ: кондaкъ хрaма. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бцdы хрaма. Ѓще же нёсть хрaма бцdы: Предстaтельство хrтіaнъ: Тaже, ГDи, поми1луй, м7, и3 покл0ны G вели6кіz. И# въ то врeмz параекклисіaрхъ знaменуетъ въ двA кампaна, и3 по трeхъ покл0нэхъ вели1кихъ глаг0лемъ: Пріиди1те, поклони1мсz: и3 поeмъ вечeрню съ покл0ны, и3 каfjсма nбhчнаz. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры тріHди, подHбны G: и3 с™aгw тарaсіа G. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще ли къ средЁ и3ли2 пzткY, глаг0лемъ: Слaва, и3 нhнэ, кrтобогор0диченъ. Тaже, Свёте ти1хій: Прокjменъ, и3 чтeніе тріHди днE. На стіх0внэ днE тріHди. По Нhнэ tпущaеши, и3 по Џ§е нaшъ: тропaрь, Бцdе дв7о, рaдуйсz: и3 прHчаz по п0стному. По Честнёйшую, и3 по покл0нэхъ, глаг0лемъ трис™0е. ГDи, поми1луй, в7i. Всес™az трbце: Тaже, Бyди и4мz гDне: и3 G покл0ны. И# Бlгословлю2 гDа: Дост0йно є4сть: и3 tпyстъ: на tпyстэ же поминaетъ настaвшаго с™aго. По tпyстэ же вх0димъ въ трапeзу, kди1мъ двA варє1ніz съ є3лeемъ, и3 піeмъ віно2. Въ срeду же и3 пzт0къ kди1мъ двA варє1ніz безъ є3лeа, и3 піeмъ віно2.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы во є3ди1нъ t днeй п0стныхъ:

И# поeмъ слyжбу є3гw2 си1це: на часёхъ, по Њслaби, њстaви, и3 по Џ§е нaшъ: кондаки2 по ўстaву. Тaже, ГDи, поми1луй, м7. Слaва, и3 нhнэ, Честнёйшую херув‡мъ. И# по покл0нэхъ глаг0лемъ трис™0е. ГDи, поми1луй, в7i: и3 Всес™az трbце: И# ѓбіе начинaемъ вечeрню, и3 nбhчную каfjсму. Глаг0лютсz же є3ктєніи2 м†лыz по к0емуждо ґнтіфHнэ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ‹. Самоглaсенъ днE двaжды, и3 м§ниченъ, подHбны тріHди G. и3 п®тeчи д7. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ: Вх0дъ, прокjменъ и3 чтeніе днE, и3 п®тeчи чтє1ніz три2. Тaже поeмъ: Да и3спрaвитсz моли1тва моS: и3 G покл0ны, и3 по рsду літургjа преждесвzщeннаz. Ґ и3дёже не бyдетъ преждесвzщeнныz, по Њслaби, њстaви: и3 по покл0нэхъ вели1кихъ, чтeцъ глаг0летъ: Пріиди1те, поклони1мсz, три1жды, и3 покл0ны G. Тaже pал0мъ, Бlгослови2, душE моS, гDа: и3 поeмъ вечeрню безъ покл0нwвъ. По nбhчнэй каfjсмэ стіхи6ры на ѕ7: тріHди, подHбны, G: и3 п®тeчи, G: Слaва, п®тeчи. И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ: Вх0дъ: и3 Свёте ти1хій: Прокjменъ, и3 чтeніе днE, и3 п®тeчи. и3 ѓбіе, Спод0би, гDи: тaже, И#сп0лнимъ вечeрнюю моли1тву: На стіх0внэ тріHди: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ, по глaсу. Нhнэ tпущaеши: По трис™0мъ тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, Е$же t вёка ўтаeнное: є3ктеніA, Поми1луй нaсъ, б9е: Посeмъ три2 покл0ны вели6кіz: и3 моли1тва, Всес™az трbце: и3 Бlгословлю2 гDа: Дост0йно є4сть: и3 tпyстъ. Повечeріе поeмъ вели1кое безъ покл0нwвъ. По №-мъ трис™0мъ тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ по глaсу. По втор0мъ трис™0мъ тропари2 nбы6чныz: Поми1луй нaсъ, гDи: По Дост0йнэ, и3 по трис™0мъ кондaкъ п®тeчи: ґ ГDи си1лъ, съ нaми бyди, не поeмъ. По Честнёйшую, три2 покл0ны вели6кіz. Трис™aгw же не глаг0лемъ: Ґ tпyстъ мaлый.

Полyнощницу поeмъ по nбhчаю, съ каfjсмою, ћкоже предписaсz въ понедёльникъ в7-z недёли постA. Тaкожде и3 ќтреню, и3 всю2 слyжбу п®тeчи.

МР&К Ѓще случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 п®тeчевы въ суббHту в7-ю и3 G-ю постHвъ:

Въ пzт0къ вeчера, каfjсма рzдовaz. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ‹: тріHди самоглaсенъ двaжды: и3 nктHиха м§ничны д7, и3 п®тeчи д7. Слaва, п®тeчи. И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ, прокjменъ, и3 чтeніе днE, и3 п®тeчи G. Да и3спрaвитсz моли1тва моS: и3 прHчаz преждесвzщeнныхъ.

[Зри2] Ѓще ли нёсть преждесвzщeнныz, въ пzт0къ вeчера, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры п®тeчи, на ѕ7: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ, прокjменъ, и3 чтeніе днE, и3 с™aгw. Тaже, Спод0би, гDи: На стіх0внэ самоглaсенъ тріHди, двaжды: и3 м§ниченъ nктHиха по глaсу: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ. По Нhнэ tпущaеши: тропaрь п®тeчи: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ настоsщагw глaса. Е#ктеніA, и3 покл0ны G. Тaже моли1тва, Всес™az трbце: Бyди и4мz гDне: и3 pал0мъ lг: Бlгословлю2 гDа: Дост0йно є4сть: и3 tпyстъ.

[Зри2] Повечeріе же поeмъ вели1кое, на нeмже поeмъ четверопёснецъ суббHты. На ќтрени и3 на часёхъ поeмъ є3ди1нагw п®тeчи, ћкоже предписaсz.

На літургjи слyжба днE и3 п®тeчи.

МР&К Ѓще случи1тсz њбрётеніе главы2 їwaнна п®тeчи во вторyю недёлю постHвъ:

Въ суббHту вeчера на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскrны, и3 бцdы по nбhчаю. На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G, и3 °вост0ченъ° (°Ґнат0ліевъ°) є3ди1нъ: и3 п®тeчи на ѕ7. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ, и3 чтeніе п®тeчи. На літjи стіхи1ра хрaма: и3 п®тeчи: стіхHвныz. На стіх0внэ стіхи6ры воскrны, по ґлфави1ту. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ. На благословeніи хлёбwвъ, Бцdе дв7о: три1жды. И# чтeніе во ґпcльскихъ послaніихъ. На БGъ гDь: тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ, по глaсу тропарS. По каfjсмахъ, сэдaльны, воскrны, и3 бGорHдичны и4хъ. И# чтeніе во є3ђліи. По полmелeи сэдaльны, п®тeчи џба. Слaва, по полmелeи сэдaленъ. И# нhнэ, бGор0диченъ. И# чтeніе п®тeчи. Степє1нна, и3 прокjменъ глaса: и3 є3ђліе воскrно, pал0мъ н7. Слaва, стіхи1ра, глaсъ }: Покаsніz tвeрзи ми2 двє1ри: и3 прHчаz. КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 тріHди на д7: и3 п®тeчи на ѕ7. Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰: По G-й пёсни кондaкъ тріHди. Тaже кондaкъ п®тeчи и3 јкосъ, и3 сэдaленъ є3гw2, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: И# чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ воскrнъ. По f7-й пёсни свэти1ленъ воскrнъ. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ воскrнъ. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны д7: и3 п®тeчи со Слaвнымъ, д7: съ припёвы є3гw2. Тaже припёвъ: Воскrни2, гDи б9е м0й: И# поeмъ самоглaсну стіхи1ру тріHди: Слaва, тyюжде: И# нhнэ: Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. тропaрь воскrнъ. Е#ктєніи2, и3 tпyстъ. И# и3схождeніе въ притв0ръ: Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 чaсъ №. Тропaрь воскrнъ, Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ, кондaкъ тріHди: и3 совершeнный tпyстъ. На пр0чіихъ же часёхъ кондaкъ тріHди и3 п®тeчи премэнsюще глаг0лемъ.

На літургjи бlжє1нна глaса, на ѕ7: и3 п®тeчи пёснь G-z, на д7: и3 пр0чаz слyжба днE, и3 п®тeчи. С™aгw же григ0ріа слyжбу поeмъ, є3гдA разсyдитъ є3кклисіaрхъ, въ пред8идyщыz недёли, д7-ю, и3ли2 є7- ю: И#ли2 п®тeчеву слyжбу поeмъ въ суббHту в7-ю.

МР&К Ѓще ли случи1тсz њбрётеніе честнhz главы2 їwaнна п®тeчи въ недёлю G-ю постHвъ, кrтопокл0нную:

Въ суббHту вeчера на мaлэй вечeрни стіхи6ры: и3 на стіх0внэ, всE тріHди, по nбhчаю. На вели1цэй вечeрни: По каfjсмэ, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскrны G: и3 кrтA, д7, и3 п®тeчи, G. Слaва, кrтA: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Прокjменъ днE: и3 парєміи2 п®тeчи. На літjи стіхи1ра хрaма: и3 п®тeчи, ±же сyть на стіх0внэ, и3 хвали6тны. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, кrтA: На стіх0внэ стіхи6ры воскrны: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, кrтA. На бlгословeніи хлёбwвъ, Бцdе дв7о, двaжды: и3 кrтA, є3ди1ножды. Спаси2, гDи, лю1ди тво‰: На ќтрени на БGъ гDь: тропaрь воскrнъ двaжды: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, кrтA. По каfjсмахъ сэдaльны воскrны, и3 бGорHдичны и4хъ: и3 чтeніе во є3ђліи толков0мъ. Полmелeй п®тeчи: и3 сэдaльны џба. Слaва, сэдaленъ по полmелeи: И# нhнэ, бGор0диченъ, и3 чтeніе п®тeчи. Степє1нна глaса. Прокjменъ, и3 є3ђліе воскrное. Воскrніе хrт0во: pал0мъ н7. и3 Покаsніz tвeрзи ми2 двє1ри: КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 п®тeчи на д7: и3 кrтA, на ѕ7. Катавaсіа кrтA: Бжcтвеннэйшій проwбрази2: По G-й пёсни кондaкъ п®тeчи и3 јкосъ: и3 сэдaленъ двaжды. Слaва, и3 нhнэ, кrтA: и3 чтeніе п®тeчи. По ѕ7-й пёсни кондaкъ кrтA и3 јкосъ. На f7-й пёсни поeмъ Честнёйшую: Свэти1ленъ воскrнъ. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, кrтA. На хвали1техъ стіхи6ры воскrны, д7: и3 кrтA подHбны G: №-й, двaжды: съ припёвы и4хъ: Помzни2 с0нмъ тв0й: в7-й, БGъ же цRь нaшъ прeжде вёка: Тaже припёвъ, Воскrни2, гDи б9е м0й: И# поeмъ самоглaсну стіхи1ру днE тріHди. Слaва, тyюжде. И# нhнэ, Пребlгословeнна є3си2: Славосл0віе вели1кое. Трис™0е пёніемъ. Посeмъ вх0дъ, глаг0лемъ тропaрь, Спаси2, гDи, лю1ди тво‰: три1жды. И# бывaетъ поклонeніе чcтнaгw кrтA по nбhчаю, ћкоже ћвствуетъ въ тріHди. Тaже є3ктєніи2, и3 tпyстъ. и3 и3схождeніе. Слaва, и3 нhнэ, стіхи1ра є3ђльскаz, и3 поучeніе студjтово. и3 чaсъ №-й въ притв0рэ. На часёхъ тропaрь воскrнъ: Слaва, кrтA. И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ воскrнъ. На G-мъ часЁ тропaрь воскrнъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондаки2 глаг0лемъ премэнsюще. На літургjи бlжє1нна глaса на д7: и3 кrтA пёснь G-z, на д7: и3 п®тeчи ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 кrтA, и3 п®тeчи: тaже кондaкъ воскrнъ: Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, кrтA. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе и3 причaстенъ, прeжде кrтA, пот0мъ п®тeчи.

25 февраля: Святителя Тарасия, архиепископа Константина-града.

Мёсzца тогHже въ к7є-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw тарaсіа, ґрхіепcкопа кwнстантjнz грaда.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Пріиди1те, и5же бжcтвенныхъ рачи1теліе, и3 дух0вныхъ почитaтеліе, днeсь трапeзу и3мyщую ќзримъ воздержaніz слaдость, є3sже бжcтвенный ўгот0ва нaмъ питaтель, дyхомъ тарaсій, невещeственными добродётельми вси2 несомнённw вопію1ще: моли2, м0лимсz, ћкw да њбрsщемъ согрэшeній прощeніе.

Вёру вселeннэй, верх0вный џ§е, вои1стинну kвлsz, мyдре, начертaлъ є3си2, сквeрну tтрzсaz є3ретjческую, и3 добр0ту водрузи1лъ є3си2 церк0вную, ўчeніємъ послёдуz ґпcлъ хrт0выхъ. тёмже съ ни1ми тебЁ вопіeмъ вси2: достохвaльне џ§е, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Всего2 воспріsлъ є3си2 хrтA, и3 блажeнство ми1лости, є4же къ ни1щымъ люб0вь, си6мъ бо ми1лость богaтнw и3зліsвъ, ми1лость получи1лъ є3си2 њбэтовaніz: ми1лость бо на судЁ хвали1тисz вопіeтъ. тёмже къ жи1зни tшeлъ є3си2, моли2, м0лимсz, ћкw да согрэшeній њбрsщемъ прощeніе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на невмэсти1маго бGа нетэсномёстнw во чрeвэ носи1ла є3си2, чlвёка бhвша за блaгость, прес™az бGоневёсто. тёмже молю2 тS: ўтэснsющихъ мS страстeй и3змэни2, ћкw да тёсную и3 прaвую стезю2 шeствовавъ, дости1гну ћже къ жи1зни, дв7о, водsщую.

КrтобGор0диченъ:

Гр0здъ всезрёлый, чcтаz, є3г0же невоздёланнw во ўтр0бэ носи1ла є3си2, на дрeвэ ћкw ўзрёла є3си2 сего2 повёшена, рыдaющи восклицaла є3си2, и3 взывaла є3си2: чaдо, слaдость и3скaпай, є4юже tи1метсz піsнство всsкое страстeй, бlгодётелю, менє2 рaди тебE р0ждшіz, свои1мъ бlгоутр0біемъ ўмолsемь.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина: сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е тарaсіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Наведeніz и3 плэнeніz, и3 раб0ты грэх0вныz мS и3збaви, и3 къ покаsнію настaви, щeдре, наводs мz ск0рw къ любви2 твоeй.

Струи6 жи1зни и3мёz, мyдре, сeрдце твоE, цRкве бhлъ є3си2 ћкw рэкA б9іz, нап0лнившисz ўчeньми, и3 сеS напоsz, џ§е, бразды6.

Мaстію тв0й вeрхъ честнhй, д¦омъ бжcтвеннымъ помaзасz, тарaсіе, на брадY богaтнw ћкw ґарHню, сни1де на nмeты тво‰, ћкw росA ґермHнскаz.

БGор0диченъ:

СE вопіeтъ и3сaіа, дв7о чcтаz: совёта вели1кагw ѓгGла, во ўтр0бэ твоeй зачeнши, безъ сёмене родилA є3си2, и3 дв7а пребывaеши по рождествЁ, чcтаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ твои2 всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

ВсBмъ ўтвержeніе сердцaмъ бhлъ є3си2, хлёбомъ словeсъ твои1хъ, с™и1телю: ўмащaz же ћкw є3лeемъ, весели1ши ћкw він0мъ сердцA н†ша.

Теплот0ю рaзума и3 рeвностію вёры, nц7є1въ бhлъ є3си2 верх0вникъ, и3 є3ретjчєскаz противлє1ніz ћкw с{щаz ѓдwва вратA разори1лъ є3си2.

Воздёвъ къ бGу прпdбныz рyки тво‰, ми1ръ стaду твоемY и3спроси2. тёмже и3 къ вhшнему наслёдію возшeдъ почи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Стрaнно ржcтво2, стрaнно происхождeніе во ўтр0бэ њбновлsетсz дв7ы, и3 є3стество2 поп0лзшеесz въ тлёніе, t лeсти воздви1же.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Дёлы просіsлъ є3си2 бGоразyміz, зарeю њблистaлъ є3си2 цRковь, є4рєси ўмертви1лъ є3си2 словесы2 твои1ми, нищелю1біе и3 люб0вь и3сточи1лъ є3си2, ґвраaмову страннопріsтію под0бzсz, џ§е тарaсіе, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ, и3 ўжас0хсz, до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

П0томъ благочeстіz всёzлъ є3си2 бжcтвенное сл0во цRкви, и3 пожaлъ є3си2 клaсъ, тарaсіе, правослaвіz: на земли2 кр0ткихъ всели1лсz є3си2, и3 съ ни1ми рaдуешисz веселsсz.

Е#г0же речE и3сaіа, препод0бне, бжcтвенный стрaхъ во чрeвэ пріsлъ є3си2 дyхомъ, и3 роди1лъ є3си2 цRкви, и4мже є3ресeй прозzбє1ніz разбивaютсz њ кaмень вёры.

И#зліsніемъ слeзъ, прпdбне, tмhлъ є3си2 сквє1рны, и3 ко и3ст0чнику дости1глъ є3си2, въ нeмже неwдождeнное пи1во слaдости присносyщныz проливaемо, къ желaніємъ ты2 приспёлъ є3си2 кр†йнимъ.

БGор0диченъ:

Безъ сёмене зачeнсz, всенепор0чнаz, бGъ сл0во во ўтр0бэ твоeй, происх0дитъ соoбрaзнw непрел0жнw къ человёческому р0ду: того2 њ рабёхъ твои1хъ моли2 при1снw, t бёдъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Си1лою словeсъ твои1хъ нeмощь нечести1выхъ њбличи1лъ є3си2, и3 сою1зомъ свzзaлъ є3си2 бжcтвенныz любвE стaдо твоE, и3 надeждею, и3 вёрою сохранsеши невреди1мо.

Tтрsсъ воздержaніемъ пи1щу, питaлъ є3си2 твою2 дyшу, хлёбъ и3мёz чи6стыz моли6твы: поучeніе же бжcтвенное, и3 возносsщее смирeніе.

Ты2 ри1зу, мyдре, цRк0вную nтeчески и3сткaлъ є3си2, въ ню1же хrт0съ честнhмъ џбразомъ њдёzвъ тS вёры рaди: и3 правослaвіz ўzсни1лъ є3си2 ўчє1ніz.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу, чcтаz, и3 надeжди крёпкое њсновaніе и3 подп0ръ, и3 покр0въ, и3 стёну и4мамы вси2, и3 къ цrтвію приводsщій м0стъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Жeртва и3 заколeніе бhвъ, повинyлъ є3си2 себE бGу вёрою, и3 соблюдaеши безкр0вныz слyжбы є3гw2 совершeніе.

Нhнэ въ невещeственную слaву прешeдъ t земли2, вещeственными страстьми2 њсквeрншуюсz, препод0бне, дyшу мою2 прилёжною моли1твою твоeю и3сцэли2.

Њстрогaлъ є3си2 дебельство2 писaніz рaзума глуб0кимъ и3стончeніемъ, цRкви бhлъ є3си2 скоропи1сца, тарaсіе, тр0сть.

БGор0диченъ:

Недоумёніемъ покрывaетсz ржcтво2 твоE, стрaнно бо, дв7о, дои1ши питaтелz, и3 млек0мъ питaеши невещeственнаго, и3 на рукY держи1ши зижди1телz.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Правослaвными догмaты цRковь ўzсни1въ, и3 хrт0ву, блажeнне, честнyю їкHну почитaти и3 покланsтисz всёхъ научи1въ, њбличи1лъ є3си2 їкwноб0рцwвъ безб0жное велёніе. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: q џ§е! рaдуйсz, мyдре тарaсіе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Премyдрости чaша kви1лсz є3си2, добродётельми и3сп0лнена, и3 созвaвъ проповёданіемъ выс0кагw житіS твоегw2, наслади1лъ є3си2 стaдо, бGомyдре, и3 съ ни1мъ, џ§е, взывaеши: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Nби1тєли тaмwшніz, и3 наслаждє1ніz честн†z предвари1лъ є3си2, и3 рaдуешисz съ бGомъ твои1мъ, и3 весели1шисz ќбw. тёмже тS чтyще, преблажeнне, со дерзновeніемъ взывaемъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Мyжествомъ рaзума препоsсанъ въ чрeсла, тарaсіе, и3 житіeмъ њдёzнъ вводsщимъ въ вёру, на трапeзу вhшнzгw цRS востeклъ є3си2, поS: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Безъ nтцA и3зъ тебє2, и4же безъ м™ре и3зъ nц7A прох0дитъ, и3 чистоты2 твоеS знaмєніz сохрaнь неврє1дна, показA пречcто ржcтво2 и3 дёвство несквeрно: њбновлsетсz бо въ тебЁ зак0на ржcтво2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтрочестэй проwбрази1лъ є3си2 и3ногдA твою2 м™рь, гDи, џбразъ же сі‰ и3зъ nгнS и3з8имaше, неwпaльнw входsщыz, ю4же поeмъ ћвльшуюсz тоб0ю концє1мъ днeсь, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

Ты2 ћкw џблакъ ќтренній, и3 ћкw кaплz кaплющаz, и3 росA kви1лсz є3си2, благотворeніz богaтство собрaлъ є3си2 на земли2: ѓлчущихъ сердцA ўмaстилъ є3си2, и3 свётлу вжeглъ є3си2, мyдре, душeвную свэщY.

С™и1тельства nдeждею дёлъ твои1хъ свётомъ просвёщсz, и3 kви1лсz є3си2 цэломyдріz клю1чь, воздержaніz пи1ща, и4стинныz моли1твы ўчи1тель и3 покаsніz пyть, и3 зак0нъ житіS.

Покаsніz врeмz и3 њбращeніz пл0дъ принеси2, и3 смок0вницы непл0дныz посэчeніz прещeніz, душE моS, клsтвы ўб0йсz: напитaй же хrтA добродётелей благопл0діемъ.

БGор0диченъ:

Не забyди глaса, предстaтельнице стрaшнаz, р†бъ твои1хъ, но t всsкіz бэды2 моли1твами твои1ми, и3 всsкагw прещeніz и3схити2: преклонsетъ бо бGа твоS м™рнzz моли1тва.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа, бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Ўвzди1лъ є3си2, џ§е, ков†рствіz и3 стрёлы вр†жіz nгнeмъ воздержaніz, и3 чистоты2 ќгльми, пл0ти вeщный гнёвъ попали1лъ є3си2 и4стиннw, џнагw свэтозарeніz, тарaсіе, спод0бивсz.

Съ патріaршескими ли1ки водворszсz, поeши пёснь ѓгGльскую съ ни1ми: с™ъ, с™ъ, с™ъ nц7ъ роди1тель, и3 сн7ъ рождeйсz, и3 д¦ъ и3сходsй нераздёльнw: трbце с™az, слaва тебЁ.

Ћкw вшeдшу въ вы6шнzz съ пavломъ, вопіeмъ: преблажeнне, б9іе блажeнство, цRкви ўтверждeніе, в0инству побёду, нaмъ же даровaти њчищeніе, чтyщымъ тS люб0вію, тарaсіе, помоли1сz.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz неизречeннw t чи1стыхъ твои1хъ кровeй, ћкw сlнце kви1сz нaмъ, пречcтаz м™и безневёстнаz: вBкъ всёхъ и4же пeрвэе, nц7Y собезначaленъ сн7ъ, и3 тмY tгнaвъ, просвэти2 всsчєскаz.

26 февраля: Святителя Порфирия, архиепископа Газского.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

И$же во с™hхъ nц7A нaшегw порфЂріа, ґрхіепjскопа гaзскагw.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Прпdбне џ§е порфЂріе, * ты2 кrтъ хrт0въ на рaмо взeмъ, * њстaвилъ є3си2 вс‰, * и3 дости1глъ є3си2 пустhню, * и3 брaлсz є3си2 съ міродeржцемъ, * моли1твами и3 пост0мъ воwрyжсz: * тёмже низложи1лъ є3си2 * съ си1мъ мудровaніе плотск0е, * хрaмъ бhвъ бжcтвеннагw д¦а.

Ћкоже три2 дрeвле * спaслъ є4сть t nгнS бGъ ѓгGломъ, * и3 нhнэ тоб0ю џтроки три2 * въ р0въ поп0лзшыzсz спасE: * въ к0шницэ бо, ћкоже носи1ми бsху, * свётомъ џблака си1хъ њсэни2, * три2 воwбрази1вша кресты2 въ тэлесёхъ, * на њбличeніе проти1вzщымсz * тебЁ, порфЂріе.

Кто2 по достоsнію воспоeтъ * нап†сти и3 болBзни, бэды6 и3 скHрби тво‰, * и5же по вёрэ п0двиги тво‰, порфЂріе; * мн0гое бо твоE сyщее, * є4же по бз7э показaлъ є3си2 дерзновeніе. * тёмже м0лимъ тS, * дерзновeніе бо и4маши, * њ нaсъ моли1сz ко гDу, спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Пл0ть t кровeй твои1хъ пріeмъ * первовёчный бGъ, * тS предстaтельницу показA * человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA, * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ, * вс‰ слaвzщыz и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ т0йже:

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина: сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е порфЂріе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, творeніе геHргіево,

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

ПорфЂрою цRковь днeсь ћкоже цaрскою ўкрaшена, ўчeньми твои1ми, с™и1телю порфЂріе, си1ми ўкрашaетсz и3 воспэвaетъ всёхъ гDа.

Житіeмъ просіsвъ, прпdбне, и3 словесы2 бжcтвенными твои1ми, свэти1льникъ kви1лсz є3си2 всBмъ человёкwмъ, при1снw сіsz дёлы и3 ўчeньми, и3 њзарsz концы2.

Кроплeніемъ прес™aгw д¦а, порфЂріе, њчи1щсz, и3 б9eственныхъ добродётелей во nдeжду њдёzвсz, вшeлъ є3си2 въ незаходи6маz свzщеннодёйствовати тебE помaзавшему.

БGор0диченъ:

Сказaти сyщымъ на земли2 неизречeнное, и3 пaче ўмA чlвэколю1біе, хотS сн7ъ б9ій, бGоневёсто, и3зъ тебє2, пл0тію роди1сz, вBрнымъ подаS порождeніе.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Покори1лъ є3си2 подъ н0зэ ѕлочести1выхъ мудров†ніz, и5же на самаго2 бGа всsческихъ вэщ†ющаz.

ГлагHлъ твои1хъ nгнeмъ хврaстіе мaнентово мyдрэ попали1лъ є3си2, и3 вBрнымъ просвэщeніе ўчeніz простeрлъ є3си2.

Водрузи1въ на твeрдэмъ кaмени н0ги вёрныхъ, поколебaлъ є3си2 t њсновaніz самогw2 њсновaніе нечeствующихъ, порфЂріе.

БGор0диченъ:

И#сп0лнисz всS землS, сн7а твоегw2 и3 бGа, чcтаz, и4стиннагw рaзума и3 слaвы неизречeнныz, и3 бlгодaти.

Сэдaленъ глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Дёлы просіsлъ є3си2 ћкw денни1ца, всю2 є4ресь tгнaлъ є3си2 t цRкве, с™и1телю порфЂріе: и3 вёрныхъ сердцA просвэти1лъ є3си2, воспэвaти и3 слaвити гDа. тёмже днeсь пaмzть творsще вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ, но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пресвётлагw вёры сіsніz, въ души2 сlнце прaвды и3мёz, просвэти1лъ є3си2 словесы2, порфЂріе, цRк0вное всE и3сполнeніе.

Ўтвeрждсz въ любви2 б9іz сл0ва, ви1димыхъ, порфЂріе, пристрaстіz всsкагw возгнушaлсz є3си2: тёмже тS почитaемъ, ћкw равноaгGльна и3 с™и1телz чeстна.

Въ причaстіи т†инъ неизречeнныхъ, ћкоже бhвъ, порфЂріе, сі‰ чи1стыми соблю1лъ є3си2 дэsньми, чи1стw и3 неизречeннw, ћкw таи1нникъ си6мъ дост0инъ.

БGор0диченъ:

Ўкрашaетсz слaвнw твои1ми цRковь вели1чєствіи, пречcтаz, бжcтвенными: и3 ўдобрsетсz си1ми ћснw, и3 люб0вію слaвитъ тS, пэсносл0вz твоE ржcтво2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Вэтjzмъ плени6цы разорsz, порфЂріе, словесы2 и4стинными, вёры держaву ўтверждaz всsчески.

Почeрпъ на земли2 ўтёшителz, прпdбне, ўчeній незави6стныz рёки бlгочeстіz и3сточи1лъ є3си2, порфЂріе.

И#зсуши1въ nгнeмъ словeсъ твои1хъ, порфЂріе, пот0ки нечeстіz, бlгочeстіz вэщaніемъ человёки просвэти1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ўкрёпльшесz тоб0ю, си1лою дух0вною супостaты проти6вныz хrт0вы и4стины побэждaемъ, пречcтаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Дух0внw тS, њдушевлeнъ добродётелей џбразъ, порфЂріе, и3 при1снw сіsющъ и3мyще, въ дэлA бжcтвєнна вси2 вои1стинну: сегw2 рaди тS почитaемъ.

Си1лою ўтёшителz њдёzвсz, ћкоже самови1дцы сл0ва, враги2 непобэди1мь kви1лсz є3си2, tгонS и3 посэкaz си1хъ нечє1стіz.

Вод0ю сыноположeніz крещeніz њбновлsz человёки, сhны творsщаго си1хъ привeлъ є3си2, и3 прeдалъ є3си2 чи6сты, непорHчны, порфЂріе.

БGор0диченъ:

Разумёвше тво‰, ±же пaче сл0ва бжcтвєннаz т†инства, и3 неизречeнну слaву, и5же њ тебЁ хвaлzщіисz, пречcтаz, вои1стинну тS бцdу непрестaннw слaвимъ.

Кондaкъ, глaсъ. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Свzщeннэйшими твои1ми нрaвы ўкрашaемь, свzщeнства nдeждею њзари1лсz є3си2, всебlжeнне бGомyдре порфЂріе: и3 и3сцэлeній ўдобрsеши возвышeньми, молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Колeблемую проти1вными вётры и3 прил0ги, џ§е, хrт0ву водрузи1лъ є3си2 держaвнw цRковь, семY пою1щую: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Соб0ры д0блественнэ є3ретjчєскіz побэди1лъ є3си2, џ§е мyдре, nр{жіи словeсными њдёzвсz, и3 хrтY бlгодaрнw взывaлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Въ рaй мhсленныхъ вшeлъ є3си2 добродётелей, t ни1хже цвёты пожaлъ є3си2 и4стинныz и3 кр†сныz, џ§е порфЂріе, и4миже въ мjрэ бlгоухaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Крёпость и3 держaву тS немwщнhмъ всBмъ, си1льное сл0во б9іе, дв7о, и3зъ тебє2 р0ждшеесz даровA взывaющымъ: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Воwружи1лъ є3си2 словесы2 твои1ми, мyдре, цRковь хrт0ву, и3 ўтверди1лъ є3си2: тёмже побэждaетъ всегдA нашeствіе є3ресeй и3 побэдон0снw хrтY поeтъ взывaющи: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ќмъ на нб7сA вhну и3мёz, порфЂріе, бжcтвеннагw ўлучи1лъ є3си2 премэнeніz неизречeннw, и3 чyвствомъ непости1жна, ви1дz т†инства хrтHва, и3 вёрою взывaлъ є3си2 є3мY: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ЎстA львHвъ мhсленныхъ, ѕлЁ хyлzщихъ, загради1лъ є3си2 моли1твами твои1ми, порфЂріе, и3 чє1люсти сокруши1лъ є3си2 стрэлaми твeрдыми бжcтвенныхъ словeсъ твои1хъ, семY взывaz прилёжнw, ўкрэплsющему тS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

И$же на пrт0лэ слaвы nц7A сэдsй, сн7ъ и3 сл0во є3гw2, тS бжcтвенно носи1ло, чcтаz, и3 сэдaлище преслaвно, и3зъ тебє2 рождeйсz пл0тію, є3ди1ну содёла, ю4же вси2 земнjи воспэвaютъ, ћкw вLчцу.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Честны6z принeслъ є3си2 дaры, бlгопрі‰тныz добродётєли тво‰, великодарови1тому вLцэ, и3збaвльшыzсz t лeсти є3ресeй тоб0ю, џ§е прпdбне, зижди1телz всёхъ величaющыz.

Тyчами слeзъ твои1хъ страстeй ўгаси1лъ є3си2 плaмень, и3 безстрaстіемъ зижди1телю послужи1лъ є3си2, и3 слaвы лyчшіz спод0билсz є3си2, порфЂріе, сего2 поS и3 величaz при1снw.

Съ вhшними ликyz ѓгGлы и3 с™hми, и3 прпdбными, њ и5же вёрою чтyщихъ тS, и3 восхвалsющихъ, џ§е порфЂріе, бlгодётелz гDа непрестaннw моли2.

БGор0диченъ:

Њ нaшемъ спасeніи вочlвёчивсz вLка, тS ходaтаицу всBмъ и3 покр0въ, и3 врачевaніе, чcтаz, даровA вёрнw тS слaвzщымъ, и3 сего2 люб0вію величaющымъ.

27 февраля: Преподобного Прокопия Декаполита, исповедника.

Мёсzца тогHже въ к7з-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw и3 и3сповёдника прок0піа декаполjта.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

По џбразу бhвъ б9ію, * и3 по под0бію, * t начaла создaніz, всебlжeнне, * џбраза достоsніе соблюсти2 потщaлсz є3си2, * п0мысломъ всебlгочести1вымъ, * и3 ўмA чистот0ю и3 свsтости, * и3 страстeй воздержaніемъ, * и3 соблюдeніемъ хrт0выхъ велёній * и3 бlгочeстіz, пребогaте.

Пощeніемъ пeрвэе пріeмъ, * и3 страдaніемъ бGомyдреннw послэди2, * бlгоугоди1лъ є3си2 nбои1ми создaвшему, * є3ди1ному њчищeніе * и3стzзyющему t нaсъ, * и3 душeвное благор0діе. * є3гHже плотск0е пришeствіе слaвz, * покланsлсz є3си2 џбразу с™0му, * и4же по тогw2 вочlвёченію.

И$же сл0ва воплощeніе * ѕлочести1вэ tвeргшыz, * њбличaz, прпdбне, * соверши1лъ є3си2 ћзвенными и3стzз†ніи, * и3 всsцэми њѕлоблeньми и3 ќзами, и3 темни1цею, * ўтверждaz и4стину: * тёмже бhлъ є3си2 хrт0ва цrтвіz наслёдникъ, * и3 рaдости неизречeнныz, * и3 присносyщнагw сіsніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Ћкw моли1тву неусыпaющую, * и3 мольбY пребывaющую: * и3мyщи, пречcтаz, къ бGу, * нап†сти ўспи2, * в0лны ўкроти2 nкаsнныz моеS души2, * и3 въ ск0рби сyщее сeрдце моE ўтёши, * nтрокови1це, молю1 тz, * и3 њбlгодати2 ќмъ м0й, * ћкw да дост0йнw слaвлю тS.

Кrтобогор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски тебЁ вэщaще: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

Тропaрь, глaсъ }:

Слeзъ твои1хъ течeньми, пустhни безпл0дное воздёлалъ є3си2, и3 и5же и3зъ глубины2 воздыхaньми, во сто2 трудHвъ ўплодоноси1лъ є3си2, и3 бhлъ є3си2 свэти1льникъ вселeннэй, сіsz чудесы2, прок0піе џ§е нaшъ, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Тво‰ п0двиги бGолёпнэ пою2, бlжeнне.

Творeніе fеофaново.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Бlгочeстіz люб0вію њб8sтъ бhвъ, и3 бжcтвеннымъ рачeніемъ треволнє1ніz мірск†z tтрsслъ є3си2, препод0бне, бGу побёдную пёснь взывaz: ћкw прослaвисz.

Свэтон0сное твоE житіE, и3 свётлое души2, и3 спротzжeнное, бlгочeстію срастворeнно добродётели воwбражeніе, въ тебЁ, препод0бне, ћвэ содёлаша.

Преестeственнымъ ўчeніемъ, и3 свэтозaрнымъ хrт0вымъ њсвэщaемь, страстны6z прил0ги воздержaніемъ ўвzди1лъ є3си2, вопіS побёдную пёснь вседержи1телю.

БGор0диченъ:

Воплощeнное сл0во бGолёпнw зачeнши, пречcтаz, є4же прeжде безпл0тное, нaмъ пaче є3стествA родилA є3си2, чcтаz, по ржcтвЁ дв7а пребhвши.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

ТвоS бGопріsтнаz душA, вёры рaди рeвностію распалsема, блажeнне, беззак0нныхъ г0рькое неи1стовство и3 ћрость, бGон0се, держaвнw разори1ла є4сть.

Твои1ми кровьми2 њбагри1всz, м§ничєскимъ страдaніємъ ўпод0билсz є3си2, треблажeнне, р†ны нечести1выхъ мyжественною душeю претерпёлъ є3си2 терпэли1внw, прок0піе.

Под8sлъ є3си2, препод0бне, суг{бы п0двиги мyдрэ є4рєси њбличaz, и3 львHвъ стремлє1ніz мyжески претерпёвъ бGомyдреннw, премyдре прок0піе.

БGор0диченъ:

Мyдрость и3 сл0во џ§ее, є4же прeжде всёхъ вёкъ напослёдокъ времeнъ неизречeннw вопл0щсz t неискусомyжныz м™ре, бцdу сію2 содёла.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Воздержaніz добр0тами ўкрaшенъ, мучeніz кровьми2 ўzсни1лъ є3си2 дyшу, и3 пaче с0лнца просіsлъ є3си2, чудон0сне прок0піе препод0бне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, и3 пом0щницу нaшу, и3 къ бGу премэнeніе, є4юже тли2 и3збaвихомсz, бцdу, вёрніи, ўблажaемъ.

КrтобGор0диченъ:

На дрeвэ ви1дzщи воздви1жена сн7а твоего2, пречcтаz, ўтр0бою м™рнею растерзaема, жaлостнw взывaла є3си2: ўвы2 мнЁ, кaкw зашeлъ є3си2, свёте м0й безлётный;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Напаsz, препод0бне, слeзными течeньми сeрдце твоE, бlжeнне, добродётелей сёмz воздёлалъ є3си2 п0мысломъ чи1стымъ, препод0бне прок0піе.

Земн0е мудровaніе бжcтвенному д¦у повинyлъ є3си2, џ§е, п0стническое житіE пріeмъ, и3 сочетaемь ликHмъ мyченичєскимъ, всебlжeнне.

Ћкw м§никъ бжcтвенъ и3 и4стиннэйшъ по благочeстіи, є3ретjческое њбличи1лъ є3си2 безyміе: неи1стовство бо мyжески безб0жныхъ пренебрeглъ є3си2.

БGор0диченъ:

Зак0нныхъ кромЁ ўстaвwвъ, всенепор0чнаz, зачeнши зижди1телz, и3 безъ тли2 сего2 породилA є3си2, и3 бцdа и4стиннаz и3 гDьственнw былA є3си2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Њсвzщeнна п0стнически, и3 скончaвшасz кр0вію, џ§е дост0йнw почитaемъ: пaмzть бо прaведныхъ съ похвалaми при1снw, вёрнw совершaетсz и3 поминaетсz.

Мyдрэ всE претворsz и3 ўстроsz къ лyчшему, ћкоже х0щетъ гDь: ѕлочествyющихъ скверноубjйство твои1мъ воздержaніемъ, и3 мучeніz слaвою преложи2.

На рaмо взeмъ кrтное всеoрyжіе, џ§е, хrтY послёдовалъ є3си2, вс‰ з†днzz забвeнію творS, къ прє1днимъ течeніємъ простирazсz.

БGор0диченъ:

Поeмъ, пречcтаz, и3зъ тебє2 въ пл0ть стрaстну же и3 мeртвенну њдёzвшагосz гDа, и3 њбожeну содёлавшаго, соединeніемъ несліsннымъ по v3постaси.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, въ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многомлcтиве.

ПреходS, приснопaмzтне, t слaвы вои1стинну п0стническіz, востeклъ є3си2 къ м§никwвъ слaвэ и3 чeсти, твоeю кр0вію въ багрzни1цу њчервлeну њдёzнъ.

Текyщихъ непостоsнное преwби1дэвъ, душeю и3 п0мысломъ бGомyдреннымъ, приснопребывaющимъ, благи1мъ и3 концA не и3мyщимъ, благочeстнw впери1лсz є3си2, всебlжeнне.

Воздержaніемъ благом0щнымъ и3 кр0тостію хrт0съ зрS тS њбогати1вшасz, человэколю1бнэ призрЁ на тS, и3 слaвы показA причaстника, страстотeрпче преслaвне.

БGор0диченъ:

Всенепор0чнаz вLчце, души2 моеS т‰жкаz и3 лю6таz сокрушє1ніz рукодэsньми и3сцэли2 тaйными, дэйстви1тєльныz лэчбы6 сн7а твоегw2 полагaющи стrти.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Денни1цу днeсь цRковь и3мyщи, всsкую ѕлослaвіz мглY разгонsетъ, почитaющи тS, нбcнотаи1нниче прок0піе преслaвне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе, мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw пресвётло житіE твоE, бGомyдре, бhсть п0стничествомъ, тaкw kви1сz твоE ћвэ страдaніе твeрдо: хrтa бо прослaвилъ є3си2, вопіS: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Цэломyдріz чистот0ю, чyдный џ§е, препоsсавсz, мyжествомъ же мучeніz вэнeцъ свётелъ пріsлъ є3си2 бlгодaтію, зовhй: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Не покланsющіисz џбразу твоемY пречcтому, сп7се, нечести1віи рабA твоего2 ћзвzтъ стрyжуще лю1тэ пою1ща и3 глаг0люща къ тебЁ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Веселsщесz ржcтв0мъ твои1мъ, всенепор0чнаz, вси1 тz ўблажaемъ: тогH бо рaди нhнэ плотскaгw мы2 и3збaвльшесz тлёніz, вопіeмъ є3мY: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Разрэшeнъ t тли2, и3 прeжде смeрти ћвльсz, престaвилсz є3си2 tсю1ду къ нетлённэй, прпdбне, жи1зни, смeрть пріeмъ лёствицею свётлw, прок0піе бGомyдре.

И#сп0лненъ kви1лсz є3си2 зари2 бlгодaтныz, и3 къ незаходи1мому свёту, џ§е, tшeлъ є3си2, всsко вeщное tложи1въ желaніе. тёмже тS почитaемъ, прок0піе бGомyдре.

Воwружeнъ си1лою бжcтвеннагw д¦а, лукaвствіz духHвъ побэди1лъ є3си2 полки2. тёмже нбcныz двє1ри тебЁ tверз0шасz, бlжeнне, воспэвaющу хrтA во вёки вс‰.

БGор0диченъ:

Блажaтъ вси2 р0ди, вLчце, ћкоже прореклA є3си2, є3ди1на бGобlжeннаz, тS и4стинную бцdу пречcтую: ю4же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ невозм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Пострадaти зак0ннw, м§ниче, и3зв0ливъ, страстeй стремлє1ніz воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2, и3 плотск†z взыгр†ніz, ўг0дниче хrт0въ: тёмже безстрaстіz нhнэ, безсмeртное съ безпл0тными в0инствы, њбрёлъ є3си2 наслаждeніе.

Судіи2 прaведному свётлw предстои1ши, ћкw побэди1тель вэнцы2 неувzдaємыz пріeмъ, прилёжнw, прок0піе, молsсz њ совершaющихъ твою2 свzщeнную пaмzть, и3 бжcтвенный прaздникъ преставлeніz твоегw2.

Зарsми трeми нhнэ њзарsемь, t є3ди1нагw несказaннw происходsщими бжcтвA, пребогaтнагw наслёдіz спод0билсz є3си2, и3 крaснагw весeліz, рaдуzсz съ премjрными в0инствы, џ§е прок0піе.

БGор0диченъ:

Тлёненъ, сл0во б9іе нетлённое, зрaкъ пріeмъ, человёки въ нетлёніе њблечE, бlговолeніемъ џ§имъ всели1всz въ тS њбрaдованную: тёмже, пречcтаz, съ нбcными в0инствы тS величaемъ.

28 февраля: Преподобного Василия исповедника

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw и3 и3сповёдника васjліа, сп0стника с™aгw прок0піа.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Блажeнства сyщагw пaче ўмA желaz, * вмэни1лъ є3си2, чyдне, * пи1щу, воздержaніе, * нищетY, богaтство, * нестzжaніе, и3мёніе nби1льно, * и3 благослaвіе, смирeніе. * тёмже и3 желaніе * є4же по рaзуму получи1лъ є3си2, * въ ски1ніихъ водворszсz с™hхъ, васjліе.

Течeніе воздержaніz * непрел0жно соверши1лъ є3си2, * и3 вёру соблю1лъ є3си2. * тёмже и3 вэнцeмъ ўкраси1лсz є3си2, џ§е, прaвды, * є3г0же тебЁ ўгот0ва хrт0съ, * по достоsнію подавazй возмє1здіz, * и3 п0чєсти дaруz, и3 болёзней возд†ніz. * є3г0же моли2, бGодухновeнне, * спасти2 дyшы нaшz.

Всsкое сладострaстіе, * порабощaz тёло твоE, * tвeрглъ є3си2, бGомyдре, * њгорчевaz чyвство воздержaніz болёзньми, * и3 жестокопребывaньми, * терпёніемъ же напaстей, * и3 пождaніемъ њбстоsній, * и4миже безконeчное пріeмлеши наслаждeніе, * и3 слaдость непреeмную, * и3 рaдость неизглаг0ланную.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Дeмwнскими преклонeна прил0ги, * и3 въ р0въ поги1бели ввeржена, * ўщeдри, вLчце, * и3 ўтверди1 мz на кaмени добродётелей: * и3 навёты вр†жіz разори1вши, * спод0би мS твори1ти повелBніz * твоегw2 сн7а и3 бGа нaшегw, * ћкw да ўлучY * њставлeніе въ дeнь судA.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рє1бра и3скоповaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ №:

Пустhнный жи1тель и3 въ тэлеси2 ѓгGлъ, чудотв0рецъ kви1лсz є3си2, бGон0се џ§е нaшъ васjліе, пост0мъ, бдёніемъ, моли1твою нбcнаz даров†ніz пріи1мъ, и3сцэлsеши нед{жныz, и3 дyшы вёрою притекaющихъ ти2. слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Вёры њсновaніе тS знaю, џ§е. Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Восхождeніе на кaмени положи1въ, џ§е, вёры, напaстей не ўбоsлсz є3си2 стремлeніz: но непоколеби1мь прeбылъ є3си2, ћкw добродётели поб0рникъ, и3 ћкw цrтвіz тезоимени1тъ.

Бlгодaть прес™aгw д¦а тS ўкрэпи1вши, болёзнєнныz р†ны претерпёти ўтверди2, и3 побэдон0сца показA на мучи1телz суемyдреннаго.

Сострадaльца и3 св0ина мyдра, џ§е, получи1лъ є3си2, добродётельми преспэвaюща при1снw: съ ни1мже рaдуzсz, пребогaте, п0двигъ страдaніz прошeлъ є3си2 мучeніемъ.

БGор0диченъ:

Предстaтельницу и3 спасeніz ходaтаицу, и3 стёну неwбори1му, тS предлагaю моеS жи1зни, бцdе всепётаz, бGа р0ждшую, бlгодётелz всеS твaри.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Напрaвилъ є3си2 ўсeрднw твоE сeрдце къ бGу, прпdбне, п0стною благодaтію, и3 и3сповёданіемъ просіsлъ є3си2.

В0инство воспріи1мъ, и3 всеoрyжіе кrтA, побэди1лъ є3си2 мhсленнаго ѕмjz, и3 чyвственнаго, џ§е, львA.

Соблю1дше благочести1вэ є4же по џбразу души2, препод0бніи, хrт0въ пречcтый чтyще џбразъ пострадaсте.

БGор0диченъ:

Бlгослови1сz тоб0ю пeрваz клsтва, и3 тлёніемъ держи1мое є3стество2 нaше, чcтаz, нетлёніе пріsтъ.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Богaтство тлённое и3 слaву текyщую њстaвивъ, нбcное богaтство воспріsлъ є3си2, и3 слaву, џ§е, вои1стинну блажeнне, вёчную. тёмже бlжи1мъ с™0е твоE ўспeніе, и3 торжествyюще въ нeмъ вопіeмъ ти2: поминaй нaсъ, къ бGу и3мёz дерзновeніе, васjліе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Недомhсленно и3 непостижи1мо є4сть, вLчце бGорaдованнаz, є4же содёланное њ тебЁ стрaшное б9іе тaинство: и4бо неwбымeннаго зачeнши родилA є3си2, пл0тію њбложeнна t пречcтыхъ кровeй твои1хъ: є3г0же всегдA, чcтаz, ћкw сн7а твоего2 моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzщи тS мeртва, ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи, глаг0лаше: что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw красно2 твоE, всеблажeнне, терпёніе, въ стaрости ю4ностную показyz, препод0бне, твeрдость, въ нeйже взывaлъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Соединeнъ люб0вію твоемY вLцэ, и3 тогw2 п0мощію њдёzвсz, болёзни не чyвствовалъ є3си2 плотскjz, взывaz же пёлъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Цrтва ћкw тезоимени1тъ нбcнагw, и4же къ немY ведyщимъ путeмъ шeствовалъ є3си2, спyтника њбрётъ прок0піа, зовyща: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw родилA є3си2, q дв7о! и3 по ржcтвЁ kви1ласz є3си2 дёвствующи пaки: тёмже нем0чными глaсы, рaдуйсz, тебЁ, вLчце, вёрою несумнённою зовeмъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2, прпdбне, свётлw подвизaлсz є3си2, васjліе, льв0ву ўкори1въ неукроти1мую дeрзость, и3 нрaвъ неразyмный.

Равном0щна њбрётъ прок0піа въ трудёхъ, совершaеши страдaніе, преспBzніи многоoбрaзными, б9eственнэ вэнчaемь.

Нhнэ ви1диши мhсленнw хrтA, є3гHже возжелaлъ є3си2, и3 є3гHже и3здалeча kвлє1ніz дёйственнw ви1дэлъ є3си2, пребlжeнне свzщeннэйше.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе непобэди1мое на враги2 предлагaемъ, тS ўтверждeніе и3 надeжду нaшегw спасeніz, бGоневёсто, стzжaхомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Рачeніемъ цrтвіе вhшнее воспріeмь, земнaгw царS несмhсленный нрaвъ и3 повелBніz, и3 зaпwвэди, бGон0се, д0блественнэ пренебрeглъ є3си2.

Двaжды.

Нaгъ ќбw сyщихъ на земли2, мyдростнэ подвизaлсz є3си2, њдёzнъ же бжcтвенною си1лою, kви1лсz є3си2 вэнцен0сецъ, ћкw побэди1въ безб0жныхъ мучи1телей противлeніе.

БGор0диченъ:

СE нhнэ прbр0кwвъ и3сполнsютсz проповBданіz, тебЁ дв7э р0ждшей прbр0ки дрeвле проповёданнаго, и3 и3сполнsющаго проречє1ннаz д¦а бlгодaтію.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Съ высоты2 пріи1мь бжcтвенное tкровeніе, и3зшeлъ є3си2, мyдре, t среды2 м0лвъ: и3 монaшествовавъ препод0бнw, чудeсъ пріsлъ є3си2 дёйство, и3 недyги и3сцэлsти бlгодaтію, васjліе всебlжeнне, свzщeннэйшій.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію бlгочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ўкрэплeнъ бжcтвенною си1лою, џ§е, њбличи1лъ є3си2 вс‰, чcтнaгw џбраза хrт0ва tметaющыzсz ћкw пребез{мны, бlгословeнъ є3си2, вопіS, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Двaжды.

Воздёлана и3 њчищeна воздержaніемъ, џ§е, и3 пощeніемъ возсіsвша терпэли1внw, хrт0съ тS пріsтъ, бlгословeнъ є3си2, зовyща, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Ћкw бцdу и3 цRи1цу всеS твaри вси2, вёрніи, поeмъ тS чcтую, и3 є4же рaдуйсz, тебЁ взывaемъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Тёло, бGон0се, и3 ќмъ во всепл0діе хrтY принeслъ є3си2, ћкw всесожжeніе совершeно nгнeмъ свёдэніz, и3 плaменемъ р†нъ всесожегaемь, и3 зовhй: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Погнaвъ тво‰ враги2, и3 гони1мь, џ§е, низложи1лъ є3си2, и3 попрaлъ є3си2, прпdбне, безyміе высокомyдреннагw, неукроти6мы ви1дz тебE мyчащыz, взывaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкоже нёкій худ0жникъ нaмъ ўчeньми и3зрsденъ kви1лсz є3си2, пребогaте: пeрвэе бо воздержaніе къ страдaніємъ мyжественнэйше предложи1лъ є3си2, сострадaльца и3мёz ўченикA прок0піа, и3 вопію1ща: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Двeрь свэтон0сну нбcную тS и3менyемъ, є4юже пр0йде бGъ: и3 воплоти1сz, пречcтаz, безпл0тный пeрвэе, ћкw бGъ и3 nц7Y сhй є3диносyщенъ, є3мyже вопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Всsко чyвство, џ§е, нhнэ превозшeдъ, ко вLцэ рaдуzсz прешeлъ є3си2 люб0вію, твои1хъ подвигHвъ богaтство њбрaвъ, ѓгGльскую красотY, и3 раS слaдость непрестaнную.

Съ твои1мъ ўченик0мъ и3 сострадaльцемъ воспріeмлz, бGон0се, блажeнныхъ надeжду и3 вёчнующее весeліе, вaше торжество2 творsщихъ назирaйте.

T земли2 къ нбcному наслаждeнію, вэнцен0сцы, престaвльшесz, и3дёже с™hхъ соб0ри, и3 ѓгGлъ бжcтвєннаz вHинства, ўчени6къ сосл0віе, вaшими моли1твами спасaйте.

БGор0диченъ:

Раст0ргни плени6цы прегрэшeній, тS пою1щихъ, бGомaти, ўстaви стремлє1ніz напaстей, грэх0вную ўти1ши молвY, бyрю сокруши2 бёдъ, м™и дв7о.

29 февраля: Преподобного Кассиана Римлянина.

Мёсzца тогHже въ к7f-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw и3 и3сповёдника кассіaна ри1млzнина.

Е#гдA и4мать феvруaрій мёсzцъ днeй к7и, тогдA слyжба с™aгw кассіaна поeтсz на повечeріи.

Ѓще же є4сть вjсектъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Мyдрэ проразумёлъ є3си2 * текyщую прeлесть, џ§е преслaвне: * и3 сію2 трeбующымъ и3мёти возбрани1лъ є3си2, * никaкw пребывaющую, * по и3схождeніи tсю1ду ко гDу: * мимотекyщее сіE * и3 врeменное житіE, и3 ўстроeніе. * Тёмже и3 къ лyчшей жи1зни престaвилсz є3си2 *, ћкw смотри1тель и3 мyдръ, * житіeмъ и3 дёломъ, кассіaне, * хrтY ўгоди1въ.

Кrтъ t младeнства взeмъ, * и3 стезeю, џ§е, жест0кою * и3 тёсною шeствовалъ є3си2 спёшнw, * и3 честн0ю пaче, * повинyzсz, слaвне, * велёніємъ призвaвшагw. * Тёмже сугyбо њбрёлъ є3си2 * трудHвъ воздаsніе, * и3 дост0йну мздY, * нбcное цrтвіе хrт0во, * и3 со всёми с™hми ликовaніе * во свётэ, кассіaне. * съ ни1миже непрестaннw моли2 * њ душaхъ нaшихъ.

ЧудесE вeщь * всsкіz є4сть добродётели, бGомyдре, * съ нeюже и3 въ пл0ти на земли2 пeрвэе, * смотрsz молчS, прпdбне, * и3 глаг0лz п0слэжде * и3 словесы2 и3 вещми2, * смирeнъ и3 кр0токъ неѕл0бивъ, * и3 вельми2 бlгоглaсникъ прbр0ческій: * мн0жае же нhнэ пaче, * є3гдA къ бGу востeкъ ўдиви1лсz є3си2, * и3 пріsлъ бlгодaть и3сцэлeній.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Нрaвомъ ѕлhмъ пополз0хсz, * и3 порабощeнъ лeстію лукaвною, * бGоневёстнаz, къ пречyдному твоемY милосeрдію, * и3 тeплому заступлeнію, * прес™az nтрокови1це, * прибэгaю nкаsнный: * сою6зъ мS и3збaви напaстей и3 печaлей, * и3 спаси1 мz, пренепор0чнаz, * бэс0вскихъ прилHгъ, * да прославлsю тS * и3 люб0вію пою2, и3 покланsюсz, * и3 величaю тS, вLчце, приснобlжeнную.

Кrтобогор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго * неизречeннымъ сл0вомъ, * t беззак0нныхъ, ћкw њсуждeна * возноси1ма на кrтъ, * џцтомъ и3 жeлчію напаsемаго, * рє1бра же прободaєма *, и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaємы, * и3 рыдaющи восклицaла є3си2, м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

КанHнъ,

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Вэнчaвъ бжcтвенными добродётельми, прпdбне, житіE твоE, кассіaне, къ бGу tшeлъ є3си2: t негHже нaмъ проси2 и3збавлeніz прегрэшeній, м0лимсz, совершaющымъ вёрою с™0е твоE преставлeніе.

Всеoбрaзнымъ мановeніемъ къ бGу всёхъ, достослaвне, t стрaстныхъ помышлeній ўклони1лсz є3си2, и3 свётъ бhлъ є3си2, прич†стіи невещeственными њбожaемь, препрослaвленнаго гDа поS, тS прослaвльшаго.

Врaчь бhлъ є3си2 душaмъ, бжcтвенными твои1ми ўчє1ніи, кассіaне, ўправлsz мудров†ніz монaшествующихъ бlгодaтію, и3 къ жи1зни вёчнэй настaвилъ є3си2: сегw2 рaди тS вси2 люб0вію почитaемъ.

БGор0диченъ:

Во чрeвэ носи1вшую, чcтаz, вси2 вёмы: бGа бо въ пл0ть мeртвенную њблeкшасz пaче ўмA родилA є3си2, просвэти1вшаго прпdбныхъ сосл0віе, препрослaвленнаго гDа, слaвнw бо прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цeрковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Ѕвэздy тz на высотЁ цRк0внэй возсіsвшую, просвэщeніе показA сyщымъ во тмЁ хrт0съ, всехвaльне, п0стникwвъ ўкрашeніе, прпdбне.

КrтY приwбщи1вшемусz, и3 мjръ просвёщшему, кассіaне, под0бzсz, распsлсz є3си2 мірски6мъ страстє1мъ, ков†рствіz бэсHвъ побэди1въ.

Мyдрости и3сп0лнисz твоE сeрдце, премyдре, ўчeніz бeздну с™hмъ и3сточи2 д¦омъ, монaхwвъ стадA напаsющу.

БGор0диченъ:

И#сцэли2, всенепор0чнаz, дyшу мою2, молю1сz, и3знем0гшую страстьми2 и3 всsкими насто‰ніи ѕлёйшихъ дeмwнwвъ. бжcтвеннымъ ходaтайствомъ твои1мъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Препод0бенъ бhвъ, бGу возложи1лсz є3си2, и3 просвёщсz д0брыми ви1ды, кассіaне, ћкw с0лнце њблистaлъ є3си2 сіsніемъ бжcтвенныхъ твои1хъ ўчeній, сердцA всёхъ чтyщихъ тS всегдA просвэщaz: но прилёжнw моли2 хrтA, њ и5же люб0вію тeплэ восхвалsющихъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Грэхолюби1въ сhй, молю1 тz безгрёшнаго бGа р0ждшую, взeмлющаго грэхи2 мjра, пречcтаz, многогрёшную дyшу мою2 ўщeдрити, и3 грэхи2 мо‰ мнHгіz њчи1стити: грёшныхъ бо ты2 є3си2 њчищeніе и3 спасeніе вёрныхъ, и3 заступлeніе.

Кrтобогор0диченъ:

И$же в0лею нaсъ рaди распeншагосz на дрeвэ ѓгница зрsщи, рыдaющи глаг0лаше слезsщи: чт0 ти безблагодaтный є3врeйскій соб0ръ воздадE, и4же мн0гихъ, и3 вели1кихъ, сн7е м0й, дарHвъ наслаждeйсz; но воспэвaю твоE, б9е м0й, долготерпёніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

П0двиги твои1ми плотск†z покори1лъ є3си2 и3гр†ніz дyху, прпdбне: и3 свzщeнными ўчє1ніи твои1ми вс‰ њбнажи1лъ є3си2 ков†рствіz льсти1вагw и3 ловлє1ніz.

Ўмерщвлsемь в0лею t мірскjz мeртвости, бyдущіz жи1зни наслёдіе пріsлъ є3си2, кассіaне преслaвне: зак0ны же написaлъ є3си2 монaхwвъ въ наставлeніе и3 совершeніе.

Всели1сz въ дyшу твою2 бlгодaть д¦а, и3 всёхъ вhшша плотски1хъ мудровaній тS показA, пребогaте, и3 льсти1вагw сэтeй kвлeннw.

БGор0диченъ:

Безлётнаго, въ лёто бhвша, родилA є3си2 неизречeннw, всенепор0чнаz, прпdбныz просвэти1вшаго, вёрою пожи1вшыz, и3 ѕлоначaльнаго ѕмjz смири1вшаго.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz приведeніе и4мамы.

Восхи1тилсz є3си2, твои1ми добродётельми, бGопріsтне, носи1мь: и3 рaдуzсz, дости1глъ є3си2 къ нбcнымъ селeніємъ, трудHвъ п0чєсти дост0йнw пріeмлz.

Ўм0мъ чи1стымъ ты2 взирaz добр0ту хrт0ву, стоsлъ є3си2 непрекл0ненъ въ нощи2 и3 во дни2, преслaвне, бжcтвєннаz kвлє1ніz tтyду пріeмлz.

Слeзъ течє1ніи, бGон0се џ§е, напаsемь, ћкw дрeво высоковётвенно принeслъ є3си2 плоды2 и3справлeніz, веселsщаz всёхъ бжcтвеннw помышлє1ніz.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 жи1знь пaче ўмA возсіsвши, дв7о, врагA ўмертви2, вс‰ ны2 ўмертви1вшаго, и3 њживи2 мjръ непрестaннw воспэвaющій тS.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну, t тли2, б9е, мS возведи2.

Путeмъ тёснымъ, џ§е, шeствовалъ є3си2, всBмъ же словесы2 твои1ми сeй показaлъ є3си2, и4мже д0брэ ходsщіи, въ рaйскую широтY вводи1ми бывaютъ.

Жи1знь твоS препод0бна бhсть и3 кончи1на блажeнна, и3 честнA, кассіaне џ§е нaшъ, с™hхъ ѓгGлwвъ собесёдниче.

Дремaніе ўнhніz tвeрглъ є3си2, и3 пребдэвaz въ видёніихъ и3 дэsніихъ, ѓгGльски пожи1лъ є3си2 на земли2, бGон0се всебlжeнне.

БGор0диченъ:

Ћкw добрY, ћкw краснY возлюби1въ тS, добротворsй ї}съ, всенепор0чнаz, и3зъ тебє2 пл0тію раждaетсz, и3 њбожaетъ мS за милосeрдіе безмёрное.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су дух0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

ВсегдA воззрёньми свэтлёйшими, бGомyдре, њбожaемь, свэти1льникъ kви1лсz є3си2 незаходи1мь: tню1дуже њблистaлъ є3си2 сл0во спаси1тельное, всёхъ нaсъ рaзумы просвэщaющее восхвалsющихъ тS.

Љзhкъ тв0й д¦омъ њбощрeнъ, ћвэ начертaвшій зак0нъ спаси1теленъ, и3 џбразы и3зложи2, и4миже ўправлsютсz вс‰, всебlжeнне, при1снw монaшествующихъ стадA рaдующесz.

Рaзумы, прпdбне, спаси1тєльныz и3 глаг0лы, невёдэніе сердeчное tгонsющыz, богaтнw и3сточи1лъ є3си2, џ§е бGомyдре. тёмже тS почитaемъ вёрнw, всес™yю совершaюще пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

Черт0гъ былA є3си2 бжcтвенныz слaвы, и3 пrт0лъ nгнезрaченъ, на нeмже почи2 сл0во воплощeнное за крaйнюю бlгостhню: того2 ќбw моли2, чcтаz, ўщeдрити и3 поми1ловати ны2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Сіsz ћкоже ѕвэздA, сл0вомъ и3 житіeмъ, кассіaне, просвэщaеши вс‰ земны6z концы2, невёдэніz и3з8имaz мглы2, и3 пёти повелэвaz всегдA: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Зашeлъ є3си2, ќмеръ ћкw с0лнце, пребlжeнне, ћкw зарю1 же њстaвилъ є3си2 незаходи6ма словесA тво‰, просвэщ†ющаz дyшы нaшz, вёрою с™yю твою2, прпdбне, совершaющихъ пaмzть.

Добр0ты мhсленныz неизречeннw наслаждaешисz, њстaвль тлённое тёло, и3 ви1дэти спод0билсz є3си2, ±же ви1дzтъ, слaвне, ѓгGльскаz вHинства пою1ще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 нб7съ ши1рши, дв7о, є3гHже бо т†z не вмэсти1ша, несказaннw вмэсти1вши и3 р0ждши пaче смhсла, сугyба сyща є3стеств0мъ, є3ди1ну же и3мyща бGолёпнw v3постaсь.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Крёпость тебЁ даровaсz t бGа и3 си1ла, нач†ла tгони1ти міродeржца: тёмже д0блествовавъ вельми2, ћкw вои1стинну, џ§е бGомyдре, ликHмъ счи1слилсz є3си2 препод0бныхъ, рaдуzсz.

Ћкw шип0къ сладков0ненъ, нaсъ бlгоухaютъ бGодухновє1ннаz словесA, бжcтвеннагw љзhка твоегw2: тh бо бlгоухaніе бhлъ є3си2, нaсъ рaди и3зліsвшагwсz за милосeрдіе, и3 въ пл0ть њблeкшасz, бGон0се всечeстне.

Пaмzть твоS днeсь препод0бнw возсіsвши, њзарsетъ сердцA восхвалsющихъ твоE ѓгGльское житіE, кассіaне, въ нeйже м0лимсz, согрэшeній прощeніе даровaти всBмъ, помоли1сz.

БGор0диченъ:

Глaсъ ти2 прин0симъ гавріи1ловъ, взывaюще: рaдуйсz, трапeзо, бжcтвенный хлёбъ носи1вшаz: рaдуйсz, непроходи1маz двeре: рaдуйсz, рaдосте всёхъ спасaемыхъ, прпdбныхъ похвало2, бцdе приснодв7о.

Приложение. 3 февраля: Святого равноапостольного Николая, архиепископа Японского.

ПРИЛОЖЕ1НІЕ

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

Слyжба с™aгw равноапcтольнагw ніколaz, ґрхіепjскопа kп0нскагw.

На мaлэй вечeрнэ.

Да поeтсz послёдованіе с™hхъ сmмеHна бGопріи1мца и3 ѓнны пррbчцы.

На вели1цэй вечeрнэ,

На ГDи, воззвaхъ: стaвимъ стіхHвъ }, и3 поeмъ стіхи6ры, повторsюще пє1рвыz, прeжде прaздника (зри2 л. к7є њб.).

Стіхи6ры с™и1телz, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными вэнцы2:

Кaкw тS воспёти возм0жемъ, с™и1телю нік0лае равноапcтольне; дерзнyлъ бо є3си2 р0дину њстaвити бlгочести1вую, роди1телей, д0мъ и3 бли1жнихъ, и3 ћкоже ґпcтwли хrтHвы и3ногдA tидти2 въ зeмлю невёдомую и3 далечaйшую, и3дёже тS гнёвомъ и3 ѕл0бою срэт0ша и3 ўби1ти тS хотsху за нeнависть ко хrтY и3 къ пр0повэди твоeй. но послaвый хrт0съ тS соблюдE, и4же и3мёzй вeлію ми1лость.

Кaкw воспёти тS возм0жемъ, с™и1телю нік0лае равноапcтольне; кmрjлла бо и3 меf0діz словeнскихъ бhвъ ўчени1къ позднёйшій, прошeлъ є3си2 пyть и4хъ тёсный и3 приск0рбный, преложи1въ труд0мъ вели1кимъ вс‰ кни6ги бlгочeстіz правослaвнагw и3 дaвъ kп0нцамъ сокр0вище безцённое, ћкw да просвэщaютсz вёдэніемъ, да м0лzтсz бGу свои1мъ си и4хъ kзhкомъ и3 да процвэтaетъ среди2 ни1хъ цRковь хrтA бGа нaшегw, и4же и3мёzй вeлію ми1лость.

Кaкw воспёти тS возм0жемъ, с™и1телю нік0лае равноапcтольне; ўвэнчa бо тS гDь вэнцы2 препод0біz и3 ґрхіерeйства и3 ґпcтольства: tрeксz бо мjра, всего2 себE предaлъ є3си2 бGу во служeніе: свzщеннодёйствуz же бlгодарeніz жeртву тaйную въ пи1щу нбcную твои1хъ чaдъ, проповёдалъ є3си2 сл0во хrт0во, доводS є5 до раздэлeніz члeнwвъ же и3 мозгHвъ слyшающихъ: со ґпcтолы же нhнэ водворszсz, м0лишисz њ нaсъ хrтY, и4же и3мёzй вeлію ми1лость.

Слaва, с™и1телz, глaсъ }:

Вост0къ свhше сhй, гDи ї}се хrтE б9е нaшъ, њзари2 свётомъ твои1мъ невечeрнимъ всю2 странY восходsщагw с0лнца и3 пролeй на всёхъ вразуми1тельную бlгодaть твою2, ћкw да ўмили1вшесz нар0ды вси2 вни1дутъ во дв0ръ џвчій цRкве правослaвныz, и3 принесyтъ тебЁ гобзовaніе плодHвъ бlгочести1выхъ, и3 тёмъ возмeздzтъ труды2 т‰жкіz равноапcтола земли2 своеS, с™и1телz ніколaz. тогw2 моли1твами сп7си2 дyшы всёхъ почитaющихъ честнyю пaмzть є3гw2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ ѕ7:

Да tвeрзетсz двeрь нбcнаz днeсь: безначaльное бо сл0во џ§ее, начaло пріи1мъ подъ лёты, не tстyпль своегw2 бжcтвA, t дв7ы, ћкw младeнецъ четыредесzтоднeвенъ мaтерію в0льнэ прин0ситсz въ цRковь зак0нную! и3 сего2 на рyки пріeмлетъ стaрецъ, tпусти2 зовhй рабA, вLко, и4бо џчи мои2 ви1дэста сп7сeніе твоE! пришeдый въ мjръ сп7сти2 р0дъ человёчь, гDи, слaва тебЁ.

Вх0дъ. Свёте ти1хій. Прокjменъ днE и3 чтє1ніz с™и1тєльскаz три2 (зри2 л. рк7и). На літjи стіхи6ры прaздника, ћкоже и3 на стіх0внэ, глaсъ з7 (зри2 л. д7i).

Слaва, с™и1телz, глaсъ }:

С™и1телю нік0лае, пожи1въ и3 потруди1всz неустaннw вс‰ дни6 животA твоегw2 въ kп0ніи kзhчестэй мyдростію и3 прaвдою, преложи1лъ є3си2 ѕл0бу людeй стропти1выхъ въ кр0тость и3 люблeніе. тёмже є3гдA скончaлъ є3си2 п0двигъ тв0й приснопaмzтный и3 прешeлъ є3си2 tсю1ду въ вBчнаz жили6ща, вси2 восплaкашасz твоегw2 лишeніz и3 припaдаютъ дaже до нhнэ ко гр0бу твоемY просsще п0мощи моли1твъ твои1хъ, и4же д0брэ соблю1дшагw завётъ ґпcтольскій и3 пріwбрётшагw ћкw є3пjскопъ цRкве свидётельство внёшнихъ, не т0кмw свои1хъ. не престaй u5бо назирaz стaдо твоE, во є4же крещє1ннымъ чaдамъ твои6мъ преспэвaти бlгочeстіемъ, некрещє1ннымъ же ўмили1тисz когдA и3 вни1ти въ л0но цRкве правослaвныz и3 всBмъ сп7сти1сz съ люб0вію прaзднующымъ с™yю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ т0йже: И$же на херувjмэхъ носи1мый: (зри2 л. д7i њб.)

Тропaрь с™и1телz, глaсъ д7:

Ћкw ґпcтолwмъ сопричaстника въ трудёхъ и3 возмeздіихъ цRковь тS съ люб0вію почитaетъ, с™и1телю џтче нік0лае равноапcтольне. положи1въ бо мн0гими п0двиги начaло правослaвіz въ kп0ніи kзhчестэй, ўмн0жилъ є3си2 въ нeй ч†да сп7сeніz, и3 по кончи1нэ пріsтъ тS бGъ во њби1тели ґпcтолъ свои1хъ по достоsнію. сегw2 рaди м0лимъ тS моли1сz гDеви пребhти и3 въ прє1днzz дёлу твоемY незhблему на вёки, и3 ввести1сz въ л0но цRкве правослaвныz всBмъ поги1бнути и3мyщымъ, ўмири1тисz мjрови и3 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdа дв7о, и3зъ тебe бо возсіS с0лнце прaвды, хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тьмЁ! весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8sтіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени.

На БGъ гDь: тропaрь прaздника, двaжды. Слaва, с™и1телz, и3 нhнэ, прaздника.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Повелёніе свhше пріeмъ въ хрaмэ б9іи, є4же и3дти2 на ґпcтольство въ kп0нію, и3 крeстъ и4ноческій и3 бlгодaть сщ7eнства, во всеoрyжіи сeмъ њстaвилъ є3си2 р0дину и3 tшeлъ є3си2 въ дaльнюю зeмлю kзhческую. но п0мощію бlгодaти потруди1всz ўсeрднw, пожaлъ є3си2 плоды2 рaдости, мнHгіz дyшы сп7сaющихсz.

Слaва, и3 нhнэ, сэдaленъ прaздника, глaсъ №:

Ли1къ ѓгGльскій да ўдиви1тсz чудеси2, земнjи же глaсы возопіeмъ пёніе, зрsще неизречeнное б9іе снизхождeніе, є3гHже бо трепeщутъ нбcныz си6лы, нhнэ стaрче њб8eмлютъ рyцэ, є3ди1нагw чlвэколю1бца.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7:

Под0бенъ: Вознесhйсz на кrтъ:

Вознесeнъ бhвъ бGомъ въ сaнъ ґпcтола, воспріsлъ є3си2 завётъ хrт0въ въ глубинY души2, и3 ѓгнz посреди2 волкHвъ, никaкоже ўстраши1сz, но крещaz людeй, и3 ўстроsz цRкви, и3 воздвизaz хрaмы, и3сп0лнилъ є3си2 зaповэдь бGолёпно, тёмже и3 соблюдeсz тебЁ вэнeцъ прaвды нетлённый.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сhй со nц7eмъ на пrт0лэ с™ёмъ, пришeдъ на зeмлю t дв7ы роди1сz, младeнецъ бhсть лBты сhй неwпи1санъ, є3г0же пріeмъ сmмеHнъ на рyки, рaдуzсz глаг0лаше: нhнэ tпущaеши, щeдре, возвесели1въ рабA твоего2.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрость:

Премyдрость бжcтвенную всосaвъ ўм0мъ и3 сeрдцемъ въ д0мэ, хрaмэ и3 ўчи1лищахъ рwссjйскихъ, бhлъ є3си2 и3ст0чникъ воды2, текyщіz въ жив0тъ вёчный, и3 и3дёже ѓще бhлъ є3си2, вс‰ напои1лъ є3си2 жи1зни дyха њкрeстъ себE: ты2 њбрати2 kп0нцєвъ въ правослaвіе, начaвъ t пeрвагw, ты2 положи2 њсновaніе цRкве въ kп0ніи, ты2 воспэвaемъ бывaеши днeсь по достоsнію. моли2 хrтA бGа преумн0жити дёло твоE и3 согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Младeнствуеши менE рaди, вeтхій дeньми. чищeніемъ пріoбщaешисz, чистёйшій б9е, да пл0ть ўвёриши мнЁ ю4же t дв7ы. и3 си1мъ сmмеHнъ поучazсz, познa тz бGа ћвльшагосz пл0тію, и3 ћкw жи1знь лобзaше и3 рaдуzсz стaрчески взывaше: tпусти2 менE, тебe бо ви1дэхъ, животA всsческихъ.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ, глaсъ д7: T ю4ности моеS: Прокjменъ, глaсъ д7: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2, живyщіи по вселeннэй. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t їwaнна, зачaло lє.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра самоглaсна, глaсъ ѕ7:

И#зліsсz бlгодaть во ўстнaхъ твои1хъ, с™и1телю џтче нік0лае, є4же проповёдати хrтA kп0нцамъ сл0вомъ и3 писaніемъ. и3 бhлъ є3си2 пaстырь вёрнагw стaда, съ ни1мже кyпнw не боsлсz є3си2 мaлости своеS, пaче же рaдовалсz є3си2 бlгодaтнымъ начaломъ, и3 крёпкою надeждою возрастaніz, и3 бlговолeніемъ nц7A нбcнагw, дaрующагw цrтво. тогw2 моли1твами, хrтE б9е, подaждь ми1ръ и3 бlгочeстіе мjрови, и3 душaмъ нaшымъ вeлію и3 богaтую ми1лость.

КанHнъ прaздника прeжде (зри2 л. є7i њб.)

КанHнъ с™и1телz, є3гHже краегранeсіе: Kп0ніе, спасaйсz правослaвіемъ. Парfeній, глaсъ №.

Пёснь №.

Їрм0съ: Г0рькіz раб0ты и3збaвльсz ї}ль, непроходи1мое пр0йде ћкw сyшу. врагA зрS потоплsема, пёснь ћкw бlгодётелю поeтъ бGу, чудодёющему мhшцею выс0кою, ћкw прослaвисz.

Ћкоже мwmсeй не ўбоsлсz є3си2 фараwни1тскихъ страховaній, но мyжественнw пр0йде провести2 р0дъ kп0нскій чрез8 м0ре крещeніz въ њбэтовaнную зeмлю правослaвіz, гDеви поS: слaвнw бо прослaвисz.

Покрывaша тS џблакъ б9іz бlгодaти во дни6 напaстей, въ нощи1 же твоеS t людeй њстaвленности свётъ бжcтвенный тS њсіzвaше, въ твeрдомъ терпёніи гDви пою1ща: слaвнw бо прослaвисz.

Џный мwmсeй дадE нар0ду своемY зак0нъ сінaйскій, сeй же kп0нскому нар0ду дадE вeсь зак0нъ правослaвнагw благочeстіz, ћкw да поучaютсz и3 возрастaютъ, гDеви пою1ще: слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz м™и, не престaй помогaющи моли1твами твоегw2 равноапcтола ніколaz, процвэтaти правослaвію въ kп0ніи, ўмhтисz всемY нар0ду бaнею пакибытіS и3 спасти1сz всBмъ пою1щымъ гDеви: слaвнw бо прослaвисz.

Пёснь G.

Їрм0съ: Прeжде вBкъ t nц7A рождeнному нетлённw сн7у и3 въ послBднzz t дв7ы воплощeнному безсёменнw, хrтY бGу возопіи1мъ: вознесhй р0гъ нaшъ, с™ъ є3си2, гDи.

И#зо ќстъ твои1хъ не и3зhде велерeчіе, смирeнъ сhй, но, ўтверди1въ въ гDэ сeрдце твоE, вели6каz соверши1лъ є3си2, въ терпёніи взывaz: с™ъ є3си2, гDи.

Е#ли1ко противлsхусz сл0ву твоемY невёрніи, толи1ко пaче ўтверждaлъ є3си2 въ гDэ дyхъ тв0й, и3 не ўбоsвсz, и3 вспsть не возврати1всz, сп7слъ є3си2 сп7сeніz и4щущихъ, взывaz: с™ъ є3си2, гDи.

С™ость б9ію проповёдуz и3 сaмъ ю5 стzжавaz, ўмили1лъ є3си2 наконeцъ коравосердeчныхъ и3 мн0жество и4хъ привeлъ є3си2 ко гDу, взывaющихъ: с™ъ є3си2, гDи.

БGор0диченъ:

Пребlгословeнна є3си2, бцdе дв7о, твои1мъ бо рожcтв0мъ сп7сaютсz человёцы вси2 t прeлести лукaвагw, взывaюще: с™ъ є3си2, гDи.

Кондaкъ прaздника, глaсъ №:

Ўтр0бу дв7и1чу њс™и1вый рожcтв0мъ твои1мъ и3 рyцэ сmмеHне бlгослови1вый, ћкоже подобaше, предвари1въ, и3 нhнэ сп7слъ є3си2 нaсъ, хrтE б9е, но ўмири2 во брaнехъ жи1тельство, є3ди1не чlвэколю1бче.

Јкосъ:

Къ бцdэ притецeмъ, хотsщіи сн7а є3S ви1дэти, къ сmмеHну носи1ма, є3г0же съ нб7сE безпл0тніи ви1дzще, дивлsхусz глаг0люще: ч{днаz зри1мъ нhнэ и3 пресл†внаz, непостижи6маz, несказ†ннаz. и4же бо ґдaма создaвый н0ситсz ћкw младeнецъ, невмэсти1мый вмэщaетсz на рукaхъ стaрчихъ, и4же въ нёдрэхъ неwпи1санныхъ сhй nц7A своегw2, в0лею њписyетсz пл0тію, ґ не бжcтв0мъ, є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

Сэдaленъ с™и1телz, глaсъ }: Под0бенъ: Премyдрость:

Премyдростію бжcтвенною просвэти1въ твою2 дyшу, бhлъ є3си2 свэти1льникъ на свёщницэ всBмъ свэтsй въ kп0ніи kзhчествомъ затмeнной. и3 возсіS денни1ца въ сердцaхъ мн0гихъ, и3 с0лнце прaвды хrт0съ њблистA, ћкw да ви1дzтъ є3го2 неви1дэвшіи и3 ўвёруютъ и3 спасyтсz. моли2 ќбw хrтA бGа њ стaдэ твоeмъ и3 прегрэшeній њставлeніе даровaти чествyющымъ съ вёрою пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

На горЁ сінaйстэй дрeвле ви1дэ мwmсeй з†днzz б9іz, и3 т0нкій бжcтвенный глaсъ спод0бисz во мрaцэ же и3 ви1хрэ слhшати. нhнэ сmмеHнъ воплощeннаго бGа непрел0жнэ нaсъ рaди на рyки пріsтъ, и3 рaдостнw тщaшесz и3дти2 t сyщихъ здЁ къ животY вёчному, тёмже вопіsше: нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Жeзлъ и3зъ к0рене їессeова и3 цвётъ t негw2, хrтE, t дв7ы прозsблъ є3си2: и3зъ горы2, хвaльный, приwсэнeнныz чaщи. пришeлъ є3си2 вопл0щсz t неискусомyжныz, невещeственный и3 б9е, слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ѓще и3 пeрвэе t самaгw себE не возжелaлъ є3си2, но въ хрaмэ б9іи ўслhшавъ глaсъ гDа твоегw2, ћкw зовeтъ тS, воздёвъ рyцэ твои2, т0й тS препоsса и3 поведE въ дaльнюю странY на п0двигъ.

Сёде на тS гDь, ћкоже на конS крёпкаго, впусти1 тz въ kп0нію и3 сп7сeніе є4й бhсть э3ждeніе є3гw2, т0й бо сотвори2 дёло своE тоб0ю, ћкоже бGодохновeннымъ послyшникомъ.

Ѓзъ, речeтъ kп0ніz и3ногдA, рaдуюсz и3 веселю1сz њ гDэ ћкw сп7сeніе содёласz мои1хъ чaдъ досeлэ и3 въ прє1днzz ґпcтольскими труды2 с™и1телz ніколaz.

БGор0диченъ:

И#зми2 нaсъ влaсти тeмнагw міродeржца, м™и б9іz, просвэти1 ны моли1твами твои1ми въ рaзумъ бlгочeстіz и3 сп7си1 ны въ деснhхъ стоsніемъ сн7а твоегw2 въ дeнь судA.

Пёснь є7.

Їрм0съ: БGъ сhй ми1ра, nц7ъ щедр0тъ, вели1кагw совёта твоегw2 ѓгGла, ми1ръ подавaюща, послaлъ є3си2 нaмъ! тёмъ, бGоразyміz къ свёту настaвльшесz, t н0щи ќтренююще, славосл0вимъ тS, чlвэколю1бче.

Свётъ повэлёній б9іихъ возсіS на земли2 kп0нстэй твои1ми ґпcтольскими труды2 и3 прaвдэ хrт0вой научи1шасz тaмw живyщіи, и3 добродётель сотвори1ша по зак0ну, и3 и4мz б9іе прослaвиша.

Ћкw помzнyлъ є3си2 гDа въ ск0рбехъ твои1хъ, тогw2 рaди ўслhша тS и3 пом0же ти2 да преумн0жиши п0двиги тво‰ и3 кни6ги и3 чaдъ дух0вныхъ мн0жество.

ПрестA нечeстіе среди2 и3збрaнныz пaствы твоеS, и3 ґпcтольское вдохновeніе коснyсz сердeцъ и4хъ, є3гдa бо діaконъ возглашaше моли6твы, вeсь ўмилeнъ пaдъ на колBна молsшесz въ рыдaніzхъ предъ бGомъ, и3 съ ни1мъ вс‰ цRковь.

БGор0диченъ:

Рукaми носи1вшаz є3мманyила, бцdе чcтаz, ўмоли2 є3го2 послaти п0мощь свою2 всемогyщую вBрнымъ свои6мъ, ћкw да съ нaми бGа и3мyще, поживeмъ въ бlгочeстіи и3 всsкой чeстности.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: И#зъ ўтр0бы їHну младeнца и3зблевA морскjй ѕвёрь, kковA пріsтъ: въ дв7у же всeльшеесz сл0во и3 пл0ть пріeмшее пр0йде, сохрaншее нетлённу: є3гHже бо не пострадA и3стлёніz, р0ждшую сохрани2 невреждeнну.

ЃгGлъ храни1тель тS руковождaше на пути2 твоeмъ терни1стомъ. тёмже кр0тостію хrтA твоегw2 и3 мyдростію д¦а враги2 пріwбрёлъ є3си2 въ дрyги тво‰.

Воевaше лю1діе дрyгъ на дрyга, пaства твоS проти1ву р0дины твоеS, но кн7зь ми1ра тS ўмудри2 держaтисz мёры разyмныz, ћкоже похвали1ша тS џбэ.

Њслaбы не давaлъ є3си2 твоемY тёлу, ни твоемY дyху, претруждaz и4хъ до концA, д0ндеже дёло соверши1лъ є3си2 ди1вное, ћкоже никт0же и4нъ прeжде тебE.

БGор0диченъ:

Слaву твою2 на земли2 и3 на нб7си2, м™и б9іz, не затми1тъ ѕмjй вели1кій, ни њрyдіz є3гw2, тh бо бGа родилA є3си2 и3 t негw2 бlгодaть пріsла є3си2 наступaти на всю2 си1лу врaжію, и3 вс‰ м0жеши, є3ли1ка х0щеши.

Кондaкъ с™и1телz, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz и3 бGовэщ†нныz:

Твeрдаго и3 бGовэщaннаго проповёдателz є3ђліа твоегw2, гDи, возмeздилъ є3си2 бGолёпнw, трудh бо є3гw2 и3 болBзни пріsлъ є3си2 пaче всёхъ жeртвъ зак0нныхъ и3 всесожжeній. тогw2 моли1твами соблюди2 нaсъ t непріsзни.

Јкосъ:

Не дадE давjдски снA nчесёмъ свои6мъ, ни вёждома свои1ма дремaніz, д0ндеже преложи2 kп0нцємъ всE сл0во твоE, гDи, вeтхагw и3 н0вагw завёта, и3 всE твоE служeніе, и3 всE бGосл0віе въ мёру дов0льную равноапcтолъ тв0й, с™и1тель ніколaй. и3 сE нhнэ бlгодарsще труды2 є3гw2 неуст†нныz kп0нскаz цRковь правослaвнаz процвэтaетъ въ бlгочeстіи и3 мн0житсz и3сполнeніемъ. тогw2 моли1твами u5бо соблюди2 нaсъ t непріsзни.

Пёснь з7.

Їрм0съ: Џтроцы бlгочeстію совоспитaни, ѕлочести1вагw велёніz небрeгше, џгненнагw прещeніz не ўбоsшасz, но посредЁ плaмене стоsще, поsху: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Люб0вію къ бGу и3 лю1демъ разжизaемъ, не ўбоsлсz є3си2 nгнS ѕл0бы и3 нeнависти людeй стропти1выхъ, но бGомъ ўкрэплsемъ шeствовалъ є3си2 пyть тв0й терни1стый, взывaz: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ѓбіе по пришeствіи твоeмъ начaтъ kзhкъ kп0нскій и3зучaти, ћкw да не и3ноzзhчникъ нар0ду бyдеши, и3 дaръ пzтидесsтницы ґпcтольскіz получи1въ, ск0ро преуспёлъ є3си2, взывaz: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Всю1ду бывaz и3 сёмz сёzтелz вергaz, гDню попечeнію съ вёрою предавaлъ є3си2, тёмже и3 преумн0жишасz ни1ва трудHвъ твои1хъ плодоношeніемъ и3 вкyпэ съ мн0жествомъ пaствы твоеS взывaлъ є3си2: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И$мамы тS предстaтельство непостhдное къ сн7у твоемY и3 бGу нaшему, м™и дв7о, и4мже врагHвъ сломлsютсz мечи2, прегрэшeній прощeніе пріeмлемъ и3 жи1знь вёчную наслёдствуемъ.

Пёснь }.

Їрм0съ: Чyда преестeственнагw показA џбразъ nгнер0снаz пeщь дрeвле: џгнь бо не њпали2 ю4ныz дёти, хrт0во kвлsz безсёменное t дв7ы бжcтвенное рожcтво2. тёмъ, воспэвaюще, воспои1мъ: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Е#ди1нъ проти1ву тhсzщи, и3зшeлъ є3си2 не nрyжіемъ, но кр0тостію и3 люб0вію, бlгодaтію же хrтA, и3 побэди1лъ є3си2 враги2, и3 ввeлъ є3си2 и3збр†нныz въ цRковь б9ію, всёхъ поучaz: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Мyдрый зижди1тель бhвъ, на твeрдомъ кaмени вёры создaлъ є3си2 цRковь kп0нскую, и3н0гw бо њсновaніz никт0же м0жетъ положи1ти пaче пол0женнагw хrт0мъ. тёмже на вёки ўтверждeна тоб0ю воспэвaетъ: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Пyть всsкіz пл0ти настA дeнь и3 тебЁ проидти2, и3 бlгослови1въ людeй твои1хъ, и3 пріwбщи1всz хrт0выхъ тaинъ, конeцъ земнaгw трудA пріsлъ є3си2, всёхъ рыдaти по тебЁ њстaвивъ, и3 по смeрти и5хъ наставлsz: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Ѓще и3 ќмерлъ є3си2, но жи1въ въ гDэ пребывaеши чудотворS ко гр0бу твоемY притекaющымъ и3 и4мz твоE призывaющымъ, и3 по всeй kп0ніи прин0сиши слaву хrт0ву неслhшнымъ глaсомъ вопіS: да бlгослови1тъ твaрь всS гDа и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

РабA б9іz смирeннаz цRи1ца нбcнаz бhсть и3 всёхъ покрывaетъ всемогyщимъ предстaтельствомъ свои1мъ, и3 всBмъ помогaетъ въ напaстехъ сyщымъ, и3 всBмъ покрывaетъ согрэшeніz мaтернею люб0вію, и3 всBмъ ходaтайствуетъ сп7сти1сz.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Неизглаг0ланное дв7ы тaинство: и4бо возсіS, и3 прест0лъ херувjмскій, и3 свэтон0сный черт0гъ показaсz хrтA бGа вседержи1телz, сію2 бlгочeстнw ћкw бцdу величaемъ.

Fmміaмъ прин0симъ тебЁ предъ гр0бомъ твои1мъ честнhмъ, ћкw да съ кади1ломъ вкyпэ и3 моли6твы тво‰ возн0сzтсz вhну ко гDу њ преспёzніи всsческомъ пaствы твоеS и3 вели1кіz kп0ніи.

Е#ди1наго бGа проповёдавъ вс‰ дни6 животA твоегw2, т0й тS и3 прослaви п0двигомъ ґпcтольскимъ и3 дaромъ прозорли1вства и3 жи1знію с™0ю и3 вёчнымъ воздаsніемъ.

На смeртномъ nдрЁ тёла многотрyднагw всS kп0ніz тS почтE вкyпэ съ царeмъ свои1мъ, и3 дaже до нhнэ почитaетъ с™yю пaмzть твою2 и3 пр0ситъ бlгодaтныz п0мощи при гр0бэ твоeмъ.

Ї}са и4мz преслaдкое всегдA во ўстёхъ и3 сeрдцэ и3мёвъ при жи1зни, т0й тебЁ пос0бствова въ дёлэ и3 п0двизэ, и3 т0й тS ўпок0и въ вёчныхъ селeніихъ по преставлeніи.

БGор0диченъ:

И# нhнэ, и3 при1снw, и3 во вёки вэкHвъ слaва твоS, бGомaти, въ р0ды родHвъ человёческихъ, на земли2 и3 на нб7си2, бlгодэsніz рaди сп7сeніz сп7сaемыхъ.

Свэти1ленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дyхомъ во с™и1лищи:

Д¦а мановeніемъ пошeлъ є3си2 въ kп0нію и3 проповёдавъ є3ђліе ѕлwчести1вымъ, пріwбрёлъ є3си2 хrтY мнHжества. тёмже съ люб0вію прaзднуютъ пaмzть твою2 и3 призывaютъ тS ћкw предстaтелz своего2 предъ гDомъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника. Самопод0бенъ:

Д¦омъ во с™и1лищи предстaвъ стaрецъ, на рyки воспріsтъ зак0на вLку, вопіS: нhнэ соyзъ мS плотски1хъ разрэши2, ћкоже рeклъ є3си2 съ ми1ромъ, ви1дэхъ бо nчи1ма tкровeніе kзhкwвъ и3 ї}лю сп7сeніе.

На хвали1техъ стіхи6ры прeжде прaздника (зри2 л. }i)

Стіхи6ры с™и1телz, глaсъ }. Под0бенъ: Q, преслaвнагw чудесE:

Q, преслaвнагw чудесE, t кaменій kп0нскагw їдwлослужeніz воздвизaетъ ніколaй с™и1тель ч†да ґвраaму, и3 крещeніемъ с™hмъ њбновлsетъ, и3 цRкви правослaвнэй пріwбрэтaетъ! q каковhй ст0лпъ правослaвіz kп0ніи даровaсz, є3гHже моли1твами, хrтE, сп7си2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ бlгъ и3 чlвэколю1бецъ.

Q, преслaвнагw чудесE, пzтидесsтницы дaръ получи1въ ніколaй с™и1тель, не ўтоми1сz, нижE престA до концA днeй свои1хъ прелагaти всE кни6ги бlгочeстіz на kзhкъ kп0нскій! q, каковhй ст0лпъ правослaвіz kп0ніи даровaсz, є3гHже моли1твами, хrтE, сп7си2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ бlгъ и3 чlвэколю1бецъ.

Q, преслaвнагw чудесE, прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ, но живhмъ сир0тствующымъ ск0рбь и3 рыдaніе! ніколaю с™и1телю престaвльшусz, всS kп0ніz ск0рбію поскорбE њ лишeніи. q каковhй ст0лпъ правослaвіz kп0ніи даровaсz, є3гHже моли1твами, хrтE, сп7си2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ бlгъ и3 чlвэколю1бецъ.

Слaва, с™и1телz, глaсъ }:

Д0мъ во0зовъ богaтый кормлsще нищетY рyfину, и3 вmзантjа бlгочести1ваz tкорми2 правослaвіемъ kзhчествовавшую болгaрію. нhнэ же рwссjz правослaвнаz, гобзyющи ѕэлw2 бlгочeстіемъ, послA въ kп0нію, ниществyющую дyхомъ kзhчества, є3ди1наго т0кмw ґпcтола своего2 ніколaz, и4же ди6внаz сотвори2 поспэшествyющей є3мY бlгодaти: проповёда бо kп0нцамъ хrтA, крести2 сп7сaющихсz, положи2 њсновaніе крёпкое цRкве, и3 бhсть и5мъ во nтцA, и3 тjи примкнyша къ немY ћкоже дёти. и3 сE цRковь kп0нскаz процвэтaетъ нhнэ и3 въ прє1днzz. тогw2 моли1твами хrтE б9е, бlгослови2 ю5 бlгословeніемъ бlгостhннымъ, ћкw да пребyдетъ преспэвaющи во вёкъ вёка.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ ѕ7:

На рукaхъ стaрческихъ въ днeшній дeнь, ћкw на колесни1цэ херувjмстэй, восклони1тисz бlговоли1вый, хrтE б9е, и3 нaсъ пою1щихъ тS страстeй мучи1тельства призывaемый и3збaви и3 сп7си2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ. И# бывaетъ помaзаніе брaтіи є3лeемъ t лампaды с™и1телz.

На літургjи Блажє1нны t канHна прaздника пёснь G-z и3 с™и1телz пёснь ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ №-й: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2, живyщіи по вселeннэй. Ґпcтолъ ко є3врeємъ, зачaло т}i. Ґллилyіа. глaсъ в7. ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости и3 kзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ. Е#ђліе t їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

Ѓще ли настоsтель восх0щетъ прaздновати и3 дeнь рождeніz с™и1телz ніколaz (№-й дeнь ѓvгуста), да поeтъ слyжбу є3гw2 си1це:

Слyжбы с™hхъ з7-ми маккавeєвъ на мaлэй вечeрни и3ли2 повечeріи. На вели1цэй же вечeрни, на ГDи, воззвaхъ: три2 стіхи6ры честнaгw кrтA и3 три2 с™и1телz. Слaва, с™и1телz, Вост0къ свhше: И# нhнэ, кrтA, Е#г0же дрeвле: На літjи поeтъ ю4же х0щетъ слaву с™и1телz. На стіх0внэ же да поeтъ стіхи6ры на ГDи, воззвaхъ: и3ли2 на Всsкое дыхaніе: со стіхи2 си1ми: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz. Мwmсeй и3 ґарHнъ во їерeехъ є3гw2 и3 самуи1лъ въ призывaющихъ и4мz є3гw2. Слaва, с™и1телz, С™и1телю нік0лае: И# нhнэ, кrтA честнaгw: Глaсъ прор0ка: На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь с™и1телz двaжды и3 кrтA є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь: тропaрь крестA двaжды. Слaва, с™и1телz. И# нhнэ, пaки кrтA.

На сэдaльнахъ пeрвый сэдaленъ с™и1телz: Повелёніе свhше пріeмъ:

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Повелённое тaйнw пріeмъ въ рaзумэ, въ кр0вэ їHсифовэ тщaніемъ предстA безпл0тный глаг0лz неискусобрaчнэй: приклони1вый схождeніемъ нб7сA вмэщaетсz неизмённw вeсь въ тS, є3г0же и3 ви1дz въ ложеснaхъ твои1хъ, пріeмша рaбій зрaкъ, ўжасaюсz звaти тебЁ: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Вторhй сэдaленъ с™и1телz: Вознесeнъ бhвъ:

Слaва, и3 нhнэ:

Вознесhйсz на кrтъ в0лею, тезоимени1тому твоемY н0вому жи1тельству щедрHты тво‰ дaруй, хrтE б9е. возвесели2 си1лою твоeю правослaвныхъ хrтіaнъ, побёды даS и5мъ на супостaты, посHбіz и3мyщымъ твоE, њрyжіе ми1ра, непобэди1мую побёду.

Трeтій сэдaленъ с™и1телz: Премyдрость бжcтвенную:

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во во чрeвэ твоeмъ зачeнши нев0льнw, м™и б9іz, мjру родилA є3си2 ми1ръ содержaщаго, и3 во њб8sтіzхъ и3мёла є3си2 всS содержaщаго, пищедaтелz всёхъ и3 творцA твaри. тёмже молю1 тz, всес™az дв7о, и3 вёрою слaвлю тS и3збaвитисz мнЁ прегрэшeній, и3 въ дeнь судA, є3гдA предстaти и4мамъ предъ лицeмъ создaтелz моегw2, вLчце дв7о чи1стаz, твою2 п0мощь тогдA подaждь ми2, вс‰ бо м0жеши є3ли6ка х0щеши, всепётаz.

И# прHчаz, ћкоже подобaетъ по ўстaву, стaвz канHнъ кrтA вмёстw канHна срётеніz. Свэти1ленъ с™и1телz, Слaва, и3 нhнэ, кrтA. На Всsкое дыхaніе: стіхи6ры три2 чcтнaго кrтA и3 три2 с™и1телz. Слaва, с™и1телz: Д0мъ Во0зовъ: И# нhнэ, чcтнaгw кrтA: Пособи1вый, гDи:

Приложение. 5 февраля: Служба Пресвятой Богородице ради иконы ее "Взыскание погибших".

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

Прaзднованіе прес™ёй бцdэ въ чeсть є3S їкHны, и3менyемыz взыскaніе поги1бшихъ.

На вели1цэй вечeрни. На ГDи, воззвaхъ: стіхи6ры на }, прaздника G, и3 бцdы є7.

Стіхи6ры прaздника, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGоzвлeніz неизречeннагw нhнэ прaзднуемъ сп7си1тельную бlгодaть: t дв7ы бо tрокови1цы непрел0жнw младeнствовавъ, хrт0съ бGъ въ цRковь бGу и3 nц7Y м™рію нhнэ прин0ситсz, є3г0же пріи1мъ, сmмеHнъ рукaми њб8sтъ.

Во прор0цэхъ ви1дэнъ бhлъ є3си2, ћкоже м0щнw бsше, ї}се, тебE ви1дэти дрeвле, но нhнэ, б9ій сл0ве, пл0тію всемY мjру kви1лсz є3си2 в0лею t дв7ы мRjи, хrтE, твоE сп7сeніе всBмъ сyщымъ t ґдaма kви1лъ є3си2, ћкw чlвэколю1бецъ.

На сінaйстэй горЁ зак0нъ ўчини1вый дрeвле, нhнэ въ сіHнэ грaдэ и3сполнsz закHннаz, рукaми бцdы, младeнецъ хrтE, со всесожжeніи на рукaхъ сmмеHна во хрaмъ внести1сz восхотёлъ є3си2 пл0тію.

Стіхи6ры бцdы, глaсъ №:

Сіsніе слaвы џ§іz, сн7ъ t свёта, свёте присносyщный, њзари2, м0лимъ тS, ќмъ и3 сeрдце нaше, ї}се, и3 нап0лни нaсъ д¦а, да воспэвaемъ, рaдующесz, р0ждшую тS дв7у чи1стую и3 воспэвaемъ ди6внаz є3S чудесA.

Свётлый составлsетъ ли1къ їкHна твоS, вLчце, къ нeйже мы2 взирaюще, сeрдцемъ и3 ўсты2 бlгослови1мъ, поeмъ и3 величaемъ твоE мaтернее бlгоутр0біе и3 кyпнw t тебE р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Поeмъ сeрдцемъ и3 ўсты2 не дрeвнюю златyю стaмну, въ нeйже бЁ мaнна, но поeмъ дв7у бцdу, хrтA во чрeвэ носи1вшую, и3 слaвимъ твоегw2 џбраза бGосовершaемаz чудесA.

Ћкоже лунA свэтозaрнаz, kви1сz твоS, вLчце, їкHна, њзарsz сyщыz во тьмЁ и3 приводS къ свёту бGоразyміz, и3 нaсъ, во грэсёхъ погибaющихъ, м0лимъ тS со слезaми: сп7си2 t тьмы2 неразyміz и3 тво‰ пэвцы2 вёчной слaвы спод0би.

ТS, є3ди1ну въ женaхъ бlгословeнную, мы2, грёшніи, пою1ще, м0лимъ: и3збaви нaсъ, пречcтаz, t страстeй грэх0вныхъ бlгодaтію сн7а твоегw2 и3 ўкрэпи2 нaсъ въ зaповэдехъ є3гw2 ходи1ти врeмz пр0чее непор0чнw, сп7сaz въ ми1рэ дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ є7:

И#сполнeніе зак0на и3 прbр0кwвъ, р0ждшаz хrтA бGа, и3сп0лни рaдости и3 весeліz всёхъ, чтyщихъ с™yю їкHну твою2, вLчце, да, свётло днeсь прaзднующе, тS рaдостнw воспоeмъ и3 люб0вію и4мz твоE прослaвимъ, ћкw ты2 є3си2 є3ди1на, t всёхъ родHвъ и3збрaннаz, бlгословeннаz и3 препрослaвленнаz.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ є7, гeрманово:

Вeтхій дeньми младeнствовавъ пл0тію, мaтерію дв7ою въ цeрковь прин0ситсz, своегw2 зак0на и3сполнsz њбэщaніе, є3г0же сmмеHнъ пріи1мъ, глаг0лаше: нhнэ tпущaеши съ ми1ромъ, по глаг0лу твоемY, рабA твоего2, ви1дэша бо џчи мои2 сп7сeніе твоE, с™hй.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz.

БытіS чтeніе.

[ГлавA к7и] И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнь. И# њбрёте мёсто, и3 спA тaмw: зaйде бо сlнце. И# взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ. И# с0нъ ви1дэ: и3 сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до нб7съ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй, гDь же ўтверждaшесz на нeй. И# речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ nц7A твоегw2, и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz: землS и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY. И# бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре, и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возбlгословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна зємнaz, и3 њ сёмени твоeмъ. И# сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2: ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. И# востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. И# ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE: нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA нбcнаz.

Прbр0чества їезекjилева чтeніе.

[Глaвы м7г и3 м7д] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw, и3 ±же спасeніz вaшегw: и3 пріимY вы2, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки, и3 сі‰ бsху затворeна. И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ: ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ: по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму: и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDнь.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA f7] Премyдрость создA себЁ д0мъ, и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь. ЗаклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaши своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. ПослA сво‰ рабы2, созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ. И# трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ, и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. Њстaвите безyміе, и3 жи1ви бyдете. И# взыщи1те рaзума, да поживетE: и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. Наказyzй ѕлы6z, пріи1метъ себЁ безчeстіе: њбличazй же нечести1ваго, њпор0читъ себE: њбличeніz бо нечести1вому, р†ны є3мY. Не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебE: њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. Дaждь премyдрому винY, и3 премyдршій бyдетъ: сказyй прaведному, и3 приложи1тъ пріимaти. Начaло премyдрости стрaхъ гDнь, и3 совётъ с™hхъ, рaзумъ: разумёти бо зак0нъ, п0мысла є4сть бlгaгw. Си1мъ бо w4бразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лёта животA.

На літjи стіхи6ры, глaсъ д7:

Торжествyюще нhнэ рaдостнw во хрaмэ твоeмъ, пречcтаz, и3 твоемY припaдающе честн0му џбразу, м0лимъ тS ўмилeннw: сотвори2 нaсъ дост0йны бhти ли1ка прaзднующихъ и3 въ торжествЁ и3збрaнныхъ сн7а твоегw2.

СердцA н†ша привлеклA є3си2, дв7о чcтаz, и3 ди1внымъ џбраза твоегw2 бlголёпіемъ и3 бGолёпными џнагw чудесы2, тёмже, пою1ще, м0лимъ тS: и3 нaшz дyшы свётлы содёлай, вLчце.

Въ премjрномъ ликyz свётэ, не прeзри нaсъ, д0лу сyщихъ во тьмЁ земн0й, но, њсэнsz їкHною, при1зри мaтернимъ бlгоутр0біемъ на рабы2 тво‰ и3 свётомъ сн7а твоегw2, вLчце, tжени2 t нaсъ мр†чныz прил0ги лукaвагw.

Ўтверди2, прослaви, вознеси2 вBрныz лю1ди тво‰, вёрныхъ пом0щнице, грaдъ сeй и3 вс‰ грaды и3 страны2 въ ми1рэ сохрани2 и3 всёхъ, лю1бzщихъ слaвити чcтнhй џбразъ тв0й, вэнцє1въ слaвы спод0би.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Не надёемсz на кн‰зи, на сhны человBческіz, но всE нaше ўповaніе на твоего2 сн7а, бцdе, возлагaемъ и3 вёруемъ непрел0жнw, ћкw т0й є4сть сп7сeніе нaше, и3 да не постыди1мсz.

И# нhнэ прaздника, глaсъ ѕ7:

Да tвeрзетсz двeрь нбcнаz днeсь: безначaльное бо сл0во џ§ее, начaло пріи1мъ подъ лBты, не tстyпль своегw2 бжcтвA, t дв7ы ћкw младeнецъ четыредесzтоднeвенъ м™рію в0льнэ прин0ситсz въ цeрковь зак0нную, и3 сего2 на рyки пріeмлетъ стaрецъ, tпусти2, зовhй, рабA, вLко, и4бо џчи мои2 ви1дэста сп7сeніе твоE. пришeдый въ мjръ сп7сти2 р0дъ человёчь, гDи, слaва тебЁ.

Стіх0вна бцdы, глaсъ є7:

Неисповэди1мое чудeсъ м0ре, вёмы тS, бцdе, пaче бо херувjмwвъ и3 серафjмwвъ прослaвиласz є3си2, тёмже и3 нhнэ тS ћкw м™рь б9ію въ пёснехъ величaемъ, раби2 твои2, бlгодaрственнw.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Не твaри преклонsемъ колBна, пад0ша бо и3стукaны, но тебЁ, пренепор0чнаz дв7о, и3 џбразъ тв0й лобызaюще, м0лимсz: сп7си2 лю1ди тво‰ t nгнS страстeй, t бёдъ и3 напaстей рук0ю бGа бlгословeннагw.

Стjхъ: Приведyтсz цRю2 дёвы въ слёдъ є3S, и4скрєнніz є3S приведyтсz тебЁ.

Ты2 ти1хое њбуревaємымъ, бцdе, пристaнище, ты2 рaдость въ печaль погружє1ннымъ, болsщымъ ты2 и3сцэлeніе и3 покр0въ всBмъ, къ тебЁ прибэгaющымъ. вLчце, є3ди1на чcтаz и3 бlгословeннаz.

Стjхъ: Приведyтсz въ весeліи и3 рaдованіи, введyтсz въ хрaмъ цReвъ.

Тоб0ю возстаю1тъ разслaбленніи, недyгующіи и3сцэлsютсz, слэпjи прозирaютъ, t бэсHвъ томи1міи свобождaютсz, рaдуйсz, и3ст0чниче даровaній, бGобlгодaтнаz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Собери2 разстоsщыz во є3ди1но, ми1ръ мjрови р0ждшаz, правослaвіе ўтверди2 непоколеби1мw и3 всёхъ нaсъ соблюди2 непреткновeнныхъ бhти во и3сповёданіи сн7а твоегw2, ћкw є3ди1на вёрныхъ пом0щнице.

И# нhнэ, прaздника, глaсъ ѕ7:

На рукaхъ стaрческихъ во днeшній дeнь, ћкw на колесни1цэ херувjмстэй, восклони1тисz бlгоизв0ливый, хrтE б9е, и3 нaсъ, пою1щихъ тS, страстeй мучи1тельства призывaемый и3збaви и3 сп7си2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Стіх0вна прaздника, глaсъ ѕ7: Под0бенъ: Триднeвенъ:

Воспріими2, речE, сmмеHне, зижди1телz всsческихъ рукaми, q стaрче, подыми2 хrтA, є3г0же дв7а nтрокови1ца роди2 безсёменнw на рaдость р0да нaшегw.

Стjхъ: Нhнэ tпущaеши рабA твоего2, вLко, по глаг0лу твоемY съ ми1ромъ.

Зак0ну творцA и3 бGа, є3гHже трепeщутъ ѓгGльскаz мнHжества, сошeдшесz, воспои1мъ лю1діе є3ди1наго бlгодётелz и3 зак0на законодaтелz во сп7сeніе дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Свётъ во tкровeніе kзhкwвъ и3 слaву людeй твои1хъ ї}лz.

Нhнэ tпущaеши, вLко, рабA твоего2, ћкоже рeклъ є3си2, съ ми1ромъ, ћкw ви1дэхъ тS, хrтE, свёта первовёчнаго, соyзъ мS плотски1хъ, во tкровeніе kзhкwвъ и3 ї}лю.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7. Ґндрez пЂрра:

Е#мyже вhшши служи1теліе съ трeпетомъ м0лzтсz, д0лу нhнэ сmмеHнъ вeщными рукaми пріeмъ, бGа человёкwмъ соедини1тисz проповёда, и3 чlвёка нбcна бGа ви1дzй, tлучazсz сyщихъ на земли2, рaдостнw взывaше: и4же во тьмЁ сyщымъ невечeрній свётъ tкрывazй, гDи, слaва тебЁ.

Тропaрь, глaсъ з7:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, во њб8sтіzхъ свои1хъ превёчнаго младeнца и3 бGа носи1вшаz, проси2 є3го2 дaти мjру ўмирeніе и3 душaмъ нaшымъ сп7сeніе. сн7ъ бо тебЁ, бGомaти, вэщaетъ, ћкw вс‰ прошє1ніz тво‰ во бlг0е и3сп0лнитъ. сегw2 рaди и3 мы2, припaдающе, м0лимсz и3, надёющіисz на тS, да не поги1бнемъ, и4мz твоE и3менyемъ: тh бо є3си2, вLчце, взыскaніе поги1бшихъ.

И$нъ тропaрь, глaсъ д7:

Взыщи2 нaсъ, погибaющихъ, прес™az дв7о, не по грэхHмъ бо нaшымъ наказyеши нaсъ, но по чlвэколю1бію ми1луеши, и3збaви нaсъ t ѓда, болёзни и3 нyжды и3 сп7си2 нaсъ.

Тропaрь прaздника, глaсъ №:

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе дв7о, и3зъ тебe бо возсіS с0лнце прaвды, хrт0съ бGъ нaшъ, просвэщazй сyщыz во тьмЁ. весели1сz и3 ты2, стaрче прaведный, пріeмый во њб8sтіz свободи1телz дyшъ нaшихъ, дaрующаго нaмъ воскресeніе.

На ќтрени. На БGъ гDь: тропaрь прaздника двaжды. Слaва, бцdы. И# нhнэ, прaздника.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Самопод0бенъ:

Ли1къ ѓгGльскій да ўдиви1тсz чудеси2, земнjи же глaсы, возопіeмъ пёніе, зрsще неизречeнное б9іе снизхождeніе. є3гHже бо трепeщутъ нбcныz си6лы, нhнэ стaрчи њб8eмлютъ рyцэ є3ди1наго чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Свирёлей пaстырскихъ:

Роди1лсz є3си2 на земли2, собезначaльный nц7Y, принeслсz є3си2 въ цRковь, непостижи1мый, рaдуzсz же, стaрецъ на рyки тS воспріsтъ, зовhй: нhнэ tпущaеши, є3г0же посэти1лъ є3си2 по глаг0лу твоемY, бlгоизв0ливый сп7сти2 ћкw бGъ р0дъ человёческій.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Младeнствуеши менE рaди, вeтхій дeньми, чищeніемъ пріwбщaешисz, чcтёйшій б9е, да пл0ть ўвёриши мнЁ, ю4же t дв7ы. и3 си1мъ сmмеHнъ, поучazсz, познa тz, бGа, ћвльшагосz пл0тію, и3, ћкw жи1знь, лобзaше и3 рaдуzсz, стaрчески взывaше: tпусти2 менE, тебe бо ви1дэхъ, животA всsческихъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Tрhгну сeрдце моE сл0во блaго: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t луки2, зачaло д7. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра літjйнаz на Слaвэ, глaсъ ѕ7: Не надёемсz на кнsзи:

КанHны прaздника съ їрмос0мъ на ѕ7, їрмосы2 по двaжды и3 бцdы на }. Катавaсіа прaздника. По G-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ прaздника, сэдaленъ бцdы. По ѕ7-й пёсни кондaкъ и3 јкосъ бцdы.

КанHнъ прaздника, глaсъ G (зри2 л. є7i њб.).

КанHнъ прес™hz бцdы, глaсъ д7.

Пёснь №.

Їрм0съ: Tвeрзу ўстA моS, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz, тоS, чудесA.

Ўмилосeрдисz њ нaсъ, грёшныхъ, погибaющихъ, прес™az бцdе, но вмёстw печaли дaруй нaмъ рaдость, да воспэвaемъ тS, всес™az вLчце.

Ўтиши2 дyшъ нaшихъ свирёпство, понeже мнHгіz скHрби и3 пєчaли напад0ша на нaсъ, грёшныхъ, да не поги1бнемъ во ѕлЁ, њкаsнніи.

Ты2 є3си2 нaша крёпость и3 ўтверждeніе и3 t врагHвъ защищeніе, и3 сегw2 рaди не бои1мсz врaжіz навёта, но при1снw поeмъ тS и3 слaвимъ, всеслaвнаz.

Нап†сти, и3 бBды, и3 скHрби мнHги пріид0ша на нaсъ и3 њтzготи1ша нaсъ, и3 t всегw2 сeрдца м0лимъ тS, вопію1ще: и3збaви, бGороди1тельнице, t њбдержaщихъ нaсъ ѕHлъ и3 весeліz и3сп0лни.

Пёснь G.

Їрм0съ: Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себE совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Ты2 є3си2 тeплаz предстaтельница и3 твeрдое заступлeніе, и3збaви нaсъ, всес™az, t нашeдшихъ на нaсъ напaстей, тh бо є3си2, вLчце, пaдшихъ и3справлeніе.

И#збaви нaсъ, пречcтаz, t напaстей, и3 бёдъ, и3 њмрачeніz душeвнагw, и3 ўнhніz, вс‰ стр†сти tжени2 t нaсъ, чcтаz, да при1снw тS слaвимъ.

Къ тебЁ притекaемъ, пречcтаz, не прeзри нaшеz болёзни и3 воздыхaніz, но при1зри на нaсъ, сyщихъ въ ск0рби, и3 сію2 нaшу печaль на рaдость преложи2, бGоблажeннаz.

Ви1ждь, вLчце, бэдY нaшу и3 ск0рби, ћкw въ тёхъ лукaвый врaгъ поглоти1ти нaсъ тщи1тсz, но ты2, пречcтаz, препни2 є3гw2 ѕлохи1трое ковaрство, да, и3збaвльшисz, слaвимъ тS, твeрдую застyпницу за ны2, во грэсёхъ погибaющихъ.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Молeніе тeплое и3 стэнA неwбори1маz, ми1лости и3ст0чниче, мjрови прибёжище, прилeжнw вопіeмъ ти2: бцdе, вLчце, предвари2 и3 t бёдъ и3збaви нaсъ, є3ди1на, вск0рэ предстaтельствующаz.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ б9ествA во џблацэ лeгцэ, пріи1де ї}съ преб9eственный нетлённою длaнію и3 сп7сE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ты2 є3си2, пречcтаz дв7о, надeждо и3 ўтверждeніе нaше неруши1мое, и3 лю1тыхъ бёдъ њсвобождeніе, и3 t печaли ўтэшeніе, и3 дyшъ нaшихъ просвэщeніе, и3 во ўповaніи нaшемъ непоколеби1мый ст0лпе.

Въ си1хъ печaлехъ бyди слaдкое ўтэшeніе, и3 въ бэдaхъ ск0раz пом0щница, и3 въ моли1твахъ предстaтельница, тs бо, м™и б9іz, стzжaвши, t всsкихъ бёдъ и3збавлsемсz и3 ко сп7сeнію тоб0ю наставлsемсz.

Ты2 є3си2, пречcтаz дв7о, сyщымъ въ бэдaхъ прибёжище, немощнhмъ помогaеши, грёшныхъ и3справлsеши и3 ко сп7сeнію наставлsеши, ћкw м™и б9іz сyщаz.

Суди2 њби1дzщихъ, и3 побори2 борю1щихъ нaсъ, и3 t напрaснагw њскорблeніz и3збaви нaсъ, њсуждeнныхъ, ћкw ты2 судію2 прaведнаго родилA є3си2, всенепор0чнаz. и4же х0щетъ суди1ти комyждо по дэлHмъ є3гw2.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Преклони1сz къ мольбaмъ рабHвъ твои1хъ, вLчце, и3 не закосни2 и3збaвити нaсъ t всёхъ скорбeй и3 бёдъ, ±же њбдержaтъ нaсъ, ви1димыхъ и3 неви1димыхъ врагHвъ tжени2 t нaсъ, да не ѕлЁ поги1бнемъ, њкаsнніи.

Ты2 въ напaстехъ и3 ск0рбехъ ми1лостивw защищaеши, и5же подъ кр0въ тв0й прибэгaютъ, пріими2, пречcтаz, и3 нaше сіE мaлое t ўнhлагw сeрдца молeніе, да не ѕлЁ въ tчazніи поги1бнемъ.

Ми1лостивымъ и3 кр0ткимъ џкомъ, бGороди1тельнице, и3 милосeрдіемъ твои1мъ при1зри на нaсъ, недост0йныхъ, и3 t њбстоsніz напaсти нaсъ свободи2, призывaющихъ тS на п0мощь, всепречcтаz.

Первоздaнный ґдaмъ и3 є4vа тоб0ю, вLчце, и3збaвистасz t слeзъ, съ ни1ми же и3 нaсъ, припaдающихъ и3 молsщихсz ти2, и3збaви слeзъ, печaлей и3 скорбeй и3 подaждь полeзное нaмъ ўтэшeніе њ бз7э, сп7сэ нaшемъ.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Б9eственное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGом™ре, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Ўслhши печaльный в0пль рaбъ твои1хъ, трeбующихъ п0мощи твоеS, бGомaти, тh бо є3си2 ўповaніе нaше, потщи1сz печaль нaшу на рaдость преложи1ти.

И#збaви нaсъ, вLчце, t kзhка льсти1ва и3 t человёка непрaведна и3зми2 нaсъ, вс‰ бо ты2 м0жеши, ћкw м™и зижди1телz нaшегw сyщи.

Вёмы тS, бGоблагодaтнаz, ск0рое поги1бшихъ взыскaніе, нaсъ, немощнhхъ, крёпость и3 ўтверждeніе, дyхомъ, ўсты2 и3 сeрдцемъ зовeмъ ти2: t напaстей и3 печaли свободи2 нaсъ, вLчце, къ тебЁ прибэгaющихъ.

И#збaви нaсъ t напaстей и3 бёдъ, бGоневёсто, тs бо ўстр0и бGъ на сп7сeніе и3 заступлeніе нaше ходaтаицу, сегw2 рaди и3 нaмъ, недостHйнымъ, и3сходaтайствуй t печaли и3збавлeніе.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Предстaтельство хrтіaнъ непостhдное, ходaтайство ко творцY непрел0жное, не прeзри грёшныхъ молeній глaсы, но предвари2, ћкw бlгaz, на п0мощь нaсъ, вёрнw зовyщихъ ти2: ўскори2 на моли1тву и3 потщи1сz на ўмолeніе, предстaтельствующи при1снw, бцdе, чтyщихъ тS.

Другjй кондaкъ, глaсъ т0йже:

Не и4мамы и3нhz п0мощи, не и4мамы и3нhz надeжды, рaзвэ тебE, пречcтаz дв7о, ты2 нaмъ помози2, на тебE надёемсz и3 тоб0ю хвaлимсz: твои1 бо є3смы2 раби2, да не постыди1мсz.

Пёснь з7.

Їрм0съ: Не послужи1ша твaри бGомyдріи, пaче создaвшагw, но, џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Ты2 є3си2, пречcтаz дв7о, покрови1тельница нaша и3 непрестaнное рaдованіе дyшъ нaшихъ, не прeзри нaсъ, њдержи1мыхъ лю1тою бэд0ю и3 неутэши1мою печaлію, но заступи2 и3 поми1луй рабы2 тво‰.

Ты2 є3си2 крёпость нaша, пречcтаz вLчце, и3 въ нашeдшихъ нечaемыхъ ск0рбехъ ўтэшeніе, и3 сегw2 рaди мы2, недост0йніи раби2 твои2, всенадeжнw вопіeмъ ти2: поми1луй нaсъ, пaдшихъ.

И#сцэли2 душє1вныz ћзвы, вLчце, и3 заступи2 нaсъ, рабHвъ твои1хъ, и3збaви нaсъ t пaгубныz сёти лукaвагw, t всsкагw падeніz и3 t развращeніz и3зми2 нaсъ, пребlгословeннаz.

Сокруши2 совёты непрaвєдныz, и5же и3з8wщрeны сyть на ны2, мh бо и3нhz п0мощи не и4мамы, рaзвэ тебE, чcтаz, и3 къ тебЁ прибэгaемъ: не попусти2 поги1бнути, ћкw вс‰ тебЁ возмHжна сyть.

Пёснь }.

Їрм0съ: Tроки бlгочєсти1выz въ пещи2 рожcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Дyшы нaшz сохрани2 под8 кр0вомъ твои1мъ, пребlгословeннаz бцdе, и3 t разли1чныхъ належaщихъ на нaсъ бёдъ и3 скорбeй и3збaви нaсъ, да не порaдуетсz врaгъ нaшъ њ нaшей поги1бели, но да слaвимъ тS, б9ію м™рь, во вёки.

Ўбоsхомсz п0мощи человёческіz и3скaти, прибэг0хомъ къ тебЁ, всенепор0чнаz, ты2 є3си2 храни1тельница хrтіaнwмъ, днeсь къ покр0ву притек0хомъ, надёzсz на ми1лость бlгоутр0біz твоегw2, матери1нски поми1луй нaсъ, да слaвимъ тS во вёки.

Ты2 є3си2, пречcтаz дв7о, просвэщeніе и3 и3збавлeніе, ты2 є3си2 пом0щница нaша всерaдостнаz и3 стэнA неруши1маz, слaва и3 хвалA нaша, всенепор0чнаz, да прослaвимъ тS во вёки.

На тS всю2 надeжду сп7сeніz нaшегw возложи1хомъ, неискусобрaчнаz бGороди1тельнице, и3 на п0мощь призывaемъ тS: сп7си2 нaсъ t печaли сіS и3 напaсти и3 t всёхъ скорбeй и3збaви нaсъ, да слaвимъ тS во вёки.

На f7-й пёсни поeмъ припёвы прaздника.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

И$зсше, ћкw скудeль, t печaли крёпость нaша, и3 ко ѓду прибли1жихомсz, t kзhкъ душепaгубныхъ предвари2, м™и б9іz, заступлeніемъ твои1мъ и3 t њбдержaщихъ нaсъ скорбeй рук0ю, м™и, твоeю и3збaви нaсъ, да слaвимъ тS, чcтаz приснодв7о.

Двaжды.

Всенепор0чнаz nтрокови1це, всBмъ вBрнымъ крёпкаz пом0щнице, и3 ўповaніе хrтіaнwмъ, бyди и3 њ нaсъ неtстyпнаz молeбница къ сн7у твоемY и3 бGу њ њсвобождeніи t нашeдшіz сіS напaсти, да вопіeмъ ти2: рaдуйсz, чcтаz приснодв7о.

Ты2 є3си2 крёпость нaша, прибёжище и3 стэнA неwбори1маz, ты2 є3си2 тeплаz къ бGу моли1твенница, всsкихъ напaстей и3 бёдъ свободи2, є3ди1наz бlгословeннаz, да вопіeмъ ти2: рaдуйсz, пребlжeннаz бцdе, приснодв7о.

Свэти1ленъ прaздника.

На хвали1техъ стіхи6ры прaздника G и3 бцdы G, літ‡йныz.

Стіхи6ры прaздника, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Стрaхомъ же и3 рaдостію на рукaхъ вLку сmмеHнъ держA, животA прошaше разрэшeніz, поS бGороди1тельницу.

Нhнэ мS къ жи1зни tпусти2 и4стиннэй, сmмеHнъ вопіsше, сп7се м0й, ви1дэхъ бо тS, свёта, ми1ра вLко.

Ѓнна прbр0чески, цэломyдреннаz и3 прпdбнаz, нhнэ и3сповёдашесz t дв7ы прозsбшему земнhхъ на и3збавлeніе.

Слaва, бцdы. И# нhнэ, прaздника, глaсъ в7:

Рaдуйсz, ћже рaдость мjру пріeмшаz, хrтA жизнодaвца, и3 ўстaвльшаz печaль, дв7о, прамaтернюю.

Моли1тва №.

Q, прес™az и3 пребlгословeннаz дв7о, вLчце бцdе! при1зри ми1лостивымъ твои1мъ џкомъ на нaсъ, предстоsщихъ предъ с™0ю їкHною твоeю и3 со ўмилeніемъ молsщихсz тебЁ, воздви1гни нaсъ и3зъ глубины2 грэх0вныz, просвэти2 ќмъ нaшъ, њмрачeнный страстьми2, и3 ўврачyй ћзвы дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ. не и4мамы и3нhz п0мощи, не и4мамы и3нhz надeжды, рaзвэ тебE, вLчце, ты2 вёси вс‰ нeмwщи и3 согрэшє1ніz нaшz, къ тебЁ прибэгaемъ и3 вопіeмъ: не њстaви нaсъ твоeю нбcною п0мощію, но предстaни нaмъ при1снw и3 твои1мъ неизречeннымъ милосeрдіемъ и3 щедр0тами сп7си2 и3 поми1луй нaсъ, погибaющихъ. дaруй нaмъ и3справлeніе грэх0вныz жи1зни нaшеz и3 и3збaви нaсъ t скорбeй, бёдъ и3 болёзней, t напрaсныz смeрти, ѓда и3 вёчныz мyки. тh бо, цRи1це и3 вLчце, ск0раz пом0щница и3 застyпница всBмъ, притекaющымъ къ тебЁ, и3 крёпкое прибёжище грёшникwвъ кaющихсz. подaждь ќбw нaмъ, пребlгaz и3 всенепор0чнаz дв7о, хrтіaнскій конeцъ животA нaшегw, ми1ренъ и3 непостhденъ, и3 спод0би нaсъ твои1мъ ходaтайствомъ всели1тисz въ nби1телzхъ нбcныхъ, и3дёже непрестaнный глaсъ прaзднующихъ рaдостію слaвитъ прс™yю трbцу, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aго д¦а, нhнэ, и3 при1снw, и3 во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

Моли1тва в7.

Застyпнице ўсeрднаz, бlгоутр0бнаz гDа м™и, къ тебЁ прибэгaю ѓзъ, nкаsнный и3 пaче всёхъ человBкъ грэшнёйшій, вонми2 глaсу молeніz моегw2, в0пль м0й и3 стенaніz ўслhши, ћкw беззакHніz мо‰ превзыд0ша главY мою2, и3 ѓзъ, ћкоже корaбль въ пучи1нэ, погружaюсz въ м0ре грэхHвъ мои1хъ. но ты2, всебlгaz и3 милосeрдаz вLчце, не прeзри менE, tчazннаго и3 во грэсёхъ погибaющаго, поми1луй мS, кaющагосz въ ѕлhхъ дёлэхъ мои1хъ, и3 њбрати2 на пyть прaвый заблyждшую њкаsнную дyшу мою2. на тебE, вLчце моS бцdе, возлагaю всE ўповaніе моE. ты2, м™и б9іz, сохрани2 и3 соблюди1 мz подъ кр0вомъ твои1мъ, нhнэ, и3 при1снw, и3 во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

Моли1тва G.

Q прес™az вLчце и3 бцdе, вhсшаz херув‡мъ и3 честнёйшаz сераф‡мъ, бGоизбрaннаz nтрокови1це, поги1бшихъ взыскaніе и3 всёхъ скорбsщихъ рaдосте, подaждь ўтэшeніе и3 нaмъ, въ поги1бели и3 ск0рби сyщымъ, рaзвэ бо тебE, и3н0го прибёжища и3 п0мощи не и4мамы. ты2 є3ди1на є3си2 рaдости нaшеz ходaтаица и3 ћкw м™рь б9іz и3 м™и милосeрдіz, предстоS ў пrт0ла прес™hz трbцы, м0жеши нaмъ помощи2: никт0же бо, притекazй къ тебЁ, посрaмленъ tх0дитъ. ўслhши ќбw и3 нaсъ нhнэ, въ дeнь поги1бели и3 печaли, предъ твоeю їкHною припaдающихъ и3 со слезaми тебЁ молsщихсz: tжени2 t нaсъ належaщыz на нaсъ скHрби и3 бёды въ сeй врeменнэй жи1зни, не лишeны же ны2 сотвори2 твои1мъ всеси1льнымъ ходaтайствомъ и3 вёчныz нескончaемыz рaдости въ цrтвіи сн7а твоегw2 и3 бGа нaшегw. ґми1нь.

Приложение. 17 февраля: Святого священномученика Ермогена, патриарха Московского и всея Руси.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

Слyжба с™и1телю и3 чудотв0рцу є3рмогeну, патріaрху моск0вскому и3 всеS руси2 (Текст сей службы печатаетсz по изданию:Слyжба с™и1телю и3 чудотв0рцу є3рмогeну. И#здaніе моск0вскагw большaгw ўспeнскагw соб0ра. МосквA. Сmнодaльнаz тmпогрaфіz, ¤ацз7i.).

На мaлэй вечeрни, на ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ №-й. Под0бенъ: Прехвaльніи м§нцы:

Прехвaльный є3рмогeне м§нче, тS ни темни1ца потаи1ла є4сть, но д¦а б9іz бlгодaть пріsтъ тS, и3 и3сп0лнилсz є3си2 д¦а рaзума, и3 внyтрь тебє2 бhвшее б9іе цrтво созерцaлъ є3си2. хrтY моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прехвaльный є3рмогeне м§нче, тS ни темни1ца потаи1ла є4сть: возсёлъ бо є3си2 тaмw, ћкw на прест0лэ, и3 tверз0шасz ўстA тво‰, и3 внyтрь є3S бhвъ, всю2 рyсь къ ратоб0рству за вёру и3 nтeчество призвaлъ є3си2. хrтY моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прехвaльный є3рмогeне м§нче, тS ни2 темни1ца и3знури1ла є4сть, но вeліz рeвность б9іz њб8sтъ тS, и3 и3сп0лнилсz є3си2 nгнS, поsсти хотsщагw сопроти6вныz, и3 внyтрь темни1цы бhвъ, ћкw свэти1льникъ пред8 бGомъ сгорaлъ є3си2. хrтY моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прехвaльный є3рмогeне м§нче, тS ни землS потаи1ла є4сть, но нб7о пріsтъ тS, и3 tверз0шасz ти2 р†йскіz двє1ри, и3 внyтрь бhвъ, дрeва жив0тнагw наслаждaешисz. хrтY моли1сz, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Под0бенъ т0йже:

Днeсь сщ7енном§нкъ є3рмогeнъ предстои1тъ б9іей м™ри и3 неви1димw за ны2 м0литсz съ нaми: застyпнице ўсeрднаz, заступи2, сп7си2 и3 поми1луй рyсь правослaвную и3 сохрани2 ю5 покр0вомъ твоеS бlгости.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7-й. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Грaде москвA, сeрдце рyси правослaвныz, грaде вели1кихъ с™и1телей, красyйсz н0вымъ чудотв0рцемъ є3рмогeномъ.

Стjхъ: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Д0ме темни1чный, д0ме с™hй, въ нeмже с™и1тель скончaсz, весели1сz, њбрёлъ бо є3си2 бlгодaть: прест0лъ б9іz хрaма.

Стjхъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ, t слyха ѕлA не ўбои1тсz.

Д0ме сщ7eнный, гр0бе с™hй, правослaвныхъ слaво, tвeрзисz и3 бyди и3ст0чникъ жи1зни приснотекyщіz.

Слaва, и3 нhнэ: Под0бенъ т0йже:

Застyпнице ўсeрднаz, м™и бGа нaшегw и3 предстaтельнице чcтаz, со с™и1телемъ моли2 сн7а твоего2 њ твои1хъ рабёхъ.

Тропaрь, глaсъ д7, пи1санъ на вели1цэй вечeрни. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На вели1цэй вечeрни, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ G-й.

Глaсъ с™hz цRкве правослaвныz со ўмилeніемъ любвE взывaетъ: пріиди1те, ч†да мо‰, и4миже болёзную. пріиди1те къ с™и1телю вели1кому, пріиди1те къ сщ7енном§нку преди1вному, пріиди1те къ мlтвеннику за рyсь неtстyпному, припади1те и3 моли1тесz и3з8 глубины2 души2: сщ7енном§нче є3рмогeне, сп7сaй и3 нhнэ, ю4же возлюби1лъ є3си2, рyсь правослaвную мlтвами твои1ми.

Кто2 сeй колBна тэлесE и3 души2 со ўмилeніемъ преклони1вый; кто2 сeй на лицE своE падhй; кто2 сeй надeждею џчи на нeбо возводsй и3 со ўповaніемъ нел0жнымъ рyцэ свои2 воздэвazй; кто2 сeй плaчай и3 рыдazй, ты2 є3си2, сщ7енном§нче є3рмогeне, ты2 є3си2, печaльниче земли2 нaшеz, преложи2 плaчь є3S на рaдость.

ГDи, ѓще не бhхомъ с™aго твоего2 сщ7енном§нка є3рмогeна и3мёли мlтвенника, и3 благостhню твою2 ми1лующую нaсъ, кaкw смёли, сп7се, стоsти пред8 лицeмъ твои1мъ во грэсёхъ нaшихъ дaже до сегw2 днE, кaкw смёли бhхомъ противустaти врагHмъ нaшымъ и3 њгради1ти вёру nтє1цъ нaшихъ и3 ўтверди1ти цaрство правослaвное; но ўслhшалъ є3си2 мlтву с™и1телz вели1кагw, є3рмогeна сщ7енном§нка преди1внагw, и3 собрaлъ є3си2 под8 крилЁ є3гw2 рyсь правослaвную, и3 побэг0ша врази2 є3S пред8 лицeмъ є3S. и3 нhнэ мlтвами с™и1телz пощади2 и3 сп7си2 нaсъ, гDи.

Жи1во сл0во гDне и3 дёйственно: не ўб0йтесz t ўбивaющихъ тёло, души1 же не могyщихъ ўби1ти: ўб0йтесz же пaче могyщагw и3 дyшу и3 тёло погуби1ти въ геeннэ. потерпЁ душA твоS въ сл0во сіE, сщ7енном§нче є3рмогeне: є3ди1нагw бою1сz живyщагw на нб7сёхъ, рeклъ є3си2 беззакHннымъ и3змённикwмъ. чт0 ми є4сть заточeніе, слaдость мlтвы ўединeнныz. чт0 ми є4сть мрaзъ и3 глaдъ; ўмирaніе жи1зни грэх0вныz. чт0 ми є4сть смeрть; рaдость tшeствіz ко хrтY. не бою1сz стрaха смeртнагw: вс‰ потерплю2 за возлюби1вшаго менE, потерплю2 и3 не tвeргусz, ћкw сп7сeніе рyси t цRкве правослaвныz и3 t помaзанника є3S держaвнагw. сіE разумёйте и3 семY покарsйтесz, ћкw съ нaми бGъ своeю бlгодaтію.

Разумёйте kзhцы и3 покарsйтесz, ўслhшите до послёднихъ земли2: ѓще бо пaки возм0жете, и3 пaки побэждeни бyдете, не дрeмлютъ бо џчи с™и1телz є3рмогeна на стрaжэ рyси правослaвныz, не ўмолкaютъ ўстA во всеwрyжіи и4стины, сeрдце же бди1тъ t стрaжи ќтренніz до н0щи, ўповaющу є3мY на гDа и3 молsщусz: да вознесeтъ на рyси цRковь правослaвную и3 да ўкрэпи1тъ на вёки странY рwссjйскую.

Постиг0ша рyсь грэси2 є3S, пот0цы беззак0ніz смzт0ша ю5: приложи1 бо беззак0ніе къ беззак0нію и3 погибaше за беззак0ніе своE, но њбрати1сz ко гDу и3 сп7сeсz, с™и1телю є3рмогeну проповёдующу и3 къ покаsнію зовyщу и3 глаг0лющу: пріиди1те ч†да, послyшайте менє2, и3сповёдайте на сS грэхи2 вaшz и3 въ беззак0ніихъ вaшихъ смири1тесz: лю1битъ бо гDь смирє1нныz сeрдцемъ и3 сокрушє1нныz дyхомъ пріeмлетъ, ћкw ў гDа млcть и3 мн0гое ў негw2 и3збавлeніе.

Си1це рeклъ є3си2, с™и1телю є3рмогeне, врагHмъ цaрства правослaвнагw: тaкw вёрую и3 тaкw и3сповёдую: подобaетъ царю2 рyси бhти правослaвну, и3 њ цRкви с™ёй рачи1тельну, и3 њ чaдэхъ цRкве попечи1тельну, и3 њ нар0дэхъ цaрства промысли1тельну: да хвaлzтъ гDа вси2 лю1діе и3 вси2 kзhцы да похвaлzтъ є3го2, да бyдутъ вси2 є3ди1но стaдо под8 ски1петромъ держaвы є3гw2, и3 да пою1тъ вси2 є3ди1нэми ўсты6 и3 є3ди1нэмъ сeрдцемъ вели1кое и4мz с™hz трbцы.

Мlтвами с™и1телz є3рмогeна пріsлъ є4сть гDь покаsніе рыдaющихъ пред8 ни1мъ и3 ўтверди1лъ є4сть гDь млcть свою2 на боsщихсz є3гw2: и3 сE, на рyси правослaвнэй рaдуютсz њ гDэ и3 веселsтсz њ д©э с™э, си1лою хrт0вою хвaлzтсz и3 слaвою с™hz цRкве величaютсz, лю1діе гHрнzz мyдрствуютъ, и4щуще нбcнагw їеrли1ма, и4стина правослaвіz нар0дwмъ бlговэствyетсz во сп7сeніе всеS земли2. тaкw и4стина гDнz пребывaетъ въ р0дэ нaшемъ и3 млcть є3гw2 на нaсъ ўтверждaетсz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Кaкw не диви1мсz:

Вх0дъ. Прокjменъ. Чтє1ніz свzти1тєльскаz три2 (зри2 л. рк7и):

На літjи стіхи1ра хрaма: тaже стіхи6ры є3рмогeна, глaсъ №-й, самоглaсны.

Что2 сіE є4сть прaзднество; что2 є4сть вeлій глaсъ њсщ7eннагw соб0ра; что2 сіE є4сть бlгохвaльное и3 крaсное собрaніе; сщ7eнницы рaдуютсz, лю1діе въ весeліе њблекaютсz, и3 вс‰ правослaвнаz рyсь торжествyетъ, с™и1телю є3рмогeну предлежaщу и3 всёхъ t рaки мощeй свои1хъ бlгословлsющу и3 всёхъ бlгодaтнw ўтэшaющу и3 тaйнw глаг0лющу: не б0йсz, мaлое стaдо, не потопи1ти м0рю житeйскому кораблS ї}сова, не поги1бнетъ рyсь правослaвнаz и3 бGомъ люби1маz, ћкw бlгоизв0ли гDь дaти нaмъ цaрство, на кaмени бо вёры и3 прaвды стои1мъ.

Пріиди1те, вси2 вёрніи, с™и1телz є3рмогeна восхвaлимъ, ѕвэздY t востHкъ с0лнца возсіsвшую и3 зaпадъ с0лнца правослaвіемъ вёры њзари1вшую и3 нhнэ ѕвэздY н0ву на слaвныхъ нб7сёхъ въ с0нмэ сщ7енном§нкъ kвлeнную, въ п0мощь цRкви и3 nтeчеству проти1ву врагHвъ нaшихъ и3 во ўтверждeніе вёры nтцє1въ нaшихъ: гDи, мlтвами с™и1телz ми1ръ тв0й подaждь нaмъ и3 вeлію млcть.

Слaва, глaсъ }.

Чт0 тz наречeмъ, с™и1телю є3рмогeне; ѓгGла ли, занE ћкw храни1тель правослaвныz рyси бhлъ є3си2, и3ли2 ґпcла, ћкw невBрныz научи1лъ є3си2, м§нка ли, ћкw за правослaвіе цaрства дyшу свою2 хrтA рaди положи1лъ є3си2: є3г0же моли2 поми1ловати дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже.

Притецeмъ нhнэ къ м™ри гDа вhшнzгw и3 вкyпэ со с™и1телемъ є3рмогeномъ воспоeмъ застyпницу ўсeрдную: за всёхъ м0литъ бо сн7а своего2, хrтA бGа нaшего и3 всBмъ твори1тъ сп7сти1сz, въ держaвный є3S покр0въ прибэгaющымъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Триднeвенъ воскрeслъ є3си2:

С™и1телю є3рмогeне, м0лимъ тS: при1зри на рyсь и3 посэти2 ю5 мlтвою: гDи, да и3счeзнутъ врази2 рyси, ћкw дhмъ, и3 ћкw в0скъ t лицA nгнS да поги1бнутъ.

Стjхъ: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Мlтву твою2 проліsлъ є3си2 ко гDу, с™и1телю є3рмогeне, и3 томY возвэсти1лъ є3си2 печ†ли тво‰ глаг0лz: сE, ѓзъ дyшу мою2 полагaю за џвцы мо‰. гDи, пріими2 ю5, ћкw кади1ло мlтвы њ рyси правослaвнэй, да пребyдетъ с™а и3 правовёрна во вёки.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Њблецы2 нaсъ мlтвами твои1ми, с™и1телю џтче нaшъ, и3 научи2 нaсъ правослaвнw моли1тисz: гDи, гDи, сп7си2 нaсъ, прeжде дaже до концA не поги1бнемъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Под0бенъ т0йже.

С™и1телю є3рмогeну предстоsщу б9іей м™ри и3 молsщусz њ рyси, припадeмъ и3 мы2 ко пречcтэй: прес™az бцdе, помогaй нaмъ.

На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь, двaжды, и3 Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

Ґ и3дёже нёсть всен0щнагw бдёніz: на вели1цэй вечeрни по Нhнэ tпущaеши: глаг0лемъ тропaрь є3ди1ножды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ воскрeсенъ.

Тропaрь на преставлeніе, глaсъ д7.

Рwссjйскіz земли2 первопрест0льниче и3 неусhпный њ нeй къ бGу моли1твенниче! за вёру хrт0ву и3 пaству твою2 дyшу свою2 положи1въ, странY нaшу t нечeстіz и3збaвилъ є3си2. тёмже вопіeмъ ти2: сп7сaй нaсъ моли1твами твои1ми, сщ7енном§ниче є3рмогeне, џтче нaшъ.

Тропaрь на прославлeніе, глaсъ д7.

ПриспЁ дeнь свётлагw торжествA, грaдъ москвA рaдуетсz, и3 съ ни1мъ рyсь правослaвнаz ликовствyетъ пёсньми и3 пёньми дух0вными: днeсь бо сщ7eнное торжество2 въ kвлeніи честнhхъ и3 многоцэлeбныхъ мощeй с™и1телz и3 чудотв0рца є3рмогeна, ћкоже с0лнце незаходи1мое возсіS свэтозaрными лучaми, разгонsz тьмY и3скушeній же и3 бёдъ t вопію1щихъ вёрнw: сп7сaй нaсъ, ћкw предстaтель нaшъ, вели1кій є3рмогeне.

На ќтрени,

На БGъ гDь, тропaрь с™и1телz, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

По №-мъ стіхосл0віи сэдaльны, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Строи1телz земли2 нaшеz во дни6 нестроeніz, вёрніи, сошeдшесz восхвaлимъ: ћкw цaрству нaшему пyть правослaвнагw строи1тельства проповёда, и3 самозвaнныz бGопроти1вныz вл†сти њбличи1въ дерзновeннэ, въ темни1цэ глaдомъ замyченъ бhсть: и3 нhнэ со сщ7енном§нки живhй, хrтY м0литсz, сп7сти1сz нaмъ.

Слaва:

Свётлую твою2 пaмzть днeсь творsще, сп7са и3 гDа моли1ти прилeжнw тS м0лимъ, сщ7енном§нче є3рмогeне, зак0нwмъ дaти правослaвное ўтверждeніе.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, и3 пом0щницу нaшу, є4юже рaбства и3нозeмнагw и3збaвихомсz, бцdу, вёрніи, ўбlжaемъ.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaльны, т0йже глaсъ и3 под0бенъ.

Kви1лсz є3си2 днeсь рyси правослaвнэй, и3 свётъ твоегw2 бlговолeніz знaменасz на нaсъ, въ рaзумэ пою1щихъ тS: пришeлъ є3си2, и3 kви1лсz є3си2, чудотв0рецъ преслaвный.

Слaва:

Притецeмъ, вёрніи, къ рaцэ мощeй с™и1телz є3рмогeна, и3 проліeмъ пред8 ни1мъ печaль нaшу, и3 ск0рбь нaшу пред8 ни1мъ возвэсти1мъ, да њбрsщемъ вeліе ўтэшeніе: всsкъ бо вёруzй не tи1детъ т0щь.

И# нhнэ:

Днeсь вLчца мjра рaдуетсz, зрsщи с™и1телz є3рмогeна, t хrтA вэнчaннаго си1лою мн0гою и3 при1снw њ правослaвнэй рyси молsщасz. є3гHже мlтвами м™и бGа вhшнzгw, покрhй нaсъ покр0вомъ твоеS бlгости.

По полmелeи сэдaльны, глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Премyдраго їерaрха восхвaлимъ, ћкw к0рмчаго рyси правослaвныz, къ г0рнему їеrли1му путев0дствующа, и3 на всsку прaвду наставлsюща, и3 t всsкагw ѕлA сп7сaюща.

Слaва:

Премyдраго їерaрха восхвaлимъ, ћкw ѓгGла храни1телz рyси правослaвныz странY нaшу въ правослaвнэй вёрэ ўтверждaюща, и3 хrтA въ нeй воwбражaюща.

Ўбlжи1мъ чcтнёйшую г0рнихъ в0инствъ: тa бо помоглA є4сть с™и1телю є3рмогeну ўпок0итисz въ вёчныхъ њби1телехъ, тa бо сп7сeтъ и3 нaсъ грёшныхъ.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Предстaтель теплёйшій цaрства правослaвнагw показaлсz є3си2, є3рмогeне, и3 и3носл†внаz ўчє1ніz tвергaz со дерзновeніемъ, прaвило показaлсz є3си2 всBмъ правослaвіz, њ всёхъ молsсz послэдyющихъ твои6мъ бжcтвєннымъ ўчє1ніемъ и3 наказaніємъ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7, глaсъ }. В0ду прошeдъ: и3 с™и1телz, [є3гHже краегранeсіе, Вонми2, землE, глaсу с™и1телz є3рмогeна: с™az и3 бGомъ люби1маz рyсь не поги1бнетъ] на }, глaсъ т0йже.

Пёснь №.

Їрм0съ: Пёснь возслeмъ лю1діе, чyдному бGу нaшему, свободи1вшему ї}лz t раб0ты, пёснь побёдную пою1ще и3 вопію1ще: пои1мъ тебЁ є3ди1ному вLцэ.

Вёдущіи воскликновeніе, п0йте и3 величaйте с™и1телz вели1каго, и3 взирaюще на кончи1ну є3гw2, подражaйте вёрэ є3гw2.

Nби1ліе бlгодaти њбитaетъ въ рaцэ мощeй твои1хъ, с™и1телю є3рмогeне, є3sже рaди прославлsемъ тS, ћкw новоzвлeнна чудотв0рца, и3 пр0симъ и3сцэлeній.

Начaло премyдрости стрaхъ гDнь, научи1вый и3 тS, с™и1телю, раб0тати гDеви съ трeпетомъ и3 рaдоватисz пред8 лицeмъ є3гw2. дaждь и3 нaмъ, по мlтвэ твоeй, положи1ти сіE начaло бlг0е.

МнHги скHрби првdнымъ и3 t всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь. по словеси2 семY бhсть житіE твоE, с™и1телю. и3 сE, нhнэ рaдуешисz на нб7сёхъ и3 рaдуеши всёхъ чтyщихъ пaмzть твою2.

И#спытazй свидBніz б9іz бhлъ є3си2, с™и1телю: въ зак0нэ бо хrт0вэ поучaлсz є3си2 дeнь и3 н0щь, и3 њправд†ніz гDнz пр†ва сyть: въ селє1ніz бо првdныхъ всели1 тz гDь.

Зaпwвэди гDни t ю4ности возлюби1лъ є3си2 и3 пред†ніz с™hхъ nтє1цъ дaже до смeрти соблю1лъ є3си2, с™и1телю, и3 нhнэ съ ни1ми сопрославлsеши бGа, є3г0же моли2, да сп7сeтъ тоб0ю дyшы нaшz.

Е#г0же возлюби1лъ є3си2 и3 є3мyже рeвностнw пораб0талъ є3си2, нhнэ съ ли1ки с™hхъ воспэвaеши и3 м0лишисz за ны2.

БGор0диченъ:

Мlтвеннице тeплаz, застyпнице р0да хrтіaнскагw, пріими2 мwльбы2 t нaсъ, прилeжнw призывaющихъ и3 молsщихсz тебЁ: покрhй странY нaшу правослaвную покр0вомъ твоеS бlгости.

Пёснь G.

Їрм0съ: Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи: ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

ЛBта дрє1внzz помzнyхъ и3 поучи1хсz во всёхъ дёлэхъ твои1хъ, с™и1телю, и3 њбрэт0хъ вёдэніе, кaкw жи1ти въ мjрэ сeмъ, t с™hхъ nтє1цъ и3 t житjй с™hхъ вразумлszсz.

Е#пjскопъ мyдрый лю1демъ и3 цaрству бhлъ є3си2, с™и1телю: ўпод0билсz є3си2 мyжу смотрsщу лицE бытіS цaрства правослaвнагw въ лётописехъ дрeвнихъ, ћкоже въ зерцaлэ, поучaющусz премyдрости правослaвіz во днeхъ дрeвнихъ.

ГDи гDь нaшъ, ћкw чyдно и4мz твоE по всeй рyси. гDь посмэeтсz врагHмъ нaшымъ. гDь застyпникъ нaшъ. сію2 прaвду живописaлъ є3си2, с™и1телю, поучaz р0ды родHвъ, ћкw лэтопи1сецъ правослaвныz рyси.

Лю1діе, поучи1тесz, лю1діе, ўмили1тесz, вразумлsюще себE самёхъ въ пёніихъ и3 пёснехъ дух0вныхъ, и4миже прослaвилъ є4сть с™и1тель є3рмогeнъ застyпницу р0да нaшегw.

Ѓще не гDь сози1ждетъ д0мъ, всyе труди1шасz зи1ждущіи. сію2 и4стину внушaлъ є3си2, с™и1телю, стрaжємъ земли2 нaшеz, да не њсуетsтсz помышлє1ніи свои1ми и3 да не всyе мzтyтсz.

Сщ7eнникъ цRкве с™и1телz ніколaz бhлъ є3си2, є3рмогeне, и3 возгрэвaz дaръ, живhй въ тебЁ, вeлію люб0вь бGомaтере стzжaлъ є3си2, є4юже t слaвы въ слaву дaже до нб7сE влек0мъ бhлъ є3си2 и3 въ селeніихъ првdныхъ всели1лсz є3си2.

Ўпод0билсz є3си2 купцY, многоцёненъ би1серъ њбрётшу, є3гдA їкHну бGом™ре t земли2 под8sлъ є3си2, ћкw сокр0вище бlгодaти, ни1щыz дyхомъ њбогащaющее.

БGор0диченъ:

Сказaніе чудeсъ твои1хъ, бцdе, є4же написA с™и1тель є3рмогeнъ во слaву їкHны твоеS казaнскіz, воздвизaетъ всю2 рyсь правослaвную при1снw прибэгaти къ тебЁ во всёхъ њбстоsніихъ и3 прилeжнw моли1ти: прес™az бцdе, помогaй нaмъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Возшeдъ на высотY нбcную, и3 бжcтвенными tтyду, џтче, њзари1всz сі‰ніи чудeсъ, пресвётелъ вои1стину kви1лсz є3си2 правослaвнэй рyси пaстырь, нaмъ въ напaстехъ сhй предстaтель непобэди1мъ: тёмже преслaвнw враги2 побэди1въ, лжY и3нослaвіz tгнaлъ є3си2, и3 цaрство правослaвное спaслъ є3си2 t поги1бели, є3рмогeне. моли2 хrтA бGа: грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

С™и1телю є3рмогeну подражaюще, почти1мъ пресвётлую їкHну бGом™ре, ћкw и3ст0чникъ неисчерпaемый и3сцэлeній, и3 ўбlжи1мъ м™рь бGа вhшнzгw, ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, без8 сёмене р0ждшую бGа пл0тію.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Возвэсти1те во kзhцэхъ дэлA б9іz, ±же kви1лъ нaмъ є4сть гDь вседержи1тель t їкHны своеS м™ре, рeклъ є3си2, с™и1телю: да не рекyтъ kзhцы: гDэ є4сть бGъ и4хъ, въ нег0же вёруютъ; и3 да заградsтсz ўстA и4хъ.

Ћта бhсть землeю, но не ўдержaнна, їкHна пречcтыz, да бyдетъ во ўтверждeніе новопросвэщє1ннымъ, блуждaющымъ же во тьмЁ невёдэніz во tкровeніе свёта и4стины, ћкоже мyдрствуетъ њ сeмъ с™и1тель є3рмогeнъ.

Ты2 є3си2 и3зрsдное пёніе чудeсъ пренепор0чныz, ты2 є3си2 ўтверждeніе немощствyющихъ въ вёрэ, ты2 є3си2 просвэщeніе њмрачeнныхъ тьм0ю невёріz, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

И$го бlг0е и3 брeмz лeгкое под8sлъ є3си2, є3рмогeне, є3гдA џбразъ ѓгGльскій воспріsлъ є3си2, да пріи1деши въ в0зрастъ мyжа совершeнна.

ТебE, њдёющагосz мlтвою, ћкw ри1зою, добродётелей подви1жника, сп7сова њби1тель ви1дz, ѕэлw2 рaдовасz: грzдeтъ бо сщ7енно-ґрхімандрjтъ њбнови1ти њби1тель и3 ўтверди1ти бlгочeстіе.

Е#рмолaю тезоимени1тый ўсоверши1лсz є3си2: є3рмогeну же сожи1тельствуz ўпод0билсz є3си2: и3 сE, ћкw свэти1льникъ немерцazй, поставлsешисz на свёщницэ казaнскіz цRкве.

Лёпw є4сть премyдрому нем{дрыz превэщaти, си1льному њ гDэ немощны6z ўкрэплsти: лёпw є4сть свzти1тельствовати є3рмогeну, вс‰ могyщему њ хrтЁ ї}сэ.

БGор0диченъ:

Ћкw гпcжY цRи1цу и3 вLчцу, заступaющу всёхъ нaсъ, въ держaвный тв0й покр0въ прибэгaющихъ, поeтъ тS с™hй є3рмогeнъ, съ ни1мже пріими2 и3 н†ша молє1ніz и3 сп7си2 дyшы нaшz.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Ќтренююще вопіeмъ ти2: гDи, сп7си1 ны, тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не знaемъ.

Е#гдA бhлъ є3си2 въ казaни, невёдущыz и4стиннагw бGа просвэщaлъ є3си2 и3 раб0тати є3ди1ному бGу научaлъ є3си2. сегw2 рaди со ґпcлы рaдуешисz, пріeмлz нагрaду бlговёстника хrт0ва.

Рeвностію б9іею по слaвэ ди1вныхъ во с™hхъ: гyріа, варсон0фіа и3 гeрмана поревновaлъ є3си2, є3рмогeне, и3 тёхъ мlтвами вспомоществyемый, въ њби1тєли с™и1телей пресели1лсz є3си2, предстоS є3ди1ному пастыреначaльнику, є3г0же моли2 сп7сти1сz всBмъ нaмъ.

Ми1луz накaзывалъ є3си2 и3 наказyz ми1ловалъ є3си2, с™и1телю, и3 сeю мyдростію њграждaлъ є3си2 t волкHвъ хи1щныхъ новопросвэщє1ннаz ч†да тво‰ и3 вс‰ џвцы тво‰.

Њпл0томъ в0ли царeвой, ревнyющіz по правослaвію цaрства, немощны6z въ вёрэ њграждaлъ є3си2 и3 къ попечeнію њ сп7сeніи цaрства во хrтЁ ї}сэ царS fе0дwра призывaлъ є3си2, ўказyz цaрству сп7си1тельное преwбражeніе.

Грaдъ москвA и3 съ ни1мъ всS рyсь плaкасz г0рькw, самозвaнну повели1телю воцари1вшусz и3 въ нечeстіе њблeкшусz, тh же є3ди1нъ, ћкw крёпкій поб0рникъ, семY нечeстію противостaлъ є3си2 и3 вёру правослaвную со дерзновeніемъ и3сповёдалъ є3си2.

Е#рмогeна и3сповёдника, и4же не ўбоsсz прещeніz смeртнагw и3 словeсъ жест0кихъ t нечести1вагw врагA, пёсньми ўбlжaемъ.

На нег0же рaдующесz взирaютъ чи1ни ѓгGльстіи и3 вси2 с™jи, томY предстои1ши нhнэ, є3рмогeне, и3 ћкw и3сповёдникъ ходaтайствуеши при1снw за рyсь правослaвную.

БGор0диченъ:

Ґдaмово воззвaніе, пренепор0чнаz дв7о, съ тоб0ю гDь и3 тоб0ю съ нaми бGъ: разумёйте сіE, kзhцы, и3 покарsйтесz.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Соб0ра њсщ7eннагw и3збрaніемъ и3 повелёніемъ цaрскимъ возшeлъ є3си2, с™и1телю, на прест0лъ патріaршіz влaсти, да сп7сeши рyсь, напaстьми мн0гими њбуревaему.

Вёры нелицемёрныz и3сповёданіе непоколeблемое начертaлъ є3си2, с™и1телю, рук0ю твоeю и3 сію2 вёру пред8 лицeмъ всеS цRкве въ соб0рэ ўспeніz пречcтыz и3сповёдалъ є3си2, да ќзритъ вс‰ рyсь кaмень и4стинныz вёры, на нeмже сози1ждетсz цaрство и3 ўтверди1тсz въ правослaвіи.

Љзhкъ тв0й тр0сть кни1жника скоропи1сца, и4мже загради1шасz ўстA грёшнича и3 ўстA льсти1вагw и3 ўсмири1сz мzтeжъ нечести1выхъ.

ТьмY лжи2, ћже бhсть w4крестъ прест0ла цaрскагw, разгонsz сл0вомъ и4стины, и3 на борьбY съ и3змённиками правослaвное в0инство бlгословлsz и3знeслъ є3си2 на стHгна грaда москвы2 покр0въ t чудот0чныхъ мощeй цReвича дими1тріа, да возвэсти1тсz прaвда б9іz и3 да ўкрэпи1тсz странA правослaвнаz.

Ѓще цaрь бlгочести1въ рeклъ є3си2, с™и1телю, и3 по вёрэ правослaвнэй поборaтель, бlгослови1те њ нeмъ гDа, и3 возлюби1те є3го2, и3 въ стрaсэ б9іи повинyйтесz є3мY и3 покарsйтесz.

Ћкw дрeво при и3сх0дищихъ в0дъ бhлъ є3си2 ў прест0ла бlгодaти, с™и1телю, њсэнsz прохлaдою ўтэшeніz и3 многопл0діемъ прaвды царS правослaвныz рyси.

И# проповёдуеши, и3 њбличaеши, и3 призывaеши, и3 м0лишисz, и3 моли1тисz во всёхъ хрaмэхъ повелэвaеши, с™и1телю, њ сп7сeніи њ ўмирeніи страны2 правослaвныz.

БGор0диченъ:

Бцdе дв7о, ўповaніе хrтіaнwмъ, покрhй, соблюди2, сохрани2 и3 сп7си2 рyсь, прибэгaющу ко твоемY заступлeнію.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7.

Темни1цею и3 глaдомъ и3знурsемь, дaже до смeрти вёренъ пребhлъ є3си2, бlжeнне є3рмогeне, малодyшіе t сердeцъ людeй твои1хъ tгонsz и3 на џбщій п0двигъ вс‰ призывaz. тёмже и3 нечести1выхъ мzтeжъ низложи1лъ є3си2 и3 ски1птры цaрства ўтверди1лъ є3си2, да вси2 зовeмъ ти2: рaдуйсz, застyпниче рwссjйскіz земли2.

Јкосъ:

Пріиди1те, правослaвніи лю1діе, пёсньми ўбlжи1мъ пресвётла свэти1льника цRкве рwссjйскіz, непоколеби1ма столпA вёры правослaвныz, тeпла мlтвенника и3 предстaтелz за зeмлю нaшу, крёпка стоsтелz проти1ву врагHвъ, стр0гаго њбличи1телz на предaтелей и3 разори1телей правослaвнагw цaрства, д0браго пaстырz, дyшу свою2 за џвцы сво‰ положи1вша и3 сегw2 рaди вэнцeмъ слaвы t гDа вэнчaнна, къ немyже припадeмъ, вёрою и3 люб0вію зовyще си1це: рaдуйсz, вели1кій въ їерaрсэхъ рwссjйскихъ с™и1телю хrт0въ, џтче нaшъ є3рмогeне.

Пёснь з7.

Їрм0съ: Џтроцы бlгочести1віи въ вавmлHнэ џбразу злат0му не поклони1шасz: но посредЁ пeщи џгненныz њрошaеми, пёснь воспэвaху, глаг0люще: превозноси1мый nтцє1въ и3 нaсъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Nгнeмъ лю1тыz ѕл0бы њпалsема, пeщи џгненнэй ўпод0биласz є4сть правослaвнаz рyсь во дни2 разорeніz и3 мzтeжа лю1тагw, си1лою же словeсъ твои1хъ, с™и1телю, њрошaема и3 до днeсь поeтъ правослaвнw: nтцє1въ и3 нaсъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Глaсъ въ соб0рэ ўспeніz пречcтыz слhшанъ бhсть: покaйтесz њ ѕл0бэ вaшей, врази2 царю2 правослaвному и3 бGови, и4бо бGомъ вэнчaнъ є4сть на цaрство и3 бGомъ цaрствуетъ во ўтверждeніе хrт0вы прaвды, пою1ще гDеви: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Nтeцъ всеS рyси въ дни6 ск0рби и3 њбстоsній kви1лсz с™и1тель б9ій є3рмогeнъ: сегw2 рaди призывaйте є3го2 и3 п0йте съ ни1мъ и4мени всевhшнzгw: nтцє1въ и3 нaсъ б9е бlгословeнъ є3си2.

Моли1тесz и3 пости1тесz и3 и3змэни1тесz въ н0вагw человёка, њдёzна въ добродётєли бGолю1біz и3 бlгочeстіz, да подaстъ всBмъ нaмъ гDь ми1ръ и3 люб0вь, земли2 нaшей крёпкое є3динeніе, странЁ побёду на враги2 и3 њдолёніе.

Люб0вію къ царю2 согрэвazйсz и3 рeвностію по вёрэ пaче nгнS разгорazйсz, попалsлъ є3си2, с™и1телю, тє1рніz грэхолюби1вагw мzтeжа, њбновлsz и3 ўтверждaz њбветшaвшее цaрство.

Ю#нцы2 тyчніи: самозвaнцы мzтeжніи, цaріе и3нозeмніи и3 и3змBнницы нечести1віи њдержaша рyсь, пред8 лицeмъ же твоеS прaвды, с™и1телю, и3счез0ша ћкw дhмъ t nгнS, да весели1тсz правослaвнаz рyсь њ гDэ и3 да торжествyетъ правослaвіе.

БGови рабHтницы и3 тебЁ помHщницы бhша с™и1тели хrтHвы: філарeтъ рwст0вскій, є3фрeмъ казaнскій, fеоктjстъ тверскjй и3 галактіHнъ сyздальскій, и4миже во всю2 зeмлю и3зhде сл0во твоE, є3рмогeне с™и1телю, и3 въ концы2 рyси вэщaніе твоE.

БGор0диченъ:

И5же въ напaстехъ и3 въ ск0рбехъ, и3 въ болёзнехъ њбременeнніи грэхи2 мн0гими, пріиди1те къ застyпницэ ўсeрднэй, м™ри гDа вhшнzгw: тa бо и3сцэли1тъ вы2 и3 ўтёшитъ и3 ўпок0итъ.

Пёснь }.

Їрм0съ: БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: бlгослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Ми1лwстыни мнHги твори1лъ є3си2 лю1демъ, с™и1телю, є3гдA богaтіи њбнищaша ми1лостію и3 сребролю1біz рaди не внимaху є4же помощи2 неимyщымъ: тh же рeклъ є3си2 кeларю сeргіевой њби1тели ґвраaмію, и3 жи6тницы tверз0шасz и3 ѓлчущіи насhтишасz и3 бlгослови1ша гDа.

Ѓще и3 пёнитсz житeйское м0ре, ѓще и3 бэснyетсz воздвизaемо напaстей бyрею, не потопи1ти є3мY кораблS ї}сова: на кaмени бо вёры и3 прaвды стои1мъ. тaкw рeклъ є3си2, с™и1телю, и3 бhсть тaкw, и3 сE, торжествyютъ правослaвніи и3 бlгословsтъ гDа.

Ћкw д0брый к0рмчій, привeлъ є3си2, с™и1телю, корaбль рwссjйскіz держaвы къ ти1хой при1стани правослaвныz цRкве: и3 сE, странA нaша њсолsетсz бlгодaтію с™aгw д¦а и3 бlгословлsетъ гDа.

Рeклъ є3си2, с™и1телю, боsщымсz гDа: не б0йсz, мaлое стaдо, ћкw бlгоизв0лилъ є4сть nц7ъ нбcный даровaти нaмъ цaрство. тaкw вёровалъ є3си2 и3 тaкw по вёрэ воспріsлъ є3си2. и3 сE, с™az цRковь рaдуетсz њ правослaвіи страны2 нaшеz и3 благословлsетъ гDа.

Ўничижи1ша тS возстаю1щіи на тS, метaюще прaхъ и3 пес0къ въ лицE твоE, да tречeшисz t б9іz помaзанника, тh же вс‰ претерпёлъ є3си2 прaвды рaди, бlгословлsz гDа.

С™az и3 бGомъ люби1маz рyсь не поги1бнетъ, рeклъ є3си2, с™и1телю, и3змённикwмъ и3 предaтелємъ и3 всBмъ врагHмъ нaшымъ: всyе труждaетесz, ѓще не гDь созидaетъ, покaйтесz и3 бlгослови1те гDа.

Не вёдаемъ, кaкw и3 нарещи2 вaсъ, рeклъ є3си2, с™и1телю, мzтeжникwмъ и3 и3змённикwмъ: tступи1ли бо є3стE t бGа, tпaли t соб0рныz и3 ґпcльскіz цRкве, tступи1ли t бGомъ и3 с™hмъ є3лeемъ помaзаннагw царS, забhли є3стE њбёты правослaвныz вёры нaшеz: стоsти до смeрти за д0мъ прес™hz бцdы и3 за цaрство правослaвное. покaйтесz и3 њбрати1тесz и3 бlгослови1те гDа.

БGор0диченъ:

Е$же њ нaсъ и3сп0лнивъ смотрeніе б9іе и3 ±же на земли2 соедини1въ небє1снымъ, носи1ла є3си2 во чрeвэ t д¦а с™а, пренепор0чнаz, и3 родилA є3си2 нaмъ всёхъ бGа, є3г0же вс‰ дэлA гDнz пою1тъ и3 превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Вои1стину бцdу тS и3сповёдуемъ, сп7сeніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Пречcтэй вLчцэ ввёрилъ є3си2, с™и1телю, правослaвное в0инство, и3 стоsти за вёру неподви1жнw дaже до смeрти бlгослови1лъ є3си2, и3 боsтисz є3ди1нагw на нб7сёхъ живyщагw научи1лъ є3си2. сегw2 рaди со и3сповёдники правослaвныz прaвды рaдуешисz.

Њка‰нныz и3змённики ґнаfемaтствовалъ є3си2, правосл†внымъ же в0инwмъ и3 всBмъ ревни1телємъ правослaвнагw цaрства млcть t гDа бGа и3 t своегw2 смирeніz бlгословeніе преподaлъ є3си2, с™и1телю, и4мже бhсть побёда и3 њдолёніе на враги2 и3 всеS рyси сп7сeніе, тебё же вэнeцъ t бGа, ћкw строи1телю с™hz жи1зни.

Глaсъ џгненныz рeвности њ сп7сeніи nтeчества не вsжетсz, ѓще и3 заключaетсz во хрaминэ пyстэ, ћкw во гр0бэ: сегw2 рaди и3 заповёдалъ є3си2 ўченикY твоемY діwнЂсію и3гyмену и3 и4нокwмъ њби1тели с™aгw сeргіа њгласи1ти всю2 рyсь правослaвную, да воздви1жетсz сп7си1тельнаz брaнь во слaву с™hz цRкве и3 во ўтверждeніе держaвы рwссjйскіz, ю4же возлюби1лъ є3си2 и3 њ нeйже м0лишисz бGу.

И# первопрест0льникъ ґпcльскіz цRкве, и3 и3сповёдникъ правослaвныz вёры, и3 вторhй златоyстъ во њбличeніе грэхолюби1выхъ и3 мzтeжныхъ, и3 строи1тель правослaвнагw цaрства бhлъ є3си2, с™и1телю, и3 за сіE произволeніе темни1цею и3 глaдомъ мyчимъ бhлъ є3си2 и3 пріsвъ t бGа неувzдaемый вэнeцъ, съ м§нки весели1шисz.

БGу нaшему тоб0ю слaва, тебё же, сщ7енном§нче є3рмогeне, довлёетъ рaдоватисz во свётэ лицA є3гw2 и3 непрестaннw моли1тисz, да не поги1бнетъ рyсь с™az, но да бyдетъ дaже до концA свётъ во tкровeніе kзhкwмъ правослaвныz прaвды.

Ни1щь и3 болsй є4смь ѓзъ, с™и1телю, и3 во смирeніи своeмъ припaдаю къ цэльбон0снэй рaцэ твоeй, и3сцэлeніz трeбуz.

Е#г0же возлюби1лъ є3си2, є3мyже дyшу свою2 прeдалъ є3си2 и3 нhнэ предстои1ши со дерзновeніемъ ћкw м§нкъ: моли2 бGа њ нaсъ, с™hй сщ7енном§нче є3рмогeне.

БGор0диченъ:

ТS и3сповёдуемъ, ћкw м™рь гDа вhшнzгw, и3 невозврaтну надeжду и3мyще на тS, м0лимсz тебЁ ўмилeнною душeю и3 сокрушeннымъ сeрдцемъ: всёмъ полє1знаz дaруй, и3 вс‰ сп7си2, бцdе дв7о, тh бо є3си2 бжcтвенный покр0въ рабHмъ твои6мъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2, ўслhшите:

Во свётэ правослaвіz, є3гHже ревни1тель бhлъ є3си2, с™и1телю є3рмогeне, зри1мъ свётъ и4стины, въ нeмже полнотA даровaній д¦а, рaдуемсz њ гDэ и3 величaемъ њзари1вшаго тS свётомъ присножив0тнымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь незаходи1магw свёта, њсіzвaющу рyсь покр0вомъ м™рнzгw заступлeніz, пёсньми величaемъ, ћкw свэтлёйшую г0рнихъ в0инствъ.

На хвали1техъ стіхи6ры на ѕ7, глaсъ з7.

Сотвори1те въ пёснехъ сyдъ напи1санъ: слaва сіS бyдетъ вели1кому є3рмогeну: т0й бо є4сть правослaвіz ревни1тель и3 всеS рyси храни1тель, ћкw nрeлъ птенцы2 сво‰ покрывazй.

Хвали1те бGа во с™ёмъ є3гw2: т0й бо возвели1чилъ є4сть є3го2 и3 во всёхъ дёлэхъ є3гw2 њправдaлъ є4сть є3го2 ўтверждeніемъ си1лы є3гw2.

Хвали1те с™aго въ си1лэ є3гw2: вс‰ бо м0жетъ њ ўкрэплsющемъ ї}сэ. хвали1те є3го2 по мн0жеству чудeсъ є3гw2: вс‰ бо нед{жныz и3сцэлsетъ њ и4мени гDнемъ.

Хвали1те с™aго во pалмёхъ и3 пёснехъ, хвали1те є3го2 въ пёніихъ дух0вныхъ, величaйте слaву nтє1цъ нaшихъ, воспэвaйте ўтверждeніе земли2 нaшеz, рaдуйтесz њ нeмъ и3 весели1тесz.

Хвали1те с™aго въ соб0рэ њсщ7eнныхъ, похвали1те є3го2, вси2 лю1діе: т0й бо є4сть красотA цRк0внаz, т0й бо є4сть добр0та нар0днаz, т0й бо є4сть рaдость нaша.

Хвали1те с™aго во с™и1телехъ, похвали1те є3го2 во с™ёйшихъ патріaрсэхъ, ўбlжи1те є3го2 во и3сповёдницэхъ и3 прослaвите є3го2 во сщ7енном§нцэхъ. хвали1те є3го2 во всёхъ дёлэхъ є3гw2.

Слaва, глaсъ т0йже.

Пріиди1те, ўбlжи1мъ пaстырz д0браго земли2 нaшеz, за вёру рyси вс‰ претерпёвшаго, и3 за правослaвіе цaрства дyшу свою2 положи1вшаго, и3 нhнэ млcтію б9іею чудотв0рца, kвлeннаго во ўтверждeніе вёры немощствyющихъ, и3 во и3сцэлeніе всёхъ недyгующихъ, и3 во ўпокоeніе њѕл0бленныхъ грэхи2 мн0гими, да вси2 возрaдуемсz и3 да поeмъ є3мY: рaдуйсz, любы2, нaсъ согрэвaющаz. рaдуйсz, си1ло, нaсъ и3сцэлsющаz. рaдуйсz, рaзуме, всёхъ просвэщazй. рaдуйсz, стрaже, правослaвіе нaше њхранszй. рaдуйсz, с™и1телю є3рмогeне.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Пріиди1те восхвaлимъ прехвaльную, слaвнэйшую всёхъ земнор0дныхъ и3 чcтнёйшую нбcныхъ в0инствъ м™рь гDа вhшнzгw, застyпницу ўсeрдную.

Славосл0віе вели1кое: И# tпyстъ. Даeтсz же и3 є3лeй брaтіи t канди1ла с™aгw, и3 чaсъ №-й.

На літургjи: Бlжє1нна t канHна с™aгw, пBсни G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7. Возвесели1тсz првdникъ њ гDэ и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й. Ґпcтолъ къ є3врeємъ, зачaло тlє. Ґллилyіа, глaсъ д7: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz. Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную.

Приложение. 20 февраля: Святого преподобномученика Корнилия, игумена Псково-Печерской обители.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

Слyжба с™aгw прпdбном§ника корни1ліа и3гyмена пск0во-печeрскіz њби1тели.

На вечeрнэ На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры. глaсъ ѕ7:

П0двиги мyдрагw п0стника и3 болёзни в0ина хrт0ва восхвалsюще по д0лгу, вёрніи, возопіи1мъ гDеви: тогw2 моли1твами, хrтE б9е, t всsкіz бэды2 и3збaви нaсъ.

Щи1тъ правослaвіz, монaхwвъ настaвниче, смирeніz џбразъ, стезS трудолю1біz, разсёzвый тьмY многоб0жіz въ лю1дехъ, д¦омъ нбcнымъ и3сп0лньсz, корни1ліе, ћкw п®тeча ўсэчeнъ въ главY, и3 нhнэ прест0лу цRS слaвы предстоS, моли2 њ нaсъ, чтyщихъ пaмzть твою2.

Глaсъ є7.

Рaдуйсz, вeліz вёрныхъ похвало2, хrтолю1бцєвъ ўдобрeніе, њби1тели печeрскіz слaво и3 ўкрашeніе, вёры хrт0вы насади1телю, правослaвіz стрaже неусhпный, хrт0въ сaдъ насаждeй, цRкви б9іz, д0брэ блюдhй своE стaдо, бlжeнне корни1ліе, и3 нhнэ пrт0лу цRS слaвы предстоS, и3спроси2 нaмъ вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, б9ій в0ине, вождю2 преслaвный п0стникwвъ, кр0ткій и4нокwвъ настaвниче, милосeрдіz и3ст0чниче, нестzжaніz ўчи1телю, чyдскіz kзhцы хrт0ви приведhй, земн0е шeствіе скончавaz слaвнw. царeмъ непрaведнw ўбіeнъ бhвъ, съ м§ники вэнчaвсz, корни1ліе, съ ни1ми же моли2 хrтA бGа даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне џтче корни1ліе, прaведнэ бGошeствовати ўчи1лъ є3си2, нестzжaніz рачи1тель бhлъ є3си2, џбразъ трудолю1біz всBмъ показaвый, бGомaтери пэсносл0вецъ бhвъ, и3 тоS нaмъ kви1лъ є3си2 џбразы ч{дныz. и4мже клaнzющисz, нhнэ глаг0лемъ: q, пречcтаz бцdе дв7о, kви2 нaмъ бог†тыz ми1лwсти моли1твами прпdбнагw сщ7енном§ника твоегw2.

И# нhнэ: ЦRь нбcный:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ, и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе: nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости, житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ, престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[Глaвы є7 и3 ѕ7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе благолёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: и3 занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый, препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка њблакHвъ на намёреніе полетsтъ: и3 t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz, рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хорь развёетъ и5хъ: и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи2 концє1въ земли2. Внуши1те, держaщіи мн0жєства и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

На літjи стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

Прехвaльне корни1ліе, твоE житіE возложи1лъ є3си2 добродётелей попечeніе, пэсносл0віемъ бо вёрніи вёрою хrтA похвалsютъ, твои1ми покарsющесz ўчє1ніи, и5мже ўтверди1тисz въ ми1рэ, предстоS, ўмоли2 бжcтвеннаго д¦а.

Глaсъ з7:

Пріиди1те, возрaдуемсz, лю1діе, въ честнёмъ хрaмэ бGомaтери и3 притецeмъ къ є3S ўг0днику корни1лію, просіsвшему нaмъ п0двиги дух0вными, нищет0ю д¦а и3 терпёніемъ, бBднымъ и3 скорбsщымъ ўтёшителю, болsщымъ безмeздному цэли1телю, kзhкwвъ ўчи1телю и3 просвэти1телю, нестzжaніz и3 любвE насади1телю, подражaтелю сп7са хrтA. вшeдъ бо во с™†z не без8 кр0ве, прпdбне, вэнчaсz съ м§ники, и3 нhнэ создaтелz м0литъ њ нaсъ, да и3збaвимсz лю1тыхъ њбстоsній и3 цrтвіz нбcнагw спод0бимсz.

Слaва и3 нhнэ, Под8 кр0въ тв0й, вLчце:

На стіх0внэ, глaсъ в7: Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ добродётелей бhвъ, ґпcтолъ и3 м§никъ, t ю4ности д0мъ џ§ій њстaвивый, њби1тели дв7ы пречcтыz и3гyменъ мyдрый бhлъ є3си2.

Стjхъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

БGомaтери д0мы и3 с™ы6мъ созидaлъ є3си2, џтче, въ вeсехъ и3 грaдэхъ, и3 нhнэ въ д0мэхъ и4хъ на нб7си2 кyпнw рaдуешисz.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

БытіE и3 бlголёпіе д0ма бGомaтери во пск0встэй земли2, t бGа здaннагw, рукaми с™hхъ преумн0женнагw, вhну и4мутъ в0лю пречcтыz и3 труды2 бlжeннаго корни1ліz.

Слaва, и3 нhнэ, Q, чудесE н0вагw:

Ѓще же нёсть бдёніz, под0бенъ т0йже:

Моли2 њ нaсъ, грёшныхъ, дв7о, м™и гDнz, со сщ7eннымъ корни1ліемъ предстоsще предъ бGомъ, да сп7сeніе дyшъ ўлучи1мъ.

Тропaрь, глaсъ ѕ7:

Пск0во-печeрскаz њби1тель, и3здрeвле слaвнаz чудесы2 їкHны бGомaтерни, мнHгіz и4ноки бGови воспитA, тaмw и3 прпdбный корни1лій п0двигомъ д0брымъ подвизaсz, чyдную бGомaтерь слaвz, и3новBрныz просвэщaz, и4ноки и3 мнHгіz лю1ди сп7сaz, њби1тель же свою2 ди1внw ўкрашaz и3 њграждaz. тaмw и3 мyченичества вэнeцъ по мн0гихъ лётэхъ пaстырства своегw2 д0блестнэ пріsтъ. тёмже воспои1мъ, лю1діе, хrтA бGа и3 пречcтую є3гw2 м™рь возблагодари1мъ, ћкw даровA нaмъ прпdбном§ника слaвна и3 моли1твенника њ душaхъ нaшихъ достобlжeнна.

На ќтрени

Сэдaленъ, глaсъ №:

ЃгGлwвъ ли1ки восп0лнилъ є3си2, прпdбне корни1ліе, џбразъ и3мhй ѓгGльскій, сщ7eнствомъ њдёzнъ и3 м§ничествомъ ўкрaшенъ, цэльбY душaмъ и3 тэлесє1мъ подаeши съ вёрою несумнённою прибэгaющымъ къ тебЁ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Возвhси р0гъ хrтіaнскій и3 низложи2 безбHжныz шат†ніz, бGороди1тельнице, сп7сaющи сіE стaдо твоE, въ нeмже вели1кое твоE и4мz многопётое величaетсz при1снw и3 слaвитсz.

Величaніе, прокjменъ и3 є3ђліе прпdбническаz.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

И#зліsсz бlгодaть t ўстeнъ твои1хъ, џтче, и3 бhлъ є3си2 ўчи1тель kзhкwвъ и3 монaхwвъ настaвникъ д0брый, и3зліsвсz своeю кр0вію, хrтY предстaлъ є3си2, корни1ліе, є3г0же моли2 непрестaннw сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ бцdэ, глaсъ }: Мн0гими содержи1мь напaстьми: и3 с™0му, глaсъ }.

Пёснь №.

Їрм0съ: В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Ўмилeніz ми2 в0ду и3злeй, гDи, въ сeрдце, и3 ќмъ њзари2 дост0йнw воспёти твоего2 ўг0дника, прпdбнаго корни1ліz.

Монaхwвъ настaвникъ и3 ўчи1тель нелицепріsтенъ бhлъ є3си2 и3 бGу си1хъ приводS, м§ническимъ вэнцeмъ t земнaгw цRS вэнчaлсz є3си2, бlжeнне.

Хrт0вымъ свэтоли1тіемъ просвэщaемъ, прпdбне џтче корни1ліе, моли1твами твои1ми, пребlжeнне, њмрачeнную дyшу мою2 просвэти2, ћкw да воспэвaю тS.

БGор0диченъ:

ТишинA ты2, вLчце, и3 пристaнище погибaющымъ въ м0ре грэхHвъ, тёмже къ тебЁ притекaющихъ не tри1ни, приснодв7о, но спаси2 твои1мъ предстaтельствомъ бGомaтернимъ.

Пёснь G.

Їрм0съ: Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Просвэти1лъ є3си2 лю1ди, јдwлwмъ служaщыz, свётомъ и4стинныz вёры, њзари2 и3 нaсъ, грёшныхъ, прибэгaющихъ къ твоемY заступлeнію, бlгодaтію њ всеблагaгw чlвэколю1бца.

ВсBмъ бл†га духHвныz и3 тэлє1сныz дёz, навётомъ ѕлhхъ пл0ть твоS ўмертви1сz, со с™hми же дyхъ тв0й всели1сz, и3 нhнэ съ ни1ми моли1сz хrтY њ нaсъ, прпdбне.

Нhнэ въ безконeчную слaву прешeдъ t земли2, њкаsнную дyшу мою2 страстьми2, прпdбне, прилeжнымъ њчищeніемъ твоеS моли1твы ўврачyй.

БGор0диченъ:

Т0чію въ хрaмэ твоeмъ, ѓки въ кораблЁ, тоб0ю њкормлsемэмъ, бцdе, и3збавлsемсz нhнэ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ и3 ўкрэплsемсz твоeю п0мощію, приснодв7о.

И$нъ кондaкъ, глaсъ в7:

И#зъ млaда, корни1ліе чyдный, трудHмъ и3 п0двигwмъ себE предaвъ, и3гyменомъ пск0во-печeрстэй њби1тели постaвленъ бhлъ є3си2, џбразомъ вёры и3 п0стническагw житіS всBмъ бhвъ, мнHгіz лю1ди къ бGу привeлъ є3си2. за сво‰ же вєли1кіz добродBтели зaвистію t ѕлhхъ гони1мъ, м§нически дyшу свою2 бGови прeдалъ є3си2. тогw2 рaди съ вёрою возопіи1мъ: прпdбном§ниче корни1ліе достослaвный, моли2 хrтA бGа сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

И$нъ јкосъ:

И#зъ млaда сп7сeніz вожделёвъ, прпdбне корни1ліе, въ пск0во-печeрскую њби1тель притeклъ є3си2 къ чyднэй їкHнэ бGомaтери. тY постри1гсz, њбёты и4ночества пріsвъ, є3ђльскими добродётельми просіsлъ є3си2, тёмже и3 вождeмъ брaтіи постaвленъ бhлъ є3си2. всBмъ служS и3 помогaz, да всsчески всёхъ сп7сeши, труды2 и3 п0двиги сво‰ ўсугyбилъ є3си2. лів0нскую чyдь къ правослaвнэй вёрэ њбрати1лъ є3си2, цRкви и3 при1чты и5мъ ўстр0ивъ. њби1тель свою2 д0брыми хрaмы, списaніемъ чудeсъ бGомaтернихъ и3 трудHвъ пeрвыхъ подви1жникwвъ печeрскихъ всю1ду прослaвилъ є3си2, зaвистію же ѕл0бныхъ людeй по мн0гихъ лётахъ пaстырства своегw2 земнhмъ царeмъ къ нбcному цRю2 м§нически предп0сланъ бhлъ є3си2 въ вёчное жили1ще къ ли1ку с™hхъ. тёмже, досточyдне корни1ліе, моли2 хrтA бGа и3 пречcтую є3гw2 бGомaтерь даровaти нaмъ њставлeніе прегрэшeній и3 вeлію ми1лость.

Пёснь д7.

Їрм0съ: Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰ и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Nби1тель бsше и3здрeвле с™hхъ въ бGоздaннэй пещeрэ, бGу є3ди1ному вёдомаz, тh же, џтче корни1ліе, тёмъ подражaz и3 мёсто и4хъ п0двигwвъ почитaz, мн0жество и4нокwвъ къ бGу привeлъ є3си2.

Не њстaви, корни1ліе прпdбне, твои1ми п0тами и3 трудaми возвращeнныz сеS њби1тели, но њхранsй ю5, и4бо и3 врази1 тz ви1дэша њхранsющимъ ю5 и3 ўкрэплsющимъ.

МногоболBзненныz стр†сти всегдA врачyеши приступaющихъ къ тебЁ, бlгодaть бо, прпdбне, пріи1мъ t гDа, содэвaти знaмєніz и3 чудесA.

БGор0диченъ:

Ўтоли2, бGомaти, свирёпствующую бyрю невёріz и3 њжесточeніz, ѕлы6z стр†сти, поглоти1ти хотsщыz тS слaвzщихъ и3 џбразъ тв0й почитaющихъ, но заступи2 нaсъ моли1твами прпdбнагw твоегw2.

Пёснь є7.

Їрм0съ: Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Ћкw кaмень драгjй њгради1лъ є3си2 крёпкw њби1тель t рaтникwвъ ѕлhхъ, прпdбне, и3зымaz и3 свобождaz и4нокwвъ t страстeй и3 добродётельми горЁ возводS.

Да не њскудёютъ, џтче, твои1ми мlтвами и4стинніи пwдви1жницы бlгочeстіz во њби1тели твоeй, но кyпнw со с™hмъ чудотв0рцемъ ніколaемъ, є3мyже њхранeніе є3S ввёрилъ є3си2, до трубы2 ґрхaгGла соблюди2 ю5.

Прпdбне џтче, помози2 њби1тели твоeй, насeльникwмъ и3 всBмъ нaмъ вс‰ кHзни лукaвагw tражaти, ћкоже ты2 и3ногдA tражaлъ є3си2 ви6димыz враги2 и3 неви6димыz.

БGор0диченъ:

МглY страстeй нaшихъ разрэши2, дв7о, и3 бlгодaтною си1лою сн7а твоегw2 tжени2 врагHвъ ковaрство и3 навBты діaвола t р†бъ твои1хъ, тS слaвzщихъ.

Пёснь ѕ7.

Їрм0съ: Моли1тву пролію2 ко гDу и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Пречcтыz д0мъ, прпdбне, њгради1лъ и3 ўкраси1лъ є3си2, тёмже и3 сaмъ нhнэ во њби1тели є3S на нб7си2 и3 на земли2 въ хрaмэ є3S дост0йнw њбитaеши.

Ўтёши и3 ўтиши2 нaсъ, си1рыхъ, и3 въ добродётели ни1щихъ, прпdбном§ниче, житeйскую г0рдость tрэвaz и3 моли1твэ и4стиннэй научaz.

Содёzвъ, преслaвне, дyшу твою2 хрaмъ с™0му д¦у, бhлъ є3си2 наслёдникъ г0рнzгw цrтвіz, съ вhшними си1лами и3 со всёми с™hми моли1сz ко гDу њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Сохрани2 д0мъ тв0й, бцdе, до скончaніz вёка и3 не њстaви нaсъ, си1рыхъ, безъ твоеS м™рніz п0мощи и3 предстaтельства прпdбныхъ твои1хъ.

Кондaкъ, глaсъ д7:

Свётлый свэти1льникъ правослaвіz и3 сугyбаz пск0вскіz земли2 защи1та бhлъ є3си2, многоб0жіе и3скоренsz и3 лю1ди къ бGу наставлsz. д0мъ бGомaтери тоб0ю ўкрэпи1сz и3 прослaвисz, добродётельми же ўкрaшенъ, вэнeцъ м§ника пріsлъ є3си2, поминaй нaсъ, чaдъ твои1хъ, и3 ў гDа, прпdбном§ниче корни1ліе.

Јкосъ:

БGомъ возлю1бленный и3гyменъ и3зрsдный, вёры хrт0вой ґпcтолъ и3 м§никъ, всBмъ милосeрдый, и3 ни1щихъ питaтель, t јдwлwвъ лю1ди приведhй къ бGу и4стинному, вёрэ наставлsz и3 б9іz хрaмы ўстроsz, во њби1тели пречcтыz монaхwвъ мнHжества собрaлъ є3си2, тёмже бGомaтерь прослaви сво‰ џбразы дэлaми чyдными, и4хже свидётель нел0женъ бhлъ є3си2, и3 нhнэ же t ск0рбныхъ њбстоsній и3збавлsеши, да съ вёрою и3 люб0вію поeмъ ти2: рaдуйсz, прпdбном§ниче корни1ліе.

Пёснь з7.

Їрм0съ: T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е бlгословeнъ є3си2.

ЇHны первоначaльника, гони1телей нeкогда и3збёгшагw, м§ничество воспріsлъ є3си2, слaвне тёмже съ ни1мъ бGу моли1сz, да сохрани1тъ њби1тель вaшу невреди1му и3 нaсъ покаsніемъ къ вaмъ привлечeтъ.

Мaркъ, пустhнникъ тaйный, ѓки мелхіседeкъ нeмощію тS вразуми2, корни1ліе, њ и4мени своeмъ є3гHже смирeнію поревновaти научи2 нaсъ, бlжeнне.

Просвэти1въ твоE сeрдце, прпdбне, монaхwвъ бhлъ є3си2 настaвникъ, наказyz и3 ўчA и3 всёхъ приводS къ б9іей в0лэ, поS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Да заградsтсz, бцdе, твои1ми моли1твами ўстA лжи6ваz и3 льсти6ваz не вёдущихъ надъ вёрными покр0ва твоегw2, и3 сп7си2 всёхъ, дв7о, тебЁ и4стиннw служaщихъ и3 хrт0во и4го бlг0е д0брэ несyщихъ.

Пёснь }.

Їрм0съ: ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ в0и ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Вразумлsеши живyщыz во њгрaдэ твоeй, прпdбне, kвлszсz и5мъ ћвэ и3 во снЁ наставлsz, но и3 всBмъ, молsщымсz тебЁ, чyднw помогaеши и3 t ѕлhхъ бёдъ и3збавлsеши.

Моли2 њ нaсъ, прпdбне, и3 не забyди къ тебЁ притекaющихъ, въ ск0рбехъ и3 печaлехъ сyщихъ, подаsй ўтэшeніе t твоeй рaки цэльбон0сныz.

Процвёлъ є3си2 ћкw фjніxъ давjдски, џтче, и3 њби1тель kви1лсz є3си2 д¦а прес™aгw, њ нaсъ непрестaннw моли2 почитaющихъ вёрою пречcтнyю пaмzть твою2, прпdбне корни1ліе.

БGор0диченъ:

Вёкъ скончавaетсz, люб0вь њскудэвaетъ, побёду лукaвый торжествyетъ, и3 кто2 нaмъ помощи2 м0жетъ, ѓще не ты2, дв7о, чyднаz м™и, њгради1ши кrт0мъ сн7а твоего2.

Пёснь f7.

Їрм0съ: Вои1стину бцdу тS и3сповёдуемъ, сп7сeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Въ домY бGомaтери, ћкоже въ геfсімaніи, почивaеши нhнэ, бlжeнне, и3дёже, служA ўмилeннэ, предстоsлъ є3си2 пrт0лу б9ію смирeннw, въ вертeпэ њсщ7eнному.

Никт0же неутёшенъ tх0дитъ t твоеS рaки, прпdбне, но и3сцэлeніе дyшъ и3 тэлeсъ вёрующымъ подаeши всегдA и3з8oби1льнw.

Зри1ши б9іz и3 ѓгGльскіz свётлости патрі†рхъ и3 м§никъ и3 ґпcтольскіz крас0ты, моли2 съ ни1ми чlвэколю1бца њставлeніе грэхHвъ и3 житіS и3справлeніе даровaти нaмъ, прпdбне, хвaлzщымъ тS.

БGор0диченъ:

ТишинA вeліz бhсть въ пещeрэ сyщымъ, суeтъ мjра и3збёгшымъ с™ы6мъ. ты2, q м™и дв7о, нбcную тишинY низпосли2 и3 нaмъ, чcтаz, тебE величaющымъ.

Свэти1ленъ:

Сщ7eнствомъ дост0йнw њблечeнъ, ўдобрeнъ же ѕэлw2 прпdбіемъ, бцdы д0мъ ўкраси1въ и3 прослaвивъ, kзhцы ко хrтY привeлъ є3си2, ўсэчeніемъ же мeчнымъ сэдинA твоS њбагри1сz кр0вію, корни1ліе, и3 нhнэ со с™hми хrтY предстоS, моли2 почитaющымъ пaмzть твою2 земн0е шeствіе въ ми1рэ прейти2 и3 њдеснyю судіи2 предстaти.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По ўспeніи твоeмъ мjра не њстaвила є3си2, бцdе, но и3 въ дeбри зeмной прославлsеши и4мz с™0е своE чудесaми t їкHны твоеS с™hz и3 гр0ба прпdбном§ника, съ ни1мже моли2 сн7а и3 бGа твоего2 њ нaсъ, недост0йныхъ, тS при1снw бlжaщихъ.

На хвали1техъ стіхи1ра, глaсъ G:

Что2 сіE стрaнное видёніе; с™hй и3зhде въ срётеніе гр0зному вLцэ предъ враты2 њби1тели со слaвою, воздавaz земн0му царю2 д0лжное, т0й же побэждeнъ бhвъ гнёва и3зступлeніемъ, д0браго пaстырz ѕлЁ смeрти предадE, но ѓбіе возрыдA, сознaвъ грэхопадeніе, и3 мeртва сyща во хрaмъ бGомaтери внесE, и3дёже почивazй нhнэ, корни1ліе, съ м§ники њ нaсъ хrтA бGа моли2 даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7: И#зліsсz бlгодaть: (Зри2 стіхи1ру по н7-мъ pалмЁ) И# нhнэ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Моли1тва.

С™hй прпdбном§ниче корни1ліе, смирeннw припaдаемъ къ рaцэ мощeй твои1хъ и3 ўми1льнw м0лимъ тS: ми1лостивw при1зри на скHрби нaшz душє1вныz и3 тэлє1сныz и3 и3збaву нaмъ подaждь, помози2 нaмъ, свsтче б9ій, t навёта ѕлhхъ человBкъ, t ни1хже и3 сaмъ ты2 неви1ннw на земли2 пострадaлъ є3си2. защити2 нaсъ t наси1ліz діaвола, стрaстнw вою1ющагw въ нeмощныхъ ўдесёхъ нaшихъ, даровaти нaмъ ти1хое и3 безгрёшное житіE, взаи1мную брaтскую нелицемёрную люб0вь и3 ми1рную хrтіaнскую кончи1ну, да чи1стою с0вэстію предстaнемъ нелицемёрному стрaшному суди1лищу хrт0ву и3 въ цrтвіи є3гw2 прослaвимъ животворsщую трbцу, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aго д¦а, во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

Содержание

Информация о первоисточнике

1 февраля: Предпразднество Сретения Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа. Святого мученика Триф

2 февраля: Сретение Господа Бога и Спаса нашего Иисуса Христа.

3 февраля: Святого праведного Симеона Богоприимца и святой Анны пророчицы.

4 февраля: Преподобного Исидора Пилусиотского. Святого благоверного великого князя Георгия. Преподоб

5 февраля: Святой мученицы Агафии.

6 февраля: Преподобного Вукола, епископа Смирнского.

7 февраля: Преподобного Парфения, епископа Лампсакийского. Преподобного Луки Элладского.

8 февраля: Святого великомученика Феодора Стратилата. Святого пророка Захарии серповидца.

9 февраля: Святого мученика Никифора.

10 февраля: Святого мучения Харлампия.

11 февраля: Святого священномученика Власия. Преподобного Димитрия, Прилуцкого чудотворца. Святого б

12 февраля: Святителя Мелетия, архиепископа Антиохии Великой. Святителя Алексия митрополита, всей Ро

13 февраля: Преподобного Мартиниана.

14 февраля: Преподобного Авксентия

15 февраля: Святого апостола Онисима.

16 февраля: Святого мученика Памфила и с ним пострадавших.

17 февраля: Святого великомученика Феодора Тирона.

18 февраля: Святителя Льва, папы Римского.

19 февраля: Святого апостола Архиппа.

20 февраля: Преподобного Льва, епископа Катанского.

21 февраля: Преподобного Тимофея, в Символех. Святителя Евстафия, архиепископа Антиохийского.

22 февраля: Обретение мощей святых мучеников, во Евгении.

23 февраля: Святого священномученика Поликарпа, епископа Смирнского.

24 февраля: Первое и второе обретение честной главы святого пророка, предтечи и крестителя Господня

25 февраля: Святителя Тарасия, архиепископа Константина-града.

26 февраля: Святителя Порфирия, архиепископа Газского.

27 февраля: Преподобного Прокопия Декаполита, исповедника.

28 февраля: Преподобного Василия исповедника

29 февраля: Преподобного Кассиана Римлянина.

Приложение. 3 февраля: Святого равноапостольного Николая, архиепископа Японского.

Приложение. 5 февраля: Служба Пресвятой Богородице ради иконы ее "Взыскание погибших".

Приложение. 17 февраля: Святого священномученика Ермогена, патриарха Московского и всея Руси.

Приложение. 20 февраля: Святого преподобномученика Корнилия, игумена Псково-Печерской обители.